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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων  

Θ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ - EKTAKTH ΣΥΝΟ∆ΟΣ 

Συνεδρίαση 2ας  Ιουνίου 2011  

Ώρα έναρξης:  4.04 μ.μ.  

Αρ. 1 

 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

(Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ) 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Ενεργώντας σύμφωνα με τις σχετικές διατάξεις του συντάγματος, αλλά και του 
κανονισμού της Βουλής και διαπιστώνοντας ότι υπάρχει απαρτία, κηρύσσω την 
έναρξη των εργασιών της παρούσας συνεδρίας. 

 Το πρώτο θέμα της ημερήσιας διάταξης είναι η διαβεβαίωση των κυρίων 
βουλευτών.  Θα ’θελα πρώτα εντούτοις, έτσι για να υπάρξει και κάποια χαλάρωση, να 
πω πως φαίνεται πως η νέα Βουλή πρέπει να ’ναι αρκετά ανανεωμένη, εάν εγώ είμαι 
ο γηραιότερος! 

(Γέλια) 

 Θα αναγνώσω τώρα τον κατάλογο των εκλεγέντων βουλευτών και παρακαλώ 
κάθε κυρία και κύριο βουλευτή που ακούει το όνομά του να απαντά “παρούσα” ή 
“παρών”.  Έτσι ξεκινώ με αλφαβητική σειρά από τον Αδάμο Αδάμου. 

Α. Α∆ΑΜΟΥ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Αντώνης Αντωνίου. 

Α. ΑΝΤΩΝΙΟΥ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Βαρνάβα Γιώργος. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 
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 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Βότσης Άγγελος. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Γαβριήλ Γιαννάκης. 

Γ. ΓΑΒΡΙΗΛ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Γεωργιάδης Χάρης. 

Χ. ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Γεωργίου Γεώργιος του ∆ημοκρατικού Συναγερμού. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Γεωργίου Γιώργος του ΑΚΕΛ. 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ∆αμιανού Άριστος. 

Α. ∆ΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ∆ε χρειάζεται να πω πού ανήκει! 

 ∆ημητρίου Μισιαούλη Στέλλα. 

ΣΤ. ΜΙΣΙΑΟΥΛΗ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: 

 Παρούσα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 
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 ∆ίπλαρος Ευθύμιος. 

Ε. ∆ΙΠΛΑΡΟΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευαγόρου Σταύρος. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Γνωστός και μη εξαιρετέος!  

 Ζαχαρίου Ζαχαρίας. 

Ζ. ΖΑΧΑΡΙΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Καρογιάν Μάριος. 

Μ. ΚΑΡΟΓΙΑΝ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κατσουρίδης Νίκος. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Είστε τζι εσείς! 

(Γέλια) 

 Καυκαλιάς Αντρέας. 

Α. ΚΑΥΚΑΛΙΑΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κουκουμά Κούτρα Σκεύη. 

ΣΚ. ΚΟΥΤΡΑ ΚΟΥΚΟΥΜΑ: 

 Παρούσα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 



 

4 

 

 Κουλίας Ζαχαρίας. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κουτσού Νίκος. 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κυπριανού Ανδρέας. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κυπριανού Άντρος. 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κυριακίδου Αθηνά. 

Α. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΟΥ: 

 Παρούσα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κυριακίδου Στέλλα. 

ΣΤ. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΟΥ: 

 Παρούσα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κωνσταντίνου Κώστας. 

Κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κωνσταντίνου Νεόφυτος. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κώστα Κώστας. 

Κ. ΚΩΣΤΑ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Λαμάρης Γιάννος. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Λουκαΐδης Γιώργος. 

Γ. ΛΟΥΚΑΪ∆ΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μαυρίδης Μάριος. 

Μ. ΜΑΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μαυρονικόλα Ρούλα. 

Ρ. ΜΑΥΡΟΝΙΚΟΛΑ: 

 Παρούσα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μέσης Χρίστος. 

ΧΡ. ΜΕΣΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μητσόπουλος Τάσος. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μιχαηλίδης Ανδρέας. 

Α. ΜΙΧΑΗΛΙ∆ΗΣ: 
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 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Νεοφύτου Αβέρωφ. 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Νικολαΐδης Νίκος.  

Ν. ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Νικολάου Ιωνάς. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ομήρου Ιωάννης ή Γιαννάκης. 

Γ. ΟΜΗΡΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Παπαγεωργίου Πάμπος. 

Π. ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Παπαδόπουλος Νικόλας. 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Περδίκης Γιώργος. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε.  Με ένα “κ”, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Πιτσιλλίδης Ανδρέας. 
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Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙ∆ΗΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Προκοπίου Γεώργιος. 

Γ. ΠΡΟΚΟΠΙΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Σαμψών Σωτήρης. 

Σ. ΣΑΜΨΩΝ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Σαρίκας Φειδίας. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Σταυριανός Πανίκκος. 

Π. ΣΤΑΥΡΙΑΝΟΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ως ευ παρέστητε! 

 Στυλιανίδης Χρήστος. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Συλλούρης ∆ημήτρης. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Τάσου Γεώργιος. 

Γ. ΤΑΣΟΥ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Τζιοβάνης Χριστάκης. 

ΧΡ. ΤΖΙΟΒΑΝΗΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Τορναρίτης Νίκος. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Φακοντής Αντρέας. 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Φυττής Σοφοκλής. 

Σ. ΦΥΤΤΗΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Χαραλαμπίδου Ειρήνη. 

Ε. ΧΑΡΑΛΑΜΠΙ∆ΟΥ: 

 Παρούσα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Εμφανώς! 

 Χατζηγιάννης Κυριάκος. 

Κ. ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Παρών, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Χριστοφόρου Λευτέρης. 

Λ. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΥ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έρχομαι τώρα στους αντιπροσώπους των θρησκευτικών ομάδων. 
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 Χατζηρούσος Αντώνης. 

Α. ΧΑΤΖΗΡΟΥΣΟΣ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μαχτεσιάν Βαρτκές. 

Β. ΜΑΧΤΕΣΙΑΝ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μαντοβάνη Μπενίτο. 

ΜΠ. ΜΑΝΤΟΒΑΝΗ: 

 Παρών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ τώρα να εγερθείτε και μαζί μου να 
επαναλαμβάνετε τη νενομισμένη διαβεβαίωση. 

 Παρακαλώ ησυχία! 

 ∆ιαβεβαιώ επισήμως 

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 ∆ιαβεβαιώ επισήμως 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 πίστιν και σεβασμόν εις το Σύνταγμα 

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 πίστιν και σεβασμόν εις το Σύνταγμα 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 και τους συνάδοντας αυτώ νόμους 

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 και τους συνάδοντας αυτώ νόμους 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 και εις την διατήρησιν της ανεξαρτησίας 

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 και εις την διατήρησιν της ανεξαρτησίας 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 
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 και της εδαφικής ακεραιότητος της ∆ημοκρατίας της Κύπρου. 

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 και της εδαφικής ακεραιότητος της ∆ημοκρατίας της Κύπρου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Θέλω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να σας συγχαρώ θερμά για την εκλογή 
σας.  ∆εν έχω καμιάν αμφιβολία ότι πέρα και μακριά από τις όποιες σκοπιμότητες θα 
εργαστούμε όλοι συλλογικά για το καλό της πατρίδας μας. 

 Έρχομαι στο επόμενο θέμα της ημερήσιας διάταξης, που είναι η εκλογή 
Προέδρου της Βουλής.   Θα ήθελα να παρακαλέσω τις κυρίες και τους κυρίους 
συναδέλφους να υποβάλουν υποψηφιότητες. 

 Ο κ. Νικόλας Παπαδόπουλος. 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος, 
επιθυμούμε να προτείνουμε ως υποψήφιο για την προεδρία της Βουλής τον πρόεδρο 
της παράταξής μας, τον κ. Μάριο Καρογιάν, γιατί θεωρούμε ότι η δική του 
υποψηφιότητα είναι μια συναινετική υποψηφιότητα, η οποία θα οικοδομήσει συνθήκες 
συλλογικότητας και συνεργασίας τόσο σε κοινοβουλευτικό επίπεδο όσο και σε 
πολιτικό επίπεδο.  Έχει αποδείξει με την προηγούμενη θητεία του ότι έχει το τεκμήριο 
της καταλληλότητας και της αξιοπιστίας, για να διεκπεραιώσει με επάρκεια τα 
καθήκοντά του, και δεν κατατίθεται αυτή η υποψηφιότητα σε αντιπαράθεση με 
οποιαδήποτε άλλη υποψηφιότητα.  Απλά πιστεύουμε ότι αυτή η υποψηφιότητα θα 
οδηγήσει στην ευρύτερη δυνατή συναίνεση.  

 Ευχαριστώ πάρα πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Παπαδόπουλε. 

 Ο κ. Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Εκ μέρους του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ, προτείνω τον πρόεδρο 
του κινήματος, κ. Γιαννάκη Ομήρου, για τη θέση του Προέδρου της Βουλής των 
Αντιπροσώπων.  ∆εδομένου του θεσμικού και πολιτειακού χαρακτήρα του 
λειτουργήματος του Προέδρου της Βουλής ως εκπροσωπούντος το σύνολο των 
μελών του σώματος, η υποψηφιότητα Γιαννάκη Ομήρου απευθύνεται προς όλα τα 
κοινοβουλευτικά κόμματα και όλα τα μέλη της Βουλής.  Έχουμε την ακράδαντη 
πεποίθηση ότι η υποψηφιότητα Γιαννάκη Ομήρου συγκεντρώνει όλα τα αναγκαία 
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χαρακτηριστικά για την επιτυχή άσκηση των καθηκόντων του Προέδρου του σώματος.  
Η μακρά κοινοβουλευτική του διαδρομή, οι πολιτικοί του αγώνες, η προσήλωσή του 
στις δημοκρατικές αρχές και αξίες και το υψηλό δημοκρατικό και πολιτικό του ήθος 
καθιστούν την υποψηφιότητά του συναινετική, συνενωτική και μια άριστη επιλογή για 
το λειτούργημα του Προέδρου της Βουλής των Αντιπροσώπων. 

 Με αισθήματα εκτίμησης προς το σύνολο των μελών της Βουλής, καταθέτουμε 
την υποψηφιότητα του Γιαννάκη Ομήρου και καλούμε σε υπερψήφισή της. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Βαρνάβα. 

 Υπάρχει άλλη υποψηφιότητα; 

 Ο κ. Γιώργος Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, με όλο το σεβασμό προς το σώμα και στους δύο υποψηφίους, 
θέλω να υποβάλω και τη δική μου υποψηφιότητα. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Υπάρχει άλλη υποψηφιότητα; 

 Μη υπαρχούσης άλλης, οι τρεις υποψήφιοι, όπως κατά σειρά έχουν προταθεί, 
είναι ο κ. Μάριος Καρογιάν εκ μέρους του ∆ΗΚΟ, ο κ. Γιαννάκης Ομήρου εκ μέρους 
της Ε∆ΕΚ και ο κ. Γιώργος Περδίκης εκ μέρους των Οικολόγων. 

 Όπως καλά γνωρίζετε, η διαδικασία που θα ακολουθήσουμε θα είναι η 
διαδικασία που έχει εγκριθεί από τη Βουλή των Αντιπροσώπων στις 30 ∆εκεμβρίου 
1985 και με βάση εκείνη τη συμφωνία, που μετετράπη σε κανονισμούς, προνοείται και 
η διαδικασία που θα ακολουθηθεί.   

 Σύμφωνα με την απόφαση της Βουλής εκείνης, που βασίζεται πάντα στο άρθρο 
73.1 του συντάγματος και του δικαίου της ανάγκης, για να εκλεγεί κάποιος κατά τον 
πρώτο γύρο εκλογής, απαιτείται να συγκεντρώσει το ήμισυ πλέον ενός τουλάχιστον 
των παρόντων και ψηφιζόντων ή απεχόντων βουλευτών.  ∆ε λογίζονται ως 
ψηφίσαντες εκείνοι οι οποίοι δηλούν ότι δεν απέχουν, αλλά εξαιρούνται της 
ψηφοφορίας ή δε λαμβάνουν μέρος.  Σε περίπτωση που δε συγκεντρωθεί -κατά την 
παράγραφο ή κατά την πρόνοια αυτή- το ήμισυ πλέον ενός, ακολουθείται η δευτέρα 
ψηφοφορία χωρίς νέους υποψηφίους με το δικαίωμα όμως απόσυρσης του όποιου 
υποψήφιου. 

 Κατά τη δευτέρα διαδικασία εκλέγεται εκείνος των υποψηφίων που 
συγκεντρώνει τα δύο πέμπτα των παρόντων και ψηφιζόντων βουλευτών.  Υπονοείται 
ότι, εάν πέραν του ενός -δύο- συγκεντρώσουν τα δύο πέμπτα, ακολουθούμε την τρίτη 
πρόνοια της απόφασης, που διαλαμβάνει πως εκλέγεται εκείνος που λαμβάνει και την 
πλειοψηφία των παρόντων και ψηφιζόντων βουλευτών. 
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 Συνεπώς, ξεκινώ με την πρώτη…  

 Ναι, κύριε Συλλούρη. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 ∆εν το θέτω για συζήτηση, απλώς θέλω να καταθέσω τη διαφωνία μου για την 
ερμηνεία της δεύτερης ψηφοφορίας. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έχω υπόψη μου διαφορετικές απόψεις, αλλά θεωρώ ότι θα ήτο αχρείαστο, εάν 
εμπλέκετο η Βουλή σε μία περιπέτεια νομικών αντινομιών ή αντιπαραθέσεων… 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Γι’ αυτό και δεν το θέτω για συζήτηση. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Συλλούρη. 

 Λοιπόν, προχωρούμε με την πρώτη διαδικασία, αν θέλετε.   

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του κ. Μάριου Καρογιάν; 

 Είκοσι επτά. 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον της υποψηφιότητας του κ. Καρογιάν… 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

 Ναι, κύριε Συλλούρη. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Νομίζω ότι πρέπει να ψηφιστεί ο επόμενος και ο επόμενος.  ∆εν είναι υπέρ και 
εναντίον, κατά την άποψή μου.  Θα ψηφίσουμε όπως έγινε και τότε.  Υπάρχει και στα 
πρακτικά. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ε, το “τότε” διερωτώμαι αν είναι και η ορθοτέρα διαδικασία, αλλά, εάν αυτή είναι 
η άποψη της Βουλής, θα ακολουθήσω…   

 Συμφωνείτε ότι θα καταγράφονται απλώς οι θετικές ψήφοι; 

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 Μάλιστα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Εφόσον υπάρχει ομοφωνία επ’ αυτού και δεν υπάρχει ένσταση, προχωρώ στη 
δεύτερη υποψηφιότητα. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της υποψηφιότητας του κ. Γιαννάκη Ομήρου; 

(Χειροκροτήματα) 
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 Να παρακαλέσω, με βάση τον κανονισμό απαγορεύονται τα χειροκροτήματα ή 
οι όποιες εκδηλώσεις.  Θα σας επιφυλάξω αυτό το δικαίωμα είτε στους μεν είτε στους 
δε στο τέλος, έτσι για να είμαστε πιο ανθρώπινοι, αλλά όχι κατά τη διάρκεια της 
διαδικασίας. 

 Είκοσι οκτώ ψήφοι υπέρ. 

 Πόσοι τάσσονται υπέρ της υποψηφιότητας του φιλτάτου κ. Περδίκη; 

 Ένας. 

 Εκ του αποτελέσματος, ουδείς εκλέγεται.  Ως εκ τούτου, προχωρούμε στη 
δεύτερη φάση της διαδικασίας, που προνοεί ότι οποιοσδήποτε των υποψηφίων 
συγκεντρώσει τα δύο πέμπτα των παρόντων και ψηφιζόντων εκλέγεται, εκτός εάν 
επισυμβεί αυτό το οποίο είχα προαναφέρει. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της υποψηφιότητας του κ. Καρογιάν; 

 Είκοσι επτά. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της υποψηφιότητας του κ. Ομήρου; 

 Αντιλαμβάνομαι ουδεμία αλλοίωση.  Είκοσι οκτώ.  

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της υποψηφιότητας του κ. Περδίκη; 

 Ένας. 

 Και πάλι, ενόψει του γεγονότος ότι δύο των υποψηφίων συγκεντρώνουν τα δύο 
πέμπτα, για να μην υπάρχουν παρερμηνείες, προχωρώ στην τρίτη και τελική μορφή 
της διαδικασίας, κατά τη διάρκεια της οποίας όποιος συγκεντρώσει την πλειοψηφία 
εκλέγεται και Πρόεδρος της Βουλής. 

 Πόσοι ψηφίζουν… 

 Ναι, κύριε Περδίκη. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Επειδή η δική μου υποψηφιότητα είχε την έννοια ότι θα βοηθούσε στο να 
βρεθεί μια συναινετική υποψηφιότητα μεταξύ των δύο υποψηφίων του κέντρου και 
αντιλαμβάνομαι ότι φτάσαμε στην τρίτη ψηφοφορία χωρίς να επέλθει αυτή η 
συνεννόηση, γι’ αυτό αποσύρω την υποψηφιότητά μου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Περδίκη. 

 Επομένως, στην τρίτη φάση υπάρχουν μόνο δύο υποψήφιοι:  ο κ. Καρογιάν και 
ο κ. Ομήρου. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της υποψηφιότητας του κ. Καρογιάν; 

 Είκοσι επτά. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της υποψηφιότητας του κ. Ομήρου; 

 Είκοσι οκτώ.  
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 Ποιος απέχει ή ποιοι απέχουν; 

 Ο κ. Περδίκης δηλώνει αποχή. 

 Ως εκ του αποτελέσματος, δηλώ ότι αυτός που εκλέγεται είναι ο κ. Γιαννάκης 
Ομήρου. 

(Χειροκροτήματα) 

 Κυρίες και κύριοι, ευχαριστώ. 

 Παρακαλώ!   

 Θέλω θερμότατα να συγχαρώ το νέο Πρόεδρο της Βουλής για την εκλογή του.  
∆εν έχω καμιά αμφιβολία ότι όλοι θα συνεργαστούμε, για να διευκολύνουμε την 
ενάσκηση του θεσμικού ρόλου του νέου Προέδρου και, προτού τον καλέσω, για να 
αναλάβει το βήμα της Βουλής, θα ήθελα να ενημερώσω τους κυρίους βουλευτές, τις 
κυρίες και κυρίους βουλευτές, ότι στη συνέχεια… 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Με συγχωρείτε.   

 Ναι, κύριε Κουλία. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ενόψει του γεγονότος ότι έχω διαφοροποιηθεί από την 
παράταξή μου, θα παρακαλούσα όπως μου δοθεί ο λόγος να εξηγήσω γιατί ψήφισα 
κατά τον τρόπο αυτό. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έχετε το λόγο, κύριε Κουλία. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Από το βήμα. 

 

(Μη ευκρινή σχόλια από την κ. Αθηνά Κυριακίδου) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Να παρακαλέσω, για να μην υποχρεωθώ ενασκώντας τα καθήκοντά μου να 
αποβάλω κάποιους εκ της αιθούσης…  Θέλω απόλυτη ησυχία! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έχω την εντύπωση, με όλο το σεβασμό προς το συνάδελφο, ότι 
ούτε η πρακτική ούτε ο κανονισμός προνοεί κατά την ψηφοφορία εκλογής του 
Προέδρου της Βουλής δικαιολόγηση ψήφου, από τη στιγμή που όλες οι ψήφοι ήταν 
μάλιστα θετικές.  Άρα, ο καθένας δικαιούται να δικαιολογήσει την ψήφο του. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Κατσουρίδη… 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, αν μου επιτρέπετε… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Βεβαίως, κύριε Κυπριανού. 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Η διαδικασία επροχώρησε.  Ήδη εσείς έχετε συγχαρεί το νεοεκλεγέντα 
Πρόεδρο της Βουλής και θεωρώ ότι αυτό το οποίο πάει να γίνει τώρα είναι εντελώς 
αχρείαστο, έξω από τα κοινοβουλευτικά θέσμια. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Θεωρώ ότι δε χρειάζεται, είναι αχρείαστη η όποια αντιπαράθεση… 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Έξω από τα κοινοβουλευτικά θέσμια. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 …σε ένα θέμα… 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, αν μου επιτρέπετε.  Η καλή μέρα φαίνεται από το πρωί.  Εάν 
εμείς θέλουμε να τηρήσουμε τον κανονισμό, είναι πολύ σημαντικό από την πρώτη 
ολομέλεια να ξεκινήσουμε να εφαρμόζουμε τους κανονισμούς.  Εάν ξεκινήσουμε με 
υποχωρήσεις σε θέματα εφαρμογής των κανονισμών της Βουλής, θα έχουμε 
δυσκολότερη συνέχεια. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Κυπριανού, θέλω να πω κάτι.  Καταρχάς, δεν υπάρχει κανονισμός που 
απαγορεύει την αιτιολόγηση ψήφου.  Αντίθετα, με βάση τους κανονισμούς της Βουλής 
ο καθείς δικαιούται να αιτιολογήσει την ψήφο του. 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ένα λεπτό.  Εάν μου επιτρέψετε να ολοκληρώσω, θα σας δώσω το λόγο, εάν 
θέλετε.  Αλλά έχω την εντύπωση ότι είναι μια αχρείαστη αντιπαράθεση που θα 
εξελιχθεί, εάν και κατά πόσο θα δοθεί ο λόγος σε ένα βουλευτή, για να αιτιολογήσει 
την ψήφο του, όταν μάλιστα διαφοροποιείται από τη στάση της κοινοβουλευτικής του 
ομάδας. 
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 Συνεπώς, εάν συντρέχει λόγος και χρειάζεται να αιτιολογήσει την ψήφο του, 
έχω την εντύπωση ότι ό,τι και αν πει -εκτός που δε διαφοροποιεί το αποτέλεσμα- 
δικαιολογεί τουλάχιστον την απόφαση την οποία πήρε. 

 Ο κ. Καρογιάν. 

Μ. ΚΑΡΟΓΙΑΝ: 

 Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω μία έκκληση στους φίλους του ΑΚΕΛ, που 
έχουν θέσει αυτό το διαδικαστικό θέμα.  Παρότι το κόμμα μου είναι το άμεσα 
ενδιαφερόμενο, θα ήθελα να σας παρακαλέσω να εξουσιοδοτήσετε, να δώσετε την 
άδεια στον κ. Κουλία να πει αυτά τα οποία έχει να πει· αυτή είναι η θερμή παράκληση 
από την κοινοβουλευτική μας ομάδα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Καρογιάν.  Σας ευχαριστώ θερμά.   

 Κύριε Περδίκη…   

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Κυπριανού, αν μου επιτρέπετε.  Επειδή θα είναι δευτερολογία η δική 
σας… 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Ναι, ναι, παρακαλώ. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Προχωρήσαμε λίγο βιαστικά.  Έχω την ταπεινή γνώμη ότι, από τη στιγμή που 
εκλέχθηκε Πρόεδρος ο κ. Γιαννάκης Ομήρου, αυτό το αίτημα του κ. Κουλία έν’ προς 
τον κ. Γιαννάκη Ομήρου που πρέπει να μπει.  Εσείς εγκαταλείπετε την έδρα και 
αναλαμβάνει ο Πρόεδρος. 

(Μη ευκρινή σχόλια) 

 Έχουμε Πρόεδρο, όι προεδρεύοντα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, ναι…  Να μου επιτρέψετε, κύριε Περδίκη.  ∆εν είχα καλέσει… 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Έχουμε Πρόεδρο, όχι προεδρεύοντα.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, έχετε δίκαιο, αλλά ακόμα προεδρεύω· δεν τον έχω καλέσει, για να 
αναλάβει το βήμα.   
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(Αστειευόμενος) 

 Καταχρώμαι την εξουσία μου! 

 Λοιπόν, ο κ. Κουλίας έχει το… 

 Ναι, κύριε Κυπριανού, με συγχωρείτε. 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, παρ’ όλο που η παράκληση του ∆ημοκρατικού Κόμματος είναι 
ξεκάθαρη, θέλω να πω…  Θα επαναλάβω το εξής:  Εάν θέλουμε αυτή την πενταετία η 
Βουλή να λειτουργήσει όσο το δυνατόν πιο ομαλά και αποτελεσματικά, έχει τεράστια 
σημασία πρώτα και κύρια εμείς οι ίδιοι να σεβόμαστε τους κανονισμούς.  Να μου 
επιτρέψετε να πω ότι η ερμηνεία που εδώσετε προηγουμένως σε ό,τι αφορά τη 
δικαιολόγηση ψήφου είναι αυθαίρετη· δεν είναι με βάση τους κανονισμούς της 
Βουλής. 

 Θέλω να ξεκαθαρίσω το εξής:  Εάν ο τρόπος με τον οποίο ο κ. Κουλίας θα 
δικαιολογήσει την ψήφο του προσβάλλει τον οποιοδήποτε άλλο μέσα σε αυτή την 
αίθουσα, τι θα γίνει;  Θα επιτρέψετε ως προεδρεύων να γίνει συζήτηση;  Το ένα.  
∆εύτερον, να πω ότι συμμερίζομαι απολύτως την άποψη του κ. Περδίκη.  Έχουμε 
Πρόεδρο της Βουλής.  Πρέπει να αναλάβει τα καθήκοντά του και να συνεχίσουμε τη 
διαδικασία.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ∆εν έχω πρόβλημα… 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, μπορώ να λύσω το πρόβλημα, αν μου επιτρέπετε; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Βεβαίως. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Εγώ συμφωνώ απόλυτα.  Επειδή έν’ εορταστικό το κλίμα -εξελέγη νέος 
Πρόεδρος της Βουλής- παραιτούμαι του δικαιώματος, αλλά δε θα μου κλείσει κανένας 
το στόμα· που εννά βγω έξω, εννά τα εξηγήσω μια χαρά! 

 Ευχαριστώ πολύ! 

(Χειροκροτήματα και επιφωνήματα) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Κουλία. 

 Λοιπόν, έλεα, προτού καλέσω το νέο Πρόεδρο της Βουλής να αναλάβει τα 
καθήκοντά του, να σας ενημερώσω ότι ο Πρόεδρος θα δέχεται τα συγχαρητήρια των 
κοινοβουλευτικών ομάδων κατά τη σειρά… 

(Μη ευκρινή σχόλια από την κ. Αθηνά Κυριακίδου) 



 

18 

 

 Κυρία Κυριακίδου! 

Α. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΟΥ: 

 Στα έδρανα του ∆ΗΚΟ είντα μ’ που γυρεύκεις εσύ; 

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Ζαχαρία Κουλία) 

(Θόρυβος στην αίθουσα) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 (Κτυπά τη σφύρα.) 

 Κυρία Κυριακίδου! 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Ε, όχι και να χειροκροτούμε και την αποστασία!    

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ! 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Να το επιτρέπουμε! 

(Μη ευκρινή σχόλια) 

 Γίνεται να χειροκροτούμε την αποστασία μες στη Βουλή των Αντιπροσώπων;  
Και να το επιτρέπετε; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Συγγνώμη, κύριε, δεν είναι την αποστασία· έν’ την εκλογή.  Και ο κ. Καρογιάν 
αν εκλέγετο και υπήρχαν άνθρωποι του ∆ΗΚΟ που ήθελαν να τον χειροκροτήσουν, 
θα το επέτρεπα εξίσου. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Στο βήμα ήταν αυτός που εξελέγη, κύριε Πρόεδρε; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Λοιπόν, προχωρώ, για να σας ενημερώσω ότι μετά… 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Λυπούμαι!  Στο βήμα ήταν αυτός που εκλέχθηκε και χειροκροτούσε ο κόσμος 
και το επιτρέψατε;  Για όνομα του Θεού! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έδωσα το δικαίωμα να αιτιολογήσει την ψήφο του.   

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Να χειροκροτούμε την αποστασία μες στη Βουλή τζιαι να…  Για όνομα του 
Θεού! 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ακούστε, άστε τα να τα πείτε μετά!  Έχετε χρόνο.   

 Εκείνο που θα ήθελα να ενημερώσω τα μέλη της Βουλής είναι ότι ο νέος 
Πρόεδρος της Βουλής θα δέχεται τα συγχαρητήρια των κοινοβουλευτικών ομάδων με 
βάση την αριθμητική τους δύναμη αμέσως μετά τη λήξη των εργασιών.   

 Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, να αναλάβετε τη θέση σας, για να ησυχάσει και η 
δική μου κεφαλή! 

(Γέλια) 

(Χειροκροτήματα) 

(Στο σημείο αυτό ο εκλεγείς Πρόεδρος της Βουλής κ. Γιαννάκης Ομήρου καταλαμβάνει 
την έδρα.) 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Θέλω να ευχαριστήσω θερμά όλους όσους εξέφρασαν την εμπιστοσύνη τους 
προς το πρόσωπό μου και με την ψήφο τους με εξέλεξαν ως Πρόεδρο της Βουλής 
των Αντιπροσώπων της Κυπριακής ∆ημοκρατίας, τους βουλευτές του ∆ημοκρατικού 
Συναγερμού, του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ, του Ευρωπαϊκού Κόμματος 
και το βουλευτή κ. Ζαχαρία Κουλία. 

 Ευχαριστώ ακόμα και εκείνους που δεν έδωσαν θετική ψήφο για τη συμβολή 
τους στην ομαλή διεκπεραίωση αυτής της δημοκρατικής διαδικασίας.  Προς το ΑΚΕΛ, 
το ∆ημοκρατικό Κόμμα, το Κίνημα Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, προς όλους 
εκφράζω βαθιά εκτίμηση και εύχομαι επιτυχή και καρποφόρα κοινοβουλευτική θητεία. 

 Η δημοκρατία λειτούργησε κατά τρόπο άψογο και υποδειγματικό και καταξίωσε 
το νομοθετικό σώμα, που αποτελεί το κατεξοχήν όργανο έκφρασης της λαïκής 
κυριαρχίας.  Θέλω ακόμα να εκφράσω την εκτίμησή μου προς τον πρόεδρο Μάριο 
Καρογιάν για την άψογη άσκηση των καθηκόντων του ως Προέδρου της απελθούσας 
Βουλής. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Αναλαμβάνω το λειτούργημα του Προέδρου της Βουλής των Αντιπροσώπων 
της Κυπριακής ∆ημοκρατίας με βαθιά αίσθηση ευθύνης.  Της ευθύνης που έχουμε ως 
οι εκλεγμένοι αντιπρόσωποι του κυπριακού λαού να υπηρετήσουμε τα συμφέροντα 
της πατρίδας, των πολιτών και της κυπριακής κοινωνίας.  ∆ιαβεβαιώνω ότι θα 
ασκήσω τα καθήκοντά μου με αντικειμενικότητα, αμεροληψία και απόλυτη 
συμμόρφωση προς το σύνταγμα και τον κανονισμό της Βουλής. 

 Ύψιστες προτεραιότητες της λαϊκής αντιπροσωπίας εξακολουθούν να είναι ο 
τερματισμός της για τριάντα επτά χρόνια συνεχιζόμενης τουρκικής στρατιωτικής 
κατοχής και η αποκατάσταση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και θεμελιωδών 
ελευθεριών του λαού μας.  Με δεδομένη τη συνεχιζόμενη τουρκική αδιαλλαξία, η 
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οποία οδηγεί σε στασιμότητα και αδιέξοδο την παρούσα διαπραγματευτική διαδικασία, 
διακηρύσσουμε τη σταθερή μας άρνηση να αποδεχθούμε τα τετελεσμένα του 
τουρκικού εγκλήματος και την εμμονή μας σε λύση δημοκρατική, λειτουργική και 
βιώσιμη στη βάση των αρχών του διεθνούς και του ευρωπαϊκού δικαίου.  Μια λύση 
που δικαιούται και αξίζει ο λαός μας. 

 ∆ηλώνουμε ότι δεν υπάρχει δύναμη να κάμψει την αντίσταση του λαού μας, για 
να αποδεχθεί λύση που θα θέτει σε κίνδυνο την εθνική και φυσική επιβίωση του 
κυπριακού ελληνισμού και την ομαλή συμβίωση όλων των νομίμων κατοίκων της 
Κύπρου σε ένα ελεύθερο και δημοκρατικό κράτος. 

 Προς τους Τουρκοκυπρίους συμπατριώτες μας απευθύνουμε χαιρετισμό και 
διατυπώνουμε την προσήλωσή μας στο όραμα της ειρηνικής, ευημερούσας κοινής 
μας πατρίδας.  Χαιρετίζουμε τις αγωνιστικές τους κινητοποιήσεις εναντίον της 
κατοχικής κηδεμονίας της Τουρκίας και τους απλώνουμε το χέρι για κοινό αγώνα 
εναντίον της κατοχής. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Θέλω από αυτό το επίσημο βήμα της Βουλής των Αντιπροσώπων να δώσω τη 
διαβεβαίωση ότι θα εργαστούμε ως νομοθετική εξουσία για την αρμονική συνεργασία 
των τριών συντεταγμένων εξουσιών της κυπριακής πολιτείας, με απόλυτο σεβασμό 
στην αρχή της διάκρισης των εξουσιών, όπως επιβάλλεται και αρμόζει σε κάθε 
σύγχρονο δημοκρατικό κράτος.  Παράλληλα, θα διαφυλάξουμε τις κατά το σύνταγμα 
εξουσίες και αρμοδιότητες της Βουλής ως νομοθετικού οργάνου και ως οργάνου 
άσκησης κοινοβουλευτικού ελέγχου. 

 ∆ιαβεβαιώνουμε ταυτόχρονα ότι, στη σημερινή ταραγμένη και άγρια εποχή της 
άναρχης παγκοσμιοποίησης και της βαθιάς παγκόσμιας οικονομικής κρίσης, η Βουλή 
των Αντιπροσώπων θα εργαστεί με υψηλό αίσθημα ευθύνης για την αντιμετώπιση 
των δυσμενών συνεπειών τους στην κυπριακή οικονομία.  Για την ευημερία, την 
ανάπτυξη, την κοινωνική δικαιοσύνη και συνοχή και την προστασία των αδύνατων και 
ευπαθών ομάδων του πληθυσμού. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Στον αστερισμό της κρίσης της πολιτικής και της έλλειψης εμπιστοσύνης των 
πολιτών προς την πολιτική διαδικασία και τους θεσμούς της, δίνουμε τη διαβεβαίωση 
ότι θα εργαστούμε συλλογικά και υπεύθυνα για την αποκατάσταση της αξιοπιστίας της 
πολιτικής και των φορέων της, για να τερματιστούν τα ανησυχητικά φαινόμενα της 
αποχής των πολιτών και της επιλογής της ιδιώτευσης και του περιθωρίου.  Έχουμε 
λάβει το ηχηρό μήνυμα των πολιτών από το μεγάλο ποσοστό αποχής στις πρόσφατες 
βουλευτικές εκλογές.  ∆εν αρνούμαστε και δεν απεκδυόμαστε τις ευθύνες μας.  
Αντίθετα, αναγνωρίζοντας ότι η αποχή συνιστά παθογένεια του πολιτικού συστήματος, 
υποβαλλόμαστε στην αναγκαία αυτοκριτική, που είναι το πικρό πλην όμως αναγκαίο 
φάρμακο για τη θεραπεία.  Σε καμιά περίπτωση η ευθύνη για την αποχή δεν πρέπει 
να επιρρίπτεται στους πολίτες.  Οι ευθύνες πρέπει να αναζητούνται στις αδυναμίες 
του πολιτικού συστήματος, στην αναποτελεσματικότητα της πολιτικής διαδικασίας, 
στις λειτουργίες των πολιτικών φορέων, σε φαινόμενα ακόμα υπερβολών στις θεμιτές 
στη δημοκρατία πολιτικές αντιπαραθέσεις, στις πελατειακές σχέσεις, σε φαινόμενα 
διαφθοράς και ατιμωρησίας. 
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 Η αναγέννηση της πολιτικής προϋποθέτει ορθή διάγνωση, πολιτική τόλμη και 
γενναίες αποφάσεις.  Η Βουλή των Αντιπροσώπων θα αναλάβει το μερίδιο της 
ευθύνης που της αναλογεί.  Εκφράζουμε τη βούλησή μας να ανταποκριθούμε θετικά 
και υπεύθυνα στα αιτήματα και τις προσδοκίες των πολιτών για την αποκατάσταση 
της αξιοπιστίας της πολιτικής, για να γίνει ξανά η πολιτική ελκυστική, ιδιαίτερα για τη 
νέα γενιά, ως η μόνη και αναντικατάστατη διαδικασία συλλογικής προσπάθειας για το 
κοινό καλό. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Σε αυτή την εναρκτήρια συνεδρία της δέκατης κατά σειρά εκλεγμένης Βουλής 
των Αντιπροσώπων της Κυπριακής ∆ημοκρατίας, στρέφουμε το νου μας με απέραντο 
σεβασμό και αιώνια ευγνωμοσύνη στους πρωταγωνιστές και αρχιτέκτονες της 
δημιουργίας του ελεύθερου κυπριακού κράτους.  Σε αυτούς που θεμελίωσαν, 
στερέωσαν και υπεράσπισαν την Κυπριακή ∆ημοκρατία.  Προς τους ήρωες μάρτυρες 
και αγωνιστές του εθνικοαπελευθερωτικού αντιαποικιακού αγώνα του ’55-’59, σε 
όσους αντιστάθηκαν στην απόπειρα κατάλυσης του κυπριακού κράτους το 1963-
1964, στους ήρωες της αντίστασης κατά του προδοτικού πραξικοπήματος της 15ης 
Ιουλίου 1974 και όσους έδωσαν τη ζωή τους και αγωνίστηκαν εναντίον της τουρκικής 
εισβολής. 

 Ο νους μας είναι ακόμα αυτή την ώρα μαζί με τους ηρωικούς μας 
εγκλωβισμένους, τους συγγενείς των αγνοουμένων μας και τους πρόσφυγες 
συμπατριώτες μας, που εξακολουθούν να είναι τα θύματα της μεγαλύτερης στον 
κόσμο κατ’ αναλογία πληθυσμού επιχείρησης εθνικής κάθαρσης.  Μιας εθνικής 
κάθαρσης που σχεδίασε και εφάρμοσε το αρπακτικό και επεκτατικό τουρκικό κράτος, 
με τη συναυτουργία δυνάμεων που εξακολουθούν και σήμερα να συντηρούν τη 
συνενοχή τους στο έγκλημα με πολιτικές συμπεριφορές που εκφεύγουν και αφίστανται 
των αρχών του διεθνούς και του ευρωπαϊκού δικαίου. 

 Καλούμε από αυτό το βήμα, εκ μέρους των εκλεγμένων εκπροσώπων του 
κυπριακού λαού, τόσο την Τουρκία όσο και όσους την ενθαρρύνουν ή επιδεικνύουν 
ανοχή στη συνεχιζόμενη αδικοπραγία της να κατανοήσουν ότι η διαμόρφωση 
συνθηκών ασφάλειας, ειρήνης, σταθερότητας και συνεργασίας στην ευρύτερη περιοχή 
προϋποθέτει άρση της παρανομίας και λύση του Κυπριακού στη βάση του 
Καταστατικού Χάρτη και των ψηφισμάτων του Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών, καθώς 
και των κανόνων του διεθνούς δικαίου. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Εύχομαι σε όλους μας μια επιτυχή κοινοβουλευτική θητεία προς όφελος των 
συμφερόντων της πατρίδας και του λαού. 

 Σας ευχαριστώ. 

(Χειροκροτήματα) 

 Παρακαλώ, ο γενικός γραμματέας του ΑΚΕΛ, ο κ. Άντρος Κυπριανού. 

Α. ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 
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 Κύριε Πρόεδρε, εκ μέρους της κοινοβουλευτικής μας ομάδας, θέλουμε να σας 
συγχαρούμε για την εκλογή σας στο πόστο του Προέδρου και να σας ευχηθούμε κάθε 
επιτυχία στο έργο το οποίο αναλαμβάνετε να διεκπεραιώσετε.   

 Θέλουμε να σας διαβεβαιώσουμε ως κοινοβουλευτική ομάδα ότι θα είμαστε στο 
πλευρό σας στην προσπάθειά σας να διεκπεραιώσετε αυτό το έργο μέσα στα πλαίσια 
των κανονισμών της Βουλής των Αντιπροσώπων, καθώς επίσης και στην προώθηση 
των συμφερόντων του τόπου μας πάντοτε με γνώμονα την εξυπηρέτηση του καλώς 
νοούμενου συμφέροντος της Κύπρου και του λαού μας. 

 Κάθε επιτυχία να ʼχετε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Ο πρόεδρος του ∆ημοκρατικού Κόμματος, ο κ. Μάριος Καρογιάν. 

Μ. ΚΑΡΟΓΙΑΝ: 

 Κύριε Πρόεδρε, και εγώ με τη σειρά μου θα ʼθελα να σας συγχαρώ για την 
εκλογή σας, να ευχηθώ μια πετυχημένη θητεία.  ∆εν έχω καμιά αμφιβολία ότι η 
πολύχρονη παρουσία σας στο κοινοβούλιο, οι γνώσεις, οι εμπειρίες σας που είναι 
τόσο σημαντικές, θα βοηθήσουν όλους μας και να νομοθετήσουμε σωστά και να 
προωθήσουμε τα αιτήματα που αφορούν την κοινωνία και ταυτόχρονα όλοι μαζί να 
συμβάλουμε με ένα σταθερό, δημιουργικό, εποικοδομητικό τρόπο, έτσι που και το 
κοινοβούλιό μας να εκσυγχρονιστεί, να διευρυνθούν η επικοινωνία και η επαφή με 
τους πολίτες και την κοινωνία και σίγουρα να συνεχιστεί η σημαντική κοινοβουλευτική 
δουλειά μέσα στα πλαίσια της ευρύτερης κοινοβουλευτικής διπλωματίας.   

 Θέλω και εγώ με τη σειρά μου να ευχηθώ κάθε επιτυχία και όλα τα καλά και σε 
σας και σε όλους τους συναδέλφους. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Σε ευχαριστώ. 

 Ο πρόεδρος του ∆ημοκρατικού Συναγερμού, ο κ. Νίκος Αναστασιάδης. 

Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: 

 Παρά το γεγονός, κύριε Πρόεδρε, ότι ήδη σας έχω συγχαρεί, εντούτοις αυτό 
που θα ʼθελα να δηλώσω είναι ότι προσβλέπουμε σε μια στενή συνεργασία κατά την 
προεδρία σας, έτσι ώστε ενώνοντας δυνάμεις όλες οι παρατάξεις να αντιμετωπίσομε 
κατά τον αποτελεσματικότερο τρόπο τα προβλήματα που ο λαός μας αντιμετωπίζει.  

 Εύχομαι κάθε επιτυχία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Ο κ. Συλλούρης, πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Κόμματος. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 
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 Κύριε Πρόεδρε, εμείς απλά σας συγχαίρουμε.  Είμαστε βέβαιοι ότι από το νέο 
σας αξίωμα θεωρείτε ότι είναι αυξημένες οι υποχρεώσεις σας για την απελευθέρωση 
της Κύπρου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Ο κ. Γιώργος Βαρνάβα, εκ μέρους της Ε∆ΕΚ. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, παρ’ όλον ότι είστε και ο πρόεδρος του δικού μας του 
κινήματος, σήμερα έχετε καταστεί και Πρόεδρος όλων των βουλευτών.  ∆είχνουμε 
πλήρη εμπιστοσύνη στο πρόσωπό σας και η πολύχρονη παρουσία σας σίγουρα μας 
διαβεβαιώνει ότι θα φέρετε εις πέρας το δύσκολο έργο το οποίο αναλαμβάνετε 
ιδιαίτερα αυτή την περίοδο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Ο κ. Περδίκης, εκ μέρους των Οικολόγων Περιβαλλοντιστών. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, θέλω 
να σας συγχαρώ ενθέρμως για την ανάληψη της προεδρίας της Βουλής των 
Αντιπροσώπων.  Θέλω να σημειώσω ότι αναλαμβάνετε αυτή την προεδρία σε μια 
κρίσιμη περίοδο για τον τόπο μας, αλλά και για το κοινοβούλιό μας.  Εμπιστεύομαι την 
εμπειρία σας, τη μετριοπάθειά σας, αλλά και τις ικανότητές σας ότι θα καταφέρετε 
πραγματικά να δώσετε στο κοινοβούλιο το ρόλο που του αξίζει, το οποίο -το 
κοινοβούλιο- κατά την άποψή τη δική μας, αποτελεί τη γνησιότερη έκφραση της 
δημοκρατίας. 

 Είχαμε την ευκαιρία να συζητήσουμε σκέψεις και ιδέες για τη βελτίωση του 
έργου του κοινοβουλίου και των περιβαλλοντικών πρωτοβουλιών που πρέπει να 
αναλάβει αυτό το κοινοβούλιο.  Είμαι βέβαιος ότι με τη βοήθεια όλων μας θα 
υλοποιήσετε τις κοινές μας αποφάσεις και συγκλίσεις. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ όλους. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας 
της Βουλής.   

 Η επόμενη συνεδρία της Βουλής ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 9 Ιουνίου 
2011, στις 4.00 το απόγευμα, με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

1. ∆ιορισμός γραμματέων και κοσμητόρων. 

2. Εκλογή Επιτροπής Επιλογής. 
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3. Ανακοίνωση της σύνθεσης των κοινοβουλευτικών επιτροπών. 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: ………………………………. 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆ΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: ………………………………. 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   ………………………………. 

 Κηρύσσω τη λήξη των εργασιών της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

 (Ώρα λήξης:  4.41 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Λουκαΐδης Γιώργος 

Αναστασιάδης Νίκος Μαυρίδης Μάριος 

Αντωνίου Αντώνης  Μαυρονικόλα Ρούλα 

Βαρνάβα Γιώργος Μέσης Χρίστος 

Βότσης Άγγελος Μητσόπουλος Τάσος  

Γαβριήλ Γιαννάκης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργιάδης Χάρης Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γεωργίου Γεώργιος Νικολαΐδης Νίκος 

Γεωργίου Γιώργος Νικολάου Ιωνάς 

∆αμιανού Άριστος Ομήρου Γιαννάκης 

∆ημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαγεωργίου Πάμπος  

∆ίπλαρος Ευθύμιος Παπαδόπουλος Νικόλας 

Ευαγόρου Σταύρος Περδίκης Γιώργος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Καρογιάν Μάριος Προκοπίου Γεώργιος 

Κατσουρίδης Νίκος Σαμψών Σωτήρης 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σαρίκας Φειδίας 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Σταυριανός Πανίκκος 

Κουλίας Ζαχαρίας Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουτσού Νίκος Συλλούρης ∆ημήτρης 

Κυπριανού Ανδρέας Τάσου Γεώργιος 

Κυπριανού Άντρος Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυριακίδου Αθηνά Τορναρίτης Νίκος 
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Κυριακίδου Στέλλα Φακοντής Αντρέας 

Κωνσταντίνου Κώστας Φυττής Σοφοκλής 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κώστα Κώστας Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Λαμάρης Γιάννος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Χατζηρούσος Αντώνης 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. ∆ιαβεβαίωση των βουλευτών πριν από την ανάληψη των καθηκόντων τους. 

2. α. Πρόταση υποψηφιοτήτων για το αξίωμα του Προέδρου της Βουλής, του 
κ. Μάριου Καρογιάν από τον κ. Νικόλα Παπαδόπουλο εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος, του κ. Γιαννάκη 
Ομήρου από τον κ. Γιώργο Βαρνάβα εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ και του κ. Γιώργου Περδίκη εκ μέρους του 
Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών. 

β. Εκλογή του κ. Γιαννάκη Ομήρου στο αξίωμα του Προέδρου της Βουλής, 
η συζήτηση που ακολούθησε [προεδρεύων (Ν. Αναστασιάδης), Ζ. 
Κουλίας, Ν. Κατσουρίδης, Άντρος Κυπριανού, Μ. Καρογιάν, Γ. Περδίκης, 
Α. Κυριακίδου, Ά. Βότσης], ομιλία του Προέδρου της Βουλής και οι 
παρατηρήσεις των κ. Άντρου Κυπριανού, Μ. Καρογιάν, Ν. Αναστασιάδη, 
∆. Συλλούρη, Γ. Βαρνάβα και Γ. Περδίκη. 
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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Θ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ - ΕΚΤΑΚΤΗ ΣΥΝΟ∆ΟΣ 

Συνεδρίαση 9ης Ιουνίου 2011 

(Ώρα έναρξης: 4.05 μ.μ.) 

(Αρ. 2) 

 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Καλό απόγευμα. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Θεωρώντας ότι 
υπάρχει απαρτία, παρακαλώ να προχωρήσουμε στο πρώτο μας θέμα που είναι ο 
διορισμός γραμματέων και κοσμητόρων. 

 Ασκώντας τις εξουσίες που μου αναθέτει το άρθρο 72 του συντάγματος, 
διορίζω ως γραμματείς τον κ. Κώστα Κώστα και τον κ. Ανδρέα Πιτσιλλίδη -παρακαλώ 
να καταλάβουν τις θέσεις τους- και ως κοσμήτορα τον κ. Σοφοκλή Φυττή. 

 Θέλω να συγχαρώ τους γραμματείς και τον κοσμήτορα.  Να σημειώσω ότι ο κ. 
Σοφοκλής Φυττής παραμένει σταθερός και αμετακίνητος στη θέση του και να 
επισημάνω ότι μας έβγαζε ασπροπρόσωπους, όταν είχαμε υψηλούς ξένους 
επισκέπτες, και δεν έχω αμφιβολία ότι το ίδιο ασπροπρόσωπους θα μας βγάζει και 
στην παρούσα Βουλή. 

Σ. ΦΥΤΤΗΣ: 

 Χωρίς αμφιβολία, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Προτού προχωρήσουμε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας 
ανακοινώσω ότι, σύμφωνα με τη σχετική ενημέρωση που είχε η προεδρία από τις 
κοινοβουλευτικές ομάδες του ∆ημοκρατικού Συναγερμού, του ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
∆υνάμεις και του ∆ημοκρατικού Κόμματος, οι ακόλουθοι διορίζονται ως 
κοινοβουλευτικοί εκπρόσωποι:  Για το ∆ημοκρατικό Συναγερμό ο κ. Τάσος 
Μητσόπουλος και αναπληρωτής ο κ. Σωτήρης Σαμψών, για το ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
∆υνάμεις ο κ. Νίκος Κατσουρίδης και αναπληρωτής ο κ. Σταύρος Ευαγόρου και για το 
∆ημοκρατικό Κόμμα ο κ. Νεόφυτος Κωνσταντίνου.  Όσον αφορά τα κόμματα Ε∆ΕΚ 
και Ευρωπαϊκό Κόμμα δήλωσαν ότι αυτά θα εκπροσωπούνται η Ε∆ΕΚ από τον κ. 
Γιώργο Βαρνάβα και το Ευρωπαϊκό Κόμμα από τον κ. ∆ημήτρη Συλλούρη. 

 ∆εύτερο θέμα είναι η εκλογή Επιτροπής Επιλογής.  Σύμφωνα με τη σχετική 
διάταξη του συντάγματος, της Επιτροπής Επιλογής προεδρεύει ο Πρόεδρος του 
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σώματος ως ex officio πρόεδρος.  Ως μέλη προτείνονται οι κ. Νίκος Αναστασιάδης,  
Αβέρωφ Νεοφύτου και Τάσος Μητσόπουλος εκ μέρους του ∆ημοκρατικού 
Συναγερμού, Άντρος Κυπριανού, Νίκος Κατσουρίδης και Σταύρος Ευαγόρου εκ 
μέρους του ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, Μάριος Καρογιάν, Νεόφυτος 
Κωνσταντίνου εκ μέρους του ∆ημοκρατικού Κόμματος, Γιώργος Βαρνάβα εκ μέρους 
της Ε∆ΕΚ και ∆ημήτρης Συλλούρης εκ μέρους του Ευρωπαϊκού Κόμματος. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση για τη σύνθεση της Επιτροπής Επιλογής; 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, η σύνθεση της επιτροπής εγκρίνεται 
από το σώμα. 

 Τρίτο θέμα είναι η ανακοίνωση της σύνθεσης των κοινοβουλευτικών 
επιτροπών.  Η Επιτροπή Επιλογής έχει καταρτίσει τις κοινοβουλευτικές επιτροπές και 
παρακαλώ το γραμματέα να διαβάσει τον κατάλογο. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙ∆ΗΣ) 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Άμυνας 

Γιώργος Βαρνάβα, πρόεδρος Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Νίκος Κατσουρίδης, αναπληρωτής πρόεδρος ΑΚΕΛ 

Σωτήρης Σαμψών ∆ΗΣΥ 

Ανδρέας Πιτσιλλίδης » 

Ανδρέας Μιχαηλίδης » 

Άριστος ∆αμιανού ΑΚΕΛ 

Χρίστος Μέσης » 

Νεόφυτος Κωνσταντίνου ∆ΗΚΟ 

Γεώργιος Προκοπίου » 

Νίκος Κουτσού ΕΥΡΩΚΟ 

Ζαχαρίας Κουλίας Βουλευτής εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων 

Γιαννάκης Γαβριήλ, πρόεδρος ΑΚΕΛ 

Αντρέας Καυκαλιάς, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Χριστάκης Τζιοβάνης » 

Γεώργιος Τάσου ∆ΗΣΥ 

Κυριάκος Χατζηγιάννης » 

Ευθύμιος ∆ίπλαρος » 

Σοφοκλής Φυττής ∆ΗΚΟ 
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Αντώνης Αντωνίου » 

Νίκος Νικολαΐδης Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Ανθρωπίνων ∆ικαιωμάτων και Ίσων Ευκαιριών 
μεταξύ Ανδρών και Γυναικών 

Σοφοκλής Φυττής, πρόεδρος ∆ΗΚΟ 

Αθηνά Κυριακίδου, αναπληρώτρια πρόεδρος » 

Στέλλα Κυριακίδου ∆ΗΣΥ 

Ανδρέας Πιτσιλλίδης » 

Νίκος Τορναρίτης » 

Σκεύη Κούτρα Κουκουμά ΑΚΕΛ 

Στέλλα Μισιαούλη ∆ημητρίου » 

Πανίκκος Σταυριανός » 

Ρούλα Μαυρονικόλα Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας 

Λευτέρης Χριστοφόρου, πρόεδρος ∆ΗΣΥ 

Ζαχαρίας Ζαχαρίου, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Ανδρέας Μιχαηλίδης » 

Γιάννος Λαμάρης ΑΚΕΛ 

Γιαννάκης Γαβριήλ » 

Κώστας Κώστα » 

Άγγελος Βότσης ∆ΗΚΟ 

Νικόλας Παπαδόπουλος » 

Γιώργος Βαρνάβα Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων 

Γεώργιος Τάσου, πρόεδρος ∆ΗΣΥ 

Χρήστος Στυλιανίδης, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Αβέρωφ Νεοφύτου » 

Γιώργος Λουκαΐδης ΑΚΕΛ 

Χρίστος Μέσης » 

Αδάμος Αδάμου » 

Αθηνά Κυριακίδου ∆ΗΚΟ 

Σοφοκλής Φυττής » 
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Φειδίας Σαρίκας Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

∆ημήτρης Συλλούρης ΕΥΡΩΚΟ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Αντρέας Φακοντής, πρόεδρος ΑΚΕΛ 

Σκεύη Κούτρα Κουκουμά, αναπληρώτρια πρόεδρος » 

Πανίκκος Σταυριανός » 

Χρήστος Στυλιανίδης ∆ΗΣΥ 

Μάριος Μαυρίδης » 

Ανδρέας Πιτσιλλίδης » 

Άγγελος Βότσης ∆ΗΚΟ 

Αθηνά Κυριακίδου » 

Ρούλα Μαυρονικόλα Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών 

Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος ΑΚΕΛ 

Στέλλα Μισιαούλη ∆ημητρίου, αναπληρώτρια πρόεδρος » 

Χρίστος Μέσης » 

Ανδρέας Κυπριανού ∆ΗΣΥ 

Ιωνάς Νικολάου » 

Κυριάκος Χατζηγιάννης » 

Νεόφυτος Κωνσταντίνου ∆ΗΚΟ 

Σοφοκλής Φυττής » 

Φειδίας Σαρίκας Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

∆ημήτρης Συλλούρης ΕΥΡΩΚΟ 

Γιώργος Περδίκης Κίνημα Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Θεσμών, Αξιών και Επιτρόπου ∆ιοικήσεως 

∆ημήτρης Συλλούρης, πρόεδρος ΕΥΡΩΚΟ 

Φειδίας Σαρίκας, αναπληρωτής πρόεδρος Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Ανδρέας Κυπριανού ∆ΗΣΥ 

Κώστας Κωνσταντίνου » 

Χρήστος Στυλιανίδης » 

Πανίκκος Σταυριανός ΑΚΕΛ 



5 

 

Αντρέας Καυκαλιάς » 

Ειρήνη Χαραλαμπίδου » 

Νικόλας Παπαδόπουλος ∆ΗΚΟ 

Νεόφυτος Κωνσταντίνου » 

Γιώργος Περδίκης Κίνημα Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών 

Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος ∆ΗΣΥ 

Γεώργιος Γεωργίου, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Τάσος Μητσόπουλος » 

Γιώργος Λουκαΐδης ΑΚΕΛ 

Άριστος ∆αμιανού » 

Γιώργος Γεωργίου » 

Νικόλας Παπαδόπουλος ∆ΗΚΟ 

Αντώνης Αντωνίου » 

Νίκος Νικολαΐδης Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού 

Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος ∆ΗΚΟ 

Άγγελος Βότσης, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Αβέρωφ Νεοφύτου ∆ΗΣΥ 

Μάριος Μαυρίδης » 

Χάρης Γεωργιάδης » 

Σταύρος Ευαγόρου ΑΚΕΛ 

Γιάννος Λαμάρης » 

Πάμπος Παπαγεωργίου » 

Νίκος Νικολαΐδης Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Νίκος Κουτσού ΕΥΡΩΚΟ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας 

Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος ∆ΗΣΥ 

Γεώργιος Τάσου, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Ευθύμιος ∆ίπλαρος » 

Γιώργος Λουκαΐδης ΑΚΕΛ 
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Γιώργος Γεωργίου » 

Αντρέας Καυκαλιάς » 

Αθηνά Κυριακίδου ∆ΗΚΟ 

Γεώργιος Προκοπίου » 

Γιώργος Βαρνάβα Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Νίκος Κουτσού ΕΥΡΩΚΟ 

Αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Αντώνης Χατζηρούσος Μαρωνιτών 

Βαρτκές Μαχτεσιάν Αρμενίων 

Μπενίτο Μαντοβάνη Λατίνων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παρακολουθήσεως Σχεδίων Αναπτύξεως και 
Ελέγχου ∆ημόσιων ∆απανών 

Γεώργιος Γεωργίου, πρόεδρος ∆ΗΣΥ 

Σωτήρης Σαμψών, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Χάρης Γεωργιάδης » 

Πάμπος Παπαγεωργίου ΑΚΕΛ 

Άριστος ∆αμιανού » 

Ειρήνη Χαραλαμπίδου » 

Γεώργιος Προκοπίου ∆ΗΚΟ 

Άγγελος Βότσης » 

Φειδίας Σαρίκας Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Γιώργος Περδίκης Κίνημα Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος 

Αδάμος Αδάμου, πρόεδρος ΑΚΕΛ 

Γιώργος Περδίκης, αναπληρωτής πρόεδρος Κίνημα Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Τάσος Μητσόπουλος ∆ΗΣΥ 

Νίκος Τορναρίτης » 

Ανδρέας Κυπριανού » 

Αντρέας Φακοντής ΑΚΕΛ 

Γιώργος Γεωργίου » 

Σοφοκλής Φυττής ∆ΗΚΟ 
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Νεόφυτος Κωνσταντίνου » 

Ρούλα Μαυρονικόλα Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-
Παθόντων 

Σταύρος Ευαγόρου, πρόεδρος ΑΚΕΛ 

Πάμπος Παπαγεωργίου, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Σκεύη Κούτρα Κουκουμά » 

Λευτέρης Χριστοφόρου ∆ΗΣΥ 

Κυριάκος Χατζηγιάννης » 

Μάριος Μαυρίδης » 

Σοφοκλής Φυττής ∆ΗΚΟ 

Αντώνης Αντωνίου » 

Γιώργος Βαρνάβα Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Νίκος Κουτσού ΕΥΡΩΚΟ 

Ζαχαρίας Κουλίας Βουλευτής εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων 

Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος ∆ΗΚΟ 

Γεώργιος Προκοπίου, αναπληρωτής πρόεδρος » 

Γεώργιος Γεωργίου ∆ΗΣΥ 

Χάρης Γεωργιάδης » 

Ανδρέας Μιχαηλίδης » 

Αντρέας Φακοντής ΑΚΕΛ 

Κώστας Κώστα » 

Χριστάκης Τζιοβάνης » 

Νίκος Νικολαΐδης Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας 

Κώστας Κωνσταντίνου, πρόεδρος ∆ΗΣΥ 

Στέλλα Κυριακίδου, αναπληρώτρια πρόεδρος » 

Ζαχαρίας Ζαχαρίου » 

Στέλλα Μισιαούλη ∆ημητρίου ΑΚΕΛ 

Αδάμος Αδάμου » 

Ειρήνη Χαραλαμπίδου » 
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Αθηνά Κυριακίδου ∆ΗΚΟ 

Γεώργιος Προκοπίου » 

Ρούλα Μαυρονικόλα Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Ad Hoc Κοινοβουλευτική Επιτροπή για τον Κανονισμό της Βουλής 

Γιαννάκης Ομήρου, πρόεδρος  

Τάσος Μητσόπουλος ∆ΗΣΥ 

Νίκος Κατσουρίδης ΑΚΕΛ 

Νεόφυτος Κωνσταντίνου ∆ΗΚΟ 

Φειδίας Σαρίκας Κ.Σ. Ε∆ΕΚ 

Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή για το Πόθεν Έσχες 

[Ο περί του Προέδρου, των Υπουργών και των Βουλευτών της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας (∆ήλωση και Έλεγχος Περιουσίας) Νόμος] 

Γιαννάκης Ομήρου, πρόεδρος   

Τάσος Μητσόπουλος ∆ΗΣΥ Τακτικά 

Νίκος Κατσουρίδης ΑΚΕΛ μέλη 

Νεόφυτος Κωνσταντίνου ∆ΗΚΟ        Αναπληρωματικά 

Γιώργος Βαρνάβα Κ.Σ. Ε∆ΕΚ μέλη 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ.   

 Θέλω να συγχαρώ τους προέδρους, αναπληρωτές προέδρους και τα μέλη των 
κοινοβουλευτικών επιτροπών για το σημαντικό έργο που αναλαμβάνουν.  Θέλω να 
καλέσω τις επιτροπές να προγραμματίσουν άμεσα τη λειτουργία των επιτροπών, για 
να προβούν σε προγραμματισμό με στόχο την παραγωγή νομοθετικού έργου το οποίο 
θα διαβιβάσουν στην ολομέλεια της Βουλής, αλλά να προγραμματίσουν και την 
άσκηση κοινοβουλευτικού ελέγχου. 

 Ο κ. Γιώργος Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, νομίζω ότι έγινε ένα μικρό λάθος.  Είχαμε συζητήσει στην 
Επιτροπή Επιλογής ότι αντί στην επιτροπή Θεσμών θα λάμβανα μέρος στην επιτροπή 
Οικονομικών και Προϋπολογισμού και δεν αναφέρθηκα στην αναφορά.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εάν αυτή ήταν η διευθέτηση, δεν υπάρχει κανένα πρόβλημα να υπάρξει η 
αναγκαία διόρθωση.  ∆εν υπάρχει καμία ένσταση.   

 Προχωρούμε τώρα στα θέματα της ημερήσιας διάταξης.  Όπως γνωρίζετε, 
σήμερα Κεφάλαιο Πρώτο δεν υπάρχει.   
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 Κεφάλαιο ∆εύτερο, κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα 
νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές 
επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που ήδη έχει διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τα 
υπουργεία 

Παραπέμπονται  
στις επιτροπές 

1. Ο περί Προϋπολογισμού του 2011 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.115-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

2. Ο περί Αρδευτικών Τμημάτων 
(Χωριά) (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.116-2011). 

Εσωτερικών  Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

3. Ο περί της Σύστασης Ευρωπαϊκών 
Συμβουλίων Εργαζομένων Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.117-2011). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

4. Ο περί της Σύμβασης της 
Στοκχόλμης για τους Έμμονους 
Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.118-2011). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων   

5. Ο περί Φαρμάκων Ανθρώπινης 
Χρήσης (Έλεγχος Ποιότητας, 
Προμήθειας και Τιμών) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.119-2011). 

Υγείας  Υγείας 

6. Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.120-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

7. Ο περί των Βασικών Απαιτήσεων 
που πρέπει να πληρούν 
Καθορισμένες Κατηγορίες 
Προϊόντων (Τροποποιητικός) (Αρ. 
2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.121-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

8. Ο περί του Αναθεωρημένου 
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Χάρτη του 
1996 (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.122-2011). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 

9. Ο περί Προϋπολογισμού του 2009 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
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(Αρ. Φακ. 23.01.052.123-2011). Προϋπολογισμού  

10. Ο περί του Αμετάκλητου του 
∆ιακανονισμού στα Συστήματα 
Πληρωμών και στα Συστήματα 
∆ιακανονισμού Αξιογράφων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.124-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

 

11. Ο περί των Συμφωνιών Παροχής 
Χρηματοοικονομικής Εξασφάλισης 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.125-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

 

12. Ο περί Υγιεινής Παραγωγής 
Τροφίμων Ζωικής Προέλευσης και 
∆ιάθεσής τους στην Αγορά 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.126-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

13. Ο περί Κτηνιατρικών Ελέγχων στο 
Ενδοκοινοτικό Εμπόριο και την 
Εισαγωγή από Τρίτες Χώρες Ζώων 
και Ζωικών Προϊόντων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.127-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

14. Ο περί της Ασκήσεως της 
Κτηνιατρικής και της Εγγραφής 
Κτηνιάτρων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.128-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

15. Ο περί Κοινών Ομάδων Έρευνας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.129-2011). 

∆ικαιοσύνης και 
∆ημοσίας 
Τάξεως  

Νομικών  

16. Ο περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.130-2011). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Παιδείας  

17. Ο περί Εγγυήσεως της 
Χρηματοδοτήσεως του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων Αστρομερίτη-
Περιστερώνας-Ακακίου (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.131-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

18. Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της 
Κυβέρνησης της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας και της Κυβέρνησης 
της ∆ημοκρατίας της Νοτίου 
Αφρικής για Αστυνομική 
Συνεργασία (Κυρωτικός) Νόμος του 

∆ικαιοσύνης και 
∆ημοσίας 
Τάξεως  

Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων  
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2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.132-2011). 

19. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.053-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

20. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) (Καταργητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.054-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

21. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Μηχανήματα) (Τροποποιητικοί)  
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.055-2011). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

22. Οι περί Ρύθμισης Οδών και 
Οικοδομών (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.056-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

23. Οι περί Οργανισμού Γεωργικής 
Ασφάλισης - Θέση ∆ιευθυντή 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.057-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Νομικών  

24. Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών ∆ημόσιας Υγείας - 
Θέσεις ∆ιευθυντή 
Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού 
∆ιευθυντή Κλινικής/Τμήματος 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.058-2011). 

Υγείας  Νομικών  

25. Οι περί Ενεργειακής Απόδοσης 
κατά την τελική χρήση και τις 
Ενεργειακές Υπηρεσίες 
(Ενεργειακοί Ελεγκτές) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.059-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

26. Οι περί Προστασίας και ∆ιαχείρισης 
των Υδάτων (Τεχνικές 
Προδιαγραφές για τη Χημική 
Ανάλυση και Παρακολούθηση της 
Κατάστασης των Υδάτων) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.060-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Περιβάλλοντος 

27. Οι περί Απαλλαγής και Μείωσης 
του ∆ιοικητικού Προστίμου σε 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 

Εμπορίου και 
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Περίπτωση Συμπράξεων κατά 
Παράβαση του Άρθρου 3 του 
Νόμου ή/και του Άρθρου 101 της 
ΣΛΕΕ (Σχέδιο Επιείκειας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.061-2011). 

Τουρισμού  Βιομηχανίας  

28. Οι περί Υγιεινής Παραγωγής 
Τροφίμων Ζωικής Προέλευσης και 
∆ιάθεσής τους στην Αγορά 
(Λειτουργία Κρεοπωλείων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.062-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

29. Οι περί Ιδιωτικών Κτηνιατρικών 
Εργαστηρίων (Εγγραφή, Λειτουργία 
και Έλεγχος) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.063-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

30. Οι περί Προστασίας και Ευημερίας 
των Ζώων (∆ιατήρηση Άγριων 
Ζώων σε Ζωολογικούς Κήπους) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.064-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

31. Οι περί Επιβολής Ποιοτικού 
Ελέγχου των Γεωργικών Προϊόντων 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.065-2011). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

32. Οι περί Τεχνολογικού 
Πανεπιστημίου Κύπρου (Σχολές και 
Τμήματα κατά Σχολή) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.066-2011). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Παιδείας  

33. Οι περί Γραφείου Τύπου και 
Πληροφοριών - Θέσεις Ανώτερου 
Φωτογράφου, Φωτογράφου, 
Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού 
Εργαστηρίου Α΄ και Βοηθού 
Ψηφιακού Φωτογραφικού 
Εργαστηρίου (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.067-2011). 

Εσωτερικών  Νομικών  

34. Οι περί Παγκύπριας Ένωσης 
Προσφύγων (Σχέδια Υπηρεσίας) 

Εσωτερικών  Νομικών  
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Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.068-2011). 

35. Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Ειδικό Εκπαιδευτικό Προσωπικό 
και Μεταπτυχιακοί Συνεργάτες) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.069-2011). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Παιδείας  

36. Οι περί Συντάξεων και 
Φιλοδωρημάτων του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων Πόλης Χρυσοχούς 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.070-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

37. Οι περί Εργοδοτουμένων εις 
Ξενοδοχεία (Όροι Υπηρεσίας) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.071-2011). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

38. Οι περί ∆ημόσιας Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας (∆ιεξαγωγή Έρευνας για 
την Πηγή των Οικονομικών Πόρων 
των Εκπαιδευτικών Λειτουργών) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. ∆Ν. 61/99). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Νομικών  

39. Οι περί Πολεοδομίας και 
Χωροταξίας (Έλεγχος 
∆ιαφημίσεων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.251.2002). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

40. Οι περί ∆ημόσιας Υπηρεσίας 
(Γενικοί) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.2005). 

Οικονομικών  Νομικών και 
Θεσμών, Αξιών και 
Επιτρόπου 
∆ιοικήσεως  

41. Οι περί Ακτοπλοϊκών και Άλλων 
Επιβατηγών Σκαφών Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.085-2009). 

Συγκοινωνιών 
και Έργων 

Συγκοινωνιών και 
Έργων 

42. Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Ταμείο Ευημερίας Προσωπικού) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.086-2009). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Παιδείας  

43. Οι περί Συντεχνιών Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.114-2009). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

44. Οι περί Τμήματος Κρατικών 
Αγορών και Προμηθειών - Θέσεις 

Οικονομικών  Νομικών  
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Ανώτερου Λειτουργού Κρατικών 
Αγορών και Προμηθειών, Ανώτερου 
Επιθεωρητή Κρατικών Αγορών και 
Προμηθειών, Επιθεωρητή Κρατικών 
Αγορών και Προμηθειών, Ανώτερου 
Αποθηκάριου και Αποθηκάριου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.125-2009). 

45. Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.014-2010). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

46. Οι περί της Εκτέλεσης ∆ημοσίων 
Συμβάσεων (Προμήθειες, Έργα και 
Υπηρεσίες) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.042-2010). 

Γενικό Λογιστή 
εκ μέρους του 
Υπουργού 
Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων 
Αναπτύξεως και 
Ελέγχου ∆ημόσιων 
∆απανών  

47. Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου 
(Όροι Υπηρεσίας Υπαλλήλων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.072-2010). 

Συγκοινωνιών 
και Έργων  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

48. Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου 
(Σχέδια Υπηρεσίας Θέσεων) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.073-2010). 

Συγκοινωνιών 
και Έργων  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

49. Οι περί Βιοκτόνων (Επαγγελματική 
Χρήση Βιοκτόνων) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.079-2010). 

Γεωργίας, 
Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

50. Οι περί Υπουργείου Υγείας, 
∆ιοίκηση - Θέση Προϊσταμένου 
Κέντρου Αίματος (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.088-2010). 

Υγείας  Νομικών  

 

51. Οι περί της Εξαγωγής, 
∆ιαμεσολάβησης και Παροχής 
Τεχνικής Βοήθειας σε σχέση με 
Ελεγχόμενο Είδος (Στρατιωτικός 
Εξοπλισμός) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.108-2010). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Νομικών  

52. Οι περί του Συντονισμού των 
∆ιαδικασιών Σύναψης ∆ημοσίων 

Γενικό Λογιστή 
εκ μέρους του 

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων 
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Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων 
και Υπηρεσιών (∆ημοτικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.116-2010). 

Υπουργού 
Οικονομικών  

Αναπτύξεως και 
Ελέγχου ∆ημόσιων 
∆απανών  

53. Οι περί του Συντονισμού των 
∆ιαδικασιών Σύναψης ∆ημοσίων 
Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων 
και Υπηρεσιών (Οργανισμοί 
∆ημοσίου ∆ικαίου και Κοινότητες) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.120-2010). 

Γενικό Λογιστή 
εκ μέρους του 
Υπουργού 
Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων 
Αναπτύξεως  

και Ελέγχου 
∆ημόσιων 
∆απανών  

54. Οι περί Προστασίας των Νέων κατά 
την Απασχόληση Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.124-2010). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

55. Οι περί Ασφάλειας και Υγείας στην 
Εργασία (Προστασία των Νέων) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.125-2010). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

56. Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων 
και Τροχαίας Κινήσεως 
(Τροποποιητικοί)   
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.129-2010). 

Συγκοινωνιών 
και Έργων  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

57. Οι περί του Συντονισμού των 
∆ιαδικασιών Σύναψης Συμβάσεων 
Προμηθειών, Έργων  και 
Υπηρεσιών στους Τομείς του 
Ύδατος, της Ενέργειας, των 
Μεταφορών και των Ταχυδρομικών 
Υπηρεσιών (Αναθέτουσες Αρχές 
του Κράτους) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.132-2010). 

Γενικό Λογιστή 
εκ μέρους του 
Υπουργού 
Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων 
Αναπτύξεως και 
Ελέγχου ∆ημόσιων 
∆απανών  

58. Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών ∆ημόσιας Υγείας - 
Θέση Προϊστάμενου Υγειονομικής 
Υπηρεσίας (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.144-2010). 

Υγείας  Νομικών  

59. Οι περί Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας 
- Θέσεις Πρώτου Ειδικού 
Ψυχολόγου, Ανώτερου Ειδικού 
Ψυχολόγου, Ειδικού Ψυχολόγου Α΄ 
και Ειδικού Ψυχολόγου (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 

Υγείας  Νομικών 
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(Αρ. Φακ. 23.03.048.001-2011). 

60. Οι περί Εμπορικών Αντιπροσώπων 
(Συγκρότηση και Λειτουργία 
Συμβουλίου, Εγγραφή Μέλους και 
Τέλη) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.002-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας   

61. Οι περί της Σύμβασης ∆ιεθνούς 
Πολιτικής Αεροπορίας 
(Πιστοποίηση και Κρατική Εποπτεία 
Αεροδρομίων) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.006-2011). 

Συγκοινωνιών 
και Έργων 

Συγκοινωνιών και 
Έργων 

62. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Ηλεκτρολογικός Εξοπλισμός 
Χαμηλής Τάσης) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.014-2011). 

Συγκοινωνιών 
και Έργων  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

63. Οι περί ∆ημόσιας Υπηρεσίας 
(Απολαβές, Επιδόματα και άλλα 
Οικονομικά Ωφελήματα των 
∆ημόσιων Υπαλλήλων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.018-2011). 

Οικονομικών Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

64. Οι περί της Ρυθμιστικής Αρχής 
Ενέργειας Κύπρου (Πρόσληψη, 
Προαγωγή, Υπηρεσία και 
Πειθαρχικός Έλεγχος) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.022-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

65. Οι περί Εκπαιδευτικών Λειτουργών 
(Τοποθετήσεις, Μετακινήσεις και 
Μεταθέσεις) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.026-2011). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Παιδείας  

66. Οι περί Φόρου Προστιθέμενης 
Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.033-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

67. Οι περί της Κυπριακής Βιβλιοθήκης 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.034-2011). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Παιδείας  
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68. Οι περί Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού (∆ιοίκηση) - Υπηρεσία 
Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας - Θέσεις 
Ανώτερου Εκπαιδευτικού 
Ψυχολόγου,  Εκπαιδευτικού 
Ψυχολόγου Α΄ και Εκπαιδευτικού 
Ψυχολόγου  (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.037-2011). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Νομικών  

69. Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας 
(Εποπτική Αρχή Αερολιμενικών 
Τελών) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.038-2011). 

Συγκοινωνιών 
και Έργων  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

70. Οι περί Αεροπλοΐας (Τέλη 
Αεροδρομίου) (Καταργητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.039-2011). 

Συγκοινωνιών 
και Έργων  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

71. Οι περί Τεχνολογικού 
Πανεπιστημίου Κύπρου (Γλώσσες 
∆ιδασκαλίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.041-2011). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Παιδείας  

72. Οι περί Γενικού Λογιστηρίου - 
Θέσεις ∆ιευθυντή Λογιστικών 
Υπηρεσιών και Λογιστικού 
Λειτουργού 1ης Τάξεως (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.042-2011). 

Οικονομικών  Νομικών  

73. Οι περί Υπουργείου Υγείας, 
∆ιοίκηση - ∆ιεύθυνση 
Νοσηλευτικών Υπηρεσιών, 
Νοσηλευτικός Κλάδος Ψυχικής 
Υγείας - Θέση Ανώτερου/ης 
Νοσηλευτικού Λειτουργού (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.043-2011). 

Υγείας  Νομικών 

74. Οι περί Ιδιωτικών Γραφείων 
Εξεύρεσης Εργασίας Κανονισμοί  
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.050-2011). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

75. Οι περί Χυμών  Φρούτων και 
Ορισμένων Ομοειδών Προϊόντων 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.051-2011). 

Υγείας Υγείας 

76. Έκθεση του Υπουργού Εμπορίου, Εμπορίου, Εμπορίου και 
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Βιομηχανίας και Τουρισμού ημερ. 6 
Μαΐου 2011 σύμφωνα με το άρθρο 
18(2) του περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας 
της ∆ημοκρατίας (∆ιακατοχή, 
Εγγραφή και Εκτίμηση) Νόμου αρ. 
74 του 1988. 
(Αρ. Φακ. 06.03.003.001). 

Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Βιομηχανίας  

77. Έκθεση όσον αφορά την 
παραχώρηση εγκρίσεων που 
δόθηκαν από τον Υπουργό 
Παιδείας και Πολιτισμού προς τον 
Κυπριακό Οργανισμό Αθλητισμού 
(Πίνακας αρ. 1 του 2010), σύμφωνα 
με το άρθρο 4 του περί 
Προϋπολογισμού του Κυπριακού 
Οργανισμού Αθλητισμού του 2010 
Νόμου του 2010  
[Ν. 21(ΙΙ)/2010]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001).  

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

78. Ειδικά εντάλματα πληρωμής (αρ. 8, 
10, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 17, 19, 
20 και 21)του 2011 αποσταλθέντα 
από το Υπουργείο Οικονομικών 
στις 31 Μαΐου 2011 σύμφωνα με το 
εδάφιο (1) του άρθρου 4 του περί 
Προϋπολογισμού του 2011 Νόμου 
του 2010 [Ν. 58(ΙΙ) του 2010]. 
(Αρ. Φακ. 13.04.001). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τρίτο δεν υπάρχει. 

 Κεφάλαιο Τέταρτο δεν υπάρχει. 

 Ορίστε, κύριε Χατζηγιάννη. 

Κ. ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ένα σχετικό θέμα, για το οποίο και στην προηγούμενη θητεία, 
νομίζω, είχαμε όλοι προβληματιστεί, ήταν σχετικά με τη δυσλειτουργία ή τα 
προβλήματα τα οποία αντιμετωπίζει η λειτουργία της Βουλής. 

 Θεωρώ ότι η αρχή πάντοτε είναι το ήμισυ του παντός και θα ήταν πολύ 
φρόνιμο, εάν κατά την επόμενη συνεδρία της ολομέλειας συζητούσαμε το θέμα, 
προκειμένου να ακουστούν απόψεις.  Έχουν ετοιμαστεί εισηγήσεις από πλευράς και 
των κοινοβουλευτικών ομάδων στο παρελθόν, θεωρώ όμως ότι είναι ευκαιρία να 
δώσουμε αυτή την ευκαιρία και στους νέους συναδέλφους, προκειμένου να 
μαζέψουμε απόψεις στο ποιες αλλαγές χρειάζεται να γίνουν, ώστε αυτό το σώμα να 
λειτουργήσει πάνω σε μια πολύ σωστή βάση. 
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 Γι’ αυτό το λόγο θα παρακαλούσα τους συναδέλφους να τοποθετηθούν επί του 
θέματος και, αν υπάρχει αυτή η ομοφωνία, να έρθει το θέμα στο Κεφάλαιο Τέταρτο 
προς συζήτηση.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κύριε συνάδελφε, αυτού του είδους οι συζητήσεις ή οι προβληματισμοί πρέπει 
να γίνονται συντεταγμένα.  ∆εν μπορούν να γίνονται εδώ στην ολομέλεια της Βουλής.  
Υπάρχει το άτυπο όργανο, όπως ξέρετε, η σύσκεψη των αρχηγών και των 
κοινοβουλευτικών εκπροσώπων, που συνέρχεται κάθε Πέμπτη, στο οποίο μπορούν 
να κατατίθενται προτάσεις.  Έχουμε ήδη προγραμματίσει...  Έχουμε αποφασίσει 
σήμερα και έχουμε προγραμματίσει μία συνεδρία των προέδρων των 
κοινοβουλευτικών επιτροπών, για να συζητήσουμε κάποιες εισηγήσεις για καλύτερη 
λειτουργία των κοινοβουλευτικών επιτροπών στη βάση σημειώματος το οποίο ήδη 
είχε ετοιμαστεί επί προηγούμενης Βουλής.  Συνεπώς, θα προχωρήσουμε και, εάν 
διαπιστωθεί ότι υπάρχει ανάγκη να συζητηθεί σε επίπεδο ολομέλειας, ασφαλώς δε θα 
γίνει εδώ, θα γίνει σε μια άτυπη συνεδρίαση αυτού του σώματος, για να ανταλλάξουμε 
απόψεις.  Όχι όμως...  Στην ολομέλεια δεν προβλέπεται κάτι τέτοιο ούτε από το 
σύνταγμα ούτε από τον κανονισμό.   

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ φτάσαμε στο... 

 Ορίστε, ο κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Συμφωνώ, αλλά να θυμίσω ότι για ένα χρόνο είχαμε ανταλλάξει γραπτώς 
απόψεις, ήρθε το σημείωμα στη σύσκεψη με τις θέσεις των κοινοβουλευτικών 
ομάδων, εκαταλήξαμε σε ορισμένα θέματα, από τα οποία κάποια ήδη άρχισαν να 
υλοποιούνται.  Άρα, έγινε αυτή η προεργασία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.   

 Η επόμενη συνεδρία ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 16 Ιουνίου 2011, στις 
4.00 το απόγευμα, με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1.  Ο περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.130-2011). 

 2.  Οι περί της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας 
Κύπρου (Πρόσληψη, Προαγωγή, Υπηρεσία και 
Πειθαρχικός Έλεγχος) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.022-2011). 

 3.  Ο περί Σκύλων (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2008. 
(Αρ. Φακ. 23.01.049.111-2008). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆ΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  4.20 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Λουκαΐδης Γιώργος 

Αντωνίου Αντώνης Μαυρίδης Μάριος 

Βαρνάβα Γιώργος Μέσης Χρίστος 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μητσόπουλος Τάσος 

Γεωργιάδης Χάρης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργίου Γεώργιος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γεωργίου Γιώργος Νικολαΐδης Νίκος 

∆αμιανού Άριστος Νικολάου Ιωνάς 

∆ημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαγεωργίου Πάμπος 

∆ίπλαρος Ευθύμιος Παπαδόπουλος Νικόλας 

Ευαγόρου Σταύρος Περδίκης Γιώργος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Καρογιάν Μάριος Προκοπίου Γεώργιος 

Κατσουρίδης Νίκος Σαμψών Σωτήρης 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σαρίκας Φειδίας 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Σταυριανός Πανίκκος 

Κουλίας Ζαχαρίας Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουτσού Νίκος Συλλούρης ∆ημήτρης 

Κυπριανού Ανδρέας Τάσου Γεώργιος 

Κυπριανού Άντρος Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυριακίδου Αθηνά Τορναρίτης Νίκος 

Κυριακίδου Στέλλα Φακοντής Αντρέας 

Κωνσταντίνου Κώστας Φυττής Σοφοκλής 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κώστα Κώστας Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Λαμάρης Γιάννος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 
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Χατζηρούσος Αντώνης 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. ∆ιορισμός του κ. Ανδρέα Πιτσιλλίδη και του κ. Κώστα Κώστα ως γραμματέων 
του σώματος και του κ. Σοφοκλή Φυττή ως κοσμήτορα. 

2. Ανακοίνωση των ονομάτων των κοινοβουλευτικών εκπροσώπων των 
πολιτικών κομματικών ομάδων στη Βουλή, του κ. Τάσου Μητσόπουλου για το 
∆ημοκρατικό Συναγερμό, του κ. Νίκου Κατσουρίδη για το ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
∆υνάμεις και του κ. Νεόφυτου Κωνσταντίνου για το ∆ημοκρατικό Κόμμα, καθώς 
και του ονόματος του κ. Γιώργου Βαρνάβα ως εκπροσώπου του Κ.Σ. Ε∆ΕΚ και 
του κ. ∆ημήτρη Συλλούρη ως εκπροσώπου του Ευρωπαϊκού Κόμματος. 

3. Εκλογή της Επιτροπής Επιλογής και έγκρισή της. 

4. Ανακοίνωση της σύνθεσης των κοινοβουλευτικών επιτροπών και έγκρισή τους. 

5. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 
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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Θ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ - ΕΚΤΑΚΤΗ ΣΥΝΟ∆ΟΣ 

Συνεδρίαση 16ης Ιουνίου 2011 

Ώρα έναρξης: 4.03 μ.μ. 

Αρ. 3 

 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Καλό απόγευμα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.   

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής και παρακαλώ το 
γραμματέα να διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙ∆ΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλή αρχή με τη νομοθετική εργασία.  Ξεκινάμε.   

 Το πρώτο μας θέμα είναι «Ο περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Πανεπιστημίου Κύπρου (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Τάσου Αντρέας Καυκαλιάς  

 Ευθύμιος ∆ίπλαρος Αθηνά Κυριακίδου 

 Γιώργος Λουκαΐδης      

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο στις 
14 Ιουνίου 2011.   Στη συνεδρίαση αυτή κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι 
του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού και του Πανεπιστημίου Κύπρου. 

 Σκοπός του προτεινόμενου νόμου είναι η τροποποίηση του εδαφίου (3) του 
άρθρου 21 του υφιστάμενου νόμου περί Πανεπιστημίου Κύπρου, έτσι ώστε να 
δημιουργηθούν παράλληλα με τις βαθμίδες του ακαδημαϊκού προσωπικού του 
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Πανεπιστημίου Κύπρου και οι κατηγορίες «Συνεργάτες του πανεπιστημίου» και «Άλλο 
προσωπικό». 

 Ειδικότερα, η προτεινόμενη τροποποίηση παρέχει τη νομική βάση στο 
Πανεπιστήμιο Κύπρου για την πρόσληψη μεταδιδακτορικών ερευνητών και το 
διορισμό επιστημόνων με μεγάλη ερευνητική, διδακτική και επαγγελματική πείρα ως 
συνεργατών του πανεπιστημίου, μια πρακτική που ακολουθείται από τα πανεπιστήμια 
διεθνώς.  Επισημαίνεται ότι ο προτεινόμενος αυτός νόμος συνοδεύεται και από 
συναφείς τροποποιητικούς κανονισμούς, οι οποίοι αφορούν το ειδικό εκπαιδευτικό 
προσωπικό και τους μεταπτυχιακούς συνεργάτες.  

 Όπως επισήμανε ενώπιον της επιτροπής η εκπρόσωπος του Υπουργείου 
Παιδείας και Πολιτισμού, με την εν λόγω τροποποίηση δεν επιβαρύνεται ο 
προϋπολογισμός του Πανεπιστημίου Κύπρου. 

 Όλες οι πλευρές της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας επιφυλάχθηκαν να 
τοποθετηθούν επί του εν λόγω νομοσχεδίου κατά τη συζήτησή του στην ολομέλεια του 
σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, επειδή στην έκθεση αναγράφεται ότι οι πολιτικές δυνάμεις θα 
καταθέσουν τις απόψεις τους ενώπιον της ολομέλειας, εμείς να πούμε ότι θα 
υπερψηφίσουμε το συγκεκριμένο νομοσχέδιο.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει άλλος ομιλητής; 

 Ο κ. Τορναρίτης και ο κ. Φύτος Κωνσταντίνου στη συνέχεια. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Και ο ∆ημοκρατικός Συναγερμός, κύριε Πρόεδρε, θα ψηφίσει υπέρ.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Κωνσταντίνου. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, κι εμείς ως ∆ημοκρατικό Κόμμα υποστηρίζουμε την ψήφιση του 
συγκεκριμένου νομοσχεδίου, γιατί πιστεύουμε ότι η νομοθετική ρύθμιση η οποία 
γίνεται ως ενίσχυση της έρευνας και της καινοτομίας στον τόπο μας βοηθά το 
πανεπιστήμιό μας.  Γιʼ αυτό το λόγο είμαστε υπέρ και θα αναμένουμε εν πάση 
περιπτώσει και τους κανονισμούς που θα ρυθμίζουν αυτό το νομικό καθεστώς, το 
οποίο ψηφίζουμε σήμερα. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πολύ ωραία! 
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 Ορίστε.  Ο κ. Λουκαΐδης. 

Γ. ΛΟΥΚΑΪ∆ΗΣ: 

 Κι εμείς, κύριε Πρόεδρε, ως ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις θα υπερψηφίσουμε 
την προτεινόμενη τροποποίηση του νόμου, υιοθετώντας την έκθεση η οποία 
παρουσιάζεται. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Μη υπαρχόντων άλλων ομιλητών, προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του 
νομοσχεδίου.   

 Παρακαλώ, κύριε γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 21 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 και 2; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση το νομοσχέδιο να ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Επειδή δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο.   

 Το δεύτερο θέμα είναι «Οι περί της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Κύπρου 
(Πρόσληψη, Προαγωγή, Υπηρεσία και Πειθαρχικός Έλεγχος) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα.   

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας για τους 
κανονισμούς «Οι περί της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Κύπρου (Πρόσληψη, 
Προαγωγή, Υπηρεσία και Πειθαρχικός Έλεγχος) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 

του 2011» 

Παρόντες ׃ 

 Λευτέρης Χριστοφόρου, πρόεδρος Γιαννάκης Γαβριήλ 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Κώστας Κώστα 
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 Ανδρέας Μιχαηλίδης  Άγγελος Βότσης 

 Γιάννος Λαμάρης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας εξέτασε τους πιο 
πάνω κανονισμούς σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 14 Ιουνίου 2011.  
Στα πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της 
επιτροπής εκπρόσωποι της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Κύπρου (ΡΑΕΚ) και του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας.  Παρ’ όλο που το Υπουργείο 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού δεν εκπροσωπήθηκε στην πιο πάνω συνεδρία, 
διεμήνυσε μέσω αρμόδιου λειτουργού του ότι συμφωνεί με τους πιο πάνω 
κανονισμούς. 

 Σκοπός των προτεινόμενων προς έγκριση κανονισμών, που εκδίδονται με 
βάση τις πρόνοιες του περί Ρυθμίσεως της Αγοράς Ηλεκτρισμού Νόμου, είναι η 
τροποποίηση των βασικών κανονισμών του 2004, που ρυθμίζουν τους όρους 
εργοδότησης των υπαλλήλων της ΡΑΕΚ, έτσι ώστε, αντί των δέκα πρώτων 
εβδομάδων, να λογίζονται οι δώδεκα πρώτες εβδομάδες της περιόδου αποχής 
εγκύων υπαλλήλων από τα καθήκοντά τους ως άδεια μητρότητας με πλήρεις 
απολαβές. 

 Σημειώνεται ότι η προτεινόμενη τροποποίηση συνάδει, όπως αναφέρθηκε και 
από την εκπρόσωπο της ΡΑΕΚ, με ανάλογη πρόνοια των περί ∆ημόσιας Υπηρεσίας 
(Χορήγηση Αδειών) (Τροποποιητικών) Κανονισμών του 2005. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με το σκοπό και τις επιδιώξεις των πιο 
πάνω τροποποιητικών κανονισμών. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας, κατά πλειοψηφία του 
προέδρου και των μελών της βουλευτών των κοινοβουλευτικών ομάδων του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού και του ∆ημοκρατικού Κόμματος, εισηγείται την έγκριση 
των κανονισμών, όπως αυτοί κατατέθηκαν από την εκτελεστική εξουσία. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του 
θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ορίστε.  Ο κ. Λαμάρης. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ως ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις θα υπερψηφίσουμε τους 
κανονισμούς. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ.   

 Ο κ. Περδίκης είχε ζητήσει το λόγο, παρακαλώ.   

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 
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 Κύριε Πρόεδρε, πολύ σύντομα θα ήθελα να πω δύο πράγματα γι’ αυτό το θέμα, 
που αφορά την επέκταση της άδειας μητρότητας στο συγκεκριμένο οργανισμό, ώστε 
να συμμορφώνεται με τους υπόλοιπους δημόσιους οργανισμούς.  Εμείς συμφωνούμε 
με αυτή την επέκταση, αλλά πρέπει να πω ότι η Παγκόσμια Οργάνωση Υγείας και η 
∆ιεθνής Οργάνωση Εργασίας θεωρούν ότι η ελάχιστη πληρωμένη άδεια μητρότητας 
πρέπει να ανεβεί στις είκοσι τέσσερις εβδομάδες το χρόνο.  Και μάλιστα το 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, εξ όσων πληροφορούμαι, στις 20 Οκτωβρίου του 2010 έχει 
ψηφίσει σχετική απόφαση, που ζητά από το Συμβούλιο να καθιερώσει τις είκοσι 
εβδομάδες με πλήρεις αποδοχές και μάλιστα και δύο βδομάδες πατρότητας για τους 
άνδρες.  Άρα, ψηφίζοντας αυτή τη νομοθεσία, θεωρώ ότι βρισκόμαστε προς τη σωστή 
κατεύθυνση, αλλά ο στόχος πρέπει να είναι αυτός που καθορίζεται από τους 
παγκόσμιους και ευρωπαϊκούς οργανισμούς.   

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Λευτέρης Χριστοφόρου. 

Λ. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΥ: 

 Ως πρόεδρος της επιτροπής Εμπορίου, κύριε Πρόεδρε, θέλω να σας 
διαβεβαιώσω ότι υπήρξε πνεύμα ομοθυμίας και ομογνωμίας στην υπερψήφιση αυτής 
της συγκεκριμένης τροποποίησης, που είναι πραγματικά ένα βήμα μπροστά προς την 
ορθή κατεύθυνση.  Φυσικά, μπορεί να γίνουν άλλα εκατόν, αλλά σίγουρα χαιρετίζεται 
αυτό το βήμα μπροστά, από δέκα σε δώδεκα εβδομάδες, και εμείς θα το 
υπερψηφίσουμε.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, να πω ότι και από την πλευρά της Ε∆ΕΚ, υιοθετώντας πλήρως 
το τι ισχύει μέχρι σήμερα στο δημόσιο τομέα, βλέπουμε ότι αυτή η πρόταση, η οποία 
έχει κατατεθεί, είναι προς όφελος των συγκεκριμένων γυναικών οι οποίες εργάζονται 
στη συγκεκριμένη Αρχή.  Και, εάν και εφόσον υπάρχουν και άλλοι φορείς στους 
οποίους δεν ισχύει η συγκεκριμένη ρύθμιση, από δέκα σε δώδεκα εβδομάδες, τότε 
εμείς καλούμε την κυβέρνηση να καταθέσει σχετικούς κανονισμούς και εμείς θα τους 
υπερψηφίσουμε.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Άγγελος Βότσης. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Το ∆ημοκρατικό Κόμμα, κύριε Πρόεδρε, θα υποστηρίξει αυτή την πρόταση.  
Νομίζουμε ότι είναι δίκαιο.  Και όντως, αν υπάρχουν και άλλες περιπτώσεις, είμαστε 
πρόθυμοι ακριβώς να τις δούμε, ώστε να υπάρξει μία σωστή αντιμετώπιση όλων των 
ημικρατικών ή άλλων οργανισμών.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Κατσουρίδης. 
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Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, η Βουλή πρέπει να εκπροσωπεί δημοκρατικά και ισότιμα όλο 
τον πληθυσμό.  Γιʼ αυτό το λόγο εγείρω ένα θέμα στον πρόεδρο της επιτροπής 
Ισότητας.  Επιτέλους και κάποιες εβδομάδες για την πατρότητα! 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νομίζω να χαιρετίσουμε... 

Ρ. ΜΑΥΡΟΝΙΚΟΛΑ: 

 Έν’ αστείο, αντιλαμβάνομαι, κύριε Κατσουρίδη.  Να μην το απαντήσω! 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Άριστος ∆αμιανού. 

Α. ∆ΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, επειδή τυγχάνει να είμαι ο νομικός σύμβουλος της ΡΑΕΚ, θα 
απέχω της ψηφοφορίας. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Νομίζω ότι η Βουλή μπορεί να χαιρετίσει αυτούς τους κανονισμούς ως ένα 
βήμα προς τη σωστή κατεύθυνση.  Και ασφαλώς σημειώνουμε τα όσα ανέφερε ο κ. 
Περδίκης.  Είμαι βέβαιος ότι η Βουλή και πάλι ομόφωνα θα είναι έτοιμη να ψηφίσει 
εκσυγχρονιστικούς κανονισμούς που θα εναρμονίζουν τα της Κυπριακής ∆ημοκρατίας 
σε ό,τι αφορά το συγκεκριμένο θέμα με τα ισχύοντα σε χώρες μέλη της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, διότι δεν είναι σε όλες τις χώρες που ισχύουν.  Ευελπιστούμε ότι θα υπάρξει 
επέκταση σε όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης αυτής της μεταρρυθμιστικής 
προσπάθειας.   

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με μία αποχή, οι κανονισμοί εγκρίνονται.   

 Το υπʼ αριθμόν 3 θέμα αποσύρεται από την εκτελεστική εξουσία.   

 Και εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία.   

 Ευελπιστώ και όλοι ευελπιστούμε, είμαι βέβαιος, ότι θα προχωρήσουν οι 
κοινοβουλευτικές επιτροπές πλέον με ταχύτητα στην προετοιμασία νομοθετικής 
εργασίας στις επόμενες συνεδρίες του σώματος. 

 Κεφάλαιο ∆εύτερο:  Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα 
νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές 
επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί.  

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται  
στις επιτροπές 
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1. Ο περί Προϋπολογισμού του 2011 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.133-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

2. Ο περί Αξιολόγησης Υποψηφίων για 
∆ιορισμό στη ∆ημόσια Υπηρεσία 
(Προσωρινές ∆ιατάξεις) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.134-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

3. Ο περί Συνεργατικών Εταιρειών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.135-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

4. Ο περί Μέτρων Προστασίας κατά της 
Εισαγωγής και Εξάπλωσης 
Οργανισμών Επιβλαβών για τα Φυτά 
και τα Φυτικά Προϊόντα 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.136-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

5. Ο περί Αποχετευτικών Συστημάτων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.137-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

6. Ο περί Υδατοπρομήθειας (∆ημοτικές 
και Άλλες Περιοχές) 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.138-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

7. Οι περί Μέτρων και Σταθμών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.072-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

8. Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Ειδικές Απαλλαγές) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.073-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

9. Οι περί Αποχετεύσεων 
Κοκκινοχωρίων Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.074-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

10. Οι περί Τμήματος Πολιτικής 
Αεροπορίας - Θέσεις Ανώτερου 
Λειτουργού Υπηρεσιών 
Αεροναυτιλίας, Λειτουργού 
Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας Α΄ και 
Λειτουργού Υπηρεσιών 

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

Νομικών  
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Αεροναυτιλίας (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.075-2011). 

11. Ειδικό έγγραφο (Υπ. Οικον. 1/2011) 
σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 
3(β) του περί της ∆ιαδικασίας 
Πρόσληψης Εργοδοτουμένων 
Καθορισμένης ∆ιάρκειας στη ∆ημόσια 
Υπηρεσία για την Προετοιμασία και 
∆ιεκπεραίωση της Κυπριακής 
Προεδρίας του Συμβουλίου της Ε.Ε. 
(Προσωρινές ∆ιατάξεις) Νόμου του 
2011.  
(Αρ. Φακ. 15.17.002). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

12. Ειδικό έγγραφο (Υπ. Π.Π. 1/2011) 
σύμφωνα με την παράγραφο (α) του 
εδαφίου 3 του άρθρου 3 του περί της 
∆ιαδικασίας Πρόσληψης 
Εργοδοτουμένων Καθορισμένης 
∆ιάρκειας στη ∆ημόσια Υπηρεσία και 
για Άλλα Συναφή Θέματα Νόμου του 
2011 [Ν. 25(Ι)/2011].  
(Αρ. Φακ. 15.17.010). 

Παιδείας και 
Πολιτισμού  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

13. Οικονομικές καταστάσεις και έκθεση 
της Γενικής Ελεγκτού της 
∆ημοκρατίας για το έτος 2010 για 
τους πιο κάτω οργανισμούς: 

α. Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου,  
β. Αρχή Τηλεπικοινωνιών Κύπρου, 
γ. Ραδιοφωνικό Ίδρυμα Κύπρου, 
δ. Κυπριακός Οργανισμός 

Αθλητισμού, 
ε. Οργανισμός Κυπριακής 

Γαλακτοκομικής Βιομηχανίας, 
στ. Συμβούλιο Ελαιοκομικών 

Προϊόντων, 
ζ. Συμβούλιο Εμπορίας Κυπριακών 

Πατατών, 
η. Οργανισμός Αγροτικών 

Πληρωμών, 
θ. ∆ιαχειριστής Συστήματος 

Μεταφοράς. 
(Αρ. Φακ. 10.01.002). 

Γενικό Ελεγκτή  Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων 
Αναπτύξεως και 
Ελέγχου ∆ημόσιων 
∆απανών  

Πρόταση νόμου 

 

Κατατέθηκε από Παραπέμπεται  
στην επιτροπή 
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Ο περί Ελέγχου της Ρύπανσης της 
Ατμόσφαιρας (Τροποποιητικός)  
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.034-2011). 

Γιώργο Περδίκη,  
βουλευτή Κινήματος 
Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Περιβάλλοντος 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τρίτο: Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.001, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος 
κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη σε παλαιότερη ερώτησή μου με αρ. 23.06.009.05.01.648 
πληροφορήθηκα ότι το Τμήμα Περιβάλλοντος ετοίμασε και απέστειλε στην αρμόδια 
τεχνική επιτροπή προσχέδιο της άδειας απόρριψης αποβλήτων για το αεροδρόμιο της 
Λάρνακας.  Σύμφωνα με το προσχέδιο της άδειας, τα όμβρια ύδατα από τον παλιό 
χώρο στάθμευσης των αεροσκαφών, μετά από μηχανική επεξεργασία σε σύστημα 
ελαιοδιαχωριστήρων για την κατακράτηση πετρελαιοειδών που τυχόν περιέχονται ως 
ίχνη στα όμβρια, θα διοχετεύονται στην αλυκή παρά το αεροδρόμιο Λάρνακας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν η αρμόδια τεχνική επιτροπή, η οποία τελεί υπό την προεδρία του 
Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας, έχει εξετάσει το προσχέδιο της άδειας απόρριψης 
αποβλήτων για το αεροδρόμιο Λάρνακας και αν έχει καταλήξει σε απόφαση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.002, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στην απάντηση της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου 
Μαρκουλλή, ημερομηνίας 17 Νοεμβρίου 2010, στην ερώτησή μου με αρ. 
23.06.009.05.01.080, ημερομηνίας 12 Αυγούστου 2010, πληροφορήθηκα ότι το 
Τμήμα Αρχαιοτήτων σκόπευε να προωθήσει την κήρυξη του παλιού γεφυριού στο 
χωριό Κούρδαλι σε Αρχαίο Μνημείο Α΄ Πίνακα.  Όπως πληροφορήθηκα, το Τμήμα 
Αρχαιοτήτων θα προέβαινε σε εργασίες συντήρησης της εκκλησίας, καθώς και του 
γεφυριού. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει κηρυχθεί το γεφύρι στο χωριό Κούρδαλι σε Αρχαίο Μνημείο Α΄ 
Πίνακα και κατά πόσο έχουν ολοκληρωθεί οι εργασίες συντήρησης τόσο του γεφυριού 
όσο και της εκκλησίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.003, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη απάντηση του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη σε ερώτησή μου με αρ. 23.06.009.05.01.358 
πληροφορήθηκα ότι, μέχρι το Μάρτιο του 2011, το Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος, ως αρμόδια αρχή για την κλιματική αλλαγή, θα είχε 
ολοκληρώσει τις απαραίτητες διαβουλεύσεις για την ένταξη της Κύπρου στο 
Παράρτημα Ι της Σύμβασης-Πλαισίου των Ηνωμένων Εθνών για την Κλιματική 
Αλλαγή. 
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει ληφθεί τελική απόφαση για την ένταξη της Κύπρου στο 
Παράρτημα Ι της Σύμβασης και αν έχει υποβληθεί η σχετική αίτηση στη γραμματεία 
της Σύμβασης πριν από το τέλος Μαΐου του 2011, ώστε το θέμα να τεθεί στην 
ημερήσια διάταξη για λήψη σχετικής απόφασης στη 17η Σύνοδο των Συμβαλλόμενων 
Μερών της Σύμβασης, που θα γίνει στη Νότιο Αφρική το ∆εκέμβριο του 2011.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.004, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε παλαιότερη απάντηση της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ερατώς 
Κοζάκου Μαρκουλλή σε ερώτησή μου με αρ. 23.06.009.04.1130, πληροφορήθηκα ότι 
το γεφύρι πλησίον του χωριού Κάτω Αρχιμανδρίτα της επαρχίας Πάφου, αφού 
επιθεωρήθηκε και αξιολογήθηκε από λειτουργούς του Τμήματος Αρχαιοτήτων, κρίθηκε 
ως αξιόλογο δείγμα γεφυροποιίας του τέλους της Ενετικής Περιόδου ή των αρχών της 
Τουρκοκρατίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν το προαναφερόμενο γεφύρι έχει ανακηρυχθεί σε Αρχαίο Μνημείο 
Α΄ Πίνακα μαζί με τον παρακείμενο μύλο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.005, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στις 7 Απριλίου η Επιτροπή Υπουργών του Συμβουλίου της Ευρώπης 
ενέκρινε μία νέα σύμβαση ορόσημο για την πρόληψη και την καταπολέμηση της βίας 
κατά των γυναικών και της ενδοοικογενειακής βίας.  Η σύμβαση είναι το πρώτο νομικά 
δεσμευτικό μέσο στον κόσμο, δημιουργώντας ένα ολοκληρωμένο νομικό πλαίσιο για 
την πρόληψη της βίας, για την προστασία των θυμάτων και για τον τερματισμό της 
ατιμωρησίας των δραστών/θυτών.  Η σύμβαση κατατέθηκε για υπογραφή στην 
Κωνσταντινούπολη στις 11 Μαΐου 2011 και υπεγράφη από 13 χώρες (Αυστρία, Γαλλία, 
Γερμανία, Ελλάδα, Ισλανδία, Ισπανία, Λουξεμβούργο, Μαυροβούνιο, Πορτογαλία, 
Σλοβακία, Σουηδία, Τουρκία, Φινλανδία).   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
πότε θα υπογραφεί η σύμβαση ορόσημο για την καταπολέμηση της βίας κατά των 
γυναικών και της ενδοοικογενειακής βίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.006, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος 
κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη σε παλαιότερη ερώτηση του βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου με 
αρ. 23.06.009.04.1369, ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2010, πληροφορήθηκα ότι τα αρμόδια 
τμήματα μελετούσαν τη δυνατότητα τροποποίησης της νομοθεσίας με σκοπό την 
αύξηση της ελάχιστης επιτρεπόμενης απόστασης αλιείας από τις προστατευόμενες 
θαλάσσιες περιοχές, ώστε να ενισχυθεί η προστασία τους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει ετοιμαστεί νομοσχέδιο που να τροποποιεί την ελάχιστη 
επιτρεπόμενη απόσταση αλιείας από τις προστατευόμενες θαλάσσιες περιοχές και, 
εάν ναι, πότε θα κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.007, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη απάντηση της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους σε ερώτησή μου με αρ. 
23.06.009.05.01.576 πληροφορήθηκα ότι το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας του 
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, μετά από θανατηφόρο εργατικό 
ατύχημα την 1η Μαΐου 2010 στην Αμμόχωστο, θα αναλάβει το συντονισμό, ώστε μαζί 
με τις υπόλοιπες αρμόδιες υπηρεσίες να ετοιμάσουν τους σχετικούς τεχνικούς όρους 
και προδιαγραφές για την εξέταση των αιτήσεων παραχώρησης άδειας εγκατάστασης 
κεραίας κινητής τηλεφωνίας, ώστε να αποφεύγονται τα εργατικά ατυχήματα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί η ετοιμασία των σχετικών τεχνικών όρων και 
προδιαγραφών για την εξέταση των αιτήσεων παραχώρησης άδειας εγκατάστασης 
κεραίας κινητής τηλεφωνίας, ώστε να αποφεύγονται τα εργατικά ατυχήματα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.008, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε παλαιότερη απάντηση του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη, πληροφορήθηκα ότι το θέμα της υποχρεωτικής 
αναγραφής της χώρας προέλευσης στα προϊόντα συζητείτο στις αρμόδιες επιτροπές 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχουν ολοκληρωθεί οι διαβουλεύσεις των αρμόδιων επιτροπών 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και, αν ναι, ποια είναι η τελική απόφαση που έχει παρθεί 
αναφορικά με το πιο πάνω θέμα.  Επίσης να πληροφορηθεί η Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν η κυπριακή κυβέρνηση προτίθεται να εισαγάγει στην κυπριακή 
νομοθεσία πρόνοιες που επαναφέρουν την υποχρέωση αναγραφής της χώρας 
προέλευσης στα προϊόντα (made in).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.009, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν προτίθεται να ικανοποιήσει τα αιτήματα των κωφών ατόμων που 
αφορούν: 

1. την παραχώρηση δύο μεταφραστών στα κρατικά νοσηλευτήρια, οι οποίοι θα 
βρίσκονται επί εικοσιτετραώρου βάσεως στο καθήκον για την εξυπηρέτησή 
τους, 

2. την απόκτηση από όλα τα κωφά άτομα κάρτας νοσηλείας, ώστε να μην 
πληρώνουν για εγγραφή, φάρμακα και άλλα έξοδα,  

3. την απόκτηση αφορολόγητου αυτοκινήτου, όπως συμβαίνει και με τις 
υπόλοιπες ομάδες ατόμων με αναπηρίες, 

4. την κατάργηση των εισοδηματικών κριτηρίων και τη λήψη βοήθειας από το 
Γραφείο Ευημερίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.010, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Από την απάντηση της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων                  
κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτησή μου με αρ. 23.06.009.05.01.544, 
ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2011, πληροφορήθηκα ότι οι ποινικές υποθέσεις που 
αφορούσαν τις υπερβάσεις των ορίων εκπομπής οξιδίων του αζώτου στον 
Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό ∆εκέλειας εκδικάστηκαν και υπήρξε παραδοχή από 
μέρους της Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου σε όλες τις κατηγορίες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τις ποινές που επιβλήθηκαν για τις ποινικές υποθέσεις που 
αφορούσαν τις παραβάσεις των ορίων εκπομπής οξιδίων του αζώτου στις μονάδες 1 
και 2 στις 14 Οκτωβρίου 2009, καθώς και στη μονάδα 3 την 21η Οκτωβρίου 2009 στον 
Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό ∆εκέλειας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.011, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν αληθεύουν οι πληροφορίες που φέρουν τους Ευρωπαίους 
εμπειρογνώμονες σε θέματα ασφάλειας αεροδρομίων που έχουν επισκεφθεί 
πρόσφατα τα κυπριακά αεροδρόμια να έχουν συντάξει έκθεση σύμφωνα με την οποία 
διαπιστώνεται σωρεία κενών και παραλείψεων στον κρίσιμο τομέα της ασφάλειας των 
αεροδρομίων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.012, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Έχουν περάσει 2 χρόνια περίπου από τότε που μετακινήθηκαν οι κάτοικοι της 
πολυκατοικίας στην Πιαλέ Πασιά στη Λάρνακα, για να γίνουν οι σχετικές 
επιδιορθώσεις.  Μέχρι σήμερα δεν έχει καταστεί δυνατή η έναρξη των εργασιών για το 
σκοπό αυτό.  

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τους λόγους για τους οποίους σημειώνεται η εν λόγω 
καθυστέρηση και για το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των επιδιορθώσεων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.013, ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκονται οι έρευνες της αστυνομίας και κατά πόσο 
έχουν οδηγηθεί στη δικαιοσύνη οι πρωταγωνιστές της επίθεσης των χούλιγκαν, που 
έγινε στις 18 Μαΐου το βράδυ στο εστιατόριο-μπαρ “Σκαραβαίος” στη Λευκωσία. 

 Υπενθυμίζω τον υπουργό ότι εκείνο το βράδυ έγιναν βανδαλισμοί και λεηλασίες 
και υπήρξαν τουλάχιστον τέσσερις σοβαροί τραυματισμοί.  Η αστυνομία είχε 
ανακοινώσει ότι υπήρξαν και συλλήψεις.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.014, ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για ποιο λόγο υποχρεώνονται και οι συνταξιούχοι να καταβάλουν 
πρόσθετα τέλη για την εργοδότηση οικιακών βοηθών από τρίτες χώρες και κατά πόσο 
προτίθεται να διαφοροποιήσει την κατηγορία αυτή όσον αφορά την καταβολή τελών.   
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 Όπως είναι γνωστό, οι εργοδότες οικιακών βοηθών στη μεγάλη τους 
πλειοψηφία είναι υπερήλικες, δηλαδή πρόσωπα ηλικίας πέραν των 70 ετών και κατά 
το πλείστον συνταξιούχοι με συντάξεις επίσης κατά το πλείστον κάτω του ορίου 
φτώχιας.  Είναι αδιανόητο το αρμόδιο υπουργείο να “φορολογεί” κάθε χρόνο αυτούς 
τους συμπολίτες μας με το ποσό των €119,60, για πέραν των τεσσάρων χρόνων με 
€205,03 και πέραν των 6 χρόνων με το ποσό των €290,46, το οποίο αποτελεί πέραν 
του 50% (για τους περισσότερους συνταξιούχους) της μηνιαίας σύνταξής τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.015, ημερομηνίας 10 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Κομισιόν υιοθέτησε νέους κανόνες, προκειμένου οι 
Τουρκοκύπριοι αγρότες να εμπορεύονται πατάτες που έχουν καλλιεργηθεί από σπόρο 
που διατηρείται στα αγροκτήματά τους.  Η απόφαση αυτή αναμένεται να δώσει ώθηση 
στο τοπικό εμπόριο, καθώς οι πατάτες είναι το πιο σημαντικό προϊόν που γίνεται 
αντικείμενο εμπορίου κατά μήκος της Πράσινης Γραμμής. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων πώς θα γίνεται ο έλεγχος, προκειμένου να διασφαλίζεται ότι ο σπόρος 
θα προέρχεται από τα αγροκτήματα των Τουρκοκύπριων αγροτών και όχι από την 
Τουρκία και ότι δε θα μεταφερθούν πιθανές ασθένειες των φυτών στις ελεύθερες 
περιοχές.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.016, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποιοι από τους υποψήφιους βουλευτές, πόσες φορές, σε ποια 
τηλεοπτικά κανάλια και ποιες ημερομηνίες εμφανίστηκαν σε βραδινές εκπομπές 
σταθμών παγκύπριας και τοπικής εμβέλειας κατά τις σαράντα πέντε ημέρες της 
προεκλογικής περιόδου των βουλευτικών εκλογών του Μαΐου του 2011.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.945, ημερομηνίας 12 Μαρτίου 
2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  

«Ψεκασμός χόρτων 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.04.945 και ημερ. 29 Μαρτίου 2010, σχετικά 
με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι, όσον αφορά τα Κοινοτικά Συμβούλια 
όλων των Επαρχιών της ελεύθερης Κύπρου, τα Γραφεία των Επάρχων στα πλαίσια 
πρόληψης των πυρκαγιών καθαρίζουν κάθε χρόνο πριν τη θερινή περίοδο τα χόρτα 
που φυτρώνουν στα ερείσματα των δρόμων που βρίσκονται στη δικαιοδοσία τους 
(χωριτικοί δρόμοι) με εκκοπή, και όχι με ζιζανιοκτόνα. 

 Όσον αφορά την καθαριότητα των χόρτων που φυτρώνουν σε δημόσιους 
δρόμους εντός των Κοινοτήτων, αρμοδιότητα, με βάση τον περί Κοινοτήτων Νόμο 
έχουν τα Κοινοτικά Συμβούλια. Για το σκοπό αυτό, τα Κοινοτικά Συμβούλια μέσα στα 
πλαίσια της Εκστρατείας Καθαριότητας ενισχύονται οικονομικά από πιστώσεις του 
Υπουργείου Εσωτερικών μέσω των Επαρχιακών ∆ιοικήσεων, εκεί που, όντως, 
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υπάρχει οικονομική δυσχέρεια. Αναφέρεται συναφώς ότι οι Επάρχοι έχουν τονίσει 
επανειλημμένα στα Κοινοτικά Συμβούλια τόσο γραπτά όσο και προφορικά ότι η 
καθαριότητα των χόρτων πρέπει να γίνεται με εκκοπή και όχι με ψεκασμούς.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Μαΐου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.04.949, ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2010, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 23 Μαρτίου 2010, με την οποία διαβιβάστηκε η πιο 
πάνω Ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Μέσω του Προγράμματος Αγροτικής Ανάπτυξης (Π.Α.Α.) 2007-2013, 
επιδοτείται η δράση της μηχανικής αντιμετώπισης ζιζανίων έναντι της χρήσης 
ζιζανιοκτόνων στα εσπεριδοειδή και στα αμπέλια, είδη τα οποία καλλιεργούνται σε 
μεγάλες εκτάσεις με εκτεταμένη χρήση ζιζανιοκτόνων. 

 Στα εσπεριδοειδή, η ελάχιστη επιλέξιμη έκταση για την εν λόγω δράση είναι τα 
τρία (3) δεκάρια, με ύψος ενίσχυσης €30/δεκάριο, ενώ στα αμπέλια, η ελάχιστη 
επιλέξιμη έκταση είναι το ένα δεκάριο, με ύψος ενίσχυσης €60/δεκάριο. Τα αμπέλια 
που είναι φυτεμένα σε υψόμετρο άνω των 800 μέτρων ή άνω των 500 μέτρων και 
μέση κλίση εδάφους άνω του 15%, λαμβάνουν επιπρόσθετη ενίσχυση ύψους 
€20/δεκάριο. Σημειώνεται ότι η ελάχιστη επιλέξιμη έκταση για την πιο πάνω δράση για 
κάθε μια από τις δύο καλλιέργειες, υπολογίστηκε με τρόπο ώστε η εφαρμογή της 
δράσης να είναι αποδοτική και να διασφαλίζεται ο αγροπεριβαλλοντικός της 
χαρακτήρας. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Άμυνας κ. Κώστα 
Παπακώστα στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1407, ημερομηνίας 8 Ιουλίου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νεόφυτου 
Κωνσταντίνου 

 Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι απόρρητη. 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.039, ημερομηνίας 4 Αυγούστου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ.                       
Κ. Χατζηγιάννης με αρ. 23.06.009.05.01.039, η οποία αποστάληκε με επιστολή σας 
ημερομηνίας 07/09/2010, και σας πληροφορώ ότι έχει ετοιμαστεί προσχέδιο που 
αφορά στην επέκταση του εμπορικού κέντρου του Οικισμού Αυτοστέγασης στο 
Λιοπέτρι, το οποίο έχει εγκριθεί από τους αρμόδιους Φορείς και μετά την ολοκλήρωση 
των κατασκευαστικών σχεδίων προγραμματίζεται η προκήρυξη διαγωνισμού για την 
ανάθεση του έργου το δεύτερο εξάμηνο του τρέχοντος έτους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.091, ημερομηνίας 18 Αυγούστου 2010, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 
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«Θέμα: Εξετάσεις για απόκτηση Πιστοποιητικού Επαγγελματικής Κατάρτισης Οδηγού 
Μηχανοκίνητων Οχημάτων 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 2.3.06.009.05.01.09 και ημερ. 10.4.2010, 
σχετικά με το πιο πάνω και σας αναφέρω τα ακόλουθα: 

1. ∆ιαδικασία και όροι για τη διεξαγωγή των εξετάσεων που απαιτούνται για τη 
διακρίβωση του επιπέδου γνώσεων και ικανότητας Πιστοποιητικού 
Επαγγελματικής Κατάρτισης Οδηγού Μηχανοκίνητων Οχημάτων. 

Ο Αιτητής, σύμφωνα με τους περί της Επαγγελματικής Άδειας Οδηγού Νόμους 
και Κανονισμούς (Νόμος 225/89 και Κ.∆.Π.53/91 αντίστοιχα) θα πρέπει να 
υποβάλει αίτηση για συμμετοχή στις εξετάσεις. Με την εν λόγω αίτηση, θα 
πρέπει να προσκομίσει αντίγραφο της άδειας οδηγού του στην οποία να 
φαίνεται ότι κατέχει τέτοια άδεια στην κατηγορία του οχήματος που επιθυμεί να 
εξεταστεί (φορτηγό ή λεωφορείο). 

Το Τμήμα Οδικών Μεταφορών διοργανώνει εξετάσεις δύο φορές το χρόνο. 
Στην περίπτωση επιτυχίας εκδίδει το Πιστοποιητικό Επαγγελματικής Κατάρτισης 
Οδηγού Μηχανοκίνητου Οχήματος. 

Ο επιτυχών στη συνέχεια υποβάλλει αίτηση για παροχή της επαγγελματικής 
άδειας. Με την εν λόγω αίτηση επισυνάπτει αντίγραφο άδειας οδηγού για την 
κατηγορία του οχήματος που επιθυμεί να οδηγεί (φορτηγό ή λεωφορείο), 
αντίγραφο του Πιστοποιητικού Επαγγελματικής Κατάρτισης Οδηγού 
Μηχανοκίνητου Οχήματος, Πιστοποιητικό Φυσικής Ικανότητας, υπογραμμένο 
από κυβερνητικό ή ιδιωτικό γιατρό, Πιστοποιητικό Ποινικού Μητρώου από την 
Αστυνομία και υπεύθυνη δήλωση στην οποία να δηλώνει κατά πόσον είναι ή 
όχι λήπτης δημοσίου βοηθήματος. 

Οι αιτήσεις αυτές καταχωρούνται στα επαρχιακά γραφεία του Τμήματος 
Οδικών Μεταφορών. Τα επαρχιακά γραφεία τις αποστέλλουν στα κεντρικά 
γραφεία του Τμήματος όπου ελέγχονται από τους Ελεγκτές και/ή 
Γραμματειακούς Λειτουργούς του Τμήματος. 

Οι αιτήσεις προωθούνται στην Αρχή Αδειών για τελική έγκριση. 

Μετά την έγκριση και της Αρχής Αδειών, το Τμήμα Οδικών Μεταφορών εκδίδει 
τις σχετικές επιστολές έγκρισης τις οποίες αποστέλλει σε όλους τους αιτητές. Οι 
αιτητές με την επιστολή αυτή απευθύνονται στα Επαρχιακά Γραφεία του 
Τμήματος για να τους εκδοθεί/χορηγηθεί η επαγγελματική άδεια. 

2. Γλώσσα διεξαγωγής των εξετάσεων. 

 Οι εξετάσεις διεξάγονται μόνο στην Ελληνική και Τουρκική γλώσσα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.121, ημερομηνίας 26 
Αυγούστου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. 

Κυριάκου Χατζηγιάννη 

«Θέμα:  Ασφαλτόστρωση αγροτικού δρόμου στα Κάτω Πολεμίδια 
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 Επιθυμώ να αναφερθώ στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ.23.06.009.05.01.121 και ημερ. 21.9.2010, σχετικά με 
το πιο πάνω θέμα και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α) Ο αγροτικός δρόμος στον οποίο αναφέρεται ο Βουλευτής, αρχίζει από την 
εκκλησία της Παναγίας Καρμιώτισσας στα Κάτω Πολεμίδια, διασχίζει περιοχές 
των Κοινοτήτων Παραμύθας και Ύψωνα και καταλήγει στο δρόμο Λεμεσού-
Πλατρών, παρά το εκκλησάκι της Αγίας Ειρήνης στην Παραμύθα. 

(β) Προκειμένου να είναι δυνατή η ασφαλτόστρωση του εν λόγω δρόμου, θα 
πρέπει τα ενδιαφερόμενα Κοινοτικά Συμβούλια να υποβάλουν αίτημα στο 
Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων για αναβάθμιση του δρόμου, από 
αγροτικό σε υπεραστικό. Εφόσον το αίτημά τους εγκριθεί, τότε θα μπορούν 
γίνουν μελέτες για νέα κατάλληλη χάραξη και στη συνέχεια θα ακολουθηθούν οι 
συνήθεις διαδικασίες για την κατασκευή του (κατασκευαστικά σχέδια, 
απαλλοτριώσεις, κ.λπ.).» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Μαΐου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Χρίστου 
Πατσαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.138, ημερομηνίας 30 

Αυγούστου 2010, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας 
Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 7 Σεπτεμβρίου 2010 σχετικά με 
την πιο πάνω ερώτηση και σας αναφέρω ότι ήδη από το Φεβρουάριο του 2010 
τοποθετήθηκε και δεύτερος Ιατρικός Λειτουργός 1ης Τάξης (Παθολογίας), στις 
Κεντρικές Φυλακές. Παραμένουν δε ένας ψυχίατρος, ένας οδοντίατρος (μια φορά τη 
βδομάδα), ένας δερματολόγος (μια φορά το μήνα) μαζί με το απαιτούμενο 
παραϊατρικό προσωπικό ως αναφέρεται και στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή του 
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, ημερομηνίας 29 Σεπτεμβρίου 2010 
που επισυνάπτεται. 

2. Επίσης σας αναφέρουμε ότι κατά το έτος 2009 με ένα Ιατρικό Λειτουργό 
εξετάστηκαν 8349 περιστατικά και κατά το 2010 εξετάστηκαν 9061 περιστατικά με δύο 
Ιατρικούς Λειτουργούς που αντιστοιχεί με λιγότερα από είκοσι ανά γιατρό την ημέρα. 

3. Όλοι οι κρατούμενοι εξετάζονται αμέσως μετά την εισαγωγή τους στις φυλακές, 
με σκοπό τη διαπίστωση της σωματικής και ψυχικής τους υγείας και το βαθμό της 
ικανότητας τους για εργασία, όποτε ο κρατούμενος το ζητήσει και πριν από τη 
απόλυση του. ∆ιεξάγεται πλήρης αιματολογικός έλεγχος, συμπεριλαμβανομένων και 
για λοιμώδη νοσήματα εάν ο κρατούμενος το επιθυμεί. Κρατούμενοι με προβλήματα 
καλούνται άμεσα στο ιατρείο των φυλακών και τους ανακοινώνεται το αποτέλεσμα και 
ανάλογα γίνονται οι απαραίτητες ενέργειες. 

4. Σημειώνεται ότι έχει δοθεί ιδιαίτερη έμφαση στη διερεύνηση μεταδοτικών 
νοσημάτων σε συνεργασία με το Τμήμα Ιολογίας του Πανεπιστημίου Κύπρου και με τη 
Γρηγόριο Κλινική του Γ.Ν Λάρνακας, με το Γ.Ν Λευκωσίας και με συμμετοχή σε 
ερευνητικά προγράμματα. Είναι σημαντικό ότι γίνεται ανταλλαγή εμπειριών μέσω 
αποστολών σε σωφρονιστικά ιδρύματα του εξωτερικού, υπάρχει ενεργός συμμετοχή 
σε εκπαιδευτικά προγράμματα σε φυλακές της Ευρώπης, μέσω Ευρωπαϊκών 
Προγραμμάτων και εφαρμόζονται ιδιαίτερα μέτρα πρόληψης, προστασίας και 
διαφώτισης για την αποφυγή κρουσμάτων από τον ιό Η1Ν1. 
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5. Οι Ιατρικοί Λειτουργοί επισκέπτονται και επιθεωρούν τους χώρους διαβίωσης, 
σίτισης και εργασίας των κρατούμενων και καταγράφουν τυχόν ελλείψεις σε θέματα 
καθαριότητας, αποχέτευσης, θερμοκρασίας και εξαερισμού. Επίσης εξετάζονται οι 
υγειονομικές εγκαταστάσεις και θέματα που άπτονται της υγείας των φυλακισμένων.  

6. Σε περίπτωση που φυλακισμένος έχει ανάγκη ειδικής θεραπευτικής αγωγής, η 
οποία δεν μπορεί να προσφερθεί μέσα από τη φυλακή, παραπέμπεται άμεσα για 
τούτο. Ως εκ τούτου κατά το 2010 η προσφερόμενη Ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
βελτιώθηκε σημαντικά σε σχέση με το 2009.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.209, ημερομηνίας 22 

Σεπτεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 
Περδίκη 

«Ρύπανση της ακτής του Αγίου Ερμογένους 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.05.209 και ημερ. 4 Οκτωβρίου 2010, 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν 
είναι αρμόδιο για το πρόβλημα ρύπανσης στο οποίο αναφέρεται ο ευπαίδευτος 
Βουλευτής και το οποίο είναι αρμοδιότητα του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος. 

Βάσει του «Περί Προστασίας της Παραλίας Νόμου», Κεφ. 59, το Υπουργείο 
Εσωτερικών έχει αρμοδιότητα για την προστασία της παραλίας και όχι για θέματα 
εντός της θαλάσσιας περιοχής. Για θέματα καθαριότητας της παραλίας αρμοδιότητα 
έχει το οικείο Κοινοτικό Συμβούλιο. 

Αναφέρεται συναφώς, ότι, το Γραφείο του Έπαρχου Λεμεσού, με την εμφάνιση 
του προβλήματος κατά τον Ιούλιο 2009, στα πλαίσια των αρμοδιοτήτων του, με 
οδηγίες προς τους ναυαγοσώστες, εφάρμοσε το θεσμό της κόκκινης σημαίας καθώς 
και της ενημέρωσης των λουομένων για το πρόβλημα. Παράλληλα, με 
επιστολή/εγκύκλιο προς αριθμό Κοινοτικών Συμβουλίων ημερομηνίας 27.08.2009 
δόθηκαν οδηγίες για αντιμετώπιση του προβλήματος. 

 Επισυνάπτεται σχετική αλληλογραφία για ενημέρωσή σας. 

1. Επιστολή του Γραφείου του Έπαρχου Λεμεσού ημερ. 27.08.2009 προς 
Πρόεδρο και Μέλη του Κοινοτικού Συμβουλίου Παραμαλιού. Η ίδια επιστολή 
στάλθηκε και προς τα Κοινοτικά Συμβούλια Πισσουρίου, Αυδήμου, Ακρωτηρίου 
και Επισκοπής. 

2. Επιστολή του Γραφείου του Έπαρχου Λεμεσού ημερ. 20.08.2009 προς 
Πρόεδρο ∆ιοικητικού Συμβουλίου ΚΟΤ. 

 Είμαι στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 
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Απάντηση ημερομηνίας 19 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.211, ημερομηνίας 22 

Σεπτεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 
Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη με αρ. Ερ. 
23.06.009.05.01.211 η οποία αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή 
σας ημερ. 06/10/2010 και σας ενημερώνω για τα πιο κάτω: 

(α) Σε επισκέψεις λειτουργών της Επαρχιακής ∆ιοίκησης Πάψου στην περιοχή των 
∆ημοτικών Μπάνιων Πάφου, δεν διαπιστώθηκε οποιαδήποτε ρύπανση της 
θάλασσας από σκουπίδια ή άλλα απορρίμματα. 

(β) Ο συγκεκριμένος χώρος είναι «λιμενικός» και ως εκ τούτου βρίσκεται κάτω από 
την αρμοδιότητα της Αρχής Λιμένων Κύπρου. Ο χώρος καθαρίζεται τακτικά 
από την Τοπική Αρχή, δηλαδή το ∆ήμο Πάφου. 

(γ) Όσον αφορά το θέμα της ενδεχόμενης υπερχείλισης σηπτικών δεξαμενών 
υποστατικών προς τη θαλάσσια αυτή περιοχή, αρμόδια Αρχή είναι ο ∆ήμος 
Πάφου. 

2. Τονίζεται ότι όλες οι εμπλεκόμενες Αρχές πρέπει να βρίσκονται σε εγρήγορση 
και να ασκούν, σε συνεργασία με την Αστυνομία, διαρκή εποπτεία στη περιοχή, 
προκειμένου να εντοπίζονται έγκαιρα και να αντιμετωπίζονται με αποφασιστικότητα 
οποιεσδήποτε παρανομίες που ρυπαίνουν το περιβάλλον, στον ιδιαίτερα ευαίσθητο 
αυτό χώρο της Παράκτιας Ζώνης της Πάφου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Μαΐου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.282, 
ημερομηνίας 21ης Οκτωβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιαννάκη Ομήρου 

«∆ιαφώτιση των Λαρνακέων για τη χρήση των δημόσιων μέσων επιβατικών 
μεταφορών 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. ερώτησης 23.06.009 05.01.282 και 
ημερομηνία 01.11 2010 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι το 
Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων υποστηρίζει και προωθεί την ορθή διαφώτιση 
των Λαρνακέων με στόχο να πεισθούν να χρησιμοποιούν τα λεωφορεία. Για το σκοπό 
αυτό, έχουν περιληφθεί σχετικές πρόνοιες στις συμβάσεις που υπέγραψε η 
Αναθέτουσα Αρχή (Τμήμα Οδικών Μεταφορών) με όλους τους ανάδοχους φορείς, με 
βάση τις οποίες, αυτοί είναι υποχρεωμένοι να προβούν, μεταξύ άλλων, στα ακόλουθα: 

1. ∆ιαμόρφωση και εφαρμογή ολοκληρωμένης πολιτικής για την πληροφόρηση 
του κοινού και την φροντίδα που θα επιδεικνύουν προς τους επιβάτες. 

2. ∆ιάθεση ενημερωμένων πινάκων δρομολογίων και πληροφοριών σε σχέση με 
τον τύπο των εισιτηρίων που διατίθενται μαζί με τις τιμές τους, σε τυπωμένη 
μορφή και μέσω διαδικτύου, στα ελληνικά και αγγλικά σε όλα τα σημεία που 
εξυπηρετείται το κοινό. Πρέπει να μπορούν να διατίθενται και σε μεγαλύτερα 
γράμματα, στη γλώσσα τυφλών Brailele και στην τουρκική γλώσσα, για να 
αποστέλλονται/παραδίδονται εντός 72 ωρών όποτε ζητηθεί. 
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3. Ανάρτηση των πιο πάνω (ελληνικά και αγγλικά) στις στάσεις, σε σταθμούς 
επιβίβασης και άλλους καθορισμένους χώρους που θα συμφωνηθούν με την 
Αναθέτουσα Αρχή. 

4. ∆ημιουργία τηλεφωνικού κέντρου, στελέχωση και εκπαίδευση προσωπικού.  

5. ∆ημιουργία ιστοσελίδας για βοήθεια προς το κοινό σε σχέση με την επιλογή της 
κατάλληλης διαδρομής και τύπου εισιτηρίου ή για αντιμετώπιση οποιονδήποτε 
άλλων θεμάτων που μπορούν να προκύψουν με τη χρήση των υπηρεσιών που 
παρέχονται. 

6. ∆ιαφήμιση/ενημέρωση κοινού για νέες υπηρεσίες. 

7. Ανάρτηση σε κάθε όχημα σήμανσης με την ενδεικτική χαρτογράφηση της 
διαδρομής με αναφορά στην ονομασία των στάσεων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Απριλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.395, ημερομηνίας 19 
Νοεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου 

Τάσου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. 23.06.009.05.01.395 και ημερ. 2.12.2010 σχετικά με τα 
ερωτήματα που έθεσε ο βουλευτής εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιος 
Τάσου και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Ερώτηση 1: Πέραν των πολιτικών προσφύγων ποιες άλλες κατηγορίες 
αλλοδαπών δικαιούνται να παραμένουν μόνιμα στην Κύπρο; 

 Αλλοδαποί κάτοχοι αδειών παραμονής δικαιούνται να παραμένουν στη 
∆ημοκρατία χωρίς χρονικό περιορισμό στις ακόλουθες κατηγορίες: 

 - Επί Μακρόν ∆ιαμένοντες 

 - Άδειες Μετανάστευσης (immigration Permits) 

 - Αλλοδαπό Προσωπικό (διευθυντικό και μεσοδιευθυντικό προσωπικό) 
που απασχολείται σε εταιρείες ξένων συμφερόντων εγγεγραμμένων στη 
∆ημοκρατία. 

 - Επισκέπτες νοουμένου ότι πληρούν τις προϋποθέσεις για επαρκείς 
πόρους και ιατρική ασφάλιση. 

2. Ερώτηση 2: Ποιος έχει το δικαίωμα να εγκρίνει την παραμονή τους στη 
χώρα μας και με ποια κριτήρια εγκρίνεται; 

 Η έγκριση παραχωρείται από τη ∆ιευθύντρια του Τμήματος Αρχείου 
Πληθυσμού και Μετανάστευσης. Σε ό,τι αφορά τις άδειες μετανάστευσης και 
την παραχώρηση του καθεστώτος του Επί Μακρόν ∆ιαμένοντος, αυτές 
εκδίδονται κατόπιν εισήγησης της Επιτροπής Ελέγχου Μετανάστευσης, η οποία 
διορίζεται από το Υπουργικό Συμβούλιο. Τα κριτήρια καθορίζονται από τον 
περί Αλλοδαπών και Μετανάστευσης Νόμο Κεφ. 105, όπως τροποποιήθηκε 
μέχρι το 2009, τις αποφάσεις του Υπουργικού Συμβουλίου, καθώς και τις 
αποφάσεις της Υπουργικής Επιτροπής Απασχόλησης Αλλοδαπών. 
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3. Ερώτηση 3: Πόσοι έχουν εγκριθεί μέχρι σήμερα για παραμονή από τους 
διαμένοντες, για συμπληρωματική προστασία και ανθρωπιστικούς 
λόγους αλλοδαπούς και ποια είναι τα δικαιώματά τους; 

 Επισυνάπτεται αναλυτικός πίνακας της Υπηρεσίας Ασύλου για τη χρονική 
περίοδο 2002-Ιανουάριο 2011. 

 Τα δικαιώματα των αναγνωρισμένων προσφύγων αναφέρονται στο άρθρο 21 
του περί προσφύγων Νόμου Ν6(Ι)2000, τα δικαιώματα ατόμων με 
συμπληρωματική προστασία αναφέρονται στο άρθρο 19 ενώ το 19Α 
αναφέρεται στα δικαιώματα των ατόμων υπό το καθεστώς παραμονής για 
ανθρωπιστικούς λόγους. 

 Αντίγραφο των πιο πάνω άρθρων επισυνάπτεται. 

4. Ερώτηση 4: Ποιος είναι ο συνολικός αριθμός των νόμιμα διαμενόντων 
στην Κύπρο αλλοδαπών κατά κατηγορία; 

 Οι ισχύουσες άδειες μέχρι τις 2.3.2011 κατά κατηγορία έχουν ως ακολούθως: 

Επί Μακρόν διαμένοντες 158 

Άδειες Μετανάστευσης σε υπηκόους τρίτων χωρών 4556 

Μέλη οικογενειών Κυπρίων πολιτών γενική απασχόληση 2125 

Μέλη οικογενειών Κυπρίων πολιτών-επισκέπτες 2058 

Μέλη οικογενειών Ευρωπαίων πολιτών 2203 

Εταιρείες ∆ιεθνών ∆ραστηριοτήτων 3112 

Γενική Απασχόληση 11386 

Οικιακοί εργαζόμενοι (πρώην Οικιακοί Βοηθοί) 36103 

Επισκέπτες 4346 

Αριθμός Αδειών για οικογενειακή επανένωση 889 

Φοιτητές 4197 

Καλλιτέχνες 484 

ΣΥΝΟΛΟ 71617 

5. Ερώτηση 5: Ποιο είναι το συνολικό ποσό με το οποίο επιβαρύνθηκε ο 
προϋπολογισμός του κράτους τα τελευταία δέκα χρόνια;  Παρακαλώ 
όπως δοθεί αναλυτικός κατάλογος κατά χρονολογία. 

 Το ερώτημα δεν είναι αρκούντως σαφές ώστε να δοθεί απάντηση. Παρακαλώ 
όπως διευκρινισθεί σε τι ακριβώς αναφέρεται. Εάν το ζητούμενο ποσό αφορά 
δημόσια βοηθήματα σε αιτητές ασύλου και άτομα υπό διεθνή προστασία 
παρακαλώ όπως απευθυνθείτε στην Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων, λόγω αρμοδιότητας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 
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Απάντηση ημερομηνίας 6 Μαΐου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Χρίστου 
Πατσαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.404, ημερομηνίας 23 

Νοεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 23/11/2010 σχετικά με το πιο πάνω 
θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Στις Υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας εργοδοτούνται 5 Νευρολόγοι εκ των 
οποίων οι 2 είναι τοποθετημένοι στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας και ο 1 από 
αυτούς επισκέπτεται το Γενικό Νοσοκομείο Λάρνακας 2 φορές την εβδομάδα. Οι 
υπόλοιποι 3 Νευρολόγοι είναι τοποθετημένοι στο Γενικό Νοσοκομείο Λεμεσού και ο 1 
εξ αυτών επισκέπτεται 2 φορές την εβδομάδα το Γενικό Νοσοκομείο Πάφου. 
Προγραμματίζεται να μετατεθεί εξ ολοκλήρου 1 Νευρολόγος στο Γενικό Νοσοκομείο 
Πάφου και να επισκέπτεται επίσης και το Νοσοκομείο Πόλης Χρυσοχούς. 

 ∆υστυχώς στο παρόν στάδιο δεν υπάρχει ενδιαφερόμενος Νευρολόγος για να 
εργοδοτηθεί στο ∆ημόσιο Τομέα. Έχουν γίνει προσπάθειες από τις Ιατρικές 
Υπηρεσίες και Υπηρεσίες ∆ημόσιας Υγείας τόσο εντός Κύπρου όσο και στην Ελλάδα 
και χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης χωρίς καμία ανταπόκριση. 

 Μόλις υπάρξει ενδιαφέρον για εργοδότηση στο κρατικό τομέα, από Νευρολόγο, 
οι Ιατρικές Υπηρεσίες και Υπηρεσίες ∆ημόσιας Υγείας θα μελετήσουν άμεσα το 
αίτημα, θέτοντας το σε προτεραιότητα με την πρόθεση όπως γίνει τοποθέτηση ή 
τουλάχιστον επισκέψεις Νευρολόγου στο Γενικό Νοσοκομείο Αμμοχώστου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.430, ημερομηνίας 3 ∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«Το ενδεχόμενο σύνδεσης της περιοχής της Πόλης Χρυσοχούς με απευθείας 
δρομολόγια λεωφορείων με την περιοχή Λευκωσίας 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.430 και 
ημερομηνία 15/12/2010 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι το 
θέμα της διασύνδεσης της Πόλης Χρυσοχούς απευθείας με τη Λευκωσία μελετάται 
στα πλαίσια της προσπάθειας για την όσο το δυνατό καλύτερη εξυπηρέτηση του 
επιβατικού κοινού στα πλαίσια του εκάστοτε διαθέσιμου προϋπολογισμού. 

2. Εφόσον κριθεί απαραίτητη η εν λόγω απευθείας διασύνδεση θα προβούμε 
σε ανάλογη τροποποίηση της υφιστάμενης σχετικής νομοθεσίας. 

3. Εν πάση περιπτώσει, οι κάτοικοι της Πόλης Χρυσοχούς έχουν τη δυνατότητα 
να εξυπηρετούνται προς Λευκωσία, από την εταιρεία «Οργανισμός Συγκοινωνιών 
Πάφου (Ο.ΣΥ.ΠΑ.)» με διαδρομή προς την Πάφο και ακολούθως, μέσω 
μετεπιβίβασης, με δρομολόγια της εταιρείας «Λ.Λ.Λ.Α. Υπεραστικά Λεωφορεία Λτδ» 
προς την Λευκωσία.  Συγκεκριμένα, μπορούν να χρησιμοποιούν τη διαδρομή με αρ. 
645, Πόλις - Πάφος (Σταθμός Καραβέλλας) στην οποία υπάρχουν 11 δρομολόγια 
τις καθημερινές και 5 τα Σάββατα και Κυριακές και στη συνέχεια να μετεπιβιβάζονται 
στη διαστική διαδρομή Πάφου - Λευκωσίας (η αφετηρία βρίσκεται στον ίδιο Σταθμό - 
Καραβέλλα), για την οποία υπάρχουν 5 δρομολόγια τις καθημερινές και 2 τα 
Σάββατα και τις Κυριακές.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού                  
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.432, ημερομηνίας 3 
∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφορικά με την επιστολή σας με Αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.432 και 
ημερ. 21/12/10 σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση, σας πληροφορώ ότι το Υπουργείο 
Παιδείας και Πολιτισμού και ο Κυπριακός Οργανισμός Αθλητισμού (ΚΟΑ) έχουν 
προωθήσει το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Αργάκας στον Επαρχιακό 
Κτηματολογικό Λειτουργό Πάφου στις 29/01/09, με σκοπό τη δημιουργία Κοινοτικού 
γηπέδου. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.432, ημερομηνίας 3 

∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«Το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Αργάκας για εκμίσθωση κρατικής γης για τη 

δημιουργία κοινοτικού γηπέδου 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.432 και ημερομηνία 21 ∆εκεμβρίου 
2010, με την οποία μας έχει διαβιβασθεί η ερώτηση του Βουλευτή κ. Φειδία Σαρίκα, 
κατά πόσο προγραμματίζεται η παραχώρηση κρατικής γης για κατασκευή κοινοτικού 
γηπέδου στην κοινότητα Αργάκας. 

2. Συναφώς πληροφορείστε ότι, το Κοινοτικό Συμβούλιο Αργάκας έχει υποβάλει 
την αίτηση με αρ. Α∆Χ 202/08 για παραχώρηση μέρους του κρατικού τεμαχίου με αρ. 
74 του Κ.Χ. Σχεδίου 26/45 στην Κοινότητα Μακούντας, με σκοπό τη δημιουργία 
κοινοτικού γηπέδου. Η αίτηση εξετάστηκε από το αρμόδιο Τμήμα και στις 4.2.2010 
υποβλήθηκε στο Υπουργικό Συμβούλιο, για λήψη απόφασης. 

3. Σύμφωνα με την απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου (αντίγραφο 
επισυνάπτεται), πριν την υπογραφή της σχετικής Σύμβασης Μίσθωσης έπρεπε να 
εξασφαλιστούν οι θετικές απόψεις του Επαρχιακού Λειτουργού Τμήματος 
Πολεοδομίας και Οικήσεως Πάφου, καθώς και του Επαρχιακού Γεωργικού Λειτουργού. 
Επειδή οι απόψεις του Τμήματος Πολεοδομίας  και  Οικήσεως  ήταν   αρνητικές,  η   
αίτηση   θα  επαναφερθεί προσεχώς ενώπιον της αρμόδιας Υπουργικής Επιτροπής 
για μελέτη και του Υπουργικού Συμβουλίου, για λήψη τελικής απόφασης, για την 
οποία θα ενημερωθείτε.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.439, ημερομηνίας 3 ∆εκεμβρίου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«∆ιαμόρφωση του πλατειακού χώρου και του χώρου πρασίνου στο κέντρο της 
Κοινότητας Αγίας Μαρινούδας στην Επαρχία Πάφου 

 Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.439, που υποβλήθηκε από 
το Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε με την 
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επιστολή σας με ημερομηνία 15/12/10, και σας ενημερώνω τα ακόλουθα, όσον αφορά 
τη διαμόρφωση του πλατειακού χώρου και του χώρου πρασίνου στο κέντρο της 
Κοινότητας Αγίας Μαρινούδας στην Επαρχία Πάφου: 

(α) Το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου αφορά την κατασκευή κοινοτικού πάρκου 
και εξωραϊσμό της παλιάς βρύσης στην κοινότητα, μέσω των ετήσιων 
προϋπολογισμών ανάπτυξης, καθώς και την καταβολή αποζημίωσης για την 
απαλλοτρίωση του τεμαχίου με αριθμό 45, Φ/Σχ.51/13V, το οποίο 
απαλλοτριώθηκε μεταξύ άλλων για τον πιο πάνω σκοπό, ο οποίος εντέλει δεν 
υλοποιήθηκε και αφέθηκε να ατονήσει, λόγω του ότι κάποια από τα τεμάχια 
ήταν Τ/Κ ιδιοκτησίας και απαιτείτο η εκ των προτέρων εξασφάλιση άδειας από 
την Υπηρεσία ∆ιαχείρισης Τ/Κ Περιουσιών. Ως εκ τούτου, τον Μάρτιο 2010, 
προωθήθηκε νέα διαδικασία, για απαλλοτρίωση μόνο των Ε/Κ τεμαχίων, ενώ 
για τα Τ/Κ το Κοινοτικό Συμβούλιο υπέβαλε αίτηση στην Υπηρεσία ∆ιαχείρισης 
Τ/Κ Περιουσιών για εκμίσθωση, αίτημα το οποίο αντιμετωπίστηκε θετικά, με τον 
όρο να μην γίνουν σε αυτά μόνιμες κατασκευές. 

(β) Συναφώς αναφέρεται ότι για σκοπούς υλοποίησης του Έργου, το Υπουργείο 
Εσωτερικών, έπειτα από σχετικό αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου, ενέκρινε 
την παραχώρηση οικονομικής βοήθειας ύφους €20.000 για την εκτέλεση 
αναπτυξιακών-εξωραϊστικών έργων στην Κοινότητα, ενώ κατά την 
περιφερειακή σύσκεψη που έγινε στην Χλώρακα στις 14/12/2010, παραχώρησε 
πρόσθετη οικονομική βοήθεια ύφους €30.000 για τη δημιουργία κοινοτικού 
πάρκου και την αναπαλαίωση της παλιάς βρύσης της κοινότητας. 

(γ) Πρόσφατα, το Κοινοτικό Συμβούλιο υπέβαλε σχέδια που ετοιμαστήκαν από 
ιδιώτη αρχιτέκτονα, με προκαταρτική εκτίμηση δαπάνης ύψους €318.900, τα 
οποία βρίσκονται στο στάδιο αξιολόγησης από τις Τεχνικές Υπηρεσίες της 
οικείας Επαρχιακής ∆ιοίκησης. Αφού εξασφαλιστούν οι απαιτούμενες άδειες, το 
Κοινοτικό Συμβούλιο θα προχωρήσει με τη διαδικασία προκήρυξης 
προσφορών. Σχετικά αναφέρεται ότι, το συγκεκριμένο Έργο, δεν 
συμπεριλήφθηκε στις προτάσεις της Επαρχιακής ∆ιοίκησης Πάφου για τον 
προϋπολογισμό του 2011, για το λόγο ότι δεν υπήρχαν διαθέσιμες οι 
απαιτούμενες πιστώσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.440, ημερομηνίας 3 

∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«Θέμα: Tο αίτημα της κοινότητας Αγίας Μαρινούδας για κήρυξη παραδοσιακής 
κατοικίας σε διατηρητέα και μετατροπή της σε μουσείο 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.440, ημερ. 1/02/2011, σχετικά με το 
πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

(α) Το Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίας Μαρινούδας έχει υποβάλει αίτηση στο Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, με σκοπό την κήρυξη της οικοδομής που βρίσκεται 
στα τεμάχια με αρ. 57 και 58, ως διατηρητέας. 

(β) Με την ικανοποίηση του πιο πάνω αιτήματος του Κοινοτικού Συμβουλίου κι 
αφού εξασφαλιστούν επίσης οι αναγκαίες άδειες (πολεοδομική και οικοδομική), 
για την ανέγερση του μουσείου, θα είναι δυνατή η προώθηση υλοποίησης του 
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έργου, με βάση τη νενομισμένη διαδικασία και με τη χρήση του σχετικού 
κονδυλίου (∆ημόσια Κτίρια), του ετήσιου Προϋπολογισμού. 

2. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε διευκρίνιση ή πρόσθετη 
πληροφόρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Μαΐου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Χρίστου 
Πατσαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.454, ημερομηνίας 10 

∆εκεμβρίου 2010, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης 
Κούτρα Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 22 ∆εκεμβρίου 2010 σχετικά με 
την πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι η επιδιόρθωση του μηχανήματος 
μέτρησης οστικής πυκνότητας που είναι εγκατεστημένο στο ΓΝ Αμμοχώστου κρίθηκε 
ασύμφορη από το Τμήμα ΗΜΥ και έγιναν διαδικασίες αγοράς δύο νέων μηχανημάτων 
(η προσφορά βρίσκεται στο στάδιο αξιολόγησης) ένα εκ των οποίων θα τοποθετηθεί 
στο Νοσοκομείο Αμμοχώστου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Μαΐου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 
23.06.009.05.01.455, ημερομηνίας 10 ∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.455 και ημερ. 
17/12/10 προς το Υπουργείο Εσωτερικών, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων λόγω αρμοδιότητας και σας παραθέτω την πιο 
κάτω απάντηση με την παράκληση όπως αυτή τεθεί υπόψη του κ. βουλευτή: 

1. Οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας εφαρμόζουν τον περί ∆ημόσιων 
Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμο [Ν.95(Ι)/2006], ο οποίος είναι το κύριο 
νομοθετικό πλαίσιο σύμφωνα με το οποίο παραχωρούνται κοινωνικές παροχές 
για κάλυψη των αναγκών διαφόρων ομάδων πληθυσμού. Μεταξύ των ομάδων 
αυτών είναι και η κατηγορία των αιτητών πολιτικού ασύλου. 

2. Στους αιτητές ασύλου παραχωρείται δημόσιο βοήθημα σύμφωνα με το άρθρο 
3(7) του πιο πάνω Νόμου. Το ίδιο άρθρο αναφέρει ότι οι προϋποθέσεις για την 
παραχώρηση δημόσιου βοηθήματος στην κατηγορία των αιτητών ασύλου είναι: 

 α) η διαμονή στις ελεγχόμενες από το κράτος περιοχές, και 

 β) η μη επάρκεια εισοδημάτων και άλλων οικονομικών πόρων για 
ικανοποίηση των υλικών συνθηκών υποδοχής, κατά την έννοια των περί 
Προσφύγων (Συνθήκες Υποδοχής Αιτητών) Κανονισμών του 2005-2007. 

3. Η έννοια των «υλικών συνθηκών υποδοχής» περιορίζεται στην ικανοποίηση 
των αναγκών στέγης, τροφής και ρουχισμού όπως επεξηγείται ο όρος στους 
σχετικούς περί Προσφύγων (Συνθήκες Υποδοχής Αιτητών) Κανονισμούς. Οι 
ανάγκες τροφής και ρουχισμού περιλαμβάνονται στον ορισμό των «βασικών 
αναγκών» του περί ∆ημόσιων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμου [Ν.95(Ι) του 
2006], ενώ η στέγη περιλαμβάνεται στον ορισμό των «ειδικών αναγκών» του 
ιδίου Νόμου. 

4. Με βάση τα πιο πάνω, στους αιτητές ασύλου που ικανοποιούν τις 
προϋποθέσεις για παροχή δημόσιου βοηθήματος, καταβάλλεται δημόσιο 
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βοήθημα για κάλυψη των βασικών αναγκών καθώς και ποσό για κάλυψη του 
ενοικίου. ∆εν παραχωρούνται άλλα επιδόματα για κάλυψη ειδικών αναγκών. 

5. Σε αιτητές πολιτικού ασύλου δεν επιτρέπεται η εργοδότηση πριν παρέλθουν 6 
μήνες. Στην περίοδο αυτή παρέχεται δημόσιο βοήθημα. Μετά τους έξι μήνες 
επιτρέπεται η εργοδότηση σε πέντε τομείς οικονομικής δραστηριότητας 
σύμφωνα με διάταγμα της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων. 
Γι’ αυτό και μετά τους πρώτους έξι μήνες απαιτείται η εγγραφή των αιτητών 
ασύλου στις Υπηρεσίες Απασχόλησης για εξεύρεση εργασίας ως απαραίτητο 
τεκμήριο για συνέχιση που δημόσιου βοηθήματος. 

6. Το δημόσιο βοήθημα τερματίζεται αν η αίτηση για πολιτικό άσυλο απορριφθεί 
από την Υπηρεσία Ασύλου ή αν ο αιτητής ασύλου αναλάβει εργασία. Το 
δημόσιο βοήθημα συνεχίζεται σε περιπτώσεις αιτητών ασύλου που η αίτησή 
τους έχει απορριφθεί από την Υπηρεσία Ασύλου και έχουν καταχωρήσει 
προσφυγή στην Αναθεωρητική Επιτροπή Προσφύγων, μέχρι την έκδοση 
απόφασης και υπό την προϋπόθεση ότι δεν εργάζονται και συνεχίζουν να 
αναζητούν εργασία εγγραφόμενοι ως άνεργοι. 

7. Αιτητές ασύλου που εγκρίνονται ως πολιτικοί πρόσφυγες, καθώς και όσοι 
εγκρίνονται με καθεστώς συμπληρωματικής προστασίας, μετά τον πρώτο 
χρόνο της έγκρισής τους, αντιμετωπίζονται ως Κύπριοι πολίτες και αν πληρούν 
τα κριτήρια του Νόμου, [άρθρο 3(6)], τότε δικαιούνται στις βασικές και ειδικές 
ανάγκες και των άλλων ωφελημάτων που προνοούνται. 

8. Από τα πιο πάνω είναι φανερό ότι τα επιδόματα που παραχωρούνται στις 
διάφορες κατηγορίες αιτητών ασύλου, προβλέπονται στη σχετική νομοθεσία 
περί ∆ημοσίων Βοηθημάτων και πηγάζουν από τις διάφορες δεσμεύσεις που 
προκύπτουν από Ευρωπαϊκές Οδηγίες και έχουν ενσωματωθεί στους περί 
Προσφύγων Νόμους 2000-2009. Οι δεσμεύσεις αυτές προβλέπουν την παροχή 
Συνθηκών Υποδοχής από τα κράτη μέλη σε Κέντρα Υποδοχής ή την 
παραχώρηση σχετικών επιδομάτων. 

9. Επειδή στην Κύπρο οι υφιστάμενες δομές και τα Κέντρα Υποδοχής δεν 
εξυπηρετούν το σύνολο των αιτητών ασύλου, είναι αναγκαία η συνέχιση της 
μέχρι σήμερα επιδοματικής πολιτικής για όσους αιτητές ασύλου δεν διαμένουν 
σε Κέντρα Υποδοχής. 

10. Το θέμα που εγείρετε στην επιστολή σας, συζητήθηκε στις 28/2/2011 στην 
Επιτροπή Εσωτερικών της Βουλής, με αφορμή σχετική πρόταση Νόμου 
Βουλευτών για τροποποίηση του περί Προσφύγων Νόμου. Στη συνεδρία 
παρευρέθηκε και εκπρόσωπος της Νομικής Υπηρεσίας, ο οποίος ανέφερε ότι 
οποιαδήποτε αναθεώρηση της υφιστάμενης πολιτικής για τις κατηγορίες των 
ατόμων με συμπληρωματική προστασία πέραν του έτους, καθώς και των 
αναγνωρισμένων πολιτικών προσφύγων, θα πρέπει να ισχύσει και για τους 
Κύπριους λήπτες δημόσιου βοηθήματος. ∆εδομένου ότι σε αυτό το στάδιο δεν 
υπάρχουν συγκροτημένες δομές για αναθεώρηση της υφιστάμενης πολιτικής 
π.χ. με την παραχώρηση δελτίων, θα συνεχίσει η ακολουθούμενη μέχρι σήμερα 
διαδικασία. 

11. Στα πλαίσια της προωθούμενης τροποποίησης της νομοθεσίας περί ∆ημοσίων 
Βοηθημάτων μελετώνται οι πρακτικές και πολιτικές που εφαρμόζουν άλλες 
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ευρωπαϊκές χώρες. Λεπτομέρειες επί του θέματος θα είμαστε σε θέση να σας 
γνωστοποιήσουμε σύντομα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Απριλίου 2011 του Υπουργού Εξωτερικών κ. 
Μάρκου Κυπριανού στις ερωτήσεις με αρ. 23.06.009.05.01.459 και 

23.06.009.05.01.658, ημερομηνίας 10 ∆εκεμβρίου 2010 και 28 Φεβρουαρίου 2011, 
αντίστοιχα, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 

Μητσόπουλου 

 «Σας πληροφορώ ότι δεν υπάρχει διαθέσιμο αυξημένο ποσό για την επισκευή του 
δρόμου, παρά τα επίμονα διαβήματα του Υπουργείου Εξωτερικών προς τη βρετανική πλευρά. 

2. Σχετική με το ζήτημα είναι η επιστολή μας ημερομηνίας 31ης Ιανουαρίου 2011, που 
αφορά προηγούμενο ερώτημα του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 
Μητσόπουλου για το ίδιο θέμα και η οποία επισυνάπτεται.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
  Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Απριλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.467, ημερομηνίας 15 ∆εκεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 9 Μαρτίου 2011, σχετικά με την ερώτηση του 
βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Γιώργου Περδίκη και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Η δραστική ουσία methylisothiazolinone (MIT) που περιέχεται σε διάφορους 
τύπους βιοκτόνων προϊόντων (ΡΤ), περιλαμβάνεται στο πρόγραμμα 
αξιολόγησης δραστικών ουσιών που καθορίστηκε σύμφωνα με την Οδηγία 
98/8/ΕΚ, στα πλαίσια της προσπάθειας της Ε.Ε. να παραμείνουν στην 
κοινοτική αγορά μόνο οι ουσίες που θεωρούνται ασφαλείς. 

2. Για ορισμένους τύπους βιοκτόνων προϊόντων που περιέχουν την ουσία ΜΙΤ 
δεν έχει εκδηλωθεί ενδιαφέρον από τις παρασκευάστριες εταιρείες, ώστε να 
υποβληθούν στην Κοινότητα τα απαραίτητα, σύμφωνα με τη νομοθεσία, 
πειράματα και στοιχεία προς αξιολόγηση. Ως εκ τούτου, με βάση τις αποφάσεις 
της Επιτροπής 2008/809/ΕΚ και 2010/72/ΕΕ έχει απαγορευτεί η διάθεση στην 
κοινοτική αγορά βιοκτόνων προϊόντων που περιέχουν την ουσία ΜΙΤ και 
ανήκουν στους τύπους προϊόντων ΡΤ 2,4,7,9,10 και 22, από τις 25.10.2008 και 
9.2.2011, αντίστοιχα. 

3. Ωστόσο, η χρήση της ουσίας βρίσκεται ακόμη υπό αξιολόγηση για άλλους 
τύπους βιοκτόνων προϊόντων, τα οποία επιτρέπεται να διατίθενται στην 
κοινοτική αγορά, μέχρι την ολοκλήρωση της αξιολόγησης και τη λήψη 
απόφασης από την αρμόδια Επιτροπή της Ε.Ε. Στην Κύπρο υπάρχουν μόνο 
δύο προϊόντα που περιέχουν την εν λόγω ουσία, τα οποία ανήκουν σε αυτούς 
τους τύπους βιοκτόνων προϊόντων και έχουν εγκριθεί από το Συμβούλιο 
Ελέγχου Γεωργικών Φαρμάκων. Τα σκευάσματα αυτά χρησιμοποιούνται για τη 
συντήρηση βαφών, κόλλας, μελανιών και άλλων συσκευασμένων προϊόντων, 
υγρών συστήματος ψύξης, ρευστών μεταλλουργίας και ως γλοιοκτόνα 
(κατηγορίες ΡΤ 6,11,12,13). 
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 Με τη ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Μαΐου 2011 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.470, ημερομηνίας 15 ∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.470 και ημερ. 
17.1.2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Σύμφωνα με πρόσφατες μελέτες και έρευνες του Τμήματος Επιθεώρησης 
Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, τις οποίες 
διεξάγει σε συνεργασία με Ακαδημαϊκά και Ερευνητικά Ιδρύματα, το μεγαλύτερο 
ποσοστό υπερβάσεων συγκέντρωσης Αιωρούμενων Σωματιδίων με διάμετρο 
μικρότερη των 10 μικρομέτρων (ΑΣ10) που παρατηρείται στην ατμόσφαιρα της 
Κύπρου οφείλεται σε διασυνοριακή μεταφορά σκόνης από φυσικές πηγές προς 
την Κύπρο. ∆ηλαδή, εάν δεν υπήρχε η μεταφορά αυτή, με βάση τις πιο πάνω 
μελέτες, δεν θα υπήρχε παράβαση της σχετικής Ευρωπαϊκής Οδηγίας. 

2. Το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, στην προσπάθειά του 
για περαιτέρω βελτίωση της ποιότητας της ατμόσφαιρας και μείωση της 
συγκέντρωσης αιωρούμενων σωματιδίων στην ατμόσφαιρα της Κύπρου, 
υπέβαλε πρόταση στο Υπουργικό Συμβούλιο τον Φεβρουάριο του 2008 για 
υλοποίηση Εθνικού Σχεδίου ∆ράσης. Το Υπουργικό Συμβούλιο ενέκρινε την 
πρόταση αυτή και το Σχέδιο ∆ράσης υλοποιείται με τη συνεργασία 
εμπλεκόμενων Υπουργείων, Υπηρεσιών, Αρχών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και 
άλλων φορέων. Η υλοποίηση του εν λόγω Σχεδίου παρακολουθείται στενά από 
Συμβουλευτική Τεχνική Επιτροπή, η οποία συστήθηκε με βάση την σχετική 
Νομοθεσία. 

 Προσωπικά, ενημερώνομαι τακτικά πάνω στην πρόοδο για υλοποίηση του εν 
λόγω Σχεδίου ∆ράσης. 

3. Το Εθνικό Σχέδιο ∆ράσης περιλαμβάνει μέτρα για μείωση του ποσοστού της 
σκόνης (ΑΣ10 και ΑΣ2,5) στην ατμόσφαιρα της Κύπρου που προέρχεται από 
ανθρωπογενείς πηγές. Τα κυριότερα από τα μέτρα που περιλαμβάνει το Σχέδιο 
αυτό αφορούν: 

- Ανάπτυξη δικτύου μαζικών οδικών μεταφορών 

- Σχέδια απόσυρσης παλαιών οχημάτων 

- Κατασκευή νέων οδικών αρτηριών 

- Προώθηση χρήσης ανανεώσιμων πηγών ενέργειας 

- Εφαρμογή Βέλτιστων ∆ιαθέσιμων Τεχνικών στην παραγωγική 
διαδικασία βιομηχανικών μονάδων 

- Έργα σε αστικές περιοχές όπως είναι η κατασκευή πεζοδρομίων και 
ποδηλατοδρόμων, η επίστρωση χώρων στάθμευσης, η δημιουργία 
χώρων πρασίνου κ.ά. 
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4. Ειδικότερα, για την καλύτερη υλοποίηση των μέτρων που αφορούν τις 
∆ημαρχούμενες περιοχές, πραγματοποιήθηκε συνάντησή μου με τον Πρόεδρο 
της Ένωσης ∆ήμων Κύπρου, στην οποία συμφωνήθηκε όπως Τεχνική 
Επιτροπή μεταξύ Λειτουργών του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας και της 
Ένωσης ∆ήμων επεξεργασθεί συγκεκριμένα μέτρα. Η εν λόγω Επιτροπή 
συμφώνησε όπως τα ∆ημαρχεία προωθήσουν την υλοποίηση των πιο κάτω 
μέτρων: 

- Αγορά κατάλληλου σύγχρονου μηχανικού εξοπλισμού για τον 
οδοκαθαρισμό των ∆ήμων. 

- Επίστρωση των χώρων στάθμευσης και αυστηρότερη επιτήρησή τους. 

- Αλλαγή τρόπου καθαρισμού των άδειων οικοπέδων (μηχανικός 
καθαρισμός). 

- Αναθεώρηση της τιμολόγησης στάθμευσης και διαμόρφωση ζωνών 
στάθμευσης. 

- Επέκταση δικτύου πεζοδρομίων, πεζοδρόμων και ποδηλατοδρόμων. 

- Καλύτερη ρύθμιση των φώτων τροχαίας. 

- Κάλυψη των ακάλυπτων χώρων με πράσινο. 

- Ένταξη όρων στα συμβόλαια των εργολάβων για μείωση της εκπομπής 
σκόνης κατά την διάρκεια χωματουργικών εργασιών στους ∆ήμους και 
αυστηρότερος έλεγχος εφαρμογής τους. 

- Αυστηρότερη εφαρμογή του μέτρου της απαγόρευσης των ανεξέλεγκτων 
καύσεων στους ∆ήμους. 

- Τοποθέτηση εσωτερικών οθονών για την ενημέρωση του κοινού στους 
∆ήμους για την ποιότητα του αέρα σε συνεργασία με το Τμήμα 
Επιθεώρησης Εργασίας. 

5. Σας διαβεβαιώνω ότι τόσο εγώ όσο και οι αρμόδιες Υπηρεσίες του Υπουργείου 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, καταβάλλουμε κάθε δυνατή 
προσπάθεια ώστε να επιτευχθεί η υλοποίηση των μέτρων του Εθνικού Σχεδίου 
∆ράσης με στόχο τη βελτίωση της ποιότητας του αέρα στην Κύπρο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Μαΐου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 
23.06.009.05.01.491, ημερομηνίας 29 ∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας παραθέτω την πιο κάτω απάντηση, 
με την παράκληση όπως τεθεί υπόψη του κ. βουλευτή: 

Αναφορικά με το θέμα που εγείρετε στην υπό αναφορά επιστολή σας σχετικά 
με την καταβολή διατροφής από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας σε διαζευγμένες 
συζύγους και την εκ των υστέρων είσπραξη της διατροφής από το διαζευγμένο 
σύζυγο, πληροφορείστε ότι σε συνάντηση μου με το Σύνδεσμο Χωρισμένων 
Γυναικών, που πραγματοποιήθηκε στις 19/4/2011, οι Υπηρεσίες Κοινωνικής 
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Ευημερίας δεσμεύτηκαν να μελετήσουν την ακολουθούμενη πρακτική άλλων χωρών 
σχετικά με τη λειτουργία τέτοιου μηχανισμού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.498, ημερομηνίας 30 

∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. 
Κυριάκου Χατζηγιάννη 

«Θέμα: Οχληρία σε προαύλιο πολυκατοικίας στο ∆ήμο Κάτω Πολεμιδιών 

 Επιθυμώ να αναφερθώ στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ.23.06.009.05.01.498 και ημερ. 14.1.2011, σχετικά με 
το πιο πάνω θέμα και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α) Σε ό,τι αφορά τον καθαρισμό ιδιωτικών αυλών οικιών και πολυκατοικιών, αυτό 
αποτελεί αποκλειστική ευθύνη των κατοίκων ή και των ενοίκων τους. Ωστόσο, 
στις περιπτώσεις κατά τις οποίες οι εν λόγω χώροι δεν διατηρούνται επαρκώς 
καθαροί, σε βαθμό που να συνιστούν κίνδυνο για τη δημόσια υγεία, τότε, 
εφόσον υπάρξει και σχετική καταγγελία, μπορούν οι οικίες Τοπικές Αρχές να 
λάβουν διορθωτικά μέτρα. 

(β) Αρμοδιότητα για την εφαρμογή του περί Σκύλων Νόμου, έχουν οι Αρχές 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης (∆ήμοι και Κοινοτικά Συμβούλια). Η περίπτωση στην 
οποία αναφέρεται ο Βουλευτής κ. Χατζηγιάννης, καταγγέλθηκε από το ∆ήμο 
Κάτω Πολεμιδιών και η υπόθεση εκκρεμεί ενώπιον ∆ικαστηρίου. 

2.  Εν κατακλείδι, τα πιο πάνω θέματα εμπίπτουν στην αρμοδιότητα του ∆ήμου 
Κάτω Πολεμιδιών, ο οποίος ενημερώθηκε σχετικά.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Οικονομικών κ. Χαρίλαου 
Σταυράκη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.502, ημερομηνίας 4 Ιανουαρίου 
2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση που μας έχετε διαβιβάσει στις 18.1.2011 
και σας πληροφορώ τα εξής: 

1. Επί του παρόντος, το Υπουργείο Οικονομικών δεν προτίθεται να καθιερώσει 
τεκμήρια διαβίωσης για σκοπούς επιβολής της άμεσης φορολογίας, καθότι 
αυτά, λαμβάνοντας υπόψη και την εμπειρία άλλων χωρών που έχουν 
εφαρμόσει τέτοια τεκμήρια, δεν κρίνονται αποτελεσματικά ως προς το σκοπό 
που αναμένεται να επιτελέσουν. 

 Εντούτοις, το Τμήμα Εσωτερικών Προσόδων που είναι το αρμόδιο Τμήμα για 
τη φορολογία του εισοδήματος, συλλέγει σχετικές πληροφορίες, όπου αυτό 
είναι εφικτό και λαμβάνει υπόψη τέτοια τεκμήρια μέσα στα πλαίσια των 
προσπαθειών που καταβάλλει για εντοπισμό και εξέταση περιπτώσεων 
πιθανής φοροδιαφυγής και φοροαποφυγής, με σκοπό τόσο την ενίσχυση των 
κρατικών εσόδων όσο και τη δικαιότερη κατανομή των άμεσων φορολογικών 
βαρών. 

 Κλασικό παράδειγμα χρήσης τέτοιων πληροφοριών αποτελούν τα έξοδα 
διαβίωσης ατόμων, τα οποία λαμβάνονται υπόψη για σκοπούς υπολογισμού 
των εισοδημάτων τους, μέσα στα πλαίσια εξέτασης των σχετικών φορολογικών 
υποθέσεων με βάση την κατάσταση κεφαλαίου. 
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 Σημειώνεται πρόσθετα ότι, μέσα στα πλαίσια των φορολογικών μέτρων που 
ενέκρινε η Βουλή πρόσφατα, ο ∆ιευθυντής του Τμήματος Εσωτερικών 
Προσόδων μπορεί να εξασφαλίζει πληροφόρηση από άλλα κυβερνητικά 
τμήματα για στοιχεία που έχουν άμεση σχέση με το πόθεν έσχες ενός 
προσώπου. 

 Όπως επίσης είναι γνωστό, σύμφωνα με τις πρόσφατες ψηφισθείσες 
νομοθεσίες, από την 1.7.2011, τίθενται σε εφαρμογή αυστηρά πρόστιμα, υπό 
μορφή χρηματικών επιβαρύνσεων ύψους 100 ευρώ και σε ορισμένες 
περιπτώσεις 200 ευρώ για κάθε παράβαση (άρνηση, παράλειψη ή αμέλεια να 
δοθεί ή να υποβληθεί ειδοποίηση ή δήλωση ή να εκτελεστεί οποιοδήποτε 
καθήκον που προβλέπεται στους φορολογικούς νόμους). Παράλληλα, τίθεται 
σε εφαρμογή και χρηματική επιβάρυνση με ποσοστό ύψους 5% επί του ποσού 
του οφειλόμενου φόρου που δεν καταβάλλεται κατά την καθορισμένη 
ημερομηνία. 

2. Τα ακόλουθα μέτρα, τα οποία στοχεύουν στην καταπολέμηση της 
φοροδιαφυγής και μείωση της φοροαποφυγής, έχουν ψηφιστεί πρόσφατα 
από τη Βουλή των Αντιπροσώπων και τίθενται σε ισχύ από την 1/7/2011: 

Ι. Μέτρα καταπολέμησης της φοροδιαφυγής 

  (α) ∆ε θα εκπίπτονται για σκοπούς υπολογισμού του φορολογητέου 
εισοδήματος οποιεσδήποτε δαπάνες οι οποίες δεν 
υποστηρίζονται από τιμολόγια και αποδείξεις είσπραξης. 

  (β) Παρακράτηση έκτακτης αμυντικής εισφοράς επί πληρωτέων 
ενοικίων που καταβάλλονται από μη φυσικά πρόσωπα (δηλαδή, 
την Κυπριακή ∆ημοκρατία, τους οργανισμούς δημοσίου δικαίου, 
τους συνεταιρισμούς και τις εταιρείες). 

  (γ) Υποχρεωτική εγγραφή εταιρείας στο Φορολογικό Μητρώο του 
Τμήματος Εσωτερικών προσόδων, το αργότερο εντός δυο μηνών 
από την ημερομηνία εγγραφής της στο Τμήμα του Εφόρου 
Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη. 

  (δ) ∆ιευκόλυνση της άρσης του τραπεζικού απορρήτου, αναφορικά 
με φορολογικούς κάτοικους Κύπρου. 

  (ε) Υποχρεωτική υποβολή με ηλεκτρονικά μέσα των δηλώσεων 
εισοδήματος από τα πρόσωπα που ασκούν επιχείρηση, καθώς 
και για όσους υποβάλλουν δηλώσεις εισοδήματος μέσω 
προσώπων που προσφέρουν επαγγελματικές υπηρεσίες. 

  (στ) Βεβαίωση φόρου με βάση την κρίση του ∆ιευθυντή και με βάση 
ευρήματα ελέγχου άλλου έτους. 

  (ζ) Εξασφάλιση πληροφοριών από κρατικές αρχές, οργανισμούς 
δημοσίου δικαίου, τοπικές αρχές κ.ά. 

  (η) Επιβολή διοικητικών χρηματικών επιβαρύνσεων. 

  (θ) Απρόσκοπτη πρόσβαση και έρευνα και φορολογικός έλεγχος σε 
υποστατικά επιχειρήσεων, καθώς και αυστηρότεροι κανόνες 
τήρησης λογιστικών βιβλίων και αρχείων. 
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ΙΙ. Μέτρα μείωσης της φοροαποφυγής 

  (α) Οποτεδήποτε διατίθεται από εταιρεία περιουσιακό στοιχείο σε 
άτομο μέτοχο αυτής ή σε συγγενή αυτού μέχρι και δευτέρου 
βαθμού συγγενείας ή σύζυγο αυτού, εκτός στην περίπτωση που η 
εταιρεία απέκτησε το εν λόγω στοιχείο από τον μέτοχο κ.λπ. με 
δωρεά, λογίζεται από την 1.1.2011 ως μέρισμα. 

  (β) Στην περίπτωση διανομής στους μετόχους εταιρείας στα πλαίσια 
διάλυσης ή εκκαθάρισης αυτής οποιωνδήποτε περιουσιακών 
στοιχείων η αγοραία αξία των οποίων μετά τη μείωσή τους με 
οποιοδήποτε τυχόν φόρο κεφαλαιουχικών κερδών που 
πληρώθηκε, που υπερβαίνει το κόστος απόκτησης αυτών από 
την εταιρεία, λογίζεται από 1.1.2011, ως διανεμηθέν μέρισμα ίσο 
με τη διαφορά μεταξύ της κατά την ημερομηνία διανομής 
αγοραίας αξίας και του κόστους απόκτησής των. 

 III. Μέτρα που αποσκοπούν στην καταπολέμηση της φοροδιαφυγής 
ή/και στη μείωση της φοροαποφυγής, που δεν εγκρίθηκαν από τη 
Βουλή και τα οποία το Τμήμα θα επιδιώξει όπως επανεξεταστούν 
με σκοπό τη νομοθετική θέσπισή τους 

  (α) Μη αφαίρεση μισθών ως έξοδο σε ορισμένες. 

  (β) Απολήψεις, αναλήψεις, δάνεια να θεωρηθούν ως μερίσματα. 

  (γ) Να καταπολεμηθούν τα σχέδια σύμφωνα με τα οποία 
παρεμβάλλονται εταιρείες με σκοπό την αποφυγή της επιβολής 
έκτακτης αμυντικής εισφοράς. 

  (δ) Να τερματιστεί η αποφυγή καταβολής φόρου κεφαλαιουχικών 
κερδών μέσω πώλησης μετοχών. 

  (ε) Η απαγόρευση της αποξένωσης του τελευταίου ακινήτου που 
κατέχει ο φορολογούμενος, αν ο διαθέτης δεν καταβάλει ή 
διασφαλίσει την καταβολή όλων των φορολογικών του 
υποχρεώσεων. 

 IV. Πρακτικά μέτρα που λαμβάνει το Τμήμα Εσωτερικών Προσόδων 

Το Τμήμα Εσωτερικών Προσόδων προβαίνει σε τακτικούς φορολογικούς 
ελέγχους προσώπων που διεξάγουν επιχείρηση, τόσο 
αυτοεργοδοτούμενων ατόμων όσο και εταιρειών και εφαρμόζει 
αποτελεσματικά όλα τα φορολογικά μέτρα που έχει στη διάθεση του, με 
στόχο τη δίκαιη κατανομή των άμεσων φορολογικών βαρών. 

 Τέτοιοι έλεγχοι περιλαμβάνουν: 

  (ι) Ελέγχους των βιβλίων και αρχείων των επιχειρήσεων με βάση τα 
οποία απαιτείται η ετοιμασία και η υποβολή στο Τμήμα 
εξελεγμένων λογαριασμών. Συνήθως, οι έλεγχοι αυτοί διεξάγονται 
στις επιχειρησιακές εγκαταστάσεις των φορολογούμενων. 
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  (ιι) Ελέγχους των ταμειακών μηχανών που χρησιμοποιούνται από τις 
επιχειρήσεις, προκειμένου να διαπιστωθεί η συμμόρφωσή τους με 
τις απαιτούμενες τεχνικές προδιαγραφές. 

  (ιιι) Ελέγχους προκειμένου να διαπιστωθεί κατά πόσο οι εργοδότες 
ορθά παρακρατούν και καταβάλλουν το δέοντα φόρο από τις 
αποδοχές των υπαλλήλων τους. 

  (ιν) Εξέταση ατόμων με βάση την υποβολή κεφαλαιουχικών 
καταστάσεων. 

3. Οι υποθέσεις που έχουν, μέχρι σήμερα, παραπεμφθεί στο ∆ικαστήριο και οι 
οποίες αφορούν θέματα φοροδιαφυγής σε σχέση με φυσικά και νομικά 
πρόσωπα ανέρχονται στις 30.000 περίπου. 

 Είναι γεγονός ότι υφίσταται αντικειμενική δυσκολία όσον αφορά την 
παραπομπή υποθέσεων που αφορούν τους διευθυντές εταιρειών στο 
∆ικαστήριο για μη καταβολή/ υποβολή στοιχείων, καθότι καθίσταται εξαιρετικά 
δύσκολο να τεκμηριωθεί επαρκώς η ύπαρξη ποινικών αδικημάτων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Μαΐου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. 
Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.512, ημερομηνίας 5 
Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 

Μητσόπουλου 

«Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.512 και με 
ημερομηνία 24/01/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι η 
Ερώτηση διαβιβάστηκε στην Επιτροπή Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας, λόγω 
αρμοδιότητας, με βάση τη συνεισφορά της οποίας οι απαντήσεις παρατίθενται πιο 
κάτω: 

α) Οι διορισμοί εκπαιδευτικών με αναπηρίες στη δημόσια εκπαιδευτική υπηρεσία 
διέπονται από τον περί Πρόσληψης Ατόμων με Αναπηρίες στον Ευρύτερο 
∆ημόσιο Τομέα (Ειδικές ∆ιατάξεις) Νόμο του 2009 [Ν. 146(Ι)/2009] σε 
συνδυασμό με τους περί ∆ημόσιας Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας Νόμους του 1969 
έως του 2011. Με βάση τους νόμους αυτούς, η Επιτροπή Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας κατήρτισε Ειδικούς Καταλόγους ∆ιοριστέων Εκπαιδευτικών με 
Αναπηρίες, από τους οποίους γίνονται διορισμοί εκπαιδευτικών με αναπηρίες. 
Σημειώνεται ότι η προαναφερόμενη νομοθεσία προνοεί το διορισμό 
εκπαιδευτικών με αναπηρίες μόνο στον εισαγωγικό βαθμό. 

β) Τα κριτήρια για το διορισμό εκπαιδευτικών με αναπηρίες στη δημόσια 
εκπαιδευτική υπηρεσία είναι: 

(i) πρέπει να υπάρχουν ανάγκες σε εκπαιδευτικούς, οι οποίες να 
υποβληθούν στην Επιτροπή Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας από το 
Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, 

(ii) εφόσον υποβληθούν ανάγκες, ποσοστό 10% από αυτές καλύπτεται με 
διορισμούς που γίνονται από τους Ειδικούς Καταλόγους ∆ιοριστέων 
Εκπαιδευτικών με αναπηρίες και 

(iii) οι διορισμοί γίνονται με βάση τη σειρά κατάταξης που έχουν οι 
υποψήφιοι εκπαιδευτικοί με αναπηρίες στους Ειδικούς Καταλόγους 
∆ιοριστέων Εκπαιδευτικών με Αναπηρίες. 



33 

 

γ) Στον εισαγωγικό βαθμό θέσεων της δημόσιας εκπαιδευτικής υπηρεσίας, 
διορίστηκαν από τους πιο πάνω αναφερόμενους Ειδικούς Καταλόγους, για πρώτη 
φορά το σχολικό έτος 2010-2011, 28 εκπαιδευτικοί με αναπηρίες. Οι εκπαιδευτικοί 
αυτοί διορίστηκαν στις διάφορες βαθμίδες της εκπαίδευσης ως εξής: ∆ημοτική 
Εκπαίδευση (Προδημοτική) 4, Ειδική Εκπαίδευση 2 και Μέση Γενική Εκπαίδευση 22.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Μαΐου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 
23.06.009.05.01.517, ημερομηνίας 11 Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ.: Ερ. 23.06.009.05.01.517, ημερ. 
17/1/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Οι Κύπριοι πολίτες και οι αιτητές πολιτικού ασύλου, υποβάλλουν αίτηση για 
παροχή δημοσίου βοηθήματος σε καθορισμένο έντυπο των Υπηρεσιών 
Κοινωνικής Ευημερίας. Με βάση τη σχετική περί ∆ημοσίων Βοηθημάτων 
Νομοθεσία (Ν.95(Ι) /2006), για την εξέταση της αίτησης είναι απαραίτητο να 
διερευνηθεί η οικονομική κατάσταση του αιτητή και των εξαρτωμένων μελών 
του. Η ευθύνη της διερεύνησης των δεδομένων της αίτησης βαρύνει τις 
Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας, οι οποίες θα πρέπει να επισκεφθούν τον 
αιτητή για να επιβεβαιώσουν τα οικονομικά του δεδομένα και να αξιολογήσουν 
τα προβλήματα και τις ανάγκες του. Συγχρόνως αποστέλλεται επιστολή 
διερεύνησης στα Τραπεζικά Ιδρύματα για τυχόν ύπαρξη καταθέσεων. 

 Όλες οι αιτήσεις θα πρέπει να συνοδεύονται από τα απαραίτητα αποδεικτικά 
στοιχεία π.χ. ενοικιαστήριο έγγραφο, αν ο αιτητής διαμένει σε ενοικιαζόμενη 
κατοικία, χαρτοσημασμένο από τον Έφορο Χαρτοσήμανσης, βεβαίωση από το 
πανεπιστήμιο αν έχει εξαρτώμενο φοιτητή, ιατρική βεβαίωση αν επικαλείται 
λόγους ασθενείας, κάρτα ανεργίας αν παραμένει άνεργος κλπ. Στις 
περιπτώσεις αιτητών ασύλου, απαιτείται η προσκόμιση των πρωτότυπων 
αποδεικτικών στοιχείων που εκδίδει η Κυπριακή ∆ημοκρατία (Alien Registration 
Certificate, confirmation letter κλπ.) Τα πιο πάνω έγγραφα φωτοτυπούνται από 
τον αρμόδιο Λειτουργό ο οποίος και βεβαιώνει ενυπόγραφα ότι αυτά είναι πιστά 
αντίγραφα των πρωτότυπων. 

 Οι αρμόδιοι Λειτουργοί των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας επισκέπτονται 
όλους τους αιτητές στο σπίτι τους, διερευνούν τις συνθήκες διαβίωσής τους και 
ελέγχουν τα απαραίτητα έγγραφα που έχουν προσκομιστεί και ετοιμάζουν 
έκθεση για έγκριση ή απόρριψη της αίτησης για παροχή δημόσιου βοηθήματος. 

2. Σε κάθε πολίτη της ∆ημοκρατίας και επομένως και για τουρκοκύπριο πολίτη, 
για την παραχώρηση δημόσιου βοηθήματος, απαιτείται σύμφωνα με το άρθρο 
3 (1)(α) να έχει τη νόμιμη συνήθη διαμονή του, για συνεχή περίοδο τουλάχιστον 
ενός έτους, στις ελεγχόμενες από την κυβέρνηση της ∆ημοκρατίας περιοχές. 
Για το λόγο αυτό οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας: 

 Έχουν προχωρήσει στη διασύνδεση του μηχανογραφημένου 
συστήματός τους με μηχανογραφημένα συστήματα άλλων υπηρεσιών 
(Υπηρεσία Ασύλου, Υπηρεσίες Κοινωνικών Ασφαλίσεων), για άμεση 
λήψη των απαραίτητων πληροφοριών και διασταύρωση και επαλήθευση 
των σχετικών στοιχείων 
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 Επισκέπτονται τακτικά στο σπίτι τις περιπτώσεις ληπτών δημόσιου 
βοηθήματος για διερεύνηση τυχόν νέων δεδομένων ή στοιχείων και 
ανάλογη αναθεώρηση των περιπτώσεων 

 Συνεχίζουν την εκπαίδευση και επιμόρφωση του προσωπικού για 
σκοπούς καλύτερης ενημέρωσης και ομοιόμορφης εφαρμογής της 
Νομοθεσίας 

 Συνεργάζονται με την Υπηρεσία Ασύλου και την Αναθεωρητική Αρχή 
Προσφύγων, για βεβαίωση των προσκομισθέντων στοιχείων και για 
παρακολούθηση της εξέλιξης της υπόθεσης Αιτητών Ασύλου (έγκριση ή 
απόρριψη). 

3. Περαιτέρω, σημειώνεται ότι σύμφωνα με την Περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
Νομοθεσία, προβλέπεται ότι ασφαλισμένο πρόσωπο δικαιούται επίδομα 
ανεργίας νοουμένου ότι πληροί τις ακόλουθες προϋποθέσεις: 

(α) καλύπτει τις σχετικές ασφαλιστικές προϋποθέσεις εισφοράς  

(β) είναι μεταξύ 16 και 65 ετών  

(γ) δεν δικαιούται σύνταξη γήρατος. 

 Από όλα τα πιο πάνω, προκύπτει ότι το δικαίωμα σε πληρωμή ανεργιακού 
επιδόματος συναρτάται άμεσα με το κατά πόσο πληρούνται ή όχι οι σχετικές 
ασφαλιστικές προϋποθέσεις. 

 Στην περίπτωση των αιτητών που διαμένουν στα κατεχόμενα, όπου αυτοί 
εργάζονται σε εργοδότες στις περιοχές που ελέγχονται από την Κυπριακή 
∆ημοκρατία, αυτοί έχουν σύμφωνα με τη νομοθεσία Κοινωνικών Ασφαλίσεων τα ίδια 
δικαιώματα και υποχρεώσεις από/προς το Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων όπως όλοι 
οι άλλοι εργαζόμενοι που συνεισφέρουν, φτάνει να έχουν τις απαραίτητες 
ασφαλιστικές προϋποθέσεις. Οι αιτητές αυτοί επισκέπτονται τα Γραφεία Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων και υπογράφουν άνεργοι στο Μητρώο Ανέργων, η δε πληρωμή τους 
γίνεται με επιταγές που αποστέλλονται στη διεύθυνση της κατοικίας τους, στα 
κατεχόμενα. 

 Όσον αφορά το θέμα διερεύνησης κατά πόσο ένας εγγεγραμμένος άνεργος 
είναι πραγματικά άνεργος, οι Επιθεωρητές των Υπηρεσιών Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
διεξάγουν έρευνες στα πλαίσια των αρμοδιοτήτων τους προς διαπίστωση της 
ανεργίας τους. 

 Στις περιπτώσεις όμως όπου οι άνεργοι δεν διαμένουν στις ελεγχόμενες από 
την Κυπριακή ∆ημοκρατία περιοχές δεν μπορεί να ασκηθεί πλήρης έλεγχος κατά 
πόσο αυτοί εργάζονται εκεί κατά την περίοδο που υπογράφουν ως άνεργοι.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.521, 

ημερομηνίας 13 Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Υποσταθμός της ΑΗΚ στον Άγιο Γεώργιο Λάρνακας 
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 Αναφέρομαι στην επιστολή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 
24.1.2011 (αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.521) σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α. Ο εξοπλισμός του πιο πάνω Υποσταθμού όπως έχει αναφέρει η ΑΗΚ, είναι σε 
πολύ καλή λειτουργική κατάσταση και εξυπηρετεί με αξιοπιστία τις ηλεκτρικές 
ανάγκες της ευρύτερης περιοχής. 

β. Πρόθεση της ΑΗΚ είναι να επαναξιολογήσει τη λειτουργικότητα του 
Υποσταθμού σε περίπου 10 χρόνια από σήμερα με στόχο τον καθορισμό 
προγράμματος ανακαίνισής του, που να συνάδει με το χαρακτήρα και το 
περιβάλλον της περιοχής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Μαΐου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.522, 
ημερομηνίας 13 Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Ανάπτυξη δικτύων κινητής τηλεφωνίας στην κατεχόμενη Κύπρο 

Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι 
το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων σε συνεργασία με το Υπουργείο Εξωτερικών 
έχει θέσει το θέμα της ανάπτυξης δικτύων κινητής τηλεφωνίας στην κατεχόμενη 
Κύπρο ενώπιον της αρμόδιας Ομάδας Εργασίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης. 

2. Επιπρόσθετα, έχουν γίνει έντονες παρεμβάσεις στην Ομάδα Εργασίας του 
Συμβουλίου Τηλεπικοινωνιών και Κοινωνίας της Πληροφορίας της Ε.Ε. αναφορικά με 
την πρακτική της Τουρκίας να χρησιμοποιεί κατά το δοκούν και κατά παράνομο τρόπο 
μέρος του φάσματος συχνοτήτων στην κατεχόμενη Κύπρο, γεγονός που προκαλεί 
στην Κυπριακή ∆ημοκρατία προβλήματα εφαρμογής του κοινοτικού κεκτημένου 
σχετικά με θέματα χρήσεως ραδιοφάσματος. Συγκεκριμένα, οι παρεμβάσεις έγιναν 
κατά τη διάρκεια διαμόρφωσης του Προγράμματος Πολιτικής Ραδιοφάσματος της 
Ε.Ε., το οποίο θα έχει νομικά δεσμευτικό χαρακτήρα, έτσι ώστε να δημιουργηθούν 
μηχανισμοί παρέμβασης της Ε.Ε. στην επίλυση του προβλήματος των παρεμβολών. 
Παρακαλώ σημειώστε ότι οι εισηγήσεις της Κυπριακής ∆ημοκρατίας έγιναν αποδεκτές 
τόσο από τα άλλα Κράτη Μέλη, όσο και από την ίδια την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, και 
αναμένεται να αποτελέσουν μέρος του τεχνικού προγράμματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Μαΐου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Χρίστου 
Πατσαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.528, ημερομηνίας 14 
Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. 

Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Κατόπιν έγκρισης του Υπουργικού Συμβουλίου για αγορά υπηρεσιών από δύο 
Παιδονευρολόγους, οι Ιατρικές Υπηρεσίες και Υπηρεσίες ∆ημόσιας Υγείας 
προχώρησαν με τη σύναψη συμβολαίων αγοράς υπηρεσιών από δύο ιδιώτες 
Παιδονευρολόγους, τη ∆ρ. Πάολα Νικολαΐδου και τον ∆ρ. Σταύρο Χατζηλοΐζου. 

2. Μετά τον τραγικό θάνατο του μ. Σταύρου Χατζηλοΐζου, έγιναν πολλαπλές 
προσπάθειες για εξεύρεση άλλου ιατρού Παιδονευρολόγου με δημοσιεύσεις 
στην Ελλάδα και το εξωτερικό προς αντικατάσταση του μ. Χατζηλοΐζου χωρίς 
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όμως να εξευρεθεί Παιδονευρολόγος που να ενδιαφέρεται να εργασθεί στην 
Κύπρο. 

3. Μετά από νέες προσπάθειες και επικοινωνία με πολλούς Παιδονευρολόγους 
στην Ελλάδα και μετά από πολλές πιέσεις κατέστη δυνατό να εξευρεθεί 
Παιδονευρολόγος, ο ∆ρ. Αθανάσιος Κοβάνης, πρώην ∆ιευθυντής της 
Παιδονευρολογικής Κλινικής στο Νοσοκομείο Παίδων Αγία Σοφία, ο οποίος 
αφυπηρέτησε πρόσφατα και αποδέχθηκε να έρχεται μία εβδομάδα το μήνα. 

4. Ήδη ο ∆ρ. Κοβάνης ήρθε στην Κύπρο από τις 27/01/2011 μέχρι τις 09/02/2011 
και εξέτασε πέραν των 100 παιδιών.  Ταυτόχρονα δε, βοήθησε στον καθορισμό 
πρωτοκόλλων για τη θεραπεία και σωστή παρακολούθηση των παιδιών με 
Παιδονευρολογικα προβλήματα. 

5. Οι ημερομηνίες κατά τις οποίες ο ∆ρ. Αθανάσιος Κοβάνης, Παιδονευρολόγος 
πρόκειται να επισκεφθεί το Νοσοκομείο Αρχ. Μακάριος III, Λευκωσία 
παρατίθενται πιο κάτω για ενημέρωσή σας: 

1η: 1/5/2011 έως και 8/5/2011 

 2η: 2/6/2011 έως και 9/6/2011 

 3η: 21/7/2011 έως και 28/7/2011 ίσως επεκταθεί μέχρι και 4/8/2011 

 4η: 04/9/2011 έως και 11/9/1011 

 5η: 02/10/2011 έως και 9/10/2011 

 6η: 06/11/2011 έως και 13/11/2011 

 7η: 11/12/2011 έως και 18/12/2011.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.534, ημερομηνίας 14 Ιανουαρίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 21 Ιανουαρίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω 
ερώτηση του βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου, και σας ενημερώνω τα ακόλουθα, 
όσον αφορά το Πολεοδομικό Έργο για τη ∆ιαμόρφωση της Κεντρικής Πλατείας, παρά 
την εκκλησία Παναγίας Χρυσελεούσας στο ∆ήμο Αθηένου: 

(α) Το προαναφερόμενο Έργο είχε ανατεθεί από το ∆ήμο Αθηένου σε ομάδα 
Συμβούλων Μελετητών το 2001, μετά από Αρχιτεκτονικό ∆ιαγωνισμό 
περιορισμένης συμμετοχής. Η εκτέλεση του Έργου δεν άρχισε έγκαιρα, λόγω 
του ότι το Γραφείο Προγραμματισμού δεν έδινε την έγκριση του ώστε να 
μπορέσει ο ∆ήμος να προχωρήσει στη σύναψη σχετικού δανείου. 

(β) Επειδή παρήλθε μεγάλο χρονικό διάστημα από την ολοκλήρωση της αρχικής 
μελέτης του Έργου, τα υφιστάμενα σχέδια δεν μπορούσαν να εφαρμοστούν, 
και απαιτείτο η αναθεώρηση και ο εκσυγχρονισμός τους ώστε να μπορέσει η 
μελέτη του Έργου να συνάδει με τα νέα δεδομένα, Κανονισμούς και 
Προδιαγραφές, που ισχύουν σήμερα, και τα οποία δεν εφαρμόζονταν κατά το 
στάδιο εκπόνησης της μελέτης. 
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(γ) Για τα δύο Έργα: (α) ∆ιαμόρφωση του περιβάλλοντα χώρου της Εκκλησίας 
Αγίου Φωκά και (β) ∆ιαμόρφωση της Κεντρικής Πλατείας (παρά την Εκκλησία 
Παναγίας Χρυσελεούσας), υπογράφτηκαν, κατόπιν υποδείξεως της Γενικού 
Ελεγκτή νέες συμβάσεις (οι παλαιές έχουν λήξει) οι οποίες αφορούν την 
αναθεώρηση των μελετών και την επίβλεψη των Έργων από Ομάδα 
Συμβούλων και καθιστούν ως Εργοδότη, τόσο για τις υπηρεσίες Συμβούλων 
όσο και για το κατασκευαστικό Συμβόλαιο, το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως. 

(δ)  Λόγω όμως του ότι ο Ιδιώτης Μελετητής για το Έργο της Κεντρικής Πλατείας, 
δεν υπέδειξε το απαιτούμενο ενδιαφέρον, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως 
θεώρησε ορθότερο όπως διευκρινιστεί πρώτα ο τρόπος προώθησης και 
χειρισμού του Έργου της ∆ιαμόρφωσης του περιβάλλοντα χώρου της 
Εκκλησίας Αγίου Φωκά και αμέσως μετά να γίνει παρόμοια πρόταση στο 
Σύμβουλο Μελετητή της Κεντρικής Πλατείας.  Ως εκ τούτου το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, σε συνεργασία με τον ∆ήμο Αθηένου, προώθησε 
την υπογραφή της σύμβασης που αφορά την πλατεία του Αγίου Φωκά και στις 
29/12/10, μετά από διαδικασία διαπραγμάτευσης, το υπό αναφορά Τμήμα 
υπέγραψε συμβόλαιο για την παροχή υπηρεσιών συμβούλων μελετητών. 
Παράλληλα, συμφωνήθηκε με τον ∆ήμο να γίνει σύντομα ανάλογη πρόταση και 
στον Σύμβουλο Μελετητή της Κεντρικής Πλατείας και, αν η πρόταση γίνει 
αποδεκτή από αυτόν και υπογραφεί νέο Συμβόλαιο, το Τμήμα θα του ζητήσει 
να προχωρήσει άμεσα με την αναθεώρηση της μελέτης και την ετοιμασία των 
εγγράφων προσφοράς για την κατασκευή του Έργου. 

(ε) Με βάση τα πιο πάνω, το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης της ∆ιαμόρφωσης της 
Κεντρικής Πλατείας εξαρτάται από την ολοκλήρωση της διαπραγμάτευσης του 
Έργου της ∆ιαμόρφωσης του περιβάλλοντα χώρου της Εκκλησίας Αγίου 
Φωκά. Πάντως, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως προβαίνει σε όλες τις 
απαραίτητες ενέργειες και θα καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για 
προώθηση και των δύο Έργων, νοουμένου ότι θα υπάρχει δέουσα και άμεση 
ανταπόκριση απʼ όλους τους εμπλεκόμενους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Μαΐου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.551, ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 1η Φεβρουαρίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω 
ερώτηση του κ. Περδίκη, και σας πληροφορώ ότι με βάση προκαταρκτική αξιολόγηση 
της δυνατότητας υλοποίησης του αναφερόμενου έργου για διασύνδεση των 
φραγμάτων της επαρχίας Πάφου (Ασπρόκρεμμου, Ευρέτου και Κανναβιούς) με το 
Νότιο Αγωγό μέσω του φράγματος Αρμίνου, συμπεραίνεται ότι, λόγω της μεγάλης 
υψομετρικής διαφοράς μεταξύ των φραγμάτων Ασπρόκρεμμου (79,5m), Ευρέτου 
(165m), Κανναβιούς (414m) και Αρμίνους (436m), των μεγάλων αποστάσεων μεταξύ 
τους αλλά και του απότομου τοπογραφικού αναγλύφου, το έργο αναμένεται ότι θα 
είναι πολύ δαπανηρό τόσο στην υλοποίηση όσο και στη λειτουργία του. 

 Ανεξάρτητα από τα πιο πάνω, το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων σκοπεύει να 
εκπονήσει μελέτη που θα εξετάζει τη δυνατότητα διασύνδεσης των φραγμάτων της 
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Πάφου με το Νότιο Αγωγό και τη σχετική δαπάνη. Σχετική πρόνοια υπάρχει στον 
Προϋπολογισμό του 2011. 

  Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού                  
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.554, ημερομηνίας 20 

Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 
Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 28/1/2011 σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και αναφέρω τα εξής: 

1. Το μάθημα της Πολιτικής Αγωγής εντάσσεται στα ανθρωπιστικά θέματα και 
συνδέεται στενά με τα φιλολογικά μαθήματα όπως είναι τα Νέα Ελληνικά, η 
Ιστορία, τα Αρχαία Ελληνικά, η Αρχαιογνωσία, η Φιλοσοφία, κλπ., γι' αυτό 
παραδοσιακά το Υπουργείο Παιδείας αναθέτει τη διδασκαλία του σε 
φιλολόγους, οι οποίοι μπορούν να ενισχύσουν τη διδασκαλία του μαθήματος 
αυτού σε χρόνο εκτός των στενών πλαισίων του μαθήματος με ποικίλες 
δραστηριότητες. Ο ενεργός πολίτης, αποτελεί διαχρονικό στόχο του 
εκπαιδευτικού μας συστήματος ο οποίος καλλιεργείται διαθεματικά σε όλες τις 
βαθμίδες της εκπαίδευσης τόσο μέσω των διαφόρων αντικειμένων διδασκαλίας 
όσο και μέσω ποικίλων άλλων δραστηριοτήτων (ενδοσχολικές εκδηλώσεις, 
διαγωνισμοί, εθελοντική προσφορά, μαθητικά συμβούλια, όμιλοι 
δραστηριοτήτων, κλπ.). 

2. Μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας διαμόρφωσης των Νέων Αναλυτικών 
Προγραμμάτων και των νέων ωρολογίων προγραμμάτων το Υπουργείο 
Παιδείας και Πολιτισμού θα προβεί σε μελέτη θεμάτων που σχετίζονται με το 
διορισμό διδακτικού προσωπικού σε νέες ειδικότητες που πιθανόν να 
προκύψουν από τις αλλαγές στα πλαίσια της εκπαιδευτικής μεταρρύθμισης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Μαΐου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.556, ημερομηνίας 20 

Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 
Τορναρίτη 

«Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 9 Φεβρουαρίου 2011 
σχετικά με τα προγράμματα και τις δράσεις του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού 
που εφαρμόζονται για την ένταξη των αλλόγλωσσων στα σχολεία και σας 
πληροφορώ τα εξής: 

 Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού υιοθέτησε ολοκληρωμένη πολιτική για 
την ένταξη των αλλόγλωσσων μαθητών στην κυπριακή εκπαίδευση, η οποία 
διατυπώνεται στο «Κείμενο Πολιτικής του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για τη 
∆ιαπολιτισμική Εκπαίδευση» που έχει εγκριθεί από το Υπουργικό Συμβούλιο τον 
Ιούλιο του 2008. 

Το Κείμενο Πολιτικής αναφέρεται συλλογικά σε παιδιά οικονομικών 
μεταναστών, παλιννοστούντων Ελλήνων και ακόμη Τουρκοκυπρίων Αθιγγάνων που 
διαβιούν στις ελεύθερες περιοχές, πληθυσμοί οι οποίοι έχουν διαφορετική μητρική 
γλώσσα και διαφορετικά πρότυπα ζωής, οι οποίοι ωστόσο θα πρέπει να ενταχθούν 
ομαλά στην κυπριακή εκπαίδευση και στην κυπριακή κοινωνία. 



39 

 

 Βασικές πρόνοιες του Κειμένου Πολιτικής είναι οι ακόλουθες: 

 Επιμόρφωση των εκπαιδευτικών σε θέματα διαπολιτισμικής εκπαίδευσης 
(διδασκαλία της ελληνικής ως δεύτερης / ξένης γλώσσας, διδασκαλία σε τάξεις 
με διαφορετικές γλώσσες και ταυτότητες). 

 Προσφορά ενισχυτικών μαθημάτων και δημιουργία κατάλληλου εκπαιδευτικού 
υλικού. 

 Προώθηση της Ευρωπαϊκής και παγκόσμιας διάστασης της εκπαίδευσης. 

 Σχεδιασμός πολιτικής για διαπολιτισμικές επαφές και προγράμματα. 

Υιοθετείται η διαπολιτισμική προσέγγιση, ως συμβάλλουσα στην 
αλληλοαποδοχή, στην καλλιέργεια κλίματος εμπιστοσύνης και στην εξάλειψη 
αρνητικών στερεοτύπων και προκαταλήψεων μεταξύ των μαθητών για τη δημιουργία 
δημοκρατικού σχολικού περιβάλλοντος που ενσωματώνει και δεν αποκλείει. 

Μόνιμη επιδίωξη του Υ.Π.Π. είναι η προστασία των ελευθεριών και 
δικαιωμάτων όλων των μελών της κυπριακής κοινωνίας, από τις οποιεσδήποτε 
ρατσιστικές διακρίσεις και τάσεις κοινωνικού αποκλεισμού. Στο μέτρο που αυτό είναι 
δυνατό, γίνεται προσπάθεια ομοιόμορφης και ισόρροπης κατανομής των ξένων 
μαθητών σε διάφορα σχολεία ∆ημοτικής και Μέσης Εκπαίδευσης, χωρίς να 
επιδιώκεται η συγκέντρωση τους σε ορισμένα μόνο σχολεία ή η τοποθέτηση μεγάλου 
αριθμού αλλόγλωσσων μαθητών στην ίδια τάξη. Έτσι αποφεύγεται ανώδυνα 
οποιαδήποτε γκετοποίηση. 

Με βάση τη διακηρυγμένη πολιτική ένταξης των αλλόγλωσσων παιδιών, το 
Υ.Π.Π. έχει στοχοθετήσει την ταχύρρυθμη εκμάθηση της ελληνικής, θεωρώντας την 
παράμετρο της επικοινωνίας ως την πρώτη προτεραιότητα για την ομαλή ένταξη στο 
σχολικό περιβάλλον και την γόνιμη συμμετοχή στη διαδικασία της μάθησης. 

Επιπρόσθετα, για διευκόλυνση της ένταξης των ξένων μαθητών, το Υ.Π.Π. έχει 
ετοιμάσει «Οδηγό Υποδοχής στην Κυπριακή Εκπαίδευση» με βασικές 
πληροφορίες για το εκπαιδευτικό σύστημα της Κύπρου, τις προοπτικές και επιλογές 
φοίτησης και τα δικαιώματα και υποχρεώσεις των μαθητών. Το συγκεκριμένο έντυπο 
έχει μεταφραστεί σε οκτώ ξένες γλώσσες, τις επικρατέστερες με βάση τα αριθμητικά 
δεδομένα των ξένων μαθητών που εγγράφονται στα σχολεία μας. 

Έχει. επίσης, ληφθεί μέριμνα ώστε να υπάρξει προσθήκη διαπολιτισμικών 
στοιχείων στα νέα αναλυτικά προγράμματα και σχολικά εγχειρίδια, που πρόκειται 
να δημιουργηθούν στα πλαίσια των αλλαγών στη δομή και το περιεχόμενο της 
εκπαίδευσης καθώς και παραγωγή και δημιουργία κατάλληλου εκπαιδευτικού και 
επιμορφωτικού υλικού, όπως και αξιοποίηση διδακτικού υλικού που έχει παραχθεί 
στην Ελλάδα. 

Πέρα από τα πιο πάνω προωθείται ο θεσμός των Ζωνών Εκπαιδευτικής 
Προτεραιότητας (Ζ.Ε.Π.), στις οποίες παρατηρείται αυξημένος αριθμός ξένων 
μαθητών. Στις ζώνες αυτές εντάσσονται το/τα νηπιαγωγείο/α, το/τα δημοτικό/ά και το 
γυμνάσιο της περιοχής, οι φορείς των οποίων συνεργάζονται στενά και εκπονούν 
κοινά προγράμματα προς την κατεύθυνση της ομαλής κοινωνικοποίησης των 
μαθητών. Στα σχολεία που είναι ενταγμένα στις Ζ.Ε.Π. προσφέρονται μια σειρά από 
επιπρόσθετα μέτρα, που ανάμεσα σε άλλα περιλαμβάνουν τη μείωση του αριθμού 
των παιδιών ανά τμήμα, την παροχή ενισχυτικού χρόνου διδασκαλίας, τη δωρεάν 
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παροχή προγεύματος σε όλους τους μαθητές, καθώς και διάφορα άλλα μέτρα που 
αναπτύσσονται με πρωτοβουλία της σχολικής μονάδας και σε συνεργασία με τις 
τοπικές κοινωνίες. Κατά τη διάρκεια της σχολικής χρονιάς 2010-2011, συμμετέχουν 
στο θεσμό αυτό εννιά νηπιαγωγεία, έντεκα δημοτικά σχολεία και έξι γυμνάσια τα 
οποία υπάγονται στις Ζ.Ε.Π. Φανερωμένης Λευκωσίας, Αγίου Αντωνίου και 
Ανατολικής Λεμεσού, Φανερωμένης Λάρνακας και Θεοσκέπαστης Πάφου, 
αναπτύσσοντας πολλές δράσεις και προγράμματα που στοχεύουν στην πρόληψη του 
σχολικού αποκλεισμού, της βίας, της νεανικής παραβατικότητας και της εγκατάλειψης 
του σχολείου. 

Τα Επιμορφωτικά Κέντρα εφαρμόζουν διάφορα προγράμματα για τη στήριξη 
των ενηλίκων και μαθητών, όπως για παράδειγμα: πρόγραμμα εκμάθησης της 
ελληνικής γλώσσας από παιδιά επαναπατρισθέντων Κυπρίων, παλιννοστούντων και 
άλλα αλλόγλωσσα παιδιά δημοτικού σχολείου και γυμνασίου, πρόγραμμα εκμάθησης 
της ελληνικής γλώσσας από Τουρκοκύπριους, πρόγραμμα εκμάθησης της ελληνικής 
γλώσσας από πολιτικούς πρόσφυγες, καθώς και πρόγραμμα παροχής υποστήριξης 
για μετάφραση και διερμηνεία. 

 Η στατιστική εικόνα της παρουσίας αλλόγλωσσων μαθητών αντανακλάται στον 
πιο κάτω πίνακα 

 
Επιμόρφωση Εκπαιδευτικών 

 Για την επιμόρφωση των εκπαιδευτικών που συμμετέχουν στο πρόγραμμα έχει 
πραγματοποιηθεί πλούσια επιμορφωτική δράση από το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο και 
το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού. Περιλαμβάνει επιμορφώσεις σε θέματα 
ετερότητας και γλωσσικής ετερότητας, παρουσίαση των εγχειριδίων και άλλου 
υποστηρικτικού υλικού και εκπαιδευτικά συνέδρια με θέμα τη διδασκαλία της 
Ελληνικής ως δεύτερης γλώσσας. 

Στον τομέα της επιμόρφωσης και στήριξης του προγράμματος συμμετέχουν 
λειτουργοί του Παιδαγωγικού Ινστιτούτου καθώς και Επιθεωρητές και Σύμβουλοι των 
Φιλολογικών Μαθημάτων του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού. 

∆ΗΜΟΤΙΚΗ ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗ 

ΣΧΟΛΙΚΗ 
ΧΡΟΝΙΑ 

∆ΗΜΟΤΙΚΗ ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗ ΜΕΣΗ ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗ 

 ΑΡ. 
ΜΑΘΗΤΩΝ 

ΠΟΣΟΣΤΟ 
(%) 

ΑΡ. ΜΑΘΗΤΩΝ ΠΟΣΟΣΤΟ        
(%) 

2007-2008 4040 7,7   

2008-2009 4605 9,0   

2009-2010 5281 10,5   

2010-2011 6047 12,0 ΓΥΜΝΑΣΙΑ:1500 6,11 

   ΛΥΚΕΙΑ & 
ΤΕΧΝΙΚΕΣ 
ΣΧΟΛΕΣ: 980 

3,61 
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Στα πλαίσια της γενικής πολιτικής του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, η 
∆ιεύθυνση ∆ημοτικής Εκπαίδευσης εφαρμόζει τα ακόλουθα: 

 Την παρούσα σχολική χρονιά 2010-2011, έχει δοθεί χρόνος 2202 διδακτικών 
περιόδων σε όλες τις τάξεις των δημοτικών σχολείων στις οποίες φοιτούν 
αλλόγλωσσα παιδιά, τα οποία έχουν ανάγκη ενισχυτικής διδασκαλίας για 
εκμάθηση της ελληνικής γλώσσας. 

 Εξασφαλίζονται ετήσια από τον Οργανισμό Εκδόσεων ∆ιδακτικών Βιβλίων και 
το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο της Ελλάδας αντίτυπα διαφόρων σειρών βιβλίων 
που διατίθενται σε όλα τα δημοτικά σχολεία, για να βοηθηθούν οι μαθητές και οι 
εκπαιδευτικοί στη διδασκαλία της ελληνικής ως δεύτερης γλώσσας. 

Οι τάξεις των νηπιαγωγείων αποτελούν ιδανικά μαθησιακά περιβάλλοντα για 
τους αλλόγλωσσους μαθητές για γλωσσική ανάπτυξη σε μια ηλικία που ο έμφυτος 
μηχανισμός απόκτησης γλώσσας είναι πλήρως ενεργοποιημένος. Τα παιδιά 
μαθαίνουν και κοινωνικοποιούνται όχι μόνο σε αλληλεπίδραση με τη νηπιαγωγό, αλλά 
κυρίως με τους συνομήλικούς τους μέσα από το παιγνίδι που είναι η βασική μέθοδος 
δόμησης της γνώσης, της πνευματικής και της συναισθηματικής τους ανάπτυξης. 

Η ∆ιεύθυνση ∆ημοτικής Εκπαίδευσης με σχετική εγκύκλιό της, ενημέρωσε τους 
διευθυντές/διευθύντριες των σχολείων ότι πέρα από την εφαρμογή της παροχής 
ενισχυτικού χρόνου διδασκαλίας στη βάση των υφιστάμενων κριτηρίων, μπορούν να 
εφαρμόζουν και το θεσμό της παράλληλης λειτουργίας τμημάτων ταχύρρυθμης 
εκμάθησης της ελληνικής γλώσσας. Αυτό μπορεί να εφαρμοστεί σε εκείνα τα σχολεία 
που έχουν μεγάλο αριθμό αλλόγλωσσων μαθητών και παίρνουν ικανοποιητικό χρόνο 
ενισχυτικής διδασκαλίας. Τα σχολεία φαίνεται ότι προτιμούν την εφαρμογή ενός 
συνδυασμού μεταξύ της ατομικής ενίσχυσης ή σε μικρές ομάδες και των 
ταχύρρυθμων μαθημάτων, αφού κάτι τέτοιο ανταποκρίνεται καλύτερα στις ανάγκες 
των αλλόγλωσσων μαθητών. 

ΜΕΣΗ ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗ 

Πρόγραμμα ένταξης αλλόγλωσσων μαθητών στα Σχολεία Μέσης Εκπαίδευσης 

Το Πρόγραμμα Ένταξης Αλλόγλωσσων Μαθητών στα Σχολεία Μέσης 
Εκπαίδευσης άρχισε να εφαρμόζεται από τη σχολική χρονιά 2008-2009 στα πλαίσια 
υλοποίησης σχετικής απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου με αριθμό 67.598 
(30/07/2008). Τα μέτρα τέθηκαν άμεσα σε ισχύ σε εκείνα τα σχολεία, στα οποία τα 
ποσοστά των αλλόγλωσσων μαθητών ήταν υψηλά. Τα μέτρα αυτά συνάδουν τόσο με 
τις εισηγήσεις της Έκθεσης της Επιτροπής Εκπαιδευτικής Μεταρρύθμισης, όσο και με 
την πολιτική του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για τη διαπολιτισμική 
εκπαίδευση. 

Στα πλαίσια του προγράμματος, με την έναρξη του σχολικού έτους χορηγείται 
σε όλους τους αλλόγλωσσους μαθητές δοκίμιο ελληνομάθειας, τα αποτελέσματα του 
οποίου αξιοποιούνται για κατάταξη των μαθητών σε επίπεδα - Αρχάριοι - 
Προχωρημένοι ή και επαρκείς σε επικοινωνιακή ικανότητα ώστε να εξέλθουν του 
προγράμματος εκμάθησης της Ελληνικής. 

Το πρόγραμμα ξεκίνησε με τη συμμετοχή 18 σχολείων Μέσης Εκπαίδευσης (4 
Λύκεια, 1 Τεχνική Σχολή, 12 Γυμνάσια και 1 Εσπερινό Γυμνάσιο-Λύκειο), τα οποία 
συγκέντρωσαν τους μεγαλύτερους αριθμούς αλλόγλωσσων μαθητών και στα οποία 
δίδαξαν 15 φιλόλογοι με έκτακτο διορισμό. Το σύνολο των 352 μαθητών που 
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εντάχθηκαν (40 στη Λευκωσία, 160 στη Λάρνακα, 40 στη Λεμεσό, 36 στην 
Αμμόχωστο και 76 στην Πάφο) κατανεμήθηκε κατά σχολείο σε τμήματα αρχαρίων και 
προχωρημένων μετά από τη διεξαγωγή εξεταστικού δοκιμίου ελληνομάθειας που 
ετοιμάστηκε από το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο. 

Την επόμενη σχολική χρονιά (2009-2010) το πρόγραμμα επεκτάθηκε σε 31 
σχολεία, στα οποία παρατηρήθηκαν μεγάλες συγκεντρώσεις αλλόγλωσσων μαθητών 
(5 σχολεία στη Λευκωσία, 9 στη Λεμεσό, 7 στη Λάρνακα, 9 στην Πάφο και 1 στην 
Αμμόχωστο). Στο πρόγραμμα εκμάθησης της Ελληνικής συμμετείχαν 800 περίπου 
από το σύνολο των 1200 αλλόγλωσσων μαθητών, οι οποίοι είχαν ανάγκη εκμάθησης 
της ελληνικής γλώσσας (ποσοστό περίπου 66%). Στα σχολεία (Γυμνάσια, Λύκεια, 
Τεχνικές Σχολές) δίδαξαν τους αλλόγλωσσους μαθητές 23 φιλόλογοι, οι οποίοι έτυχαν 
έκτακτου διορισμού. 

Κατά την ίδια σχολική χρονιά, το Κέντρο Εκπαιδευτικής Έρευνας και 
Αξιολόγησης (ΚΕΕΑ) διεξήγαγε ενδελεχή αξιολόγηση του θεσμού, τα πορίσματα της 
οποίας πρόσφεραν ανατροφοδότηση και εισηγήσεις για βελτίωση της 
λειτουργικότητας του προγράμματος. 

Κατά την τρέχουσα σχολική χρονιά (2010-2011), μετά την απόφαση του 
Υπουργικού Συμβουλίου για λήψη μέτρων βελτίωσης της παρεχόμενη εκπαίδευσης (2 
Αυγούστου 2010), αποφασίστηκε η γενίκευση του προγράμματος, ώστε να καλύψει 
όλα τα σχολεία Μέσης Εκπαίδευσης της Κύπρου, στα οποία έγιναν εγγραφές 
αλλόγλωσσων μαθητών. 

Σύμφωνα με τα τελευταία στοιχεία που έχουν συλλεγεί, φοιτούν αλλόγλωσσοι 
μαθητές σε 91 από τα 126 σχολεία Μέσης Εκπαίδευσης. Ο αριθμός των 
αλλόγλωσσων που έχουν ανάγκη εκμάθησης της Ελληνικής ανέρχεται στους 1253, οι 
οποίοι ωφελούνται στο σύνολο τους από το πρόγραμμα ένταξης, βασικό στοιχείο του 
οποίου αποτελεί η διδασκαλία της Ελληνικής ως ξένης / δεύτερης γλώσσας. Οι πιο 
πάνω μαθητές έχουν κατανεμηθεί σε 152 τμήματα αρχαρίων και προχωρημένων και 
διδάσκονται Ελληνικά από 32 φιλολόγους που έτυχαν έκτακτου διορισμού για το έργο 
αυτό. 

Με βάση το σύστημα που εφαρμόζεται πάνω σε πρωινή βάση, για τη 
λειτουργία του προγράμματος σε κάθε σχολείο που συμμετέχει, προσαρμόζεται το 
ωρολόγιο πρόγραμμα, ώστε να μπορούν οι αλλόγλωσσοι μαθητές να αποχωρούν 
από τα μαθήματα των Αρχαίων Ελληνικών, των Θρησκευτικών και της Ιστορίας 
κοινού κορμού και να συγκεντρώνονται σε ειδικά τμήματα για να διδαχθούν Ελληνικά. 

Για τη διδασκαλία χρησιμοποιείται σειρά βιβλίων παραγωγής του 
Πανεπιστημίου Κρήτης (Εκδόσεις ΟΕ∆Β). Τα βιβλία αυτά προορίζονται αποκλειστικά 
για τη διδασκαλία της Ελληνικής σε αλλόγλωσσους μαθητές ως δεύτερης ή ξένης 
γλώσσας. 

Επίσης, στα πλαίσια του προγράμματος εκδόθηκε Οδηγός Υποδοχής για τους 
νεοεισερχόμενους αλλόγλωσσους μαθητές και άρχισε και συνεχίζεται η επιμόρφωση 
των εκπαιδευτικών που εμπλέκονται στη λειτουργία του προγράμματος. 

 Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού παραμένει στη διάθεσή σας για 
οποιαδήποτε πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.562, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 
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2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου 
κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών από το 
Γενικό ∆ιευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με την επιστολή του με στοιχεία Ερ. 
23.06.009.05.01.562 και ημερομηνία 1.2.2011, και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα 
ακόλουθα: 

(α) Σύμφωνα με το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, το οποίο έχει και την αρμοδιότητα 
για τη μελέτη και την εκτέλεση των αποχετευτικών έργων, τα αποχετευτικά όρια 
αποτελούνται από την Α΄ Φάση, στην οποία εντάσσονται περιοχές με αρκετή 
πυκνότητα οικιστικών μονάδων, και τη Β΄ Φάση, η οποία αποτελεί τη 
μελλοντική ανάπτυξη του αποχετευτικού δικτύου. Το Συμβούλιο Αποχετεύσεων 
Κοκκινοχωρίων έχει εξουσιοδότηση να εφαρμόζει τη σχετική Νομοθεσία εντός 
των ορίων της Α΄ και Β΄ Φάσης. 

(β) Ο σχεδιασμός και η υλοποίηση των αποχετευτικών δικτύων γίνεται εντός των 
αποχετευτικών ορίων της Α΄ Φάσης και δεν καλύπτει μεμονωμένες κατοικίες, οι 
οποίες, λόγω απόστασης, η σύνδεσή τους με το αποχετευτικό δίκτυο δεν 
προσφέρεται οικονομικά. 

(γ) Παρόλα αυτά, το Συμβούλιο Αποχετεύσεων είναι δυνατό να εξετάσει τη 
σύνδεσή τους, εφόσον κριθεί ότι συντρέχουν ειδικοί λόγοι που επιβάλλουν τη 
σύνδεσή τους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Οικονομικών κ. 
Χαρίλαου Σταυράκη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.569, ημερομηνίας 28 
Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιαννάκη 

Ομήρου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.009.05.01.569 και ημερομηνία 
10.02.2011, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιαννάκη Ομήρου που 
αφορά την Παροχή Επιδόματος ∆ιακίνησης σε Αναπήρους και σας πληροφορώ τα 
εξής: 

1. Το Επίδομα ∆ιακίνησης σε Αναπήρους παρέχεται από το 1980 βάσει των περί 
Παροχής Επιδόματος ∆ιακινήσεως εις Αναπήρους Νόμων του 1980 έως 2011, 
σε άτομα με αναπηρία κάτω άκρων, τετραπληγία ή μειωμένη όραση, τα οποία 
εργάζονται ή φοιτούν με σκοπό την επαγγελματική τους κατάρτιση. 

2. Στον πίνακα που ακολουθεί φαίνεται η αύξηση του ύψους του επιδόματος 
διακίνησης από το 1980 έως σήμερα: 

Έτος Ύψος επιδόματος 
διακίνησης 

Παρατηρήσεις 

1980 Μέχρι £12 (€20,50) 
μηνιαίως 

Παραχωρείται μόνο σε εργαζομένους. 

Βασικά κριτήρια για καθορισμό του 
ύψους του επιδόματος είναι η 
οικονομική κατάσταση των αιτητών και η 
δαπάνη για τη διακίνησή τους. 
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1985 Μέχρι £15 (€25,63) 
μηνιαίως 

Ως άνω. 

1987 Μέχρι £15 (€25,63) 
μηνιαίως 

Επέκταση του επιδόματος σε 
ανάπηρους σπουδαστές που 
διακινούνται εντός της ∆ημοκρατίας με 
σκοπό την επαγγελματική τους 
εκπαίδευση. 

Για άτομα με μειωμένη όραση και 
τετραπληγία παρέχεται το διπλάσιο του 
ποσού, δηλαδή μέχρι £30 μηνιαίως. 

1998 Μέχρι £20 (€34,17) 
μηνιαίως 

Για άτομα με μειωμένη όραση και 
τετραπληγία παρέχεται το διπλάσιο του 
ποσού, δηλαδή μέχρι £40 μηνιαίως. 

2004 Μέχρι £24 (€41) 
μηνιαίως 

Για άτομα με μειωμένη όραση και 
τετραπληγία παρέχεται το διπλάσιο του 
ποσού, δηλαδή μέχρι £48 μηνιαίως. 

2009 €51 μηνιαίως Καταργούνται τα οικονομικά κριτήρια, 
που ίσχυαν από το 1980. 

Για άτομα με μειωμένη όραση και 
τετραπληγία παρέχεται το διπλάσιο του 
ποσού, δηλαδή μέχρι €102 μηνιαίως. 

 Σημειώνεται ότι, κατά το Φεβρουάριο του 2011 από τους 413 συνολικά λήπτες 
του επιδόματος διακίνησης, οι 146 είναι άτομα με μειωμένη όραση. 

3. Από τα πιο πάνω προκύπτει ότι: 

 (α) το ύψος του επιδόματος διακίνησης που παραχωρείται σήμερα σε άτομα 
με μειωμένη όραση έχει αυξηθεί στο πενταπλάσιο του ποσού που 
παραχωρείτο αρχικά. 

 (β) από το 1987, τα άτομα με μειωμένη όραση δύνανται να λαμβάνουν το 
διπλάσιο του ποσού που παραχωρείται σε άτομα με αναπηρία κάτω 
άκρων. 

4. Συναφώς αναφέρεται ότι, τα άτομα με μειωμένη όραση, εκτός από το επίδομα 
διακίνησης, δύνανται να επωφεληθούν της ειδικής χορηγίας σε τυφλούς και της 
οικονομικής βοήθειας σε άτομα με αναπηρία για απόκτηση αυτοκινήτου. Επίσης, 
τα ίδια άτομα μπορούν να αιτηθούν ∆ημοσίου Βοηθήματος από τις Υπηρεσίες 
Κοινωνικής Ευημερίας, καθώς και άλλων Σχεδίων που εφαρμόζονται από το 
Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρία. 

5. Με βάση τα πιο πάνω και λαμβάνοντας ιδιαίτερα υπόψη τις υφιστάμενες 
δημοσιονομικές συνθήκες, το Υπουργείο Οικονομικών θεωρεί ότι δεν 
ενδείκνυται περαιτέρω αύξηση του επιδόματος διακίνησης. Παράλληλα, το 
Υπουργείο Οικονομικών δεν συμφωνεί με την παραχώρηση του επιδόματος 
διακίνησης σε όλους τους τυφλούς καθώς σκοπός της σχετικής Νομοθεσίας 
είναι η παροχή οικονομικών κινήτρων σε αναπήρους για ενθάρρυνση της 
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απασχόλησης και της απόκτησης γνώσεων για διευκόλυνση της κοινωνικής 
ενσωμάτωσής τους. Συνεπώς, ενδεχόμενη παραχώρηση του επιδόματος σε 
όλους τους τυφλούς, ανεξαρτήτως του αν εργάζονται ή φοιτούν, θα μεταβάλει 
το όλο πνεύμα και σκοπό της σχετικής νομοθεσίας. 

6. Τέλος, σημειώνεται σχετικά ότι, η αρμοδιότητα για την παροχή του επιδόματος 
διακίνησης σε αναπήρους, την ειδική χορηγία σε τυφλούς και την οικονομική 
βοήθεια σε άτομα με αναπηρία για απόκτηση αυτοκινήτου, έχει μεταφερθεί από 
την 31η Μαρτίου 2011, στο Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με 
Αναπηρία του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.575, ημερομηνίας 1ης Φεβρουαρίου 2011, της βουλευτού 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

«∆ρόμοι Ακακίου-Ατσά και Παμπατσιάς-Γαλάτας 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. ∆ρόμος Ακακίου-Ατσά 

(i) Τμήμα Ακακίου-Αστρομερίτη 

Για το τμήμα του αυτοκινητόδρομου, από ∆ένεια μέχρι Αστρομερίτη, του 
οποίου η όδευση διέρχεται μέσα από τη νεκρή ζώνη, υπήρξε 
στασιμότητα στην ολοκλήρωση των κατασκευαστικών σχεδίων λόγω του 
ότι τα Ηνωμένα Έθνη αρνήθηκαν να παράσχουν προστασία στους 
μελετητές εντός της νεκρής ζώνης για να μπορέσουν να ολοκληρώσουν 
τις μελέτες τους. Ως εκ τούτου η προώθηση της κατασκευής του 
τμήματος από ∆ένεια μέχρι Αστρομερίτη με βάση τα αρχικά σχέδια 
όδευσης δεν είναι εφικτή υπό τις παρούσες συνθήκες. Καταβλήθηκαν εκ 
νέου προσπάθειες μέσω του Υπουργείου Εξωτερικών για υπερπήδηση 
του προβλήματος αλλά χωρίς αποτέλεσμα. 

Το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων μέσα στο 2010, μετά από 
σχετικές διαβουλεύσεις και αφού διαπιστώθηκε ότι θα είναι δύσκολη η 
προώθηση του έργου όπως αρχικά σχεδιάστηκε, αποφάσισε, σε μια 
προσπάθεια επίλυσης του προβλήματος διακίνησης προς την ευρύτερη 
δυτική περιοχή Λευκωσίας, να προωθήσει την εκπόνηση των αναγκαίων 
προκαταρκτικών μελετών (προμελέτη, τεχνοοικονομική και 
περιβαλλοντική μελέτη) για εξεύρεση εναλλακτικής όδευσης για 
παρακαμπτήριο δρόμο των Κοινοτήτων Ακακίου-Περιστερώνας-
Αστρομερίτη στα νότια. Για τον σκοπό αυτό περιλήφθηκε πρόνοια ύψους 
€50.000 στον Προϋπολογισμό του 2011. Η ζήτηση των σχετικών 
προσφορών προγραμματίζεται την περίοδο Απριλίου-Μαΐου 2011 και η 
διάρκεια της μελέτης υπολογίζεται σε 18 μήνες περίπου. 

Μετά την αποδοχή και έγκριση της μελέτης αυτής θα μπορεί να 
προωθηθεί η διαδικασία ετοιμασίας κατασκευαστικών σχεδίων. Ο 
προτεινόμενος δρόμος θα είναι μήκους 19χλμ. περίπου με πέντε 
ανισόπεδους κόμβους και δύο κοιλαδογέφυρες. Σημειώνεται ότι η 
κατασκευή εναλλακτικής όδευσης δεν θα αποκλείει στο μέλλον, σε 
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περίπτωση λύσης του Κυπριακού Προβλήματος, προώθηση και 
κατασκευή της αρχικής όδευσης. 

 (ii)  Τμήμα Αστρομερίτη-Ευρύχου 

Όσον αφορά την επέκταση του αυτοκινητόδρομου από Αστρομερίτη 
μέχρι την περιοχή Ατσά παρά την Ευρύχου, μήκους 12χλμ., άρχισε η 
ετοιμασία των κατασκευαστικών σχεδίων από ιδιώτες μελετητές στις 
11/11/2009 έναντι δαπάνης €318.000 + Φ.Π.Α. Η διάρκεια της μελέτης 
είναι δύο χρόνια. Η μελέτη προχωρεί χωρίς σοβαρά προβλήματα και 
αναμένεται να σταλεί στο Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας για τις 
απαιτούμενες απαλλοτριώσεις καθώς και στις Υπηρεσίες για τις δικές 
τους μελέτες το καλοκαίρι του 2011. 

Η έναρξη εργασιών τοποθετείται από το 2013 και μετά, νοουμένου ότι θα 
ολοκληρωθούν έγκαιρα οι μελέτες, οι απαλλοτριώσεις και εγκριθούν οι 
αναγκαίες πιστώσεις στους προϋπολογισμούς. Το κόστος του έργου 
υπολογίζεται σε €60 εκ. περίπου. 

2. ∆ρόμος Παμπατσιάς-Γαλάτας 

Πρόκειται για χωμάτινο δρόμο τοπικής σημασίας που δεν εμπίπτει στην 
αρμοδιότητα του Τμήματος ∆ημοσίων Έργων. Το ερώτημα έχει παραπεμφθεί 
στο Υπουργείο Εσωτερικών/Επαρχιακή ∆ιοίκηση Λευκωσίας για τη δέουσα 
απάντηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.576, 
ημερομηνίας 1ης Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Θανατηφόρο εργατικό ατύχημα που έγινε κατά τη διάρκεια εργασίας συντήρησης σε 
κεραία κινητής τηλεφωνίας στην επαρχία Αμμοχώστου 

Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι η 
εγκατάσταση σταθμών ραδιοεπικοινωνίας διέπεται από το πλαίσιο Πολιτικής και τις 
∆ιαδικασίες για την εγκατάσταση και λειτουργία σταθμών ραδιοεπικοινωνίας με 
δυνατότητα εκπομπής, που εγκρίθηκε από το Υπουργικό Συμβούλιο με την απόφαση 
του με αρ. 63.006 και ημερ. 14.12.2005. 

2. Με βάση το πλαίσιο αυτό και μέσα στα πλαίσια των δικών του εξουσιών το 
Τμήμα Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών, όπως σας είχαμε ενημερώσει με την επιστολή 
μας ημερομηνίας 24.9.2010, σε απάντηση της ερώτησης με αρ. 23.06.009.04.1138 
και ημερ. 7.5.2010, έδωσε στις εταιρείες κινητής τηλεφωνίας ΑΤΗΚ και ΜΤΝ 
εξουσιοδότηση ραδιοεπικοινωνιών για εγκατάσταση και λειτουργία σταθμών βάσης 
κινητής τηλεφωνίας στην Κυπριακή ∆ημοκρατία. Βάσει της εν λόγω εξουσιοδότησης 
ραδιοεπικοινωνιών και του πιο πάνω πλαισίου Πολιτικής, σταθμοί κινητής τηλεφωνίας 
μπορούν να εγκατασταθούν οπουδήποτε αρκεί να πληρούν συγκεκριμένες τεχνικές 
απαιτήσεις, οι οποίες περιλαμβάνονται στην εν λόγω εξουσιοδότηση, και να λάβουν, 
όπου χρειάζεται, την έγκριση των αρμόδιων πολεοδομικών και οικοδομικών αρχών. 

3. Παράλληλα το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων με επιστολή 
του με αρ. 2.10.45 και ημερ. 4.4.2011 σας είχε ενημερώσει ότι το Τμήμα 
Επιθεώρησης Εργασίας θα αναλάβει συντονισμό με τις άλλες αρμόδιες υπηρεσίες για 
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ετοιμασία σχετικών τεχνικών όρων και προδιαγραφών για παραχώρηση άδειας 
εγκατάστασης κεραίας κινητής τηλεφωνίας, με τρόπο ώστε να συμβάλουν στην 
αποφυγή εργατικών ατυχημάτων. 

4. Επειδή στην ερώτηση του κ. Περδίκη, εμπεριέχονται θέματα που άπτονται της 
εγκατάστασης κεραιών κινητής τηλεφωνίας σε στέγες, και επειδή με βάση το 
υφιστάμενο πλαίσιο πολιτικής θέματα πολιτικής μηχανικής συμπεριλαμβανομένης της 
εγκατάστασης εξοπλισμού σε οροφές κτιρίων εμπίπτουν στην αρμοδιότητα του 
Υπουργείου Εσωτερικών, αντίγραφο της ερώτησης του κ. Περδίκη έχει σταλεί στον 
Υπουργό Εσωτερικών. 

5. Το Υπουργείο, με βάση το αποτέλεσμα της πρωτοβουλίας του Τμήματος 
Επιθεώρησης Εργασίας αλλά και των θέσεων του Υπουργείου Εσωτερικών, είναι 
πρόθυμο να συντονίσει τυχόν νέα συζήτηση για την εφαρμογή του πλαισίου Πολιτικής, 
αν παραστεί ανάγκη.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.579, ημερομηνίας 1ης Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 17.2.2011, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του 
βουλευτή κ. Περδίκη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Οι Θαλασσινές Σπηλιές έχουν προταθεί για ένταξη στο ∆ίκτυο Natura 2000, ως 
μέρος της Χερσονήσου του Ακάμα. Σύμφωνα με την πληροφόρηση που είχα από το 
Τμήμα Περιβάλλοντος, η οικιστική ανάπτυξη που γειτνιάζει με την περιοχή των 
Θαλασσινών Σπηλιών βρίσκεται εκτός των ορίων της Ζώνης Προστασίας της 
Παραλίας, καθώς και της προτεινόμενης περιοχής του ∆ικτύου. Επιπλέον, η ανάπτυξη 
γίνεται σε καθορισμένη από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως Τουριστική Ζώνη 
(Τ2β) με ανώτατο συντελεστή δόμησης για κατοικίες το 20%. 

 Σημειώνεται ότι, σύμφωνα με ενημέρωση που είχαμε από το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, το μέρος του ιδιωτικού τεμαχίου που εμπίπτει εντός της 
Ζώνης Προστασίας της Παραλίας έχει καθοριστεί ως χώρος πρασίνου και δεν θα γίνει 
καμιά κατασκευή εντός αυτού. 

 Σχετικά με την ανάπτυξη παραθαλάσσιου μονοπατιού, το οποίο θα εκτείνεται 
από τον Κόλπο των Κοραλλιών μέχρι και τον Άγιο Γεώργιο, αυτό θα μελετηθεί 
σύμφωνα με τις ισχύουσες νομοθεσίες, θα εκτιμηθούν οι περιβαλλοντικές επιπτώσεις 
και ακολούθως θα ληφθούν οι ανάλογες αποφάσεις. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.582, ημερομηνίας 1ης Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Τα μελανά σημεία του οδικού δικτύου και τα σημεία τοποθέτησης μονάδων 
φωτοεπισήμανσης 

 Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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 Στη μελέτη που είχε ετοιμάσει το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων για τα μελανά 
σημεία του οδικού δικτύου για την τριετία 2004-2006 εντοπίστηκαν 59 μελανά σημεία 
τα οποία περιγράφονται στους συνημμένους Πίνακες 2 και 3 στο Παράρτημα Ι. 

2. Για τη βελτίωση των πιο πάνω μελανών σημείων το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων 
έχει προωθήσει βελτιωτικά έργα/μέτρα που διαλάμβαναν μεταξύ άλλων και τα 
ακόλουθα: 

 α. Κατάλληλη διαμόρφωση/βελτίωση προβληματικών συμβολών. 

 β. Λήψη μέτρων κυκλοφοριακής ύφεσης συμπεριλαμβανομένων και 
υπερυψωμένων συμβολών. 

 γ. Υλοποίηση μέτρων κυκλοφοριακής διαχείρισης σε συμβολές και τμήματα 
δρόμων. 

 δ. Συντήρηση/αναβάθμιση της σήμανσης/σηματοδότησης. 

 ε. ∆ιαφοροποίηση της ρύθμισης των φώτων τροχαίας με στόχο την αύξηση 
του επιπέδου οδικής ασφάλειας. 

3. Το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων ετοίμασε νέα μελέτη για τα μελανά σημεία στο 
οδικό δίκτυο για την περίοδο 2007-2009. Ο αριθμός των μελανών σημείων που 
έχουν εντοπιστεί για την περίοδο 2007-2009 έχει μειωθεί στα 17, που αποτελεί 
σημαντική μείωση (71,2%) σε σχέση με την περίοδο 2004-2006 όταν είχαν 
εντοπιστεί 59 μελανά σημεία. Εκτιμάται ότι η μείωση αυτή οφείλεται κυρίως στα 
διορθωτικά μέτρα που έχουν ληφθεί στα μελανά σημεία που είχαν εντοπιστεί 
για την περίοδο 2004-2006, τη γενικότερη βελτίωση του οδικού δικτύου και στα 
στοχευμένα μέτρα αστυνόμευσης που προωθεί η Αστυνομία. 

4. Τα 17 μελανά σημεία που έχουν εντοπιστεί για την περίοδο 2007-2009 
περιγράφονται στους Πίνακες 2 και 3 στο Παράρτημα II που επισυνάπτεται. 
Από τα 17 μελανά σημεία: 

 • 14 είναι στο αστικό οδικό δίκτυο, από τα οποία: 

> 11 σε φωτοελεγχόμενες συμβολές 

> 1 σε κυκλικό κόμβο και 

> 2 σε κόμβους προτεραιότητας 

 • 3 στο υπεραστικό οδικό δίκτυο (εκτός αυτοκινητοδρόμων) 

5. Ο κατάλογος των 333 σημείων, όπου θα εγκατασταθούν μονάδες 
φωτοεπισήμανσης έχει καταρτιστεί από την Αστυνομία. Επιβεβαιώνεται ότι 
πριν την ετοιμασία του καταλόγου αυτού η Αστυνομία είχε ενημερωθεί για τα 59 
μελανά σημεία που είχαν εντοπιστεί για την περίοδο 2004-2006 και μεγάλος 
αριθμός από αυτά θα καλύπτονται από μονάδες φωτοεπισήμανσης. Μικρός 
αριθμός μελανών σημείων δεν ήταν δυνατό να καλυφθεί λόγω τεχνικών 
προβλημάτων ή σε άλλα έγιναν βελτιώσεις που είχαν επιλύσει τα προβλήματα 
ασφάλειας που είχαν καταγραφεί. Σημειώνεται όμως ότι θα αξιοποιηθούν και οι 
50 κινητές μονάδες φωτοεπισήμανσης για κάλυψη μελανών σημείων όπου δεν 
θα τοποθετηθούν σταθερές μονάδες. 

6. Τονίζεται ότι οι υπόλοιπες μονάδες φωτοεπισήμανσης θα τοποθετηθούν σε 
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δρόμους όπου υπάρχει ιστορικό δυστυχημάτων και υψηλές ταχύτητες έστω και 
εάν μόνο περιορισμένος αριθμός συμβολών/τμημάτων ή κανένα σημείο των 
δρόμων αυτών δεν έχει εντοπιστεί ως μελανό σημείο όπως π.χ. δρόμος 
Λεμεσού-Πλατρών, δρόμος Λευκωσίας-Παλαιχωρίου, Παραλιακός ∆ρόμος 
Λεμεσού, Λεωφόρος Γρίβα ∆ιγενή στη Λευκωσία, Λεωφόρος Σπύρου 
Κυπριανού (πρώην Στρατηγού Τιμάγια) στη Λάρνακα κ.ά. 

7. Σε σχέση με τα 17 μελανά σημεία που εντοπίστηκαν για την περίοδο 2007-
2009 αναφέρεται ότι στα 10 από αυτά θα τοποθετηθούν μονάδες 
φωτοεπισήμανσης ενώ στα υπόλοιπα 7 θα χρησιμοποιηθούν κινητές μονάδες 
φωτοεπισήμανσης. Οι δύο φωτοελεγχόμενες συμβολές στις οποίες δεν θα 
τοποθετηθούν μονάδες φωτοεπισήμανσης θα αναβαθμιστούν βάσει 
ρυθμιστικών σχεδίων σε κυκλικούς κόμβους ενώ στις δύο συμβολές 
προτεραιότητας ετοιμάζονται μελέτες βελτίωσής τους από το Τμήμα ∆ημοσίων 
Έργων.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.585, ημερομηνίας 1ης 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. 
Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κ. 
Χατζηγιάννης με αρ. 23.06.009.05.01.585, η οποία αποστάληκε με επιστολή σας 
ημερομηνίας 14/02/2011, και σας πληροφορώ ότι το οίκημα όπου στεγαζόταν το 
Κέντρο Νεότητας του Οικισμού Αυτοστέγασης στο Παραλίμνι παρέμεινε κενό μετά τον 
τερματισμό της λειτουργίας του Κέντρου Νεότητας. 

2. Ο ∆ήμος Παραλιμνίου υπέβαλε αίτημα για την παραχώρηση του οικήματος 
στον ίδιο ώστε να στεγασθεί σε αυτό η Φιλαρμονική Ορχήστρα του ∆ήμου. Το αίτημα 
του ∆ήμου Παραλιμνίου εγκρίθηκε από τον Υπουργό Εσωτερικών και στην παρούσα 
φάση η Επαρχιακή ∆ιοίκηση Αμμοχώστου διαβουλεύεται με το ∆ήμο Παραλιμνίου 
αναφορικά με το ύψος του ενοικίου που θα καθορισθεί στη σχετική σύμβαση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.587, ημερομηνίας 4 
Φεβρουαρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. 

Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Αναφορικά με το ερώτημα που έθεσε η βουλευτής εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου, κ. Σκεύη Κούτρα Κουκουμά, σχετικά με τα «αποτελέσματα που είχε η 
αναθεώρηση της πολιτικής έκδοσης αδειών εισόδου για παραμονή και απασχόληση 
αλλοδαπών καλλιτέχνιδων, σε σχέση με το σκοπό της που ήταν η καταπολέμηση της 
σωματεμπορίας προσώπων στον τόπο μας», σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Από την εφαρμογή της νέας πολιτικής, τα έως τώρα στοιχεία που κατέχουμε, 
καταδεικνύουν ότι η πολιτική αυτή έχει αποδειχθεί αποτελεσματική σε ικανοποιητικό 
βαθμό. Ενώ προηγουμένως ο αριθμός των αλλοδαπών που εργάζονταν ως καλλιτέχνες - 
ερμηνευτές σε νυχτερινά κέντρα υπολογιζόταν στους 1200 κάθε δεδομένη στιγμή, 
την 1.2.2011 ο αριθμός αυτός δεν ξεπερνούσε τους 228. 
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 Σε ό,τι αφορά τον αριθμό των υποστατικών που απασχολούν καλλιτέχνες, 
αναφέρεται ότι από την 1.2.2009 μέχρι τις 31.1.2011, έχουν τεθεί εκτός λειτουργίας 
39 υποστατικά που απασχολούσαν καλλιτέχνες υπηκόους τρίτων χωρών. 
Συγκεκριμένα, από τα 73 τέτοια υποστατικά που βρίσκονταν σε λειτουργία πριν την 
1.2.2009, μόνο τα 34 εξακολουθούν να λειτουργούν με υπηκόους τρίτων χωρών. 
Σημειώνεται ότι περιορισμένος αριθμός τέτοιων υποστατικών ανά επαρχία λειτουργούν 
με προσωπικό από την ΕΕ. 

 Επισυνάπτεται αναλυτικός πίνακας σχετικά με τις αιτήσεις για έκδοση αδειών 
για καλλιτέχνες για τη χρονική περίοδο 2008- 31.1.2011.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.593, ημερομηνίας 4 
Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία 

Σαρίκα 

«∆ιαχωρισμός οικοπέδων στην κοινότητα Χολετριών στο πλαίσιο του Σχεδίου 
∆ιάθεσης Κρατικών Οικοπέδων σε Οικογένειες με Χαμηλά Εισοδήματα 

  Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.593 και ημερ. 14/2/2011, σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Το Υπουργείο Εσωτερικών προωθεί το διαχωρισμό είκοσι εννέα κρατικών 
οικοπέδων σε κρατική γη στην κοινότητα Χολετριών με βάση το Σχέδιο 
∆ιάθεσης Κρατικών Οικοπέδων σε Οικογένειες με Χαμηλά Εισοδήματα.  

(β)  Η διαδικασία του διαχωρισμού βρίσκεται σε προχωρημένο στάδιο. Πρόσφατα 
εξασφαλίστηκε η τεχνοοικονομική μελέτη από την Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου, 
στην οποία καταβλήθηκε το ποσό των €37.665 για να προχωρήσει στην 
υλοποίηση των εργασιών. Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως βρίσκεται στο 
τελικό στάδιο οριστικοποίησης του σχεδίου του διαχωρισμού των 29 οικοπέδων. 

2. Το Υπουργείο Εσωτερικών θα επιδιώξει τη σύντομη ολοκλήρωση των σχετικών 
διαδικασιών, ώστε να υλοποιηθεί έγκαιρα το επιδιωκόμενο έργο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.594, ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«Βελτίωση του δρόμου Επισκοπής-Νατάς-Αμαργέτης-Παναγιάς 

 Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων περιέλαβε στις προτάσεις του για τους 
Προϋπολογισμούς του 2010 και 2011 ποσό €10.000 για ετοιμασία μελέτης για 
βελτίωση του δρόμου Επισκοπής-Νατάς αλλά κατά την επεξεργασία των 
Προϋπολογισμών στο Υπουργείο Οικονομικών το έργο δεν εγκρίθηκε. 

Το έργο θα προταθεί ξανά στον Προϋπολογισμό του 2012.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.601, ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 14.2.2011, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του 
βουλευτή κ. Σαρίκα, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Εντός των διοικητικών ορίων της Κοινότητας Επισκοπής Πάφου, 
περιλαμβάνεται μέρος της περιοχής που εντάχθηκε στο ∆ίκτυο Natura 2000, με την 
ονομασία “Επισκοπή - Μωρού Νερού”. Η συνολική έκταση της περιοχής που 
εντάχθηκε στο ∆ίκτυο Natura 2000 ανέρχεται στα 417 εκτάρια περίπου, εκ των 
οποίων μόνο το 30% εμπίπτει στα διοικητικά όρια της κοινότητας. Η περιοχή αυτή έχει 
ενταχθεί στο ∆ίκτυο με στόχο την προστασία των ειδών και οικοτόπων του ποταμού 
της Έζουσας, τα οποία περιλαμβάνονται στη σχετική Οδηγία της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής. 

 Σημειώνεται ότι έχει περιληφθεί η αναγκαία έκταση ένθεν και ένθεν του 
ποταμού, για την επαρκή προστασία των ειδών και οικοτόπων. ∆εδομένων των πιο 
πάνω, καθώς και του ότι τα όρια της περιοχής έχουν ήδη εγκριθεί από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή, δεν ενδείκνυται μείωση της περιοχής. 

 Σημειώνεται επίσης ότι μεγαλύτερη έκταση έχει συμπεριληφθεί στο ∆ίκτυο 
Natura 2000 ως Ζώνη Ειδικής Προστασίας για τα πουλιά (ΖΕΠ). Αρμόδια υπηρεσία 
για τον καθορισμό και διαχείριση των περιοχών ΖΕΠ είναι το Ταμείο Θήρας του 
Υπουργείου Εσωτερικών. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1ης Ιουνίου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.604, ημερομηνίας 9 Φεβρουαρίου 2011, της βουλευτού 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.009.05.01.604 ημερ. 22.2.11 σε 
σχέση με το πιο πάνω θέμα και σας παραθέτω τα πιο κάτω: 

Ο Εθνικός Φορέας ∆ημογραφικής και Οικογενειακής Πολιτικής κατά την 
τελευταία του συνεδρία που έγινε στις 2.3.2011 αποφάσισε να προχωρήσει στην 
ετοιμασία πενταετούς Σχεδίου ∆ράσης για τη ∆ημογραφική και Οικογενειακή Πολιτική, 
με βάση τις εισηγήσεις που υποβλήθηκαν από τα Μέλη του Φορέα και τα πορίσματα 
της μελέτης που εκπονήθηκε από τους Ελλαδίτες εμπειρογνώμονες. Συγκεκριμένα το 
Σχέδιο ∆ράσης θα καλύπτει θέματα στα οποία υπάρχει σύγκλιση μεταξύ των 
εισηγήσεων που υποβλήθηκαν και των πορισμάτων της μελέτης, με στόχο την 
ετοιμασία μιας συνεκτικής και ολοκληρωμένης στρατηγικής για τη ∆ημογραφική 
Ανάπτυξη και τις Πολιτικές για την Οικογένεια. 

Αντίγραφο της ∆ιευθυντικής Περίληψης καθώς και των Γενικών 
Συμπερασμάτων της μελέτης που εκπονήθηκε από το Τμήμα ∆ιοίκησης Μονάδων 
Υγείας και Πρόνοιας του ΤΕΙ Αθηνών για τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας του 
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων επισυνάπτεται.» 
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Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.606, ημερομηνίας 10 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 
Μητσόπουλου 

«Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.009.05.01.606 ημερομηνίας 
10.2.2011, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας, έχει εντατικοποιήσει την 
προσπάθεια είσπραξης των καθυστερημένων ενοικίων που οφείλονται στους 
μισθωτές κρατικής γης. Ήδη τοποθετήθηκε σε κάθε Επαρχιακό Γραφείο ένας 
λειτουργός, ο οποίος ασχολείται αποκλειστικά με την παρακολούθηση των 
Συμβάσεων Μίσθωσης κρατικής γης. 

(β) Με την λειτουργία του μηχανογραφημένου συστήματος, όλες οι εισπράξεις των 
ενοικίων γίνονται αυτόματα. Στις περιπτώσεις που οι μισθωτές δεν 
καταβάλλουν τα οφειλόμενα ενοίκια, και αυτές εντοπίζονται έγκαιρα, 
αποστέλλονται ειδοποιήσεις με χρονικά περιθώρια. Εάν δεν συμμορφωθούν, 
ετοιμάζονται Εκθέσεις Γεγονότων προς τον Γενικό Εισαγγελέα για άμεση λήψη 
δικαστικών μέτρων για είσπραξη των οφειλών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Απριλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλίαδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.610, ημερομηνίας 10 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 24 Φεβρουαρίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω 
ερώτηση του βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Παρόλο που δεν υπάρχει κάποια δέσμευση για δημιουργία ολοκληρωμένου 
Σχέδιου Προώθησης και Στήριξης της Πράσινης Επιχειρηματικότητας, στα πλαίσια της 
Εθνικής Στρατηγικής για την Αειφόρο Ανάπτυξη, προωθούνται διάφορα 
περιβαλλοντικά εργαλεία για πράσινα προϊόντα, πράσινες επιχειρήσεις και πράσινες 
τεχνολογίες, μέσω του Τμήματος Περιβάλλοντος. 

 Συγκεκριμένα, η πράσινη επιχειρηματικότητα προωθείται μέσω των Πράσινων 
∆ημόσιων Συμβάσεων, του Ευρωπαϊκού Οικολογικού Σήματος (EU Ecolabel), του 
Συστήματος Οικολογικής ∆ιαχείρισης και Ελέγχου (EMAS), του Σχεδίου ∆ράσης 
Περιβαλλοντικών Τεχνολογιών (ETAP) και του Προγράμματος/Πλαισίου για την 
Ανταγωνιστικότητα και την Καινοτομία (CIP). Επισυνάπτεται παράρτημα με 
περισσότερες πληροφορίες για τα προγράμματα αυτά. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Χρίστου 
Πατσαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.614, ημερομηνίας 10 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 
Μητσόπουλου 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. 23.06.009.05.01.614 ημερ. 
22/2/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας διαβιβάζω αντίγραφο επιστολής του 
Αντιναρκωτικού Συμβουλίου Κύπρου ημερ. 18/3/2011 σχετικής με το θέμα. 

 “Η πιλοτική εφαρμογή του προγράμματος FreD goes net στην Κύπρο 
ολοκληρώθηκε στα τέλη Ιανουαρίου 2010 και ακολούθησε η τελική αξιολόγηση του 
προγράμματος την άνοιξη του 2010. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία της τελικής αξιολόγησης, το πρόγραμμα εφαρμόστηκε 
πιλοτικά από την 1η ∆εκεμβρίου 2008 μέχρι τις 31 Ιανουαρίου 2010 και προσέγγισε 
επιτυχώς εκατόν είκοσι νεαρά άτομα, τα οποία είχαν συλληφθεί για πρώτη φορά από 
την Υπηρεσία Καταπολέμησης Ναρκωτικών Κύπρου ως συνέπεια της χρήσης ή 
κατοχής παράνομων ουσιών εξάρτησης. Το Γραφείο Πρόληψης της ΥΚΑΝ συνέστησε, 
σύμφωνα με τα κριτήρια παραπομπής στο πρόγραμμα FreD goes net, συμμετοχή στο 
πρόγραμμα σε ενενήντα ένα άτομα. 

 Κατά τις αρχικές συνεντεύξεις από τα Κέντρα Συμβουλευτικής Εφήβων και 
Οικογένειας ΠΕΡΣΕΑΣ και ΠΡΟΜΗΘΕΑΣ, σε Λευκωσία και Λεμεσό αντίστοιχα, 
συστήθηκε η συμμετοχή στο πρόγραμμα FreD goes net σε ογδόντα άτομα και η 
συμμετοχή σε άλλο θεραπευτικό πρόγραμμα σε δέκα άτομα, τα οποία και έχρηζαν 
εξειδικευμένης βοήθειας. Με το τέλος της πιλοτικής εφαρμογής, εξήντα εννέα άτομα 
κατάφεραν επιτυχώς να ολοκληρώσουν το πρόγραμμα και ως αποτέλεσμα τούτου η 
Υπηρεσία Καταπολέμησης Ναρκωτικών εισηγήθηκε στην Γενική Εισαγγελία όπως η 
υπόθεσή τους ταξινομηθεί ως “Άλλοις ∆ιατεθείσα”. 

 Το προφίλ των ατόμων, τα οποία και προσεγγίστηκαν μέσω του προγράμματος, 
παρουσίαζε συγκεκριμένα χαρακτηριστικά. Το πρόγραμμα προσέγγισε στην 
πλειοψηφία άνδρες όπως και στις περισσότερες χώρες όπου εφαρμόστηκε και μέσος 
όρος ηλικίας των συμμετεχόντων ήταν το 20.5, ο μεγαλύτερος μέσος όρος μεταξύ των 
ευρωπαϊκών χωρών που εφάρμοσαν το πρόγραμμα. Σε ό,τι αφορά τις συνθήκες 
διαμονής και την εκπαιδευτική και επαγγελματική κατάσταση των συμμετεχόντων, 
στην πλειοψηφία τους διαμένουν με τους γονείς τους και βρίσκονται στο πανεπιστήμιο 
ή εργάζονται, δηλαδή πρόκειται για άτομα τα οποία είναι λειτουργικά και ενταγμένα 
στην κοινωνία. Ως κύριες ουσίες κατάχρησης, σε όλη τη διάρκεια της ζωής τους, 
καταγράφονται, το αλκοόλ σε ποσοστό 96.7%, η κάνναβη σε ποσοστό 98.9% και η 
κοκαΐνη σε ποσοστό 32.1% και ακολουθούν οι αμφεταμίνες, τα παραισθησιογόνα, η 
βενζοδιαζεπίνη και τα εισπνεόμενα σε μικρότερα ποσοστά. 

 Σημαντικό είναι να αναφερθεί πως ποσοστό 90% των συμμετεχόντων, δεν 
είχαν κάνει ποτέ χρήση θεραπευτικών υπηρεσιών πριν την συμμετοχή τους στο 
πρόγραμμα FreD goes net.  Συμπερασματικά, μπορεί να λεχθεί ότι το πρόγραμμα 
βελτίωσε την προσβασιμότητα στα κέντρα εφήβων, προσεγγίζοντας συγκεκριμένη 
ευάλωτη ομάδα νεαρών ατόμων, η οποία, σύμφωνα με έρευνες, πιθανόν να 
παρουσίαζε μελλοντικά πολύ υψηλότερα επίπεδα χρήσης εξαρτησιογόνων ουσιών 
από τα ποσοστά που διαπιστώνονται στον γενικό πληθυσμό, και η οποία έχρηζε 
άμεσης παρέμβασης. 

 Στην έρευνα συμμετεχόντων που ακολούθησε με το τέλος της πιλοτικής 
εφαρμογής, οι ακόλουθες απαντήσεις από τους συμμετέχοντες, έκριναν και την 
επιτυχία του προγράμματος στην Κύπρο, Στο ερώτημα «Πόσο ικανοποιημένος 
είσαι με το “FreD goes net”;» ποσοστό 62.7% των ερωτηθέντων απάντησε Πολύ 
ικανοποιημένος, 30.7% Ικανοποιημένος, 5.3% Μερικώς ικανοποιημένος, 1.3% 
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Όχι πολύ ικανοποιημένος. Στο ερώτημα «Θα σύστηνες το “FreD goes net” στους 
φίλους σου ή σε οποιονδήποτε άλλον;» ποσοστό 95.9% απάντησε ναι και 
ποσοστό 4.1% όχι. Επιπρόσθετα, οι ακόλουθες δηλώσεις από μέρους των 
συμμετεχόντων και τα ποσοστά θετικής ανταπόκρισης σε αυτές, θεωρούνται 
σημαντικές ως προς την αποτελεσματικότητα του προγράμματος. 

• Η συμμετοχή στο πρόγραμμα ήταν σημαντική για μένα προσωπικά.   97,3% 

• Η συμμετοχή στο πρόγραμμα έχει βελτιώσει το επίπεδο ενημέρωσης/γνώσης 
μου για τις επιπτώσεις και τους κινδύνους που σχετίζονται με τη χρήση 
ναρκωτικών ουσιών. 96% 

• Η συμμετοχή στο πρόγραμμα έχει αλλάξει τη στάση μου έναντι στη χρήση 
ναρκωτικών ουσιών. 85,2% 

• Τώρα που έχω ολοκληρώσει το πρόγραμμα σκοπεύω να καταναλώνω 
λιγότερες ναρκωτικές ουσίες. 85,4% 

• Τώρα που έχω ολοκληρώσει το πρόγραμμα σκοπεύω να σταματήσω εντελώς 
τη χρήση ναρκωτικών ουσιών. 83,3% 

• Τώρα νιώθω ότι διαθέτω καλύτερα εφόδια για να αντιμετωπίσω τα προβλήματα 
που προκύπτουν από τη χρήση ναρκωτικών ουσιών. 84,6% 

• Εάν τυχόν έχω προβλήματα με τη χρήση ναρκωτικών ουσιών ή αλκοόλ τώρα 
γνωρίζω από πού να ζητήσω επαγγελματική στήριξη. 97,3% 

• Τώρα που έχω ολοκληρώσει το πρόγραμμα σκοπεύω να κάνω μερικές αλλαγές 
στη ζωή μου. 88% 

 Οι διαπιστώσεις και τα αποτελέσματα που εξάχθηκαν από την τελική 
αξιολόγηση του προγράμματος έχουν μελετηθεί και έχουν ληφθεί υπόψη στη 
μετέπειτα εξέλιξη του προγράμματος.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Απριλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και 
Πολιτισμού κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.622, 
ημερομηνίας 11 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 28.2.2011, και σας πληροφορώ 
τα ακόλουθα: 

 Παρά το γεγονός ότι το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού δεν είναι    
υπεύθυνο για την κτιριακή υποδομή των ιδιωτικών σχολείων οι Τεχνικές Υπηρεσίες 
μέσα στα πλαίσια απλού συμβουλευτικού ρόλου έχουν συμβουλεύσει τους γονείς και 
το ∆ιοικητικό Συμβούλιο του Junior School αναφορικά με τις διαδικασίες που θα 
ακολουθούσαν για υλοποίηση της αναβάθμισης του σχολείου. 

 Όπως πληροφορούμαστε οι γονείς σε Γενική Συνέλευση έχουν υιοθετήσει την 
απόφαση του ∆ιοικητικού Συμβουλίου για την αφαίρεση της στέγης από αμίαντο και 
την κατασκευή νέας στην περίοδο των διακοπών του Πάσχα.   Η αφαίρεση της στέγης 
σύμφωνα με τον Σύμβουλο Πολιτικό Μηχανικό θα γίνει από έμπειρη εταιρεία και με 
την επίβλεψη του Γραφείου Εργασίας. Νοουμένου ότι θα ακολουθηθούν πιστά οι 
διαδικασίες για την αφαίρεση της στέγης πιστεύουμε ότι δεν θα προκαλέσει κανένα 
πρόβλημα στην υγεία των μαθητών και του εκπαιδευτικού προσωπικού. 
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 Επίσης μας έχουν πληροφορήσει ότι έχει επιθεωρηθεί από εξειδικευμένη σε 
θέματα αμιάντου εταιρεία όλο το κτίριο και δεν έχει εξευρεθεί πουθενά αλλού αμίαντος 
εκτός από την στέγη. 

 Λάβετε υπόψη ότι η αλλαγή της στέγης εντάσσεται στα πλαίσια μίας ενδιάμεσης 
λύσης για χρήση του συγκεκριμένου κτιρίου για άλλα τρία χρόνια πριν την κατεδάφισή 
του.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού ∆ικαιοσύνης και 
∆ημοσίας Τάξεως κ. Λουκά Λουκά στις ερωτήσεις με αρ. 23.06.009.05.01.625 και 

23.06.009.05.01.669, ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2011 και 3 Μαρτίου 2011, 
αντίστοιχα, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση με αρ.23.06.009.05.01.625 ημερομηνίας 24 
Φεβρουαρίου 2011 και 23.06.009.05.01.669 ημερομηνίας 3 Μαρτίου, 2011, του 
Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

1. Στο συγκεκριμένο Αστυνομικό Σταθμό, δηλαδή της Παναγιάς, υπηρετούν 
σήμερα έξι Αστυφύλακες και ένας Λοχίας. Σύμφωνα με την αναφορά του 
Αστυνομικού ∆ιευθυντή Πάφου και έχοντας υπόψη την αύξηση της 
εγκληματικότητας στην περιοχή, ενδείκνυται η ενίσχυση του εν λόγω Σταθμού, 
με ένα Αστυφύλακα, πράγμα το οποίο θα διευθετηθεί σύντομα με την 
αποφοίτηση των νεοσυλλέκτων από την Αστυνομική Ακαδημία Κύπρου. 

2. Όσον αφορά την επισήμανση, για αύξηση της χρήσης ναρκωτικών στις 
διάφορες Κοινότητες τις οποίες κατονομάζει, πληροφορείστε ότι δεν 
ανταποκρίνεται στην πραγματικότητα, αφού σύμφωνα με τον Υπεύθυνο 
Αξιωματικό του Συμπλέγματος, τόσο το Κλιμάκιο Ναρκωτικών, όσο και οι 
Σταθμοί της περιοχής, δεν έχουν καταγραμμένα τέτοια κρούσματα, εκτός από 
μια μεμονωμένη περίπτωση στο χωριό Χούλου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.628, ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων ημερομηνίας 30 Μαρτίου 2011 προς τον Γενικό ∆ιευθυντή του 
Υπουργείου Εσωτερικών, με την οποία διαβιβάστηκε η πιο πάνω Ερώτηση και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Στην Κοινότητα Μαραθούντας, σε απόσταση 800 περίπου μέτρων από την 
οικιστική περιοχή Αγίας Μαρινούδας και 500 περίπου μέτρων από τον υπεραστικό 
δρόμο Λεμεσού - Πάφου, είναι εγκατεστημένο το χοιροστάσιο της Εταιρείας “Α/φοί 
Ανδρέου Χοιροστάσια Λτδ”. Το χοιροστάσιο είναι αδειούχο και έχει εξασφαλίσει τις 
απαιτούμενες άδειες για την εγκατάσταση βιολογικού σταθμού επεξεργασίας 
χοιρολυμάτων, σύμφωνα με τις πρόνοιες τις ισχύουσας σχετικής νομοθεσίας. Κατά 
συνέπεια, οποιαδήποτε προσπάθεια μετακίνησης του χοιροστασίου αφορά την ίδια 
την εταιρεία και μόνο με δική της συναίνεση είναι δυνατή. 

 Το Τμήμα Γεωργίας εφαρμόζει Σχέδιο πάνω σε εθελοντική βάση, το οποίο 
αφορά την κατεδάφιση και μετεγκατάσταση οχληρών κτηνοτροφικών υποστατικών, με 
μέγιστη αποζημίωση €350.000. Επομένως η εταιρεία εάν το αποφασίσει μπορεί να 
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υποβάλει αίτηση για συμμετοχή στο υπό αναφορά Σχέδιο. Σημειώνεται όμως ότι η 
εκτιμώμενη αξία των υποστατικών της συγκεκριμένης εταιρείας, είναι πολλαπλάσια 
της αποζημίωσης που προβλέπει το εν λόγω Σχέδιο. 

 Σύμφωνα με την επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή του Υπουργείου Εσωτερικών 
ημερ. 30/03/11 η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως δεν έχει οποιαδήποτε έντονη 
αρνητική άποψη ως προς την ένταξη των τεμαχίων που καταλαμβάνει η χοιροτροφική 
μονάδα σε Βιοτεχνική Ζώνη, αλλά η τελική απόφαση θα ληφθεί από τον Υπουργό 
Εσωτερικών στα πλαίσια τροποποίησης της ∆ήλωσης Πολιτικής, διαδικασία η οποία 
βρίσκεται σε εξέλιξη. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.629, ημερομηνίας 14 
Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία 

Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αριθμό φακέλου Ερ. 23.06.009.05.01.629 και ημερομηνία 14 
Φεβρουαρίου 2011, σχετικά με ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου 
κ. Φειδία Σαρίκα για τη μετακίνηση του χώρου αδρανών υλικών που λειτουργεί στην 
κοινότητα Μαραθούντας Πάφου και σας πληροφορώ ότι, για την Επαρχία Πάφου έχει 
ήδη υποβληθεί από ιδιώτη αίτηση για αδειοδότηση μονάδας επεξεργασίας των 
αποβλήτων που παράγονται από εκσκαφές, κατασκευές και κατεδαφίσεις. 
Επιπρόσθετα, ο Πρόεδρος της Επιτροπής ∆ιαχείρισης του χώρου αδρανών υλικών 
στη Μαραθούντα, ∆ήμαρχος Γεροσκήπου κ. Τάσος Κούζουπος, ενημέρωσε το 
Υπουργείο ότι η Τεχνική Επιτροπή που είχε συσταθεί για εξεύρεση νέου προσωρινού 
χώρου, καθότι ο συγκεκριμένος χώρος παρουσίαζε προβλήματα πληρότητας, μετά 
από μελέτη από τον Οργανισμό Ανακύκλωσης Κύπρου (Ο.Α.Κ.), έχει προτείνει νέο 
χώρο ο οποίος πληροί τα κριτήρια, για να χωροθετηθεί ως χώρος επεξεργασίας και 
εναπόθεσης των υπολειμμάτων στερεών μη επικίνδυνων αποβλήτων και αποτελείται 
από κρατικά τεμάχια που εφάπτονται του ΧΥΤΑ Μαραθούντας. 

2.  Ως εκ τούτου, με την αδειοδότηση της συγκεκριμένης Μονάδας, καθώς επίσης 
και με την αναμενόμενη υποβολή αίτησης, για τον ίδιο σκοπό, από δεύτερο ιδιώτη, ο 
υφιστάμενος χώρος στη Μαραθούντα αναμένεται να κλείσει οριστικά εντός του 
τρέχοντος έτους. 

3. Όσον αφορά την αποκατάσταση του υφιστάμενου χώρου, αυτή θα γίνει αφού 
ετοιμαστεί σχετική μελέτη αποκατάστασης από ειδικούς με το κλείσιμο του χώρου, 
κατά αναλογία με την μελέτη αποκατάστασης των παλαιών χώρων ανεξέλεγκτης 
διάθεσης απορριμμάτων. Η μελέτη δεν μπορούσε να ενσωματωθεί με τους 37 
υφιστάμενους σκυβαλότοπους που έχει ολοκληρωθεί για την Επαρχία Πάφου, γιατί 
δεν αφορά οικιακά απόβλητα αλλά αδρανή από εκσκαφές, κατασκευές και 
κατεδαφίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.632, ημερομηνίας 14 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία 
Σαρίκα 
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«Θέμα: Αίτημα της κοινότητας Λεμόνας, για επένδυση των τοίχων κατά μήκος των 
δρόμων 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή Βουλής των Αντιπροσώπων, 
με αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.632, ημερ. 24/02/2010, σχετικά με το πιο πάνω θέμα 
και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

(α) Το υπό αναφορά αίτημα υποβλήθηκε πρόσφατα για πρώτη φορά, στα πλαίσια 
της υποβολής των προτάσεων του Κοινοτικού Συμβουλίου για την κατάρτιση 
του Προϋπολογισμού του 2012 και αφορά την κατασκευή τοίχων αντιστήριξης 
στην είσοδο της κοινότητας, καθώς και κατά μήκος του δρόμου προς το 
κοιμητήριο και την επένδυσή τους με πέτρα. 

(β) Ενόψει τούτου, ζητήθηκε από το ενδιαφερόμενο Κοινοτικό Συμβούλιο όπως 
αφενός μεν διαβουλευθεί με το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, με σκοπό 
τον καθορισμό της γραμμής ρυμοτομίας αφετέρου δε εξασφαλίσει τις έγγραφες 
συγκαταθέσεις των επηρεαζομένων γαιοκτημόνων, οι οποίες να υποβληθούν 
με γραπτή απόφαση του. 

(γ) Τηρουμένων των πιο πάνω προϋποθέσεων κι αφού προωθηθεί η ανέγερση 
των τοίχων αντιστήριξης θα μπορεί να αντιμετωπιστεί και η επένδυση τους με 
πέτρα. 

(δ) Με βάση τα πιο πάνω, η προώθηση του προτεινόμενου έργου εναπόκειται 
στην ιεράρχηση των προτεραιοτήτων του Κοινοτικού Συμβουλίου, αφού αυτό 
θα διεκπεραιωθεί, ενδεχομένως, στα πλαίσια των παραχωρούμενων 
αναπτυξιακών δαπανών, μέσω του ετήσιου Προϋπολογισμού. 

2. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε διευκρίνιση ή πρόσθετη 
πληροφόρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.633, ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

  «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 24 Φεβρουαρίου 2011, σχετικά με την ερώτηση του 
βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Πάφου, κ. Φειδία Σαρίκα και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

1. Ο αμπελοοινικός τομέας διανύει μια μεταβατική περίοδο κατά την οποία 
καλείται να προσαρμοσθεί στα νέα δεδομένα. Το Υπουργείο Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος αξιοποιεί στο μέγιστο βαθμό κάθε 
δυνατότητα προκειμένου να επιλυθούν τα προβλήματα αυτά και να 
διασφαλιστεί η συνέχεια και η ανάπτυξη του τομέα πάνω σε ορθολογική βάση. 

2. Την προηγούμενη χρονιά παρουσιάστηκε για μια ακόμη φορά το πρόβλημα 
διάθεσης των σταφυλιών, κυρίως του ντόπιου Μαύρου. Το Υπουργείο 
Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και  Περιβάλλοντος παρακολουθώντας με 
προσοχή το θέμα και εξετάζοντας όλα τα ενδεχόμενα πραγματοποίησε, στις 
18.2.2011, ευρεία σύσκεψη, με τη συμμετοχή όλων των εμπλεκομένων 
φορέων (Κυβερνητικές Υπηρεσίες, αμπελουργοί και Αγροτικές Οργανώσεις, 
οινοπαραγωγοί και έμποροι οινικών προϊόντων). Στη σύσκεψη συζητήθηκαν 
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όλα τα προβλήματα της φετινής καλλιεργητικής περιόδου, σε μια προσπάθεια 
έγκαιρου προγραμματισμού και προληπτικής αντιμετώπισης και επισημάνθηκε 
η σημασία της συνεχούς συνεργασίας όλων των εμπλεκομένων για την 
αντιμετώπιση των προβλημάτων που αντιμετωπίζει ο αμπελοοινικός τομέας. 

3. Επιπρόσθετα, μέσα στα πλαίσια του σχεδιασμού της στρατηγικής για το 
μέλλον του αμπελοοινικού τομέα, πραγματοποιήθηκε στις 30.4.2011, ημερίδα 
με θέμα: “Ο Αμπελοοινικός Τομέας: προβλήματα και προοπτικές”. Στην 
ημερίδα συζητήθηκαν τα προβλήματα και οι προοπτικές του αμπελοοινικού μας 
τομέα, τόσο σε επιστημονικό, όσο και σε εμπειρικό επίπεδο, με στόχο τη 
χάραξη μεσοπρόθεσμης και μακροπρόθεσμης στρατηγικής για το μέλλον. Η 
παρουσία όλων των σχετικών φορέων, των παραγωγών και των αγροτικών 
οργανώσεων, καθώς και των οινοποιών, η συμβολή διακεκριμένων 
επιστημόνων ακαδημαϊκών, των στελεχών του δημόσιου τομέα και οι 
συζητήσεις που έγιναν δημιούργησαν την πεποίθηση ότι τα αποτελέσματα θα 
είναι εξαιρετικά χρήσιμα για όλους. 

4. Σημειώνεται ότι η ένταξη της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Ένωση και η 
απελευθέρωση του εμπορίου σε παγκόσμια κλίμακα, οδήγησαν σε ριζική 
αλλαγή του θεσμικού πλαισίου των εμπορικών συναλλαγών. Ως αποτέλεσμα 
είχαμε την ελεύθερη εισαγωγή στην Κύπρο μεγάλων ποσοτήτων οίνου, σε 
πολύ χαμηλές τιμές, ενώ παράλληλα περιορίστηκε και η απορρόφηση των 
κυπριακών σταφυλιών από τις μεγάλες οινοβιομηχανίες και τα οινοποιεία. Για 
σκοπούς αποτελεσματικότερης διαχείρισης της επικείμενης εσοδείας και 
δεδομένων των πλεονασμάτων που υπολογίστηκαν στη βάση προκαταρκτικών 
εκτιμήσεων, εφαρμόζεται και φέτος το Μέτρο του Πρώιμου Τρύγου. Πρόκειται 
για ένα μέτρο παρεμβατικού χαρακτήρα, που παρέχει διέξοδο στο πρόβλημα 
των πλεονασμάτων και επιπλέον περιορίζει την ισχύ των συνισταμένων που 
επιδρούν αρνητικά στις τιμές των οινοποιήσιμων σταφυλιών. 

5. Επιπλέον, η νέα Κοινή Οργάνωση Αγοράς Οίνου και οι νέες δυνατότητες και τα 
εργαλεία που βρίσκονται στην διάθεσή μας μέσα από το Εθνικό Πρόγραμμα 
Στήριξης του Αμπελοοινικού τομέα 2009-2013, αξιοποιούνται με τον καλύτερο 
δυνατό τρόπο, ώστε να καταστεί ο αμπελοοινικός τομέας πιο ανταγωνιστικός, 
πιο ελκυστικός και πιο δυναμικός. Προς την κατεύθυνση αυτή έχουν μέχρι 
στιγμής διατεθεί €6.5 εκ. και θα διατεθούν ακόμη €12.5 εκ. από κοινοτικούς 
πόρους. Επιπρόσθετα, για το σχέδιο εκρίζωσης των αμπελώνων έχουν 
διατεθεί €10.5 εκ. από κοινοτικούς πόρους για τη διετία 2009-2010, ενώ για το 
2011 θα διατεθούν άλλα €2.4 εκ. 

6. Πέραν των πιο πάνω, το Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος μελετά τις επιπτώσεις που θα προκύψουν λόγω της 
συρρίκνωσης του κυπριακού αμπελώνα, την απερήμωση των παραδοσιακών 
αμπελουργικών περιοχών και την περιβαλλοντική διατάραξη ως απόρροια των 
συνεχών εκριζώσεων. Ανάμεσα στις προσπάθειες που γίνονται για την 
αντιμετώπιση των συνεπειών αυτών, βρίσκεται σε εξέλιξη η έρευνα και 
προώθηση των σπάνιων ποικιλιών αμπελιών του τόπου μας. Επί τούτου, 
σημαντικά χρηματικά ποσά αξιοποιούνται ετησίως για την δημιουργία 
υποδομών με τις ντόπιες ποικιλίες, για την εφαρμογή στην πράξη 
πρωτοκόλλων αξιολόγησης της οινικής τους ποιότητας και τη δημιουργία 
επικοινωνιακών εκστρατειών ενημέρωσης του αμπελοοινικού κόσμου. 
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7. Επίσης, συγκεκριμένα Μέτρα δράσης του Προγράμματος Αγροτικής Ανάπτυξης 
(ΠΑΑ) 2007-2013 παρέχουν οικονομικά κίνητρα προώθησης της βιολογικής 
αμπελουργίας, τερματισμό της χρήσης των ζιζανιοκτόνων, περιορισμό της 
ρύπανσης από αζωτούχα λιπάσματα, στήριξη του περιβάλλοντος και του 
παραδοσιακού τοπίου, πρόωρη συνταξιοδότηση των αμπελουργών και 
ενθάρρυνση της πρώτης εγκατάστασης των νέων αμπελουργών. 

8. Τέλος, καταγράφεται και η διαχρονική συμβολή του Υπουργείου Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος στη δημιουργία τοπικών οινοποιείων και η 
συνεχής στήριξη που παρέχει για την επαγγελματική ανάπτυξη των 
οινοπαραγωγών. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.636, ημερομηνίας 15 
Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 

Τορναρίτη 

«Θέμα:  Αναβάθμιση των Εσπερινών Σχολειών 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ.23.06.009.05.01.636 και ημερομηνία 28 
Φεβρουαρίου 2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ σχετικά με τους 
σχεδιασμούς του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για την αναβάθμιση των 
Εσπερινών Σχολείων και για την επίλυση των χρόνιων προβλημάτων τους. 
Συγκεκριμένα, στα πλαίσια της πιο πάνω προσπάθειας: 

1. Έχουν προγραμματιστεί, μετά από συνεννόηση με το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο 
Κύπρου, Σεμινάρια Επιμόρφωσης Εκπαιδευτικών πάνω σε θέματα 
Εκπαίδευσης Ενηλίκων για τον ερχόμενο Ιούνιο, με την προοπτική συνέχισής 
τους τον επόμενο Σεπτέμβριο. 

2. Μελετάται ο καθορισμός του Υπεύθυνου Επιθεωρητή Εσπερινών Σχολείων 
όπως επίσης και η δημιουργία Κεντρικού Φορέα Εσπερινών Σχολείων, με τη 
σύσταση ομάδας Λειτουργών του Υπουργείου. 

3.  Σε ό,τι αφορά τη ∆ιαμόρφωση των Νέων Αναλυτικών Προγραμμάτων, 
καταθέτω τα εξής: 

 Τα Νέα Αναλυτικά Προγράμματα (Ν.Α.Π.) για τα 17 γνωστικά αντικείμενα της 
Μέσης Εκπαίδευσης έχουν ολοκληρωθεί γενικά για όλους τους τύπους των 
Λυκείων. Εκπρόσωποι Εκπαιδευτικοί που υπηρετούν στα Εσπερινά Γυμνάσια 
συμμετείχαν στα Σεμινάρια Επιμόρφωσης των μάχιμων εκπαιδευτικών, ενώ το 
σύνολο των εκπαιδευτικών των Εσπερινών Σχολείων επιμορφώθηκαν στα 
πλαίσια των γενικών Επιμορφωτικών Σεμιναρίων (21, 24 Ιανουαρίου 2011) 
που είχαν ως θέματα Νέα Αναλυτικά Προγράμματα. 

Τα Ν.Α.Π. θα εφαρμοστούν στο Γυμνασιακό κύκλο, στην πρώτη τάξη, σε όλα 
τα γνωστικά αντικείμενα, ενώ στις υπόλοιπες τάξεις θα εφαρμοστούν ανάλογα 
με το βαθμό ετοιμότητας των ομάδων εργασίας ανά γνωστικό αντικείμενο. Σ’ 
ό,τι αφορά τα προγράμματα των Εσπερινών Σχολείων, θα γίνει 
μετασχηματισμός των υφισταμένων Αναλυτικών Προγραμμάτων Γυμνασιακού 
Κύκλου, για την προπαρασκευαστική τάξη, λαμβανομένων σοβαρά υπόψη των 
ιδιαίτερων αναγκών των Σχολείων αυτών και των βασικών αρχών μάθησης 
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ενηλίκων. Στη συνέχεια προβλέπεται να προσκληθούν αντιπρόσωποι 
εκπαιδευτικοί από τα Εσπερινά Γυμνάσια για να συμμετάσχουν καταθέτοντας 
την εμπειρία και τις γνώσεις τους στις ομάδες εργασίας που θα ολοκληρώσουν 
τα Νέα Αναλυτικά Προγράμματα των Εσπερινών Γυμνασίων. 

Εν κατακλείδι, το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, έχει ανοίξει διάλογο 
επικοινωνίας με το Μαθητικό Συμβούλιο του Εσπερινού Γυμνασίου Λευκωσίας 
για τα θέματα που τους απασχολούν και ειδικότερα για τα προγράμματα των 
σπουδών τους. Συγκεκριμένα, έχουν πραγματοποιηθεί επισκέψεις της 
Επαρχιακής Επιθεωρήτριας Λευκωσίας στο Εσπερινό Γυμνάσιο-Λύκειο, κατά 
τις οποίες έγιναν εκτεταμένες συζητήσεις πάνω σε όλα τα θέματα που 
απασχολούν τους Μαθητές, τη ∆ιεύθυνση και τους Καθηγητές του Σχολείου. 
Υπάρχει επίσης συνεχής τηλεφωνική επικοινωνία τόσο με τον Πρόεδρο του 
Μαθητικού Συμβουλίου όσο και με τη ∆ιεύθυνση του Σχολείου.  Επιπρόσθετα, 
έχει προγραμματιστεί για τις 4 Μαΐου 2011 συνάντηση στο Υπουργείο Παιδείας 
και Πολιτισμού, στην οποία θα παρευρίσκονται η ∆ιευθύντρια Μέσης 
Εκπαίδευσης, η Επαρχιακή Επιθεωρήτρια Λευκωσίας, Εκπρόσωποι της 
Επιτροπής Αναλυτικών Προγραμμάτων, Εκπρόσωποι των Μαθητών, η 
∆ιευθύντρια, άλλα Μέλη της ∆ιεύθυνσης, καθώς και Εκπρόσωποι του 
Καθηγητικού Συλλόγου του Εσπερινού Σχολείου Λευκωσίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Απριλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και 
Πολιτισμού κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.638, 
ημερομηνίας 16 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφορικά με το πιο πάνω ερώτημα και σε συνέχεια της επιστολής σας με 
ημερομηνία 24/02/2010, σας πληροφορώ ότι την ενίσχυση ιδρυμάτων που 
διοργανώνουν εκπαιδευτικές συναυλίες και παρουσιάζουν στην Κύπρο ξεχωριστές 
πολιτιστικές εκδηλώσεις και εκδόσεις, οι Πολιτιστικές Υπηρεσίες του Υπουργείου 
Παιδείας και Πολιτισμού παρέχουν τα τελευταία χρόνια ετήσιες επιχορηγήσεις, στο 
πλαίσιο του Προγράμματος Ετήσιων Επιχορηγήσεων Πολιτιστικών Φορέων για 
δραστηριότητες/προγράμματα/εκδηλώσεις στον τομέα του Πολιτισμού.  Συγκεκριμένα, το 
Ίδρυμα Τεχνών Φάρος υποβάλλει κάθε χρόνο αίτημα επιχορήγησης στο πλαίσιο του πιο 
πάνω Προγράμματος και λαμβάνει την υψηλότερη δυνατή χορηγία, σύμφωνα με τα 
κριτήρια του εν λόγω Προγράμματος και τις εκάστοτε διαθέσιμες πιστώσεις του Άρθρου 
04352.3 - Επιχορήγηση Πολιτιστικών Φορέων και Ατόμων για Πολιτιστικές 
∆ραστηριότητες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.639, ημερομηνίας 17 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 4.3.2011, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του 
βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σε συνέχεια της επιστολής μας με Αρ. Φακ 
12.03.138 και ημερ. 18.4.2011, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Η Νομική Υπηρεσία μάς ενημέρωσε ότι η δημοσιοποίηση (α) των ονομάτων 
των φυσικών προσώπων που έτυχαν εξώδικης ρύθμισης που εφαρμόζει το Τμήμα 
Περιβάλλοντος, (β) της σύνταξης κατηγορητηρίου από το Τμήμα Περιβάλλοντος και 
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(γ) της απόφασης του Γενικού Εισαγγελέα για προώθηση της διαδικασίας για λήψη 
δικαστικών μέτρων, αντίκειται στο άρθρο 4(1) (β) του νόμου περί Επεξεργασίας 
∆εδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα. Όσον αφορά τις αποφάσεις δικαστηρίου σε 
σχέση με υποθέσεις οι οποίες έχουν εκδικασθεί, το ίδιο το Ανώτατο ∆ικαστήριο 
δημοσιοποιεί τις δικαστικές αποφάσεις με τα ονοματεπώνυμα των διαδίκων. 

 Όσον αφορά τα νομικά πρόσωπα που έτυχαν εξώδικης ρύθμισης από το 
Τμήμα Περιβάλλοντος, η Νομική Υπηρεσία μάς ενημέρωσε ότι η δημοσιοποίηση των 
ονομάτων των παραβατών θα συνιστούσε επιπρόσθετη μορφή κύρωσης-ποινής, που 
μόνο με βάση νόμο θα μπορούσε να επιβληθεί. 

 Η δημοσιοποίηση της σύνταξης κατηγορητηρίου από το Τμήμα Περιβάλλοντος 
και της απόφασης του Γενικού Εισαγγελέα για λήψη δικαστικών μέτρων, θα ήγειρε 
θέματα σχετικά με την παραβίαση του τεκμηρίου αθωότητας και των αρχών της 
δίκαιης δίκης (Άρθρα 12.4 και 30.2 του Συντάγματος). Σχετικά με τις αποφάσεις 
δικαστηρίου ισχύει ό,τι ισχύει και με τα φυσικά πρόσωπα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Απριλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και 
Πολιτισμού κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.640, 

ημερομηνίας 17 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής Λεμεσού κ. Ανδρέα 
Κυπριανού 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 24/2/2011 αναφορικά με την πιο 
πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Με βάση τη χωροθέτηση του Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου (ΤΕΠΑΚ) 
έχει αποφασιστεί η απαλλοτρίωση έξι (6) κτηρίων στην πρώτη φάση ανάπτυξης 
του ΤΕΠΑΚ και δεκατεσσάρων (14) στη δεύτερη. Πίνακας με όλα τα κτήρια 
καθώς και επεξήγηση για κάθε ένα από αυτά επισυνάπτεται. 

2. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού δεν είναι σε θέση να γνωρίζει το χρόνο 
ολοκλήρωσης της διαδικασίας απαλλοτρίωσης και καταβολής των 
αποζημιώσεων επειδή για όλες τις περιπτώσεις έχουν υποβληθεί ενστάσεις 
κατά της απαλλοτρίωσης στο Επαρχιακό Κτηματολογικό Γραφείο Λεμεσού. 

3. Η αξιολόγηση των κτηρίων και η διαπραγμάτευση των αποζημιώσεων μεταξύ 
του ιδιοκτήτη και του ενοικιαστή (αν υπάρχει), για όλα τα προς απαλλοτρίωση 
κτήρια, διεξάγεται από το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας. Κατά τη 
διαπραγμάτευση των αποζημιώσεων αξιολογούνται μεταξύ άλλων και τα 
θέματα που αναφέρονται στην παράγραφο 3 της επιστολής σας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.642, ημερομηνίας 17 
Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 

Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 28.2.2011 σχετικά με την Απόφαση 
του Ανωτάτου ∆ικαστηρίου με αρ. 503/2009 για τους πίνακες διοριστέων 
εκπαιδευτικών, και σας πληροφορώ ότι η Νομική Υπηρεσία της ∆ημοκρατίας, μετά 
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από συνεννόηση με το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, θα καταχωρήσει έφεση 
κατά της πρωτόδικης απόφασης. 

2. Ενόψει των πιο πάνω δεν προγραμματίζεται οποιαδήποτε ενέργεια μέχρι την 
εκδίκαση της έφεσης και έκδοσης απόφασης από την Ολομέλεια του Ανωτάτου 
∆ικαστηρίου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Άμυνας κ. Κώστα 
Παπακώστα στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.649, ημερομηνίας 24 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 
Μητσόπουλου 

 «Γνωρίζω λήψη της επιστολής σας, με αριθμό φακέλου Ερ. 
23.06.009.05.01.649 και ημερομηνία 5 Απριλίου 2011, σχετικά με την αναγραφόμενη 
στο θέμα Ερώτηση και σας πληροφορώ ότι τα εγειρόμενα σε αυτή θέματα τυγχάνουν 
εξέτασης από το Υπουργείο μας σε συνεργασία με το Γενικό Επιτελείο Εθνικής 
Φρουράς. 

2. Μόλις ολοκληρωθεί η διενεργούμενη εξέταση, θα επανέλθουμε ενημερώνοντας 
σχετικά τη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Μαΐου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.654, ημερομηνίας 24 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ: 23.06.009.05.01.654 ημερ. 
21/4/2011 σε σχέση με το πιο πάνω θέμα και σας παραθέτω την πιο κάτω απάντηση: 

1. Η Συλλογική Σύμβαση στον κλάδο γεωργίας/κτηνοτροφίας έχει λήξει στις 
31/12/2010. Έκτοτε έχουν γίνει διαπραγματεύσεις μεταξύ των δύο πλευρών και 
το θέμα συζητήθηκε στο Τμήμα Εργασιακών Σχέσεων, με στόχο την ανανέωσή 
της. Το Τμήμα Εργασιακών Σχέσεων του Υπουργείου Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων έχει υποβάλει συγκεκριμένη μεσολαβητική πρόταση 
και αναμένει την τοποθέτηση των δύο πλευρών. Μέχρι την ανανέωσή της, 
εξακολουθεί να ισχύει η υφιστάμενη συλλογική σύμβαση. 

2. Η μεσολαβητική πρόταση για ανανέωση της συλλογικής σύμβασης έλαβε 
υπόψη τις θέσεις και τις ανησυχίες και των δύο πλευρών. ∆ιαφοροποίηση στο 
θέμα της ιατροφαρμακευτικής κάλυψης μπορεί να γίνει μόνο κατόπιν 
συμφωνίας μεταξύ των δύο πλευρών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 
23.06.009.05.01.660, ημερομηνίας 1ης Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.660 ημερομηνίας 
23/03/11 σχετικά με την πιο πάνω Ερώτηση, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. ∆υστυχώς στο παρόν στάδιο δεν υπάρχει η ευχέρεια στις αρμόδιες Υπηρεσίες 
να διαπιστώσουν είτε τον ακριβή αριθμό των ατόμων με αναπηρίες στην 
Κύπρο είτε άλλα δημογραφικά στοιχεία που αφορούν αυτή την ομάδα του 
πληθυσμού. Ακριβώς για αυτό το λόγο, κρίθηκε αναγκαίος ο σχεδιασμός από 
το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων ενός νέου συστήματος, 
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βασισμένου στο επιστημονικό εργαλείο του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας, 
ICF (International Classification of Functionality, Disability and Health), το 
οποίο θα οδηγεί, μέσω της επιστημονικής αξιολόγησης, τεκμηρίωσης και 
ταξινόμησης της αναπηρίας και της λειτουργικότητας του ατόμου, στην αύξηση 
των δυνατοτήτων και προοπτικών για ενεργητική συμμετοχή του ατόμου με 
αναπηρίες, και σε προστασία και ενσωμάτωσή του στην κοινωνία. Παράλληλα, 
η εφαρμογή του συστήματος θα διασφαλίσει την καταγραφή όλων των ατόμων 
με αναπηρία και τη δημιουργία ενός Εθνικού Μητρώου Αναπήρων, γεγονός 
που θα υποβοηθήσει την παροχή πληροφοριών, διερευνητικών ελέγχων και 
στατιστικών δεδομένων για τη βελτίωση της στόχευσης των πολιτικών που 
αφορούν τα άτομα με αναπηρίες. 

2. Σε σχέση με το ερώτημα 2, σας αποστέλλεται κατάλογος των προγραμμάτων 
κοινωνικής φροντίδας για διημερεύουσα Φροντίδα Ανηλίκων και Ενηλίκων 
Ατόμων με Αναπηρίες ανά επαρχία στον οποίο αναφέρεται και ο αριθμός των 
εξυπηρετούμενων. 

3. Αναφορικά με το ερώτημα 3, τα προγράμματα παρέχουν διημερεύουσα 
φροντίδα σε ενήλικα ή ανήλικα άτομα, η οποία περιλαμβάνει σίτιση, μεταφορά, 
απασχόληση, ψυχαγωγία, άθληση και ευκαιρίες κοινωνικοποίησης και 
αποφόρτισης των οικογενειών ατόμων με αναπηρίες. Σε κάποια προγράμματα 
προσφέρονται επίσης υπηρεσίες λογοθεραπείας, ψυχολογικής υποστήριξης, 
μουσικοθεραπείας, στήριξης των οικογενειών των ατόμων με αναπηρίες και 
εργασία με στήριξη. Επίσης, διοργανώνονται εκδρομές και δραστηριότητες 
αθλητικού περιεχομένου.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.661, ημερομηνίας 3 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

  «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και στη σχετική επιστολή του Γενικού 
∆ιευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων προς τη Γενική ∆ιευθύντρια του 
Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, με ημ. 11 Μαρτίου 2011, 
σε σχέση με τις ζημιές που προκλήθηκαν από θεομηνίες σε γεωργοκτηνοτροφικές 
μονάδες κατά το 2008, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Τμήμα Γεωργίας ολοκληρώνει τη συλλογή των απαραίτητων στοιχείων και 
δεδομένων (στατιστικά και μετεωρολογικά στοιχεία) που απαιτούνται για το 
Εθνικό  

Πλαίσιο Χορήγησης Κρατικών Ενισχύσεων για την Αντιστάθμιση Ζημιών στον 
Τομέα της Γεωργίας και βρίσκεται στο στάδιο της επεξεργασίας τους. Στη 
συνέχεια θα ετοιμαστεί ο κατάλογος των ζημιωθέντων γεωργοκτηνοτρόφων. 

3. Στη συνέχεια θα εξετασθεί το ενδεχόμενο αποζημίωσης, ανάλογα με τις 
οικονομικές δυνατότητες, οι οποίες είναι πολύ περιορισμένες μέσα στις 
συνθήκες της οικονομικής κρίσης. 

Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.662, 

ημερομηνίας 3 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα 

«Επιδιόρθωση δρόμου Στατού-Παναγιάς στην περιοχή Αγίου Λουκά (Παπαλούκα) 
που υπέστη κατολίσθηση 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το θέμα της επιδιόρθωσης του δρόμου Στατού-Παναγιάς στην περιοχή Αγίου 
Λουκά, που υπέστη κατολίσθηση μελετάται από τον Τομέα Μελετών του 
Τμήματος ∆ημοσίων Έργων σε συνεργασία με το Τμήμα Γεωλογικής 
Επισκόπησης. Η μελέτη για την επιδιόρθωση του δρόμου αναμένεται να είναι 
έτοιμη εντός του Ιουνίου 2011. Σημειώνεται ότι η περιοχή είναι γεωλογικά 
ιδιαίτερα προβληματική και στο ίδιο σημείο υπήρξαν και παλαιότερα 
κατολισθήσεις. 

2. Με την ολοκλήρωση της μελέτης και σε περίπτωση που επηρεάζονται 
παρακείμενες ιδιοκτησίες, θα προωθηθεί διαδικασία απαλλοτρίωσης. 

3. Οι εργασίες για επιδιόρθωση του δρόμου αναμένεται να ξεκινήσουν με την 
ολοκλήρωση της διαδικασίας των απαλλοτριώσεων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.663, ημερομηνίας 3 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή Πάφου κ. Φ. Σαρίκα με αρ. Ερ. 
23.06.009.05.01.663, η οποία αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή 
σας ημερομηνίας 9/3/2011 και σας πληροφορώ ότι μετά από αίτημα του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Αναρίτας, προωθείται διαχωρισμός 14 οικοπέδων στο κρατικό τεμάχιο με 
αρ. 238 (μέρος) Φ/Σχ 2-157-346, τα οποία θα παραχωρηθούν σε οικογένειες με 
χαμηλά εισοδήματα. Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως έχει ετοιμάσει το Σχέδιο 
∆ιαχωρισμού των Οικοπέδων, για το οποίο έχουν εξασφαλιστεί οι απόψεις των 
εμπλεκομένων Υπηρεσιών/Τμημάτων, πλην του Τμήματος Γεωλογικής Επισκόπησης, 
οι οποίες αναμένονται. 

2. Εντός του 2011 θα ζητηθούν προσφορές από ιδιώτες μελετητές για ετοιμασία 
μελέτης, κατασκευαστικών σχεδίων και επίβλεψης διαχωρισμού οικοπέδων σε 
διάφορες κοινότητες, συμπεριλαμβανομένου και του διαχωρισμού στην Αναρίτα. Στη 
συνέχεια, αφού αξιολογηθούν οι προσφορές, η Επαρχιακή ∆ιοίκηση Πάφου θα 
προχωρήσει εντός του 2012 στη σταδιακή υλοποίηση των διαχωρισμών στις διάφορες 
κοινότητες, με κριτήριο προτεραιότητας την ωριμότητα του κάθε έργου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Μαΐου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.665, 

ημερομηνίας 3 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα 

«∆ιάφορα έργα της Κοινότητας Αναρίτας 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.665, ημερομηνίας 
16/3/2011, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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1. Κατασκευή παρακαμπτήριου δρόμου προς το KEN Πάφου 

 Το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων πρότεινε στον Προϋπολογισμό του 2011 το ποσό 
των €400.000 για έναρξη του έργου έναντι προϋπολογιζόμενης δαπάνης 
ύψους €1,5 εκ. Το έργο δεν εγκρίθηκε από το Υπουργείο Οικονομικών στα 
πλαίσια της επεξεργασίας του Προϋπολογισμού λόγω των δυσμενών 
δημοσιονομικών συνθηκών. Πιστώσεις δεν κατέστη δυνατό να εγκριθούν ούτε 
και το 2010 για τους ίδιους λόγους. 

 Το έργο θα ξαναπροταθεί στον Προϋπολογισμό του 2012. Σημειώνεται ότι η 
μελέτη είναι έτοιμη και οι απαλλοτριώσεις δημοσιεύτηκαν στις 15/12/2009. 

2. Κατασκευή οχετών ομβρίων υδάτων στην περιοχή του KEN 

 Η κατασκευή αποχετευτικού συστήματος ομβρίων είναι αναγκαία λόγω του ότι 
τα νερά εκβάλλουν ορμητικά από το KEN Πάφου και καταλήγουν εντός της 
οικιστικής περιοχής. Το θέμα εμπίπτει στις αρμοδιότητες της Επαρχιακής 
∆ιοίκησης Πάφου. Σε σύσκεψη που έγινε στο Γραφείο του Επάρχου Πάφου 
στις 13/3/2009, αποφασίστηκε ν’ αναληφθεί ο χειρισμός του έργου από την 
Επαρχιακή ∆ιοίκηση και το Κοινοτικό Συμβούλιο Αναρίτας. Το Τμήμα 
∆ημοσίων Έργων θα παράσχει τεχνική βοήθεια αν του ζητηθεί. 

 Το ερώτημα έχει παραπεμφθεί στο Υπουργείο Εσωτερικών/Επαρχιακή 
∆ιοίκηση Πάφου για δέουσα απάντηση. 

3. Βελτίωση του δρόμου που οδηγεί από τη βιοτεχνική περιοχή Αναρίτας προς 
την περιοχή της Αγίας Βαρβάρας 

 Η Κοινότητα Αναρίτας, μετά την κατασκευή της βιοτεχνικής της περιοχής, 
ασφαλτόστρωσε το δρόμο από την περιοχή αυτή μέχρι την είσοδο της 
Κοινότητας. Υπολείπεται η ασφαλτόστρωση τμήματος μήκους 570 μ. περίπου 
προς την Αγία Βαρβάρα. Ο δρόμος αυτός υπάγεται στην αρμοδιότητα της 
Επαρχιακής ∆ιοίκησης Πάφου προς την οποία έχει σταλεί το ερώτημα για 
δέουσα απάντηση. 

4. Βελτίωση του δρόμου Τίμης-Αναρίτας 

 Το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων ετοίμασε μελέτη για βελτίωση τμήματος του 
δρόμου, μήκους 600 μ. περίπου, εντός Τίμης. Τα σχέδια στάλθηκαν στο Τμήμα 
Κτηματολογίου και Χωρομετρίας από τον Απρίλιο του 2007. Μέχρι σήμερα δεν 
έχουν ολοκληρωθεί τα σχέδια και οι πίνακες από το Κτηματολόγιο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Μαΐου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.666, 

ημερομηνίας 3 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα 

«Έργα στην Κοινότητα Αμαργέτης 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.666, ημερομηνίας 
9/3/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2.  Το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων εξέτασε το αίτημα που διατυπώνεται στην 
ερώτηση ως «Βελτίωση του κύριου δρόμου της Κοινότητας Αμαργέτης παρά τη 
διασταύρωση προς Νατά», με τον Κοινοτάρχη Αμαργέτης και διαφάνηκε ότι αφορά 
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ουσιαστικά τη διαπλάτυνση του δρόμου Νατάς-Αμαργέτης με ασφαλτόστρωση των 
ερεισμάτων. Τέτοιου είδους εργασίες συνδυάζονται συνήθως με την επίστρωση των 
συγκεκριμένων δρόμων με ασφαλτικό σκυρόδεμα. Πρέπει να αναφερθεί ότι στα 
προγράμματα περιοδικής συντήρησης του 2011 δεν περιλαμβάνεται ο δρόμος αυτός. 
Η κατάσταση του οδοστρώματος θα επανεξεταστεί στα πλαίσια επόμενων 
προγραμμάτων. 

3.  Όσον αφορά τη βελτίωση του δρόμου Λεμώνας-Αμαργέτης, πρόκειται για 
ασφαλτοστρωμένο χωριτικό δρόμο που υπάγεται στην αρμοδιότητα της Επαρχιακής 
∆ιοίκησης Πάφου. Γι’ αυτό αντίγραφο της ερώτησης έχει παραπεμφθεί στο Υπουργείο 
Εσωτερικών - Επαρχιακή ∆ιοίκηση Πάφου για κατάλληλο χειρισμό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.667, ημερομηνίας 3 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. Ερ: 23.06.009.05.01.667 ημερομηνίας 11/3/2011 σχετικά με 
την ερώτηση του βουλευτή κ. Φειδία Σαρίκα με τον ίδιο αριθμό ερώτησης και 
ημερομηνίας 3/3/2011 και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

1. Οι κυνηγότοποι της κοινότητας Αμαργέτης αποτελούν παραδοσιακούς 
κυνηγότοπους της επαρχίας Πάφου. 

2. Λόγω του φαινομένου της μεμονωμένης κατοικίας, τα παράπονα που 
υποβάλλονται τόσο στην Υπηρεσία του Ταμείου Θήρας όσο και σε άλλους 
φορείς, σχετικά με τη διεξαγωγή του κυνηγίου πλησίον οικιών, έχουν αυξηθεί 
σημαντικά τα τελευταία χρόνια. 

3. Σύμφωνα με το άρθρο 50 του περί Προστασίας και ∆ιαχείρισης Άγριων Πτηνών 
και Θηραμάτων Νόμου του 2003, το κυνήγι απαγορεύεται σε ακτίνα 500 
μέτρων από οικιστικές περιοχές και 200 μέτρων από μεμονωμένες κατοικίες. Σε 
αρκετές περιπτώσεις και προς ενημέρωση των κυνηγών για την πιο πάνω 
πρόνοια της νομοθεσίας, το Ταμείο Θήρας, κάθε χρόνο τοποθετεί 
προειδοποιητικές πινακίδες, πέριξ μεμονωμένων κατοικιών. Επιπρόσθετα 
σύμφωνα με το άρθρο 65 του ίδιου Νόμου, απαγορεύεται οι κυνηγοί να 
πυροβολούν προς την κατεύθυνση όπου γεωργοί ασχολούνται με γεωργικές 
δραστηριότητες. 

4. Στη βορειοδυτική πλευρά της κοινότητας Αμαργέτης υφίσταται μία προσωρινή 
απαγορευμένη περιοχή κυνηγίου η οποία εφάπτεται της κατοικημένης περιοχής 
της κοινότητας και προστατεύει αρκετές από τις κατοικίες της κοινότητας. 
Επίσης, η κατοικημένη περιοχή της κοινότητας που βρίσκεται στο ανατολικό 
μέρος, είναι σηματοδοτημένη με απαγορευτικές πινακίδες. 

5. Το προσωπικό του Ταμείου Θήρας Πάφου καθ' όλη την διάρκεια του έτους 
διεξάγει συστηματικές περιπολίες στην περιοχή τόσο για έλεγχο των κυνηγών 
και επιβολή του νόμου και της τάξης όπου αυτό κριθεί αναγκαίο, όσο και για 
πάταξη άλλων μορφών λαθροθηριας στην περιοχή. 

6. Σε πρόσφατη συνάντηση που είχε ο Επαρχιακός Λειτουργός του Ταμείου 
Θήρας Πάφου με τον Πρόεδρο του Κοινοτικού Συμβουλίου Αμαργέτης με θέμα 
την διεξαγωγή του κυνηγίου σε περιοχές της κοινότητας, δεν εξέφρασε κανένα 
σχετικό παράπονο. 
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7. Σε περίπτωση που διαπιστωθεί μελλοντικά το οποιοδήποτε πρόβλημα 
μπορούν οι κάτοικοι της κοινότητας Αμαργέτης να επικοινωνούν με το 
προσωπικό του Ταμείου Θήρας Πάφου στα τηλέφωνα 26306211 (ώρες 
γραφείου) και 99445679 (όλο το 24ωρο) έτσι ώστε να επιλαμβάνονται άμεσα 
του οποιουδήποτε προβλήματος. 

 Σημειώνεται ότι στην πιο πάνω περιοχή έχουν διεξαχθεί κανονικά οι 
κυνηγετικές εξορμήσεις κατά την περίοδο κυνηγίου που πέρασε χωρίς να διαπιστωθεί 
το οποιοδήποτε πρόβλημα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.668, ημερομηνίας 3 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή Πάφου κ. Φ. Σαρίκα με αρ. Ερ. 
23.06.009.05.01.668 η οποία απεστάλη στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας 
ημερομηνίας 11/3/2011 και σας πληροφορώ ότι το Κοινοτικό Συμβούλιο Αμαργέτης 
υπόβαλε το 2002 αίτημα για διαχωρισμό οικοπέδων και διάθεση τους σε οικογένειες 
με χαμηλά εισοδήματα, σε τεμάχιο τ/κ ιδιοκτησίας. Σύμφωνα όμως με την 
ακολουθούμενη πολιτική, δεν μπορεί να απαλλοτριωθεί τ/κ γη για διαχωρισμό 
οικοπέδων και παραχώρηση τους σε οικογένειες με χαμηλά εισοδήματα. Για το 
γεγονός αυτό ενημερώθηκε ο Κοινοτάρχης Αμαργέτης από το 2003 και ουδέποτε 
μεταγενέστερα υποβλήθηκε σχετικό αίτημα, γιατί δεν υπήρχε σχετική ανάγκη. 

2. Οποιοδήποτε νέο αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Αμαργέτης για 
διαχωρισμό οικοπέδων για οικογένειες με χαμηλά εισοδήματα πρέπει να υποβληθεί 
επίσημα στον Έπαρχο Πάφου και σε τέτοια περίπτωση θα αξιολογηθεί, λαμβάνοντας 
υπόψη τις πραγματικές σημερινές σχετικές ανάγκες της Κοινότητας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.671, ημερομηνίας 3 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και στη σχετική επιστολή του Γενικού 
∆ιευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων προς τη Γενική ∆ιευθύντρια του 
Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, με ημ. 11 Μαρτίου 2011, 
και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Ο Κυπριακός Οργανισμός Αγροτικών Πληρωμών (ΚΟΑΠ), με βάση τους 
Νόμους και Κανονισμούς που ρυθμίζουν τη λειτουργία των δραστηριοτήτων του, 
έχει υποχρέωση να επικαιροποιεί συστηματικά τη βάση με τις γεωργικές 
εκτάσεις, για τις οποίες καταβάλλονται ενισχύσεις. Αναφορικά με την περιοχή 
της κοινότητας Θελέτρα, η πιο πρόσφατη επικαιροποίηση διενεργήθηκε τον 
Ιανουάριο του 2011. 

2. Οι μετρήσεις των γεωργικών εκτάσεων διενεργούνται με εργαλεία υψηλής 
ακρίβειας, στα πλαίσια που θέτουν οι Νόμοι και οι Κανονισμοί που ρυθμίζουν 
τη λειτουργία των δραστηριοτήτων του ΚΟΑΠ. Τα εργαλεία αυτά, καθώς και οι 
μέθοδοι που ακολουθούνται, πιστοποιούνται από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 
Επιπρόσθετα, για τις περιπτώσεις όπου κάποιος αιτητής διαφωνεί με το 
αποτέλεσμα των μετρήσεων, ο ΚΟΑΠ έχει θεσπίσει διαδικασία αιτήματος 
επανεξέτασης, έτσι ώστε τυχόν διαφωνίες των αιτητών να επανελέγχονται. 
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 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.679, ημερομηνίας 11 Μαρτίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

«Εθνική ψηφιακή στρατηγική 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι 
το Υπουργικό Συμβούλιο με την απόφαση του, με αρ. 68.442 και ημερ. 18.2.2009, 
ανέθεσε στον Υπουργό Συγκοινωνιών και Έργων την πολιτική ευθύνη για την 
Κοινωνία της Πληροφορίας, με εκτελεστικό βραχίονα το Τμήμα Ηλεκτρονικών 
Επικοινωνιών (THE). Ασκώντας τις αρμοδιότητες αυτές το THE έχει θέσει ως κύριο 
στόχο να καταστήσει την Κύπρο μια κοινωνία της γνώσης με την ανάπτυξη και 
υλοποίηση ολοκληρωμένης Ψηφιακής Στρατηγικής για την Κύπρο. Ως εκ τούτου, η 
ψηφιακή στρατηγική που ετοιμάζεται έχει ολοκληρωμένη προσέγγιση και 
περιλαμβάνει: 

(α) τη σύνδεση όλης της Κύπρου με δίκτυα υψηλών ταχυτήτων έτσι ώστε όλοι οι 
πολίτες, ανεξάρτητα από τη γεωγραφική τους θέση, να έχουν τη δυνατότητα 
πρόσβασης σε ευρυζωνικές υποδομές και υπηρεσίες υψηλής ποιότητας και 
ταχύτητας σε προσιτές τιμές, χαμηλότερες από τις υφιστάμενες,  

(β) την παροχή αποτελεσματικών και αποδοτικών δημόσιων ηλεκτρονικών 
υπηρεσιών προσβάσιμων σε όλους,  

(γ) την εκπαίδευση και επιμόρφωση όλων των πολιτών, συμπεριλαμβανομένων 
των ευάλωτων ομάδων του πληθυσμού, ως προς τη χρήση των Τεχνολογιών 
της Πληροφορίας και των Επικοινωνιών (ΤΠΕ) και των ψηφιακών μέσων για 
σκοπούς εργασίας, καθώς και για τη διεκπεραίωση των καθημερινών τους 
συναλλαγών, 

(δ) την προώθηση της χρήσης των ΤΠΕ από τον ιδιωτικό τομέα έτσι ώστε οι 
επιχειρήσεις να αυξήσουν την παραγωγικότητα τους, την καινοτομία και την 
ανάπτυξη, γεγονός που θα δημιουργήσει νέες θέσεις εργασίας, 

(ε) την προώθηση της Πράσινης Κουλτούρας, στην οποία η χρήση των ΤΠΕ θα 
βοηθήσει στη μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου και στην 
καλύτερη ενεργειακή απόδοση. 

2. Επιπλέον, η ψηφιακή στρατηγική περιλαμβάνει επικοινωνιακό πλάνο για 
ενημέρωση των πολιτών για τα οφέλη και τις διευκολύνσεις που παρέχονται από την 
χρήση των ηλεκτρονικών υπηρεσιών και γενικά του διαδικτύου στις καθημερινές τους 
δραστηριότητες, καθώς και για την προώθηση των προγραμμάτων εκπαίδευσης και 
δια βίου μάθησης για την απόκτηση γνώσεων και ικανοτήτων αξιοποίησης των ΤΠΕ, 
τα οποία περιλαμβάνονται στη ψηφιακή στρατηγική. 

3. Το δεύτερο προσχέδιο της ψηφιακής στρατηγικής έχει ήδη παρουσιαστεί στη 
Συμβουλευτική Επιτροπή της Κοινωνίας της Πληροφορίας και έχει τύχει εσωτερικής 
διαβούλευσης μεταξύ όλων των Υπουργείων, αρμόδιων Κυβερνητικών Τμημάτων και 
ρυθμιστικών αρχών. Αυτή τη στιγμή ετοιμάζεται το τελικό προσχέδιο της ψηφιακής 
στρατηγικής, το οποίο αφού τεθεί ενώπιον της Συμβουλευτικής Επιτροπής θα 
αναρτηθεί στην ιστοσελίδα του Τμήματος Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών για δημόσια 
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διαβούλευση. Αναμένεται ότι μέσα στο 2011, η ψηφιακή στρατηγική θα εγκριθεί από 
το Υπουργικό Συμβούλιο και θα τεθεί σε εφαρμογή. 

4. Τέλος, τα θέματα μηχανογράφησης στη δημόσια υπηρεσία και στα νοσοκομεία, 
καθώς και τα μέτρα υιοθέτησης της ηλεκτρονικής επικοινωνίας στη δημόσια υπηρεσία, 
παρόλο που αποτελούν μέρος της υπό διαμόρφωσης ψηφιακής στρατηγικής, 
υλοποιούνται από το Υπουργείο Οικονομικών, το οποίο θα δώσει και τη σχετική 
ενημέρωση για τα ερωτήματα της κας Κουκουμά.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.682, ημερομηνίας 11 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερ. 21.3.2011, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του 
βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Τμήμα Περιβάλλοντος έχει την ευθύνη για τον έλεγχο και την προστασία 
των νερών και του εδάφους από τη ρύπανση. Στα πλαίσια του περί Ελέγχου της 
Ρύπανσης των Νερών Νόμου (2002), χορηγήθηκαν άδειες απόρριψης αποβλήτων σε 
όλα σχεδόν τα γαλακτοκομεία της περιοχής Αθηένου και πραγματοποιούνται 
επιθεωρήσεις κατά διαστήματα. Εκεί όπου διαπιστώνονται παραβιάσεις, λαμβάνονται 
μέτρα σύμφωνα με τη νομοθεσία, τα οποία περιλαμβάνουν επιστολή για 
συμμόρφωση, οδηγίες για αποκατάσταση του περιβάλλοντος, έκδοση εξώδικης 
ρύθμισης για το αδίκημα που διαπράχτηκε και έκθεση προς το Γενικό Εισαγγελέα για 
ποινική δίωξη. 

 Παράνομες απορρίψεις που γίνονται σε ανύποπτο χρόνο (νύχτα και σε 
απόμερους χώρους) είναι πολύ δύσκολο να εντοπιστούν και να αποδειχθεί η ευθύνη, 
εάν δεν υπάρχει επαρκής μαρτυρία για τη διάπραξη του αδικήματος. 

 Για την αντιμετώπιση του προβλήματος, στις 10 Φεβρουαρίου 2011 
πραγματοποιήθηκε συνάντηση με το ∆ημοτικό Συμβούλιο Αθηένου, όπου 
συζητήθηκαν τα προβλήματα που προκύπτουν από την παράνομη απόρριψη υγρών 
αποβλήτων από τις γαλακτοβιομηχανίες ή τα βυτιοφόρα σηπτικών λυμάτων της 
περιοχής. Στη σύσκεψη ζητήθηκε η συνεργασία της τοπικής αρχής για απάμβλυνση 
του προβλήματος, ενώ προγραμματίζεται η εντατικοποίηση των ελέγχων στην 
περιοχή και θα ζητηθεί ταυτόχρονα η συμβολή της αστυνομίας, εάν και όπου κριθεί 
αναγκαία. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31ης Μαΐου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 
23.06.009.05.01.684, ημερομηνίας 14 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.009.05.01.684 ημερ. 23.3.11, 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα με την παράκληση 
όπως τεθεί υπόψη του κ. βουλευτή: 

 Σύμφωνα με τα αρχεία των Υπηρεσιών Κοινωνικών Ασφαλίσεων του Απριλίου 
2011, κοινωνική σύνταξη λαμβάνουν τέσσερις Τουρκοκύπριοι (δυο άνδρες και δυο 
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γυναίκες), οι οποίοι διαμένουν στις ελεγχόμενες από την Κυπριακή ∆ημοκρατία 
περιοχές. 

 Το μηχανογραφημένο σύστημα των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας δεν 
επιτρέπει την καταχώριση πέραν της μιας συζύγου, συνεπώς δεν υπάρχει λήπτης 
δημοσίου βοηθήματος που να έχει δηλωμένη δεύτερη σύζυγο και να λαμβάνει 
δημόσιο βοήθημα για πέραν της μιας συζύγου. 

 Το τρίτο ερώτημα που αφορά τον αριθμό αιτητών πολιτικού ασύλου που έχουν 
τουρκικό διαβατήριο δεν εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων αλλά του Υπουργείου Εσωτερικών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Μαΐου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.688, 

ημερομηνίας 16 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 
κ. Νίκου Τορναρίτη 

«Κατάργηση των υφιστάμενων προσβάσεων από την αερογέφυρα Λατσιών στον 
αυτοκινητόδρομο Λευκωσίας-Λεμεσού 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.688 και ημερομηνία 
23 Μαρτίου 2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Η Κυβέρνηση προωθεί μια ολοκληρωμένη δέσμη μέτρων και έργων για την 
απάμβλυνση του κυκλοφοριακού προβλήματος στην ευρύτερη περιοχή του 
Νέου Γ.Σ.Π. Στα πλαίσια αναβάθμισης τμήματος του αυτοκινητόδρομου 
Λευκωσίας-Λεμεσού σε έξι λωρίδες κυκλοφορίας και σύμφωνα με τις πρόνοιες 
του Τοπικού Σχεδίου Λευκωσίας, προωθείται μεταξύ άλλων η κατασκευή 
πλήρους ανισόπεδου κόμβου παρά το πρώην Γαλακτοκομείο “Πίττα”, η 
κατασκευή νέου ανισόπεδου κυκλοφοριακού κόμβου παρά το νέο Γ.Σ.Π., η 
κατασκευή δρόμου πρωταρχικής σημασίας που θα συνδέει τον 
αυτοκινητόδρομο με την προέκταση της Λεωφόρου Βικέλα στα δυτικά και με τη 
Λεωφόρο Γ. Κρανιδιώτη (πρώην Λεωφόρο Λεμεσού) στα Λατσιά στα 
ανατολικά. Σχετικό σχέδιο δορυφορικής απεικόνισης όπου τα έργα αυτά 
φαίνονται με κίτρινο χρώμα, επισυνάπτεται. Για τα πιο πάνω έργα έχει 
ετοιμαστεί εμπεριστατωμένη κυκλοφοριακή μελέτη, τεχνοοικονομική μελέτη και 
πλήρης μελέτη επιπτώσεων στο περιβάλλον. 

2. Στα πλαίσια του σχεδιασμού αυτού και με βάση τα σχετικά γεωμετρικά 
πρότυπα και τους υφιστάμενους περιορισμούς, οι λωρίδες επιβράδυνσης και 
επιτάχυνσης του κόμβου Λατσιών δεν μπορούν να παραμείνουν σε λειτουργία. 
Για το λόγο αυτό ο κόμβος Λατσιών, ο οποίος παρουσιάζει προβλήματα οδικής 
ασφάλειας και αποτελεί προβληματικό σημείο (blackspot), θα καταργηθεί και θα 
παραμείνει σε λειτουργία μόνο η υφιστάμενη αερογέφυρα Λατσιών για σύνδεση 
των περιοχών εκατέρωθεν του αυτοκινητόδρομου. Θα κατασκευαστεί επίσης 
έξοδος προς την οδό Αρχ. Κυπριανού για τη διακίνηση από Λευκωσία προς 
Λατσιά. 

3. Όλες οι υπόλοιπες διακινήσεις θα γίνονται από το προτεινόμενο νέο οδικό 
δίκτυο και τον ανισόπεδο κόμβο στο νέο Γ.Σ.Π., τον νέο κυκλικό κόμβο 
“Οικοδομών” και τη σύνδεσή του με το υφιστάμενο δευτερεύον οδικό δίκτυο της 
περιοχής. 
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4. Τονίζεται ότι πέραν των πιο πάνω προγραμματίζεται στο εγγύς μέλλον η 
προώθηση της προέκτασης της Λεωφόρου Ιπποκράτους/Αργυρουπόλεως που 
θα συνδέει την περιοχή Λακατάμειας με το υπό αναφορά οδικό δίκτυο και τον 
ανισόπεδο κόμβο του νέου Γ.Σ.Π.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.689, 
ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 17 Μαρτίου, 2011 και αριθμό 
φακέλου 23.06.009.05.01.689 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα αναφορικά με το θέμα που τέθηκε: 

 Το Υπουργείο Εμπορίου Βιομηχανίας και Τουρισμού δεν έχει λάβει καμία 
καταγγελία από καταναλωτή εναντίον εταιρειών Οργανικών Βιολογικών Καλλυντικών. 

 Όσον αφορά τα πρότυπα που αφορούν τον ∆ιεθνή Οργανισμό Προτύπων ISO 
(International Standards Organisation), είναι αρμοδιότητα του Κυπριακού Οργανισμού 
Τυποποίησης, στην οδό Γωνία Λεωφόρου Λεμεσού και Κώστα Αναξαγόρα 30, ∆.302, 
2014 Λευκωσία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Απριλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.691, ημερομηνίας 17 
Μαρτίου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης 

Κούτρα Κουκουμά 

«Συμπερίληψη ολόκληρης της κοινότητας Αυγόρου στο Ενιαίο Στεγαστικό Σχέδιο 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.691 και ημερ. 24/3/2011, σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Αυγόρου για 
κάλυψη του συνόλου της διοικητικής περιοχής της κοινότητας από το Ενιαίο Στεγαστικό 
Σχέδιο, μελετάται από το Υπουργείο Εσωτερικών σε συνεργασία με το Υπουργείο 
Οικονομικών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.694, 

ημερομηνίας 21ης Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

«Σχέδιο Χορηγιών για τη Νεανική Επιχειρηματικότητα 

 Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και στην επιστολή σας ημερομηνίας 11 
Απριλίου, 2011 σε σχέση με την ερώτηση αρ. 23.06.009.05.01.694 και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α)  Η 1η προκήρυξη του Σχεδίου Ενίσχυσης της Νεανικής Επιχειρηματικότητας το 
οποίο συγχρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής 
Ανάπτυξης και την Κυπριακή ∆ημοκρατία έγινε στις 25 Φεβρουαρίου, 2008. 
Υποβλήθηκαν 184 αιτήσεις και εντάχθηκαν σ’ αυτό 104 νέες επιχειρήσεις με 
συνολικό Προϋπολογισμό ∆ημόσιας Χρηματοδότησης €3.548.175. Μέχρι τέλος 
Απριλίου 2011 καταβλήθηκε ως ∆ημόσια Χρηματοδότηση, ποσό ύψους 
€638.554 σε 34 νέες επιχειρήσεις. Πρόσθετα 19 επιχειρήσεις υπέβαλαν τα 
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σχετικά στοιχεία και έγγραφα για τις επενδύσεις που πραγματοποίησαν και 
σύντομα θα τους καταβληθεί η ∆ημόσια Χρηματοδότηση. 

β)  Η 2η προκήρυξη ανακοινώθηκε στις 17 Νοεμβρίου, 2009 και οι ενδιαφερόμενοι 
μπορούσαν να υποβάλουν τις αιτήσεις τους μέχρι την 1η Μαρτίου, 2010. 
Υποβλήθηκαν 284 αιτήσεις και η αξιολόγησή τους αναμένεται ότι θα 
συμπληρωθεί εντός των επόμενων ημερών. 

γ) Με τις δύο προκηρύξεις αναμένεται να απορροφηθεί το διαθέσιμο κονδύλι το 
οποίο ανέρχεται σε €6 εκ. για όλη την περίοδο του Επιχειρησιακού 
Προγράμματος 2007- 2013. 

δ)  Πρόθεση του Υπουργείου είναι να επαναξιολογήσει και αναπροσαρμόσει το 
Σχέδιο ώστε αυτό να συνάδει με τα σημερινά δεδομένα της οικονομίας μας και 
να το προκηρύξει εκ νέου νοουμένου ότι θα εξασφαλισθούν οι αναγκαίοι πόροι 
για τη χρηματοδότησή του.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Μαΐου 2011 του Υπουργού Οικονομικών κ. Χαρίλαου 
Σταυράκη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.696, ημερομηνίας 23 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

«Καθυστερήσεις επιστροφής Φ.Π.Α. στους αγρότες 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 6 Απριλίου 2011 για το πιο 
πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Τα αιτήματα επιστροφής Φ.Π.Α. όλων των υποκειμένων στο φόρο προσώπων 
εξετάζονται σύμφωνα με τις πρόνοιες της περί Φ.Π.Α. Νομοθεσίας. 

3. Όλα τα αιτήματα επιστροφής Φ.Π.Α. εξετάζονται και ως επί τον πλείστον 
ολοκληρώνεται η όλη διαδικασία με την επιστροφή του φόρου σε εύλογο χρονικό 
διάστημα. 

Εάν όμως, κατά την εξέταση των αιτημάτων επιστροφής φόρου κριθεί ότι δεν 
μπορεί να επιστραφεί άμεσα οποιοδήποτε ποσό σε οποιοδήποτε υποκείμενο στο 
φόρο πρόσωπο αν δεν προηγηθεί έλεγχος στα βιβλία και αρχεία του, καθώς και 
εξέταση της υποχρέωσης ή του δικαιώματος να είναι εγγεγραμμένο στο Μητρώο 
Φ.Π.Α. λόγω της φύσης των εργασιών του, τότε παραπέμπεται στο αρμόδιο 
Επαρχιακό Γραφείο Φ.Π.Α. 

Σε μια τέτοια περίπτωση δεν μπορεί να επιστραφεί οποιοδήποτε ποσό στο εν 
λόγω πρόσωπο αν δεν ολοκληρωθεί η όλη διαδικασία από το αρμόδιο Επαρχιακό 
Γραφείο Φ.Π.Α.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Άμυνας κ. Κώστα 
Παπακώστα στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.697, ημερομηνίας 23 Μαρτίου 
2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι απόρρητη. 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Μαΐου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.698, ημερομηνίας 24 
Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 

«Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας ημερομηνίας 11 
Απριλίου 2011 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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α) Για τη μελέτη του θέματος της επέκτασης του σχολικού ωραρίου των ειδικών 
σχολείων και για την λειτουργία τους την περίοδο του καλοκαιριού έχει 
συσταθεί από το Φεβρουάριο 2011, μετά από απόφαση του Συμβουλίου 
Ειδικής Αγωγής και Εκπαίδευσης, στις 8/12/2010, υποεπιτροπή από 
εκπροσώπους τριών Υπουργείων, Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, Υγείας, καθώς επίσης και από δυο (2) 
εκπρόσωπους των οργανωμένων γονιών παιδιών με ειδικές ανάγκες. Η εν 
λόγω επιτροπή συνεδρίασε στις 16 Μαρτίου 2011 και συζήτησε ενδελεχώς τα 
πιο πάνω θέματα. 

β) Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού μελετά την επέκταση του ωρολογίου 
προγράμματος των Ειδικών Σχολείων το απόγευμα και τη συνέχιση των 
εκπαιδευτικών και θεραπευτικών προγραμμάτων που παρέχονται κατά τις 
πρωινές ώρες λειτουργίας τους. Σημειώνεται ότι ήδη τα 7 από τα 9 Ειδικά 
Σχολεία λειτουργούν κατά τις απογευματινές ώρες ως προαιρετικά ολοήμερα. 

γ) Για το θέμα της καλοκαιρινής απασχόλησης των παιδιών που φοιτούν σε ειδικά 
σχολεία, το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, από το καλοκαίρι του 2010, 
προχώρησε σε συνεργασία με τις Κοινοτικές Αρχές του Στροβόλου και του 
∆ήμου Αγίου Αθανασίου στην επέκταση του θεσμού του Ανοικτού Σχολείου και 
προσφέρθηκαν προγράμματα σε παιδιά με Ειδικές Ανάγκες σε δύο ειδικά 
σχολεία. 

Στις 30 Μαρτίου 2011 έγινε σύσκεψη με εκπροσώπους Κοινοτικών Αρχών από 
όλες τις επαρχίες και συζητήθηκε το θέμα της επέκτασης της λειτουργίας του θεσμού 
του Ανοικτού Σχολείου, ώστε να λειτουργήσουν προγράμματα για παιδιά με ειδικές 
ανάγκες κατά τους καλοκαιρινούς μήνες, σε όλα τα ειδικά σχολεία παγκύπρια. 

 Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε άλλη πληροφορία ή 
διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.700, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 5 Απριλίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω Ερώτηση 
του Βουλευτή κ. Φειδία Σαρίκα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το σχέδιο αναδασμού σε περιοχή της κοινότητας Κέδαρες ολοκληρώθηκε με 
την κτήση κατοχής των νέων τεμαχίων από τους ιδιοκτήτες τους στις 10 Μαΐου 
του 2007. 

Σύμφωνα με την περί Αναδασμού Νομοθεσία, το σχέδιο αναδιανομής της 
περιοχής αναδασμού Κεδάρων είχε δημοσιευθεί στις 31 Οκτωβρίου 2006, για 
είκοσι μία ημέρες για επιθεώρηση από τους ιδιοκτήτες και υποβολή τυχόν 
ενστάσεων και δεν υποβλήθηκε οποιαδήποτε ένσταση κατά του σχεδίου 
αναδιανομής. 

2. Το σχέδιο αναδασμού σε περιοχή της κοινότητας Πραιτώρι, διαδικαστικά 
βρίσκεται στο τελικό στάδιο της ετοιμασίας του σχεδίου αναδιανομής. 
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Σύμφωνα με την περί Αναδασμού Νομοθεσία, το σχέδιο αναδιανομής της 
περιοχής αναδασμού Πραιτωρίου θα δημοσιευτεί εντός του τρέχοντος 
εξαμήνου και όλοι οι επηρεαζόμενοι ιδιοκτήτες έχουν το δικαίωμα να το 
επιθεωρήσουν και να υποβάλουν ένσταση εναντίον του, μέσα σε είκοσι μία 
ημέρες από την ημερομηνία δημοσίευσής του. 

Επισημαίνεται ότι, όλοι οι ιδιοκτήτες της περιοχής αναδασμού Πραιτωρίου, θα 
ενημερωθούν για τη δημοσίευση του σχεδίου αναδιανομής με ανάρτηση 
γνωστοποίησης στην κοινότητα Πραιτωρίου, με σχετική ανακοίνωση στον τύπο, 
καθώς και με προσωπικές επιστολές. 

Σημειώνεται ότι το εν λόγω σχέδιο αναμένεται να ολοκληρωθεί το δεύτερο 
εξάμηνο του 2011. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.703, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και στη σχετική επιστολή του Γενικού 
∆ιευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων προς τη Γενική ∆ιευθύντρια του 
Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, με ημ. 6 Απριλίου 2011, 
και σας πληροφορώ τα εξής: 

1. Στα πλαίσια της πολιτικής για αναδιάρθρωση των φυλλοβόλων οπωροφόρων 
και των εσπεριδοειδών, εφαρμόστηκε μέσα από το Σχέδιο Αγροτικής 
Ανάπτυξης 2004-2006, ειδικό μέτρο που σκοπό είχε την ανανέωση των 
γεωργικών φυτειών, την αλλαγή ποικιλιών ή/και την αντικατάσταση των 
οπωρώνων με μονοετείς καλλιέργειες. Το συγκεκριμένο μέτρο (Καθεστώς 1.1.2) 
περιλάμβανε μεταξύ άλλων τη χορήγηση ενισχύσεων για την απώλεια 
εισοδήματος μέχρι οι φυτείες να μπουν στην παραγωγή. Το ύψος της 
ενίσχυσης έφτανε μέχρι και 1.860 ΛΚ (€3.180) ανά δεκάριο. 

2. Στο Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης (ΠΑΑ) 2007-2013 δεν περιλαμβάνεται 
αντίστοιχο μέτρο για την αναδιάρθρωση των οπωροφόρων δέντρων, αφού 
σύμφωνα με τον Κανονισμό 1698/2005 για τη στήριξη της αγροτικής ανάπτυξης 
για την περίοδο 2007-2013, η απώλεια εισοδήματος η οποία αποτελεί 
ουσιαστικό μέρος της στήριξης, δεν μπορεί να θεωρηθεί ως επιλέξιμη. Το θέμα 
αυτό αποτέλεσε αντικείμενο εκτεταμένης συζήτησης κατά τις τεχνικές 
συναντήσεις μεταξύ Ευρωπαϊκής Επιτροπής και Τμήματος Γεωργίας, ωστόσο 
διαφάνηκε ότι δεν υπάρχει επαρκής νομική βάση που να δικαιολογεί τη 
συμπερίληψη ενός τέτοιου μέτρου αναδιάρθρωσης. Σημειώνεται όμως ότι, η 
εγκατάσταση νέας φυτείας με ό,τι αυτό συνεπάγεται, θεωρείται ως επιλέξιμη 
δαπάνη μέσα στα πλαίσια του Καθεστώτος 1.5.1 «Επενδύσεις στις γεωργικές 
εκμεταλλεύσεις» του ΠΑΑ 2007-2013. Η πολιτική αυτή έχει ως στόχο να 
βοηθήσει τους Κύπριους γεωργούς να εκσυγχρονίσουν τις εκμεταλλεύσεις τους 
και έτσι να αποτραπεί η εγκατάλειψη των αγροτικών περιοχών με όλα τα 
αρνητικά που αυτό συνεπάγεται. 

 Λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω, δεν είναι δυνατή η δημιουργία σχεδίου 
εκρίζωσης οπωροφόρων δέντρων. 
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 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Μαΐου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.704, 

ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα 

«Θέμα: Λήψη μέτρων κυκλοφοριακής ύφεσης στην Κοινότητα Κεδάρων 

 Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας πληροφορούμε τα ακόλουθα: 

2. Μετά από θετική τοποθέτηση της Τεχνικής Επιτροπής του Κεντρικού Φορέα για 
την Επίλυση Κυκλοφοριακών Προβλημάτων σε συνεδρία που έγινε στις 28 Μαρτίου 
2011, εγκρίθηκε η κατασκευή υπερυψωμένου πλατό στη Λεωφόρο Αγίου Αντωνίου 
στο κέντρο της Κοινότητας Κεδάρων παρά το καφενείο όπου έχουν παρατηρηθεί 
ψηλές ταχύτητες και διακίνηση ηλικιωμένων ατόμων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Μαΐου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.707, 

ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα 

«Συντήρηση του δρόμου Στενής - Περιστερώνας 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.707, ημερομηνίας 
6/4/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Ο δρόμος Πόλης-Στενής-Περιστερώνας-Λυσού συντηρείται από το Τμήμα 
∆ημοσίων Έργων στα πλαίσια των διατιθέμενων πιστώσεων του Επαρχιακού 
Γραφείου Πάφου για συνήθη συντήρηση των δρόμων της Επαρχίας του. 

2. Ήδη μέσα στο 2011, για το τμήμα Στενής-Περιστερώνας, έγιναν τοπικές 
επιδιορθώσεις για αποκατάσταση του οδοστρώματος λόγω καθιζήσεων και 
κατασκευάστηκε τοίχος στην Περιστερώνα. Προγραμματίζεται επίσης η 
επένδυση αυλακιών με την κατασκευή ρείθρων και τοιχαρακιού σε μήκος 150 
μέτρων, νοουμένου ότι εξασφαλιστούν από το Υπουργείο Οικονομικών οι 
ζητηθείσες αναγκαίες πιστώσεις από το σχετικό δεσμευμένο κονδύλι του 
Προϋπολογισμού για Βελτίωση Υφιστάμενων ∆ρόμων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.711, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων ημερομηνίας 06/04/2011, με την οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο η 
πιο πάνω Ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Εντός των ορίων της Κυβερνητικής Έπαυλης Αχέλειας λειτουργεί από το 2008, 
καταφύγιο σκύλων, υπό τη διαχείριση του Κυπριακού Συνδέσμου για την Προφύλαξη 
και Προστασία των Ζώων (C.A.P.C.A.). 

 Όπως διαπιστώνεται από τις επιθεωρήσεις και ελέγχους που διενεργούν οι 
Κτηνιατρικές Υπηρεσίες, οι συνθήκες κράτησης και η διαχείριση των σκύλων είναι 
ικανοποιητικές και τηρούνται οι όροι που τέθηκαν για τη λειτουργία του καταφυγίου. 
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Τα υποστατικά είναι σύγχρονα και διαθέτουν κατάλληλο σύστημα αποχέτευσης, ενώ 
λαμβάνονται όλα τα μέτρα ώστε να μη μολύνεται το περιβάλλον. Εφαρμόζονται δε 
σχολαστικά μέτρα καθαριότητας και υγιεινής των ζώων, καθώς και προληπτικά μέτρα 
για την υγεία των ζώων. 

 Σημειώνεται ότι η χωροθέτηση του καταφυγίου στη συγκεκριμένη περιοχή, έγινε 
μετά από την Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου με αρ. 59.522, με την οποία 
ενέκρινε την ανταλλαγή ιδιόκτητης περιουσίας του Συνδέσμου που διαχειρίζεται το 
καταφύγιο, με ίσης αξίας γη που ανήκει στην Κυβερνητική Έπαυλη Αχέλειας. Οι 
κατοικημένες περιοχές απέχουν πέραν του ενός χιλιομέτρου από το καταφύγιο και 
επομένως, κρίνεται ότι δεν τίθεται θέμα ηχητικής οχληρίας ή άλλων προβλημάτων από 
τη λειτουργία του καταφυγίου. Με βάση τα πιο πάνω, το Υπουργείο Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος δεν θεωρεί αναγκαία τη μετακίνηση του 
καταφυγίου. 

 Στην περιοχή Αχέλειας, λειτουργούν επίσης οι Κυβερνητικοί Κτηνοτροφικοί 
Σταθμοί Πάφου, υπό την ευθύνη του Τμήματος Γεωργίας. 

 Σκοπός της λειτουργίας των εν λόγω Κτηνοτροφικών Σταθμών, είναι η εκτροφή 
βελτιωμένων αιγών της φυλής ∆αμασκού και προβάτων της φυλής Χίου. Τα 
εκτρεφόμενα ζώα διατίθενται σε κτηνοτρόφους, με στόχο τη βελτίωση της 
παραγωγικότητας των ζώων των μονάδων τους. Παράλληλα, ο Κτηνοτροφικός 
Σταθμός Αχέλειας λειτουργεί και ως κέντρο επιμόρφωσης και εκπαίδευσης 
κτηνοτρόφων. 

 Όπως έχω πληροφορηθεί, το Τμήμα Γεωργίας προχωρεί σε όλες τις αναγκαίες 
ενέργειες για τον εξωραϊσμό των χώρων αυτών, ενώ παράλληλα, καταβάλλεται 
προσπάθεια να μειωθεί στο ελάχιστο η οχληρία στους κατοίκους της Κοινότητας 
Αχέλειας. 

 Όσον αφορά την καθαριότητα του ποταμού Έζουσας που βρίσκεται στα όρια 
της Κοινότητας Αχέλειας, παρατηρείται η απόρριψη στερεών αποβλήτων όπως μπάζα 
και διάφορα άλλα άχρηστα υλικά. Προς τούτο, έχει ενημερωθεί επανειλημμένα ο 
Έπαρχος Πάφου και οι Κοινοτικές Αρχές, χωρίς μέχρι στιγμής να αντιμετωπιστεί το 
πρόβλημα. Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, ως αρμόδιος Φορέας για τη διαχείριση 
των υδατορεμάτων, προγραμματίζει μέσα στο επόμενο διάστημα να καλέσει σε κοινή 
σύσκεψη όλα τα αρμόδια Τμήματα/Αρχές, για συντονισμό και λήψη κατάλληλων 
αποτρεπτικών μέτρων, ώστε να σταματήσει η απόρριψη άχρηστων υλικών στους 
ποταμούς. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Μαΐου 2011 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.715, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.715, ημερομηνίας 
06/04/11 σχετικά με την πιο πάνω Ερώτηση, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Με βάση το άρθρο 10(2) του περί Πρόσληψης Ατόμων με Αναπηρίες στον 
Ευρύτερο ∆ημόσιο Τομέα (Ειδικές ∆ιατάξεις) Νόμου κάθε διορίζον όργανο έχει 
υποχρέωση να αποστέλλει στο Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με 
Αναπηρίες, μέσα στο πρώτο τρίμηνο κάθε χρόνου, αναλυτικά στοιχεία σε σχέση 
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με τον αριθμό των ατόμων με αναπηρίες που προσλήφθηκαν κατά τον 
προηγούμενο χρόνο. 

2. Ως εκ τούτου, ο συνολικός αριθμός ατόμων με αναπηρίες, τα οποία έχουν 
προσληφθεί στον ευρύτερο δημόσιο τομέα κατά το 2010, στα πλαίσια του πιο 
πάνω Νόμου, θα είναι διαθέσιμος αφού ολοκληρωθεί η διαδικασία συλλογής και 
αξιολόγησης των στοιχείων που αναμένεται να αποσταλούν από τα διορίζοντα 
όργανα. Ενδεικτικά αναφέρεται ότι, η Επιτροπή Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας έχει 
διορίσει, κατά το 2010, 28 άτομα με αναπηρίες με βάση τις πρόνοιες του 
συγκεκριμένου Νόμου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.717, ημερομηνίας 5 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 14 Απριλίου 2011, σχετικά με την ερώτηση του 
βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Γιώργου Περδίκη και σας 
πληροφορώ ότι η καταπολέμηση των τρωκτικών και εντόμων στις κατοικημένες 
περιοχές (∆ήμοι/Κοινότητες), εμπίπτει στις αρμοδιότητες των ∆ήμων, των Κοινοτικών 
Συμβουλίων και των Υγειονομικών Υπηρεσιών και όχι του Τμήματος Γεωργίας. 

 Ωστόσο, σημειώνεται ότι το Τμήμα Γεωργίας διαχρονικά ακολουθεί 
συγκεκριμένη πολιτική για την καταπολέμηση της ποντίκας, η οποία περιλαμβάνει: 

1. ∆ωρεάν παραχώρηση συγκεκριμένης ποσότητας ποντικοδολώματος στη 
Συνεργατική Κεντρική Τράπεζα, η οποία αναλαμβάνει την παραχώρησή του σε 
Κοινότητες, γεωργοκτηνοτρόφους κ.α., αφού καταβάλουν ένα μικρό αντίτιμο 
των €0.26 ανά κιλό για τα έξοδα διακίνησης και αποθήκευσης του 
παρασκευάσματος, συν ΦΠΑ. 

2. Εκστρατείες καταπολέμησης της ποντίκας στις εστίες πολλαπλασιασμού της, 
στις εκτός των οικιστικών ζωνών περιοχές, με οργανωμένα συνεργεία του 
Τμήματος Γεωργίας. 

3. ∆ιαφώτιση των ενδιαφερομένων γεωργών και κτηνοτρόφων για τα οφέλη και τα 
ευεργετικά αποτελέσματα της συνεχούς και οργανωμένης ομαδικής 
καταπολέμησης της ποντίκας (κατασκευή παγίδων, τοποθέτηση σωλήνων 
κ.α.). 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Μαΐου 2011 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.719, 
ημερομηνίας 5 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.719 και ημερ. 
14/04/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι αποκλειστική 
αρμοδιότητα για την ετοιμασία/υιοθέτηση/τροποποίηση και δημοσίευση κυπριακών 
προτύπων έχει ο Κυπριακός Οργανισμός Τυποποίησης (CYS). Ο CYS είναι 
Οργανισμός Ιδιωτικού ∆ικαίου με μόνο μέτοχο το κράτος, μέσω του Υπουργού 
Οικονομικών. 
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 Το συμπληρωματικό κυπριακό πρότυπο CYS 300:2008 έχει ήδη τροποποιηθεί, 
μετά από συνεδρία της Εθνικής Τεχνικής Επιτροπής για το Σκυρόδεμα (CYS/TE 06) 
που πραγματοποιήθηκε στα γραφεία του Κυπριακού Οργανισμού Τυποποίησης στις 
02/03/2011. Η τροποποίηση προβλέπει αύξηση της τιμής των χλωριόντων από 0,2% 
σε 0,4% κατά μάζα τσιμέντου, αύξηση της θερμοκρασίας παράδοσης έτοιμου 
σκυροδέματος από 32°C σε 35°C και προσθήκη της πρόνοιας «εκτός αν 
προσδιορίζεται διαφορετικά από το μελετητή του έργου». 

 Το θέμα αυτό έχει μελετηθεί από το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού, μετά από παράπονο που υποβλήθηκε από το Σύνδεσμο Κατασκευαστών 
Έτοιμου Σκυροδέματος, με το οποίο ο σύνδεσμος απαιτούσε την αύξηση των τιμών 
των δύο παραμέτρων στα πιο πάνω όρια, λαμβάνοντας υπόψη: 

α) την ποιότητα των αδρανών και του διαθέσιμου νερού στη Κύπρο,  

β) τις ψηλές θερμοκρασίες που επικρατούν κυρίως τους καλοκαιρινούς μήνες,  

γ) το γεγονός ότι η επίδραση στη ποιότητα του έτοιμου σκυροδέματος από τέτοια 
αύξηση των τιμών των δύο παραμέτρων δεν είναι ουσιαστική. 

 Στα πλαίσια αυτά, το Υπουργείο έχει διενεργήσει ειδική μελέτη και για το σκοπό 
αυτό σύστησε ειδική επιτροπή με εκπροσώπους από το Σύνδεσμο Κατασκευαστών 
Έτοιμου Σκυροδέματος, τον Κυπριακό Οργανισμό Τυποποίησης, τα ∆ημόσια Έργα, 
το Επιστημονικό Τεχνικό Επιμελητήριο Κύπρου και την Ομοσπονδία Συνδέσμων 
Εργολάβων και Οικοδόμων Κύπρου. Από τη μελέτη διαφάνηκε ότι η Τεχνική 
Επιτροπή ΤΕ/06 του CYS υιοθέτησε τις τιμές των δύο παραμέτρων με το Κυπριακό 
Πρότυπο CYS 111:1990 “Προδιαγραφή για Έτοιμο Σκυρόδεμα”, χωρίς να έχει στη 
διάθεση της οποιαδήποτε τεκμηριωμένα στοιχεία για το βαθμό επίδρασης στη 
ποιότητα του σκυροδέματος. Σημειώνεται ότι το CYS 111 εφαρμόζεται πάνω σε 
υποχρεωτική βάση, σύμφωνα με σχετικό διάταγμα του Υπουργού Εμπορίου, βάσει 
του περί Κυπριακών Προτύπων και Ελέγχου Ποιότητας Νόμο, ο οποίος αποσύρθηκε 
το 2002 με τη δημοσίευση του περί Τυποποίησης, ∆ιαπίστευσης και Τεχνικής 
Πληροφόρησης Νόμο. Τα διατάγματα όμως, σύμφωνα με σχετική πρόνοια του 
τελευταίου Νόμου, παραμένουν σε ισχύ, εκτός αν καταργηθούν με σχετική 
γνωστοποίηση του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού. 

 Για τους σκοπούς της μελέτης του θέματος ζητήθηκαν απόψεις διαφόρων 
πανεπιστημίων, άλλων Οργανισμών Τυποποίησης και ειδικών εμπειρογνωμόνων. Οι 
απαντήσεις που λήφθηκαν δε θεωρήθηκαν επαρκείς, διότι κανένας από τους πιο 
πάνω οργανισμούς/εμπειρογνώμονες δε παρουσίασε σχετική τεκμηρίωση για το 
μέγεθος στις επιπτώσεις στην ποιότητα του σκυροδέματος από τέτοια αύξηση των 
τιμών των δύο παραμέτρων. 

 Λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω και το γεγονός ότι το κυπριακό πρότυπο 
CYS 111 δεν εφαρμόζεται πιστά και καθολικά ως επίσης και το γεγονός ότι πρότυπα 
μερικών άλλων ευρωπαϊκών χωρών υιοθέτησαν τους 35°C (Αγγλία, Μάλτα) το 
Υπουργείο εισηγήθηκε όπως τροποποιηθεί το πρότυπο για αύξηση των δύο αυτών 
τιμών και παράλληλα ανάλαβε να διενεργήσει τις πιο κάτω μελέτες: 

α) μελέτη/έρευνα για εντοπισμό των επιπτώσεων στην ποιότητα του έτοιμου 
σκυροδέματος από τις υψηλές τιμές χλωριόντων και θερμοκρασίας (0,4% και 
35°C αντίστοιχα) στην Κύπρο, 
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β) έρευνα σε όλες τις βιομηχανικές μονάδες για καταγραφή των θερμοκρασιών 
παράδοσης σκυροδέματος και περιεκτικότητας χλωριόντων, σε σχέση με τον 
εξοπλισμό και υποδομή (περιλαμβανομένης και της ποιότητας του νερού που 
χρησιμοποιείται) που διαθέτουν οι μονάδες, για όλη τη διάρκεια του χρόνου. 

 Είμαι στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες 
πληροφορίες/διευκρινήσεις χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Ιουνίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.723, 

ημερομηνίας 7 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 
κ. Γιώργου Περδίκη 

«Ελλείψεις και Αδυναμίες Προσβασιμότητας Αεροδρομίου Λάρνακας για άτομα με 
αναπηρίες 

 Αναφορικά με το πιο πάνω θέμα, και μέσα στο πλαίσιο παρακολούθησης του 
θέματος έχοντας ως αφορμή και παρόμοιες παρατηρήσεις που είχαν τεθεί παλαιότερα 
από τον Πρόεδρο της Οργάνωσης Παραπληγικών Κύπρου, θα θέλαμε να σας 
διαβεβαιώσουμε ότι έχουν καταβληθεί προσπάθειες για την όσο το δυνατό καλύτερη 
εξυπηρέτηση των επιβατών με μειωμένη κινητικότητα και η προσπάθεια αυτή θα 
συνεχιστεί με στόχο τη συνεχή βελτίωση των υπηρεσιών που παρέχονται στους 
Αερολιμένες Λάρνακας και Πάφου. 

2. Ενδεικτικά θα θέλαμε να αναφέρουμε, ότι μέσα στο πλαίσιο της προσπάθειας 
αυτής, εντάσσεται και το εκπαιδευτικό πρόγραμμα ενσυναίσθησης που οργανώνει ο 
Επενδυτής, για κατάρτιση του προσωπικού των αερολιμένων που έρχονται σε επαφή 
με άτομα με μειωμένη κινητικότητα, το οποίο τυγχάνει, όπως μας έχει ενημερώσει, της 
έγκρισης της Οργάνωσης Παραπληγικών, της Παγκύπριας Οργάνωσης Τυφλών και 
του Γραφείου του Υπουργείου μας που χειρίζεται θέματα προσβασιμότητας σε κτήρια. 
Παράλληλα ο Επενδυτής έχει προχωρήσει και στην έκδοση ειδικού εγχειριδίου με 
σκοπό την ευρύτερη ενημέρωση των χρηστών των Αερολιμένων. 

3. Σε ότι, ειδικότερα, αφορά τα θέματα στα οποία αναφέρεστε στην επιστολή σας, 
θα θέλαμε να σημειώσουμε ότι, όπως είχαμε ήδη αναφέρει και σε σχετικά ερωτήματα 
που λάβαμε από την Παγκύπρια Οργάνωση Παραπληγικών, ο σχεδιασμός του 
Αεροδρομίου έχει γίνει με τρόπο που να λαμβάνει υπόψη και τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζουν τα άτομα με μειωμένη κινητικότητα. Μάλιστα, στο στάδιο του 
σχεδιασμού είχε διευθετηθεί ειδική συνεδρία μεταξύ των μελετητών της Hermes και 
του Γραφείου Σχεδιασμού για άτομα με Αναπηρίες του Υπουργείου μας, κατά την 
οποία εξετάστηκε η προσβασιμότητα των κτηρίων στο σύνολό τους. Επίσης, 
αναφέρεται ότι ο σχεδιασμός έχει ακολουθήσει πιστά τις συστάσεις του Εγχειριδίου 
του ∆ιεθνούς Οργανισμού για Θέματα Αεροδρομίων ΙΑΤΑ, αφού δεν υπάρχει σχετικός 
κανονισμός στην Εθνική Νομοθεσία. 

 Συγκεκριμένα, θα θέλαμε να σημειώσουμε τα ακόλουθα: 

(α) Κλίση Γεφυρών 

 Η κλίση του σταθερού τμήματος των γεφυρών επιβίβασης/αποβίβασης, είναι 
της τάξης του 1:12 σε ό,τι αφορά στις αναχωρήσεις και 1:20 σε ό,τι αφορά στις 
αφίξεις. Το δε μετακινούμενο τμήμα των γεφυρών έχει μεταβαλλόμενη κλίση 
ανάλογα με το ύψος της θύρας επιβίβασης του αεροσκάφους, ωστόσο αυτή δεν 
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είναι μεγαλύτερη από 1:10, που είναι το όριο με βάση τη σύσταση του 
Οργανισμού ΙΑΤΑ. 

(β) Ανελκυστήρας στο χώρο των αφίξεων 

 Σε ό,τι αφορά στο θέμα της ύπαρξης μόνο ενός ανελκυστήρα στο χώρο των 
Αφίξεων με χωρητικότητα όπως αναφέρετε δύο τροχοκαθισμάτων ή τεσσάρων 
ατόμων, θα θέλαμε να σας ενημερώσουμε ότι, από τις μέχρι σήμερα 
παρατηρήσεις μας, δεν φαίνεται να παρουσιάζεται οποιοδήποτε πρόβλημα στο 
επίπεδο εξυπηρέτησης από τον πιο πάνω ανελκυστήρα. Παρακολουθούμε 
ωστόσο στενά τη ροή επιβατών στη συγκεκριμένη περιοχή, προκειμένου να 
διαπιστωθεί τυχόν καθυστέρηση στην εξυπηρέτηση των επιβατών και να 
ληφθούν τα απαραίτητα μέτρα, όταν χρειαστεί. Σημειώνεται ότι υπάρχει 
πρόνοια για κατασκευή δεύτερου ανελκυστήρα στην περιοχή, εάν και εφόσον οι 
συνθήκες το απαιτήσουν. 

(γ) Ηλεκτρικοί κυλιόμενοι διαδρόμοι 

 Σύμφωνα με τις πρόνοιες του Βρετανικού Προτύπου BS8300, οι 
κυλιόμενοι διάδρομοι δεν είναι κατάλληλοι για χρήση από άτομα με 
μειωμένη κινητικότητα ("escalators and passenger conveyors (travelators) 
are unsuitable for many disabled people, particularly wheelchair users and 
other people with impaired mobility".) 

 To πρότυπο, στην περίπτωση αυτή, απαιτεί την εξασφάλιση εναλλακτικής 
διαδρομής για τα άτομα σε τροχοκάθισμα, που στην περίπτωση των 
αεροδρομίων μας τον ρόλο αυτό έχει ο σταθερός διάδρομος που υπάρχει 
παράλληλα με τους κυλιόμενους. 

 Επιπλέον, σε ό,τι αφορά το ερώτημά σας, δεν υπάρχει κανένα πρότυπο ή 
κανονισμός που να καθορίζει επαρκές πλάτος προσπεράσματος στους 
κυλιόμενους διαδρόμους. 

(δ) Ενδείξεις βάρους αποσκευών στους χώρους ελέγχου αποσκευών 

 Οι σχετικές ενδείξεις βρίσκονται σε τέτοιο ύψος που επιτρέπουν την ανάγνωσή 
τους από όλους τους επιβάτες, περιλαμβανομένων και των ατόμων σε 
τροχοκάθισμα. 

 Θεωρώντας τις παρατηρήσεις και τα σχόλια σας χρήσιμα, για τη βελτίωση και 
καλύτερη εξυπηρέτηση των ατόμων με μειωμένη κινητικότητα στο χώρο των 
αερολιμένων, παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω 
διευκρινήσεις/εισηγήσεις σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Μαΐου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.725, ημερομηνίας 7 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σχετικά με το πιο πάνω θέμα σας παραθέτω πιο κάτω την απάντηση:  

1. Το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως αρμόδια αρχή για την 
εφαρμογή της νομοθεσίας για της χημικές ουσίες και ειδικότερα των 
Ευρωπαϊκών Κανονισμών 1907/2006 (REACH) και 1272/2008 (CLP), 
εκπροσωπείται στις τέσσερις Επιτροπές του Ευρωπαϊκού Οργανισμού 
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Χημικών Προϊόντων (ECHA) και συμμετέχει ενεργά σε δραστηριότητες που 
στοχεύουν στην αποτελεσματικότερη εφαρμογή της νομοθεσίας για χημικές 
ουσίες. 

2. Στο πλαίσιο των εργασιών της Επιτροπής FORUM, η οποία εξετάζει τους 
τρόπους ανταλλαγής πληροφοριών και συνεργασίας ανάμεσα στα Κράτη Μέλη 
για αποτελεσματική εφαρμογή της νομοθεσίας, εξετάστηκε και το θέμα της 
λειτουργίας των Κέντρων ∆ηλητηρίασης. Σημειώνεται ότι με βάση το άρθρο 45 
του Κανονισμού CLP, κάθε Κράτος Μέλος ορίζει στην επικράτειά του 
αρμόδιους φορείς για την παραλαβή των πληροφοριών που αφορούν την 
ανταπόκριση σε καταστάσεις έκτακτου κινδύνου για την υγεία. 

3. Τους τελευταίους μήνες εξετάζεται από το FORUM η λειτουργία των Κέντρων 
∆ηλητηρίασης στα Κράτη Μέλη. Η σχετική μελέτη βασίζεται σε ερωτήματα που 
ετοιμάστηκαν από την εκπρόσωπο της Κύπρου στο FORUM, η οποία 
συντονίζει και την προσπάθεια για δημιουργία τελικού κειμένου με τις θέσεις 
των διαφόρων Κρατών Μελών. 

4. Η μελέτη δεν έχει ακόμη ολοκληρωθεί, αλλά τα προκαταρκτικά αποτελέσματα 
επισυνάπτονται για ενημέρωση σας. Το κείμενο υποβάλλεται αυτούσιο, με τις 
απαντήσεις στα ερωτήματα στην Αγγλική, όπως αυτές υποβλήθηκαν από την 
πλειοψηφία των Κρατών Μελών. Σημειώνεται ότι το FORUM, σε συνεργασία με 
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, προγραμματίζει την ετοιμασία ειδικής έκδοσης με 
βασικές πληροφορίες που θα αφορούν τη λειτουργία των Κέντρων 
∆ηλητηρίασης που θα βασιστεί στην υπό αναφορά μελέτη.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.727, ημερομηνίας 13 

Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 
Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στη σχετική με την πιο πάνω ερώτηση επιστολή σας με αριθμό 
φακ. 23.06.009.05.01.727 και ημερ. 20 Απριλίου 2011, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

α. Η ∆ιεύθυνση ∆ημοτικής Εκπαίδευσης επιδεικνύει ιδιαίτερη έγνοια και 
ενδιαφέρον για θέματα που αφορούν τα σχολεία μας που βρίσκονται σε 
απομακρυσμένες ή/και ακριτικές περιοχές. Για το λόγο αυτό, αντιλαμβανόμαστε 
τις ανησυχίες σας που απορρέουν από τη συνεχή μείωση των μαθητών στο 
∆ημοτικό Σχολείο Κάτω Πύργου και τη συμπλεγματοποίηση τάξεων. 

β. Η στελέχωση των σχολείων γίνεται σύμφωνα με τους ισχύοντες κανονισμούς 
και τις οδηγίες της Αρμόδιας Αρχής. Συγκεκριμένα, όπου υπάρχουν 
συμπλέγματα τάξεων με αριθμό μαθητών 16-20 θα παραχωρείται επιπλέον 
χρόνος 15 διδακτικών περιόδων, για κάθε σύμπλεγμα, νοουμένου ότι εγκριθεί 
από το Υπουργείο Οικονομικών ικανοποιητικός αριθμός έκτακτων δασκάλων. 
Αυτό γίνεται για να διδάσκονται οι μαθητές σε αμιγή τμήματα το μάθημα των 
Ελληνικών και των Μαθηματικών. 

 Για να παραχωρηθεί ο επιπλέον χρόνος των 15 περιόδων σε σύμπλεγμα με 16 
μαθητές θα πρέπει ο αριθμός της μιας τάξης του συμπλέγματος να είναι 
τουλάχιστον 6, για καθαρά παιδαγωγικούς λόγους. Με τον τρόπο αυτό όλοι οι 
μαθητές έχουν την ευκαιρία να ενταχθούν σε ομάδες εργασίας, να 
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συνεργαστούν με τους συμμαθητές τους και να αναπτύξουν σχέδια δράσης, να 
κοινωνικοποιηθούν και να επιτύχουν καλύτερα αποτελέσματα τόσο στο 
γνωσιολογικό όσο και στον κοινωνικοσυναισθηματικό τομέα. 

γ.  Στο ∆ημοτικό Σχολείο Κάτω Πύργου, και σύμφωνα με τις μέχρι τώρα εγγραφές 
μαθητών, τη σχολική χρονιά 2011-2012 αναμένεται να φοιτήσουν στην Α΄ τάξη 
3 μαθητές, στη Β΄ 12, στη Γ΄ 10, στη ∆΄ 9, στην Ε΄ 7 και στη Στ΄ 11. Με βάση τα 
δεδομένα αυτά, θα λειτουργήσουν τρία συμπλέγματα (Α΄-Β΄, Γ΄-∆΄, Ε΄-Στ΄). Θα 
παραχωρηθεί επιπλέον χρόνος 30 συνολικά διδακτικών περιόδων, για τα 
συμπλέγματα των τάξεων Γ΄-∆΄ και Ε΄-Στ΄, λόγω του ότι οι αριθμοί είναι οριακοί. 

δ.  Σας αναφέρουμε, επίσης, ότι θα παραχωρηθεί επιπλέον χρόνος για 
αλλόγλωσσους μαθητές και μαθητές Ειδικής Εκπαίδευσης, που φοιτούν ή θα 
φοιτήσουν στο σχολείο. 

2. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού παραμένει στη διάθεσή σας για 
οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.730, ημερομηνίας 15 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.009.05.01.730 με ημερομηνία 15 Απριλίου, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Τμήμα ∆ασών, στα πλαίσια της ορθολογικής διαχείρισης των δασών 
προβαίνει κάποιες φορές σε υλοτομία δέντρων, με απώτερο σκοπό τη βελτίωση και 
ανανέωση των δασών. Η ξυλεία που υλοτομείται προέρχεται από δάση που έχουν 
καθοριστεί ως παραγωγικά, τα οποία χρησιμοποιούνται, μεταξύ άλλων, και για 
παραγωγή ξύλου. Τα παραγωγικά δάση καλύπτουν έκταση 41,399 εκταρίων, που 
αντιστοιχεί στο 25,5% της έκτασης των κρατικών δασικών εκτάσεων στις ελεύθερες 
περιοχές. Το ύψος της ξυλείας που υλοτομείται καθορίζεται μετά από απογραφή των 
παραγωγικών δασών που γίνεται κάθε δέκα χρόνια. Τα τελευταία χρόνια το ύψος του 
συνολικού λήμματος έχει καθοριστεί στις 4,000m3, που αντιστοιχεί στο10% της 
ετήσιας αύξησης των παραγωγικών δασών. 

 Οι δασικές περιοχές που υλοτομούνται καθορίζονται με λεπτομέρεια από το 
Πρόγραμμα Υλοτομιών, το οποίο συντάσσεται σε ετήσια βάση, αφού ληφθούν υπόψη 
διάφοροι παράμετροι, όπως ηλικία των δέντρων, πυκνότητα, κλίση εδάφους, εγγύτητα 
με κοινότητες, κ.α. 

 Η επιλογή των δέντρων που υλοτομούνται από κάθε περιοχή γίνεται με τη 
βοήθεια των Κανόνων Προσήμανσης, που δίνουν κατευθυντήριες γραμμές αναφορικά 
με ποια δέντρα θα υλοτομηθούν, με βάση το στάδιο εξέλιξής τους. Η επιλογή των 
δέντρων γίνεται από έμπειρους λειτουργούς, που έχουν εκπαιδευτεί στην επιλογή των 
δέντρων για υλοτομία. Επιπρόσθετα, έχουν ετοιμαστεί σαφείς και λεπτομερείς οδηγίες 
προς τους εν λόγω λειτουργούς, έτσι ώστε όπου διαπιστώσουν σημαντικά οικολογικά 
στοιχεία κατά την επιλογή των δέντρων, όπως φωλιές αρπακτικών ή δέντρα 
κατάλληλα για τη βελτίωση της βιοποικιλότητας, να λαμβάνουν όλα τα αναγκαία μέτρα 
για προστασία τους. 



83 

 

 Όπως έχω πληροφορηθεί η υλοτομία των δέντρων στην περιοχή Βίρσαρη ήταν 
ενταγμένη στο ετήσιο πρόγραμμα υλοτομιών για το 2011 και βρίσκεται εντός των 
παραγωγικών δασών. Η επιλογή των δέντρων έγινε με δασοκομικά κριτήρια και 
ακολουθήθηκε η διαδικασία που προβλέπεται από το Τμήμα ∆ασών. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 
23.06.009.05.01.738, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Ερ. 23.06.009.05.01.738 και ημερ. 
4.5.2011 σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση και στη συνέχεια σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα για τα θέματα που άπτονται των αρμοδιοτήτων του Υπουργείου: 

1. Με βάση τους περί Ελέγχου της Ρύπανσης της Ατμόσφαιρας Νόμους του 2002 
μέχρι 2009 και τους περί της Ολοκληρωμένης Πρόληψης και Ελέγχου της 
Ρύπανσης Νόμους του 2003 μέχρι 2008, έχουν χορηγηθεί Άδειες Εκπομπής 
Αερίων Αποβλήτων για τον ηλεκτροπαραγωγό σταθμό Βασιλικού και το παλιό 
τσιμεντοποιείο της εταιρείας «Τσιμεντοποιία Βασιλικού ∆ημόσια Εταιρεία Λτδ» 
στην περιοχή Βασιλικού. Σημειώνεται ότι η Άδεια Εκπομπής για το παλιό 
τσιμεντοποιείο έχει λήξει και ο φορέας εκμετάλλευσης έχει υποβάλει αίτηση για 
χορήγηση Άδειας Εκπομπής για το νέο τσιμεντοποιείο το οποίο βρίσκεται στη 
φάση της δοκιμαστικής λειτουργίας. Η αίτηση αυτή εξετάζεται. 

2. Στις εγκαταστάσεις αυτές η τήρηση των όρων λειτουργίας της Άδειας 
Εκπομπής ελέγχεται με διεξαγωγή επιθεωρήσεων και μετρήσεων 
συγκέντρωσης εκπεμπόμενων ρύπων, η συχνότητα των οποίων εξαρτάται από 
τις δυνατότητες του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας. Στις περιπτώσεις όπου 
διαπιστώνονται παραβάσεις απαιτείται από τους φορείς εκμετάλλευσης των 
εγκαταστάσεων η λήψη μέτρων για συμμόρφωση και αν δεν υπάρξει 
συμμόρφωση, γίνεται εισήγηση για λήψη ποινικών μέτρων. Σημειώνεται ότι ήδη 
έχουν ληφθεί ποινικά μέτρα στο παρελθόν εναντίον των φορέων 
εκμετάλλευσης των εν λόγω εγκαταστάσεων για παραβάσεις των όρων 
λειτουργίας των Αδειών Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων. 

3. Για την ενημέρωση του κοινού σχετικά με την υφιστάμενη κατάσταση της 
ποιότητας της ατμόσφαιρας στην περιοχή Βασιλικού, το Τμήμα Επιθεώρησης 
Εργασίας λειτουργεί ειδική μονάδα συνεχούς μέτρησης της ποιότητας αέρα 
εντός της Κοινότητας Ζυγίου. Τα αποτελέσματα των συνεχών μετρήσεων 
ποιότητας αέρα, τόσο από τη μονάδα αυτή όσο και από τις υπόλοιπες οκτώ 
μονάδες που διαθέτει το Τμήμα, δίνονται επιγραμμικά (on-line) είτε μέσω της 
κεντρικής ιστοσελίδας του Τμήματος (www.mlsi.gov.cy/dli) είτε μέσω της 
εξειδικευμένης ιστοσελίδας www.airqualitv.gov.cv. Σημειώνεται επίσης ότι η 
Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου λειτουργεί δύο μονάδες παρακολούθησης της 
ποιότητας του αέρα σε περιοχές γύρω από τον ηλεκτροπαραγωγό σταθμό 
Βασιλικού και συγκεκριμένα στο Ζύγι και στην Καλαβασό και σε περίπτωση 
που το κοινό το επιθυμεί, μπορεί να ζητήσει από την ΑΗΚ τα σχετικά 
αποτελέσματα. 

4. Όσον αφορά τις επιπτώσεις στο περιβάλλον και ειδικότερα στην ποιότητα της 
ατμόσφαιρας από τη λειτουργία νέων εγκαταστάσεων, σημειώνεται ότι 
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απαραίτητη προϋπόθεση για εξέταση της αίτησης για Άδεια Εκπομπής Αερίων 
Αποβλήτων αποτελεί και η εκ των προτέρων εκπόνηση Μελέτης Εκτίμησης 
Επιπτώσεων στο Περιβάλλον (ΜΕΕΠ), η εξέταση της από την Επιτροπή 
Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον και η έκδοση γνωμάτευσης από το 
∆ιευθυντή του Τμήματος Περιβάλλοντος, του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος. Οι ΜΕΕΠ περιλαμβάνουν εκτίμηση των 
επιπτώσεων που θα έχει η λειτουργία μιας νέας εγκατάστασης στην ποιότητα 
του αέρα της περιοχής σε σχέση και με τη λειτουργία των υφιστάμενων 
εγκαταστάσεων έτσι ώστε να εξετασθούν και οι σωρευτικές συνέπειες που 
δυνατόν να επιφέρει η λειτουργία μιας εγκατάστασης στην ποιότητα του αέρα 
της περιοχής. 

 Το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας συμμετέχει ως μέλος στην πιο πάνω 
Επιτροπή και εξετάζει σε κάθε περίπτωση, στα πλαίσια των αρμοδιοτήτων του, 
τις επιπτώσεις που θα έχει η λειτουργία μιας νέας εγκατάστασης στην ποιότητα 
του αέρα της περιοχής όπως επίσης και τα μέτρα που προτείνονται στην 
ΜΕΕΠ για μείωση των εκπομπών αερίων αποβλήτων. 

5. Σημειώνεται ότι η ποιότητα της ατμόσφαιρας στην περιοχή Βασιλικού 
αναμένεται ότι θα βελτιωθεί με τη λειτουργία, γύρω στα τέλη του 2011, της 5ης 

μονάδας ηλεκτροπαραγωγής η οποία, όπως και η Μονάδα 4, είναι 
εξοπλισμένες με κατάλληλη αντιρρυπαντική τεχνολογία ενώ χρησιμοποιούν 
πετρέλαιο εσωτερικής καύσης (diesel oil) που έχει ως αποτέλεσμα την 
εκπομπή στην ατμόσφαιρα αερίων ρύπων σε χαμηλότερες συγκεντρώσεις σε 
σχέση με τη χρησιμοποίηση Βαρέως Πετρελαίου Εξωτερικής Καύσης (HFO). 
Περαιτέρω βελτίωση της ποιότητας της ατμόσφαιρας αναμένεται με την 
κανονική λειτουργία των νέων εγκαταστάσεων του τσιμεντοποιείου και τον ήδη 
οριστικό τερματισμό της λειτουργίας των υφιστάμενων, αφού καταργούνται 
τρεις πεπαλαιωμένοι κλίβανοι και στη θέση τους θα λειτουργεί μόνο ένας 
καινούργιος, σύγχρονος κλίβανος. Σημειώνεται επίσης ότι με την έλευση και 
χρήση του φυσικού αερίου ως καυσίμου στις μονάδες του ηλεκτροπαραγωγού 
σταθμού Βασιλικού, η ποιότητα του αέρα της περιοχής αναμένεται να βελτιωθεί 
ακόμη περισσότερο. 

6. Όσον αφορά τα μέτρα που λαμβάνονται για να διασκεδαστούν οι ανησυχίες 
των κατοίκων και ο τρόπος με τον οποίο το κοινό μπορεί να συμμετέχει στη 
διαδικασία χορήγησης των Αδειών Εκπομπής Αερίων Αποβλήτων για νέες 
εγκαταστάσεις, σημειώνεται ότι η σχετική αίτηση εξετάζεται από την Τεχνική 
Επιτροπή για την Προστασία του Περιβάλλοντος, η οποία συμβουλεύει την 
Υπουργό σχετικά με τη χορήγηση ή μη της εν λόγω Άδειας αφού 
προηγουμένως: 

 (α) γνωστοποιηθεί στην Επίσημη Εφημερίδα της ∆ημοκρατίας, σε δύο 
ευρείας κυκλοφορίας εφημερίδες στη ∆ημοκρατία και στο διαδίκτυο η 
λήψη της αίτησης ώστε να δοθεί η ευκαιρία στο κοινό να υποβάλει 
απόψεις και εισηγήσεις, 

 (β) η αίτηση τεθεί στη διάθεση του κοινού σε ένα ή περισσότερα σημεία 
όπου το κοινό μπορεί να έχει πρόσβαση, όπως τα γραφεία των τοπικών 
αρχών, στις περιπτώσεις υποβολής αιτήσεων που αφορούν 
εγκαταστάσεις αποτέφρωσης ή συναποτέφρωσης αποβλήτων όπως 
είναι το τσιμεντοποιείο στο Βασιλικό. Σημειώνεται ότι η αίτηση για το νέο 
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τσιμεντοποιείο στο Βασιλικό έχει τεθεί στις 19.11.2010 στη διάθεση του 
κοινού στα γραφεία των Κοινοτικών Συμβουλίων Ζυγίου, Καλαβασού και 
Μαρί. 

 (γ) γνωστοποιηθεί η διενέργεια δημόσιας ακρόασης και συνεδρίας της 
Τεχνικής Επιτροπής για την Προστασία του Περιβάλλοντος στην 
Επίσημη Εφημερίδα της ∆ημοκρατίας, σε δύο ευρείας κυκλοφορίας 
εφημερίδες στη ∆ημοκρατία και στο διαδίκτυο για εξέταση της σχετικής 
αίτησης. Στις συνεδρίες της Τεχνικής Επιτροπής προσκαλούνται επίσης 
οι Έπαρχοι, τα Κοινοτικά Συμβούλια και οι ∆ήμοι που δυνατόν να 
επηρεάζονται από τη λειτουργία των υπό εξέταση εγκαταστάσεων ώστε 
να εκφράσουν οποιεσδήποτε απόψεις ή παράπονα που πιθανό να 
υπάρχουν για κάθε περίπτωση. 

7. Η επιστολή αυτή κοινοποιείται στα Υπουργεία Υγείας, Εμπορίου Βιομηχανίας 
και Τουρισμού καθώς και στο Υπουργείο Γεωργίας Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος για θέματα που άπτονται των αρμοδιοτήτων τους.» 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τέταρτο δεν υπάρχει σήμερα.   

 Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει ολοκληρωθεί η σημερινή συνεδρία της 
Βουλής.   

 Η επόμενη συνεδρία του σώματος ορίζεται για την επόμενη Πέμπτη, 23 Ιουνίου 
2011, στις 4.00 το απόγευμα, με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1. Ο περί των Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να 
πληρούν Καθορισμένες Κατηγορίες Προϊόντων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.121-2011). 

 2. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Παιχνίδια) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.053-2011). 

 3. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Παιχνίδια) 
(Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.054-2011). 

 4. Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ειδικό Εκπαιδευτικό 
Προσωπικό και Μεταπτυχιακοί Συνεργάτες) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.069-2011). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆ΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  4.11 μ.μ.) 
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Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Μαυρονικόλα Ρούλα 

Αντωνίου Αντώνης  Μέσης Χρίστος 

Βαρνάβα Γιώργος Μητσόπουλος Τάσος  

Βότσης Άγγελος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γαβριήλ Γιαννάκης Νικολαΐδης Νίκος 

Γεωργιάδης Χάρης Νικολάου Ιωνάς 

Γεωργίου Γιώργος Ομήρου Γιαννάκης 

∆αμιανού Άριστος Παπαγεωργίου Πάμπος  

∆ημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαδόπουλος Νικόλας 

∆ίπλαρος Ευθύμιος Περδίκης Γιώργος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Καρογιάν Μάριος Προκοπίου Γεώργιος 

Κατσουρίδης Νίκος Σαμψών Σωτήρης 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σαρίκας Φειδίας 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Σταυριανός Πανίκκος 

Κουλίας Ζαχαρίας Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουτσού Νίκος Συλλούρης ∆ημήτρης 

Κυπριανού Ανδρέας Τάσου Γεώργιος 

Κυριακίδου Στέλλα Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κωνσταντίνου Κώστας Τορναρίτης Νίκος 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Φακοντής Αντρέας 

Κώστα Κώστας Φυττής Σοφοκλής 

Λαμάρης Γιάννος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Λουκαΐδης Γιώργος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Μαυρίδης Μάριος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Χατζηρούσος Αντώνης 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011», η συζήτηση που ακολούθησε (Γ. Βαρνάβα, Ν. Τορναρίτης, 
Ν. Κωνσταντίνου, Γ. Λουκαΐδης) και ψήφισή του σε νόμο. 
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2. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας 
Κύπρου (Πρόσληψη, Προαγωγή, Υπηρεσία και Πειθαρχικός Έλεγχος) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011», η συζήτηση που ακολούθησε (Γ. 
Λαμάρης, Γ. Περδίκης, Λ. Χριστοφόρου, Γ. Βαρνάβα, Ά. Βότσης, Ά. ∆αμιανού, 
Πρόεδρος) και έγκρισή τους. 

3. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

4. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Η διαχείριση των ομβρίων υδάτων στο αεροδρόμιο Λάρνακας - Έργα 
συντήρησης γεφυριού και εκκλησίας στο Κούρδαλι από το Τμήμα Αρχαιοτήτων 
- Ένταξη της Κύπρου στη Σύμβαση-Πλαίσιο των Ηνωμένων Εθνών για την 
Κλιματική Αλλαγή - Ανακήρυξη αρχαίου γεφυριού στην Κάτω Αρχιμανδρίτα σε 
Αρχαίο Μνημείο Α΄ Πίνακα - Σύμβαση για την καταπολέμηση της βίας κατά των 
γυναικών και της ενδοοικογενειακής βίας - Η ετοιμασία νομοσχεδίου για την 
αύξηση της ελάχιστης επιτρεπόμενης απόστασης αλιείας από τις 
προστατευόμενες θαλάσσιες περιοχές - Ετοιμασία όρων και προδιαγραφών για 
εξέταση των αιτήσεων παραχώρησης άδειας εγκατάστασης κεραίας κινητής 
τηλεφωνίας - Υποχρεωτική αναγραφή της χώρας προέλευσης στα προϊόντα - 
Αιτήματα των κωφών - Οι ποινές στην ΑΗΚ για τις υπερβάσεις των ορίων 
εκπομπής οξιδίων του αζώτου στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό ∆εκέλειας - Η 
έκθεση των Ευρωπαίων εμπειρογνωμόνων για την ασφάλεια των κυπριακών 
αεροδρομίων - Ανάγκη επίσπευσης επιδιορθώσεων σε πολυκατοικία στη 
Λάρνακα - Επίθεση χούλιγκαν σε μπαρ στη Λευκωσία - Τέλη εργοδότησης 
οικιακών βοηθών για συνταξιούχους - Έλεγχος εμπορίου πατατών από τα 
κατεχόμενα - Εμφανίσεις σε τηλεοπτικούς σταθμούς υποψηφίων βουλευτών 
στις εκλογές του Μαΐου του 2011. 

5. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

Ανάγκη εκκοπής των χόρτων στους δημόσιους χώρους αντί των ψεκασμών - 
Οι επιδοτήσεις του ΚΟΑΠ για αντιμετώπιση των ζιζανίων - απόρρητη 
απάντηση - Εμπορικό κέντρο συνοικισμού Λιοπετρίου - Πιστοποιητικό 
Επαγγελματικής Κατάρτισης Οδηγού Μηχανοκινήτων Οχημάτων - Ανάγκη 
ασφαλτόστρωσης αγροτικού δρόμου στα Κάτω Πολεμίδια - Έλλειψη ιατρικού 
προσωπικού στις Κεντρικές Φυλακές - Ρύπανση της ακτής του Αγ. Ερμογένους 
στο Κούριο από ζωικά περιττώματα - Η ρύπανση των παραλιών και της 
θάλασσας στην Πάφο και η αντιμετώπιση του φαινομένου - Ανάγκη χρήσης 
των λεωφορείων από τους Λαρνακείς - Ερωτήματα σχετικά με την παραμονή 
αλλοδαπών στην Κύπρο - Εργοδότηση νευρολόγου στο νοσοκομείο 
Αμμοχώστου - Απευθείας σύνδεση με λεωφορεία της Πόλης Χρυσοχούς με τη 
Λευκωσία - Παραχώρηση κρατικής γης για κατασκευή κοινοτικού γηπέδου στην 
Αργάκα - ∆ιαμόρφωση του κέντρου της κοινότητας Αγίας Μαρινούδας - Αίτημα 
της κοινότητας Αγίας Μαρινούδας για κήρυξη κατοικίας σε διατηρητέα και 
μετατροπή της σε μουσείο - Μη λειτουργία του μηχανήματος ελέγχου 
οστεοπόρωσης στο νοσοκομείο Αμμοχώστου - Παραχώρηση βοηθημάτων 
στους αιτητές πολιτικού ασύλου και τους πολιτικούς πρόσφυγες - Επιδιόρθωση 
του δρόμου από την Ξυλοτύμπου προς τον παραλιακό δρόμο Λάρνακας-
∆εκέλειας - Επισκευή δρόμου ∆εκέλειας-Ξυλοτύμπου  -  Εγγεγραμμένα 
προϊόντα με methylisothiazolinone στην Κύπρο - Ανάγκη λήψης μέτρων για 
μείωση των ορίων συγκέντρωσης σκόνης στην ατμόσφαιρα - Μη καταβολή 
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δεδικασμένης διατροφής σε διαζευγμένες γυναίκες - Ανάγκη για καθαρισμό 
προαυλίου πολυκατοικίας στο συνοικισμό Μακαρίου Γ΄ στη Λεμεσό - Μέτρα 
πάταξης της φοροδιαφυγής και της φοροαποφυγής - ∆ιορισμός ατόμων με 
αναπηρίες ως εκπαιδευτικών - Επαλήθευση των στοιχείων που προσκομίζουν 
σε κρατικές υπηρεσίες για λήψη βοηθήματος Τουρκοκύπριοι και αλλοδαποί - 
Χρονοδιάγραμμα εξάντλησης ζωής του υποσταθμού ανοικτού τύπου της ΑΗΚ 
στον Άγιο Γεώργιο Λάρνακας - Κεραία τηλεπικοινωνιών στην Άχνα - Μίσθωση 
υπηρεσιών παιδονευρολόγου στο Μακάρειο Νοσοκομείο - Ανακατασκευή και 
ανάπλαση κεντρικών πλατειών στην Αθηένου - Μελέτες για διασύνδεση των 
φραγμάτων της επαρχίας Πάφου με το Νότιο Αγωγό - ∆ιδασκαλία πολιτικής 
αγωγής από πτυχιούχους του κλάδου πολιτικών επιστημών - Ένταξη 
αλλόγλωσσων στα σχολεία - Σύνδεση κατοικιών με το αποχετευτικό στις 
προσφυγικές κοινότητες της επαρχίας Αμμοχώστου -  Αιτήματα Παγκύπριας 
Οργάνωσης Τυφλών - Έργα στους δρόμους Ακακίου-Ατσιάς και Παμπατσιάς-
Γαλάτας - Ανάγκη για τεχνικούς όρους και προδιαγραφές στην εγκατάσταση 
κεραίας κινητής τηλεφωνίας σε στέγες - Παραβάσεις στην παραθαλάσσια ζώνη 
προστασίας στην περιοχή “Θαλασσινές Σπηλιές” στην Πέγεια - Εγκατάσταση 
μονάδων φωτοεπισήμανσης - Η λειτουργία του κέντρου νεότητας του 
συνοικισμού Παραλιμνίου - Αναθεώρηση της πολιτικής έκδοσης αδειών 
εισόδου στις αλλοδαπές καλλιτέχνιδες - Αίτημα για δημιουργία οικοπέδων για 
φτωχές οικογένειες στα Χολέτρια - Βελτίωση δρόμου Επισκοπής-Αμαργέτης-
Παναγιάς - Αίτημα της κοινότητας Επισκοπής Πάφου για μείωση της έκτασης 
της περιοχής που επηρεάζεται από το Σχέδιο “Φύση 2000” - Ερωτήματα για τη 
δημογραφική πολιτική στην Κύπρο - Καθυστέρηση στην είσπραξη των ετήσιων 
κρατικών μισθωμάτων - Σχέδιο προώθησης και στήριξης της πράσινης 
επιχειρηματικότητας - Αξιολόγηση εφαρμογής προγράμματος “FreD goes net” - 
Θέμα ασφάλειας των μαθητών του “Junior School” λόγω έργων που 
πραγματοποιούνται - Αστυνόμευση κοινοτήτων λόγω κλοπών και χρήσης 
ναρκωτικών - Ενίσχυση του Αστυνομικού Σταθμού Παναγιάς - Αίτημα για 
μετακίνηση του χοιροστασίου της Μαραθούντας - Μετακίνηση του χώρου 
αδρανών υλικών από τη Μαραθούντα - Επένδυση των τοίχων κατά μήκος των 
δρόμων της κοινότητας Λεμώνας με πέτρα - Η πολιτική για τον τομέα της 
αμπελουργίας - Αναβάθμιση εσπερινών σχολείων - Ενίσχυση ιδρυμάτων που 
διοργανώνουν και παρουσιάζουν πολιτιστικές εκδηλώσεις και εκδόσεις - 
Γνωμάτευση της Νομικής Υπηρεσίας σχετικά με δημοσίευση πληροφοριών στο 
διαδίκτυο για εξώδικα που αφορούν παραβίαση του περί Ελέγχου της 
Ρύπανσης των Νερών Νόμου - Απαλλοτρίωση και αποζημιώσεις για το 
Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο Κύπρου - Εναρμόνιση του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού με απόφαση του Ανώτατου ∆ικαστηρίου για τους πίνακες 
διοριστέων εκπαιδευτικών - Προβλήματα σιτοπαραγωγών του Καλού Χωριού 
από τις ασκήσεις της Εθνικής Φρουράς στο πεδίο βολής - Συμβάσεις για το 
γεωργικό τομέα - Στατιστικά στοιχεία και κέντρα φροντίδας και απασχόλησης 
για τα άτομα με αναπηρία - Καθυστέρηση στην παραχώρηση αποζημιώσεων 
για τις ανοιχτές καλλιέργειες - Επιδιόρθωση δρόμου Στατού-Αγίου Φωτίου 
προς Παναγιά - ∆ιαχωρισμός οικοπέδων στην κοινότητα Αναρίτας - Έργα στην 
Αναρίτα - Έργα στην Αμαργέτη - Απαγόρευση του κυνηγιού κοντά σε κατοικίες 
στην Αμαργέτη - Ανάγκη για διαχωρισμό οικοπέδων για νέα ζευγάρια στην 
Αμαργέτη - Αναθεώρηση υπολογισμού αγροτικών τεμαχίων στην κοινότητα 
Θελέτρας - Ερωτήματα για την Εθνική Ψηφιακή Στρατηγική - Παράνομη 
απόρριψη λυμάτων στην κοινότητα Αθηένου - Επιδόματα σε Τουρκοκυπρίους 
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και αριθμός αιτητών πολιτικού ασύλου με τουρκικό διαβατήριο - Επέκταση 
αυτοκινητόδρομου Λευκωσίας-Λεμεσού και προσβάσεις από την αερογέφυρα 
Λατσιών - Ανάγκη εφαρμογής σήματος πιστοποίησης της ΕΕ σε οργανικά-
βιολογικά καλλυντικά - Αίτημα συμπερίληψης της Αυγόρου στο Ενιαίο 
Στεγαστικό Σχέδιο - Σχέδιο νεανικής επιχειρηματικότητας και “Αειφόρος 
ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα 2007-2013” - Καθυστερήσεις στην επιστροφή 
του ΦΠΑ στους αγρότες - Οπλοβομβίδες ARGES EM01 - Ενέργειες για 
αξιοποίηση και επέκταση των δομών των ειδικών σχολείων - Έργα αναδασμού 
στις κοινότητες Κεδάρων και Πραιτωρίου της επαρχίας Πάφου - Σχέδιο 
εκρίζωσης οπωροφόρων δέντρων - Μέτρα κυκλοφοριακής ύφεσης στον 
κεντρικό δρόμο της κοινότητας Κεδάρων στην Πάφο - Ανάγκη έργων 
συντήρησης του δρόμου Στενής-Περιστερώνας - Προβλήματα κοινότητας 
Αχέλειας - Εφαρμογή του νόμου για ποσοστιαία πρόσληψη αναπήρων στη 
δημόσια υπηρεσία - Καταπολέμηση της ποντίκας σε χωριά της επαρχίας 
Πάφου - Η μη αποδοχή των εισηγήσεων των αρμόδιων επιτροπών για την 
τροποποίηση του προτύπου του κυπριακού σκυροδέματος - Ελλείψεις και 
αδυναμίες του αεροδρομίου Λάρνακας σχετικά με την προσβασιμότητα από 
αναπήρους - Αποτελέσματα μελέτης για τη λειτουργία κέντρων δηλητηριάσεων 
σε χώρες της ΕΕ - Απόφαση για συμπλεγματοποίηση τάξεων στο ∆ημοτικό 
Σχολείο Κάτω Πύργου - Υλοτόμηση πεύκων στην περιοχή Βίρσαρη στην 
κοιλάδα του ∆ιαρίζου - Συγκέντρωση βιομηχανιών στην περιοχή Βασιλικού. 
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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Θ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ - ΕΚΤΑΚΤΗ ΣΥΝΟ∆ΟΣ 

Συνεδρίαση 23ης Ιουνίου 2011 

Ώρα έναρξης: 4.05 μ.μ. 

Αρ. 4 

 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

(Σ. ΦΥΤΤΗΣ) 

 Καλό απόγευμα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ το 
γραμματέα να διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙ∆ΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Θα κάνουμε μία αναφορά στην Παγκόσμια Ημέρα Προσφύγων. 

 Με την ευκαιρία της Παγκόσμιας Ημέρας Προσφύγων στις 20 Ιουνίου, η οποία 
καθιερώθηκε το 2001 από τη Γενική Συνέλευση των Ηνωμένων Εθνών, 
επαναφέρουμε στο προσκήνιο τις δοκιμασίες των προσφύγων της Κύπρου, οι οποίοι 
βρίσκονται μακριά από τα σπίτια τους τα τελευταία τριάντα επτά χρόνια, ως 
αποτέλεσμα της τουρκικής εισβολής του 1974 και της συνεχιζόμενης κατοχής.  
Εκφράζουμε εκ νέου τη βούληση και στήριξη της Βουλής των Αντιπροσώπων για κάθε 
προσπάθεια διεκδίκησης των δικαιωμάτων των προσφύγων, με στόχο την τελική και 
μόνιμη επιστροφή στον τόπο τους, στο πλαίσιο μιας ελεύθερης και επανενωμένης 
Κύπρου.  

 Με αφορμή πρόσφατες δηλώσεις της τουρκοκυπριακής ηγεσίας, που 
απορρίπτει την επιστροφή των προσφύγων στις πατρογονικές τους εστίες στην 
Κερύνεια και τη Μόρφου, εκφράζουμε την απογοήτευσή μας για τη νέα αυτή απόδειξη 
της συνεχούς και πάγιας αδιαλλαξίας που επιδεικνύει η τουρκική πλευρά στα πλαίσια 
των προσπαθειών επίλυσης του κυπριακού προβλήματος. Προκλητικές δηλώσεις 
αυτού του είδους δε συμβάλλουν κατ’ ουδένα τρόπο στην επίτευξη προόδου στις 
διαπραγματεύσεις, αλλά, αντίθετα, υποσκάπτουν τις συνομιλίες δυναμιτίζοντας την 
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όποια, έστω και υποτυπώδη, πρόοδο και δημιουργώντας αισθήματα απογοήτευσης 
και αποθάρρυνσης σε όσους επιζητούν πραγματικά λύση.  

 Εμμένουμε στην εξεύρεση μιας δίκαιης, βιώσιμης και λειτουργικής λύσης του 
κυπριακού προβλήματος.  Παραμένουμε προσηλωμένοι σε λύση που να βασίζεται 
στα σχετικά ψηφίσματα του Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών και 
γενικότερα στο διεθνές δίκαιο και στις αρχές και αξίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, 
καθώς και στις συμφωνίες υψηλού επιπέδου του 1977 και 1979.  Σε μια επανενωμένη 
Κύπρο θα πρέπει το δικαίωμα της επιστροφής να διασφαλίζεται ως αναφαίρετο 
ανθρώπινο δικαίωμα, όπως βέβαια γενικότερα και όλα τα ανθρώπινα δικαιώματα και 
οι θεμελιώδεις ελευθερίες όλων των Κυπρίων.  

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Ετελειώσατε; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Η αναφορά ετέλειωσε.  

 Έχετε πάνω σε αυτό το θέμα κάτι; 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Θέλω να διαβάσετε την τελευταία παράγραφο, εκεί που λέει «σε μια 
επανενωμένη Κύπρο». 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Να τη διαβάσω.  «Σε μια επανενωμένη Κύπρο θα πρέπει…». 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 «Σε μια ελεύθερη και επανενωμένη Κύπρο».  Έχει γίνει διόρθωση το πρωί.  Να 
’ναι και τα δύο είπαμε. 

(Μη ευκρινές σχόλιο από βουλευτή) 

 Έν’ λογικό, Άντρο, να ’ναι και τα δύο, έννεν; 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 ∆ιόρθωσ’ την, Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έτσι είναι, όπως το λέει ο κ. Συλλούρης; 

 Εδώ δεν το γράφει πάντως. 
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 Εν πάση περιπτώσει, δεν είναι άσχημη η φρασεολογία, είναι καλή. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, κύριε Περδίκη. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Επειδή τυγχάνει να ήταν εισήγησή μου για την πρώτη παράγραφο, όντως 
έπρεπε να ήταν και στη δεύτερη παράγραφο.  Νομίζω δεν υπάρχει αντίρρηση από 
κανένα από τους παρευρισκόμενους στη συνάντηση να μπει και στη δεύτερη 
παράγραφο, καμιά απολύτως αντίρρηση, νομίζω.  ∆εν είναι εκεί το θέμα, το θέμα είναι 
αλλού. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Να σας πληροφορήσω ότι η Επιτροπή Επιλογής, υιοθετώντας εισήγηση του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού, αντικατέστησε τον κ. Χρήστο Στυλιανίδη ως μέλος της 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Θεσμών, Αξιών και Επιτρόπου ∆ιοικήσεως με τον κ. 
Μάριο Μαυρίδη. 

 Προχωρούμε τώρα στα θέματα της νομοθετικής εργασίας.  Θα παρακαλούσα 
για τα θέματα στα οποία υπάρχει ομοφωνία να μη διαβάζεται η έκθεση.  

 Τα τρία πρώτα θέματα έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί των 
Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να πληρούν Καθορισμένες Κατηγορίες Προϊόντων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011», «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) Κανονισμοί του 2011» και «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Παιχνίδια) 
(Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας για το 
νομοσχέδιο και τους κανονισμούς που περιλαμβάνονται στο επισυνημμένο 

παράρτημα  

Παρόντες ׃ 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου, αναπλ. πρόεδρος Κώστας Κώστα 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Γιαννάκης Γαβριήλ  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας εξέτασε το 
νομοσχέδιο και τους κανονισμούς που περιλαμβάνονται στο επισυνημμένο 
παράρτημα σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε την 21η Ιουνίου 2011.  Στα 
πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
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εκπρόσωποι του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, του Γραφείου 
του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της ΟΕΒ, του ΚΕΒΕ, της ΠΟΒΕΚ, της ΠΕΟ, 
του Κυπριακού Οργανισμού Προώθησης Ποιότητας, του Κυπριακού Οργανισμού 
Τυποποίησης, του Κυπριακού  Συνδέσμου Καταναλωτών, της Παγκύπριας Ένωσης 
Καταναλωτών και Ποιότητας Ζωής και του Παγκύπριου Συνδέσμου Υπεραγορών.  Οι 
συνδικαλιστικές οργανώσεις ΣΕΚ και ∆ΕΟΚ, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν 
εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία.   

 Σκοπός του προτεινόμενου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί των 
Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να πληρούν Καθορισμένες Κατηγορίες Προϊόντων 
Νόμου, ώστε να υπάρξει συμμόρφωση με το Κεφάλαιο V της Οδηγίας 2009/48/ΕΚ του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου, της 18ης Ιουνίου 2009, σχετικά με την 
ασφάλεια των παιχνιδιών. 

 Ειδικότερα, όπως ανέφερε ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού και όπως συναφώς αναφέρεται στη σχετική εισηγητική 
έκθεση που συνοδεύει το νομοσχέδιο και τους κανονισμούς, το Υπουργείο Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι υπεύθυνο για το συντονισμό και την εφαρμογή του 
νόμου πλαισίου με τίτλο «Ο περί των Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να πληρούν 
Καθορισμένες Κατηγορίες Προϊόντων Νόμος», δυνάμει του οποίου υιοθετήθηκαν 
είκοσι μία Οδηγίες νέας προσέγγισης, με αντίστοιχους εναρμονιστικούς κανονισμούς 
στην κυπριακή έννομη τάξη.  Η Οδηγία 88/378/ΕΚ σχετικά με την ασφάλεια των 
παιχνιδιών είναι μία από τις είκοσι μία Οδηγίες νέας προσέγγισης και ενσωματώθηκε 
στο κυπριακό δίκαιο με τους κανονισμούς με τίτλο «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) Κανονισμοί του 2002». 

 Συγκεκριμένα, μεταξύ άλλων με το εν λόγω νομοσχέδιο αντικαθίσταται ο όρος 
«Επιτροπή Έγκρισης» με τον όρο «Κοινοποιούσα Αρχή» και εισάγονται οι 
«Απαιτήσεις της Κοινοποιούσας Αρχής», όπως καθορίζονται στην Οδηγία 
2009/48/ΕΚ. 

 Όπως αναφέρεται στην ίδια εισηγητική έκθεση, οι τεχνολογικές εξελίξεις στην 
αγορά παιχνιδιών δημιούργησαν νέα ζητήματα σε ό,τι αφορά την ασφάλεια των 
παιχνιδιών, καθώς και την ανάγκη για βελτίωση του σχετικού νομικού πλαισίου.  Η νέα 
Οδηγία 2009/48/ΕΚ σχετικά με την ασφάλεια των παιχνιδιών είναι η πρώτη τομεακή 
Οδηγία που εναρμονίζεται με το γενικό πλαίσιο για την εμπορία προϊόντων στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση και στόχος της είναι η εγγύηση υψηλού επιπέδου ασφάλειας των 
παιχνιδιών για τη διασφάλιση της υγείας και της ασφάλειας των παιδιών και 
παράλληλα η εξασφάλιση της λειτουργίας της εσωτερικής αγοράς.  Με βάση την ίδια 
έκθεση, η χώρα μας μπορεί να υλοποιήσει τις προτεινόμενες ρυθμίσεις, των οποίων η 
εφαρμογή δεν αναμένεται να έχει οποιεσδήποτε οικονομικές επιπτώσεις στους 
πολίτες ή σε οργανωμένα σύνολα, αλλά αντίθετα αναμένεται να συμβάλει στην 
ενίσχυση του επιπέδου ασφάλειας των παιδικών παιχνιδιών.   

 Σκοπός των περί των Βασικών Απαιτήσεων (Παιχνίδια) Κανονισμών του 2011 
είναι αφενός η εναρμόνιση της κυπριακής νομοθεσίας με την Οδηγία 2009/48/ΕΚ και 
αφετέρου η κατάργηση και αντικατάσταση των περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) Κανονισμών του 2002.  Ειδικότερα, όπως αναφέρεται στον Κανονισμό 51 
των υπό αναφορά κανονισμών, οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Παιχνίδια) 
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Κανονισμοί του 2002 καταργούνται από τις 20 Ιουλίου 2011, με εξαίρεση το τμήμα 3 
του Μέρους ΙΙ του Παραρτήματος ΙΙ, το οποίο καταργείται από τις 20 Ιουλίου 2013.   

 Σκοπός των περί των Βασικών Απαιτήσεων (Παιχνίδια) (Καταργητικών) 
Κανονισμών του 2011 είναι η κατάργηση των περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) Κανονισμών του 2002 από τις 20 Ιουλίου 2011, με εξαίρεση το τμήμα 3 
του Μέρους ΙΙ του Παραρτήματος ΙΙ, το οποίο καταργείται από τις 20 Ιουλίου 2013. 

 Στα πλαίσια της περαιτέρω συζήτησης του νομοσχεδίου και των κανονισμών 
αυτών κρίθηκε σκόπιμο όπως η εκτελεστική εξουσία προχωρήσει σε απόσυρση των 
υπ’ αριθμόν 3 του παραρτήματος κανονισμών, αφού η πιο πάνω πρόνοια για 
κατάργηση περιλαμβάνεται ήδη στον Κανονισμό 51 των περί των Βασικών 
Απαιτήσεων (Παιχνίδια) Κανονισμών του 2011 και αποτελεί πλεονασμό.  Ως εκ 
τούτου, το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού απέστειλε σχετική 
επιστολή, ημερομηνίας 21ης  Ιουνίου 2011, με την οποία ζητά την απόσυρση των 
καταργητικών κανονισμών. 

 Σημειώνεται περαιτέρω ότι, παρ’ όλο που σύμφωνα με το άρθρο 54 της 
Οδηγίας 2009/48/ΕΚ τα κράτη μέλη έπρεπε να είχαν θέσει σε ισχύ τις αναγκαίες 
νομοθετικές, κανονιστικές και διοικητικές διατάξεις, για να συμμορφωθούν με την εν 
λόγω Οδηγία, το αργότερο μέχρι τις 20 Ιανουαρίου 2011, τα νομοθετήματα 
κατατέθηκαν στη Βουλή των Αντιπροσώπων στις 9 Ιουνίου 2011.   

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με το σκοπό και τις επιδιώξεις τόσο του 
νομοσχεδίου όσο και των κανονισμών και τόνισαν εμφαντικά την ανάγκη για την 
αποτελεσματική εφαρμογή τόσο των προτεινόμενων σχεδίων νόμου όσο και 
γενικότερα όλων των νομοθεσιών που διασφαλίζουν την ασφάλεια και υγεία των 
πολιτών. 

 Ο αναπληρωτής πρόεδρος και τα μέλη της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Εμπορίου και Βιομηχανίας, αφού έλαβαν υπόψη όλα τα πιο πάνω, επιφυλάχθηκαν να 
τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση των θεμάτων στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ 

1. Ο περί των Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να πληρούν Καθορισμένες 
Κατηγορίες Προϊόντων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011. 

2. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Παιχνίδια) Κανονισμοί του 2011. 

3. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Παιχνίδια) (Καταργητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Η έκθεση αναφέρει ότι όλες οι ομάδες και οι μεμονωμένοι θα τοποθετηθούν 
στην ολομέλεια. 

 Υπάρχει τοποθέτηση από τα κόμματα; 

 Ναι, ο συνάδελφος κ. Ζαχαρίου. 

Ζ. ΖΑΧΑΡΙΟΥ: 
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 Κύριε Πρόεδρε, 

 Ο ∆ημοκρατικός Συναγερμός τάσσεται υπέρ. Είναι μια εναρμονιστική 
νομοθεσία, που ουσιαστικά παρέχει περαιτέρω φροντίδα και προστασία στα μικρά 
παιδιά όσον αφορά τα παιγνίδια τους.  Εκείνο το οποίο θέλουμε να σημειώσουμε είναι 
η αργοπορία της εκτελεστικής εξουσίας να καταθέσει το συγκεκριμένο τροποποιητικό 
κανονισμό και την τροποποίηση του νόμου.  Ενώ έπρεπε να τον είχαν περάσει και να 
εναρμονιστούμε με το ευρωπαϊκό κεκτημένο από τις 20 Ιανουαρίου, κατατέθηκε τον 
Ιούνιο στη Βουλή.  Θέλουμε να τονίσουμε το γεγονός ότι η Κύπρος έχει υποχρέωση 
να συμμορφώνεται με τις ευρωπαϊκές Οδηγίες στις κατάλληλες χρονικές στιγμές που 
αυτές απαιτούν. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Από το ΑΚΕΛ ο κ. Σταύρος Ευαγόρου. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Το ΑΚΕΛ, κύριε Πρόεδρε, τάσσεται επίσης υπέρ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Από το ∆ΗΚΟ ο κ. Νικόλας Παπαδόπουλος. 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κι εμείς θα ταχθούμε υπέρ του νομοσχεδίου.  Απλά να σημειώσουμε ότι για 
μας δεν αρκεί απλά να ψηφίζουμε αυτές τις νομοθεσίες, αλλά πρέπει να φροντίζουμε 
να εφαρμόζονται.  Γιατί στο παρελθόν αυτό που έχουμε διαπιστώσει ακριβώς είναι ότι 
μένουν κάποιες νομοθεσίες στα χαρτιά.  Ιδιαίτερα κάποιες νομοθεσίες που έχουν 
σχέση με την ασφάλεια και την υγεία των παιδιών μας δεν είναι νομοθεσίες που 
πρέπει να μένουν στα χαρτιά, αλλά πρέπει να εφαρμόζονται και στην πράξη. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ. 

 Η κ. Μαυρονικόλα εκ μέρους της Ε∆ΕΚ. 

Ρ. ΜΑΥΡΟΝΙΚΟΛΑ: 

 Κι εμείς συμφωνούμε, κύριε Πρόεδρε, ότι αυτό το νομοσχέδιο ήταν σημαντικό 
και θα έπρεπε να ερχόταν στη Βουλή πολύ πιο γρήγορα.  Εν πάση περιπτώσει, να 
σημειώσουμε ότι αυτοί οι νόμοι θα πρέπει να εφαρμόζονται κι όχι μόνο να ψηφίζονται.   

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 
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 Άλλος; 

 ∆εν υπάρχουν άλλοι που θέλουν να τοποθετηθούν; 

 Λοιπόν, δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 16 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη νέου άρθρου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 18 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 19 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Τροποποίηση του άρθρου 21 του βασικού νόμου.  Άρθρο 7. 

 Τροποποίηση του άρθρου 22 του βασικού νόμου.  Άρθρο 8. 

 Τροποποίηση του άρθρου 23 του βασικού νόμου.  Άρθρο 9. 

 Τροποποίηση του άρθρου 24 του βασικού νόμου.  Άρθρο 10. 

 Τροποποίηση του άρθρου 25 του βασικού νόμου.  Άρθρο 11. 

 Τροποποίηση του άρθρου 26 του βασικού νόμου.  Άρθρο 12. 

 Τροποποίηση του άρθρου 26Α του βασικού νόμου.  Άρθρο 13. 

 Τροποποίηση του άρθρου 58 του βασικού νόμου.  Άρθρο 14. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 14 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί των Βασικών Απαιτήσεων που 
πρέπει να πληρούν Καθορισμένες Κατηγορίες Προϊόντων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) 
Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 2 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 



 

8 

 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Οι υπ’ αριθμόν 3 κανονισμοί αποσύρονται από την εκτελεστική εξουσία. 

 Το υπ’ αριθμόν 4 θέμα είναι «Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ειδικό 
Εκπαιδευτικό Προσωπικό και Μεταπτυχιακοί Συνεργάτες) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για τους κανονισμούς «Οι 
περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ειδικό Εκπαιδευτικό Προσωπικό και 
Μεταπτυχιακοί Συνεργάτες) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Γεώργιος Προκοπίου 

 Γεώργιος Τάσου Νίκος Κουτσού  

 Ευθύμιος ∆ίπλαρος   

 Γιώργος Λουκαΐδης Μη μέλη της επιτροπής:    

 Γιώργος Γεωργίου Γιώργος Περδίκης   

 Αντρέας Καυκαλιάς  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε τους πιο πάνω κανονισμούς σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 14 και την 21η Ιουνίου 2011.  Στην 
πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του 
Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού και του Πανεπιστημίου Κύπρου. 

 Σκοπός των υπό αναφορά κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση τα άρθρα 
21(3) και 32 του περί Πανεπιστημίου Κύπρου Νόμου, είναι η τροποποίηση και η 
βελτίωση των υφιστάμενων κανονισμών για το ειδικό εκπαιδευτικό προσωπικό και 
τους μεταπτυχιακούς συνεργάτες του Πανεπιστημίου Κύπρου αναφορικά με τα 
ακόλουθα: 

1. τη διαδικασία επιλογής του ειδικού εκπαιδευτικού προσωπικού και την 
τοποθέτησή του σε κλίμακες· 

2. τη συμμετοχή μεταδιδακτορικών ερευνητών στις ερευνητικές δραστηριότητες 
του Πανεπιστημίου Κύπρου και τη ρύθμιση θεμάτων σε σχέση με το διορισμό, 
τα προσόντα, τα δικαιώματα και τις υποχρεώσεις τους, τις απολαβές τους κτλ.· 

3. το διορισμό επιστημόνων ως επιστημονικών συνεργατών του Πανεπιστημίου 
Κύπρου. 

 Όπως είναι γνωστό, πρόσφατα η Βουλή ψήφισε τον περί Πανεπιστημίου 
Κύπρου (Τροποποιητικό) Νόμο του 2011, ο οποίος έτυχε μελέτης παράλληλα με τους 
προτεινόμενους κανονισμούς.  Ειδικότερα, με βάση τον τροποποιητικό αυτό νόμο, έχει 
δημιουργηθεί το νομικό πλαίσιο για την πρόσληψη μεταδιδακτορικών ερευνητών και 
επιστημόνων με μεγάλη ερευνητική, διδακτική και επαγγελματική πείρα ως 
συνεργατών του πανεπιστημίου.  Γι’ αυτό το λόγο πρέπει να ακολουθήσει η έγκριση 
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των τροποποιητικών κανονισμών, ώστε να καταστεί εφικτό να προωθηθεί μεταξύ 
άλλων και η σχετική διαδικασία διορισμού των ερευνητών και επιστημονικών 
συνεργατών του πανεπιστημίου. 

 Η επιτροπή, στα πλαίσια της μελέτης τόσο των προτεινόμενων κανονισμών 
όσο και του πιο πάνω τροποποιητικού νόμου, είχε την ευκαιρία να ενημερωθεί για τις 
προτεινόμενες ρυθμίσεις και να υποβάλει προς τους αρμοδίους σχετικά διευκρινιστικά 
ερωτήματα. 

 Επίσης, στα πλαίσια της μελέτης των κανονισμών, ο βουλευτής κ. Γ. Περδίκης, 
εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, υπέβαλε γραπτώς προς την 
επιτροπή εισήγηση, για να επέλθουν ορισμένες βελτιώσεις στο κείμενο των 
κανονισμών αυτών.  Ειδικότερα, μεταξύ άλλων εισηγήθηκε η πρόνοια που αφορά τον 
Κανονισμό 11 για την τοποθέτηση διοριζόμενου ειδικού εκπαιδευτικού προσωπικού 
σε οποιοδήποτε σημείο της μισθολογικής κλίμακας να εγκρίνεται από το Συμβούλιο 
του Πανεπιστημίου Κύπρου και να μην αποφασίζεται μόνο από το συμβούλιο της 
σχολής μετά από εισήγηση του συμβουλίου του τμήματος, όπως προτείνεται στους 
υπό μελέτη κανονισμούς.  Επισημαίνεται ότι στους υφιστάμενους κανονισμούς 
προβλέπεται ότι η τοποθέτηση του ειδικού εκπαιδευτικού προσωπικού σε κλίμακες 
γίνεται με απόφαση του Συμβουλίου του Πανεπιστημίου Κύπρου μετά από εισήγηση 
της Συγκλήτου.  Με βάση τα πιο πάνω, η επιτροπή έκρινε σκόπιμο όπως παραμείνει 
σε ισχύ η πρόνοια των υφιστάμενων κανονισμών και απαλειφθεί από τους εν λόγω 
κανονισμούς η συγκεκριμένη προτεινόμενη ρύθμιση με τη σχετική διαμόρφωση του 
κειμένου τους. 

 Με την πιο πάνω διαμόρφωση των κανονισμών συμφώνησε τόσο το 
Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού όσο και το Πανεπιστήμιο Κύπρου. 

 Όλες οι πλευρές της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας, επειδή δεν 
κατέστη δυνατό να διαμορφώσουν έγκαιρα τις τελικές τους θέσεις, επιφυλάχθηκαν να 
τοποθετηθούν επί των κανονισμών κατά τη συζήτησή τους στην ολομέλεια του 
σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Η έκθεση αναφέρει ότι όλοι θα τοποθετηθούν στην ολομέλεια. 

 Παρακαλώ, μπορώ να έχω τις τοποθετήσεις των πλευρών; 

 Ο κ. Τορναρίτης. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ο ∆ημοκρατικός Συναγερμός υποστηρίζει τους συγκεκριμένους 
κανονισμούς. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Ο κ. Ευαγόρου από το ΑΚΕΛ. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 
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 Και το ΑΚΕΛ θα υποστηρίξει, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Ο κ. Κωνσταντίνου Νεόφυτος από το ∆ΗΚΟ. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Κι εμείς ως ∆ημοκρατικό Κόμμα, κύριε Πρόεδρε, είμαστε υπέρ, γιατί πιστεύουμε 
ότι με αυτή τη ρύθμιση ενισχύεται ο ρόλος του Πανεπιστημίου Κύπρου, ιδιαίτερα στον 
τομέα της έρευνας. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Η κ. Μαυρονικόλα εκ μέρους της Ε∆ΕΚ. 

Ρ. ΜΑΥΡΟΝΙΚΟΛΑ: 

 Κι εμείς είμαστε υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Περδίκης εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Να μην επαναλάβω τους υπόλοιπους, ότι είμαστε υπέρ! 

 Το μόνο που θέλω να υποδείξω -εν τω μεταξύ έν’ λεπτομέρεια στην έκθεση, για 
μας έν’ σημαντικό όμως- θέλω να δώσω τα συγχαρητήριά μου στον πρόεδρο της 
επιτροπής Παιδείας και στους συνάδελφους βουλευτές, που, παρά το γεγονός ότι η 
παρέμβαση η δική μας έγινε την τελευταία στιγμή και επί του πιεστηρίου, όταν ήταν 
σχεδόν έτοιμη και η έκθεση, είχαν τη μεγαλοθυμία να αντιμετωπίσουν με θετικό 
πνεύμα εισηγήσεις οι οποίες τελικά έχουν υιοθετηθεί και από την εκτελεστική εξουσία.  
Επρόκειτο να γίνει ένα σοβαρό λάθος στη νομοθεσία, ευτυχώς το προσέξαμε την 
τελευταία στιγμή και διορθώθηκε.  Ευχαριστώ την επιτροπή Παιδείας και όλα τα μέλη 
της.  

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Υπάρχει άλλος που θέλει να τοποθετηθεί; 

 Επί θέματος αρχής φαντάζομαι ότι δε θα υπάρχει. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 
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 Εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία. 

 Κεφάλαιο ∆εύτερο, κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα 
νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές 
επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται  
στις επιτροπές 

1. Ο περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού (Αρ. 1) της 
Αρχής Τηλεπικοινωνιών Κύπρου 
Νόμος του 2011, Νόμου του 2011, 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.139-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

2. Ο περί Τραπεζικών Εργασιών 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.140-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

3. Ο περί της Μεταβίβασης 
Τραπεζικών Εργασιών και 
Εξασφαλίσεων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.141-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

4. Οι περί Μέτρων και Σταθμών 
(∆ιακρίβωση των ∆εξαμενών 
Πλωτών Μέσων) (Καταργητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.076-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

5. Ειδικό ένταλμα πληρωμής 
αποσταλθέν από το Υπουργείο 
Οικονομικών στις 17 Ιουνίου 
2011, σύμφωνα με το εδάφιο (1) 
του άρθρου 4 του περί 
Προϋπολογισμού του Ιδρύματος 
Κρατικών Υποτροφιών Κύπρου 
του 2011 Νόμου του 2011 
[Ν.15(ΙΙ)/2011]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.003). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  
 

 

 

 

 

6. Έγγραφo (Υπ. Υγείας  Αρ. 
3/2011) που αφορά την 
απασχόληση έκτακτων 
υπαλλήλων στο Υπουργείο 
Υγείας, σύμφωνα με τις πρόνοιες 
του περί της ∆ιαδικασίας 

Υγείας Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  
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Πρόσληψης Εργοδοτούμενων 
Καθορισμένης ∆ιάρκειας στη 
∆ημόσια Υπηρεσία και για άλλα 
Συναφή Θέματα Νόμου του 2011 
[Ν.25(Ι)/2011]. 
(Αρ. Φακ. 15.17.009).   

Πρόταση νόμου  Κατατέθηκε από Παραπέμπεται 
στην επιτροπή 

Ο περί της Πρόληψης και της 
Καταστολής της Βίας στους Αθλητικούς 
Χώρους (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.035-2011). 

Σωτήρη Σαμψών,  
βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας 
Αμμοχώστου  

Νομικών  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ:   

 Καμιά παρατήρηση;   

 Όχι. 

 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.017, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας του Υπουργείου 
Εργασίας ασκεί ελέγχους επιθεωρώντας τους χώρους εργασίας για την εφαρμογή της 
νομοθεσίας για το κάπνισμα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων πόσες επιθεωρήσεις έχουν γίνει από το 2009, μετά από την 
τροποποίηση του περί Προστασίας της Υγείας (Έλεγχος του Καπνίσματος) Νόμου, αν 
υπάρχουν αποτελέσματα από αυτές τις επιθεωρήσεις και πόσες περιπτώσεις έχουν 
καταγγελθεί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.018, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν η Εθνική Φρουρά έχει συμβουλευτεί ειδικούς γυμναστές και τα 
αρμόδια συλλογικά και επιστημονικά τους όργανα για τον καταρτισμό προγράμματος 
γυμναστικής και ανάπτυξης της σωματικής ικανότητας των εθνοφρουρών. 

 Κατά τον ίδιο τρόπο παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων αν το διαιτολόγιο των εθνοφρουρών καταρτίζεται με 
επιστημονικό τρόπο, σε συνδυασμό με το πρόγραμμα εκγύμνασης και με βάση 
μελέτες ειδικών επιστημόνων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.019, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι η ρωσική οργάνωση με το όνομα “International Club 
Philanthropists Patrons of Europe” προγραμματίζει την κατασκευή μεγάλου 
οικοδομήματος κοντά στην περιοχή του Πεντακώμου που θα περιλαμβάνει μεταξύ 
άλλων θέατρο, αίθουσες συνεδριάσεων, εστιατόρια και καφετέριες.  Προγραμματίζεται 
επίσης η κατασκευή του υψηλότερου αγάλματος στον κόσμο, που σκοπό έχει να 
σπάσει το ρεκόρ “Γκίνες”.  Σύμφωνα με τις πληροφορίες μου, το έργο έχει ήδη λάβει 
τις ευλογίες του Αρχιεπισκόπου Κύπρου Χρυσοστόμου. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν είναι ενήμερο το υπουργείο του για το έργο που προωθείται για 
κατασκευή και κατά πόσο έχει προηγηθεί τεχνοοικονομική μελέτη και μελέτη 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.020, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Έχουμε πληροφορηθεί ότι κατά την έκδοση των απολυτηρίων και ενδεικτικών 
των μαθητών τόσο της δημοτικής όσο και της μέσης εκπαίδευσης έχουν παλαιότερα 
αφαιρεθεί κατά σειρά η καταγωγή των γονέων και του μαθητή, το θρήσκευμα και η 
υπηκοότητα, ενώ από φέτος αφαιρείται το πατρώνυμο και ο τόπος γέννησης του 
μαθητή.  

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων τους λόγους για τους οποίους έχουν αφαιρεθεί τα εν λόγω στοιχεία 
και στο πλαίσιο ποιας απόφασης έχει γίνει η αφαίρεσή τους, ως επίσης και πώς αυτό 
επηρεάζει την καλλιέργεια των νέων παιδιών για το “δεν ξεχνώ” της καταγωγής τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.021, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι υπάρχει ενδεχόμενο να απομακρυνθούν από τις 
αίθουσες διδασκαλίας των σχολείων τα θρησκευτικά σύμβολα και οι εικόνες.  Όπως 
επίσης έχω πληροφορηθεί το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού έχει ήδη στείλει 
εγκύκλιο σε ορισμένα σχολεία αναφορικά με το θέμα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων τους λόγους για τους οποίους το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού 
έχει αποφασίσει να απομακρύνει από τις αίθουσες διδασκαλίας των σχολείων τα 
θρησκευτικά σύμβολα και τις εικόνες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.022, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι αρμόδιες αρχές έχουν δεχθεί καταγγελίες για την 
πώληση της απαγορευμένης στην ευρωπαϊκή αγορά ουσίας “σιβουτραμίνη” σε 
συμπληρώματα διατροφής που χορηγούνται για αδυνάτισμα.  Τα εν λόγω 
σκευάσματα πωλούνται σε ορισμένα κομμωτήρια και άλλα καταστήματα.  Πρόκειται 
για το προϊόν “Li Da Daida hua Jiao NANG”, το οποίο έχει αποσυρθεί από την 
κυπριακή αγορά το 2008.  Παρά τις τότε αποσύρσεις του προϊόντος, αρκετά τέτοια 
σκευάσματα εξακολούθησαν να κυκλοφορούν στην κυπριακή αγορά και να πωλούνται 
σε χώρους όπου δεν επιτρέπεται η πώληση τέτοιων προϊόντων. 
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει ελέγξει τις πληροφορίες που αφορούν την παράνομη πώληση 
προϊόντων που περιέχουν την ουσία “σιβουτραμίνη”.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο 
υπουργό να πληροφορήσει αν σκοπεύει να ενημερώσει το κοινό μέσω των μέσων 
μαζικής ενημέρωσης και ενημερωτικών φυλλαδίων για την επικινδυνότητα των 
προϊόντων αυτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.023, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ο δρόμος από την αστυνομία ∆εκέλειας μέχρι τον 
κυκλικό κόμβο ∆εκέλειας, που βρίσκεται εντός των ορίων των βρετανικών βάσεων, 
είναι σε κακή κατάσταση.   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει έρθει σε επαφή με τις αρχές των βρετανικών βάσεων, για να 
τους επισημάνει την ανάγκη επιδιόρθωσης του εν λόγω δρόμου, και κατά πόσο οι 
βρετανικές βάσεις είναι διατεθειμένες να προχωρήσουν στην επιδιόρθωσή του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.024, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στα καταστρώματα των αλιευτικών σκαφών 
εγκαθίστανται συσκευές Globalwave MT3300 κατόπιν οδηγιών του Τμήματος Αλιείας.  
Η συσκευή ΜΤ3300 λειτουργεί σε συχνότητες 1525-1559 ΜΗΖ και 1626.6-1660.5 ΜΗΖ.  
Η ακτινοβολία της υφίσταται διάχυση και επηρεάζει όλο το σκάφος και το προσωπικό 
του.  Έχει παρατηρηθεί ότι η ένταση των μικροκυμάτων για τις συχνότητες λειτουργίας 
της συσκευής ΜΤ3300 είναι πολύ μεγαλύτερη του κρίσιμου ασφαλούς ορίου των 
100μW/m2, που καθορίζει το “Medical Authority of the Federal State of Salzburg”.  
∆εδομένου ότι η ένταση της ακτινοβολίας στο κατάστρωμα είναι πολύ υψηλή, είναι 
φανερό ότι το προσωπικό των σκαφών θα δέχεται συνεχώς και καθ’ όλη τη διάρκεια 
της εργασίας του καθημερινά ακτινοβολία κατά πολύ μεγαλύτερη των κρίσιμων 
ασφαλών ορίων.  Είναι παραδεκτό ότι οι αυξημένες τιμές ακτινοβολίας προκαλούν 
βλαβερές επιπτώσεις στην υγεία των ανθρώπων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν οι αρμόδιες υπηρεσίες σκοπεύουν να απομακρύνουν άμεσα τις 
συσκευές Globalwave ΜΤ3300, ώστε τα επίπεδα έκθεσης της έντασης  των 
μικροκυμάτων και του ηλεκτρομαγνητικού πεδίου που αυτές προκαλούν να 
ελαττωθούν και έτσι οι μετρήσεις της ακτινοβολίας παντού στο κατάστρωμα του 
σκάφους να είναι μικρότερες του κρίσιμου ασφαλούς ορίου που καθορίζει το 
Bioinitiative Report.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.025, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι,  μετά τη διάσταση απόψεων που υπήρξε μεταξύ του 
Υπουργείου Οικονομικών και της Γραμματείας της Κυπριακής Προεδρίας της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης αναφορικά με το ύψος του τελικού προϋπολογισμού για τη 
διοργάνωση της προεδρίας το δεύτερο εξάμηνο του 2012, το Υπουργικό Συμβούλιο 
αποφάσισε όπως δοθεί τελικά στη Γραμματεία της Κυπριακής Προεδρίας ποσό ύψους 



 

15 

 

€61 εκατομ.  Σημειωτέον ότι η Γραμματεία της Κυπριακής Προεδρίας ζητούσε από το 
Υπουργείο Οικονομικών όπως εγκρίνει προϋπολογισμό ύψους €68,4 εκατομ. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποια από τα προγραμματιζόμενα έξοδα προτίθεται να μειώσει η 
Γραμματεία της Κυπριακής Προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για να καταφέρει να 
αντεπεξέλθει με το μειωμένο προϋπολογισμό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.026, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι o Καναδάς θέλει να χρησιμοποιήσει την Κύπρο ως 
διαμετακομιστικό σταθμό για τη μεταφορά στρατιωτικού υλικού και αρμάτων ή 
θωρακισμένων οχημάτων, τα οποία, προερχόμενα από το Αφγανιστάν, θα                  
πλένονται και θα καθαρίζονται στην Κύπρο.  Εκτιμάται ότι κατά το πλύσιμο 
ελευθερώνονται υπολείμματα απεμπλουτισμένου ουρανίου. Υπάρχουν επίσης 
ανησυχίες για επιπτώσεις από την πιθανή μεταφορά μικροβίων και παρασίτων σε 
φυτά και στο χώμα μέσω της σκόνης και της λάσπης που υπάρχουν στα θωρακισμένα 
και άλλα οχήματα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν οι αρμόδιες αρχές έχουν ζητήσει εκπόνηση περιβαλλοντικής 
μελέτης, ώστε το όλο θέμα να τύχει σωστής διαχείρισης, προκειμένου να μειωθούν 
στο ελάχιστο οι οποιεσδήποτε πιθανές παρενέργειες. Παρακαλώ τον αρμόδιο 
υπουργό να πληροφορήσει επίσης με ποιο τρόπο θα γίνεται η διαχείριση των υγρών 
αποβλήτων που θα προκύψουν από το πλύσιμο των διάφορων οχημάτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.027, ημερομηνίας 17 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου ∆ίπλαρου 

 «Ομάδα εκπαιδευτικών που εργάζεται σε σχολεία της υπαίθρου εισηγήθηκε 
όπως ο αριθμός των παιδιών που απαιτείται για τη δημιουργία συμπλέγματος τάξεων 
μειωθεί στα 15 παιδιά για σύμπλεγμα δυο τάξεων σε όλα τα μαθήματα εκτός 
ελληνικών και μαθηματικών και στα 10 παιδιά για σύμπλεγμα σε όλα τα μαθήματα.  Ο 
αριθμός των παιδιών που απαιτείται σήμερα είναι 20 και ισχύει ο ίδιος αριθμός για 
σχολεία των πόλεων και της υπαίθρου. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τη θέση του στο συγκεκριμένο θέμα και κατά πόσο υπάρχει 
ανάγκη για αναπροσαρμογή του αριθμού των παιδιών που απαιτούνται για τη 
δημιουργία συμπλέγματος τάξεων στα σχολεία της υπαίθρου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.028, ημερομηνίας 17 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου ∆ίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τη δημιουργία κέντρου περιβαλλοντικής εκπαίδευσης στην 
κοινότητα Κοιλανίου και τη στέγαση τμημάτων του Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου (ΤΕΠΑΚ) στην κοινότητα Μονιάτη. 

 Μετά από περιφερειακή σύσκεψη κοινοτήτων, η οποία πραγματοποιήθηκε στις 
15 Ιουνίου του 2011 στην κοινότητα Πλατρών της επαρχίας Λεμεσού, προέκυψε 
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ερώτημα που αφορά τη δημιουργία κέντρου περιβαλλοντικής εκπαίδευσης με έδρα το 
∆ημοτικό Σχολείο Κοιλανίου.  Συγκεκριμένα, οι υπεύθυνοι των τοπικών αρχών 
αναμένουν ενημέρωση από το αρμόδιο υπουργείο ως προς το πού βρίσκεται σήμερα 
το όλο ζήτημα, καθώς και για τη θέση του υπουργείου σχετικά με τη δημιουργία του εν 
λόγω κέντρου. 

 Επίσης, υπήρξε στο παρελθόν εισήγηση που αφορούσε τη στέγαση κάποιων 
τμημάτων του ΤΕΠΑΚ στην κοινότητα Μονιάτη, η οποία ωστόσο παραμένει εκκρεμής.  
Θα ήθελα να σας παρακαλέσω όπως εξετάσετε παράλληλα με το πρώτο και το 
συγκεκριμένο θέμα και όπως μας ενημερώσετε για τις αποφάσεις ή εισηγήσεις του 
υπουργείου σας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.029, ημερομηνίας 21ης  Ιουνίου 2011, της 
βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σε ποιά κρατικά νοσοκομεία και ιδιωτικά νοσηλευτήρια υπάρχουν 
εξεταστικά κρεβάτια με ρυθμιζόμενο ύψος, καθώς επίσης, αν υπάρχουν ιδιωτικά 
νοσηλευτήρια τα οποία δε διαθέτουν τέτοιου είδους εξεταστικά κρεβάτια, γιατί τους 
δίνεται άδεια να λειτουργούν.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.030, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποιος είναι ο αριθμός των προσφυγικών κατοικιών στους 
κυβερνητικούς συνοικισμούς και ποιος ο αριθμός στους συνοικισμούς αυτοστέγασης 
των οποίων οι δικαιούχοι έχουν αποβιώσει πριν από τις 7 Απριλίου 2006 και πόσα 
σπίτια από αυτά έχουν ανακτηθεί από το κράτος.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.579, ημερομηνίας 1ης 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 
Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής κ. Γιώργος Περδίκης, 
με αρ. 23.06.009.05.01.579, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με 
επιστολή σας ημερ. 17/2/2011 και σας πληροφορώ για τα ακόλουθα, όσον αφορά τις 
παραβάσεις στην Ζώνη Προστασίας της Παραλίας, στην περιοχή Θαλασσινές Σπηλιές 
στο ∆ήμο Πέγειας: 

(α)  Ο δήμος Πέγειας, σε συνεργασία με τον έπαρχο Πάφου, ως αρμόδιες Αρχές, 
έχει μεριμνήσει για την άμεση αποκατάσταση των προβλημάτων που 
προέκυψαν εντός της περιοχής που ορίζεται από τη Γραμμή Προστασίας της 
Παραλίας στην Πέγεια, λόγω συγκεκριμένης οικοδομικής ανάπτυξης. 

(β) Ο δήμος Πέγειας και ο έπαρχος Πάφου έχουν ενημερώσει τον κ. Περδίκη με 
σχετικές επιστολές τους για το συγκεκριμένο θέμα (επισυνάπτεται αντίγραφο 
της τελευταίας επιστολής του ∆ήμου Πέγειας με αρ. φακ. 20/10 και ημερ. 
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27/7/2010, για εύκολη αναφορά).» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Ιουνίου 2011 του Υπουργού ∆ικαιοσύνης και 
∆ημοσίας Τάξεως κ. Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.582, 
ημερομηνίας 1ης Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα, σε συνέχεια της επιστολής σας με αρ. φακ. 
23.06.009.05.01.582 ημερομηνίας 21ης Απριλίου 2011 και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω ότι σας έχει αποσταλεί σχετική επιστολή από την Υπουργό 
Συγκοινωνιών και Έργων με αρ. Υ.Σ.Ε.5.23.52 ημερ. 21.4.2011, με την οποία 
συμφωνώ πλήρως σχετικά με το περιεχόμενο της. 

2. Συγκεκριμένα αναφέρεται ότι στα 17 μελανά σημεία που εντοπίστηκαν για την 
περίοδο 2007-2009, στα 10 σημεία θα τοποθετηθούν μονάδες φωτοεπισήμανσης ενώ 
στα υπόλοιπα 7 θα χρησιμοποιηθούν κινητές μονάδες φωτοεπισήμανσης. 

3. Περαιτέρω αναφέρεται ότι η τοποθέτηση μονάδων φωτοεπισήμανσης σε 
σημεία πέραν των μελανών σημείων αποσκοπεί στην εξυπηρέτηση της οδικής 
ασφάλειας, καθότι τα σημεία αυτά έχουν επιλεγεί υπό τις πιο κάτω προϋποθέσεις: 

(α) ∆ρόμοι/Συμβολές στις οποίες έχουν συμβεί αρκετά τροχαία δυστυχήματα, αλλά 
δεν εμπίπτουν στα μελανά σημεία του οδικού δικτύου. 

(β) ∆ρόμοι οι οποίοι προσφέρονται για την ανάπτυξη υψηλών ταχυτήτων και θα 
τοποθετηθούν μονάδες φωτοεπισήμανσης για σκοπούς πρόληψης. 

(γ) ∆ρόμοι/Συμβολές όπου υπάρχουν οι προϋποθέσεις για να θεωρηθούν 
επικίνδυνοι για την οδική ασφάλεια.» 

Aπάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.609, ημερομηνίας 10 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 
Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.609 που υποβλήθηκε από 
το Βουλευτή Λάρνακας κ. Τάσο Μητσόπουλο, η οποία αποστάληκε με την επιστολή 
σας με ημερομηνία 28.2.2011 και σας διαβιβάζω την ακόλουθη απαντητική επιστολή 
του καθ' ύλην αρμόδιου Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως με αρ. φακ. 210/34 και 
ημερομηνία 17.5.2011: 

 “Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας με αρ. φακέλου 
5.33.22/2 και ημερομηνία 17.3.2011, καθώς και στις υπενθυμίσεις που ακολούθησαν, 
και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) ∆εν υπάρχουν ομοιογενή και ακριβή στοιχεία για τις κυπριακές πόλεις σε σχέση 
με το ποσοστό πρασίνου ανά κάτοικο. Αυτό οφείλεται κυρίως στην έλλειψη 
στατιστικών δεδομένων και στην περιορισμένη υλοποίηση ακαδημαϊκής 
έρευνας στη χώρα μας, ειδικά για θέματα πολεοδομίας-χωροταξίας, λόγω και 
της έλλειψης αρμόδιας πανεπιστημιακής σχολής. Υπάρχουν όμως και 



 

18 

 

πρόσθετοι λόγοι για τους οποίους τα λιγοστά υπάρχοντα στοιχεία ούτε 
ομοιογενή ούτε συγκρίσιμα είναι, όπως επεξηγείται στις παραγράφους 2 και 3, 
πιο κάτω.  

(β) Στο κεφάλαιο «Αστική Ανάπτυξη» της Εθνικής Στρατηγικής για την Αειφόρο 
Ανάπτυξη 2010 (σελ. 144) καταγράφονται τα ποσοστά των 1,4 m2 αστικού 
(διαμορφωμένου) πρασίνου ανά κάτοικο στη Λευκωσία, ενώ στη Λεμεσό 3,9 
m2, και στις Λάρνακα και Πάφο από 3,0 m2. Στο ίδιο κεφάλαιο αναφέρεται ως 
'ελάχιστη αποδεκτή αναλογία' τα 8 m2 ανά κάτοικο, χωρίς εν τούτοις να δίνεται 
πηγή της προδιαγραφής αυτής, και αναδεικνύεται το πρόβλημα έλλειψης 
διαμορφωμένων αστικών χώρων πρασίνου, κήπων και πάρκων από τις 
κυπριακές πόλεις. Πάντως, από στοιχεία της περιβαλλοντικής οργάνωσης 
Ambiente Italia, στη Νάπολη αντιστοιχούν 2 m2 ανά κάτοικο, στη Μαδρίτη 7 m2, 
στο Παρίσι 11 m2, στο Βερολίνο 19 m2, στο Λονδίνο 21 m2 και στο Γκέτεμποργκ 
της Σουηδίας 181 m2 ανά κάτοικο,  

(γ) Ωστόσο, μια πρόσφατη καταμέτρηση από το Τμήμα τούτο κατέδειξε ότι η 
συνολική έκταση των καθορισμένων ζωνών προστασίας (χώροι πρασίνου) του 
Τοπικού Σχεδίου Λευκωσίας ανέρχεται γύρω στα 1.620 εκτάρια ή 16 km2 
(16.197.976 m2). Κατά συνέπεια, με τον πληθυσμό του αστικού συγκροτήματος 
να φθάνει τις 236.200 (εκτίμηση Στατιστικής Υπηρεσίας για το 2009), 
αναλογούν 69 m2 κατά κεφαλή. Αξιοσημείωτο είναι το γεγονός ότι πέραν του 
80% της έκτασης αυτής αποτελείται από τρείς μόνο χώρους, δηλαδή το Εθνικό 
∆ασικό Πάρκο Αθαλάσσας (8,8 km2), την προστατευόμενη κοίτη του χειμάρρου 
Πεδιαίου (1,7 km2) και το προστατευόμενο φαράγγι Απαλός-Κακκαρίστρα (2,5 
km2). Πρέπει να τονιστεί ότι, στην έκταση των 1.620 τόσων εκταρίων δεν έχουν 
περιληφθεί οι μη διαμορφωμένοι χώροι πρασίνου που έχουν ήδη παραχωρηθεί 
στο δημόσιο από διαχωρισμούς που έγιναν τις τελευταίες δυο δεκαετίες σε νέες 
οικιστικές περιοχές, οι οποίοι κατά κανόνα δεν παρουσιάζονται ως ξεχωριστές 
πολεοδομικές ζώνες. Υπολογίζεται ότι η καταμέτρηση τέτοιων χώρων θα 
αύξανε σημαντικά τη συνολική έκταση πρασίνου στις πόλεις μας. 

2.  Λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω, θα μπορούσε να ειπωθεί ότι, παρόλο που 
στις κεντρικές αστικές περιοχές οι χώροι πρασίνου είναι όντως λιγοστοί για λόγους 
ιστορικής ανάπτυξης των πόλεων μας (κάτι ανάλογο παρατηρείται στις περισσότερες 
ιστορικές πόλεις της νότιας Ευρώπης, ακόμα και στις πιο ευημερούσες πόλεις της 
βόρειας Ιταλίας), εντούτοις, οι προστατευμένοι ανοικτοί ελεύθεροι χώροι που 
περιβάλλουν τα αστικά μας συγκροτήματα δεν υστερούν ιδιαίτερα από πλευράς 
έκτασης από την κατάσταση η οποία επικρατεί στην υπόλοιπη Ευρώπη. Εντούτοις, 
παρατηρείται ότι δεν είναι τυποποιημένες οι μέθοδοι καταμέτρησης του πρασίνου και 
επιβεβαίωσης του τύπου ανοικτών/ ελεύθερων χώρων που καταμετρούνται σε κάθε 
περίπτωση, ώστε τα στοιχεία που κατά καιρούς παρουσιάζονται δεν είναι πάντα 
συγκρίσιμα, ενώ σε κάποιες περιπτώσεις πιθανόν να είναι παραπλανητικά. Για 
παράδειγμα, στην περίπτωση της Κύπρου, τα ποσοστά που καταγράφονται στην 
Εθνική Στρατηγική για την Αειφόρο Ανάπτυξη (σελ. 143-144) αφορούν αποκλειστικά 
διαμορφωμένους παιδότοπους και χώρους που λειτουργούν ως πάρκα σε 
οργανωμένη βάση. Βασικός στόχος της μέτρησης αυτής είναι η κατάδειξη των 
αναγκών σε χώρους πρασίνου για σκοπούς αναψυχής και προσφοράς απαραίτητων 
συναφών υπηρεσιών προς τους πολίτες, όπως η παροχή ευκαιριών για άθληση και 
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επαφή με τη φύση. Επειδή δεν περιλαμβάνονται μη διαμορφωμένοι ανοικτοί ελεύθεροι 
χώροι, όπως είναι μεγάλα τμήματα της κοίτης του Πεδιαίου ή του ∆άσους Αθαλάσσας, 
άλλοι μη διαμορφωμένοι αλλά προστατευόμενοι χώροι φυσικής βλάστησης, μη 
διαμορφωμένοι χώροι πρασίνου σε οικοπεδοποιημένες περιοχές, νεκροταφεία κοκ, τα 
στοιχεία αυτά δεν παρέχουν οποιαδήποτε ένδειξη για την αξία του αστικού πρασίνου 
ως δεξαμενή κατακράτησης ατμοσφαιρικού άνθρακα ή σε σχέση με την παροχή 
υπηρεσιών των οικοσυστημάτων, όπως η παροχή καθαρού αέρα και νερού, πρώτων 
υλών, χώρων επιβίωσης της άγριας ζωής κοκ. 

3.  Πέρα από τα προαναφερθέντα, το θέμα των ευρωπαϊκών δεικτών σε σχέση με 
την αστική ανάπτυξη έχει απασχολήσει ιδιαίτερα το Τμήμα τούτο κατά τα τελευταία 
χρόνια. Από τη μια, πρέπει να διευκρινιστεί ότι δεν υπάρχει δεσμευτική υποχρέωση 
για επίτευξη οποιουδήποτε συγκεκριμένου στόχου. Εξάλλου, τα στοιχεία που κατά 
καιρούς δημοσιοποιούνται για τους χώρους πρασίνου αφορούν τόσο τις πυκνά 
δομημένες περιοχές, όπου επιτυγχάνονται πιο αποδοτικές αστικές λειτουργίες και 
βιώσιμη χρήση γης με χαμηλότερα, ωστόσο, ποσοστά πρασίνου, όσο και τις αστικές 
περιοχές αραιής δόμησης, όπου δημιουργούνται μεν πολύ μεγαλύτερες εκτάσεις 
πρασίνου αλλά ταυτόχρονα και τάσεις διασποράς της ανάπτυξης και αυξημένης 
χρήσης του ιδιωτικού αυτοκινήτου, οπόταν υπάρχουν τόσο θετικές όσο και αρνητικές 
επιπτώσεις σε κάθε περίπτωση. Από την άλλη, πρέπει επίσης να αναγνωριστεί ότι, η 
χρησιμοποίηση δεικτών για τα ποσοστά πρασίνου δημιουργεί μεν εντυπώσεις, 
ενδεχομένως λανθασμένες, σε σχέση με ένα 'επιθυμητό' επίπεδο (π.χ. Γκέτεμποργκ 
Σουηδίας με 181 m2 πρασίνου ανά κάτοικο), συμβάλλει όμως σε μια συνεχή 
προσπάθεια βελτίωσης για τις υπόλοιπες πόλεις. 

4. Στην πραγματικότητα, για την κάθε βιώσιμη ευρωπαϊκή πόλη πρέπει να 
υπολογιστεί το απαραίτητο ποσοστό πρασίνου που πρέπει να διαφυλαχθεί τόσο για 
σκοπούς κάλυψης κοινωνικών αναγκών (αναψυχή, άθληση, επαφή με τη φύση κλπ) 
όσο και για σκοπούς παροχής υπηρεσιών των οικοσυστημάτων (καθαρός αέρας και 
νερό, πρώτες ύλες, χώροι επιβίωσης της άγριας ζωής κ.α.), λαμβάνοντας υπόψη τα 
ιδιαίτερα οικονομικά, κοινωνικά, ιστορικά, πολιτιστικά, γεωγραφικά, κλιματολογικά, 
περιβαλλοντικά και άλλα χωρικά/εδαφικά της χαρακτηριστικά και ανάγκες. Κάτι τέτοιο 
απαιτεί τη συλλογή μεγάλου όγκου δεδομένων και στοιχείων, καθώς και τη διεξαγωγή 
σοβαρής επιστημονικής έρευνας με παράλληλη άριστη γνώση των τοπικών 
ιδιαιτεροτήτων - η οποία προφανώς θα πρέπει να προέρχεται από σταθερή 
διαχρονική έρευνα στους τομείς που καταγράφονται πιο πάνω. 

5. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε πρόσθετη πληροφορία.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.651, ημερομηνίας 24 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 
Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. 
Τάσου Μητσόπουλου, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών από το 
Γενικό ∆ιευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με την επιστολή του ημερομηνίας 
1.3.2011, σε σχέση με την υλοποίηση της απόφασης για κατασκευή αποχετευτικού 
συστήματος στην κοινότητα Καλού Χωριού Λάρνακας, και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω τα ακόλουθα: 
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(α) Στην κοινότητα Καλού Χωριού Λάρνακας υπάρχει δίκτυο συλλογής λυμάτων 
στο Συνοικισμό Αυτοστέγασης, το οποίο έχει κατασκευαστεί από το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, από το οποίο στη συνέχεια τα λύματα οδηγούνται 
σε απορροφητικό λάκκο για επεξεργασία. Το εν λόγω σύστημα εξυπηρετεί 
γύρω στις 8-10 κατοικίες. 

(β) Επειδή ένα μέρος του κεντρικού αγωγού του πιο πάνω δικτύου είναι 
τοποθετημένο στο πίσω μέρος ορισμένων κατοικιών, το Κοινοτικό Συμβούλιο 
Καλού Χωριού Λάρνακας είχε ζητήσει τη μετακίνησή του στον κεντρικό δρόμο, 
με σκοπό την καλύτερη λειτουργία και συντήρησή του. 

(γ) Για την υλοποίηση του έργου της μετακίνησης του αγωγού μεταφοράς λυμάτων 
στον κεντρικό δρόμο, το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων ζήτησε από το ∆ιευθυντή 
του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως να του εμβάσει το ποσό των 
€24.410. Το ποσό έχει ήδη εμβασθεί στο Τμήμα αυτό και σύντομα αναμένεται η 
έναρξη των σχετικών εργασιών. Ειδικότερα, το Τ.Α.Υ. θα εκτελέσει τις εργασίες 
στον κεντρικό δρόμο (εκσκαφή αυλακιών, τοποθέτηση σωλήνων και επίχωσή 
τους, εκσκαφή και κατασκευή φρεατίων, κ.λπ.) και τις οικιακές συνδέσεις μέχρι 
το σύνορο των κατοικιών. 

(δ)  Ο τρόπος επεξεργασίας των λυμάτων θα παραμείνει ως έχει και θα γίνει 
καθαρισμός όλου του δικτύου συλλογής λυμάτων, καθώς επίσης και του χώρου 
επεξεργασίας με ειδικό μηχάνημα. 

(ε) Όσον αφορά την υπόλοιπη Κοινότητα, δεν έχει τεθεί, στο παρόν στάδιο, θέμα 
για μελέτη δικτύου συλλογής λυμάτων και κατασκευής αποχετευτικού 
συστήματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.677, ημερομηνίας 10 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κ. 
Χατζηγιάννης με αρ. 23.06.009.05.01.677, η οποία αποστάληκε με επιστολή σας 
ημερομηνίας 21/03/2011, και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα: 

(α) Στην Κοινότητα Μουτταγιάκας υπάρχουν διάφορες περιοχές, στις οποίες έχουν 
διαχωριστεί οικόπεδα αυτοστέγασης που παραχωρήθηκαν σε εκτοπισθέντες. 
Ορισμένες από τις περιοχές αυτές βρίσκονται σε γη Ε/Κ ιδιοκτησίας, αλλά οι 
περισσότερες βρίσκονται σε γη Τ/Κ ιδιοκτησίας που δεν έχει απαλλοτριωθεί. 

(β) Η Περιοχή Κ στον Οικισμό Αυτοστέγασης Μουτταγιάκας βρίσκεται σε γη Τ/Κ 
ιδιοκτησίας που δεν έχει απαλλοτριωθεί και ως εκ τούτου δεν είναι δυνατόν να 
παραχωρηθεί τίτλος ιδιοκτησίας για τις οικιστικές μονάδες που έχουν ανεγερθεί 
στη συγκεκριμένη περιοχή. Προωθείται, εντούτοις, η διαδικασία έκδοσης 
Πιστοποιητικού Εγγραφής Μίσθωσης για τις οικιστικές μονάδες που έχουν 
ανεγερθεί στην εν λόγω περιοχή. Η χωρομετρική και σχεδιαστική εργασία έχει 
ολοκληρωθεί και εκτιμάται ότι εντός του δεύτερου εξαμήνου του τρέχοντος 
έτους θα ολοκληρωθεί η διαδικασία έκδοσης των Πιστοποιητικών Εγγραφής 
Μίσθωσης στους δικαιούχους των υπό αναφορά οικιστικών μονάδων. 
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(γ) Στα οικόπεδα αυτοστέγασης που βρίσκονται στην πιο πάνω περιοχή μπορούν 
να ανεγερθούν κατοικίες, νοουμένου ότι εξασφαλιστούν οι απαραίτητες 
εγκρίσεις από τις αρμόδιες Αρχές.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.701, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 5 Απριλίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω 
Ερώτηση του κ. Σαρίκα, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το θέμα διαρροών στο δίκτυο υδατοπρομήθειας της κοινότητας Πραιτωρίου 
εγέρθηκε από το Κοινοτικό Συμβούλιο Πραιτωρίου και σε περιφερειακή 
σύσκεψη του Υπουργού Εσωτερικών που έγινε στα Χολέτρια στις 12.10.2010. 

2. Μέσα στον Γενάρη του 2011 έγινε επιτόπια διερεύνηση του θέματος στην 
παρουσία του Κοινοτάρχη και δεν διαπιστώθηκε οποιαδήποτε απώλεια στο 
δίκτυο υδατοπρομήθειας. 

3.  Έχει τοποθετηθεί υδρομετρητής στην αρχή του δικτύου για πληρέστερο έλεγχο 
της κατανάλωσης από το Κοινοτικό Συμβούλιο. 

4. Η διαφορά μεταξύ της ποσότητας που το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων χρεώνει 
στην κοινότητα και της ποσότητας που εισπράττει η κοινότητα οφείλεται στο ότι, 
από τους 225 ατομικούς υδρομετρητές οι 94 βρίσκονται σε απροσπέλαστο 
χώρο και δεν καταγράφονται ενώ υπάρχουν 25 χαλασμένοι μετρητές που 
χρειάζονται επιδιόρθωση. 

5. Με βάση τα πιο πάνω έχουμε συμβουλεύσει το Κοινοτικό Συμβούλιο όπως: 
 (α)  Αφαιρεθούν όλοι οι υδρομετρητές που είναι τοποθετημένοι σε 

ακατοίκητα υποστατικά και χωράφια και να επιδιορθωθούν οι 
χαλασμένοι υδρομετρητές. 

 (β)  Η καταμέτρηση της κατανάλωσης να γίνεται τουλάχιστο ανά τριμηνία για 
πληρέστερο έλεγχο (τώρα γίνεται ετήσια). 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.709, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 5 Απριλίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω 
Ερώτηση του κ. Σαρίκα, και σας πληροφορώ ότι την ευθύνη για την όλη Λειτουργία 
και Συντήρηση του Σταθμού Επεξεργασίας Λυμάτων έχει το Συμβούλιο 
Αποχετεύσεων Πάφου. 

 Σύμφωνα με την πληροφόρηση που είχα εντός του 2011 δεν υπήρξαν 
παράπονα για κακοσμία και οχληρία από τη Λειτουργία και Συντήρηση του Σταθμού 
Επεξεργασίας Λυμάτων Πάφου από τους κατοίκους της Κοινότητας Αχέλειας. Κατά 
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καιρούς προβλήματα οχληρίας και κακοσμίας που παρουσιάζονται το Επαρχιακό 
Γραφείο ΤΑΤ Πάφου τα προωθεί στο Συμβούλιο Αποχετεύσεων Πάφου για επίλυσή 
τους. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και 
Πολιτισμού κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.734, 

ημερομηνίας 19 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ.23.06.009.05.01.734 και ημερ. 4 
Μαΐου 2011 σχετικά με το θέμα της φοίτησης των μαθητών της Κοινότητας 
Ακρωτηρίου στο νέο Λύκειο Κολοσσίου και παραθέτω τις θέσεις του Υπουργείου 
Παιδείας και Πολιτισμού: 

1. Το Κοινοτικό Συμβούλιο Ακρωτηρίου έχει απευθυνθεί με επιστολή του στο 
Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού για το ίδιο θέμα και για το σκοπό αυτό, 
αποστάληκε απαντητική επιστολή με αναφορά στους λόγους για τους οποίους 
το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού δεν μπορεί να ικανοποιήσει το αίτημα 
της κοινότητας για ένταξη των μαθητών Ακρωτηρίου στην Εκπαιδευτική 
περιφέρεια του Λυκείου Κολοσσίου. 

2. Η απόφαση για δημιουργία του νέου Λυκείου Κολοσσίου έχει παρθεί με σκοπό 
την αποσυμφόρηση των Λυκείων Πολεμιδιών και Αγίου Σπυρίδωνα, στα οποία 
φοιτούν μέχρι την τρέχουσα Σχολική Χρονιά 2010-11, πέραν των 850 μαθητών 
σε κάθε Λύκειο. 

3. Οι μαθητές που επιλέγηκαν για να φοιτήσουν στο νέο Λύκειο Κολοσσίου θα 
προέρχονται από κοινότητες που φοιτούν τώρα στο Λύκειο Πολεμιδιών και στο 
Λύκειο Αγίου Σπυρίδωνα και υπάγονται στη Σχολική Εφορεία Πολεμιδιών, με 
την οποία έγινε και σχετική σύσκεψη όπου και συζητήθηκε το θέμα και 
πάρθηκαν οι σχετικές αποφάσεις. Επιπρόσθετα στο νέο Λύκειο θα φοιτούν, για 
ευνόητους λόγους και οι μαθητές της κοινότητας Κολοσσίου οι οποίοι τώρα 
φοιτούν στο Λύκειο Αγίου Αντωνίου. 

4. Το νέο Λύκειο Κολοσσίου με την ένταξη μαθητών που φοιτούσαν στο Λύκειο 
Πολεμιδιών και στο Λύκειο Αγίου Σπυρίδωνα θα είναι “πλήρες” σε τρία χρόνια. 
Αναμένεται να έχει γύρω στους 650 μαθητές σε τρία χρόνια με τη λειτουργία 
όλων των τάξεων Α', Β' και Γ'. Σημειώνεται ότι, για αποφυγή του 
υπερπληθυσμού του νέου Λυκείου, έχει επίσης αποφασιστεί όπως οι μαθητές 
της κοινότητας Επισκοπής, εξακολουθήσουν να φοιτούν στο Λύκειο Αγίου 
Σπυρίδωνα. 

5. Οι μαθητές της κοινότητας Ακρωτηρίου φοιτούν στο Γυμνάσιο Τραχωνίου και 
στη συνέχεια στο Λύκειο Αγίου Αντωνίου. Τυχόν μετακίνηση των μαθητών της 
κοινότητας Ακρωτηρίου από το Λύκειο Αγίου Αντωνίου στο νέο Λύκειο 
Κολοσσίου, θα δημιουργήσει επιπρόσθετα προβλήματα υπολειτουργίας στο 
Λύκειο Αγίου Αντωνίου το οποίο, με τη μετακίνηση των μαθητών από την 
κοινότητα Κολοσσίου, θα έχει πολύ μικρό αριθμό μαθητών.» 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 
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 Κεφάλαιο Τέταρτο:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  ∆εν υπάρχουν θέματα. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας 
της Βουλής.   

Η επόμενη συνεδρία ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 30 Ιουνίου 2011, στις 
4.00 το απόγευμα, με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1. Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας 
Κινήσεως (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2009. 
(Αρ. Φακ. 23.01.050.208-2009). 

 2. Ο περί Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.049-2011). 

 3. Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Έλεγχος του 
Κράτους του Λιμένα) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.094-2011). 

 4. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Ηλεκτρολογικός 
Εξοπλισμός Χαμηλής Τάσης) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.014-2011). 

 5. Ο περί της Σύμβασης της Στοκχόλμης για τους 
Έμμονους Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.118-2011). 

 6. Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας και της Κυβέρνησης της 
∆ημοκρατίας της Νοτίου Αφρικής για Αστυνομική 
Συνεργασία (Κυρωτικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.132-2011). 

 7. Ο περί του Αναθεωρημένου Ευρωπαϊκού 
Κοινωνικού Χάρτη του 1996 (Κυρωτικός) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.122-2011). 

 8. Ο περί της Συμφωνίας για την Ίδρυση της ∆ιεθνούς 
Ακαδημίας κατά της ∆ιαφθοράς ως ∆ιεθνούς 
Οργανισμού (Κυρωτικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.093-2011). 

 9. Ο περί Φαρμάκων Ανθρώπινης Χρήσης (Έλεγχος 
Ποιότητας, Προμήθειας και Τιμών) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 



 

24 

 

(Αρ. Φακ. 23.01.052.119-2011). 

 10. Οι περί Χυμών Φρούτων και Ορισμένων Ομοειδών 
Προϊόντων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.051-2011). 

 11. Ο περί Μέτρων Προστασίας κατά της Εισαγωγής 
και Εξάπλωσης Οργανισμών Επιβλαβών για τα 
Φυτά και τα Φυτικά Προϊόντα (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.136-2011). 

 12. Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού του 
Κυπριακού Οργανισμού Τουρισμού του 2011 
Νόμος (Αρ. 1) του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.078-2011). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆ΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν κλείσουμε, να σας πληροφορήσω ότι 
υπάρχει εισήγηση εκ μέρους όλων των κομμάτων όπως εγγραφεί στο Κεφάλαιο 
Τέταρτο το ακόλουθο θέμα:  «Το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο μας και η ανάγκη 
δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας». 

 Αν δεν υπάρχει ένσταση, το θέμα εγγράφεται και ορίζεται η συζήτησή του για 
την επόμενη συνεδρία. 

Εύχομαι καλό απόγευμα και ευχαριστώ για τη συνεργασία. 

Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.   

(Ώρα λήξης:  4.18 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Μαυρίδης Μάριος 

Αντωνίου Αντώνης  Μαυρονικόλα Ρούλα 

Βότσης Άγγελος Μέσης Χρίστος 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μητσόπουλος Τάσος  

Γεωργιάδης Χάρης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργίου Γεώργιος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γεωργίου Γιώργος Νικολαΐδης Νίκος 

∆αμιανού Άριστος Νικολάου Ιωνάς 

∆ημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαγεωργίου Πάμπος  

∆ίπλαρος Ευθύμιος Παπαδόπουλος Νικόλας 
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Ευαγόρου Σταύρος Περδίκης Γιώργος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Καρογιάν Μάριος Προκοπίου Γεώργιος 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σταυριανός Πανίκκος 

Κουλίας Ζαχαρίας Στυλιανίδης Χρήστος 

Κυπριανού Ανδρέας Συλλούρης ∆ημήτρης 

Κυριακίδου Στέλλα Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κωνσταντίνου Κώστας Τορναρίτης Νίκος 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Φακοντής Αντρέας 

Κώστα Κώστας Φυττής Σοφοκλής 

Λαμάρης Γιάννος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Λουκαΐδης Γιώργος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Αναφορά του προεδρεύοντος της συνεδρίασης κ. Σοφοκλή Φυττή στην 
Παγκόσμια Ημέρα Προσφύγων και τα σύντομα σχόλια των κ. ∆ημήτρη 
Συλλούρη και Γιώργου Περδίκη. 

2. Ανακοίνωση από τον προεδρεύοντα αλλαγής στη σύνθεση της 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Θεσμών, Αξιών και Επιτρόπου ∆ιοικήσεως.  

3. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί των Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να 
πληρούν Καθορισμένες Κατηγορίες Προϊόντων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) 
Νόμος του 2011» και τους κανονισμούς «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) Κανονισμοί του 2011» και «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Παιχνίδια) (Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011», οι παρατηρήσεις των κ. 
Ζαχαρία Ζαχαρίου και Νικόλα Παπαδόπουλου και της κ. Ρούλας Μαυρονικόλα, 
ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο και έγκριση των πρώτων κανονισμών.  

4. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ειδικό 
Εκπαιδευτικό Προσωπικό και Μεταπτυχιακοί Συνεργάτες) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011», οι παρατηρήσεις των κ. Νεόφυτου Κωνσταντίνου και 
Γιώργου Περδίκη και έγκρισή τους.  

5. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

6. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Επιθεωρήσεις χώρων εργασίας για την εφαρμογή της νομοθεσίας για το 
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κάπνισμα - Καταρτισμός προγράμματος γυμναστικής και διαιτολογίου των 
εθνοφρουρών - Κατασκευή μεγάλου οικοδομήματος και αγάλματος στο 
Πεντάκωμο από ρωσική οργάνωση - Αφαίρεση στοιχείων καταγωγής των 
μαθητών από τα απολυτήρια και τα ενδεικτικά τους - Απομάκρυνση 
θρησκευτικών συμβόλων και εικόνων από τις αίθουσες διδασκαλίας των 
σχολείων - Επικίνδυνα σκευάσματα αδυνατίσματος με σιβουτραμίνη - Ανάγκη 
επιδιόρθωσης δρόμου στη ∆εκέλεια από τις αρχές των βρετανικών βάσεων - Οι 
επιπτώσεις στην υγεία του προσωπικού των σκαφών από τη χρήση της 
συσκευής Globalwave MT3300 - Τελικός προϋπολογισμός της Γραμματείας της 
Κυπριακής Προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης - Χρήση της Κύπρου ως 
διαμετακομιστικού σταθμού για μεταφορά στρατιωτικού υλικού από το 
Αφγανιστάν - Μείωση του απαιτούμενου αριθμού μαθητών για τη δημιουργία 
συμπλέγματος τάξεων στα σχολεία της υπαίθρου - ∆ημιουργία κέντρου 
περιβαλλοντικής εκπαίδευσης στην κοινότητα Κοιλανίου και στέγαση τμημάτων 
του ΤΕΠΑΚ στην κοινότητα Μονιάτη - Νοσοκομεία που διαθέτουν εξεταστικά 
κρεβάτια με ρυθμιζόμενο ύψος - Ο αριθμός των προσφυγικών κατοικιών που 
έχουν ανακτηθεί από το κράτος μετά το θάνατο των δικαιούχων τους. 

7. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

Παραβάσεις στην παραθαλάσσια ζώνη προστασίας στην περιοχή “Θαλασσινές 
Σπηλιές” στην Πέγεια - Εγκατάσταση μονάδων φωτοεπισήμανσης - Ο μέσος 
όρος πρασίνου ανά κάτοικο στις κυπριακές πόλεις - Κατασκευή αποχετευτικού 
συστήματος στο Καλό Χωριό Λάρνακας - Ερωτήματα για την αυτοστέγαση σε 
κυβερνητικά οικόπεδα στο συνοικισμό αυτοστέγασης Μουτταγιάκας-Φάση Κ - 
∆ιαρροές στο υδρευτικό δίκτυο Πραιτωρίου - Οχληρία από το εργοστάσιο 
επεξεργασίας λυμάτων στην Αχέλεια - Αίτημα μαθητών της κοινότητας 
Ακρωτηρίου για φοίτηση στο Λύκειο Κολοσσίου. 

8. Εγγραφή στο Κεφάλαιο Τέταρτο του θέματος «Το πρόβλημα της ανεργίας στον 
τόπο μας και η ανάγκη δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας» εκ μέρους όλων 
των κομμάτων. 
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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Θ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ – ΕΚΤΑΚΤΗ ΣΥΝΟ∆ΟΣ  

Συνεδρίαση 30ής Ιουνίου 2011 

Ώρα έναρξης: 4.10 μ.μ. 

Αρ. 5 

 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

(Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ) 

 Καλό απόγευμα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.   

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ τη 
γραμματεία να διαπιστώσει κατά πόσο υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙ∆ΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα προ ημερησίας διατάξεως να 
αναφερθώ σε ένα δυσάρεστο γεγονός, πιο συγκεκριμένα στο θάνατο, στις 25 Ιουνίου 
2011, του πρώην βουλευτή Κώστα Χριστοδουλίδη.  Ο Κώστας Χριστοδουλίδης 
γεννήθηκε στον Άγιο Γεώργιο Αμμοχώστου το 1920 και καθ’ όλη τη διάρκεια της ζωής 
του ανέπτυξε πλούσια πολιτική, συνδικαλιστική, κοινωνική δράση.  Έλαβε μέρος στον 
εθνικοαπελευθερωτικό αγώνα ενάντια στον αποικιακό ζυγό και αργότερα, μετά την 
ανεξαρτησία, υπήρξε ένας από τους πρωτεργάτες της νεοσύστατης Κυπριακής 
Βουλής.  Εξελέγη βουλευτής Αμμοχώστου με το Πατριωτικό Μέτωπο το 1960, υπήρξε 
ανεξάρτητος βουλευτής από το ’62 μέχρι το ’69 και επανεξελέγη το 1970 με την 
Προοδευτική Παράταξη ενώ από το ’74 μέχρι το ’76 παρέμεινε ανεξάρτητος. 

 ∆ιετέλεσε μέλος της Επιτροπής Επιλογής, πρόεδρος της Επιτροπής Εργασίας 
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και μέλος των Επιτροπών Εσωτερικών, Άμυνας, 
Εμπορίου και Βιομηχανίας, Συγκοινωνιών και Έργων, αλλά και άλλων επιτροπών.   

 Ο Κώστας Χριστοδουλίδης, σημαίνων στέλεχος του συνδικαλιστικού κινήματος 
της Κύπρου, εργάστηκε μέσα από τις τάξεις της ΣΕΚ ως επαρχιακός γραμματέας 
Αμμοχώστου για τα δίκαια και τα δικαιώματα των εργαζομένων.  Κατά την περίοδο 
’82-’91 διετέλεσε μέλος της Επιτροπής ∆ημόσιας Υπηρεσίας.   

 Εκφράζοντας τα ειλικρινή συλλυπητήριά μας προς την οικογένειά του και 
διερμηνεύοντας, όπως πιστεύω, τα αισθήματα όλων, σας καλώ να τηρήσουμε 
μονόλεπτη σιγή στη μνήμη του. 
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(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

 Αιωνία του η μνήμη! 

 Προχωρούμε τώρα με τα θέματα της ημερήσιας διάταξης και με το Κεφάλαιο 
Πρώτο, που αφορά βεβαίως τη νομοθετική εργασία.  Θα παρακαλούσα για τα θέματα 
στα οποία υπάρχει ομοφωνία να μη διαβάζεται η έκθεση. 

 Το υπ’ αριθμόν 1 θέμα είναι «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας 
Κινήσεως (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2009».  Η έκθεση είναι ομόφωνη και, 
αν δεν υπάρχει ένσταση όπως έχω προείπει, θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για το 
νομοσχέδιο «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 

(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2009» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Αντρέας Φακοντής 

 Γεώργιος Προκοπίου Κώστας Κώστα 

 Γεώργιος Γεωργίου  Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Χάρης Γεωργιάδης Νίκος Νικολαΐδης  

 Ανδρέας Μιχαηλίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 22 Ιουνίου 2011.  Στα 
πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος Οδικών 
Μεταφορών του ίδιου υπουργείου και του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας.  

 Σκοπός του υπό αναφορά νομοσχεδίου είναι η διαγραφή από αυτό των 
ορισμών που αφορούν τις αστικές και τις αγροτικές οδικές γραμμές, καθώς και τις 
περιφερειακές εταιρείες.   

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Οδικών Μεταφορών, οι υπό 
διαγραφή ορισμοί έπαυσαν να έχουν οποιοδήποτε λόγο ύπαρξης μετά την ψήφιση 
του περί της Πρόσβασης στο Επάγγελμα του Οδικού Μεταφορέα (Τροποποιητικού) 
(Αρ. 2) Νόμου του 2009 [Ν. 101(Ι)/2009] και του περί Ρυθμίσεως της Τροχαίας 
Μεταφοράς (Τροποποιητικού) (Αρ. 3) Νόμου του 2009 [Ν. 96(Ι)/2009], που αφορούν 
την ανάπτυξη και τον εκσυγχρονισμό των δημόσιων επιβατικών μεταφορών.  
Ουσιαστικά η κατάργηση αυτή προτείνεται προκειμένου να μην αντιβαίνουν οι ορισμοί 
αυτοί σε συγκεκριμένες διατάξεις των πιο πάνω νόμων που έχουν ήδη ψηφιστεί.   

 Σε παρατήρηση μελών της επιτροπής κατά πόσο το νομοσχέδιο θα ήταν 
ορθότερο να προωθηθεί μετά την έκδοση σχετικής απόφασης από το Ανώτατο 
∆ικαστήριο για υπόθεση που εκκρεμεί σχετικά με το νέο σύστημα δημόσιων 
μεταφορών, η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας 
εξέφρασε την άποψη ότι το νομοσχέδιο θα πρέπει να προωθηθεί. 
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 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και 
Έργων ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο, αφού 
προηγουμένως τροποποιηθεί ο τίτλος του, ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί 
Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011». 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν ομιλητές. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 και 2; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 2 θέμα είναι «Ο περί Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών 
και Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση και 
πάλι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ομόφωνη και θεωρείται αναγνωσθείσα.  

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για το 
νομοσχέδιο «Ο περί Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Αντρέας Φακοντής 

 Γεώργιος Προκοπίου Κώστας Κώστα 

 Γεώργιος Γεωργίου  Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Χάρης Γεωργιάδης Νίκος Νικολαΐδης  

 Ανδρέας Μιχαηλίδης 
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 22 Ιουνίου 2011.  Στα 
πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιoν της επιτροπής 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος ∆ημόσιας 
∆ιοίκησης και Προσωπικού του Υπουργείου Οικονομικών, του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, του Γραφείου του Επιτρόπου Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών 
Επικοινωνιών και Ταχυδρομείων (ΓΕΡΗΕΤ), της ΠΑΣΥ∆Υ και του Κλαδικού 
Συμβουλίου του Γραφείου του Επιτρόπου Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και 
Ταχυδρομείων.  

 Σκοπός του υπό αναφορά νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του άρθρου 151 
του περί Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και Ταχυδρομικών Υπηρεσιών 
Νόμου, που αφορά την έκδοση κανονισμών από τον επίτροπο, έτσι ώστε οι 
κανονισμοί που εκδίδει ο επίτροπος και αφορούν θέματα προσωπικού του γραφείου 
του να τυγχάνουν της έγκρισης όχι μόνο του Υπουργικού Συμβουλίου, όπως ισχύει 
μέχρι σήμερα, αλλά και της Βουλής των Αντιπροσώπων.   

 Ο εκπρόσωπος του ΓΕΡΗΕΤ δήλωσε στην επιτροπή ότι η προτεινόμενη 
τροποποίηση προέκυψε έπειτα από σχετικό αίτημα της ΠΑΣΥ∆Υ και του κλαδικού 
συμβουλίου του ΓΕΡΗΕΤ το οποίο θεώρησε το αίτημα ορθό και δίκαιο και γι’ αυτό 
προώθησε την τροποποίηση της σχετικής διάταξης.   

 Οι εκπρόσωποι της ΠΑΣΥ∆Υ και του Κλαδικού Συμβουλίου του ΓΕΡΗΕΤ 
δήλωσαν ότι η προτεινόμενη τροποποίηση θα αποτελέσει ασφαλιστική δικλίδα στις 
πρόνοιες των κανονισμών που τους αφορούν, έτσι ώστε, σε περίπτωση διαφωνίας 
τους με τις αποφάσεις του Υπουργικού Συμβουλίου για το περιεχόμενο αυτών, να 
έχουν τη δυνατότητα να εκφέρουν τις απόψεις τους ενώπιον της Βουλής των 
Αντιπροσώπων.   

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι στη συνεδρία της επιτροπής συμφώνησαν με τους 
σκοπούς και επιδιώξεις του νομοσχεδίου. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και 
Έργων ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών, παρακαλώ όπως προβούμε στη δεύτερη ανάγνωση 
του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 151 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 και 2; 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών 
Επικοινωνιών και Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 3 θέμα είναι «Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Έλεγχος του 
Κράτους του Λιμένα) Νόμος του 2011».  Η έκθεση και πάλι είναι ομόφωνη και θα τη 
θεωρήσω αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για το 
νομοσχέδιο «Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Έλεγχος του Κράτους του Λιμένα) 

Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Αντρέας Φακοντής 

 Γεώργιος Προκοπίου Κώστας Κώστα 

 Γεώργιος Γεωργίου  Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Χάρης Γεωργιάδης Νίκος Νικολαΐδης  

 Ανδρέας Μιχαηλίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 22 Ιουνίου 2011.  Στα 
πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος Εμπορικής 
Ναυτιλίας του ίδιου υπουργείου, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας, της Αρχής Λιμένων Κύπρου, του Κυπριακού Ναυτιλιακού 
Επιμελητηρίου και της Κυπριακής Ένωσης Πλοιοκτητών.  O Σύνδεσμος Ναυτικών 
Πρακτόρων Κύπρου, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στην επιτροπή, 
αλλά απέστειλε σ’ αυτή γραπτό υπόμνημα, με ημερομηνία 20 Ιουνίου 2011, με το 
οποίο εκφράζει τη συμφωνία του με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του νομοσχεδίου. 

 Σκοπός του υπό αναφορά νομοσχεδίου είναι η αντικατάσταση της υφιστάμενης 
νομοθεσίας περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Έλεγχος του Κράτους του Λιμένα) με νέα 
νομοθεσία για σκοπούς εναρμόνισης της εθνικής νομοθεσίας με την κοινοτική Οδηγία 
2009/16/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 23ης Απριλίου 
2009 σχετικά με τον έλεγχο των πλοίων από το κράτος του λιμένα. 

 Σύμφωνα με τους εκπροσώπους του Τμήματος Εμπορικής Ναυτιλίας του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων και την εισηγητική και αιτιολογική έκθεση που 
συνοδεύουν το υπό αναφορά νομοσχέδιο, το τελευταίο ρυθμίζει την εξουσία του 
Τμήματος Εμπορικής Ναυτιλίας για επιθεώρηση και κατακράτηση αλλοδαπών πλοίων 
που προσεγγίζουν λιμάνια της ∆ημοκρατίας με σκοπό αφενός την προστασία της 
ανθρώπινης ζωής, της περιουσίας και του θαλάσσιου περιβάλλοντος και αφετέρου την 
αποφυγή αθέμιτου ανταγωνισμού στη ναυτιλία από υποβαθμισμένα πλοία.  Επίσης, 
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σύμφωνα με τους ιδίους, το νομοσχέδιο συμβάλλει στην ομαλή και ομοιόμορφη 
υλοποίηση ορισμένων προνοιών της Σύμβασης των Ηνωμένων Εθνών για το ∆ίκαιο 
της Θάλασσας του 1982, καθώς και διεθνών ναυτιλιακών συμβάσεων για τη θαλάσσια 
ασφάλεια που δεσμεύουν τη ∆ημοκρατία.  Παράλληλα, στο νομοσχέδιο 
περιλαμβάνονται διοικητικές και ποινικές διατάξεις με σκοπό τη διασφάλιση της 
συμμόρφωσης των πλοίων και των πλοιοκτητών τους με τις πρόνοιές του. 

 Οι ίδιοι εκπρόσωποι ενημέρωσαν την επιτροπή ότι πολλά από τα 
προβλεπόμενα στα παραρτήματα της κοινοτικής Οδηγίας ζητήματα δε μεταφέρονται 
κατά αντίστοιχο τρόπο στο νομοσχέδιο, αλλά περιλαμβάνεται πρόνοια σ’ αυτό για τη 
ρύθμισή τους με γνωστοποιήσεις που θα εκδίδονται από την αρμόδια αρχή.  
Ενδεικτικά, τέτοια ζητήματα είναι: 

1. το σύστημα επιλογής πλοίων προς επιθεώρηση, 

2. οι γενικές και οι ιστορικές παράμετροι για τον προσδιορισμό της 
επικινδυνότητας πλοίου, 

3. η συχνότητα επιθεωρήσεων και  

4. οι κατηγορίες πλοίων που είναι επιλέξιμες για διευρυμένη επιθεώρηση. 

 Ας σημειωθεί ότι απώτερος σκοπός της Οδηγίας 2009/16/ΕΚ, με την οποία 
εναρμονίζεται ο προτεινόμενος νόμος, είναι να συμβάλει στον περιορισμό της 
ναυτιλίας, όταν αυτή δεν ανταποκρίνεται στα σχετικά πρότυπα, σε ύδατα που 
υπάγονται στη δικαιοδοσία των κρατών μελών.  Ειδικότερα, η εν λόγω Οδηγία 
αποσκοπεί στα ακόλουθα: 

1. Στην πληρέστερη συμμόρφωση προς το διεθνές και το σχετικό κοινοτικό δίκαιο 
περί ασφαλούς ναυτιλίας, ασφάλειας στη θάλασσα, προστασίας του θαλάσσιου 
περιβάλλοντος και συνθηκών διαβίωσης και εργασίας επί των πλοίων, 
ανεξαρτήτως σημαίας. 

2. Στη θέσπιση κοινών κριτηρίων για τον έλεγχο των πλοίων από το κράτος 
λιμένα και την εναρμόνιση των διαδικασιών επιθεώρησης και κράτησης πλοίων 
με βάση την εμπειρία που έχει αποκτηθεί στο πλαίσιο του Μνημονίου 
Συνεννόησης των Παρισίων. 

3. Στην εφαρμογή εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης ενός συστήματος ελέγχου από 
το κράτος λιμένα βασιζόμενου σε επιθεωρήσεις που εκτελούνται εντός της 
Ένωσης και σε συνάρτηση με το Μνημόνιο Συνεννόησης των Παρισίων, με 
στόχο την επιθεώρηση όλων των πλοίων, με συχνότητα που εξαρτάται από την 
κατηγορία κινδύνου στην οποία ανήκουν, ώστε τα πλοία που παρουσιάζουν 
υψηλότερο κίνδυνο να υποβάλλονται σε ενδελεχέστερη επιθεώρηση σε 
συχνότερα χρονικά διαστήματα. 

 Τέλος, οι ίδιοι εκπρόσωποι δήλωσαν ότι η προτεινόμενη νομοθεσία αναμένεται 
να επιφέρει αύξηση των δημόσιων δαπανών για τη διενέργεια υποχρεωτικών 
επιθεωρήσεων από επιθεωρητές πλοίων του Τμήματος Εμπορικής Ναυτιλίας κατά τα 
Σαββατοκύριακα, αργίες και άλλες μη εργάσιμες ώρες με την καταβολή των 
νενομισμένων υπερωριών, καθώς και για τη διενέργεια επιθεωρήσεων στα 
αγκυροβόλια και τους τερματικούς σταθμούς με την καταβολή μεταφορικών σε πλωτά 
μέσα.  Παράλληλα, θα επιφέρει και κάποια αύξηση των δημόσιων εσόδων με την 
επιβολή χρέωσης στους πλοιοκτήτες σε περίπτωση κατακράτησης πλοίου λόγω 
ελλείψεων για την επαναληπτική επιθεώρησή του για διαπίστωση απάλειψής τους, 
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καθώς και με την επιβολή διοικητικού προστίμου σύμφωνα με τις πρόνοιες του 
άρθρου 32 του νομοσχεδίου. 

 Σύμφωνα με το άρθρο 36 της Οδηγίας, η ενσωμάτωση των διατάξεών της στην 
εθνική νομοθεσία θα έπρεπε να είχε πραγματοποιηθεί το αργότερο μέχρι την 31η 
∆εκεμβρίου 2010, αλλά το εν λόγω νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων μόλις στις 24 Μαρτίου 2011.  Λόγω αυτής της καθυστέρησης, η 
∆ημοκρατία έχει ήδη λάβει προειδοποιητική επιστολή, με ημερομηνία 27 Ιανουαρίου 
2011, καθώς και αιτιολογημένη γνώμη από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή σύμφωνα με 
την οποία εντός δύο μηνών από την παραλαβή της πρέπει να λάβει τα απαιτούμενα 
μέτρα προς συμμόρφωση.  Η προθεσμία αυτή λήγει στις 23 Ιουλίου 2011. 

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας, η μεταφορά της Οδηγίας στο εθνικό δίκαιο πρέπει να γίνει το 
ενωρίτερον, έτσι ώστε να δημιουργηθεί το νομικό υπόβαθρο, για να εκδοθούν οι 
σχετικές γνωστοποιήσεις που προβλέπονται σ’ αυτό και να ολοκληρωθεί έτσι η 
εναρμόνιση. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
υπό αναφορά νομοσχεδίου. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και 
Έργων ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών, προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του 
νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Άσκηση εξουσιών και εκτέλεση καθηκόντων κρατικών λειτουργών και 
αξιωματούχων.  Άρθρο 3. 

 Πεδίο εφαρμογής.  Άρθρο 4. 

 Εξουσίες επιθεώρησης.  Άρθρο 5. 

 Επαγγελματικά προσόντα των επιθεωρητών.  Άρθρο 6. 

 Αναφορές πλοηγών και Αρχής Λιμένων Κύπρου και σχετική συνεργασία.  
Άρθρο 7. 

 Σύστημα επιθεώρησης και υποχρέωση ετήσιων επιθεωρήσεων.  Άρθρο 8. 

 Λεπτομέρειες συμμόρφωσης με την υποχρέωση επιθεωρήσεων.  Άρθρο 9. 

 ∆ιευθέτηση για τον καθορισμό ισόρροπων μεριδίων στις επιθεωρήσεις εντός 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Άρθρο 10. 

 Αναβολή επιθεωρήσεων και εξαιρετικές περιστάσεις.  Άρθρο 11. 

 Υποχρέωση παροχής πληροφοριών για την άφιξη πλοίων.  Άρθρο 12. 
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 Καθορισμός προτεραιότητας επιθεώρησης πλοίου βάσει της κατηγορίας 
κινδύνου πλοίου.  Άρθρο 13. 

 Συχνότητα των επιθεωρήσεων.  Άρθρο 14. 

 ∆ιαδικασία επιλογής πλοίων προς επιθεώρηση.  Άρθρο 15. 

 ∆ιαδικασία αρχικής και λεπτομερέστερης επιθεώρησης.  Άρθρο 16. 

 ∆ιευρυμένες επιθεωρήσεις.  Άρθρο 17. 

 Κατευθυντήριες διαδικασίες ελέγχου πλοίων στον τομέα της ασφάλειας της 
ναυσιπλοΐας και της ασφάλειας.  Άρθρο 18. 

 Μέτρα απαγόρευσης εισόδου σε λιμένα ή αγκυροβόλιο της ∆ημοκρατίας για 
ορισμένα πλοία.  Άρθρο 19. 

 Έκθεση επιθεώρησης που κοινοποιείται στον πλοίαρχο.  Άρθρο 20. 

 ∆ιαδικασία για καταγγελίες.  Άρθρο 21. 

 Αποκατάσταση ελλείψεων και απαγόρευση απόπλου.  Άρθρο 22. 

 Συνέχεια που δίνεται σε επιθεωρήσεις και κρατήσεις πλοίων.  Άρθρο 23. 

 Καταβολή δαπανών επιθεώρησης.  Άρθρο 24. 

 Βάση δεδομένων των επιθεωρήσεων.  Άρθρο 25. 

 Στοιχεία για την παρακολούθηση της εφαρμογής.  Άρθρο 26. 

 Ανταλλαγή πληροφοριών και συνεργασία.  Άρθρο 27. 

 Ενημέρωση πλοιάρχου για δικαίωμα ένστασης και προσφυγής.  Άρθρο 28. 

 ∆ικαίωμα ένστασης.  Άρθρο 29. 

 Προσφυγή ενώπιον του Υπουργού.  Άρθρο 30. 

 Ποινικό αδίκημα.  Άρθρο 31. 

 ∆ιοικητικό πρόστιμο.  Άρθρο 32. 

 Αποπληρωμή διοικητικών δαπανών και διοικητικού προστίμου.  Άρθρο 33. 

 Συνεργασία με εμπλεκόμενες κρατικές ή ημικρατικές Υπηρεσίες της 
∆ημοκρατίας και εμπλεκόμενους φορείς του ιδιωτικού τομέα.  Άρθρο 34. 

 Έκδοση κανονισμών.  Άρθρο 35. 

 Έκδοση διαταγμάτων και γνωστοποιήσεων.  Άρθρο 36. 

 Κατάργηση νόμων και διατήρηση ορισμένων πράξεων.  Άρθρο 37.  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

(Αστειευόμενος) 

 Κύριε Πιτσιλλίδη, ελπίζω να μην οδηγείτε με την ίδια ταχύτητα, διότι θα 
συλληφθείτε για υπέρβαση του ορίου ταχύτητας! 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 ∆ιευκολύνω τη Βουλή στη γρήγορη διεκπεραίωση! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Με την ταχύτητα που διαβάζει ο κ. Πιτσιλλίδης αποδεικνύει ότι όλα τα 
μονοπώλια μια μέρα σπάζουν!  

(Γέλια) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ:  

 Υπονοείτε κάποιον; 

ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: 

 Έν’ τον Λευτέρη που εννοεί, φαντάζομαι! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Είναι εξ απεναντίας! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 
έως 37; 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, τα άρθρα 1 έως 37 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Έλεγχος του 
Κράτους του Λιμένα) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 4 θέμα είναι «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Ηλεκτρολογικός Εξοπλισμός Χαμηλής Τάσης) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011».  Η έκθεση είναι ομόφωνη και θεωρείται αναγνωσθείσα.  

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για τους 
κανονισμούς «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Ηλεκτρολογικός Εξοπλισμός 

Χαμηλής Τάσης) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Αντρέας Φακοντής 

 Γεώργιος Προκοπίου Κώστας Κώστα 

 Γεώργιος Γεωργίου  Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Χάρης Γεωργιάδης Νίκος Νικολαΐδης  
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 Ανδρέας Μιχαηλίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε τους πιο 
πάνω κανονισμούς σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 22 Ιουνίου 2011.  
Στα πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν στην επιτροπή 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος 
Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών του ίδιου υπουργείου, του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της Ομοσπονδίας Σωματείων Εργολάβων 
Ηλεκτρολόγων Κύπρου (ΟΣΕΗΚ) και του Συνδέσμου Συμβούλων Ηλεκτρολόγων και 
Μηχανολόγων Μηχανικών Κύπρου.  Το ΕΤΕΚ και η Παγκύπρια Ομοσπονδία 
Σωματείων Εργολάβων Ηλεκτρολόγων (ΠΟΣΕΗ), παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν 
παρευρέθηκαν στη συνεδρίαση της επιτροπής.  

 Σκοπός των κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 59 του περί 
των Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να πληρούν Καθορισμένες Κατηγορίες 
Προϊόντων Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί Βασικών Απαιτήσεων 
(Ηλεκτρολογικός Εξοπλισμός Χαμηλής Τάσης) Κανονισμών για σκοπούς εναρμόνισής 
τους με την Οδηγία 2006/95/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου 
της 12ης ∆εκεμβρίου 2006 περί προσεγγίσεως των νομοθεσιών των κρατών μελών 
των αναφερομένων στο ηλεκτρολογικό υλικό που προορίζεται να χρησιμοποιηθεί 
εντός ορισμένων ορίων τάσεως.  Επιπρόσθετα, με τους κανονισμούς προτείνονται 
μικροτροποποιήσεις και λεκτικές διορθώσεις για σκοπούς πληρέστερης εναρμόνισης 
αυτών με την υπό αναφορά Οδηγία. 

 Στο στάδιο της μελέτης των κανονισμών από την επιτροπή ο εκπρόσωπος του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων κατέθεσε στην επιτροπή αναθεωρημένο 
κείμενο των κανονισμών με μικροδιορθώσεις, οι οποίες εκ παραδρομής δεν είχαν 
συμπεριληφθεί στο κείμενο που αρχικά κατατέθηκε στη Βουλή των Αντιπροσώπων, 
με τις οποίες συμφώνησε η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας.  

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Ηλεκτρομηχανολογικών 
Υπηρεσιών του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, στόχος της Οδηγίας και κατ’ 
επέκταση των υπό τροποποίηση κανονισμών είναι η προσέγγιση των νομοθεσιών 
των κρατών μελών αναφορικά με το ηλεκτρολογικό υλικό που προορίζεται να 
χρησιμοποιηθεί εντός ορισμένων ορίων τάσεως.  Με τις πρόνοιες των κανονισμών 
επιτυγχάνεται αφενός η εξάλειψη των όποιων περιορισμών και εμποδίων προκύπτουν 
στις συναλλαγές λόγω των διαφορετικών εθνικών προτύπων που ισχύουν ανάμεσα 
στα κράτη μέλη και αφετέρου η αποτροπή της ελεύθερης κυκλοφορίας και διάθεσης 
ηλεκτρολογικού υλικού που δεν ανταποκρίνεται στις περί ασφαλείας απαιτήσεις, 
θέτοντας σε κίνδυνο την ασφάλεια των προσώπων, των κατοικίδιων ζώων, αλλά και 
της ιδιοκτησίας.   

 Οι εκπρόσωποι του ΟΣΕΗΚ και του Συνδέσμου Συμβούλων Ηλεκτρολόγων και 
Μηχανολόγων Μηχανικών Κύπρου συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις 
των κανονισμών επισημαίνοντας παράλληλα την ανάγκη καθορισμού αυστηρότερων 
ελέγχων για τη διαπίστωση της γνησιότητας της σήμανσης προέλευσης του προϊόντος 
(CE) για λόγους ασφάλειας του κοινού.   

 Σχετικά με την πιο πάνω παρατήρηση, ο εκπρόσωπος του Τμήματος 
Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών ενημέρωσε την επιτροπή ότι ασκείται σχετικός 
έλεγχος στα προϊόντα αφενός από το τελωνείο, με δειγματοληψίες στο 10% των 
προϊόντων κατά την εισαγωγή τους, και αφετέρου από το τμήμα του, με επιτήρηση της 
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αγοράς.  Σε περίπτωση διαπίστωσης μη πραγματικής σήμανσης, το τελωνείο 
απαγορεύει την προώθηση του προϊόντος στην κυπριακή αγορά και, σε περίπτωση 
που το εν λόγω προϊόν βρίσκεται ήδη στην αγορά, γίνεται άμεση απόσυρσή του και 
σχετική δημοσίευση στην ιστοσελίδα του υπουργείου με αναφορά στο μη ασφαλές 
προϊόν.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού έλαβε υπόψη 
όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, συμφωνεί με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των 
κανονισμών και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους, όπως αυτοί έχουν 
τελικά διαμορφωθεί σύμφωνα με τα πιο πάνω.  

 Με την ευκαιρία αυτή η επιτροπή κάλεσε τους αρμοδίους όπως εντείνουν τους 
ελέγχους στα υπό αναφορά προϊόντα για σκοπούς ασφάλειας του καταναλωτικού 
κοινού και, σε περίπτωση εντοπισμού προϊόντων που δεν πληρούν τις βασικές 
απαιτήσεις ασφάλειας, όπως καθορίζονται στην προαναφερόμενη Οδηγία, να γίνεται 
σχετική δημοσίευση στον ημερήσιο τύπο για πληρέστερη ενημέρωση του κοινού. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν ομιλητές.  

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 5 θέμα είναι «Ο περί της Σύμβασης της Στοκχόλμης για τους 
Έμμονους Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  
Από ό,τι βλέπω ο ∆ΗΣΥ, το ΑΚΕΛ, η Ε∆ΕΚ και το ΕΥΡΩΚΟ θα τοποθετηθούν στην 
ολομέλεια. Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων για το νομοσχέδιο «Ο περί της Σύμβασης της Στοκχόλμης για τους 

Έμμονους Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011» 

Παρόντες: 

 Χρήστος Στυλιανίδης, αναπλ. πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 

 Αβέρωφ Νεοφύτου  Σοφοκλής Φυττής 

 Γιώργος Λουκαΐδης ∆ημήτρης Συλλούρης 

 Χρίστος Μέσης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων 
μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 24 
Ιουνίου 2011.  Στα πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
ενώπιον της επιτροπής  εκπρόσωποι του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων και του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας. Το 
Υπουργείο Εξωτερικών, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη 
συνεδρίαση. 
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 Σκοπός του υπό συζήτηση νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του βασικού 
νόμου που κυρώνει τη Σύμβαση της Στοκχόλμης για τους Έµµονους Οργανικούς 
Ρύπους (“η σύμβαση”) (Persistent Organic Pollutants - POPs), η οποία υιοθετήθηκε 
κατά την Πρώτη Συνάντηση των Μερών της Σύμβασης, που πραγματοποιήθηκε στην 
Ουρουγουάη από τις 2 μέχρι τις 5 Μαΐου 2004, και εγκρίθηκε από το Υπουργικό 
Συμβούλιο µε την απόφασή του υπ’ αριθµόν 70.585, ημερομηνίας 9 Ιουνίου 2010. 

 Όπως αναφέρεται στο επεξηγηματικό σημείωμα που συνοδεύει το νομοσχέδιο, 
η σύμβαση εισάγει περιορισμούς στην παραγωγή των έµµονων οργανικών ρύπων, 
δηλαδή των χημικών ουσιών µε τοξικές ιδιότητες που ανθίστανται στη διάσπαση, 
συσσωρεύονται στον οργανισμό του ανθρώπου και των ζώων, μεταφέρονται µέσω 
του αέρα, του νερού και των μεταναστευτικών ειδών και αποτίθενται μακριά από τον 
τόπο έκλυσής τους. Σύμφωνα πάντα με το πιο πάνω σημείωμα, κατά την Πρώτη 
Συνάντηση των Μερών της Σύμβασης αποφασίστηκε η προσθήκη ενός νέου 
Παραρτήματος Η στα παραρτήματα της σύμβασης, με το οποίο καθορίζονται οι 
κανόνες διαιτησίας για τη διευθέτηση διαφορών ανάμεσα στα μέρη αυτής. 

 Όπως είναι γνωστό, η Κυπριακή ∆ημοκρατία, υλοποιώντας τις προενταξιακές 
δεσμεύσεις της έναντι της Ευρωπαϊκής Ένωσης, κύρωσε τη σύμβαση µε το Νόμο 
42(ΙΙΙ) του 2004 και έτσι έγινε µέλος της σύμβασης από τις 7 Μαρτίου 2005.  

 Σύμφωνα με πρόσθετα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, η 
υιοθέτηση του νομοσχεδίου δεν αναμένεται να έχει αρνητικές οικονομικές ή κοινωνικές 
επιπτώσεις στον ιδιωτικό τομέα, αφού αφορά διαδικασίες επίλυσης διαφορών 
ανάμεσα στα μέρη της σύμβασης, ούτε θα έχει δημοσιονομικό κόστος, αφού οι 
υποχρεώσεις εφαρμογής των προνοιών αυτών θα καλυφθούν από το υφιστάμενο 
προσωπικό. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
υπό συζήτηση νομοσχεδίου. 

 Στη βάση των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων διαμόρφωσε τις ακόλουθες θέσεις: 

 Ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών 
ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, καθώς 
και το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να 
τοποθετηθούν τελικά κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του 
σώματος.  

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Κόμματος τάχθηκε υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων υποβάλλει την παρούσα έκθεση στην ολομέλεια της Βουλής 
για σκοπούς τελικής τοποθέτησης.  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Κύριε Στυλιανίδη, έχετε το λόγο. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 
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 Κύριε Πρόεδρε, εμείς είμαστε θετικοί και θα ψηφίσουμε τον κυρωτικό αυτό νόμο 
και ελπίζουμε να είναι και αυτός ομόφωνος, γιατί ουσιαστικά είναι μια μορφή κύρωσης 
εναρμονιστική. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ΑΚΕΛ.  Ο κ. Λουκαΐδης.   

Γ. ΛΟΥΚΑΪ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, το ΑΚΕΛ θα υπερψηφίσει το νόμο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Λουκαΐδη. 

 Η Ε∆ΕΚ. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Και εμείς, κύριε Πρόεδρε, θα υπερψηφίσουμε το νομοσχέδιο.  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ. 

 Το ΕΥΡΩΚΟ.  Ο κ. Συλλούρης,  επίσης. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής;  

 Αντιλαμβάνομαι ότι δεν υπάρχουν ομιλητές. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Προσθήκη νέου άρθρου 3Β στο βασικό νόμο.  Άρθρο 3.  

 Προσθήκη νέων Μερών V και VI στον Πίνακα του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 4; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 4 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Σύμβασης της Στοκχόλμης για 
τους Έμμονους Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 
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 Το υπ’ αριθμόν 6 θέμα είναι «Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης 
της Κυπριακής ∆ημοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ημοκρατίας της Νοτίου Αφρικής 
για Αστυνομική Συνεργασία (Κυρωτικός) Νόμος του 2011».  Από ό,τι αντιλαμβάνομαι 
τα κόμματα ∆ΗΣΥ, ΑΚΕΛ, Ε∆ΕΚ και ΕΥΡΩΚΟ θα τοποθετηθούν στην ολομέλεια.  Η 
έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων για το νομοσχέδιο «Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης 
της Κυπριακής ∆ημοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ημοκρατίας της Νοτίου 

Αφρικής για Αστυνομική Συνεργασία (Κυρωτικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Χρήστος Στυλιανίδης, αναπλ. πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Σοφοκλής Φυττής 

 Γιώργος Λουκαΐδης ∆ημήτρης Συλλούρης 

 Χρίστος Μέσης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων 
μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 24 
Ιουνίου 2011.  Στα πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
ενώπιον της επιτροπής  εκπρόσωποι των Υπουργείων Εξωτερικών, Εσωτερικών και 
∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, της αστυνομίας, του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας και του Γραφείου της Επιτρόπου Προστασίας 
∆εδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα.  

 Σκοπός του νομοσχεδίου είναι η κατά το άρθρο 169.2 του Συντάγματος της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας κύρωση της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ημοκρατίας της Νοτίου Αφρικής για 
Αστυνομική Συνεργασία («η Συμφωνία»), η οποία υπογράφηκε στις 14 Ιουλίου 2010, 
το κείμενο της οποίας εγκρίθηκε από το Υπουργικό Συμβούλιο με την απόφασή του με 
αρ. 65.498, ημερομηνίας 9 Μαΐου 2007. 

 Όπως αναφέρεται στο επεξηγηματικό σημείωμα που συνοδεύει το νομοσχέδιο, 
η συμφωνία καθορίζει ως τομέα συνεργασίας την πρόληψη, την εξιχνίαση, την 
καταστολή και τη διερεύνηση της διαφθοράς και του οργανωμένου εγκλήματος, της 
παράνομης διακίνησης ναρκωτικών, όπλων και κλοπιμαίων αγαθών, της εμπορίας 
προσώπων και του οικονομικού εγκλήματος. Σύμφωνα με το ίδιο σημείωμα, στη 
συμφωνία προβλέπονται επίσης οι τρόποι συνεργασίας των δύο κρατών, 
περιλαμβανομένων της ανταλλαγής πληροφοριών, νομοθεσιών, επιστημονικών 
γνώσεων και εμπειριών και της εκτέλεσης αιτημάτων αρωγής, καθώς και η προστασία 
των πληροφοριών και των προσωπικών δεδομένων που ανταλλάσσονται στα πλαίσια 
της εν λόγω συνεργασίας. 

 Κατά τη συζήτηση που πραγματοποιήθηκε ενώπιον της επιτροπής ο 
εκπρόσωπος του Υπουργείου Εξωτερικών σημείωσε το θετικό αντίκτυπο της 
συμφωνίας στις σχέσεις μεταξύ της Κύπρου και της Νοτίου Αφρικής, οι οποίες, όπως 
δήλωσε ο ίδιος, είναι άκρως σημαντικές.  
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 Παράλληλα, η εκπρόσωπος του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως 
ενημέρωσε την επιτροπή ότι η συμφωνία αυτή είναι η πρώτη που υπογράφεται με τη 
Νότιο Αφρική σε θέματα δικαιοσύνης και αστυνομικής συνεργασίας και διευκρίνισε ότι 
η συμφωνία δεν περιλαμβάνει την παροχή νομικής αρωγής. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
νομοσχεδίου. 

 Στη βάση των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων διαμόρφωσε τις ακόλουθες θέσεις: 

 Ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών 
ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, καθώς 
και το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να 
τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος.  

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Κόμματος τάχθηκε υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων υποβάλλει την παρούσα έκθεση στην ολομέλεια της Βουλής 
για σκοπούς τελικής τοποθέτησης.  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Στυλιανίδης. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, θα υπερψηφίσουμε και αυτόν τον κυρωτικό νόμο, γιατί είναι μια 
αναβάθμιση της πολιτικής συνεργασίας της Κυπριακής ∆ημοκρατίας με τη Νότιο 
Αφρική την οποία επιδιώκαμε για χρόνια.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Στυλιανίδη. 

 Ο κ. Λουκαΐδης.  

Γ. ΛΟΥΚΑΪ∆ΗΣ: 

 Και το ΑΚΕΛ, κύριε Πρόεδρε, θα υπερψηφίσει το νομοσχέδιο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Λουκαΐδη.  

 Η Ε∆ΕΚ. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Και εμείς το ίδιο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ. 

 Ο κ. Συλλούρης, επίσης. 
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 Αντιλαμβάνομαι ότι δεν υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής. 

 Παρακαλώ προχωρήστε στη δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Κύρωση της Συμφωνίας.  Άρθρο 3.  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 3; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 3 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της 
Κυβέρνησης της Κυπριακής ∆ημοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ημοκρατίας της 
Νοτίου Αφρικής για Αστυνομική Συνεργασία (Κυρωτικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 7 θέμα είναι «Ο περί του Αναθεωρημένου Ευρωπαϊκού 
Κοινωνικού Χάρτη του 1996 (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η 
έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα.   

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων για το νομοσχέδιο «Ο περί του Αναθεωρημένου Ευρωπαϊκού 

Κοινωνικού Χάρτη του 1996 (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Χρήστος Στυλιανίδης, αναπλ. πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Σοφοκλής Φυττής 

 Γιώργος Λουκαΐδης ∆ημήτρης Συλλούρης 

 Χρίστος Μέσης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων 
μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 24 
Ιουνίου 2011.  Στα πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων, του Υπουργείου Εξωτερικών, του Υπουργείου Εσωτερικών, του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της ΟΕΒ, του ΚΕΒΕ και των 



17 

 

συνδικαλιστικών οργανώσεων ΠΕΟ και ΣΕΚ.  Η συνδικαλιστική οργάνωση ∆ΕΟΚ, 
παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν παρευρέθηκε στη συνεδρία.  

 Σκοπός του νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί του Αναθεωρημένου 
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Χάρτη του 1996 (Κυρωτικού) Νόμου [Νόμος άρθρο 27(III) 
του 2000], έτσι ώστε να κυρωθούν, κατά το άρθρο 169.2 του Συντάγματος της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας, εννέα επιπρόσθετες διατάξεις του Αναθεωρημένου 
Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Χάρτη (“ο Χάρτης”), οι οποίες ήδη καλύπτονται από 
υφιστάμενους εθνικούς νόμους.  

 Σκοπός του Αναθεωρημένου Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Χάρτη είναι ο 
εκσυγχρονισμός του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Χάρτη, λαμβανομένων υπόψη των 
διάφορων κοινωνικών αλλαγών που επήλθαν από το 1961 μέχρι σήμερα.  
Σημειώνεται ότι τα κράτη μέλη του Συμβουλίου της Ευρώπης, για να καταστούν 
συμβαλλόμενα μέρη του Χάρτη, πρέπει να θεωρήσουν το Μέρος Ι αυτού ως δήλωση 
των στόχων τους και παράλληλα να δεσμευτούν με έξι τουλάχιστον από τα θεμελιώδη 
άρθρα του Χάρτη, καθώς και με πρόσθετο αριθμό άρθρων, ώστε ο συνολικός αριθμός 
να μην είναι μικρότερος των δεκαέξι άρθρων ή των εξήντα τριών αριθμημένων 
παραγράφων.  Όπως είναι γνωστό, η Κύπρος έχει ήδη καταστεί συμβαλλόμενο μέρος 
του Χάρτη, ο οποίος έχει κυρωθεί με τον περί του Αναθεωρημένου Ευρωπαϊκού 
Κοινωνικού Χάρτη του 1996 (Κυρωτικό) Νόμο του 2000 [Ν. 27(ΙΙΙ)/2000]. 

 Όπως αναφέρεται πρόσθετα στο επεξηγηματικό σημείωμα που συνοδεύει το 
νομοσχέδιο, το 2006 η Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού 
Χάρτη του Συμβουλίου της Ευρώπης πραγματοποίησε επιτόπια επίσκεψη στην 
Κύπρο και ετοίμασε σχετική έκθεση.  Στην έκθεση αυτή περιλαμβάνονται συστάσεις 
για τη δυνατότητα της Κύπρου να εφαρμόσει, άμεσα ή μακροπρόθεσμα, αριθμό 
πρόσθετων άρθρων του Χάρτη.  Στη βάση της πιο πάνω έκθεσης, το Υπουργείο 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων ερεύνησε τη δυνατότητα αποδοχής των 
πρόσθετων άρθρων που σύστησε η προαναφερόμενη επιτροπή, διεξάγοντας διάλογο 
με τα εμπλεκόμενα υπουργεία και τμήματα.  Οι διατάξεις αυτές τέθηκαν ενώπιον του 
Εργατικού Συμβουλευτικού Σώματος στις 11 Μαΐου 2010, το οποίο συνέστησε την 
αποδοχή τους. 

 Σημειώνεται ότι σχετικό νομοσχέδιο με το οποίο προτεινόταν η κύρωση έντεκα 
άρθρων του Χάρτη, αντί των εννέα που περιλαμβάνονται στο νομοσχέδιο, κατατέθηκε 
στη Βουλή των Αντιπροσώπων στις 13 Ιανουαρίου 2011 και τέθηκε ενώπιον της τότε 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εξωτερικών.  Κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου 
εκείνου τέθηκαν συγκεκριμένες ενστάσεις από πλευράς της ΟΕΒ και του Υπουργείου 
Εσωτερικών αναφορικά με την περίληψη των παραγράφων (1) και (2) του άρθρου 31 
του Χάρτη.  Οι ενστάσεις αυτές βασίζονταν στο γεγονός ότι τα δικαιώματα στέγασης 
που περιλαμβάνονται στο εν λόγω άρθρο απευθύνονται σε πολίτες όχι μόνο της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και των κρατών μελών του Συμβουλίου της Ευρώπης. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, με βάση την πιο 
πάνω θέση, το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων ετοίμασε το 
νομοσχέδιο με σύσταση αποδοχής εννέα διατάξεων, χωρίς να περιλαμβάνεται το 
άρθρο 31 του Χάρτη.  Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, οι εννέα διατάξεις που 
περιλαμβάνονται στο νομοσχέδιο έχουν συζητηθεί στο Εργατικό Συμβουλευτικό 
Σώμα, το οποίο συνέστησε την αποδοχή τους. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
νομοσχεδίου. 
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 Στη βάση των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων διαμόρφωσε τις ακόλουθες θέσεις: 

 Ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών 
ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις και το 
μέλος της βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν 
τελικά κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος.  

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Κόμματος τάχθηκε υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο, για την 
κατά νόμο κύρωση της τροποποίησης του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Χάρτη. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων υποβάλλει την παρούσα έκθεση στην ολομέλεια της Βουλής 
για σκοπούς τελικής τοποθέτησης.  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Και πάλι τα τέσσερα κόμματα… Βλέπω ότι το ∆ΗΚΟ παρουσιάζει μια ηυξημένη 
επιμέλεια.  Τοποθετείται προτού καν τοποθετηθούν τα νομοσχέδια, από ό,τι 
αντιλαμβάνομαι!   

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Εμείς εξέραμε γιατί έπρεπε να τα ψηφίσουμε. 

Σ. ΦΥΤΤΗΣ: 

 Είμαστε μελετημένοι, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μπράβο! 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Εφέραν το νουν τους! 

(Γέλια) 

(Μη ευκρινή σχόλια) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Θα πρέπει να πω ότι δε σας άκουσα! 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Να το ξαναπώ αν θέλεις! 

(Μη ευκρινή σχόλια) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μακάρι! 

 Από πλευράς ∆ημοκρατικού Συναγερμού… 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 
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 Εμείς λέμε επιτέλους που η Βουλή εγκρίνει αυτό το νομοσχέδιο.  Βέβαια το 
πρόβλημα ήταν της κυβέρνησης, υπήρχαν κάποια προβλήματα.  Εμείς το 
υπερψηφίζουμε και λέμε ότι αργήσαμε κιόλας! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Στυλιανίδη. 

 Ο κ. Λουκαΐδης και πάλι εκ μέρους του ΑΚΕΛ ή άλλος;  Ο κ. Λουκαΐδης.  

Γ. ΛΟΥΚΑΪ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, και αυτό το νομοσχέδιο θα το υπερψηφίσουμε, έχοντας υπόψη 
ότι όλοι οι κοινωνικοί εταίροι στηρίζουν το παρόν νομοσχέδιο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ:  

 Ευχαριστώ, κύριε Λουκαΐδη.  

 Κύριε Σαρίκα. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Και εμείς θα υπερψηφίσουμε, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Συλλούρη. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Ναι, ναι! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Αντιλαμβάνομαι ότι δεν υπάρχουν. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου, παρακαλώ. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 και 2; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί του Αναθεωρημένου Ευρωπαϊκού 
Κοινωνικού Χάρτη του 1996 (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 
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(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 8 θέμα είναι «Ο περί της Συμφωνίας για την Ίδρυση της 
∆ιεθνούς Ακαδημίας κατά της ∆ιαφθοράς ως ∆ιεθνούς Οργανισμού (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2011».   Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων για το νομοσχέδιο «Ο περί της Συμφωνίας για την Ίδρυση της 

∆ιεθνούς Ακαδημίας κατά της ∆ιαφθοράς ως ∆ιεθνούς Οργανισμού (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Χρήστος Στυλιανίδης, αναπλ. πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Σοφοκλής Φυττής 

 Γιώργος Λουκαΐδης ∆ημήτρης Συλλούρης 

 Χρίστος Μέσης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων 
μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 24 
Ιουνίου 2011.  Στα πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
ενώπιον της επιτροπής  εκπρόσωποι του Υπουργείου Εξωτερικών, του Υπουργείου 
∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, της αστυνομίας και του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας.  

 Σκοπός του υπό συζήτηση νομοσχεδίου είναι η κατά το άρθρο 169.2 του 
Συντάγματος της Κυπριακής ∆ημοκρατίας κύρωση της Συμφωνίας για την Ίδρυση της 
∆ιεθνούς Ακαδημίας κατά της ∆ιαφθοράς ως ∆ιεθνούς Οργανισμού, η οποία 
υπογράφηκε στις 2 Σεπτεμβρίου 2010.  Η υπογραφή της συμφωνίας εγκρίθηκε από το 
Υπουργικό Συμβούλιο με την απόφασή του με αρ. 70.926, ημερομηνίας 25 
Αυγούστου 2010. 

Όπως αναφέρεται στο επεξηγηματικό σημείωμα που συνοδεύει το υπό 
συζήτηση νομοσχέδιο, η συμφωνία έχει ήδη επικυρωθεί από τρία υπογράφοντα μέρη 
και η ∆ιεθνής Ακαδημία κατά της ∆ιαφθοράς απέκτησε καθεστώς διεθνούς 
οργανισμού στις 8 Μαρτίου 2011.  Σύμφωνα πάντα με το πιο πάνω σημείωμα, η 
ακαδημία λειτουργεί ως ανεξάρτητος οργανισμός πρόληψης και καταπολέμησης της 
διαφθοράς, παρέχοντας εκπαίδευση στον τομέα αυτό, αναλαμβάνοντας τη 
διεκπεραίωση ερευνών σε όλους τους τομείς της διαφθοράς και επεκτείνοντας τη 
διεθνή συνεργασία για την καταπολέμηση της διαφθοράς.  

 Σύμφωνα με τα πρόσθετα διευκρινιστικά στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της 
επιτροπής, το άρθρο 5 της συμφωνίας προβλέπει ότι κάθε κράτος μέρος αυτής ορίζει 
αντιπρόσωπο που ενεργεί ως μέλος της Συνέλευσης της Ακαδημίας και έχει δικαίωμα 
ψήφου, ενώ το άρθρο 11 αυτής προβλέπει ότι η χρηματοδότηση της ακαδημίας από 
τα μέρη της συμφωνίας είναι εθελοντική.  

 Κατά τη συζήτηση που πραγματοποιήθηκε ενώπιον της επιτροπής, ο γενικός 
διευθυντής του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως υπογράμμισε τη 
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σημασία της συμφωνίας για σκοπούς σωστής ενημέρωσης και εκπαίδευσης για την 
αντιμετώπιση της διαφθοράς, έτσι ώστε να μπορεί η Κύπρος να αποδείξει ότι δεν 
αποδέχεται καμία μορφή διαφθοράς. Ενημέρωσε επίσης την επιτροπή ότι το ποσό 
που θα καταβάλει η ∆ημοκρατία ως εθελοντική χρηματοδότηση προς την ακαδημία θα 
υπολογισθεί λαμβάνοντας υπόψη τη συνεισφορά των άλλων κρατών μερών σε 
αναλογία με το ακαθάριστο εθνικό προϊόν του κάθε κράτους μέρους. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
υπό συζήτηση νομοσχεδίου. 

 Στη βάση των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων διαμόρφωσε τις ακόλουθες θέσεις: 

 Ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών 
ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, καθώς 
και το μέλος της βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να 
τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος.  

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Κόμματος τάχθηκε υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων υποβάλλει την παρούσα έκθεση στην ολομέλεια της Βουλής 
για σκοπούς τελικής τοποθέτησης. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Αντιλαμβάνομαι και πάλι ότι το ∆ΗΣΥ, το ΑΚΕΛ, η Ε∆ΕΚ και το ΕΥΡΩΚΟ θα 
τοποθετηθούν στην ολομέλεια.   

 Ο κ. Στυλιανίδης. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, είμαστε πάρα πολύ θετικοί, απλώς θέλω να σημειώσω, και 
είναι καλό να λέγονται και θετικά σχόλια για κάποιους δημόσιους λειτουργούς, ότι ο κ. 
Πέτρος Καρεκλάς, γενικός διευθυντής, είχε ιδιαίτερα πρωταγωνιστικό ρόλο στη 
διαμόρφωση αυτής της συμφωνίας για την ίδρυση της ∆ιεθνούς Ακαδημίας κατά της 
∆ιαφθοράς. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Στυλιανίδη. 

 Κύριε Λουκαΐδη.   

Γ. ΛΟΥΚΑΪ∆ΗΣ: 

 Τοποθετούμαστε θετικά και σε αυτό το νομοσχέδιο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ. 

 Ο κ. Σαρίκας. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Το ίδιο, κύριε Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Συλλούρη. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Ναι, ναι! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Για να ακούεται και να καταγράφεται στα πρακτικά.  Οι χειρονομίες δεν 
καταγράφονται.  

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Τοποθετούμαστε υπέρ, κύριε Πρόεδρε, αλλά διερωτώμαι αν αυτή η διαδικασία 
είναι αναγκαία, υπό την έννοια ότι μετά ψηφίζουμε.  Η τοποθέτηση μπορεί να γίνει με 
την ψηφοφορία.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Όχι, δεν πειράζει.   Να ακολουθούμε τους τύπους, για να μη βρεθούμε κάποια 
στιγμή εκτεθειμένοι. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Φυττής. 

Σ. ΦΥΤΤΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, θεωρώ ότι αυτή η συμφωνία για την ίδρυση της ∆ιεθνούς 
Ακαδημίας κατά της ∆ιαφθοράς είναι μεγάλης σημασίας, ιδιαίτερα για μικρά κράτη που 
έχουν και σοβαρά προβλήματα, όπως εμείς, στην καταπολέμηση της διαφθοράς.  
Είναι γνωστό ότι πολλά προβλήματα έχουμε με τη διεθνή διαφθορά, η οποία 
επηρεάζει και τους Κυπρίους ή εμπλέκει Κυπρίους.  Επομένως, αυτή η ∆ιεθνής 
Ακαδημία, στην οποία θα συνεισφέρουν όλα τα κράτη σύμφωνα με το ακαθάριστο 
εθνικό προϊόν τους, νομίζω ότι θα ωφελήσει την Κύπρο και γι’ αυτό θα πρέπει να 
καλέσουμε την κυβέρνηση να στέλνει σ’ αυτή την ακαδημία άτομα, δεν ξέρω, από το 
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, από την αστυνομία, λειτουργούς της 
δικαιοσύνης κ.λπ., για να μπορέσουμε σιγά σιγά -δεν πιστεύω ότι απότομα θα γίνει 
αυτό το πράγμα- να αποφύγουμε τις διαπλοκές και διαφθορές που έρχονται 
πανταχόθεν και στον τόπο μας.  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Φυττή. 

 Υπάρχει άλλος ομιλητής επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν άλλοι ομιλητές.  

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Κύρωση της Συμφωνίας.  Άρθρο 3. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ. 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 3; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 3 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Συμφωνίας για την Ίδρυση της 
∆ιεθνούς Ακαδημίας κατά της ∆ιαφθοράς ως ∆ιεθνούς Οργανισμού (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 9 θέμα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι «Ο περί Φαρμάκων 
Ανθρώπινης Χρήσης (Έλεγχος Ποιότητας, Προμήθειας και Τιμών) (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011».  Η έκθεση είναι ομόφωνη και, όπως έχουμε προαποφασίσει, θα 
θεωρηθεί αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Φαρμάκων Ανθρώπινης Χρήσης (Έλεγχος Ποιότητας, Προμήθειας και Τιμών) 

(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Κώστας Κωνσταντίνου, πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 

 Στέλλα Κυριακίδου Ειρήνη Χαραλαμπίδου 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Γεώργιος Προκοπίου 

 Στέλλα Μισιαούλη ∆ημητρίου Ρούλα Μαυρονικόλα  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 23 Ιουνίου 2011.  Στη συνεδρίαση αυτή 
κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι των Φαρμακευτικών Υπηρεσιών του 
Υπουργείου Υγείας, του Υπουργείου Οικονομικών και του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Φαρμάκων 
Ανθρώπινης Χρήσης (Έλεγχος Ποιότητας, Προμήθειας και Τιμών) Νόμου για την 
περαιτέρω εναρμόνισή του με την Οδηγία 2009/53/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 
και του Συμβουλίου της 18ης Ιουνίου 2009 για την τροποποίηση της Οδηγίας 
2001/82/ΕΚ και της Οδηγίας 2001/83/ΕΚ αναφορικά με τις τροποποιήσεις των όρων 
της άδειας κυκλοφορίας φαρμακευτικών προϊόντων. 
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 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τους 
κυβερνητικούς αρμοδίους, με το υπό αναφορά νομοσχέδιο σκοπείται ειδικότερα η 
τροποποίηση της σχετικής διάταξης του περί Φαρμάκων Ανθρώπινης Χρήσης 
(Έλεγχος Ποιότητας, Προμήθειας και Τιμών) Νόμου, έτσι ώστε η ∆ημοκρατία να 
εφαρμόζει τον εκτελεστικό κανονισμό που θα εκδώσει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
αναφορικά με τις τροποποιήσεις των αδειών κυκλοφορίας των φαρμακευτικών 
προϊόντων που κατέχουν εθνική άδεια κυκλοφορίας. 

 Περαιτέρω, σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, από την εφαρμογή της προτεινόμενης 
νομοθεσίας εκτιμάται ότι δε θα επέλθει αύξηση των δημόσιων δαπανών, αλλά μείωση 
του διοικητικού φόρτου, η οποία θα έχει ευνοϊκή επίδραση στη λειτουργία των 
φαρμακευτικών εταιρειών, καθώς και των αρμόδιων αρχών με αποτέλεσμα τη 
βελτίωση της διαχείρισης των οικονομικών πόρων. 

 Επισημαίνεται ότι η χρονική δέσμευση των κρατών μελών για συμμόρφωσή 
τους με την εν λόγω Οδηγία ήταν η 20ή Ιανουαρίου 2011.   

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα ενημέρωσε την επιτροπή 
ότι λόγω της μη έγκαιρης εναρμόνισης της Κυπριακής ∆ημοκρατίας με την 
προαναφερθείσα Οδηγία έχει σταλεί από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή προς τη 
∆ημοκρατία σχετική προειδοποιητική επιστολή.   

 Όλες οι πλευρές που κλήθηκαν και παρευρέθηκαν στην επιτροπή συμφώνησαν 
με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις της προτεινόμενης νομοθεσίας.  Περαιτέρω, οι 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Υγείας ανέφεραν στην επιτροπή ότι ενημερώθηκαν οι 
κοινωνικοί φορείς, οι οποίοι επίσης συμφώνησαν με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, υιοθετεί τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του υπό συζήτηση νομοσχεδίου 
και ομόφωνα εισηγείται την ψήφισή του σε νόμο, όπως αυτό κατατέθηκε από την 
εκτελεστική εξουσία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών επί θέματος αρχής, προχωρούμε στη δεύτερη 
ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 31 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των αναγνωσθέντων άρθρων; 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Φαρμάκων Ανθρώπινης Χρήσης 
(Έλεγχος Ποιότητας, Προμήθειας και Τιμών) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 10 θέμα είναι «Οι περί Χυμών Φρούτων και Ορισμένων 
Ομοειδών Προϊόντων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση είναι 
ομόφωνη και συνεπώς θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας για τους κανονισμούς «Οι 
περί Χυμών Φρούτων και Ορισμένων Ομοειδών Προϊόντων (Τροποποιητικοί) 

Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Κώστας Κωνσταντίνου, πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 

 Στέλλα Κυριακίδου Ειρήνη Χαραλαμπίδου 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Γεώργιος Προκοπίου  

 Στέλλα Μισιαούλη ∆ημητρίου  Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας μελέτησε τους υπό αναφορά κανονισμούς 
σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 23 Ιουνίου 2011.  Στη συνεδρίαση αυτή 
κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Τμήματος Ιατρικών Υπηρεσιών, των 
Υπηρεσιών ∆ημόσιας Υγείας και των Υγειονομικών Υπηρεσιών του Υπουργείου 
Υγείας, καθώς και εκπρόσωποι του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας και του Συμβουλίου Τροφίμων. H Παγκύπρια Ένωση Καταναλωτών και 
Ποιότητας Ζωής, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της 
επιτροπής. 

 Σκοπός των υπό αναφορά κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 
29 του περί Τροφίμων (Έλεγχος και Πώληση) Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί 
Χυμών Φρούτων και Ορισμένων Ομοειδών Προϊόντων Κανονισμών για σκοπούς 
περαιτέρω εναρμόνισης της κυπριακής νομοθεσίας με την Οδηγία 2009/106/ΕΚ της 
Επιτροπής της 14ης Αυγούστου 2009 για τροποποίηση της Οδηγίας 2001/112/ΕΚ του 
Συμβουλίου για τους χυμούς φρούτων και ορισμένα ομοειδή προϊόντα που 
προορίζονται για τη διατροφή του ανθρώπου. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τους 
κυβερνητικούς αρμοδίους, στα πλαίσια της ενθάρρυνσης της αύξησης της ελεύθερης 
κυκλοφορίας των χυμών φρούτων και ορισμένων ομοειδών προϊόντων στο εσωτερικό 
της Κοινότητας, η Οδηγία 2001/112/ΕΚ έχει θεσπίσει διατάξεις για την παραγωγή, τη 
σύνθεση και τη σήμανση των συγκεκριμένων προϊόντων. Οι εν λόγω κανόνες, 
σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, πρέπει να προσαρμόζονται στην τεχνική πρόοδο και να 
λαμβάνουν υπόψη τις εξελίξεις των σχετικών διεθνών προδιαγραφών και ιδίως την 
προδιαγραφή “codex 247-2005” για τους χυμούς και τo νέκταρ φρούτων, η οποία 
εγκρίθηκε από την Επιτροπή Κώδικα Τροφίμων κατά την εικοστή όγδοη συνεδρίασή 
της, στις 4 έως 9 Ιουλίου 2005, καθώς και από τον Κώδικα Πρακτικής της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης Επιχειρήσεων Παραγωγής Φρουτοχυμών (AIJN). 
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 Η υπό αναφορά προδιαγραφή “codex” καθορίζει ειδικότερα τις παραμέτρους 
ποιότητας και τις απαιτήσεις επισήμανσης για τους χυμούς φρούτων και τα ομοειδή 
προϊόντα.  Ο κώδικας πρακτικής της AIJN καθορίζει επίσης τις παραμέτρους 
ποιότητας για τους χυμούς φρούτων από συμπυκνωμένο χυμό και χρησιμοποιείται 
διεθνώς ως προδιαγραφή αναφοράς για την αυτορρύθμιση στη βιομηχανία των 
χυμών φρούτων.  Περαιτέρω, σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, η προδιαγραφή “codex” 
και ο κώδικας πρακτικής της AIJN ορίζουν τις ελάχιστες τιμές Brix για έναν κατάλογο 
χυμών φρούτων από συμπυκνωμένο χυμό.  ∆εδομένου ότι οι εν λόγω τιμές 
διευκολύνουν τον έλεγχο των ελάχιστων απαιτήσεων ποιότητας, πρέπει να 
λαμβάνονται υπόψη στο βαθμό που αντιστοιχούν στις τιμές αναφοράς που 
χρησιμοποιούνται στην Κοινότητα.  Συναφώς, με τους υπό συζήτηση κανονισμούς 
προτείνονται οι ανάλογες τροποποιήσεις στα σχετικά άρθρα και παραρτήματα των 
υπό αναφορά βασικών κανονισμών με στόχο την εναρμόνιση της κυπριακής 
νομοθεσίας με την Οδηγία 2009/06/ΕΚ. 

  Τέλος, σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, με την εφαρμογή των προτεινόμενων 
τροποποιήσεων δεν αναμένεται να υπάρξουν οποιεσδήποτε οικονομικές επιπτώσεις 
που θα επηρεάσουν τους πολίτες ή οργανωμένες ομάδες, αλλά η εφαρμογή τους θα 
συμβάλει σημαντικά στον πληρέστερο έλεγχο των χυμών φρούτων και άλλων 
ομοειδών προϊόντων. 

 Επισημαίνεται ότι η χρονική δέσμευση για την υιοθέτηση των προνοιών της 
υπό αναφορά Οδηγίας από τα κράτη μέλη ήταν η 1η Ιανουαρίου 2011.  Η 
εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας ενημέρωσε την 
επιτροπή ότι λόγω της μη έγκαιρης υιοθέτησης της προαναφερθείσας Οδηγίας από 
την Κυπριακή ∆ημοκρατία έχει σταλεί προς αυτή σχετική προειδοποιητική επιστολή 
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

 Όλες οι πλευρές που κλήθηκαν και παρευρέθηκαν στην επιτροπή συμφώνησαν 
με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των προτεινόμενων κανονισμών. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, υιοθετεί τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των υπό συζήτηση κανονισμών, 
γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους όπως αυτοί κατατέθηκαν 
από την εκτελεστική εξουσία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν ομιλητές, ούτε για τα φρούτα ούτε για οποιοδήποτε άλλο θέμα 
που άπτεται των κανονισμών, συνεπώς προχωρούμε στο ερώτημα αν υπάρχει 
ένσταση στην έγκριση των κανονισμών. 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 11 θέμα είναι «Ο περί Μέτρων Προστασίας κατά της 
Εισαγωγής και Εξάπλωσης Οργανισμών Επιβλαβών για τα Φυτά και τα Φυτικά 
Προϊόντα (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».   

(Η σχετική έκθεση) 
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Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Γεωργίας και Φυσικών Πόρων για το 
νομοσχέδιο «Ο περί Μέτρων Προστασίας κατά της Εισαγωγής και Εξάπλωσης 
Οργανισμών Επιβλαβών για τα Φυτά και τα Φυτικά Προϊόντα (Τροποποιητικός) 

Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Γιαννάκης Γαβριήλ, πρόεδρος  Σοφοκλής Φυττής 

 Αντρέας Καυκαλιάς  Αντώνης Αντωνίου 

 Χριστάκης Τζιοβάνης  Νίκος Νικολαΐδης 

 Ευθύμιος ∆ίπλαρος  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων μελέτησε το πιο 
πάνω νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 23 Ιουνίου 2011.   
Στη συνεδρία κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του 
Τμήματος Γεωργίας του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, 
του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της Παγκύπριας Ένωσης 
Γεωπόνων, του Συνδέσμου Εργαστηρίων Κύπρου (Cyprus Lab), καθώς και 
εκπρόσωποι των αγροτικών οργανώσεων ΠΕΚ, ΕΚΑ, “Παναγροτικός Σύνδεσμος” και 
“Αγροτική”.  Το Τμήμα ∆ασών, το Συμβούλιο Γεωπόνων, το Συμβούλιο Κλινικών 
Εργαστηρίων, η Εταιρεία Βιοπαθολόγων Μικροβιολόγων Ιατρών Κύπρου, ο 
Κυπριακός Σύνδεσμος Φυτοπροστασίας και η αγροτική οργάνωση “Ευρωαγροτικός”, 
παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν παρευρέθηκαν.  Ωστόσο, το Συμβούλιο Κλινικών 
Εργαστηρίων και η Εταιρεία Βιοπαθολόγων Μικροβιολόγων Ιατρών Κύπρου, με 
γραπτή επιστολή τους, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2011, επισημαίνουν ότι οι 
εργαστηριακές δοκιμές με τις οποίες ασχολείται ο προτεινόμενος νόμος δεν εμπίπτουν 
στον τομέα των δραστηριοτήτων τους, γι’ αυτό και δεν παρευρέθηκαν στη συνεδρία 
της επιτροπής. 

 Σκοπός του προτεινόμενου νόμου είναι η τροποποίηση του περί Μέτρων 
Προστασίας κατά της Εισαγωγής και Εξάπλωσης Οργανισμών Επιβλαβών για τα 
Φυτά και τα Φυτικά Προϊόντα Νόμου, ώστε να επιτευχθεί εναρμόνιση του εθνικού 
νομοθετικού πλαισίου με την Οδηγία 2009/143/ΕΚ του Συμβουλίου της 26ης 
Νοεμβρίου 2009 για την τροποποίηση της Οδηγίας 2000/29/ΕΚ, όσον αφορά την 
ανάθεση εργαστηριακών δοκιμών.  Πιο συγκεκριμένα, με το νομοσχέδιο σκοπείται η 
παραχώρηση της δυνατότητας στο Τμήμα Γεωργίας του Υπουργείου Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος να αναθέτει, υπό ορισμένες προϋποθέσεις, τη 
διενέργεια εργαστηριακών δοκιμών και σε νομικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου.  

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, η ανάγκη 
για παραχώρηση της πιο πάνω δυνατότητας και σε πρόσωπα που δεν εξυπηρετούν 
αποκλειστικά καθήκοντα δημόσιου συμφέροντος προέκυψε λόγω της πληθώρας των 
διάφορων, εξαιρετικά τεχνικής φύσεως, εργαστηριακών δοκιμών οι οποίες 
απαιτούνται στα πλαίσια της εφαρμογής της προαναφερθείσας κοινοτικής Οδηγίας 
2000/29/ΕΚ, για τη διενέργεια των οποίων απαιτείται ένα ευρύ φάσμα δαπανηρών 
τεχνικών εγκαταστάσεων και υψηλή εξειδίκευση προσωπικού.  Περαιτέρω, ο υπό 
αναφορά τομέας χαρακτηρίζεται από εξαιρετικά ραγδαίες εξελίξεις και ως εκ τούτου 
είναι αδύνατο οι εν λόγω δοκιμές να διενεργούνται αποκλειστικά από τις αρμόδιες 
δημόσιες υπηρεσίες των κρατών μελών. 
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 Σημειώνεται ότι οι προτεινόμενες ρυθμίσεις θα έπρεπε να είχαν μεταφερθεί στο 
εθνικό δίκαιο μέχρι την 1η Ιανουαρίου 2011.  Ως εκ τούτου η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
έχει ήδη αποστείλει στη ∆ημοκρατία προειδοποιητική επιστολή, ημερομηνίας 17 
Μαρτίου 2011, για τη μη έγκαιρη μεταφορά της σχετικής Οδηγίας στο εθνικό δίκαιο.  
Ωστόσο, το εν λόγω νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή στις 16 Ιουνίου 2011. 

 Στα πλαίσια της εξέτασης του νομοσχεδίου από την επιτροπή όλοι οι 
παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τις προτεινόμενες πρόνοιες, όπως αυτές 
κατατέθηκαν από την εκτελεστική εξουσία.  

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων, κατά πλειοψηφία του προέδρου και των μελών της βουλευτών των 
κοινοβουλευτικών ομάδων ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις και του ∆ημοκρατικού 
Κόμματος, καθώς και του μέλους της βουλευτή του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών 
Ε∆ΕΚ, εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο, όπως αυτό 
κατατέθηκε από την εκτελεστική εξουσία. 

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί επί των προτεινόμενων 
προνοιών κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Αντιλαμβάνομαι ότι ο ∆ημοκρατικός Συναγερμός επεφυλάχθη να τοποθετηθεί 
εις την ολομέλεια. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Τόση δυστοκία για τα φυτά, κύριε Πρόεδρε; 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ο ∆ημοκρατικός Συναγερμός τάσσεται υπέρ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Τάσσεται υπέρ!  Ε, δεν υπήρξε ένσταση για τα φρούτα.  Για τα φυτά υπήρχε 
ένας προβληματισμός! 

(Γέλια) 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν ομιλητές. 

 Να προχωρήσουμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο. 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να εγκριθούν τα άρθρα; 

 ∆εν υπάρχει, συνεπώς εγκρίνονται τα άρθρα. 
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 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Μέτρων Προστασίας κατά της 
Εισαγωγής και Εξάπλωσης Οργανισμών Επιβλαβών για τα Φυτά και τα Φυτικά 
Προϊόντα (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 12 θέμα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποσύρεται από την 
εκτελεστική εξουσία. 

 Εδώ έχουμε φτάσει βεβαίως στη διεκπεραίωση της νομοθετικής εργασίας. 

 Προχωρούμε στο Κεφάλαιο ∆εύτερο, που είναι η κατάθεση νομοσχεδίων και 
εγγράφων.  Τα προτεινόμενα νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις 
αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει ήδη 
δημοσιευτεί και κοινοποιηθεί προς τους κυρίους βουλευτές. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται  
στις επιτροπές 

1. Ο περί Κτηματολογικού και 
Χωρομετρικού Τμήματος (Τέλη 
και ∆ικαιώματα) 
(Τροποποιητικός)  Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.142-2011). 

Εσωτερικών Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

2. Ο περί Μεταβιβάσεως και 
Υποθηκεύσεως Ακινήτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.143-2011). 

Εσωτερικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

3. Ο περί Νοσηλευτικής και 
Μαιευτικής (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.144-2011). 

Υγείας   Υγείας  

4. Ο περί του Καταστατικού του 
∆ιεθνούς Οργανισμού Ατομικής 
Ενέργειας (Κυρωτικός) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.145-2011). 

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων  

5. Ο περί Προστασίας από Εργασίας και Εργασίας και 
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Ιονίζουσες Ακτινοβολίες και 
Πυρηνικής Ασφάλειας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.146-2011). 

Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

6. Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας 
(Αναγνώριση και Εξουσιοδότηση 
Οργανισμών) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.147-2011). 

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

7. Ο περί Εταιρειών 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.148-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

8. Ο περί Ομορρύθμων και 
Ετερορρύθμων Εταιρειών και 
Εμπορικών Επωνυμιών 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.149-2011). 

Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

9. Οι περί Αποχετεύσεων 
Λάρνακας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.077-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

10. Οι περί Κτηνιατρικών 
Φαρμακευτικών Προϊόντων 
(Τέλη) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.078-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

11. Οι περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της 
∆ημοκρατίας (∆ιάθεση) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.079-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

12. Οι περί Μεταλλείων και 
Λατομείων (Πρόληψη 
Πνευμοκονίασης) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.080-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων  

13. Ετήσια Έκθεση της Αρχής 
Λιμένων για το 2009, σύμφωνα 
με το άρθρο 24 του περί Αρχής 
Λιμένων Κύπρου Νόμου του 
1973 (Ν.38/1973). 
(Αρ. Φακ. 10.01.001.004). 

Αρχή Λιμένων 
Κύπρου  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

14. Συμπληρωματική οικονομική Γενικό Ελεγκτή  Παρακολουθήσεως 
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κατάσταση και έκθεση της 
Γενικής Ελεγκτού της 
∆ημοκρατίας για το έτος 2010 για 
τον οργανισμό της Αρχής 
Τηλεπικοινωνιών Κύπρου. 
(Αρ. Φακ. 10.01.002). 

Σχεδίων 
Αναπτύξεως και 
Ελέγχου ∆ημόσιων 
∆απανών  

15. Ειδικό έγγραφο (Υπ. Οικον. 
2/2011) σύμφωνα με τις 
διατάξεις του περί της 
∆ιαδικασίας Πρόσληψης 
Εργοδοτουμένων Καθορισμένης 
∆ιάρκειας στη ∆ημόσια 
Υπηρεσία Νόμου του 2011 
[N.25(Ι)/2011]. 
(Αρ. Φακ. 15.17.002). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

16. Ειδικό Ένταλμα πληρωμής αρ. 1 
του 2011 του προϋπολογισμού 
του Χρηματιστηρίου Αξιών 
Κύπρου σύμφωνα με το άρθρο 
4(1) του περί Προϋπολογισμού 
του Χρηματιστηρίου Αξιών 
Κύπρου του 2001 
[N.11(ΙΙ)/2011]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.003). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

Προτάσεις νόμου 

 

Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται 

στις επιτροπές 

1. Ο περί Μηχανοκινήτων 
Οχημάτων (Τεχνικός Έλεγχος και 
Κέντρα Τεχνικού Ελέγχου) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του  
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.036-2011). 

Κυριάκο Χατζηγιάννη, 
Γεώργιο Γεωργίου και 
Γιώργο Βαρνάβα,  
βουλευτές εκλογικής 
περιφέρειας 
Αμμοχώστου  

Συγκοινωνιών και 
Έργων  

2. Ο περί ∆ημόσιας Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 3) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.037-2011). 

 

Ζαχαρία Κουλία,  
Γιώργο Βαρνάβα,  
Σωτήρη Σαμψών και  
Νίκο Κουτσού, 
βουλευτές εκλογικής 
περιφέρειας 
Αμμοχώστου  

Παιδείας  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.031, ημερομηνίας 23 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Είναι κοινώς αποδεκτό ότι το πρόγραμμα ανακύκλωσης υλικών συσκευασίας 
της “Green Dot” αποτελεί έναν από τους πιο σοβαρούς θεσμούς στο στρατηγικό 
σχέδιο για τη διαχείριση των στερεών αποβλήτων.  Όμως σημειώνεται σοβαρή 
καθυστέρηση στην επέκταση του προγράμματος, παρά τα αρκετά χρόνια λειτουργίας 
του, σε ολόκληρη την Κύπρο.  Πάρα πολλές κοινότητες, αλλά και δήμοι (π.χ. ∆ήμος 
Πόλης Χρυσοχούς) βρίσκονται ακόμα εκτός των ορίων δράσης της “Green Dot”.  Ένας 
βασικός λόγος για το πρόβλημα της αργής επέκτασης είναι η μη καθολική εφαρμογή 
της αρχής της ευθύνης του παραγωγού.  Φαίνεται ότι δε λαμβάνονται εκείνα τα 
ενδεδειγμένα οικονομικά και νομικά μέτρα, ώστε όλοι οι παραγωγοί να συμμετέχουν 
στο πρόγραμμα.  Μία πτυχή του προβλήματος είναι και η χρηματοδότηση των 
προγραμμάτων της “Green Dot” από τους δήμους ή τον κρατικό προϋπολογισμό, 
γεγονός που νομίζω ότι είναι απαράδεκτο.    

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το ύψος της κρατικής οικονομικής στήριξης προς την “Green Dot”, 
το αντίστοιχο ποσό από την τοπική αυτοδιοίκηση, καθώς και να αναφέρει γιατί δε 
λαμβάνονται τα απαραίτητα μέτρα, ούτως ώστε όλοι οι παραγωγοί (εισαγωγείς, 
έμποροι, διανομείς προϊόντων κ.λπ.) να συμμετέχουν στο πρόγραμμα της “Green 
Dot”.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.032, ημερομηνίας 23 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Γιάννου Λαμάρη 

 «Έχει περιέλθει στην αντίληψή μας σειρά δραστηριοτήτων και κατασκευών επί 
του παραλιακού μετώπου της Λεμεσού και συγκεκριμένα από το Ναυτικό Όμιλο 
Λεμεσού μέχρι και την περιοχή της Αγίας Βαρβάρας. 

 Οι αναπτύξεις αυτές δημιουργούν εύλογα ερωτήματα για τον τρόπο 
αδειοδότησής τους ή ακόμη και για το αν έχουν αδειοδοτηθεί, καθώς και κατά πόσο 
εξυπηρετούν το πραγματικώς νοούμενο συμφέρον των πολιτών.  Εν τέλει όμως, τα 
έργα αυτά πιθανότατα να δημιουργούν και προβλήματα άνισου ανταγωνισμού μεταξύ 
πολιτών επιχειρηματιών. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με όλες αυτές τις αναπτύξεις επί της λωρίδας νότια του 
παραλιακού δρόμου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.033, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω ενημερωθεί από την ιστοσελίδα του Τμήματος Εργασίας του Υπουργείου 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων για τους όρους που πρέπει να ισχύουν, ώστε 
οι αλλοδαποί φοιτητές από τρίτες χώρες να έχουν πρόσβαση στην απασχόληση.  
Παράλληλα, ενημερώθηκα για τους τομείς ή και τα επαγγέλματα για τα οποία 
επιτρέπεται η απασχόληση των αλλοδαπών φοιτητών.  Οι τομείς αυτοί, όπως 
αναφέρεται στην ιστοσελίδα, είναι οι ακόλουθοι:  Εμπόριο-επισκευές, υγεία-κοινωνική 
μέριμνα, δραστηριότητες νοικοκυριών, μεταποίηση, γεωργία-κτηνοτροφία-αλιεία, 
άλλες δραστηριότητες και επισιτιστικός κλάδος. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων με ποια κριτήρια έχουν καθοριστεί οι τομείς και τα επαγγέλματα για τα 
οποία επιτρέπεται η απασχόληση αλλοδαπών φοιτητών.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.034, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η οικονομική ενίσχυση του Παγκύπριου Συνδέσμου 
Καρκινοπαθών και Φίλων, για να μπορεί να προσφέρει όλες τις υπηρεσίες και 
προγράμματα, στηρίζεται σε έσοδα από εισφορές, χορηγίες, δωρεές, εισφορές “εις 
μνήμη”, καθώς και στο λαχείο, στην Εκστρατεία ∆ιαφώτισης και Οικονομικής 
Ενίσχυσης του Συνδέσμου “Μαζί στη Ζωή” και στα έσοδα των εκδηλώσεων.  Το 
κόστος των υπηρεσιών του συνδέσμου, σύμφωνα με τις ελεγχόμενες οικονομικές 
εκθέσεις του, ανήλθε σε €2 εκατομ. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων τους λόγους για τους οποίους καθυστερεί να δοθεί η κρατική χορηγία 
στον Παγκύπριο Σύνδεσμο Καρκινοπαθών και Φίλων.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο 
υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν σκοπεύει να αυξήσει το 
ποσό της κρατικής χορηγίας, ώστε να μπορούν να καλύπτονται πλήρως τουλάχιστον 
τα λειτουργικά έξοδα του προγράμματος “Κατ’ Οίκον Νοσηλευτική Φροντίδα”.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.035, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι δύο χρόνια μετά την οριστική απόφαση των κρατικών 
αρχών να κατεδαφιστεί το φράγμα στην εκβολή του ποταμού Χαποτάμι, παρά την 
Πέτρα του Ρωμιού, που ανεγέρθηκε παράνομα σε κρατική γη για σκοπούς άρδευσης 
γηπέδων γκολφ, αυτό εξακολουθεί να είναι στη θέση του, επειδή είναι γεμάτο με νερό. 
Η Επαρχιακή ∆ιοίκηση Πάφου κάλεσε την εταιρεία όπως κατεδαφίσει το φράγμα μέχρι 
την 31η Μαΐου 2009.    

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν η εταιρεία έχει ετοιμάσει την απαιτούμενη μελέτη, έτσι ώστε με την 
κένωση του φράγματος να καταστεί δυνατή η κατεδάφισή του, όπως αναφερόταν στην 
απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να 
πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει εξεταστεί η δυνατότητα 
τοποθέτησης μετρητών, ώστε στο μεταξύ η εταιρεία να χρεώνεται για το νερό που 
χρησιμοποιεί από το φράγμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.036, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι κατά τις έντονες βροχοπτώσεις της ∆ευτέρας του 
Αγίου Πνεύματος, στις 13 Ιουνίου 2011, σημειώθηκαν μεγάλες καταστροφές σε 
ιδιοκτησίες και κατοικίες στο λόφο της Βορόκληνης στην επαρχία Λάρνακας.  Φαίνεται 
ότι στις οικιστικές περιοχές της περιοχής του λόφου της Βορόκληνης δεν υπάρχουν 
αντιπλημμυρικά έργα ούτε σύστημα αποχετεύσεως των ομβρίων υδάτων.  Αντίθετα, η 
οικιστική ανάπτυξη είναι τόσο άναρχη και απρογραμμάτιστη, που κατέστρεψε τη 
φυσική κάλυψη και τις φυσικές αντιστάσεις του εδάφους έναντι της διάβρωσης, ενώ 
παράλληλα έχει ανατρέψει τη φυσική ροή των ομβρίων υδάτων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει εντοπιστεί το πρόβλημα και αν λαμβάνονται μέτρα για την 
αντιμετώπισή του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.037, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι τα χαμηλά τέλη για την απόρριψη στερεών 
αποβλήτων, μεταξύ των οποίων περιλαμβάνονται και αξιοποιήσιμα (π.χ. 
ανακυκλώσιμα) υλικά, στις ελεγχόμενες χωματερές λειτουργούν ως κίνητρο για την 
απόρριψή τους σ’ αυτές αντί την προώθησή τους για ανακύκλωση.  Πολλοί 
εισηγούνται όπως επιβληθούν άμεσα αυξημένα τέλη σε όλες τις ελεγχόμενες 
χωματερές, ώστε να οδηγηθούν τα αξιοποιήσιμα υλικά σε άλλες μορφές διαχείρισης, 
π.χ. στην ανακύκλωση. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν συμφωνεί με την άποψη ότι πρέπει να επιβληθούν αυξημένα τέλη 
στις χωματερές για την απόρριψη αξιοποιήσιμων αποβλήτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.038, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το κοινοτικό συμβούλιο Βορόκληνης στη Λάρνακα έχει 
δημιουργήσει με λαμπτήρες επί της πλαγιάς λόφου που δεσπόζει της κοινότητας μία 
φωτεινή επιγραφή με το όνομα της κοινότητας.  Τυγχάνει να έχω δει αυτή τη φωτεινή 
επιγραφή και μου έχει θυμίσει -τηρουμένων των αναλογιών- το έγκλημα των Τούρκων 
στον Πενταδάκτυλο.  Μάλιστα, σύμφωνα με πληροφορίες μου, ο χώρος ανήκει στο 
Τμήμα ∆ασών και επισήμως χαρακτηρίζεται ως “δασική γη”. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν όντως αυτή η γη χαρακτηρίζεται ως “κρατικό δάσος” και αν υπήρξε 
αδειοδότηση για τοποθέτηση της φωτεινής επιγραφής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.039, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως απαντήσει στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν η δέσμευση για επιχορήγηση του 80% του αποχετευτικού στον 
Ύψωνα θα συνεχίσει να ισχύει και μετά την πιθανή μετεξέλιξη της κοινότητας σε δήμο. 

 Παρακαλώ επίσης όπως επιβεβαιώσει αν το πιο πάνω θέμα περιλαμβάνεται 
στις δεσμεύσεις της Κυπριακής ∆ημοκρατίας προς την Ευρωπαϊκή Ένωση, με βάση 
το Εθνικό Πρόγραμμα Εφαρμογής της Οδηγίας 91/271/ΕΟΚ για τα αστικά λύματα.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1001, ημερομηνίας 26 Μαρτίου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«∆ημιουργία Παραλιακού Πεζόδρομου στην Πέγεια 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό Ερώτησης 23.06.009.04.1001 και 
ημερομηνία 26/03/10, η οποία αφορά ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής της 
εκλογικής περιφέρειας Πάφου, κ. Φειδίας Σαρίκας, σχετικά με το χρονοδιάγραμμα 
εκπόνησης της μελέτης για δημιουργία Παραλιακού Πεζόδρομου στον ∆ήμο Πέγειας, 
και σας πληροφορώ ότι η μελέτη του Έργου προωθείται στο παρόν στάδιο σε 
συνεργασία του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως με το ∆ήμο Πέγειας. 
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2. Η προς εσάς επιστολή μου με αριθμό φακέλου Υ.Ε.5.2.17.2 ημερομηνίας 
1/11/10, η οποία αφορούσε την ερώτηση του κ. Σαρίκα με αριθμό 23.06.009.04.1338 
και ημερομηνία 28/06/10 για το ίδιο θέμα, είναι σχετική.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.306, ημερομηνίας 25 Οκτωβρίου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. 
Κυριάκος Χατζηγιάννη με αρ. 23.06.009.05.01.306, η οποία αποστάληκε με επιστολή 
σας με ημερομηνίας 04/11/2010 και σας πληροφορώ ότι οι πολυκατοικίες με αρ. 18, 
20 και 22 της οδού Σύριου στον Οικισμό Στέγασης Εκτοπισθέντων Άγιοι Ανάργυροι II, 
έχουν περιληφθεί στο πρόγραμμα για την εγκατάσταση ανελκυστήρα και 
προγραμματίζεται όπως εντός του 2011 αρχίσουν οι διαδικασίες για την τοποθέτηση 
του ανελκυστήρα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στις ερωτήσεις με αρ. 23.06.009.05.01.321 και 23.06.009.05.01.523, 
ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2010 και 13 Ιανουαρίου 2011, των βουλευτών 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη και Γιώργου Περδίκη, 
αντίστοιχα 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σε συνέχεια της επιστολής μου με τον ίδιο 
αριθμό φακέλου και ημερομηνία 04.02.2011, και σας πληροφορώ ότι η Υπουργική 
Επιτροπή, στην οποία έχει εκχωρηθεί η εξουσία του Υπουργικού Συμβουλίου για 
λήψη απόφασης σε Ιεραρχική Προσφυγή που υποβάλλεται δυνάμει του άρθρου 31 
του περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας Νόμου, στη συνεδρία της με ημερομηνία 
24.05.2011, αφού εξέτασε τα πραγματικά και νομικά γεγονότα τα οποία σχετίζονται με 
την υποβληθείσα αίτηση, την απόφαση και τα επιχειρήματα της Πολεοδομικής Αρχής, 
τις απόψεις του ∆ιευθυντή Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως και του Επάρχου 
Λευκωσίας, καθώς και τους λόγους που επικαλέστηκαν οι αιτητές για υποστήριξη της 
Ιεραρχικής Προσφυγής, ενεργώντας σύμφωνα με τις πρόνοιες του άρθρου 31 του 
περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας Νόμου, αποφάσισε ομόφωνα να αποδεχθεί την 
Ιεραρχική Προσφυγή και εξουσιοδοτήσει την Πολεοδομική Αρχή όπως επανεξετάσει 
την αίτηση αφού ρυθμίσει το θέμα της ορθής ένταξης του γηπέδου στην περιοχή και 
διασφαλίσει τη δημόσια υποδομή, που επηρεάζει το ενιαίο τεμάχιο, στα πλαίσια της 
παραγράφου 3.1 (β) των Γενικών Προνοιών Πολιτικής της ∆ήλωσης Πολιτικής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Χρίστου 
Πατσαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.341, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. ΕΡ. 23.06.009.05.01.341 
ημερομηνίας 25/10/2010, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα εξής: 

(α)  Η πληροφορία ότι Άγγλοι πολίτες που διαμένουν και εργάζονται στις 
Βρετανικές Βάσεις, καθώς επίσης και στρατιώτες των Βάσεων, εξυπηρετούνται 
από τα κρατικά νοσοκομεία της Κυπριακής ∆ημοκρατίας, δεν ευσταθεί. 

(β)  Κατόπιν σχετικής διερεύνησης με τις Βρετανικές Βάσεις, τόσο στη ∆εκέλεια όσο 
και στο Ακρωτήρι, ο υπεύθυνος των Βάσεων ενημέρωσε ότι στις Βάσεις 
Ακρωτηρίου και ∆εκέλειας λειτουργούν 2 Κέντρα Πρωτοβάθμιας Φροντίδας 
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Υγείας όπου εξετάζουν τόσο το προσωπικό των Βάσεων όσο και τις 
οικογένειές τους. 

 Για περιστατικά που χρήζουν περαιτέρω νοσηλείας τα αποστέλλουν στο 
στρατιωτικό νοσοκομείο της Βάσης Ακρωτηρίου. 

2.  Πέραν των πιο πάνω, παρακαλώ σημειώστε ότι με βάση τους Κανονισμούς 
(ΕΚ) 833/04 και 987/2009 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου, καθώς 
και την εθνική μας νομοθεσία όπως έχει σχετικά εναρμονιστεί, πρόσβαση σε 
υπηρεσίες υγείας παρέχεται στους πιο κάτω: 

(α) Ευρωπαίους εργαζόμενους - Τυγχάνουν χειρισμού επί ίσης βάσης 
με τους Κύπριους εργαζόμενους, ήτοι 
αξιολογούνται με εισοδηματικά 
κριτήρια. 

(β) Ευρωπαίους αποσπασμένους 
εργαζόμενους 

- Το δικαίωμά τους μεταφέρεται από το 
Κ-Μ ασφάλισης στη βάση του 
εντύπου S1 (Ε106). 

  - Οι υπηρεσίες παρέχονται από το Κ-Μ 
κατοικίας, για λογαριασμό του Κ-Μ 
ασφάλισης. 

(γ) Ευρωπαίους συνταξιούχους - 

 

 

- 

Το δικαίωμά τους μεταφέρεται από το 
Κ-Μ ασφάλισης στη βάση του εντύπου 
S1 (Ε121). 

Οι υπηρεσίες παρέχονται από το Κ-Μ 
κατοικίας, για λογαριασμό του Κ-Μ 
ασφάλισης. 

(δ) Ευρωπαίους τουρίστες - Το δικαίωμά τους στην ιατρικά 
αναγκαία ιατροφαρμακευτική 
περίθαλψη αποδεικνύεται με την 
Ευρωπαϊκή Κάρτα Ασφάλισης 
Ασθενείας (ΕΚΚΑ) την οποία εκδίδει το 
Κ-Μ ασφάλισης. 

  - Οι υπηρεσίες παρέχονται από το Κ-Μ 
κατοικίας, για λογαριασμό του Κ-Μ 
ασφάλισης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.591, ημερομηνίας 4 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. 
Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κ. 
Χατζηγιάννης με αρ. 23.06.009.05.01.591, η οποία αποστάληκε με επιστολή σας 
ημερομηνίας 21/02/2011, και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα: 

(α) Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως προκήρυξε διαγωνισμό για την ανάθεση 
της ανέγερσης των οικίσκων στο Ζύγι, που θα παραχωρηθούν σε υπερήλικες 
στα πλαίσια μετακίνησης της κοινότητας Μαρί. 
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(β) Μετά την αξιολόγηση των υποβληθέντων προσφορών και την κατακύρωση της 
εργασίας στον επιτυχόντα προσφοροδότη, αυτός δεν προσήλθε εντός της 
προκαθορισμένης προθεσμίας για υπογραφή της Σύμβασης, με αποτέλεσμα η 
Αναθεωρητική Αρχή Προσφορών να ακυρώσει τη συμμετοχή του. 

(γ) Σύμφωνα με τη γνωμάτευση της Νομικής Υπηρεσίας της ∆ημοκρατίας, το 
Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως προχωρεί με τη διαδικασία ανάθεσης της 
εργασίας στον επόμενο προσφοροδότη, που εκτιμάται ότι θα ολοκληρωθεί 
μέχρι το τέλος Ιουνίου 2011, ώστε να αρχίσουν οι εργασίες ανέγερσης των 
οικίσκων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.626, ημερομηνίας 14 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία 
Σαρίκα 

«Θέμα:  Το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Άρμου για εξασφάλιση προσπέλασης 
για τον προωθούμενο κοινοτικό χώρο στάθμευσης 

Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή Βουλής των Αντιπροσώπων, 
με αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.626, ημερ. 24/02/2011, σχετικά με το πιο πάνω θέμα 
και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

(α) Το αίτημα αφορά τη δημιουργία χώρου στάθμευσης σε τεμάχιο ιδιοκτησίας της 
Εκκλησιαστικής Επιτροπής Αγίας Βαρβάρας, αφού προηγηθεί ανταλλαγή του 
υπό αναφορά τεμαχίου με άλλο κτήμα που ανήκει στο Κοινοτικό Συμβούλιο. 

(β) Στο μέτρο που δόθηκε από τον Έπαρχο Πάφου η έγκριση για προώθηση της 
διαδικασίας ανταλλαγής και παράλληλα έχει εξασφαλιστεί η σύμφωνη γνώμη 
τόσο του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως, όσο και του Τμήματος 
Αναπτύξεως Υδάτων, (σε σχέση με ενδεχόμενο επηρεασμό του εφαπτόμενου 
ποταμού, αλλά και διερχόμενου νεραύλακου), αναφορικά με την προτιθέμενη 
χρήση του τεμαχίου, ως χώρου στάθμευσης, το ενδιαφερόμενο Κοινοτικό 
Συμβούλιο έχει αποφασίσει όπως προχωρήσει στην απαλλοτρίωση του 
τεμαχίου που παρεμβάλλεται με τον παρακείμενο δρόμο, με σκοπό την 
εξασφάλιση της αναγκαίας πρόσβασης. 

(γ) Σε συνεχεία των πιο πάνω, ο Έπαρχος Πάφου έχει ζητήσει από τον οικείο 
Επαρχιακό Κτηματολογικό Λειτουργό την ετοιμασία των απαραίτητων σχεδίων 
και της περιγραφής της επηρεαζόμενης ιδιωτικής ακίνητης ιδιοκτησίας, στα 
πλαίσια της διαδικασίας της αποφασισθείσας απαλλοτρίωσης. 

2. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε διευκρίνιση ή πρόσθετη 
πληροφόρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.676, ημερομηνίας 9 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 16.03.2011 και επιθυμώ να 
σας πληροφορήσω ότι το Παγκύπριο Γυμνάσιο και ο χώρος που το περιβάλλει έχουν 
κηρυχθεί διατηρητέα με βάση τις πρόνοιες του εδαφίου (1) του άρθρου 38 του περί 
Πολεοδομίας και Χωροταξίας Νόμου, με ∆ιάταγμα που δημοσιεύτηκε στο Τρίτο 
Παράρτημα (Μέρος I) της Επίσημης Εφημερίδας της ∆ημοκρατίας με αρ.2079 και 
ημερομηνία 05.10.1985, ως Κανονιστική ∆ιοικητική Πράξη με αρ.248/85. Ο χώρος 
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αποτελεί ιδιοκτησία του Προέδρου Σχολικής Εφορείας Λευκωσίας. Συνημμένα 
αποστέλλεται αντίγραφο επιστολής του ∆ιευθυντή Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως, στην οποία περιγράφονται αναλυτικά οι αρχές διατήρησης που έχει 
υπογράψει η Κυπριακή ∆ημοκρατία για την προστασία της αρχιτεκτονικής 
κληρονομιάς. 

 “Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. 5.33.45.2/2 ημερομηνίας 
28.03.2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα 
ακόλουθα: 

(α)  Το Παγκύπριο Γυμνάσιο και ο χώρος που το περιβάλλει και βρίσκεται σε μέρος 
του τεμ. αρ. 48, Φ/Σχ. ΧΧΙ.46.6.ΙΙΙ, XXI.46.6.IV, XXI.46.6.VII & XXI.46.6.VIII & 
XII, Ενορία Αγίου Ιωάννη, Τμήμα 1, ιδιοκτησίας Προέδρου Σχολικής Εφορείας 
Λευκωσίας για το Παγκύπριο Γυμνάσιο, έχει κηρυχθεί ως διατηρητέο από τον 
Υπουργό Εσωτερικών, με σχετικό ∆ιάταγμα (Κ∆Π 248/85), σύμφωνα με το 
άρθρο 38 του Νόμου περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας (επισυνάπτεται σχετικό 
αντίγραφο του εν λόγω ∆ιατάγματος). 

(β) Σύμφωνα με την ισχύουσα Νομοθεσία, μετά τη δημοσίευση του σχετικού 
∆ιατάγματος, καμιά μετατροπή ή οικοδομική εργασία δε θα εκτελείται σε κτίριο 
που περιλαμβάνεται στο εν λόγω ∆ιάταγμα, εκτός και μόνο ύστερα από 
συναίνεση του Υπουργού Εσωτερικών και με τέτοιους όρους που θα 
καθοριστούν από αυτή. 

(γ)  Η αποκατάσταση τέτοιου δείγματος αρχιτεκτονικού και ιστορικού 
κληροδοτήματος, θα ακολουθεί τις αρχές διατήρησης με βάση τις συμφωνίες 
που έχει υιοθετήσει και υπογράψει η Κυπριακή ∆ημοκρατία για την προστασία 
της Αρχιτεκτονικής Κληρονομιάς [Χάρτα της Βενετίας (1964), ∆ιακήρυξη του 
Άμστερνταμ (1975), Σύμβαση της Γρανάδας (1985), ∆ιεθνής Χάρτα για την 
Προστασία των Ιστορικών Πόλεων (1987) κ.λπ]. Οι εν λόγω αρχές 
συνοψίζονται στα ακόλουθα: 

 i.  Η συντήρηση ενός κτιρίου συνεπάγεται τη συντήρηση όλων των 
στοιχείων του (αρχικά παραδοσιακά υλικά, κατασκευαστικές 
λεπτομέρειες, «τελειώματα», ζωγραφικά/ διακοσμητικά στοιχεία, κ.λπ), 
καθώς και του άμεσου περιβάλλοντος και της κλίμακάς του. Κατά 
συνέπεια, θα αποκλείεται κάθε αλλοίωση που θα μπορούσε να αλλάξει 
τις σχέσεις των όγκων, της μορφής, των υλικών και των χρωμάτων του. 

 ii.  Οι μεταγενέστερες προσθήκες πρέπει να σέβονται τα μέρη του κτιρίου, 
το παραδοσιακό του πλαίσιο, την ισορροπία της σύνθεσής του, τις 
σχέσεις του με τον περιβάλλοντα χώρο και ταυτόχρονα πρέπει να 
διαχωρίζονται από τα αυθεντικά μέρη του, φέροντας τη σφραγίδα της 
εποχής τους. Επιπλέον οι προσθήκες να είναι κατά το δυνατόν 
αναστρέψιμες έτσι ώστε να υπάρχει η δυνατότητα επαναφοράς του 
κτιρίου στην αρχική κατάσταση που βρισκόταν πριν την επέμβαση (αρχή 
αναστρεψιμότητας). 

 iii.  Να γίνεται, γενικά, χρήση παραδοσιακών υλικών και μεθόδων δόμησης 
και μόνο όπου αυτές κρίνονται ανεπαρκείς, να εφαρμόζονται σύγχρονες 
τεχνικές, των οποίων όμως η αποτελεσματικότητα και η συνεργασία 
(συμβατότητα) με τα παραδοσιακά υλικά να έχει αποδειχθεί 
επιστημονικά και εμπειρικά. 
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 iv.  Στα διατηρητέα κτίρια μπορούν να προσδοθούν όλες οι επιτρεπόμενες 
χρήσεις, σύμφωνα με τις ισχύουσες πολεοδομικές ζώνες, εφόσον 
σέβονται τον ιδιαίτερο χαρακτήρα των κτιρίων (τυπολογία και 
μορφολογία) και δεν αλλοιώνουν τη διάρθρωσή τους. 

2. Συνεπώς, οποιαδήποτε ανάπτυξη στο μέρος του τεμαχίου που έχει κηρυχθεί 
ως διατηρητέο και περιλαμβάνει το Παγκύπριο Γυμνάσιο, θα πρέπει να τύχει της 
έγκρισης της Αρμόδιας Αρχής στην οποία έχει εκχωρηθεί η εξουσία για ∆ιατηρητέες 
Οικοδομές από τον Υπουργό Εσωτερικών, που στην προκειμένη περίπτωση είναι το 
∆ημοτικό Συμβούλιο Λευκωσίας, ενώ επισημαίνεται ότι το υπό αναφορά κτίριο θα 
πρέπει να διατηρηθεί και αποκατασταθεί σύμφωνα με τις προαναφερόμενες Αρχές 
∆ιατήρησης”.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.692, ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 5 Απριλίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω 
Ερώτηση του κ. Φακοντή, και σας πληροφορώ ότι σύμφωνα με τη γνωμάτευση του 
Εφόρου Κρατικών Ενισχύσεων ημερ. 2/6/2009 το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων 
υποχρεώθηκε να τερματίσει τη δωρεάν παροχή νερού για γεωργική παραγωγή κατά 
την περίοδο υπερχείλισης του φράγματος Αργάκας που προνοείται σε παλαιότερη 
συμφωνία με τους κατοίκους της περιοχής. 

 Mε την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.726, ημερομηνίας 8 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

  «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 14 Απριλίου 2011, με την οποία διαβιβάζεται 
ερώτηση του βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας, κ. Γιώργου Περδίκη και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Ο κίνδυνος μετάδοσης φυτονόσων από επαναχρησιμοποιούμενα πλαστικά 
κιβώτια οφείλεται κυρίως στα φυτικά υπολείμματα, καθώς και στα υπολείμματα 
εδάφους που περιέχονται στα κιβώτια και όχι στο υλικό σύστασής τους. Σε 
τέτοιες περιπτώσεις ο παραγωγός ή ο έμπορος θα πρέπει να πλένει με νερό 
και να απολυμαίνει τα κιβώτια πριν τα επαναχρησιμοποιήσει. Το πλαστικό από 
μόνο του δεν αποτελεί καλό υπόστρωμα ανάπτυξης μετασυλλεκτικών 
φυτοπαθογόνων οργανισμών (μυκήτων και βακτηρίων). Επιπρόσθετα, τα 
πλαστικά κιβώτια είναι στιβαρά και ανθεκτικά και επομένως κατάλληλα για τη 
μεταφορά προϊόντων. 

2. Τα χάρτινα και τα ξύλινα κιβώτια δεν μπορούν να επαναχρησιμοποιηθούν, 
καθόσον τα υλικά σύστασής τους δεν είναι μόνο εύθραστα, αλλά αποτελούν και 
καλά υποστρώματα ανάπτυξης μετασυλλεκτικών φυτοπαθογόνων οργανισμών. 
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3. Οι αρμόδιοι Λειτουργοί του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος συμβουλεύουν τους εμπόρους και τους γεωργούς, μέσω 
διαλέξεων, κατ’ ιδίαν επισκέψεων, συγγραφής άρθρων κ.α. για τα γενικά μέτρα 
που πρέπει να λαμβάνονται για αποφυγή της εκδήλωσης και μετάδοσης 
μετασυλλεκτικών ασθενειών. 

4. Η ποιότητα των μέσων συσκευασίας καθορίζεται από τους περί Επιβολής 
Ποιοτικού Ελέγχου στα Γεωργικά Προϊόντα Νόμους του 2002 έως 2007. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Προχωρούμε στο Τέταρτο Κεφάλαιο, που είναι θέματα εγγραφέντα για 
συζήτηση από τους κυρίους συναδέλφους.  Όπως έχουμε συμφωνήσει, σήμερα θα 
αρχίσει η συζήτηση του θέματος: «Το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο μας και η 
ανάγκη δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας», θέμα που έχει εγγραφεί με εισήγηση 
όλων των κομμάτων. 

 Ο πρώτος που είναι εγγεγραμμένος να ομιλήσει είναι ο κ. Χρήστος Στυλιανίδης.   

 Κύριε Στυλιανίδη, έχετε το λόγο. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

 Να χαιρετίσουμε την παρουσία της κ. Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων. 

 Το θέμα όπως έχει εγγραφεί διατυπώνεται ως «Το πρόβλημα της ανεργίας 
στον τόπο μας και η ανάγκη δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας».  Προβληματίστηκα 
πολύ και κατέληξα στο συμπέρασμα ότι είναι λίγο πρωθύστερο να μιλήσει κανείς 
σήμερα, στα τέλη Ιουνίου, με τα δεδομένα της οικονομίας, για το θέμα της ανεργίας.  
Ξέρετε, έχω μια σειρά από στατιστικές που αφορούν τα μεγάλα προβλήματα ανεργίας, 
ειδικά στους νέους, τις προσπάθειες της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου ∆υναμικού 
και άλλες προσπάθειες άλλων δημόσιων φορέων.  Αλλά όσα τουλάχιστον οικονομικά 
έμαθα σε διάφορα πανεπιστήμια του κόσμου μού είπαν ότι η ανεργία είναι απολύτως 
συνυφασμένη με την οικονομία και την οικονομική ανάπτυξη.  Για να μιλάμε για 
ανεργία, πρέπει να μιλάμε για οικονομία.  Για να μιλάμε για ανεργία και νέες θέσεις 
εργασίας, ουσιαστικά πρέπει να μιλάμε για οικονομία βιώσιμη, για οικονομία με 
προοπτική.  Και με επίγνωση όλων αυτών που θα πω πιο κάτω, θα πω ότι οι στιγμές 
που ζούμε είναι δραματικές, περισσότερο απ’ ό,τι φανταζόμαστε! Και ως πολιτική 
ηγεσία αυτού του τόπου -γιατί πολιτική ηγεσία δεν είναι μόνο η κυβέρνηση και οι 
πολιτικοί αρχηγοί, είμαστε και όλοι εμείς, τουλάχιστον οι πενήντα έξι βουλευτές και 
όσοι περίπου ασχολούνται με την πολιτική- έχουμε ιδιαίτερη ευθύνη να 
αντιμετωπίσουμε το πρόβλημα σε όλες τις διαστάσεις του. 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Είπα πριν μια πολύ πολύ, για κάποιους, υπερβολική λέξη:  Η οικονομία περνά 
“δραματικές” ώρες!  Έστω και αν η χθεσινή απόφαση της ελληνικής Βουλής, που 
ευτυχώς πέρασε το μεσοπρόθεσμο πρόγραμμα, μας έχει δώσει πίστωση χρόνου, 
εντούτοις η δραματικότητα παραμένει. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 
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 Αυτή είναι η θέση του Συναγερμού, «ευτυχώς που πέρασε»; 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Κατσουρίδη, είναι θέση και του Συναγερμού, πιστεύω, αλλά και όλων 
μας. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 ∆εν ξέρω!  Μιλάτε για το Συναγερμό, όι για όλους μας! 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Εν πάση περιπτώσει, θα δείτε με τις απόψεις μου πιο κάτω ποια είναι η 
πραγματική θέση. 

 Λέω ότι είναι τόσο οι δραματικές οι ώρες που έχουμε μπροστά μας, που 
χρειάζονται και αποφάσεις, αλλά κυρίως χρειάζεται ένα κλίμα συναίνεσης, που θα 
πρέπει να προέλθει από όλους μας. 

 Πού βρισκόμαστε λοιπόν σήμερα, για να έχουμε έτσι ένα στοιχείο να συζητάμε;  
Έχουμε μπροστά μας κάτι, που τουλάχιστον στην κοινοβουλευτική ομάδα του 
Συναγερμού κυκλοφόρησε, που δείχνει τα επιτόκια των δεκάχρονων κρατικών 
ομολόγων της Κύπρου.  Είμαστε στο 8,5% στη δευτερογενή αγορά.  Από την 
Πορτογαλία η διαφορά μας είναι ελάχιστη και από την Ιρλανδία και την Ελλάδα.  Αυτό 
τι σημαίνει;  Ότι, εάν για οποιοδήποτε λόγο η κυβέρνησή μας βγει σήμερα στη 
δευτερογενή αγορά, για να ανανεώσει ανάλογα ομόλογα, δεκαετή ή άλλα, ουσιαστικά 
με αυτό το επιτόκιο θα υποθηκεύσει το μέλλον του τόπου για μια εικοσαετία.  Όποιος 
αμφιβάλλει για αυτό, ας κάμει απλή αριθμητική πράξη. 

 Είναι γνωστό επίσης ότι χρειαζόμαστε τουλάχιστο €3 δις μέχρι το Φεβρουάριο, 
€200 εκατομ. επειγόντως τέλος Αυγούστου.  Τι κάνουμε ως πολιτική ηγεσία; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, παρακαλώ. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 ∆ιαδικαστικό.  Το θέμα που είναι εγγραμμένο είναι η ανεργία.  Σίγουρα η 
ανεργία είναι συνυφασμένη με όσα εισαγωγικά είπε ο κ. Στυλιανίδης.  Όσοι 
ετοιμάστηκαν να μιλήσουν, ετοιμάστηκαν να μιλήσουν για την ανεργία.  Εάν τελικά το 
συνυφασμένο σημαίνει, αν καταλάβω καλά, 90% ομιλία γενικά επί της οικονομίας, 
είμαστε εκτός θέματος και σε τέτοια περίπτωση θα αλλάξει όλη η ροή της συζήτησης, 
διότι θα πρέπει να ετοιμαστούν και οι υπόλοιποι για την οικονομία.  Αυτό το πράμα 
είναι... είναι τέρμα από το offsite, κύριε Μιχαηλίδη! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Να μου επιτρέψετε, κύριε Κατσουρίδη, να πω κάτι.  Η τεκμηρίωση κάποιων 
ισχυρισμών που ενδεχομένως θα ακολουθήσουν δεν μπορεί να γίνει, εάν δεν υπάρξει 
αναφορά στο πρωτογενές. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 
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 ∆ε διαφωνώ.  Είπα ότι το 90%... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ∆ηλαδή, για να υπάρξει ανεργία, πρέπει να μην πάει καλά κάτι. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Ναι, κύριε Πρόεδρε, αλλά, αν το 90% της ομιλίας είναι τεκμηρίωση, για να... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Άστε να δούμε, διότι αντιλαμβάνομαι είμαστε στην εισαγωγή... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Ε, μα αυτό υποψιάζομαι, διότι...  Ψυχολογώ ότι... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ...και δεν μπορώ να διακόψω έναν ομιλητή με υποψίες!  Αποκλείεται! 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Άστε να τελειώσω και θα έχετε τα σχόλια.  ∆ε νομίζω αυτά που προτίθεμαι να 
πω να είναι σε μια λογική σύγκρουσης τουλάχιστον... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Στυλιανίδη, δεν είναι τούτο το θέμα. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Συμφωνώ, αλλά... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Είναι καθαρά θέμα τάξης.  ∆ιότι, αν το κάμνετε εσείς τώρα για τούτο το θέμα, 
την άλλη Πέμπτη μπορεί να το κάμω εγώ για άλλο.  Τότε, τι νόημα έχει να 
εγγράφονται θέματα κάτω από έναν τίτλο;   

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Κατσουρίδη... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Ας πούμε, συζητούμε το έγκλημα.  Μπορώ εισαγωγικά να πω ότι «για να 
αντιμετωπιστεί το έγκλημα, χρειάζεται γερή οικονομία» ή «χρειάζεται γερή παιδεία» 
και να μιλήσω αποκλειστικά για την παιδεία!  Είμαστε εκτός θέματος, αν αυτό είναι 
που ζητείται! 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Κατσουρίδη, να σας απαντήσω.  Τυπικά... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Εν θέλω ’πού σας απάντηση... 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Εντάξει, οφείλω να απαντήσω, εν πάση περιπτώσει, θέτετε θέμα. 
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Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 ...έν’ ’πού τον Πρόεδρο. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ:  

 Οφείλω να απαντήσω ότι, εάν δεν ήμασταν σε τόσο δραματικές ώρες, τυπικά 
θα είχατε δίκαιο.  Ουσιαστικά όμως, από τη στιγμή που έθεσα εξαρχής το θέμα και 
λέω ότι, για να μιλάμε για θέσεις εργασίας πρέπει να μιλάμε για υπόβαθρο της 
οικονομίας, δε νομίζω ότι υπάρχουν οι ίδιες αναλογίες με την περίπτωση του 
εγκλήματος και της παιδείας.  Είναι εντελώς διαφορετικές οι αναλογίες, ειδικά στην 
περίπτωση αυτή!  Λοιπόν, συνεχίζοντας... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Στυλιανίδη, να σας παρακαλέσω να τεκμηριώσετε το συντομότερο, για να 
καταλήξετε και στο συνακόλουθο. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: 

 Ναι. 

 Λέω ότι είναι σοβαρό το ενδεχόμενο, εάν τα πράματα παραμείνουν ως έχουν, 
έστω και με την Ελλάδα σε μία κατάσταση καλύτερη από ό,τι πριν δύο μέρες, να 
συζητάμε για μηχανισμό στήριξης, μηχανισμό διάσωσης τον Οκτώβριο-Νοέμβριο.  Τι 
θα γίνει η Κύπρος ως χρηματοπιστωτικό κέντρο σ’ αυτή την περίπτωση;  Πώς θα 
διατηρηθούν τα ξένα κεφάλαια που συντηρούν τον τραπεζικό τομέα της Κύπρου και 
τον αναδεικνύουν σε ό,τι τον αναδεικνύουν;  Πώς θα υπάρξουν θέσεις εργασίας ή 
ακόμη δουλειές και όχι περισσότερη ανεργία στα μεγάλα ελεγκτικά γραφεία, τα οποία 
είναι η βάση ουσιαστικά του χρηματοπιστωτικού κέντρου;  Σημαίνει ότι, ναι, κύριε 
Κατσουρίδη, η ανεργία για να μειωθεί, χρειάζεται να επιβιώσει η οικονομία και να 
διατηρήσει το σημερινό της κύρος κι η Κύπρος ως χρηματοοικονομικό κέντρο.  

 Είπα και πριν, όταν με ρώτησε ένας συνάδελφος αν εγώ θα μιλήσω, ότι «εγώ 
δεν πιστεύω στη φλυαρία».  Πιστεύω σε σταράτες κουβέντες, απλές και καθαρές.  
Αυτός είναι ο πολιτικός λόγος. 

 Και καταλήγω στην τελική θέση.  Τι κάνουμε ως πολιτική ηγεσία μπροστά σ’ 
αυτή τη δραματικότητα των πραγμάτων;  Η κοινή γνώμη, είτε το θέλουμε είτε όχι, 
δυστυχώς ακόμη και σ’ αυτές τις στιγμές εισπράττει ένα κλίμα αντιπαλότητας, 
εισπράττει ένα κλίμα το οποίο δεν επιβάλλει ούτε στους συντεχνιακούς και 
συνδικαλιστικούς ηγέτες να σκεφτούν με συναινετικό τρόπο.  Έχουμε στείλει τους 
κατάλληλους συμβολισμούς και το κατάλληλο παράδειγμα;  Κάνω και αυτοκριτική.  
Νομίζω πως όχι.  Έχουμε τονίσει όλοι μας το επείγον του ζητήματος;  Ξέρουμε ότι αν 
δεν υπάρξουν μέτρα στο επόμενο εικοσαήμερο θα έχουμε δύο ή τρεις νέες 
υποβαθμίσεις από τους οίκους αξιολόγησης, που όσο κι αν δε μας αρέσουν, εντούτοις 
τους ακούουν οι αγορές και τους λαμβάνουν πολύ σοβαρά υπόψιν;  

 Νομίζω ότι είναι η ώρα τώρα και επιμένω ότι ήταν σωστή η πρόταση σήμερα 
του προέδρου του ∆ημοκρατικού Συναγερμού να ζητήσει επειγόντως συζήτηση για 
την οικονομία, πριν ο Πρόεδρος φύγει για το ταξίδι στη Γενεύη, διότι θα κριθούμε όλοι 
το επόμενο δεκαπενθήμερο. 

 Και τρεις απλές κουβέντες:  Ήμουν από τους πρώτους που επέμενα στο 
συνταξιοδοτικό, κύριε υπουργέ.  ∆ιαφωνήσαμε έντονα.  Έλεγα και επιμένω ότι είναι 
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πυρηνική βόμβα και όχι ωρολογιακή βόμβα όπως το χαρακτήρισε ο Υπουργός 
Οικονομικών.   

Την ίδια στιγμή όμως λέω ότι αυτή τη στιγμή υπάρχει ένας διάλογος.  Θα 
εμφανιστούν ενδεχομένως κάποια μέτρα μπροστά μας, ως αποτέλεσμα αυτού του 
διαλόγου.  Εγώ τα θεωρώ εξαρχής ανεπαρκή και το λέω.  Όμως την ίδια στιγμή -και 
στέλνω ένα μήνυμα και στην παράταξή μου, αν θέλετε- όσο ανεπαρκή κι αν είναι τα 
μέτρα, αυτή τη στιγμή το χειρότερο μήνυμα που θα σταλεί είναι να μην υπάρξουν 
καθόλου μέτρα.  Αυτή τη στιγμή χρειάζονται μέτρα, έστω και ως αρχή, έστω και ως 
εκκίνηση.  Γι’ αυτό θεωρώ ότι, μέσα σε ένα τέτοιο κλίμα, όπως το έχω περιγράψει, 
πολιτικής συμπεριφοράς και στάσης, το επόμενο δεκαπενθήμερο θα πρέπει να 
προσπαθήσουμε μέσα από τον κοινωνικό διάλογο να περάσουμε ό,τι μπορούμε να 
περάσουμε, για να στείλουμε το μήνυμα και στις αγορές και στους οίκους αξιολόγησης 
και στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, αλλά να ξέρουμε την ίδια στιγμή ότι τώρα μόλις 
αρχίσαμε.  Τα διαρθρωτικά προβλήματα είναι εδώ, θα συμπορευόμαστε με την 
Ελλάδα στις μεγάλες δυσκολίες, που σημαίνει ότι αρχίζουμε το επόμενο 
δεκαπενθήμερο αλλά συνεχίζουμε -και δεν ξέρω και πότε θα καταλήξουμε- με σκληρά, 
επώδυνα μέτρα για όλους μας.  Συναίνεση, παράδειγμα για συναίνεση, μακριά από 
κόντρες άνευ σημασίας. 

Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Στυλιανίδη. 

 Ελπίζω να σας γνωστοποιηθεί το κείμενο που έδωσα το πρωί στη 
δημοσιογραφική διάσκεψη,  έτσι ώστε να μην ανησυχείτε για την παράταξή σας. 

 Από πλευράς ΑΚΕΛ, ο κ. Γιάννης Λαμάρης, παρακαλώ. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Βεβαίως δεν έχουμε κανένα απολύτως πρόβλημα να συζητήσουμε τα ευρύτερα 
ζητήματα της οικονομίας στη γενικότητά τους, αλλά και στην ειδικότητά τους.   

Εμείς, βεβαίως δεχτήκαμε να συζητήσουμε στο Κεφάλαιο Τέταρτο το θέμα της 
ανεργίας, ένα κεφαλαιώδες ζήτημα, σήμερα που η παγκόσμια οικονομία βιώνει τη 
μεγαλύτερη οικονομική κρίση της των τελευταίων δεκαετιών, με αναπόφευκτες 
συνέπειες σε όλες τις χώρες του κόσμου. 

Αυτή η οικονομική κρίση επέφερε σοβαρά πλήγματα στα δημόσια οικονομικά, 
επιδεινώνοντας τα δημόσια οικονομικά στον τομέα της απασχόλησης και άρα της 
ανεργίας και βεβαίως, για μας πάρα πολύ σημαντικό, έχει διευρύνει τις ανισότητες 
ανάμεσα στον πληθυσμό.   

Παρά τις σημαντικές μεταβολές από την οικονομική κρίση και στην Κύπρο, ως 
ανοιχτή οικονομία δεχτήκαμε πιέσεις στον τομέα της απασχόλησης και υπάρχει 
ανασφάλεια που δημιουργείται από την κρίση στην Ελλάδα και θα ’λεγε κανείς σ’ 
ολόκληρη την Ευρωζώνη.   
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Επειδή ο αγαπητός συνάδελφος Χρίστος Στυλιανίδης αναφέρθηκε 
προηγουμένως ευρύτερα στην οικονομία και, αντιλαμβάνομαι, καθόλου στο θέμα που 
συζητούμε, βεβαίως είναι συνδεδεμένα η οικονομική κρίση με την ανεργία και 
βεβαίως, ενώ πάρθηκαν μέτρα, όλοι κρίνουμε ότι δεν έφτασαν τα αποτελέσματα στο 
σημείο που θα θέλαμε.  Όχι όμως ότι δεν είχαν αποτέλεσμα.  Θα αναφερθώ μετά, 
μέσα από το γραπτό κείμενο της ομιλίας μου, στα μέτρα που πάρθηκαν. 

Βεβαίως, ένα μεγάλο κεφάλαιο το οποίο είτε μας αρέσει είτε δε μας αρέσει, με 
ποια κριτήρια γίνονται οι αξιολογήσεις των διεθνών οίκων είτε οποιωνδήποτε άλλων, 
μας επηρεάζει.  Και νομίζω πως όλοι συμφωνούμε ότι κατά καιρούς αυτοί οι οίκοι 
κινήθηκαν ανάλογα με το πώς ήθελαν οι ίδιοι και πώς σύμφερε διάφορα οικονομικά 
κέντρα διεθνώς.  Να μη θυμίσω τα λεχθέντα πολλές φορές για το τι έκαναν στη Γαλλία 
με την Renault, για το τι έκαναν με την κρίση στις ασιατικές χώρες κ.λπ. 

Αναφέρθηκε ο συνάδελφος προηγουμένως στο κύρος της Κύπρου ως 
χρηματοπιστωτικό κέντρο.  Εμείς λέμε ότι αυτό που πρέπει να διασφαλίσουμε είναι το 
κύρος της Κύπρου ως μια οικονομία εύρωστη για όλους και πολύ περισσότερο για 
τους εργαζόμενους.  Για εκείνους, αν θέλετε, για εκείνο το 92% του πληθυσμού που 
απολαμβάνει το 20% του πλούτου και όχι για εκείνο το 8% που απολαμβάνει το 80% 
του πλούτου σ’ αυτόν τον τόπο.   

Λυπούμαι που θα παρατηρήσω ότι βεβαίως συνδεόμαστε με την Ελλάδα, ε, 
μέρος του χρηματοπιστωτικού μας συστήματος είναι αυτό που μας έδεσε 
χειροπόδαρα με τις εξελίξεις στην Ελλάδα, γιατί και όλες οι υποβαθμίσεις γίνονται στ’ 
όνομα της συμμετοχής τραπεζών μας στα χρηματοπιστωτικά δρώμενα της Ελλάδας.  
Και, καλά ή κακά, μας συνδέουν σε τέτοιο βαθμό που δυσκολεύουν όλους μας να 
απεγκλωβιστούμε όσα μέτρα και όσα καλά αποτελέσματα και αν φέρνουμε.  Έχουμε 
φέρει καλά αποτελέσματα, βγήκαμε δειλά δειλά από την ύφεση, μπήκαμε σε ρυθμούς 
ανάπτυξης, εξυπηρετούμε με πολλές δυσκολίες τα ελλείμματα και τα χρέη μας σε 
καλύτερο βαθμό από άλλες χώρες, κι όμως κινδυνεύουμε πολύ περισσότερο από 
άλλες χώρες με χειρότερα αποτελέσματα, ακριβώς γιατί το χρηματοπιστωτικό μας 
σύστημα ενεπλάκη με τον τρόπο που ενεπλάκη.   

Ε, πρέπει να λέμε και τα πράγματα με τ’ όνομά τους καμιά φορά, γιατί ξέρετε, 
εμείς την οικονομία θέλουμε να τη σώσουμε για τον Κύπριο πολίτη και ο Κύπριος 
πολίτης είναι και οι τραπεζίτες, είναι και οι επιχειρηματίες, είναι και ο εργαζόμενος.  
Εμείς δεν επιδιώκουμε να σώσουμε την κυπριακή οικονομία, για να πηγαίνουν καλά οι 
τράπεζες.  Γι’ αυτό συνάδελφοι, επιτέλους, ελάτε όλοι μαζί να επιμερίσουμε αυτό το 
κόστος, να πάρουμε και τα έσοδα που χρειάζεται το δημόσιο, για να ενισχύσει την 
αναπτυξιακή του πολιτική, να φύγουμε βάρη από τον απλό πολίτη, για να 
μπορέσουμε να βαδίσουμε μαζί σε μια ανάκαμψη της οικονομίας προς όφελος όλων.  

 Τρία σχεδόν χρόνια, κύριε Πρόεδρε, μετά την κρίση, με τις οικονομίες στα 
περισσότερα κράτη μέλη να έχουν εξέλθει από αρνητικούς ρυθμούς ανάπτυξης, 
τίθεται ως κεντρικός στόχος από την Ευρωπαϊκή Ένωση η δημοσιονομική εξυγίανση.  
∆ε θα αναφερθώ σ’ αυτά τα ζητήματα, θα επικεντρωθώ στα κομμάτια της ομιλίας μου 
που αφορούν κατά κύριο λόγο την ανεργία.   

 Είμαστε αντιμέτωποι με τη μεγάλη πρόκληση της ανεργίας που υπάρχει στον 
τόπο μας.  Γνωρίζουμε πολύ καλά πως το φαινόμενο αυτό όχι μόνο στερεί την 
οικονομία από παραγωγικό δυναμικό αλλά στερεί και τους ανθρώπους από 
εισοδήματα, ευκαιρίες ανέλιξης και από ένα βασικό μέσο προσωπικής ανόδου και 
κοινωνικής ένταξης.   
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 Γι’ αυτό το λόγο επικροτήσαμε και στηρίξαμε τις ορθές ενέργειες της παρούσας 
κυβέρνησης που στόχο είχαν τη στήριξη της απασχόλησης και της αγοράς εργασίας, 
τη διατήρηση και βελτίωση των επιπέδων κοινωνικής προστασίας, ιδιαίτερα για τις 
ευάλωτες ομάδες του πληθυσμού, και την εισαγωγή νέων ριζοσπαστικών και 
καινοτόμων πολιτικών που να βελτιώνουν το επίπεδο των εργασιακών και κοινωνικών 
δικαιωμάτων στον τόπο μας. 

 Η ορθότητα των ενεργειών αυτών καταδεικνύεται και από το γεγονός ότι, ενώ η 
πρόβλεψη του Υπουργείου Οικονομικών ως προς το ποσοστό ανεργίας ήταν στο 
επίπεδο του 6,5% για το 2010 και η πρόβλεψη του ∆ιεθνούς Νομισματικού Ταμείου 
προέβλεπε τον Οκτώβρη του 2010 7,1%, τα επίσημα τελικά στοιχεία της έρευνας 
εργατικού δυναμικού, η οποία διεξάγεται και στα 27 κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, κατέδειξε ότι αυτή ανήλθε μόνο στο 6,2%.  Την αντίστοιχη δε περίοδο η 
ανεργία στην Ευρωζώνη ήταν της τάξης του 10%, ενώ στα 27 κράτη μέλη της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης στο 9,6%.  Βέβαια δε μας χαροποιεί το ότι οι άλλοι έχουν πιο 
υψηλή ανεργία από εμάς.  Η κάθε χώρα έχει τις δικές της ιδιομορφίες. 

 Πρόσφατα μάλιστα το ∆ΝΤ αναθεώρησε τις προβλέψεις για τα ποσοστά 
ανεργίας στην Κύπρο για το 2011.  Συγκεκριμένα, ενώ τον Οκτώβρη του 2010 
προέβλεψε 6,9%, για το 2011 τον Απρίλη αναθεώρησε αυτό το ποσοστό στο 6,5%.  

 Με τα στοιχεία που προανέφερα δεν έχουμε σκοπό να υποτιμήσουμε το 
πρόβλημα της ανεργίας.  Αντίθετα από τον Οκτώβρη του 2008 το αρμόδιο Υπουργείο 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων αντέδρασε άμεσα προχωρώντας έγκαιρα στην 
εφαρμογή μέτρων για στήριξη της απασχόλησης.  Έθεσε μπροστά στην Εθνική 
Επιτροπή Απασχόλησης τους βασικούς άξονες πολιτικής για αντιμετώπιση των 
πιέσεων που δεχόταν και δέχεται η αγορά εργασίας.  Οι άξονες αυτοί στρέφονταν 
γύρω από τη στενή και συστηματική παρακολούθηση της αγοράς εργασίας από τη 
∆ημόσια Υπηρεσία Απασχόλησης, τη στήριξη των επιχειρήσεων για διατήρηση 
θέσεων εργασίας, την παροχή κινήτρων στις επιχειρήσεις για πρόσληψη ανέργων, 
καθώς ακόμη και μιας περιοριστικής πολιτικής σε ό,τι αφορά την απασχόληση 
εργαζομένων από τρίτες χώρες η οποία ακολουθείται μέχρι σήμερα.  

 Στη βάση των πιο πάνω παραμέτρων, κρίνουμε ότι παρήχθη συγκεκριμένο 
έργο με συγκεκριμένα αποτελέσματα.  Τα τρία σχέδια παροχής κινήτρων προς τις 
επιχειρήσεις για πρόσληψη ανέργων, ύψους €4 εκατομ., τετραπλασιάστηκαν στην 
πορεία φτάνοντας τα €16 εκατομ. και μέχρι σήμερα έχουν παραληφθεί 3 800 τόσες 
αιτήσεις από 2 000 εργοδότες.  Στην πράξη αυτό σημαίνει 3 800 άνεργοι 
τοποθετούνται σε θέσεις εργασίας εν μέσω κρίσης και ότι εκατομμύρια ευρώ δόθηκαν 
στις επιχειρήσεις για επιδότηση των μισθών τους.  Στην ίδια κατεύθυνση, το Κέντρο 
Παραγωγικότητας υλοποιεί άλλα τρία σχέδια, των οποίων ο συνολικός 
προϋπολογισμός ανέρχεται στα €14 εκατομ. 

 Επιπρόσθετα, η κυβέρνηση προχώρησε στην αξιοποίηση προγραμμάτων 
κατάρτισης, επανακατάρτισης και απόκτησης εργασιακής πείρας, στοχεύοντας στη 
διατήρηση θέσεων εργασίας και στην τοποθέτηση ανέργων σε επιχειρήσεις.  Με 
συνεργασία διαφόρων φορέων διοργανώθηκαν προγράμματα σε όλες τις επαρχίες, 
στα οποία συμμετείχαν πέραν των 11 000 ατόμων, βασικά άνεργοι.  Οι πόροι που 
διατέθηκαν για αυτά τα σχέδια για τα έτη 2009-2010 ξεπέρασαν τα €31 εκατομ.  

 Απ’ όλα τα πιο πάνω μέτρα και σχέδια φαίνεται ότι η κυβέρνηση αντιμετώπισε 
τις επιπτώσεις της παγκόσμιας οικονομικής κρίσης με τρόπο ισορροπημένο και με 
κοινωνική ευαισθησία.  Τα μέτρα που λήφθηκαν ήταν και μελετημένα, αλλά και σε 
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μεγάλο βαθμό αποτελεσματικά, παρά τις αντιθέτου έντονες επικρίσεις που 
εκφράζονται από διάφορους κύκλους.  

 Με όλα αυτά τα μέτρα συμφώνησε και η ίδια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή η οποία, 
στα πλαίσια της αξιολόγησης του προγράμματος σταθερότητας 2009-2013, τα 
χαρακτήρισε έγκαιρα και στοχευμένα.  Όπως επίσης είναι εκτίμηση της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης ότι, λόγω των ορθών μέτρων που η κυβέρνηση εφάρμοσε, έχουν 
εκπληρωθεί οι δημοσιονομικοί στόχοι του 2010 και είναι θετικές οι προοπτικές για 
ικανοποίηση των στόχων του 2011 και του 2012. 

 Στο σημείο αυτό είναι σημαντικό να αναφερθούμε σε δύο βασικούς παράγοντες 
που επηρεάζουν το ποσοστό της ανεργίας και τις προσπάθειες αντιμετώπισής της.  
Είναι η διατήρηση ενός σταθερού και ικανοποιητικού ρυθμού ανάπτυξης σε 
συνδυασμό με την πάταξη φαινομένων στρέβλωσης των όρων απασχόλησης 
κοινοτικών εργαζομένων και εργαζομένων από τρίτες χώρες, κύρια χρησιμοποιώντας 
τους ως φτηνή εργατική δύναμη, ανταγωνιστική για την ντόπια εργασία. 

 Είναι γεγονός ότι η αγορά εργασίας της Κύπρου άλλαξε δραματικά μετά την 
ένταξή μας στην Ευρωπαϊκή Ένωση.  Σήμερα πέραν των 100 000 κοινοτικών 
εργάζονται στην Κύπρο.  Από το σύνολο εγγεγραμμένων ανέργων το Μάρτιο του 
2011, που ήταν 28 401, οι Κύπριοι είναι 18 775, οι κοινοτικοί 7 384, 26%, ενώ τα 
υπόλοιπα 2 273 άτομα, 8%, είναι Τουρκοκύπριοι και άτομα από τρίτες χώρες.  Το 
Μάρτιο του 2011 ο αριθμός των εγγεγραμμένων ανέργων στην κατηγορία των 
νεοεισερχομένων ήταν 3 183 άτομα.  Από αυτούς το 43% είναι Κύπριοι, το 31% 
κοινοτικοί και το 20% είναι άτομα με καθεστώς συμπληρωματικής προστασίας 2ου 
χρόνου.  Τα στατιστικά αυτά στοιχεία επιβεβαιώνουν τις μεγάλες αλλαγές που η 
εισδοχή κοινοτικών εργαζομένων επέφερε στην αγορά εργασίας της Κύπρου και εδώ 
είναι που πρέπει να εγκύψουμε όλοι με αντικειμενικά κριτήρια και όχι με 
υποκειμενισμούς, για να δούμε πώς αντιμετωπίζουμε ένα υπαρκτό πρόβλημα το 
οποίο θα συνεχίσει να υπάρχει, γιατί και με τους μικρούς ρυθμούς ανάπτυξης που 
έχουμε, θα προσελκύουμε εργαζόμενους από χώρες που οι ρυθμοί ανάπτυξης και η 
απασχόληση είναι σε πολύ πιο χαμηλά επίπεδα από εμάς. 

 Επιπρόσθετα, με βάση την Επιτροπή Εργατικού ∆υναμικού, το 2010 υπήρξε 
καθαρή προσθήκη 3 829 ατόμων στην απασχόληση.  Αυξήθηκε ο αριθμός των 
απασχολουμένων στην Κύπρο!  Το στοιχείο αυτό δείχνει ότι, ενώ η απασχόληση 
διευρύνεται, εντούτοις η διεύρυνση αυτή δε συνοδεύεται από μείωση της ανεργίας, 
γιατί δυστυχώς ένα μεγάλο μέρος των επιχειρήσεων προτιμά να καλύπτει τις ανάγκες 
των επιχειρήσεων με νέες εισροές εργατικού δυναμικού από το εξωτερικό.  Η 
ελεύθερη διακίνηση εργαζομένων χρησιμοποιείται δυστυχώς ως μηχανισμός κάλυψης 
αναγκών των επιχειρήσεων με εργατικό δυναμικό ανασφάλιστο και με όρους 
απασχόλησης διαφορετικούς από τους συμφωνημένους όρους απασχόλησης.  
Αποτέλεσμα αυτών των πολιτικών είναι ότι δυσκολεύεται και υποσκάπτεται η όποια 
προσπάθεια για μείωση της ανεργίας, υποσκάπτεται ο υγιής ανταγωνισμός ανάμεσα 
στις επιχειρήσεις, καθώς και η αποτελεσματικότητα του συστήματος των εργασιακών 
σχέσεων.  Θα το πληρώσουμε κάποια στιγμή μετά, αν δεν πάρουμε μέτρα. 

 Θετική θεωρούμε και την υλοποίηση σειράς δράσεων όπως η εντατικοποίηση 
και αύξηση των επιθεωρήσεων με τη δημιουργία ειδικών μικτών κλιμακίων 
επιθεωρητών για πάταξη της παράνομης και αδήλωτης εργασίας σε όλες τις επαρχίες, 
η ειδική τηλεφωνική γραμμή που δημιουργήθηκε για καταγγελίες, η αύξηση του 
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ελέγχου για την εφαρμογή της νομοθεσίας για ίση μεταχείριση ανεξαρτήτως από 
εθνοτική καταγωγή.    

 Θεωρούμε ότι την περιοριστική πολιτική για την απασχόληση εργαζομένων 
από τρίτες χώρες χρειάζεται η κυβέρνηση να την εφαρμόσει ακόμα πιο αυστηρά.  
Γνωρίζουμε πως υπάρχει συγκεκριμένη στρατηγική για την απασχόληση ξένου 
εργατικού δυναμικού από την Ευρωπαϊκή Ένωση από το 1989 που δυστυχώς 
ουδέποτε προηγουμένως εφαρμόστηκε.  Αυτή προβλέπει ότι η εργοδότηση από τις 
τρίτες χώρες είναι προσωρινή, μέχρις ότου ο εργοδότης καταρτίσει άτομο που να 
καλύψει αυτή την ανάγκη.  Μάλιστα, η εφαρμογή αυτής της ρήτρας γίνεται τώρα με 
ειδικό σχέδιο επιχορήγησης για πρόσληψη ανέργων που υλοποιεί η Αρχή  
Ανάπτυξης Ανθρώπινου ∆υναμικού στον τόπο μας.  Ως αποτέλεσμα της περιοριστικής 
πολιτικής, οι εγκρίσεις που παραχωρήθηκαν από το 2009 μειώθηκαν κατά 20%. 

 Στο σημείο αυτό κρίνουμε θετικά τους μακροπρόθεσμους στόχους των 
παρεμβάσεων της κυβέρνησης στο κεφάλαιο της απασχόλησης ταυτόχρονα και με την 
αντιμετώπιση των επιπτώσεων της κρίσης, ειδικά στον τομέα των πράσινων θέσεων 
εργασίας, στη βελτίωση της ποιότητας του ανθρώπινου δυναμικού, στην ένταξη του 
αδρανούντος εργατικού δυναμικού, στην απασχόληση και στη βελτίωση της 
παραγωγικότητας της εργασίας.   

 Ως ΑΚΕΛ, συνάδελφοι και συναδέλφισσες, έχουμε τονίσει πολλές φορές ότι η 
αύξηση της ανεργίας μας ανησυχεί ιδιαίτερα.  Αποτιμώντας όμως θετικά το 
πολυσχιδές έργο της κυβέρνησης, θεωρούμε ότι λήφθηκαν εκείνα τα σωστά μέτρα 
που έπρεπε για αντιμετώπισή της.  Τα μέτρα που λήφθηκαν ήταν ισορροπημένα, με 
αποτέλεσμα να βρισκόμαστε σε σταθερή πορεία ανάκαμψης με θετικούς ρυθμούς 
ανάπτυξης και γενικά να βρισκόμαστε εντός των δημοσιονομικών στόχων που 
καθορίζει η Ευρωπαϊκή Ένωση, χωρίς να υποτιμούμε τα προβλήματα σε καμία 
περίπτωση.   

 Με δεδομένη την ανάκαμψη σιγά σιγά της οικονομίας, η κυβέρνηση πρέπει να 
συνεχίσει να εστιάζει την προσοχή των ενεργειών της σε δράσεις που θα οδηγήσουν 
στη μείωση της ανεργίας.  Χαιρετίζουμε το γεγονός ότι και για το 2011 συνεχίζονται τα 
σχέδια κινήτρων για πρόσληψη ανέργων με έμφαση στους μακροχρόνια άνεργους και 
στους νέους.  Ήδη ετοιμάστηκε τροποποίηση του νόμου για τις κοινωνικές 
ασφαλίσεις, έτσι που να υπάρχει υποχρέωση του εργοδότη να γνωστοποιεί άμεσα την 
εργοδότηση και να εφοδιάζει τους εργοδοτούμενους με ειδική κάρτα.  Σε συνεργασία 
μάλιστα με το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και το Υπουργείο 
Εσωτερικών ετοιμάζεται τροποποίηση του περί Αλλοδαπών και Μεταναστεύσεως 
Νόμου, ώστε να υπάρχουν αυστηρότερες ρήτρες για παράνομη εργοδότηση. 

 Είμαστε έτοιμοι να συζητήσουμε, στη βάση των απόψεων που θα κατατεθούν, 
τον εκσυγχρονισμό του συστήματος εργασιακών σχέσεων, θέμα για το οποίο σύντομα 
θα παραδοθεί η τελική πρόταση από το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων, μετά από διάλογο που έγινε και συνεχίζεται με τους κοινωνικούς 
εταίρους.  Ουσιαστικά με αυτό ενισχύεται ο θεσμός της οργάνωσης και της συλλογικής 
διαπραγμάτευσης, γεγονός που θα βοηθήσει στην καταπολέμηση του ανταγωνισμού 
ανάμεσα σε εργαζόμενους και εργοδότες. 

 Παράλληλα, θεωρούμε πως πρέπει να συνεχιστεί η επανεξέταση των 
διαδικασιών που αφορούν στην εγγραφή των κοινοτικών, με στόχο αυτές να 
εφαρμόζονται πλήρως και με διαφανή κριτήρια, χωρίς στο τέλος να καθίστανται και 
εμπόδιο στην οικονομική ανάπτυξη.  ∆ίνοντας έτσι αυξημένη σημασία στην εφαρμογή 
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των νομοθεσιών, πετυχαίνεται η προστασία των εργαζομένων αφενός και αφετέρου η 
πάταξη του αθέμιτου φαινομένου της παράνομης και αδήλωτης απασχόλησης. 

 Ίσως από πλευράς κυβέρνησης να χρειάζεται να ληφθεί και η πρωτοβουλία για 
συζήτηση του θεσμού της αναστολής εργασιών στην ξενοδοχειακή βιομηχανία με 
όλους τους εταίρους στη βιομηχανία, θεσμός στον οποίο θεωρούμε ότι επιβάλλονται 
αλλαγές, αφού σήμερα διαβρώνει την απασχόληση των Κυπρίων στο συγκεκριμένο 
τομέα.   

 Για να καταφέρουμε αποφασιστικά να ξεπεράσουμε την ομολογουμένως 
δύσκολη αυτή περίοδο, θεωρούμε ότι θα πρέπει να συνεχιστεί η δράση διαφόρων 
προγραμμάτων με εξειδικευμένους συμβούλους απασχόλησης, ώστε οι άνεργοι να 
στηρίζονται για την όσο το δυνατό γρηγορότερη επανένταξή τους στην εργασία.  
Ακόμη, το υπουργείο, ανεξάρτητα από πιθανούς περιορισμούς που προκαλούν το 
ανθρώπινο δυναμικό, πρέπει να συνεχίσει τις επιθεωρήσεις για πάταξη της αδήλωτης 
και παράνομης απασχόλησης, για έλεγχο της εφαρμογής της αρχής της ίσης 
μεταχείρισης ανεξάρτητα από εθνοτική καταγωγή και για έλεγχο της εφαρμογής των 
όρων των πρότυπων συμβολαίων για τα έργα του δημοσίου. 

 Η δική μας δέσμευση ως ΑΚΕΛ είναι ότι θα καταβάλουμε κάθε ανθρωπίνως 
δυνατή προσπάθεια να διεξέλθουμε την κρίση με ισορροπία και κοινωνική ευαισθησία.  
Μέσα σε αυτές τις νέες συνθήκες και τα προβλήματα που αναφύονται, στα πλαίσια 
ενός δομημένου πάντα κοινωνικού διαλόγου, καλούμε όλους ανεξαιρέτως να 
συνεργαστούν, ώστε να κερδίσουμε το στοίχημα για επιστροφή σε υψηλούς ρυθμούς 
ανάπτυξης.  Με τη δημιουργία και διατήρηση των κατάλληλων προϋποθέσεων υγιούς 
και ευνοϊκού περιβάλλοντος για την επιχειρηματική δραστηριότητα στον τόπο μας 
προωθούμε τη δημιουργία συνθηκών που θα έχουν ως αποτέλεσμα την αύξηση του 
ρυθμού ανάπτυξης, την απορρόφηση της συσσωρευμένης ανεργίας και τη βελτίωση 
της κοινωνικής συνοχής. 

 Τονίζουμε ότι στις σημερινές συνθήκες όπου η οικονομία έχει εξέλθει από την 
ύφεση ο ρόλος όλων των επιχειρήσεων στη διαδικασία σταθεροποίησης της 
ανάπτυξης και αντιμετώπισης των προκλήσεων που βρίσκονται μπροστά στην 
οικονομία είναι ιδιαίτερα σημαντικός, κυρίως στην προσπάθεια που η οικονομική 
ανάπτυξη πρέπει να μεταφραστεί σε αντιμετώπιση του προβλήματος της αυξημένης 
ανεργίας.  Η ανάπτυξη όμως, για να μεταφραστεί σε μείωση των ανέργων, χρειάζεται 
και κάποιες άλλες ενέργειες, ενέργειες που δεν εξαρτώνται μόνο από την κυβέρνηση, 
αλλά και από τις επιχειρήσεις.  Χρειάζεται έτσι από την πλευρά τους οι επιχειρήσεις να 
συνδράμουν συγκεκριμένα με κάλυψη των αναγκών τους σε θέσεις εργασίας από 
ανέργους και όχι με εισαγωγή φτηνού εργατικού δυναμικού. 

 Άποψή μας ακόμη είναι ότι η δημοσιονομική εξυγίανση που είναι απαραίτητη 
για την οικονομία πρέπει να συνεχίσει να γίνεται με ισορροπημένες, κοινωνικά 
αποδεκτές λύσεις και χωρίς υπόσκαψη του κοινωνικού κεκτημένου.  ∆εν είναι στόχος 
μας να παρουσιάζουμε χωρίς προβλήματα τη δύσκολη θέση στην οποία βρίσκεται ο 
τόπος μας, λόγω της πρωτόγνωρης βέβαια παγκόσμιας οικονομικής κρίσης, αλλά και 
των συσσωρευμένων διαρθρωτικών προβλημάτων δεκαετιών.  Όμως, δεν πρέπει για 
τις όποιες σκοπιμότητες να διογκώνονται τα προβλήματα και να δίνουμε μια στρεβλή 
εικόνα τόσο στην Κύπρο όσο και στο εξωτερικό.  Η αβεβαιότητα και ο πανικός που 
σπέρνουν ορισμένοι επηρεάζουν αρνητικά την ίδια την οικονομία, την αγορά και τις 
ξένες επενδύσεις.  Αναμένουμε λοιπόν από τους κοινωνικούς εταίρους και τις 
πολιτικές δυνάμεις να επιδείξουν αίσθημα ευθύνης και συνεργασίας.  Πέρα από τις 
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διακηρύξεις, τώρα είναι η ώρα έμπρακτα στο σύνολό τους οι κοινωνικοί εταίροι να 
συμβάλουν στην αντιμετώπιση της παγκόσμιας οικονομικής κρίσης και βεβαίως των 
επιπτώσεών της.   

 Κλείνοντας, θα θέλαμε να χαιρετίσουμε την αποφασιστικότητα και την 
προθυμία της κυβέρνησης να εργαστεί έτσι που η αναπτυξιακή πορεία της οικονομίας 
που άρχισε από το 2010 και αναμένεται να ισχυροποιηθεί το 2011 να οδηγήσει και σε 
σταδιακή μείωση της ανεργίας.  Ταυτόχρονα, ως ΑΚΕΛ, να υπογραμμίσουμε ότι ο 
σεβασμός στο εργασιακό και κοινωνικό κεκτημένο του τόπου μας, όπως και στον 
κοινωνικό διάλογο, είναι δεδομένος, γι αυτό και θα συνεχίσουμε να εργαζόμαστε προς 
τη σωστή κατεύθυνση, ώστε το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο μας σταδιακά να 
εξαλειφθεί.   

 Ευχαριστώ. 

(Kατά τη διάρκεια της αγόρευσης του κ. Γιάννου Λαμάρη τον Πρόεδρο της Βουλής 
αντικατέστησε στην έδρα ο κ. Σοφοκλής Φυττής) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

(Σ. ΦΥΤΤΗΣ) 

 Ευχαριστούμε, κύριε Λαμάρη. 

 Καλώ τον κ. Αντωνίου του ∆ημοκρατικού Κόμματος.   

Α. ΑΝΤΩΝΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Οι επιπτώσεις της οικονομικής κρίσης στην αγορά εργασίας άρχισαν να 
εμφανίζονται στην Κύπρο από το Νοέμβριο του 2008 επηρεάζοντας αρνητικά τόσο 
την απασχόληση όσο και την ανεργία.  Μέχρι τότε η οικονομία μας είχε να επιδείξει 
ζηλευτά επιτεύγματα σε πάρα πολλούς τομείς, με αποτέλεσμα  ο κυπριακός λαός να 
απολαμβάνει ένα υψηλό επίπεδο διαβίωσης. 

 ∆υστυχώς, τα τελευταία χρόνια, παρασυρμένοι από τα ίδια τα επιτεύγματά μας 
και την επιφανειακή ευμάρεια, γίναμε δέσμιοι και θύματα της ίδιας της επιτυχίας μας. 
Αντί η κρίση στη διεθνή οικονομία να μας δώσει τα αναγκαία μαθήματα και να 
οδηγήσει σε αναπροσαρμογή της νοοτροπίας μας, προχωρήσαμε χωρίς να λάβουμε 
υπόψη το παγκόσμιο οικονομικό περιβάλλον.  Η οικονομική πολιτική, ενθαρρύνοντας 
την αλόγιστη υπερκατανάλωση, οδήγησε στη δημιουργία ενός κλίματος ευφορίας, που 
δε συνέβαλε στην έγκαιρη συνειδητοποίηση των προβλημάτων.  

 Σήμερα όλοι κατανοούμε πως η κατάσταση στην οικονομία συνεχώς 
επιδεινώνεται.  ∆έχεται ολοένα και πιο έντονα τις επιδράσεις της παγκόσμιας 
οικονομικής κρίσης.  Παράλληλα, η ανταγωνιστικότητά μας διαβρώθηκε, ο ρυθμός 
ανάπτυξης παρουσιάζει ανησυχητικούς δείκτες, ενώ τα δημοσιονομικά ελλείμματα και 
το δημόσιο χρέος διευρύνθηκαν αισθητά.  Φυσικά η παρούσα κρίση δε δημιούργησε 
όλα τα προβλήματα που βιώνουμε σήμερα αλλά επιτάχυνε την εμφάνισή τους.  Η 
επιδείνωση όμως της οικονομίας δεν μπορούσε να αφήσει ανεπηρέαστη την αγορά 
εργασίας, η οποία παρουσιάζει συρρίκνωση της απασχόλησης και αύξηση της 
ανεργίας.  

 Το ∆ημοκρατικό Κόμμα εκφράζει την ανησυχία του αναφορικά με την 
αυξανόμενη ανεργία, ειδικότερα στους τομείς των κατασκευών,  του τουρισμού, των 
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υπηρεσιών και του εμπορίου.  Η αύξηση του δείκτη ανεργίας έχει πάρει ανησυχητικές 
διαστάσεις και δεν πρέπει να υποτιμά κανείς τις αλυσιδωτές, δυσμενείς επιπτώσεις 
του φαινομένου αυτού.  

 Ποια είναι η κατάσταση σήμερα στον τομέα της απασχόλησης:   

 Παρά το γεγονός πως το ποσοστό ανεργίας μέχρι το 2008 με μικρές 
διακυμάνσεις διατηρήθηκε σε πολύ χαμηλά επίπεδα, σήμερα ο λαός μας ουσιαστικά 
γνωρίζει τις συνέπειες της μαζικής ανεργίας που μαστίζει πολλές χώρες στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση.  Με βάση τα αποτελέσματα της έρευνας εργατικού δυναμικού της 
Στατιστικής Υπηρεσίας για το πρώτο τρίμηνο του 2011, ο αριθμός των ανέργων 
ανερχόταν στις τριάντα χιλιάδες διακόσια άτομα.  Το ποσοστό ανεργίας ανερχόταν σε 
7,4% του εργατικού δυναμικού ενώ το αντίστοιχο τρίμηνο του 2010 ήταν 7,2%.  
Επίσης, το ποσοστό ανεργίας για τους νέους δεκαπέντε έως είκοσι τεσσάρων ετών 
ήταν 20,7% του εργατικού δυναμικού των ηλικιών αυτών, παραμένοντας περίπου στα 
ίδια επίπεδα με το αντίστοιχο τρίμηνο του 2010. 

 Σε περιοχές της Κύπρου με ανεπτυγμένους τους τομείς της τουριστικής και 
κατασκευαστικής βιομηχανίας το ποσοστό ανεργίας ανήλθε σε διψήφιο αριθμό.  Στον 
κατασκευαστικό τομέα η παραγωγή τα τελευταία χρόνια σημείωσε σημαντική μείωση. 

 Η οικονομική κρίση έχει αναδείξει πως η κυπριακή οικονομία αντιμετωπίζει 
σοβαρά διαρθρωτικά προβλήματα:  Το χαμηλό επίπεδο παραγωγικότητας και η 
αδυναμία ενσωμάτωσης των σύγχρονων τεχνολογιών στην παραγωγική διαδικασία.  
Η υποβάθμιση του τομέα της έρευνας και καινοτομίας.  Οι χρονοβόρες διαδικασίες 
προώθησης και παραγωγής δημοσίων έργων.  Το τουριστικό μοντέλο ανάπτυξης και 
ο κορεσμός στην ανάπτυξη της κατασκευαστικής/οικοδομικής βιομηχανίας, ειδικότερα 
σε τουριστικές και παραθεριστικές αναπτύξεις γης.   

 Περιοχές όπως η Πάφος και η ελεύθερη Αμμόχωστος την περίοδο της 
οικονομικής υπερθέρμανσης προσέλκυσαν, κατά αναλογία πληθυσμού, ένα 
πρωτοφανές ποσοστό εργαζομένων πρώτα ομογενών, έπειτα κοινοτικών και 
αλλοδαπών από τρίτες χώρες.  Την ίδια περίοδο άνθισε το απαράδεκτο φαινόμενο της 
παράνομης και αδήλωτης απασχόλησης κοινοτικών και αλλοδαπών εργαζομένων.  Το 
πρόβλημα αυτό αποτελεί ένα προσθετικό παράγοντα στην υψηλή ανεργία που 
παρατηρείται στις συγκεκριμένες περιοχές. 

 Ποια μέτρα έχουν εφαρμοστεί για στήριξη της απασχόλησης και στήριξη των 
ανέργων.  Από την έναρξη της κρίσης μέχρι σήμερα προωθήθηκαν τα ακόλουθα 
μέτρα:   

 Εφαρμογή αυστηρότερης πολιτικής για την απασχόληση υπηκόων τρίτων  
χωρών.  Εντατικοποιήθηκε η εκστρατεία για πάταξη της παράνομης και αδήλωτης 
εργασίας.  Έχουν εφαρμοστεί επίσης προγράμματα όπως το σχέδιο παροχής 
κινήτρων για εργοδότηση ανέργων, το έκτακτο σχέδιο επιμόρφωσης ανέργων για 
αναβάθμιση των γνώσεων και δεξιοτήτων των ανέργων, σύμφωνα με τις ανάγκες που 
παρατηρούνται στην αγορά εργασίας.  Ταχύρυθμα προγράμματα αρχικής κατάρτισης 
ανέργων και νεοεισερχομένων στην αγορά εργασίας σε επαγγέλματα στα οποία 
υπάρχει ζήτηση ειδικευμένου εργατικού δυναμικού.  Σχέδιο στήριξης της 
απασχόλησης με εξατομικευμένη κατάρτιση ανέργων στις επιχειρήσεις.  Σχέδιο για 
τοποθέτηση και κατάρτιση ανέργων αποφοίτων τριτοβάθμιας εκπαίδευσης. 

 Τα μέτρα αυτά ήσαν σημαντικά και γενναιόδωρα, όχι όμως αρκετά για 
αντιμετώπιση της ανεργίας.  Η απροθυμία των επιχειρήσεων να προβούν σε νέες 
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προσλήψεις είναι συνεπακόλουθο της ύφεσης, της αβεβαιότητας και του αδιεξόδου 
που διακατέχει τις προοπτικές ανάκαμψης της οικονομίας μας.  ∆υστυχώς, δεν έχει 
διαμορφωθεί ένας ολοκληρωμένος και συγκροτημένος σχεδιασμός για την επίλυση 
του προβλήματος. 

 Εισηγήσεις ∆ημοκρατικού Κόμματος για αντιμετώπιση της ανεργίας: 

 Το ∆ημοκρατικό Κόμμα εισηγήθηκε προσωρινά και μεσοπρόθεσμα μέτρα 
άμεσης αντιμετώπισης των επιπτώσεων του φαινομένου της αυξημένης ανεργίας που 
βιώνουμε αυτή την περίοδο.  Μεταξύ άλλων πρότεινε:  Την απλοποίηση των 
γραφειοκρατικών διαδικασιών για την έγκριση νέων επενδυτικών σχεδίων νεανικής και 
γυναικείας επιχειρηματικότητας.  Την εισαγωγή του θεσμού του “μερικώς 
εργαζομένου” σε συγκεκριμένους τομείς της οικονομίας μας όπου καταγράφονται 
μαζικές απολύσεις.  Τη θεσμοθέτηση μειωμένων ωραρίων και φορολογικών 
ελαφρύνσεων σε μικρομεσαίες κυρίως εταιρείες που εργοδοτούν εργαζόμενες μητέρες 
με ειδικά ωράρια ή επαναπροσλαμβάνουν γυναίκες που είχαν διακόψει για λόγους 
μητρότητας ή άλλους λόγους την εργασία τους. Την προσωρινή αναστολή της 
συνεισφοράς των επιχειρήσεων στο Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων για εταιρείες 
που εργοδοτούν νεοπροσλαμβανόμενο προσωπικό μεταξύ Απριλίου 2011 και 
Απριλίου 2012.   Την αντίστοιχη προσωρινή αναστολή της συνεισφοράς των 
επιχειρήσεων στο Ταμείο Πλεονασμού, 1,2% του μισθού, και στο Ταμείο 
Επαγγελματικής Κατάρτισης, 0,5% του μισθού, για την περίοδο Νοεμβρίου 2011 και 
Νοεμβρίου 2012.  Την επιδότηση εταιρειών που απασχολούν λιγότερους από τριάντα 
υπαλλήλους για την εργοδότηση εκπαιδευομένων από την Αρχή Ανάπτυξης 
Ανθρώπινου ∆υναμικού και επιπρόσθετη επιδότηση χιλίων ευρώ για μόνιμη 
απασχόληση για κάθε εκπαιδευόμενο μετά την ολοκλήρωση της εκπαίδευσής του.  Το 
∆ημοκρατικό Κόμμα εισηγήθηκε επίσης την επέκταση της περιόδου καταβολής 
ανεργιακού επιδόματος από έξι σε εννέα μήνες.  Σημειώνεται πως, σε αντίθεση με 
άλλες παροχές, το ανεργιακό επίδομα, πέραν του ότι στηρίζει τον άνεργο σε μία 
δύσκολη περίοδο όπου οι προσλήψεις είναι μειωμένες, επιστρέφει αμέσως πίσω στην 
οικονομία μας και αυξάνει την καταναλωτική ζήτηση και επομένως συνιστά αποδοτική 
και στοχευμένη κοινωνική παροχή. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Με το σκεπτικό ότι προϋπόθεση για σωστή θεραπεία είναι η σωστή διάγνωση, 
είναι πεποίθησή μας ότι το όλο πρόβλημα που παρουσιάζεται σήμερα πρέπει να 
αντιμετωπιστεί μέσο ενός σχεδίου που θα προβλέπει άμεσα μέτρα και μέτρα με 
βραχύ, μέσο και μακρό στρατηγικό βάθος. 

 Η χώρα μας βρίσκεται σήμερα, ίσως όσο ποτέ άλλοτε, μπροστά στην ανάγκη 
και συνάμα την πρόκληση να υιοθετήσει και να εφαρμόσει αποτελεσματικά ένα 
μοντέλο αναπτυξιακής πολιτικής που θα εξασφαλίζει ταυτόχρονα τη βιώσιμη, 
οικονομική και ισομερή ανάπτυξη, την αναβάθμιση της ποιότητας ζωής των κατοίκων, 
την προστασία και τον εμπλουτισμό του περιβάλλοντος. 

 Οι εμπειρίες του παρελθόντος, με τα θετικά και τα αρνητικά συμπεράσματα, και 
οι δυνατότητες και οι προοπτικές που υπάρχουν ή διαγράφονται στους τομείς που 
συνθέτουν την αναπτυξιακή εικόνα της Κύπρου πρέπει να προσδιορίσουν τόσο τη 
μορφή και το περιεχόμενο του μοντέλου όσο και τις μεθόδους προώθησης και 
υλοποίησής του. 
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 Ένα τέτοιο σχέδιο, υποστηριζόμενο από τολμηρά προγράμματα παροχής 
κινήτρων και ελαφρύνσεων και κινούμενο προς καθαρά αναπτυξιακό 
προσανατολισμό, μπορεί να φέρει αποτελέσματα και να ανατρέψει τη δεινή 
κατάσταση που επικρατεί σήμερα. 

 Κατά την άποψή μας, το σχέδιο δράσης πρέπει να κινηθεί σε τρεις άξονες: 

1. Την ενίσχυση της ζήτησης. 

2. Την ενίσχυση της προσαρμοστικότητας και της απασχολησιμότητας της 
προσφοράς. 

3. Την ενίσχυση των μηχανισμών σύζευξης της ζήτησης και της προσφοράς και 
την άρση των εμποδίων. 

 Στον τομέα ενίσχυσης της ζήτησης προτείνουμε: 

1. Προώθηση έργων, παροχή κινήτρων και ανάληψη πρωτοβουλιών σε ένα ευρύ 
φάσμα, που αφενός θα ανατρέψει το κλίμα ύφεσης και εσωστρέφειας και 
αφετέρου θα δημιουργήσει πραγματικές δυνατότητες και προοπτικές για την 
επικράτηση ανάπτυξης που θα ανταποκρίνεται στις σύγχρονες ανάγκες και 
απαιτήσεις.  Έργα ανταποδοτικά με πολλαπλασιαστικά οφέλη.  Η προσπάθεια 
αυτή θα πρέπει να συνδυαστεί με περιορισμό της εισαγωγής κοινοτικών, έτσι 
ώστε το μέτρο να έχει θετικό και ανάλογο αντίκτυπο στην ανεργία. 

2. Ανάθεση υπηρεσιών του δημοσίου στον ιδιωτικό τομέα, με στόχο την 
εργοδότηση ανέργων.  Μεγάλος αριθμός υπηρεσιών ή έργων του δημοσίου, 
που χαρακτηρίζονται από υψηλό λειτουργικό κόστος, δαιδαλώδη 
γραφειοκρατία και καθυστερήσεις, θα μπορούσαν να διεξάγονται από τον 
ιδιωτικό τομέα πιο γρήγορα, πιο οικονομικά.  Παράλληλα, εκατοντάδες νέες 
θέσεις εργασίας θα μπορούσαν να δημιουργηθούν. 

3. Στήριξη των επιχειρήσεων και κυρίως των μικρομεσαίων επιχειρήσεων για 
εκσυγχρονισμό, ανάπτυξη και βελτίωση της ανταγωνιστικότητάς τους.  Ο 
εκσυγχρονισμός των μικρομεσαίων επιχειρήσεων να περιλαμβάνει, εκτός από 
θέματα εξοπλισμού, τα συστήματα διοίκησης, διεύθυνσης ανθρώπινου 
δυναμικού, λήψης αποφάσεων, οργάνωσης κ.λπ.  Η στήριξη αυτή θα πρέπει, 
εκτός από την παροχή κινήτρων, να περιλαμβάνει και την παροχή 
συμβουλευτικών υπηρεσιών. 

4. Προώθηση μέτρων για καλύτερη αξιοποίηση προγραμμάτων υποβοήθησης της 
βιομηχανίας, προσέλκυση ξένων επενδύσεων και ενθάρρυνση δημιουργίας 
κοινοπραξιών μεταξύ κυπριακών και ξένων βιομηχανικών επιχειρήσεων.  
Ενθάρρυνση της καλύτερης αξιοποίησης του επιστημονικού ανθρώπινου 
δυναμικού στις βιομηχανίες πάνω στο οποίο μπορεί και πρέπει να βασιστεί η 
μελλοντική βιομηχανική ανάπτυξη. 

5. Προώθηση της ανάπτυξης νέων τομέων οικονομικής δραστηριότητας με 
έμφαση στην καινοτομία και στην έρευνα. 

6. Προώθηση της επιχειρηματικότητας ειδικά μεταξύ των νέων σε τομείς με υψηλή 
προστιθέμενη αξία π.χ. πράσινη οικονομία (χρήση φυσικού αερίου στις 
μεταφορές, χρήση ηλιακής ενέργειας για κλιματισμό κ.ά.), νέες τεχνολογίες 
κ.λπ.  Επίσης, ενθάρρυνση υφιστάμενων ή και νέων επιχειρήσεων στη 
δραστηριοποίηση στους πιο πάνω τομείς.  Η προσπάθεια αυτή θα συμβάλει 
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στη δημιουργία θέσεων εργασίας υψηλότερου επιπέδου, στην αξιοποίηση των 
αποφοίτων σχολών τριτοβάθμιας εκπαίδευσης και θα μειώσει την εξάρτηση 
από το ανειδίκευτο ή και ημιειδικευμένο προσωπικό (εργάτες από τρίτες χώρες, 
καθώς και κοινοτικοί), οι οποίοι συμβάλλουν στην καθυστέρηση της 
τεχνολογικής αναβάθμισης των επιχειρήσεων διατηρώντας την 
παραγωγικότητα σε χαμηλά επίπεδα. 

7. Ανάπτυξη νέου τύπου υπηρεσιών και μορφών εναλλακτικού τουρισμού, όπως 
ιατρικός, εκπαιδευτικός, επιχειρηματικός, εμπορικός, αθλητικός τουρισμός κ.ά. 
για λιγότερη εξάρτηση από τον παραδοσιακό τουρισμό. 

8. Μέτρα και κίνητρα για προώθηση και δημιουργία εξειδικευμένων επενδύσεων, 
όπως ιατρικές-αποθεραπευτικές υπηρεσίες, υπηρεσίες εκπαίδευσης. 

9. ∆ραστική ενίσχυση των μηχανισμών ελέγχου εφαρμογής της εργατικής 
νομοθεσίας και ειδικότερα της καταστολής της παράνομης και αδήλωτης 
εργασίας που μολύνουν τον ανταγωνισμό και ταυτόχρονα έχουν ως 
αποτέλεσμα τη θυματοποίηση των σωστών και νομοταγών επιχειρηματιών. 

10. Εξυγίανση και απλοποίηση των διαδικασιών προώθησης μεγάλων 
αναπτυξιακών έργων που θα επιταχύνει την επιχειρηματική δραστηριότητα και 
θα αυξήσει την παραγωγικότητα στο δημόσιο και ιδιωτικό τομέα. 

11. Εκσυγχρονισμός στο χρηματοπιστωτικό σύστημα, ιδιαίτερα όσον αφορά τα 
επιτόκια.  Με τη μείωση των επιτοκίων ενθαρρύνεται ο δανεισμός μέσα από τον 
οποίο θα προκύψει άνοιγμα στην αγορά για νέες επενδύσεις με επακόλουθο τη 
δημιουργία νέων θέσεων εργασίας. 

12. Περαιτέρω αξιοποίηση της στρατηγικής θέσης και της διαμόρφωσης ενός νέου 
αναβαθμισμένου ρόλου της Κύπρου στην περιοχή.  Ανάδειξη της Κύπρου ως 
διεθνές κέντρο υπηρεσιών και διασφάλιση της συνέχισης του θεσμού των 
υπεράκτιων εταιρειών. 

 Στον τομέα ενίσχυσης της προσαρμοστικότητας και απασχολησιμότητας της 
προσφοράς προτείνουμε: 

1. Τη βελτίωση της ποιότητας της παρεχόμενης επαγγελματικής κατάρτισης ως 
προς τη στόχευση, το περιεχόμενο, αλλά και τη διάρκεια, έτσι ώστε να γίνει πιο 
αποτελεσματική όσον αφορά την ικανοποίηση των αναγκών των επιχειρήσεων. 

2. ∆ημιουργία κέντρων επιμόρφωσης και εκπαίδευσης και λειτουργία 
μεταλυκειακών τεχνικών επαγγελματικών σχολών, που θα έχουν σκοπό να 
διευκολύνουν την απόκτηση επαγγελματικών γνώσεων και ειδικεύσεων, οι 
οποίες είναι απαραίτητες, για να καλύψουν πιθανές κενές θέσεις εργασίας. 

3. Αξιοποίηση του μητρώου φοιτητών το οποίο δημιουργήθηκε για σκοπούς 
παραχώρησης της φοιτητικής χορηγίας, με στόχο την ενημέρωση κάθε χρόνο 
των αποφοίτων για τα σχέδια που υπάρχουν και τους αφορούν για σκοπούς 
απασχόλησης ή και κατάρτισης.  Με αυτό τον τρόπο μπορεί να αντιμετωπιστεί 
έστω και μερικώς το πρόβλημα της “περιπλάνησης” των αποφοίτων αμέσως 
μετά την ολοκλήρωση των σπουδών τους μεταξύ υποαπασχόλησης και 
αναζήτησης κατάλληλης εργασίας.  Κάτι ανάλογο θα μπορούσε να γίνει και για 
τους απόφοιτους δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης οι οποίοι δε συνεχίζουν για 
σπουδές. 
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4. Σύνδεση του εκπαιδευτικού συστήματος και επαγγελματικού προσανατολισμού 
με την αγορά εργασίας και πιο σωστή κατανομή του ανθρώπινου δυναμικού 
μεταξύ των διαφόρων τομέων της οικονομίας. 

5. Υιοθέτηση ως εθνικού στόχου πρώτης προτεραιότητας της αξιοποίησης των 
τεχνολογιών πληροφορίας και επικοινωνίας στην κατάρτιση/εκπαίδευση. 

6. Βελτίωση της ποιότητας της αρχικής κατάρτισης.  Μια τέτοια ενέργεια θα έχει 
ως αποτέλεσμα την προσέλκυση ικανοποιητικού αριθμού “κατάλληλων” 
υποψηφίων, την καλύτερη αξιοποίησή τους από τις επιχειρήσεις στις οποίες 
τοποθετούνται για πρακτική άσκηση, τη διεκδίκηση υψηλότερων απολαβών, 
την ικανοποίησή τους από την εργασία τους και την παραμονή τους τελικά στο 
επάγγελμα. 

 Στον τομέα της ενίσχυσης των μηχανισμών σύζευξης της ζήτησης και της 
προσφοράς και την άρση των εμποδίων προτείνουμε: 

1. ∆ραστική ενίσχυση των υφιστάμενων δομών παροχής υπηρεσιών σύζευξης 
της προσφοράς και της ζήτησης, με στόχο την ορθολογική αξιοποίηση του 
ανθρώπινου δυναμικού του τόπου (το κατάλληλο άτομο στην κατάλληλη 
εργασία) και την εκμετάλλευση κάθε ευκαιρίας απασχόλησης και εντοπισμού 
κενών θέσεων. 

2. Ενίσχυση των υπηρεσιών επαγγελματικού προσανατολισμού και 
στήριξης/καθοδήγησης των ανέργων. 

3. Άρση ή και περιορισμός κάθε μορφής διάκρισης σε σχέση με την απασχόληση, 
έτσι ώστε να καταστεί η εργασία πιο ελκυστική ή και να αρθούν τα εμπόδια που 
αφήνουν μακριά από την αγορά εργασίας συγκεκριμένες ομάδες του 
πληθυσμού, όπως οι γυναίκες, τα άτομα μεγαλύτερης ηλικίας, οι ευπαθείς 
ομάδες. 

4. Κατάργηση της υπερεργασίας και η εφαρμογή του μέτρου της μερικής 
απασχόλησης είναι μέτρα που μπορούν επίσης να μειώσουν δραστικά την 
ανεργία. 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Το ανθρώπινο μας δυναμικό αποτελεί τον πιο ουσιαστικό μα ταυτόχρονα και 
τον πιο πολύτιμο πλουτοπαραγωγικό μας πόρο, γι’ αυτό η πλήρης αξιοποίησή του 
πρέπει να αποτελεί σταθερό στόχο.  Επιτακτική η ανάγκη για υιοθέτηση συστημάτων 
για πληρέστερη αξιοποίηση του ανθρώπινου δυναμικού και ιδιαίτερα των νέων 
πτυχιούχων, οι οποίοι δυνητικά αποτελούν πηγή κοινωνικών προβλημάτων αν δεν 
απασχολούνται στο σωστό επάγγελμα.  Παράλληλα η μη αξιοποίηση της ομάδας 
αυτής φανερώνει σπατάλη οικονομικών πόρων που διατέθηκαν για τη μόρφωσή τους. 

 Η αντιμετώπιση της οικονομικής κρίσης και των επιπτώσεων που αυτή έχει 
στην κοινωνική βάση είναι σημαντικό εθνικό θέμα και οι δράσεις πρέπει να είναι 
άμεσες και με συλλογικό πνεύμα.  Ζητούμε λοιπόν την άμεση χάραξη μιας 
συγκροτημένης στρατηγικής, για να ελαχιστοποιήσουμε τις αρνητικές συνέπειες της 
οικονομικής κρίσης.  Καλούμε την κυβέρνηση, αλλά και όλους τους κοινωνικούς 
εταίρους να εμπλακούν σε ένα ειλικρινή και ουσιαστικό διάλογο για το μείζον αυτό 
θέμα.  Πρέπει όλοι να αναλάβουμε τις ευθύνες μας και να δώσουμε επιτέλους 
ιδιαίτερη βαρύτητα στο αυξανόμενο πρόβλημα της ανεργίας, έτσι ώστε να 
δημιουργηθούν περισσότερες ευκαιρίες για τους νέους επιστήμονες και το ανενεργό 
εργατικό δυναμικό. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 
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 Η ανεργία είναι μια από τις δεινότερες καταστάσεις στις οποίες μπορεί να 
περιέλθει ο άνθρωπος αν δεν έχει άλλους πόρους διαβίωσης εκτός από την εργασία 
του.  Συμμεριζόμαστε την άποψη πως “η εργασία είναι αξία και χώρος δικαίωσης της 
προσωπικότητας του ανθρώπου και έτσι πρέπει να παραμείνει”. 

 Ήρθε λοιπόν η ώρα των πράξεων και των θαρραλέων αποφάσεων. 

 Σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστούμε, κύριε Αντωνίου. 

 Παρακαλώ τον κ. Νίκο Νικολαΐδη της Ε∆ΕΚ να πάρει το βήμα. 

Ν. ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Να καλωσορίσουμε την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων. 

 Η οικονομική κρίση έχει πολλές πτυχές, η πιο τραγική όμως πτυχή της είναι η 
ανεργία.  Η ανεργία δεν αφορά απλώς άτομα που ξαφνικά βρίσκονται χωρίς εργασία, 
αλλά αφορά άτομα που ξαφνικά βρίσκονται αποκομμένα από τη ροή της ίδιας της 
ζωής.  Αφορά άτομα που δε χάνουν μόνο τη δουλειά τους, αλλά πολλές φορές 
οδηγούνται στο να χάσουν κάτι πολύ περισσότερο, την αυτοεκτίμησή τους.   

 Για τους λόγους αυτούς έχουμε κάθε λόγο και κάθε υποχρέωση ως εθνική 
αντιπροσωπία της χώρας μας να ασχοληθούμε με το θέμα αυτό και να ασχοληθούμε 
με σοβαρότητα, με υπευθυνότητα, αλλά και με ευαισθησία, κυρίως όμως να 
ασχοληθούμε με πρόθεση, όχι απλώς να καταγράψουμε και να περιγράψουμε το 
πρόβλημα αυτό.  Να ασχοληθούμε με πρόθεση να συμβάλουμε ως νομοθετικό σώμα 
με την ευθύνη που μας αναλογεί στην προσπάθεια απάμβλυνσης και επίλυσής του.   

 Η κατάσταση σήμερα στην Κύπρο αναφορικά με την ανεργία είναι απλά και 
χωρίς περιστροφές η χειρότερη που υπήρξε ποτέ, με εξαίρεση ίσως το 1974.  Η 
συνεχώς επιδεινούμενη κατάσταση της κυπριακής οικονομίας είχε ως αποτέλεσμα να 
φτάσει η ανεργία στον τόπο μας, με βάση στοιχεία της eurostat, στο ιστορικό υψηλό 
ποσοστό του 7,6% τον περασμένο Απρίλιο.  Με βάση τα στοιχεία που τηρούνται στα 
επαρχιακά γραφεία εργασίας, οι άνεργοι ξεπέρασαν στο τέλος του Μαΐου του 2011 τα 
26 000 άτομα.  Με βάση τα διορθωμένα για εποχικές διακυμάνσεις στοιχεία που 
αποτυπώνουν με περισσότερη ακρίβεια την τάση που επικρατεί στην αγορά εργασίας, 
ο αριθμός των εγγεγραμμένων ανέργων σημείωσε μηνιαία αύξηση 3,3%, ενώ η ετήσια 
αύξηση έφτασε στο 25%.   

 Εκεί όμως που το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο μας έχει πάρει 
ανεξέλεγκτες πραγματικά διαστάσεις είναι στην ανεργία στους νέους.  Τα σχετικά 
στοιχεία της Στατιστικής Υπηρεσίας δίνουν με ωμό τρόπο την έντονη αυξητική τάση 
της ανεργίας στους νέους.  Από το 8,8% το 2009 ξεπέρασε το 22% καταδικάζοντας 
ένα μεγάλο ποσοστό από το πιο ζωντανό και το πιο ελπιδοφόρο τμήμα του ενεργού 
δυναμικού του τόπου μας σε αδράνεια και περιθωριοποίηση.   

 Σήμερα στην Κύπρο ένα ποσοστό γύρω στο 46% των νέων παρακολουθεί 
σπουδές τριτοβάθμιας εκπαίδευσης.  Η διάρθρωση όμως της οικονομίας μας και το 
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αναπτυξιακό μοντέλο που προωθεί το κράτος δεν υποβοηθούν και δε συμβάλλουν 
στη διαμόρφωση συνθηκών ευκαιριών και παραγωγικής αξιοποίησης των 
προσοντούχων αυτών νέων μας.  Σε μια οικονομία όπως αυτή της Κύπρου, όπου ο 
κύριος πλουτοπαραγωγικός μας πόρος είναι το υψηλά μορφωμένο ανθρώπινο 
δυναμικό, οι κρατικές δαπάνες για την έρευνα και την καινοτομία είναι από τις 
χαμηλότερες στην Ευρωπαϊκή Ένωση και κυμαίνονται γύρω στο 0,3%.   

 Ένας δεύτερος τομέας ο οποίος έχει πληγεί σε πολύ μεγάλο βαθμό, χωρίς τα 
στοιχεία αυτά να φαίνονται στις στατιστικές, είναι ο τομέας των αυτοτελώς 
εργαζομένων, των μικρομεσαίων, οι οποίοι για ακόμα μια φορά καλούνται να 
επωμιστούν ένα δυσανάλογο με τα ωφελήματά τους φορτίο.   

 Είναι ξεκάθαρο ότι η πορεία της ανεργίας είναι άμεσα συνυφασμένη με την 
πορεία της οικονομίας.  Η κατάσταση στα δημόσια οικονομικά είναι πλέον σε οριακό 
σημείο.  Οι δαπάνες και τα ελλείμματα έχουν εκτοξευθεί.  Με βάση στοιχεία που έχουν 
ανακοινωθεί τόσο από το Υπουργείο Οικονομικών όσο και από την Κεντρική Τράπεζα, 
το πρώτο τετράμηνο του 2011 σημειώθηκε μια σοβαρή επιδείνωση των δημόσιων 
οικονομικών και μια εκτροπή από τους δημοσιονομικούς στόχους που τέθηκαν από 
την κυβέρνηση, με βάση το πρόγραμμα σταθερότητας που κατατέθηκε στην 
Ευρωπαϊκή Ένωση.  Η Κυπριακή ∆ημοκρατία θα κληθεί να δανειστεί ένα ποσό πέραν 
των €2 δις σε πολύ σύντομο χρονικό διάστημα, για να αναχρηματοδοτήσει το παλιό 
χρέος και να χρηματοδοτήσει το νέο της δημοσιονομικό έλλειμμα.  Με τη διαφαινόμενη 
πλέον πολύ πιθανή διπλή ή και τριπλή ακόμα υποβάθμιση από τους Moody’s εντός 
Ιουλίου, τα αναμενόμενα επιτόκια θα υπερβούν το 8% -έχουν ήδη υπερβεί το 8%- αν 
εξευρεθούν βέβαια οι δανειστές γιατί οι διαβαθμίσεις των κυπριακών ομολόγων 
φαίνεται να είναι τέτοιες που πιθανόν να αποτρέπουν μεγάλους οργανισμούς από το 
να επενδύσουν σε κυπριακά ομόλογα.  Είναι αυτονόητο ότι η προσφυγή στον εγχώριο 
δανεισμό δεν είναι λύση γιατί οδηγεί σε κινδύνους την κυπριακή οικονομία.   

 Είναι ξεκάθαρο από τα πιο πάνω ότι είναι ύψιστης σημασίας για την οικονομία 
μας να αποτραπεί η περαιτέρω υποβάθμισή της στο μέγιστο δυνατό βαθμό.  Αυτό 
μπορεί να γίνει μόνο αν δοθούν ξεκάθαρα, ηχηρά και ισχυρά μηνύματα στις διεθνείς 
αγορές ότι σε αυτή τη χώρα υπάρχει η πολιτική βούληση και η αποφασιστικότητα, για 
να προχωρήσει στις απαραίτητες τομές και μέτρα που χρειάζονται για τη 
δημοσιονομική εξυγίανση της οικονομίας. 

 Τα προσφάτως προταθέντα και υπό συζήτηση μέτρα τόσο όσον αφορά τους 
δημόσιους υπαλλήλους όσο και τα μέτρα που αφορούν στις κερδοφόρες εταιρείες 
είναι μέτρα που όντως έχουν την έννοια του άμεσου μεν, είναι όμως μέτρα 
εισπρακτικά και δεν αγγίζουν την ουσία του προβλήματος.  Τα μέτρα αυτά θα έχουν 
στην καλύτερη περίπτωση περιθωριακή επίπτωση, φθάνει να σκεφτούμε ότι τυχόν 
αύξηση κατά 1% του επιτοκίου δανεισμού μας θα επιφέρει αύξηση στα έξοδα 
εξυπηρέτησης του κράτους μας πέραν των €100 εκατομ.   Πρέπει άμεσα, χωρίς άλλη 
καθυστέρηση, να προχωρήσει η κυβέρνηση στη συγκεκριμενοποίηση εκείνων των 
μέτρων που θα αποτελέσουν πραγματικές τομές και θα αγγίξουν τις διαρθρωτικές και 
δομικές γενεσιουργές αιτίες του καλπάζοντος ελλείμματός μας.  Μόνον έτσι θα 
σταλούν τα απαραίτητα μηνύματα στο εξωτερικό, μηνύματα που πρέπει να σταλούν 
κατά τρόπο άμεσο και αποφασιστικό και όσο το δυνατό πιο συλλογικά και καθολικά 
από τη χώρα μας.   

 Ένας από τους βασικούς λόγους για την αύξηση της ανεργίας στον τόπο μας 
είναι η συνεχιζόμενη κάμψη της οικοδομικής βιομηχανίας, που παλαιότερα ήταν ο 
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κινητήριος μοχλός της οικονομίας μας, καθώς ΦΠΑ, μεταβιβαστικά, φόρος ακίνητης 
ιδιοκτησίας και κεφαλαιουχικός φόρος συνθέτουν ένα φορολογικό κοκτέιλ 
δυσβάστακτο πολλές φορές για τους αγοραστές. Σε αυτό το πλαίσιο θα μπορούσαν, 
για παράδειγμα, να καταργηθούν τα μεταβιβαστικά τέλη για δύο χρόνια για αγορά 
νέας κατοικίας.  Επιπρόσθετα, ειδικές φορολογικές ελαφρύνσεις για προσέλκυση 
επενδύσεων θα μπορούσαν να τονώσουν την αγορά ακινήτων. Πιστεύουμε ότι το 
σύστημα φορολόγησης ακίνητης ιδιοκτησίας θα πρέπει να επανασχεδιαστεί για 
αποφυγή στρεβλώσεων και αδικιών και να βασίζεται στη φορολόγηση του αδρανούς 
πλούτου.  

 Ο τομέας των υπηρεσιών παραμένει το πιο αξιόπιστο χαρτί της κυπριακής 
οικονομίας και απασχολεί σημαντικό μέρος από το υπάρχον εργατικό δυναμικό. Οι 
προσπάθειες ενίσχυσης της Κύπρου ως χρηματοοικονομικού κέντρου θα πρέπει να 
εντατικοποιηθούν.  Το γεγονός ότι στην Κύπρο υπάρχουν εξειδικευμένοι και πλήρως 
καταρτισμένοι επαγγελματίες είναι αδιαμφισβήτητο και αποτελεί ένα από τα σημαντικά 
πλεονεκτήματα της χώρας μας.  Όμως χρειάζονται επιπρόσθετες ενέργειες.  Πέρσι η 
Κύπρος, για παράδειγμα, κατόρθωσε να εφαρμόσει ένα εκσυγχρονισμένο και πολύ 
ελκυστικό χρονικό πλαίσιο για τις πλοιοκτήτριες εταιρείες, ένα επίτευγμα για το οποίο 
εργάστηκαν πολλοί άνθρωποι για πάρα πολύ καιρό.  ∆εν καταφέραμε δυστυχώς να το 
αξιοποιήσουμε όπως θα έπρεπε να το αξιοποιήσουμε.  Σύμφωνα με στατιστικά 
στοιχεία του Τμήματος Εμπορικής Ναυτιλίας μέχρι τις 31 Μαρτίου ο αριθμός των 
εγγεγραμμένων πλοίων ανερχόταν σε 1 848, δηλαδή ο κυπριακός στόλος παρουσίασε 
μείωση κατά δεκατέσσερα πλοία σε σχέση με τα υπό κυπριακή σημαία πλοία το 2010.  
Εξανεμίστηκε το οποιοδήποτε όφελος θα μπορούσαμε να έχουμε από αυτή την πολύ 
σημαντική εξέλιξη του φορολογικού πλαισίου. 

 Αμοιβαία κεφάλαια, επενδυτικοί οργανισμοί, συμφωνίες για αποφυγή διπλής 
φορολογίας, κίνητρα σε διεθνείς εταιρείες να μεταφέρουν τα γραφεία τους στην 
Κύπρο, εκσυγχρονισμός της φορολογίας του στοιχήματος θα μπορούσαν να δώσουν 
ώθηση στο συγκεκριμένο τομέα και στην οικονομία γενικότερα και συνεπακόλουθα να 
συμβάλουν στη μείωση της ανεργίας.  Έχει κατ’ επανάληψη λεχθεί -και είναι σωστό- 
πως ο αποτελεσματικότερος τρόπος, για να καταπολεμηθεί η ανεργία, είναι η 
ανάπτυξη.  Ο τόπος μας χρειάζεται όσο ποτέ άλλοτε μια ολοκληρωμένη αναπτυξιακή 
πολιτική με όραμα, με μακρόπνοο σχεδιασμό.  Μια αναπτυξιακή πολιτική που να 
αξιοποιεί όλα τα στρατηγικά πλεονεκτήματα που έχει η χώρα μας.  Η χώρα μας έχει 
στρατηγικά πλεονεκτήματα με πρώτο και κύριο τη θέση μας, τη γεωγραφική μας θέση, 
το ανθρώπινο δυναμικό, το επίπεδο μόρφωσης, την τεχνογνωσία.  Μπορούμε να 
μετατρέψουμε την Κύπρο σε κόμβο συγκοινωνιακό, σε κέντρο υπηρεσιών, σε κέντρο 
τεχνολογίας, σε κέντρο ιατρικών υπηρεσιών, σε κέντρο εκπαίδευσης.  Για να γίνουν 
όμως όλα αυτά, χρειάζονται δράσεις.  ∆ράσεις που να δημιουργούν τις προϋποθέσεις 
υλοποίησης των στόχων αυτών.  ∆υστυχώς καθυστερούμε και πληρώνουμε κόστος 
για τις καθυστερήσεις αυτές.  Οι εξελίξεις δε μας περιμένουν, μας βρίσκουν 
ανέτοιμους.  

 Αν τώρα, για παράδειγμα, σε αυτή την κρίση που μαστίζει τη γύρω περιοχή μας 
και όταν πολλές εταιρείες αναζητούν νέους προορισμούς και νέα κέντρα 
δραστηριοποίησης, αν εμείς είμαστε έτοιμοι σε υποδομές, σε εγκαταστάσεις και άλλες 
διευκολύνσεις να δεχτούμε όλη αυτή τη δραστηριότητα, πόσο πραγματικά θα άλλαζαν 
ριζικά τα οικονομικά δεδομένα στον τόπο μας. 

 Κάποιος μπορεί να ισχυριστεί ότι υπάρχουν οι στόχοι, υπάρχουν οι προθέσεις, 
υπάρχουν οι σχεδιασμοί.  Και πράγματι υπάρχουν οι σχεδιασμοί.  Το δύσκολο δεν 
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είναι να γίνουν σχεδιασμοί, ιδιαίτερα για μια χώρα όπως η Κύπρος, που διαθέτει την 
τεχνογνωσία και το καταρτισμένο ανθρώπινο δυναμικό, για να γίνουν όλοι οι 
σχεδιασμοί και όλες οι μελέτες.  Η ουσία δεν είναι να γίνουν μελέτες.  Η ουσία είναι να 
υλοποιούνται αυτές οι μελέτες.  Εδώ είναι που υστερούμε, στην υλοποίηση, στην 
παραγωγή έργου.  Παράγουμε σχέδια, δεν παράγουμε δυστυχώς έργο.  Μόνο αν 
καταφέρουμε σε αυτή τη χώρα να προχωρήσουμε από τα λόγια στα έργα, να λέμε 
λιγότερα και να πράττουμε περισσότερα, μόνο τότε θα αρχίσουμε να λύουμε τα 
μεγάλα και επείγοντα προβλήματά μας.  Μόνο τότε θα μπορέσουμε να μπούμε σε μια 
περίοδο οικονομικής ανάκαμψης και ανάπτυξης, μόνο τότε θα μπορέσουμε να 
χτυπήσουμε την ανεργία και να ανοίξουμε προοπτικές ευημερίας για το λαό μας.  Η 
Ε∆ΕΚ δεσμεύεται να εργαστεί με όλες της τις δυνάμεις προς την κατεύθυνση αυτή. 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Nα ’σαι καλά.  Ακολουθεί ο κ. ∆ημήτρης Συλλούρης που έχω σημειώσει εδώ.  
Μου έχουν σημειώσει ότι δε θα μιλήσει σήμερα, αλλά την άλλη βδομάδα.  Θα μιλήσετε 
σήμερα; 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Άμα είδα ότι μπήκες πρόεδρος εσύ, θα μιλήσω!   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Καλωσόρισες. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Κύριε πρόεδρε, 

 Κύριοι συνάδελφοι, 

 Έχω ακούσει τη διαδικαστική παρατήρηση του κ. Κατσουρίδη ότι το θέμα μας 
δεν είναι η οικονομία γενικά -και συμφωνώ- από την άλλη όμως υπάρχει αρκετή 
σχέση με τη γενικότερη κατάσταση της οικονομίας και το ανεργιακό πρόβλημα.  
Άκουσα και τον κ. Λαμάρη, ακούμε και τις δημόσιες τοποθετήσεις για την οικονομία.  
Και ξέρετε, εμείς αντιλαμβανόμαστε ότι το καράβι πάει κατευθείαν στον ύφαλο, αλλά 
συζητούμε το μενού στο εστιατόριο ή το ποτό που θα πιούμε στο μπαρ.  Πάμε να 
βουλιάξουμε και νομίζουμε ότι πάμε κρουαζιέρα.  Και το θέμα μας που έχουμε προς 
συζήτηση είναι ποιος να πληρώσει το λογαριασμό.  Οι έχοντες και οι κατέχοντες ή οι 
μη έχοντες;  Η πραγματικότητα της οικονομίας όμως οδηγεί στο ότι είναι οι μη έχοντες 
που θα πληρώσουν το λογαριασμό, γιατί δεν έμειναν έχοντες.  Αυτή η κυβέρνηση δεν 
έχει αφήσει έχοντες.  Ακόμα και οι τράπεζες τις οποίες είχαμε όλοι στο στόχαστρο -και 
παραδέχομαι και εμείς ως Ευρωπαϊκό Κόμμα- φαίνεται ότι δε θα είναι έχοντες πολύ 
σύντομα με το γενικό σκηνικό της οικονομίας.   

 Εμείς είμαστε έτοιμοι να στηρίξουμε μέτρα ακόμα και σε θέματα τα οποία η ίδια 
η κυβέρνηση, που έχει την ευθύνη, δεν τολμά να αγγίξει και το δηλώνουμε επίσημα 
απ’ αυτό το βήμα της Βουλής, όπως το δηλώσαμε και κατ’ επανάληψη εδώ και δύο 
και τρία χρόνια.  Και αν πριν τρία χρόνια παίρναμε μέτρα, λίγα μέτρα, σήμερα δε θα 
βρισκόμασταν μπροστά στον ύφαλο. 
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 Χαιρετίζουμε το γεγονός ότι ο Πρόεδρος της ∆ημοκρατίας δήλωσε, έστω και 
αργά, ότι θα προεδρεύσει σύσκεψης κομμάτων και άλλων θεσμών του κράτους, των 
κοινωνικών εταίρων, για να δούμε τι πρέπει να γίνει και ελπίζω αυτή η σύσκεψη να 
μην είναι για το θεαθήναι.  Οι καιροί δε μας περιμένουν, δεν έχουμε άλλα περιθώρια, 
δεν εκπέμπουμε μήνυμα πανικού ή εκφοβίζουμε, αλλά αυτές είναι οι πραγματικότητες.  
Μίλησε ο συνάδελφος ο Στυλιανίδης για τα επιτόκια.  Ενώ δανειζόμαστε 4%, τώρα 
έχουμε περάσει το 8% και το 8.5%.  Κανένας δε θα μας δανείσει.  Η κυβέρνηση 
στρέφεται προς εσωτερικό δανεισμό, να δανειστεί κάποιες εκατοντάδες εκατομμύρια 
από το συνεργατισμό.  Το γεγονός αυτό δίνει δύο μηνύματα, ότι πρώτο δε μας 
δανείζει κανένας στο εξωτερικό και δεύτερο αυτά τα λεφτά θα αφαιρεθούν από την 
αγορά, θα αφαιρεθούν από την κυπριακή αγορά και έτσι το πρόβλημα θα είναι διπλό. 

 Είμαστε έτοιμοι, κύριοι συνάδελφοι, να στηρίξουμε ένα οδυνηρό μνημόνιο 
σήμερα, αλλά δικό μας μνημόνιο.  Φαίνεται ότι η κυβέρνηση είτε δεν αντιλαμβάνεται, 
που δεν μπορώ να το δεχθώ, ότι πάμε για επιτήρηση ή επιδιώκει την επιτήρηση, ώστε 
να έρθει από έξω η επιβολή ενός μνημονίου χειρότερου, για να πούμε τη συνηθισμένη 
μας προσέγγιση «φταίν’ οι άλλοι».  Φταίει η Ευρώπη, φταίνε αυτοί που μας 
επιβάλλουν μέσα σε ένα μνημόνιο αυστηρότατους κανονισμούς και κανόνες.  
Ακούσαμε και τον κ. Λαμάρη προηγουμένως, αναφερόμενος στις τράπεζες, 
ξεχνώντας τις εκατοντάδες εκατομμύρια κέρδη που έκαναν οι τράπεζές μας στην 
Ελλάδα, να μας λέει ότι αν πάθουν και οτιδήποτε οι τράπεζές μας, φταίει η Ελλάδα, η 
κρίση στην Ελλάδα.  Όταν δεν υπήρχε η κρίση στην Ελλάδα και οι τράπεζές μας 
θησαύριζαν από την αγορά της Ελλάδας, τι κάναμε για να έχουμε σήμερα μια 
ασφάλεια, ώστε να μην κρίνεται το τραπεζιτικό μας σύστημα από την κρίση 
οπουδήποτε αλλού και ιδιαίτερα στην Ελλάδα.   

 Έρχομαι τώρα στα θέματα της ανεργίας.  Θα συμφωνήσω με όσους έχουν πει 
ότι η ανεργία είναι άμεσα συνδεδεμένη με την οικονομία και ιδιαίτερα με την ανάπτυξη.  
Ρυθμοί ανάπτυξης δημιουργούν θέσεις εργασίας.  Όταν δεν έχουμε ρυθμούς 
ανάπτυξης, έχουμε ανεργία.  Θα συμφωνήσω επίσης ακόμα, νομίζω, με κάποια 
επιλογή, σίγουρα όχι σκόπιμη, οι συνάδελφοι και ο κ. Νικολαΐδης και ο κ. Λαμάρης 
έχουν καλύψει τα αριθμητικά δεδομένα, τα στατιστικά και δε θα διαφωνήσω.  ∆ε θα τα 
επαναλάβω κιόλας, για να εξοικονομήσουμε και λίγο χρόνο.  Θα τονίσω όμως κάποια 
απ’ αυτά.  Ο μέσος όρος ανεργίας του 2008 ήταν 11 541.  Το 2010 ήταν 22 842.  
Έχουν μεγαλύτερη σημασία ο διπλασιασμός της ανεργίας παρά τα νούμερα αυτά καθ’ 
εαυτά, παρ’ όλο που τα νούμερα είναι άνθρωποι, είναι οικογενειάρχες, είναι νέοι 
άνθρωποι που έχασαν τη δουλειά τους.  Και σε αυτά σίγουρα δεν περιλαμβάνονται οι 
πολλές χιλιάδες που δεν πάνε να γραφτούν, οι πολλές χιλιάδες νέοι μας που δεν 
έρχονται στην Κύπρο, γιατί είναι βέβαιοι ότι δε θα εργοδοτηθούν.  ∆εν 
περιλαμβάνονται οι πολλές χιλιάδες νέοι που υποαπασχολούνται.  Έχουν σπουδάσει 
κάτι και δουλεύουν κάπου αλλού, πλασιέ κ.λπ. και δεν είναι εγγεγραμμένοι στους 
ανέργους.   

 Το Μάιο χαρακτηριστικά του 2008 -έχει σημασία ο Μάιος για τους 
στατιστικολόγους και το ξέρει πολύ καλά η υπουργός- είχαμε 9 253 άνεργους, το 2011 
είχαμε 26 050, σχεδόν τριπλάσιοι.  Αυτά τα νούμερα, νομίζω, ότι θα πρέπει να 
προβληματίσουν όλους μας ως επίσης θα πρέπει να πούμε ότι για πρώτη φορά 
έχουμε το φαινόμενο 6% των ανέργων να βρίσκονται στην ανεργία πέραν των δώδεκα 
μηνών.  ∆ηλαδή, έχουμε τη λεγόμενη δομική ανεργία.  Νομίζω να μην πούμε άλλα 
από τα νούμερα, είναι αρκετά για να καταλάβουμε ότι η ανεργία για έναν άνθρωπο 
είναι ό,τι το χειρότερο μπορεί να του συμβεί.  Μειώνει το βιοτικό του επίπεδο, 



61 

 

καταστρέφει τα όνειρα του και τις προοπτικές του και τον καταδικάζει σε καθεστώς 
άγχους, αβεβαιότητας, απελπισίας με όλα τα συνεπαγόμενα.   

 Για τους λόγους αυτούς και όχι μόνον εμείς, η πολιτεία οφείλουμε πάραυτα να 
πάρουμε τα ενδεικνυόμενα μέτρα για απάμβλυνση του κεφαλαιώδους αυτού 
προβλήματος.  Το Ευρωπαϊκό Κόμμα, έχοντας πλήρη επίγνωση της σοβαρότητας του 
θέματος και των ευθυνών του προς τους Κύπριους συμπατριώτες μας, κατάθεσε και 
καταθέτει τις προτάσεις του για την ορθή και άμεση και αποτελεσματική αντιμετώπιση 
του προβλήματος της ανεργίας στον τόπο μας. 

 Οι προτάσεις μας εδράζονται σε δύο άξονες.   

Πρώτον.  Να δούμε μέτρα τα οποία αφορούν -και θα πρέπει επιτέλους να το 
δούμε αντικειμενικά και με τα νούμερα- πώς ξένοι, αλλοδαποί αλλά και Ευρωπαίοι 
πολίτες, εξοβελίζουν από τις εργασίες τους Κύπριους πολίτες.  Θα πρέπει να το δούμε 
χωρίς προκαταλήψεις και όλα τα συνθήματα περί ξενοφοβίας να τα αφήσουμε στην 
πάντα.  Εδώ υπάρχει πραγματικό πρόβλημα στο σπίτι μας και κανένα άλλο κράτος δε 
θα μας έκαμνε το χατίρι να εργοδοτεί δικούς μας με τους ίδιους ρυθμούς, στα ίδια 
μεγέθη και να αφήνει δικούς του στην ανεργία.   

 ∆εύτερον, θα πρέπει να βρούμε τρόπους ανάπτυξης, καινούριους τρόπους 
ανάπτυξης.  Έχουμε συγκεκριμένες προτάσεις όσον αφορά τον πρώτο άξονα.  Άμεση 
αναστολή των αδειών απασχόλησης υπηκόων τρίτων χωρών στους τομείς που 
παρουσιάζουν αυξημένη ανεργία ανάμεσα στους Κυπρίους και μη ανανέωση των 
αδειών απασχόλησης που θα λήξουν.  Αποτελεσματική καταπολέμηση της 
παράνομης απασχόλησης αλλοδαπών υπηκόων τρίτων χωρών και της αδήλωτης 
εργασίας μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Αυτοί είναι περίπου τριάντα χιλιάδες, 
σύμφωνα με τα δικά μας δεδομένα.  Στα ορθά στατιστικά στοιχεία που έχω. 

 Τρίτον.  Την αύξηση στους ελέγχους των όρων εργοδότησης και εφαρμογή των 
συλλογικών συμβάσεων στην απασχόληση κοινοτικών εργαζομένων οι οποίοι 
ανταγωνίζονται αθέμιτα τους Κύπριους εργαζόμενους και μειώνουν τις δυνατότητες 
πρόσληψης και απασχόλησης Κυπρίων ανέργων. 

 Τέταρτον.  Αυστηρός έλεγχος στην εργοδότηση αλλοδαπών φοιτητών και 
αυστηρή εφαρμογή των περί Αλλοδαπών και Μετανάστευσης Νόμων, Κεφάλαιο 105 
έως το 2007, που διέπουν τους όρους και προϋποθέσεις της απασχόλησης ξένων 
φοιτητών στην Κύπρο.   

 Πέμπτον.  Αναθεώρηση και επανεξέταση της μεταναστευτικής πολιτικής η 
οποία ευνοεί την κάθοδο και εγκατάσταση στην Κύπρο αιτητών πολιτικού ασύλου και 
αιτητών συμπληρωματικής προστασίας.   

 Χρειάζεται να δούμε την ανάπτυξη.  Χρειάζεται να φέρουμε επενδυτές.  
Χρειάζεται να ενθαρρύνουμε Κύπριους και ξένους επενδυτές.  Όμως χρειάζεται και μια 
τομή στην οικονομία.  Χρειάζεται να μπούμε σε αυτό που η Ευρώπη ονομάζει πλέον 
“έξυπνη ανάπτυξη”, στην οικονομία που να εδράζεται στην έρευνα και στην 
καινοτομία.  Την οικονομία που να συνδέει την παιδεία με την έρευνα και τη 
βιομηχανία.  Η θεμελίωση της οικονομίας στη γνώση και στην καινοτομία είναι πλέον 
αναγκαία για την Κύπρο.  Η έρευνα και η ανάπτυξη, ιδίως της νέας τεχνολογίας, είναι 
το κλειδί για τη μελλοντική οικονομική ανάπτυξη και απασχόληση, γι’ αυτό η Κύπρος 
πρέπει να επενδύσει στην έρευνα.  Εάν μελετήσει κάποιος το Φιλανδικό πρότυπο -
που έχει πάρα πολύ ενδιαφέρον- θα δει ότι αυτή η χώρα, όταν στις αρχές της 
δεκαετίας του ’90 βρισκόταν σε οικονομική ύφεση, επένδυσε στην έρευνα και στην 
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τεχνολογία.  Και έχουμε το θαύμα της Nokia και της τεχνολογικής ανάπτυξης μιας 
πολύ μικρής χώρας, όχι τόσο μικρής όσο είναι η Κύπρος, αλλά πολύ μικρής χώρας με 
τα ευρωπαϊκά και τα παγκόσμια δεδομένα.   

 Η Κύπρος παρουσιάζει πάρα πολλά πλεονεκτήματα σε σχέση με τη Φιλανδία.  
Έχει αξιοζήλευτη γεωπολιτική θέση -νομίζω κάλυψε αρκετά ο κ. Νικολαΐδης απ’ αυτά 
που έχω να πω και εδώ θα είμαι σύντομος- η αγορά στην οποία μπορεί να 
δραστηριοποιηθεί δηλαδή αυτή της μέσης ανατολής, της ανατολικής μεσογείου και της 
Βορείου Αφρικής... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Ο Θεός μακαρίσει την τζιαι τη Φιλανδία!  Έτσι, πριν ενάμιση χρόνο εχουμίζατε 
ούλλοι ʼπού γυρώ την Ιρλανδία...  Επέθανε!  Τωρά ο Θεός μακαρίσει τζιαι τη Φιλανδία! 

(Γέλια) 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆εκατρία λεπτά. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 ∆ηλαδή εν’ γρουσούζηδες! 

(Γέλια) 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κοίταξε, εάν η Φιλανδία δεν έκαμε τούτα που έκαμε, ήταν να πεθάνει από το 
’90.  Και τώρα εγώ πιστεύω ότι οι λαοί οι οποίοι μπαίνουν στην καινοτομία, θα 
αντιμετωπίσουν τα προβλήματα σίγουρα καλύτερα από μας και εδώ είναι το 
πρόβλημά μας.  Η ανατολική μεσόγειος είναι και αγορά, αλλά έχει και πάρα πολύ 
υλικό για αξιοποίηση.  Αν εμείς μπούμε μπροστά και γίνουμε ο τόπος να ελκύσουμε 
όχι ανειδίκευτους εργάτες, αλλά επιστήμονες της περιοχής...  Ξέρετε το μεγαλύτερό 
μας πρόβλημα που δεν καταλαβαίνουμε με την ανεργία ήτανε το πολύ απλό το οποίο 
μου είπε ένας γέρος σ’ ένα χωριό:  «Μα δεν καταλαβαίνετε ότι στέλνουμε τα παιδιά 
μας να σπουδάσουν, να γίνουν επιστήμονες και το μοντέλο της οικονομίας μας 
παράγει θέσεις εργασίας για ξένους;  Για ανειδίκευτους;».  Εάν δεν αλλάξουμε αυτό το 
μοντέλο, ό,τι και να λέμε, όσες ευχές και αν κάνουμε, όση καλή οικονομία και αν 
καταφέρουμε να πετύχουμε, οι δικοί μας οι άνθρωποι θα είναι άνεργοι! 

 Άρα, αν όσα έχω πει δεν τα δέχεστε και τα θεωρείτε λάθος, τουλάχιστον ας 
εγκύψουμε σε τούτο.  ∆ηλαδή τι;  Ότι πρέπει να αλλάξουμε το οικονομικό μοντέλο 
ανάπτυξης.  Έχουμε τρία ινστιτούτα.  Το Κυπριακό Ινστιτούτο, το Νευρολογίας, κ.λπ.  
Αν δείτε πόσα επενδύουμε -και είναι αξιόλογο, για την έρευνα και την τεχνολογία, 
ξέρετε τα νούμερα, είμαι βέβαιος, να μην τα επαναλαμβάνω- ως επίσης η μηδαμινή ή 
καθόλου επένδυση του ιδιωτικού τομέα εις την έρευνα.  Ξέρετε τι σημαίνει τούτο;  
Σημαίνει ότι όλη η οικονομική μας δομή, όλες οι επιχειρήσεις μας δεν έχουν καμία 
σχέση με την έρευνα και την ανάπτυξη.  ∆ηλαδή δε συνδέουμε την εκπαίδευση με την 
έρευνα και τη βιομηχανία μας. 

 Αυτές οι στρεβλώσεις δεν μπορούν να μας βοηθήσουν να αντιμετωπίσουμε τις 
δύσκολες πραγματικότητες που είχαμε χωρίς την κρίση, πόσο μάλλον σήμερα που 
πρόκειται να τις αντιμετωπίσουμε και καθυστερημένα, με μεγάλη ευθύνη της 
κυβέρνησης, μέσα στο πλαίσιο της κρίσης. 
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 Ευχαριστώ πάρα πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Συγγνώμη...  Απ’ ό,τι βλέπω ακολουθεί ο κ. Πάμπος Παπαγεωργίου... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Την άλλη Πέμπτη!  Τζιαι αν δεν ήταν τούτη η επιμονή του κ. Χατζηγιάννη, εγώ 
θα έλεγα να μείνουν όλοι την άλλη Πέμπτη, αλλά...  Επιμένει να μιλήσει. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Επιμένει ο Κυριάκος να μιλήσει; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Επιμένει, εν’ μπορεί, “επρογραμματίστηκε” λέει τζιαι εν’ μπορεί. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Να του δώσουμε τρία λεπτά να δούμε; 

(Γέλια) 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Είδες;  Την άλλη φορά να ’σαι με την άνεσή σου! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κυριάκος Χατζηγιάννης του ∆ημοκρατικού Συναγερμού καλείται στο βήμα. 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

Κ. ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Κύριε πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Κυρία υπουργέ, 

 Η εγγραφή του θέματος είναι μια πρόταση η οποία αφορά ολόκληρη την 
κυπριακή κοινωνία και οικονομία και ταυτόχρονα στοχεύει, παρούσας και της 
υπουργού, να συλλέξει λύσεις και προτάσεις.  Να μπορούν να δώσουν ανάσα στους 
ανέργους και στους εργαζομένους και ταυτόχρονα μια περιζήτητη ελπίδα.  Την 
ελπίδα, την οποία έχει στερήσει η κυβέρνηση, της δίκαιης κοινωνίας.  Λύσεις που να 
ορθώνουν την αξιοπρέπεια των ανέργων που έχει συντρίψει η πολιτική της παρούσας 
κυβέρνησης. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ ησυχία. 

Κ. ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Λύσεις που να δημιουργούν τη θετική ψυχολογία στην οικονομία μας που τόσο 
χρειάζεται να νιώθει ο ιδιώτης επενδυτής και ο δημιουργός των νέων θέσεων 
εργασίας.  Την οικονομική σταθερότητα σ’ ένα σίγουρο περιβάλλον.   



64 

 

 Η κρίση που βιώνουμε σήμερα δεν είναι αποκλειστικά και μόνο κρίση του 
χρηματοπιστωτικού συστήματος.  Είναι κατά κόρον διαθρωτική κρίση.  Ξεκίνησε με 
αυτή της τη μορφή, αλλά εδώ και δύο χρόνια επεκτείνεται σε όλους τους τομείς της 
κυπριακής δραστηριότητας.  Οι μαζικές απολύσεις, η μείωση των εισοδημάτων και η 
ακρίβεια έχουν οδηγήσει σε μείωση της αγοραστικής δύναμης.  Ενώ η άδικη κατανομή 
του προϋπολογισμού με τη δημιουργία πλούτου στη βάση της αντιπαραγωγής, 
εκμηδένισε κάθε ανάπτυξη, κουτσούρεψε το κράτος πρόνοιας και πλήγωσε την αρχή 
της δίκαιης κοινωνίας.  Και όλα αυτά είναι προβλήματα που κάμνουν την 
καθημερινότητα του μεγαλύτερου μέρους των πολιτών δυσβάστακτη.  Η ανεργία 
αγγίζει σήμερα σχεδόν κάθε μέση οικογένεια.  ∆εν υπάρχει σπίτι που να μην έχει έναν 
άνεργο.  Και αυτή είναι μια θλιβερή διαπίστωση δυστυχώς, μια τραγική κατάσταση την 
οποία βιώνουν διαφορετικά οι διάφορες επαρχίες.  Για παράδειγμα, στην επαρχία 
Αμμοχώστου, και ακολουθεί η Πάφος, τα ποσοστά ανεργίας είναι κατά πολύ 
μεγαλύτερα αυτά της Λευκωσίας και οφείλεται κατά κόρον στο γεγονός ότι ο υψηλός 
μισθός της δημόσιας και ημιδημόσιας υπηρεσίας συντηρεί καλά την υπόλοιπη 
οικονομία, ενώ η ανυπαρξία ισόρροπης ανάπτυξης σε βάρος της επαρχίας είναι άλλος 
λόγος για τον οποίο υπάρχουν πολύ υψηλά ποσοστά ανεργίας στις επαρχίες.   

 Ο κ. Χριστόφιας είχε δημιουργήσει μεγάλες προσδοκίες οι οποίες πολύ 
γρήγορα δυστυχώς διαψεύσθηκαν, γιατί τα τελευταία τριάμισι χρόνια η κυβέρνηση με 
τις πολιτικές της έχει οδηγήσει χιλιάδες νέους στην ανεργία, εργαζόμενους σε 
απολύσεις και φτώχια, ενώ η κατάσταση στην αγορά είναι φρικτή, αφού οι αυτοτελώς 
εργαζόμενοι και οι γεωργοί μας, που παλεύουν χωρίς ωράρια εργασίας, δεν 
πληρώνονται ή πληρώνονται μετά πάροδο σχεδόν ακόμα και ενός έτους, αν πιο πριν 
δεν πτωχεύσει ο οφειλέτης τους.   

 Η κυπριακή κοινωνία, έχει σωστά ειπωθεί προηγουμένως, έχει επενδύσει 
τεράστια ποσά στη μόρφωση των παιδιών της στη μεταπολεμική περίοδο, με 
αποτέλεσμα σήμερα αυτός ο πολύτιμος καρπός να πέφτει κάτω από το δέντρο 
αναξιοποίητος.  Είναι γνωστό το μαρτύριο και ο εξευτελισμός του απόφοιτου του 
πανεπιστημίου του οποίου η αξιοπρέπεια συντρίβεται για μεγάλη περίοδο μέχρι να 
βρει μια οποιαδήποτε άλλη εργασία εκτός απ’ αυτή που έχει σπουδάσει.  Άνω κάτω η 
αγορά εργασίας.  ∆ιαλύθηκε μεγάλος αριθμός επιχειρήσεων και εξαντλήθηκε το 
κουράγιο των αυτοτελώς εργαζομένων και των επιχειρήσεών μας και βυθίστηκε η 
κοινωνία σ’ ένα καθεστώς ανασφάλειας.  Αποκοιμηθήκατε, κύριοι της κυβέρνησης, και 
αφήσατε να μετατραπεί σε μεγάλο βαθμό το κυπριακό εργατικό δυναμικό σε ξένο.  
Πήραν τις θέσεις εργασίας οι ξένοι αντί των Κυπρίων.  Ακούγεται αυτό το σύνθημα 
πολύ συχνά, έστω και αν δεν το υιοθετούμε πλήρως, σύνθημα ωστόσο το οποίο 
αγγίζει το περί δικαίου αίσθημα του μέσου πολίτη.  Αγνοήσατε τις προοπτικές που 
προσφέρει η κυπριακή οικονομία με τα στρατηγικά της πλεονεκτήματα, 
παραδείγματος χάριν στον τομέα του διαμετακομιστικού εμπορίου, ενώ, στην 
περίπτωση επενδύσεων του ενεργειακού τομέα, ασχοληθήκατε ανισόρροπα με μια 
μόνο μορφή άπορων.  Πού οδήγησαν οι πολιτικές σας;  Οδήγησαν σε πρωτόγνωρα 
για την Κύπρο ποσοστά ανεργίας και δεν είναι αυτά τα οποία προηγουμένως ο 
συνάδελφος κ. Λιμάρης έχει αναφέρει όπου έχει πάει πίσω πολύ -η διόρθωση από 
τον κ. Αντωνίου νομίζω ήταν πολύ πιο εύστοχη- σε αύξηση της “μαύρης εργασίας” 
υπηρετήσατε πιστά και τυφλά τις τράπεζες, να σας υπενθυμίσω ότι τους δώσαμε τα 
€2,3 δις., για να τα χρησιμοποιήσουν οι μικρομεσαίες μας επιχειρήσεις και απορίας 
άξιον είναι πώς δεν κατορθώσατε μέρος αυτών των χρημάτων να τα αφήσουν να 
χρησιμοποιηθούν από τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις, αυτές οι οποίες στο τέλος της 
ημέρας που θα μπορούσαν να κάνουν τις επενδύσεις τους.   
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 Σας ακούσαμε να υπερασπίζετε...  Ψηφίσατε νέες προσλήψεις, αν θυμάστε 
χίλιες διακόσιες, στη μέση της κρίσης, αντί να μπείτε στη λογική της βελτίωσης της 
ανταγωνιστικότητας και της παραγωγικότητας του δημοσίου.  Σας ακούσαμε να 
υπερασπίζεστε το θέμα αρχής για σας για μια αύξηση του ορίου αφυπηρέτησης 
λέγοντας μάλιστα ότι με τον τρόπο αυτό θα πετύχετε απασχόληση των νέων.  ∆ηλαδή 
το κράτος να προσλαμβάνει, για να αντιμετωπίσει την ανεργία.  Λάθος!  Λάθος!  
Επίσης λάθος είναι η ανταγωνιστικότητα και η παραγωγικότητα να αντιμετωπίζεται 
μέσα από νέες προσλήψεις.   

 Η αλήθεια είναι ότι πετύχατε να κρατάτε τους ανθρώπους αυτούς πολιτικά και 
συνδικαλιστικά, όμηρούς σας.  Γεννήσατε και αναθρέψατε την ανεργία σε μόνο τρία 
χρόνια.  Οι συνδικαλιστές σας, οι συνδικαλιστικές σας οργανώσεις κρύβονται σήμερα 
υπεραμυνόμενοι των κεκτημένων τους χωρίς αγώνες και χωρίς διαμαρτυρίες στους 
δρόμους υπέρ των ανέργων.  Εύχομαι σε εξακόσιες δέκα μόλις μέρες από σήμερα με 
την αποχώρησή σας από την κυβέρνηση να ξαναζωντανέψει και πάλι η 
συνδικαλιστική νοοτροπία κάποιων και να επανέλθουν οι διαμαρτυρίες και οι αγώνες 
υπέρ των ανέργων. 

 Όμως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο σημερινός πεισματικός αγώνας 
ορισμένων να διατηρήσουν τα κεκτημένα τους είναι σε βάρος της απασχόλησης.  Θα 
πρέπει να το πουν με ειλικρίνεια στους ανέργους.  Κεκτημένο σήμερα σημαίνει 
έλλειμμα.  Έλλειμμα σημαίνει λιγότερη ανάπτυξη.  Λιγότερη ανάπτυξη σημαίνει 
μεγαλύτερη ανεργία.  Η αλήθεια είναι ότι οι ειδικές πολιτικές που εφαρμόστηκαν από 
την κυβέρνηση μέσα από επιδοτήσεις ανεργίας δεν είναι αυτές που δίνουν απαντήσεις 
στα προβλήματα των ανέργων.  Χρειάζεται μια συνολική πολιτική απασχόλησης που 
δυστυχώς σήμερα δεν υπάρχει, αλλά δεν υπάρχει ούτε επί μέρους πολιτική για την 
απασχόληση σε ειδικές περιπτώσεις όπως αυτές των μαζικών απολύσεων και των 
περιοχών με φθίνουσα ανάπτυξη είτε είναι τουριστική, είτε είναι βιομηχανική ή 
επιχειρηματική, παραδείγματος χάριν βλέπε Αμμόχωστος και Πάφος.  Για τέσσερα 
χρόνια υποστηρίζατε επίμονα ότι η πολιτική σας αγγίζει την απασχόληση.  Αλλά η 
αλήθεια είναι και πάλι άλλη.  Για ποια μείωση της ανεργίας μας μιλάτε;  Αφού όλες οι 
προβλέψεις σας οδηγούν στην αύξηση και στο διπλασιασμό της από σήμερα.  Όσο 
συνεχίζετε να παραπλανάτε επικοινωνιακά τόσο θα μεγαλώνει ο θυμός των πολιτών, 
τόσο θα μεγαλώνει η οργή των νέων ανθρώπων και θα τους βλέπετε στους δρόμους.  
Το μαγείρεμα των στατιστικών στοιχείων στην πραγματικότητα δεν οδηγεί σε 
λιγότερους ανέργους.  Αντίθετα, εξοργίζει τους ανέργους και θα το βρούμε όλοι 
μπροστά μας.  Πώς ζητάτε να σας πιστέψουν οι πολίτες όταν ψηφίζοντας τον 
προϋπολογισμό του ’11 και μάλιστα με την ψήφο του ∆ΗΚΟ και της Ε∆ΕΚ όπως σας 
το εζήτησε ο πρόεδρος -τουλάχιστον στην περίπτωση του ∆ΗΚΟ- προβλέπατε να 
μειωθεί η ανεργία ενώ στην πραγματικότητα σήμερα έχουμε ανησυχητική και 
ανεξέλεγκτη αύξηση με την παράλληλη μάλιστα μείωση του ρυθμού αύξησης του 
ΑΕΠ.   

 Σύμφωνα με τις τελευταίες προβλέψεις της επιτροπής, τα ποσοστά ανεργίας θα 
συνεχίσουν να αυξάνονται.  Ο κ. Σταυράκης βρίσκεται σε παρατεταμένη κατάσταση 
σύγχυσης και δεν αναγνωρίζει δυστυχώς το επιθυμητό από το πραγματικό.  Άλλα μας 
έλεγε στις αρχές του έτους και άλλα μας λέει σήμερα τόσο σε σχέση με την ανεργία 
όσο και σε σχέση με το ρυθμό ανάπτυξης του ακαθάριστου εγχώριου προϊόντος, αλλά 
πολύ περισσότερο ακόμα και στην περίπτωση του δημόσιου δανεισμού.  Είναι αυτή 
αξιοπιστία κυβέρνησης;  Έτσι πιστεύετε ότι μπορεί να πείσετε τον κυπριακό λαό, την 
αγορά και τον επενδυτή;  Σχεδόν όλοι οι άνεργοι ζούνε κάτω από το όριο της 
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φτώχειας.  Ταυτόχρονα, η ακρίβεια καλπάζει ανεξέλεγκτα και ο πληθωρισμός γίνεται 
ταξικός, καθώς οι μεγαλύτερες αυξήσεις αφορούν τις τιμές των βασικών 
καταναλωτικών αγαθών και μαστίζουν κατά κόρον τους ανέργους μας.  Βλέπουμε 
λοιπόν ότι η διατήρηση του ελλείμματος έχει άμεση επίπτωση στην ανεργία τόσο για 
την αντιμετώπιση των συνεπειών της όσο και για τις προϋποθέσεις ανάπτυξης που 
είναι η μοναδική συνταγή αύξησης της απασχόλησης.   

 Καλώ τις χιλιάδες ανέργους να αξιολογήσουν με επικριτικό τρόπο την 
καθυστέρηση στη λήψη μέτρων για τη σωτηρία της οικονομίας.  ∆ηλώνω επίσης απ’ 
αυτό το βήμα ότι είμαι πανέτοιμος να συμμετάσχω στην οποιαδήποτε ψηφοφορία που 
να συμπεριλαμβάνει τα οποιαδήποτε αντιλαϊκά μέτρα προκειμένου να σώσουμε την 
οικονομία μας, προκειμένου να σώσουμε τη μικρή μας πατρίδα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ετέλειωσες γλήορα! 

 Ευχαριστώ. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, αντιλαμβανόμαστε ότι εκηρύχθηκε η προεκλογική εκστρατεία 
για τις προεδρικές από την Αμμόχωστο; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ναι σίουρα, έτσι εκατάλαβα τζιαι γώ! 

(Γέλια) 

 Και καλεί τις μάζες τους να οργανωθούν στους απογοητευμένους, ο Κυριάκος. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Στους αγανακτισμένους, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Αγανακτισμένους, ναι! 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ φθάσαμε στο τέλος της σημερινής 
συνεδρίας της Βουλής.  Η επόμενη συνεδρία ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 7 
Ιουλίου 2011, στις 4.00 το απόγευμα με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1. Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών 
Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.013-2011). 

 2. Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών 
Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.101-2011). 

 3. Ο περί Πολιτικής Αεροπορίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.085-2011). 
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 4. Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Σχολές και Τμήματα κατά Σχολή) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.066-2011). 

 5. Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Μηχανήματα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.055-2011). 

 6. Ο περί του Αναθεωρημένου Ευρωπαϊκού 
Κοινωνικού Χάρτη του 1996 (Κυρωτικός) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.021-2011). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆ΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

  Το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο μας και η 
ανάγκη δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας. 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση όλων των κομμάτων). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.001-2011). 
(Συνέχιση της συζήτησης). 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής, ευχαριστώ πάρα πολύ 
για τη συνεργασία. 

(Ώρα λήξης: 6.05 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Μέσης Χρίστος 

Αναστασιάδης Νίκος Μητσόπουλος Τάσος  

Αντωνίου Αντώνης  Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Βαρνάβα Γιώργος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Βότσης Άγγελος Νικολαΐδης Νίκος 

Γεωργιάδης Χάρης Νικολάου Ιωνάς 

Γεωργίου Γεώργιος Παπαδόπουλος Νικόλας 

Γεωργίου Γιώργος Περδίκης Γιώργος 

∆αμιανού Άριστος Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

∆ίπλαρος Ευθύμιος Προκοπίου Γεώργιος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Σαμψών Σωτήρης 

Κατσουρίδης Νίκος Σαρίκας Φειδίας 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σταυριανός Πανίκκος 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Στυλιανίδης Χρήστος 
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Κουλίας Ζαχαρίας Συλλούρης ∆ημήτρης 

Κυπριανού Ανδρέας Τάσου Γεώργιος 

Κυριακίδου Στέλλα Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Τορναρίτης Νίκος 

Κώστα Κώστας Φυττής Σοφοκλής 

Λαμάρης Γιάννος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Λουκαΐδης Γιώργος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Μαυρίδης Μάριος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Μαυρονικόλα Ρούλα  

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Χατζηρούσος Αντώνης 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Αναφορά του προεδρεύοντος της συνεδρίασης κ. Νίκου Αναστασιάδη στο 
θάνατο του πρώην βουλευτή Κώστα Χριστοδουλίδη και τήρηση μονόλεπτης 
σιγής στη μνήμη του. 

2. Έκθεση για  το νομοσχέδιο «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας 
Κινήσεως (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2009» και ψήφισή του σε νόμο 
με τον τίτλο «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011». 

3. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή του 
σε νόμο. 

4. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Εμπορικής Ναυτιλίας (Έλεγχος του 
Κράτους του Λιμένα) Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

5. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Ηλεκτρολογικός Εξοπλισμός Χαμηλής Τάσης) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2011» και έγκρισή τους. 

6. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί της Σύμβασης της Στοκχόλμης για τους 
Έμμονους Οργανικούς Ρύπους (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

7. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ημοκρατίας της Νοτίου 
Αφρικής για Αστυνομική Συνεργασία (Κυρωτικός) Νόμος του 2011», οι 
σύντομες παρατηρήσεις του κ. Χρήστου Στυλιανίδη και ψήφισή του σε νόμο. 

8. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί του Αναθεωρημένου Ευρωπαϊκού 
Κοινωνικού Χάρτη του 1996 (Κυρωτικός) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 
και ψήφισή του σε νόμο. 

9. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί της Συμφωνίας για την Ίδρυση της ∆ιεθνούς 
Ακαδημίας κατά της ∆ιαφθοράς ως ∆ιεθνούς Οργανισμού (Κυρωτικός) Νόμος 
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του 2011» οι σύντομες παρατηρήσεις του κ. Σοφοκλή Φυττή και ψήφισή του σε 
νόμο.  

10. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Φαρμάκων Ανθρώπινης Χρήσης (Έλεγχος 
Ποιότητας, Προμήθειας και Τιμών) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και 
ψήφισή του σε νόμο. 

11. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Χυμών Φρούτων και Ορισμένων 
Ομοειδών Προϊόντων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή 
τους. 

12. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Μέτρων Προστασίας κατά της Εισαγωγής 
και Εξάπλωσης Οργανισμών Επιβλαβών για τα Φυτά και τα Φυτικά Προϊόντα 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

13. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

14. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Ερωτήματα για το πρόγραμμα ανακύκλωσης της "Green Dot" και την επέκτασή του - 
∆ραστηριότητα και κατασκευές επί του παραλιακού μετώπου της Λεμεσού - Κριτήρια 
απασχόλησης αλλοδαπών φοιτητών - Αύξηση και καταβολή της κρατικής χορηγίας 
στον Παγκύπριο Σύνδεσμο Καρκινοπαθών και Φίλων - Η κατεδάφιση του φράγματος 
στο Χαποτάμι - Προβλήματα από πλημμύρες στην οικιστική περιοχή στο λόφο της 
Βορόκληνης - Επιβολή αυξημένων τελών για την απόρριψη αξιοποιήσιμων υλικών 
στις χωματερές - Αδειοδότηση για τη φωτεινή επιγραφή σε πλαγιά λόφου στη 
Βορόκληνη - Επιχορήγηση αποχετευτικού συστήματος στον Ύψωνα. 

15. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

Μελέτη για τη δημιουργία πεζόδρομου από τον Άγιο Γεώργιο Πέγειας ως τη μαρίνα 
Πάφου - Ανάγκη τοποθέτησης ανελκυστήρων σε πολυκατοικίες στο συνοικισμό 
Αγίων Αναργύρων Β΄ - Άρνηση παραχώρησης άδειας οικοδομής σε αθλητικό 
σύλλογο - Αίτημα του σωματείου “Ευαγόρας Παλληκαρίδης” Αγίων Τριμιθιάς για 
ανέγερση εντευκτηρίου - Το κόστος της εξυπηρέτησης των Άγγλων πολιτών και 
στρατιωτών των βρετανικών βάσεων από τα κρατικά νοσηλευτήρια - Καθυστέρηση 
ανέγερσης οικίσκων για ηλικιωμένους στο Ζύγι - Κατασκευή κοινοτικού χώρου 
στάθμευσης στην Άρμου - Ο νόμος περί ∆ιατηρητέων και το ιδιοκτησιακό καθεστώς 
του Παγκυπρίου Γυμνασίου - Αίτημα για δωρεάν παραχώρηση νερού στους 
γεωργούς από υπερχείλιση του φράγματος της Αργάκας - Κίνδυνος μετάδοσης 
ασθενειών στα φυτά από την επαναχρησιμοποίηση πλαστικών κιβωτίων. 

16. Αγορεύσεις και συζήτηση ( Χρ. Στυλιανίδης, Γ. Λαμάρης, Α. Αντωνίου, Ν. Νικολαΐδης, 
∆. Συλλούρης, Κ. Χατζηγιάννης) για το θέμα «Το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο 
μας και η ανάγκη δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας»  

 



 

 

Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Θ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ - ΕΚΤΑΚΤΗ ΣΥΝΟ∆ΟΣ  

Συνεδρίαση 7ης Ιουλίου 2011 

Ώρα έναρξης: 4.15 μ.μ. 

Αρ. 6 

 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

(Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ) 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής και παρακαλώ τον 
κύριο γραμματέα να διαπιστώσει κατά πόσο υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙ∆ΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έγινε συνήθεια να προεδρεύετε εσείς; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ:  

 Έτσι φαίνεται. 

 Πού είναι οι βουλευτές του ∆ημοκρατικού Συναγερμού;  Έτσι, καλής αρχής 
γενομένης.  Βλέπω μειωμένη την παρουσία των βουλευτών του ∆ημοκρατικού 
Συναγερμού. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι… 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι η ώρα που κοιμάσαι αυτή τη στιγμή; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Με συγχωρείτε; 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 ∆εν είναι η ώρα που κοιμάστε τούτη η ώρα; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Πε τζιαι εσύ! 

(Γέλια) 

 Παρά ταύτα είμαι επί των επάλξεων, όταν απαιτείται. 
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Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Πάντως, το σχόλιο για τους βουλευτές του Συναγερμού έκαμέν το τζιαι ο κ. 
Πουργουρίδης, Πρόεδρε, τζιαι δεν εξαναβκήκε! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Εάν θα ξαναβάλω για βουλευτής, ας μεν με βκάλετε! 

(Γέλια) 

 Άρεσέ σας, α;   

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Η Επιτροπή Επιλογής μετά από εισήγηση της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, την οποία και υιοθέτησε, ανακοινώνει τις ακόλουθες αλλαγές 
στη σύνθεση των κοινοβουλευτικών επιτροπών: 

 Στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων θα 
εκπροσωπείται, αντιλαμβάνομαι, το ΑΚΕΛ από τον κ. Αντρέα Φακοντή, ο οποίος 
αντικαθιστά τον κ. Χριστάκη Τζιοβάνη. 

 Στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Θεσμών, Αξιών και Επιτρόπου ∆ιοικήσεως ο 
κ. Κώστας Κώστα αντικαθιστά τον κ. Ανδρέα Καυκαλιά. 

 Στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος ο κ. Χριστάκης Τζιοβάνης 
αντικαθιστά τον κ. Αντρέα Φακοντή. 

 Στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-
Παθόντων ο κ. Χριστάκης Τζιοβάνης αντικαθιστά τον κ. Σταύρο Ευαγόρου και η κ. 
Σκεύη Κούτρα Κουκουμά, που είναι ήδη μέλος της επιτροπής, αναλαμβάνει 
καθήκοντα προέδρου της επιτροπής. 

 Αντιλαμβάνομαι ότι είναι θέμα εσωτερικό του ΑΚΕΛ, δεν υπάρχει καμία 
ένσταση, έτσι προχωρούμε τώρα στο Πρώτο Κεφάλαιο της ημερήσιας διάταξης, που 
είναι βεβαίως η νομοθετική εργασία. 

 Θα παρακαλούσα, για τα θέματα για τα οποία υπάρχει ομοφωνία, είναι κάτι 
σύνηθες, να μη διαβάζεται η έκθεση, να θεωρείται ως αναγνωσθείσα. 

 Τα πρώτα δύο θέματα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρόταση νόμου και 
νομοσχέδιο αντίστοιχα, έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Ιδιωτικών 
Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και 
«Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011».  

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Θα ζητήσουμε μίας εβδομάδας αναβολή για τα πρώτα δύο θέματα, για να δοθεί 
η ευχέρεια να εξετάσουμε μαζί με την επιτροπή ένα θέμα, για να μην το θέσουμε 
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απευθείας σε τροπολογία· ίσως βρούμε κάποια κοινή γλώσσα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Υπάρχει ένσταση;   

 Νομίζω ότι είναι απόλυτα δικαιολογημένη η αναβολή ως αίτημα, ως εκ τούτου 
τα δύο πρώτα θέματα αναβάλλονται για την επόμενη σύνοδο της Βουλής. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Για την επόμενη συνεδρίαση. 

 Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Με συγχωρείτε; 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Εννοείτε για την επόμενη συνεδρίαση, όχι την επόμενη σύνοδο, τα δύο θέματα 
αναβάλλονται. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ:  

 Όταν λέω σύνοδο εγώ, εννοώ σύνοδο της ολομελείας. 

 Επομένως, έχετε δίκαιο, συνεδρίαση, εάν έτσι το κατανοούν καλύτερα όσοι δε 
συμφωνούν μαζί μου με τη “σύνοδο της ολομελείας”. 

 Το υπ’ αριθμόν 3 θέμα είναι «Ο περί Πολιτικής Αεροπορίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα.  

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για το 
νομοσχέδιο «Ο περί Πολιτικής Αεροπορίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Κώστας Κώστα 

 Γεώργιος Προκοπίου Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Χάρης Γεωργιάδης Νίκος Νικολαΐδης 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 30 Ιουνίου 2011.  Στα 
πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος Πολιτικής 
Αεροπορίας του ίδιου υπουργείου, ο Συντονιστής ∆ιαχείρισης Έργου Παραχώρησης 
Αερολιμένων Λάρνακας και Πάφου, καθώς και εκπρόσωποι του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της Hermes Airports Ltd, της Επιτροπής Χρηστών 
Αερολιμένων Λάρνακας και Πάφου (AOC) και του Συνδέσμου Ταξιδιωτικών 
Πρακτόρων Κύπρου (ACTA).  Ο Σύνδεσμος Εκπροσώπων Αεροπορικών Εταιρειών 
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στην Κύπρο (BARIC), παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της 
επιτροπής.   

 Σκοπός του υπό αναφορά νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Πολιτικής 
Αεροπορίας Νόμου, ώστε να εναρμονιστεί η εθνική νομοθεσία με την Οδηγία 
2009/12/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 11ης Μαρτίου 
2009 για τα αερολιμενικά τέλη.  Η εν λόγω Οδηγία θέτει ένα κοινό ευρωπαϊκό πλαίσιο 
και τις αρχές σχετικά με την είσπραξη των αερολιμενικών τελών στους αερολιμένες 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και εφαρμόζεται: 

1. Σε κάθε αερολιμένα ο οποίος βρίσκεται σε έδαφος της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
και είναι ανοιχτός στην εμπορική κίνηση, εφόσον έχει ετήσια κίνηση άνω των 
πέντε εκατομ. επιβατών. και 

2. στον αερολιμένα με την υψηλότερη αερολιμενική κίνηση σε κάθε κράτος μέλος. 

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων και την εισηγητική και αιτιολογική έκθεση που 
συνοδεύουν το νομοσχέδιο, με το τελευταίο: 

1. Θεσπίζεται το πλαίσιο που διέπει τα ουσιαστικά χαρακτηριστικά των 
αερολιμενικών τελών και ο τρόπος καθορισμού τους. 

2. Τίθενται κανόνες αναφορικά με την είσπραξη των εν λόγω τελών. 

3. Προβλέπεται υποχρεωτική διαδικασία διαβούλευσης του Φορέα ∆ιαχείρισης 
Αερολιμένα και των χρηστών των αερολιμένων για το εν λόγω θέμα. 

4. Παρέχεται η δυνατότητα προσφυγής στην Εποπτική Αρχή Αερολιμενικών 
Τελών, σε περίπτωση αμφισβήτησης απόφασης για τα αερολιμενικά τέλη ή την 
τροποποίηση του συστήματος χρέωσης. 

5. Καθορίζονται οι αρμοδιότητες της προαναφερθείσας Αρχής, καθώς και οι 
υποχρεώσεις του Φορέα ∆ιαχείρισης Αερολιμένα, ειδικότερα όσον αφορά τα 
θέματα ενημέρωσης για τον τρόπο και τη βάση υπολογισμού των 
αερολιμενικών τελών. 

6. Προβλέπεται η δυνατότητα έκδοσης κανονισμών για τον καθορισμό της 
διαδικασίας άσκησης προσφυγής ενώπιον της Εποπτικής Αρχής 
Αερολιμενικών Τελών. 

 Σημειώνεται ότι, σύμφωνα με το άρθρο 13 της υπό αναφορά Οδηγίας, η 
ενσωμάτωση των διατάξεών της στην εθνική νομοθεσία θα έπρεπε να είχε 
πραγματοποιηθεί μέχρι τις 15 Μαρτίου 2011, αλλά η προτεινόμενη νομοθεσία 
κατατέθηκε στη Βουλή των Αντιπροσώπων μόλις στις 10 Μαρτίου 2011. 

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας 
ενημέρωσε την επιτροπή ότι η ∆ημοκρατία έχει ήδη λάβει προειδοποιητική επιστολή 
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή λόγω μη έγκαιρης εναρμόνισης, η οποία πρέπει να 
απαντηθεί μέχρι τις 17 Ιουλίου του τρέχοντος έτους.  Όπως επισήμανε, τα χρονικά 
περιθώρια είναι περιορισμένα και το νομοσχέδιο πρέπει τάχιστα να ψηφιστεί σε νόμο.   

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
νομοσχεδίου με εξαίρεση τον εκπρόσωπο της Επιτροπής Χρηστών Αερολιμένων 
Λάρνακας και Πάφου (AOC), ο οποίος επιφυλάχθηκε να αποστείλει γραπτώς τις 
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θέσεις του στην επιτροπή.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού έλαβε υπόψη 
όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, κατέληξε στις πιο κάτω αποφάσεις: 

1. Ο πρόεδρος της επιτροπής και το μέλος της βουλευτές της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος, καθώς και το μέλος της βουλευτής του 
Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης του 
νομοσχεδίου σε νόμο. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις δήλωσαν πως 
θα τοποθετηθούν επί των προνοιών του νομοσχεδίου κατά τη συζήτησή του 
στην ολομέλεια του σώματος. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και 
Έργων θέτει την παρούσα έκθεση στην ολομέλεια του σώματος για λήψη τελικής 
απόφασης. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Αντιλαμβάνομαι ότι τα κόμματα ∆ΗΣΥ και ΑΚΕΛ έχουν επιφυλαχθεί να 
τοποθετηθούν κατά τη διάρκεια της ολομέλειας. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Είμαστε υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπέρ το ΑΚΕΛ. 

Α. ΜΙΧΑΗΛΙ∆ΗΣ: 

 Υπέρ και ο ∆ΗΣΥ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπέρ και ο ∆ΗΣΥ. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών επί θέματος αρχής, προχωρούμε στη δεύτερη 
ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την αντικατάσταση των λέξεων 
«∆ιεύθυνση αερολιμένα» με τις λέξεις «Φορέας ∆ιαχείρισης Αερολιμένα».  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 43 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 46 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 47 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 
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 Αντικατάσταση των άρθρων 50 και 51 του βασικού νόμου.  Άρθρο 7. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη των νέων άρθρων 52, 53 
και 54.  Άρθρο 8. 

 Τροποποίηση του άρθρου 259 του βασικού νόμου.  Άρθρο 9. 

 Τροποποίηση του άρθρου 260 του βασικού νόμου.  Άρθρο 10. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση τα άρθρα 1 έως 10 να εγκριθούν; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 10 εγκρίνονται. 

 Προχωρήστε στην τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου, κύριε συνάδελφε. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Πολιτικής Αεροπορίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Εάν δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο θα ψηφιστεί σε νόμο. 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

  Μη υπαρχούσης ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο.  

 Το υπ’ αριθμόν 4 θέμα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι «Οι περί 
Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου (Σχολές και Τμήματα κατά Σχολή) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για τους κανονισμούς «Οι 
περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου (Σχολές και Τμήματα κατά Σχολή) 

(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Αντρέας Καυκαλιάς 

 Ευθύμιος ∆ίπλαρος Αθηνά Κυριακίδου 

 Γιώργος Λουκαΐδης Γεώργιος Προκοπίου 

 Γιώργος Γεωργίου Γιώργος Βαρνάβα 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε τους πιο πάνω κανονισμούς σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν την 21η και στις 28 Ιουνίου 2011.  Στην 
πρώτη συνεδρία κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας 
και Πολιτισμού, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας και του  
Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου (TEΠΑΚ). 

 Σκοπός των υπό αναφορά κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση τα άρθρα 
22, 23 και 38 του περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου Νόμου, είναι η 
μετονομασία δύο τμημάτων του ΤΕΠΑΚ, έτσι ώστε οι νέες ονομασίες να συνάδουν 
καλύτερα με το περιεχόμενο των προγραμμάτων σπουδών που προσφέρουν τα 
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τμήματα αυτά, καθώς και με την έρευνα που διεξάγουν.  Ειδικότερα, το Τμήμα 
Ηλεκτρολόγων Μηχανικών και Τεχνολογιών Πληροφορικής μετονομάζεται σε Τμήμα 
Ηλεκτρολόγων Μηχανικών και Μηχανικών Ηλεκτρονικών Υπολογιστών και 
Πληροφορικής και το Τμήμα ∆ιαχείρισης Περιβάλλοντος μετονομάζεται σε Τμήμα 
Επιστήμης και Τεχνολογίας Περιβάλλοντος. 

 Όπως επισήμαναν στην επιτροπή οι εκπρόσωποι του ΤΕΠΑΚ, οι νέες αυτές 
ονομασίες των δύο πιο πάνω τμημάτων του ΤΕΠΑΚ αποδίδουν ακριβέστερα τον 
προσανατολισμό των εν λόγω τμημάτων, διασφαλίζοντας έτσι την εύρυθμη λειτουργία 
του ΤΕΠΑΚ. 

 Με βάση τα πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας, αφού έλαβε 
υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των 
υπό αναφορά κανονισμών, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή 
τους. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών, προχωρούμε στην έγκριση των κανονισμών. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 5 θέμα είναι «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Μηχανήματα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων για τους κανονισμούς «Οι περί Βασικών Απαιτήσεων 

(Μηχανήματα) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Αντρέας Φακοντής, πρόεδρος Ανδρέας Πιτσιλλίδης 

 Σκεύη Κούτρα Κουκουμά Άγγελος Βότσης 

 Πανίκκος Σταυριανός Αθηνά Κυριακίδου 

 Χρήστος Στυλιανίδης Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Μάριος Μαυρίδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων εξέτασε 
τους πιο πάνω κανονισμούς σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 27 
Ιουνίου και στις 4 Ιουλίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρία κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων (Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας), του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος (Τμήμα Γεωργίας), του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα 
της ∆ημοκρατίας, των συνδικαλιστικών οργανώσεων ΠΕΟ και ΣΕΚ, καθώς και των 
εργοδοτικών οργανώσεων ΟΕΒ και ΚΕΒΕ.  Η συνδικαλιστική οργάνωση ∆ΕΟΚ, παρʼ 
όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της επιτροπής. 



8 

 

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών είναι η τροποποίηση των περί των 
Βασικών Απαιτήσεων (Μηχανήματα) Κανονισμών του 2008, που εκδίδονται κατʼ 
εξουσιοδότηση του περί των Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να πληρούν 
Καθορισμένες Κατηγορίες Προϊόντων Νόμου του 2002, όπως αυτός έχει έκτοτε 
τροποποιηθεί, με στόχο την εναρμόνιση της εθνικής νομοθεσίας με την Οδηγία 
2009/127/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 21ης Οκτωβρίου 
2009 για την τροποποίηση της Οδηγίας 2006/42/ΕΚ σχετικά με τα μηχανήματα για την 
εφαρμογή φυτοφαρμάκων.  Σύμφωνα με τις πρόνοιες της νέας Οδηγίας, τα κράτη 
μέλη οφείλουν να θεσπίσουν τις αναγκαίες διατάξεις, προκειμένου να συμμορφωθούν 
με αυτή μέχρι τις 15 Ιουνίου 2011 και να τη θέσουν σε εφαρμογή από τις 15 
∆εκεμβρίου 2011.  Συναφώς, σημειώνεται ότι οι υπό εξέταση κανονισμοί κατατέθηκαν 
στη Βουλή των Αντιπροσώπων στις 9 Ιουνίου 2011.   

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας του 
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, καθώς και το επεξηγηματικό 
σημείωμα που συνοδεύει τους υπό εξέταση κανονισμούς, με τους εν λόγω 
κανονισμούς εισάγονται στην εθνική νομοθεσία οι βασικές απαιτήσεις που πρέπει να 
πληρούν τα μηχανήματα εφαρμογής φυτοφαρμάκων πριν από τη διάθεσή τους στην 
αγορά και πριν από την έναρξη της χρήσης τους, προκειμένου να εξασφαλίζεται 
υψηλό επίπεδο προστασίας της υγείας και ασφάλειας των προσώπων, καθώς και 
προστασίας του περιβάλλοντος.  Σύμφωνα με το εν λόγω σημείωμα, διευκρινίζεται ότι 
οι προτεινόμενοι κανονισμοί αφορούν τόσο τους μεγάλους ψεκαστήρες που 
χρησιμοποιούν οι αγρότες όσο και τους μικρούς ψεκαστήρες που χρησιμοποιούνται 
στις κηπουρικές εργασίες.   

 Ειδικότερα, ο εκπρόσωπος του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας ενημέρωσε 
την επιτροπή ότι με τους προτεινόμενους κανονισμούς εισάγονται αυστηρές 
απαιτήσεις σε σχέση με το σχεδιασμό, την κατασκευή και τη συντήρηση μηχανημάτων 
ψεκασμού φυτοφαρμάκων, που αυξάνουν την ακρίβεια του ψεκασμού, βελτιώνουν τον 
έλεγχο της δόσης του ψεκασμού και ελαχιστοποιούν τις απώλειες φυτοφαρμάκου σε 
άλλες περιοχές, πέρα από τις στοχευμένες περιοχές, λόγω κακής συντήρησης.   

 Περαιτέρω, ο ίδιος εκπρόσωπος δήλωσε ότι με τους προτεινόμενους 
τροποποιητικούς κανονισμούς επέρχονται στους βασικούς κανονισμούς ορισμένες 
λεκτικές διορθώσεις τεχνικών όρων που δεν είχαν αποδοθεί ορθά στα ελληνικά κατά 
τη θέσπισή τους το 2008. 

 Σύμφωνα με τα συμπληρωματικά στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
από τους εκπροσώπους της εκτελεστικής εξουσίας, στην Κύπρο δεν υπάρχει 
ουσιαστική κατασκευαστική δραστηριότητα στον τομέα των μηχανημάτων ψεκασμού 
φυτοφαρμάκων.  Επίσης, με βάση σχετική ενημέρωση που είχε η επιτροπή, από την 
εφαρμογή των υπό εξέταση κανονισμών δεν αναμένεται να υπάρξει δημοσιονομικό 
κόστος εκτός από το κόστος που θα απαιτηθεί για την ενημέρωση των εισαγωγέων 
γεωργικών μηχανημάτων, το οποίο δε θεωρείται σημαντικό. 

 Αναφερόμενος στο κόστος που θα προκύψει από την εφαρμογή των παρόντων 
κανονισμών για τον ιδιωτικό τομέα, ο εκπρόσωπος του Τμήματος Επιθεώρησης 
Εργασίας δήλωσε ότι το κόστος αυτό δεν αναμένεται να είναι ιδιαίτερα υψηλό, παρʼ 
όλο που θα υπάρξει κάποια αύξηση στην τιμή διάθεσης των καινούριων γεωργικών 
μηχανημάτων εφαρμογής φυτοφαρμάκων.  Ταυτόχρονα ο ίδιος επισήμανε ότι, λόγω 
της μειωμένης ποσότητας φυτοφαρμάκων που θα ψεκάζονται με τα μηχανήματα που 
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θα πληρούν τις νέες απαιτήσεις, αναμένεται να υπάρξουν τόσο οικονομικά οφέλη όσο 
και οφέλη για το περιβάλλον και τους εργαζομένους. 

 Ο εκπρόσωπος του Τμήματος Γεωργίας εξέφρασε τη συμφωνία του 
υπουργείου του με τις προτεινόμενες τροποποιήσεις, αναφέροντας ταυτόχρονα ότι οι 
υπό εξέταση τροποποιητικοί κανονισμοί αποτελούν μέρος μίας δέσμης νομοθετικών 
μέτρων που έχουν ως στόχο τη μείωση των κινδύνων που συνεπάγεται η χρήση 
φυτοφαρμάκων για την ανθρώπινη υγεία και το περιβάλλον και που απορρέουν από 
τη «Θεματική στρατηγική για την αειφόρο χρήση των φυτοφαρμάκων», την οποία 
ενέκρινε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή τον Ιούλιο του 2006. 

 Οι εκπρόσωποι των συνδικαλιστικών οργανώσεων ΠΕΟ και ΣΕΚ και των 
εργοδοτικών οργανώσεων ΟΕΒ και ΚΕΒΕ εξέφρασαν τη συμφωνία των οργανώσεών 
τους με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των προτεινόμενων κανονισμών. 

 Στο στάδιο της διεξαγωγής της συζήτησης, ο πρόεδρος και μέλη της επιτροπής 
έθεσαν το ερώτημα κατά πόσο οι προτεινόμενοι κανονισμοί καλύπτουν και 
υφιστάμενα μηχανήματα ψεκασμού, που ήδη υπάρχουν στην αγορά ή που ήδη 
χρησιμοποιούνται.   

 Απαντώντας στο τεθέν ερώτημα, ο εκπρόσωπος του Τμήματος Επιθεώρησης 
Εργασίας διευκρίνισε ότι οι προτεινόμενοι κανονισμοί θα εφαρμόζονται σε νέα 
μηχανήματα ψεκασμού φυτοφαρμάκων, που θα διατίθενται στην κυπριακή αγορά 
μετά τις 15 ∆εκεμβρίου 2011, και ως εκ τούτου δε θα επηρεάσουν ούτε θα 
συνεπάγονται την απόσυρση χρησιμοποιούμενων ήδη μηχανημάτων ψεκασμού 
φυτοφαρμάκων. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί 
τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των προτεινόμενων κανονισμών, γιʼ αυτό και 
ομόφωνα και εισηγείται στην ολομέλεια του σώματος την έγκρισή τους.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν.   

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 6 θέμα αποσύρεται από την εκτελεστική εξουσία. 

 Θα πρέπει να πω ότι εδώ τελειώνει και η νομοθετική εργασία.  

 Στο Κεφάλαιο ∆εύτερο υπάρχει μία σειρά νομοσχεδίων και εγγράφων, τα οποία 
κατατίθενται βεβαίως και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές, 
σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί.  

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκε από  Παραπέμπεται  
στην επιτροπή 
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Έκθεση του ∆ιοικητή της Κεντρικής 
Τράπεζας της Κύπρου για το έτος 
2010 προς τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων, δυνάμει των 
διατάξεων του εδαφίου 1 του άρθρου 
5 των περί Κεντρικής Τράπεζας της 
Κύπρου Νόμων του 2002 έως 2007 
[Ν. 138(Ι)/2002]. 

(Αρ. Φακ. 13.29.003.001). 

Κεντρική Τράπεζα 

  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

Προτάσεις νόμου 
 

Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται 
στις επιτροπές 

 
1. 

Ο περί Προστασίας της Παραλίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 

(Αρ. Φακ. 23.02.052.038-2011). 

Γιάννο Λαμάρη, 
Στέλλα Μισιαούλη 
∆ημητρίου και Χρίστο 
Μέση  
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής 
ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-
Νέες ∆υνάμεις 

Εσωτερικών  

2. Ο περί Ειδικού ∆ιακανονισμού 
Φορολογικών Οφειλών 
(Προσωρινές ∆ιατάξεις) Νόμος 
του 2011. 

(Αρ. Φακ. 23.02.052.039-2011). 

Αβέρωφ Νεοφύτου 
εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής 
ομάδας του 
∆ημοκρατικού 
Συναγερμού  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Το Κεφάλαιο Τρίτο είναι οι ερωτήσεις και απαντήσεις, οι οποίες κατά κανόνα 
έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.040, ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου ∆ίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τους λόγους της απόφασης του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού να απορρίψει το αίτημα της Σχολικής Εφορείας Κολοσσίου, η οποία 
εισηγείται όπως το νέο περιφερειακό λύκειο Κολοσσίου πάρει το όνομα του πολιούχου 
αγίου της περιοχής και ονομαστεί “Περιφερειακό Λύκειο Αποστόλου Λουκά 
Κολοσσίου”.  Η απόφαση του Υπουργείου Παιδείας είναι όπως το σχολείο ονομαστεί 
“Περιφερειακό Λύκειο Κολοσσίου”.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.041, ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου ∆ίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τη θέση του όσον αφορά την απόφαση του Υπουργείου Παιδείας 
και Πολιτισμού για μείωση των θέσεων σχολικών βοηθών και συνοδών για παιδιά με 
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ειδικές ανάγκες για το σχολικό έτος 2011-2012 στην επαρχία Λεμεσού. 

 Η απόφαση αυτή επηρεάζει σημαντικό αριθμό παιδιών και κατ’ επέκταση και τις 
οικογένειές τους, τα οποία χρειάζονται ιδιαίτερη φροντίδα και βοήθεια κατά τη διάρκεια 
της φοίτησής τους σε δημοτικά σχολεία, αλλά και σε σχολεία της μέσης και μέσης 
τεχνικής εκπαίδευσης.  Σύμφωνα με τα στοιχεία της Επαρχιακής Επιτροπής Ειδικής 
Αγωγής και Εκπαίδευσης, για να καλυφθούν επαρκώς οι ανάγκες των παιδιών της 
επαρχίας, ο αριθμός των σχολικών βοηθών πρέπει να αναθεωρηθεί από 95 σε 130 
για τη δημοτική εκπαίδευση και από 48 σε 75 για τη μέση εκπαίδευση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.042, ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το πρόβλημα που αντιμετωπίζουν τα περίκλειστα οικόπεδα στις 
αστικές περιοχές και για τις ενέργειες στις οποίες προβαίνει για την επίλυσή του.  
Συναφώς, παρακαλώ ενημερώστε μας για το πού βρίσκεται η προώθηση του θέματος 
του αστικού αναδασμού από το αρμόδιο υπουργείο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.043, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Από διάφορους τοπικούς φορείς και αρχές ζητείται πιεστικά η θεσμοθέτηση 
της δυνατότητας για επιβολή εξώδικων προστίμων από δήμους και κοινότητες, με 
σκοπό τον έλεγχο του φαινομένου της αυθαίρετης και ανεξέλεγκτης τοποθέτησης 
ταμπέλων και διαφημιστικών πινακίδων, γεγονός που προκαλεί οπτική και αισθητική 
ρύπανση. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για το πώς τοποθετείται στο αίτημα αυτό και για τα μέτρα που λαμβάνονται για την 
αντιμετώπιση του συγκεκριμένου φαινομένου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.044, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το πότε αναμένεται η υπογραφή της συμφωνίας μεταξύ του 
κράτους και της κοινοπραξίας “Ζήνων” για την ανάπτυξη του λιμανιού και της μαρίνας 
Λάρνακας, δεδομένου ότι ο Πρόεδρος της ∆ημοκρατίας σε προεκλογική του επίσκεψη 
στο δήμο Λάρνακας και ενώπιον της Επιτροπής Ανάπτυξης είχε αναφέρει ότι η 
συμφωνία βρίσκεται στα τελικά της στάδια και επίκειται η σχετική υπογραφή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.045, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Η Ένωση ∆ήμων Κύπρου έχει κατ’ επανάληψη ζητήσει τη δημιουργία 
δημοτικής αστυνομίας κατά τα πρότυπα άλλων ευρωπαϊκών χωρών.  Μια τέτοια 
απόφαση, που κινείται στη λογική της αποκέντρωσης αρμοδιοτήτων και αναβάθμισης 
της τοπικής αυτοδιοίκησης, θα είχε πολλαπλές θετικές συνέπειες.  Η δημοτική 
αστυνομία θα μπορούσε να αναλάβει την άσκηση ελέγχου σε θέματα τροχαίας 
κίνησης, στάθμευσης, καθαριότητας, αγορανομίας, ηχορρύπανσης, ενώ θα μπορούσε 
να λειτουργεί και ως τουριστική αστυνομία, κάτι που αποτελεί επιτακτικό αίτημα ιδίως 
των τουριστικών δήμων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
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για το πώς αντιμετωπίζεται από την κυβέρνηση η προοπτική δημιουργίας δημοτικής 
αστυνομίας στην Κύπρο και η ικανοποίηση ενός πάγιου αιτήματος της Ένωσης 
∆ήμων Κύπρου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.046, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Το κτίριο του πρώην ξενοδοχείου “Beau Rivage” στην παραλιακή περιοχή 
Πύλας παραμένει εδώ και τρία χρόνια εγκαταλελειμμένο.  Έχω δεχτεί αρκετές 
καταγγελίες ότι το κτιριακό αυτό συγκρότημα έχει γίνει άντρο παράνομων 
δραστηριοτήτων.  Μου έχει αναφερθεί συγκεκριμένα ότι στους χώρους του βρίσκουν 
καταφύγιο τοξικομανείς και γίνεται συστηματική διακίνηση και χρήση ναρκωτικών και 
άλλων ουσιών εξάρτησης.  Πραγματοποίησα επιτόπια επίσκεψη και μπορώ και 
προσωπικά να επιβεβαιώσω ότι οι καταγγελίες αυτές σε μεγάλο βαθμό 
ανταποκρίνονται στην πραγματικότητα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για τα μέτρα που λαμβάνονται για την αντιμετώπιση των φαινομένων παρανομίας σε 
μια τόσο πολυσύχναστη τουριστική περιοχή, στην οποία μάλιστα συχνάζουν πολλοί 
νέοι.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.047, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Το νέο ολυμπιακών προδιαγραφών σκοπευτήριο Λάρνακας έχει 
αποπερατωθεί.  Εκκρεμεί ωστόσο η εγκατάσταση μηχανολογικού εξοπλισμού, ο 
οποίος είναι αναγκαίος για τη λειτουργία του.  Σύμφωνα με την ενημέρωση που έχω, 
έχει παρουσιαστεί πρόβλημα με τη διαδικασία προμήθειας του εξοπλισμού μέσω της 
προσφυγής στην Αναθεωρητική Επιτροπή Προσφορών.  Η περαιτέρω καθυστέρηση 
στην προμήθεια του εξοπλισμού απειλεί με ακύρωση τη φιλοξενία των 
πανευρωπαϊκών αγώνων σκοποβολής για το 2012.  Μια τέτοια εξέλιξη θα ήταν 
εξαιρετικά δυσάρεστη για τη Λάρνακα και την Κύπρο δεδομένου ότι στη διάρκεια των 
αγώνων αναμένεται να φιλοξενηθούν πέραν των χιλίων αθλητών, συνοδών, 
δημοσιογράφων και προπονητών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για τους τρόπους με τους οποίους αντιμετωπίζεται το πρόβλημα της προμήθειας 
μηχανολογικού εξοπλισμού, για τον προσδοκώμενο χρόνο εγκατάστασης των 
μηχανημάτων, για το κόστος προμήθειας, αλλά και για τα μέτρα που λαμβάνονται για 
την αποτροπή της δυσάρεστης περίπτωσης ακύρωσης των πανευρωπαϊκών αγώνων 
σκοποβολής του 2012.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.048, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Από σειρά επαφών που πραγματοποίησα μετά τις βουλευτικές εκλογές έχω 
διαπιστώσει ότι ένας σημαντικός αριθμός κοινοτήτων δυσανασχετεί έντονα με το 
διαρκώς αυξανόμενο κόστος ανακύκλωσης των σκυβάλων τους, το οποίο επιμερίζεται 
πολλές φορές και σε άτομα με πολύ χαμηλά εισοδήματα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για: 
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1. τη διαδικασία υπολογισμού των τελών ανακύκλωσης και τον έλεγχο που ασκεί 
το κράτος, 

2. τις δυνατότητες συγκράτησης του κόστους, 

3. τους πιθανούς τρόπους ανακούφισης συμπολιτών μας με χαμηλά ή ελάχιστα 
εισοδήματα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.049, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Μου έχει προσφάτως καταγγελθεί ότι το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων 
Ερευνών έχει εκδώσει εγκύκλιο με την οποία απαγορεύεται το ψάρεμα με καλάμι στην 
περιοχή του αλιευτικού καταφυγίου Ζυγίου.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
αν η συγκεκριμένη καταγγελία ευσταθεί και, εάν ναι, ποιοι οι λόγοι που επέβαλαν την 
έκδοση μιας τέτοιας εγκυκλίου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.050, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Το τελευταίο χρονικό διάστημα έχουν δει το φως της δημοσιότητας 
πληροφορίες ότι καθυστερεί ακόμη περισσότερο η κατασκευή του νέου τερματικού 
καυσίμων στην περιοχή Βασιλικού, παρά την ύπαρξη συμφωνίας μεταξύ του κράτους 
και του δήμου Λάρνακας που προέβλεπε μεταξύ άλλων τη μέχρι το 2010 
αποπεράτωση του νέου τερματικού καυσίμων και τη μετακίνηση των εγκαταστάσεων 
του παλαιού διυλιστηρίου και των υπόλοιπων εγκαταστάσεων πετρελαιοειδών. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Ποιο είναι το ακριβές σημείο στο οποίο βρίσκεται η κατασκευή του νέου 
τερματικού καυσίμων; 

2. Πότε τελεσίδικα αναμένεται η αποπεράτωσή του; 

3. Ποιο θα είναι το συνολικό του κόστος; 

4. Πότε επιτέλους αναμένεται να ολοκληρωθεί η μετακίνηση των εγκαταστάσεων 
πετρελαιοειδών από την παραλιακή ζώνη της Λάρνακας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.051, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Πριν από τις βουλευτικές εκλογές είχαμε ενημερωθεί ότι ολοκληρώθηκε ο 
σχεδιασμός για την επέκταση του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας και ότι μάλιστα 
εξευρέθη  κονδύλι για την έναρξη των εργασιών εντός του 2011. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για το πότε πρόκειται τελεσίδικα να αρχίσουν οι εργασίες για την επέκταση του 
Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας, τι περιλαμβάνουν τα σχέδια επέκτασης και ποιο θα 
είναι το τελικό κόστος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.052, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
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 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το χρόνο έναρξης των εργασιών συντήρησης του κολυμβητηρίου 
Λάρνακας, το οποίο έχει υποστεί σοβαρές ζημιές από την υγρασία και τη διάβρωση, 
και τοποθέτησης νέου περιφράγματος στην περίμετρό του για τη στοιχειώδη 
προστασία του, καθώς και για την προστασία των αθλουμένων από τη ρίψη 
απορριμμάτων και άλλων αντικειμένων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.053, ημερομηνίας 1ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Η κοινότητα Αγίου Θεοδώρου Λάρνακας εκφράζει την έντονη αγανάκτησή της 
για το γεγονός ότι ένα μεγάλο τμήμα της έκτασής της και των περιουσιών των 
κατοίκων, που φτάνει το 40%, εντάσσεται στο Σχέδιο “Φύση 2000” με μηδενικές 
δυνατότητες ανάπτυξης.  ∆εδομένου ότι η συγκεκριμένη κοινότητα έχει μεγάλες 
προοπτικές ορθολογιστικής οικιστικής και τουριστικής ανάπτυξης, παρακαλώ τον 
αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις δυνατότητες 
που υπάρχουν μέσα από διαβούλευση με την τοπική κοινωνία να υπάρξουν 
διορθωτικές κινήσεις, ώστε να μη μηδενιστεί η αξία της ακίνητης περιουσίας των 
κατοίκων και να υποβαθμιστεί κατ’ επέκταση η αναπτυξιακή προοπτική της 
περιοχής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.054, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με το άρθρο 5 του νόμου που προβλέπει για την πρόσληψη και 
κατάσβεση πυρκαγιών στην ύπαιθρο, οποιοδήποτε πρόσωπο που απορρίπτει 
αναμμένο σπίρτο ή τσιγάρο ή άλλο αντικείμενο το οποίο δυνατόν να προκαλέσει 
πυρκαγιά στην ύπαιθρο είναι ένοχο αδικήματος και σε περίπτωση καταδίκης υπόκειται 
σε φυλάκιση μέχρι τρία χρόνια ή σε χρηματική ποινή όχι μεγαλύτερη των πέντε 
χιλιάδων λιρών ή και στις δύο αυτές ποινές. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τον αριθμό των καταγγελιών που δέχθηκε η αστυνομία αναφορικά 
με την απόρριψη αναμμένων σπίρτων ή τσιγάρων.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο 
υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των ατόμων 
που κρίθηκαν ένοχα για τις πιο πάνω πράξεις και καταδικάστηκαν.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.055, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι Ηνωμένες Πολιτείες Αμερικής έχουν ζητήσει να τους 
παραχωρηθεί η μέγιστη δυνατή έκταση στους χώρους στάθμευσης και τα ελικοδρόμια 
κυρίως στο αεροδρόμιο Λάρνακας, αλλά και της Πάφου.  Το ενδιαφέρον αφορά 
συγκεκριμένη επιχειρησιακή ομάδα της Πολεμικής Αεροπορίας των Ηνωμένων 
Πολιτειών Αμερικής χωρίς να διευκρινίζεται αν πρόκειται για σκοπούς ασκήσεων ή 
επιχειρήσεων στην περιοχή, δεδομένων και των εξελίξεων στη Συρία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν εγκρίθηκε από την Κυπριακή ∆ημοκρατία η παραχώρηση των 
χώρων στάθμευσης των αεροδρομίων και ελικοδρομίων της Κύπρου.  Παρακαλώ 
επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν 
γνωρίζει το λόγο για τον οποίο ζητήθηκε από τις Ηνωμένες Πολιτείες Αμερικής η 
παραχώρηση των αεροδρομίων και ελικοδρομιών της Κύπρου.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.056, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Πρόσφατα η ολομέλεια της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβουλίου της 
Ευρώπης, υιοθετώντας σχετική έκθεση του Σέρβου βουλευτή του ∆ημοκρατικού 
Κόμματος Μίλος Αλιγκρούντιτς, κάλεσε με ψήφισμά της όλα τα κράτη μέλη του 
Συμβουλίου της Ευρώπης να διερευνήσουν την πιθανότητα χορήγησης του 
δικαιώματος ψήφου από το δέκατο έκτο έτος της ηλικίας.  Σύμφωνα με το Συμβούλιο 
της Ευρώπης, αποτελούν ανησυχητικές ενδείξεις για την πορεία της δημοκρατίας στην 
Ευρώπη αφενός η συνεχιζόμενη γήρανση του ευρωπαϊκού πληθυσμού και αφετέρου 
η ολοένα και πιο χαμηλή συμμετοχή στις εκλογές, η οποία οδηγεί στον εντονότερο 
εκτοπισμό των νέων από την πολιτική διαδικασία.  Ένα συναφές θέμα είναι και η 
παροχή του δικαιώματος του εκλέγεσθαι από το δέκατο όγδοο έτος, όπως συμβαίνει 
στις περισσότερες ευρωπαϊκές χώρες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει τεθεί υπόψη του η ευρωπαϊκή πραγματικότητα για το θέμα της 
ηλικίας και του δικαιώματος του εκλέγειν και εκλέγεσθαι, αν έχει πληροφορηθεί για το 
τελευταίο ψήφισμα της ολομέλειας της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβουλίου 
της Ευρώπης και αν προτίθεται να καταθέσει σύντομα σχετικό τροποποιητικό 
νομοσχέδιο στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.057, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έδωσε στα κράτη μέλη 
προθεσμία δύο μηνών, για να μεταφέρουν στο εθνικό τους δίκαιο τους κανόνες της 
σχετικά με την επιβολή ποινικών κυρώσεων κατά της θαλάσσιας ρύπανσης και άλλων 
περιβαλλοντικών αδικημάτων.  Η Οδηγία 2008/99/ΕΚ σχετικά με την προστασία του 
περιβάλλοντος μέσω του ποινικού δικαίου έπρεπε να είχε μεταφερθεί στο εθνικό 
δίκαιο των κρατών μελών μέχρι τις 26 ∆εκεμβρίου 2010.  Ωστόσο, η Κύπρος δεν το 
έχει πράξει ακόμη. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει ετοιμαστεί το νομοσχέδιο για εναρμόνιση με την Οδηγία 
2008/99/ΕΚ, καθώς και πότε οι αρμόδιες αρχές προτίθενται να το καταθέσουν στη 
Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.058, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι αξιολογούνται οι προσφορές που υποβλήθηκαν από 
ενδιαφερόμενους οίκους για την ανέλκυση και απομάκρυνση του φορτίου αμιάντου 
από την είσοδο του λιμανιού Λεμεσού και την τελική διάθεσή του. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποιες είναι οι προδιαγραφές και οι όροι που έχουν τεθεί από την Αρχή 
Λιμένων Κύπρου για την ανέλκυση, απομάκρυνση και τελική διάθεση του φορτίου 
αμιάντου και αν και οι έξι προσφοροδότες τηρούν τους όρους και τις προδιαγραφές 
της Αρχής, καθώς και αν υπάρχει δεσμευτικό χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του 
έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.059, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
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 «Σημείωση:  Η ερώτηση του βουλευτή είναι εμπιστευτικής φύσεως.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.060, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στο λιμάνι της Λάρνακας παρέχονται στρατιωτικές 
διευκολύνσεις και υπηρεσίες σε Καναδούς. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τα ακόλουθα ερωτήματα: 

1. Ποιες είναι οι δραστηριότητες που διεξάγονται; 

2. Τι είδους απόβλητα παράγονται ή δημιουργούνται από αυτές τις 
δραστηριότητες;  Τηρούνται οι πρόνοιες για την επεξεργασία των σχετικών 
αποβλήτων; 

3. Γίνονται αποσυναρμολογήσεις οπλικών συστημάτων; 

4. ∆ιακινούνται ή τυγχάνουν επεξεργασίας βιολογικά ή χημικού χαρακτήρα οπλικά 
συστήματα;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.061, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου ∆ίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τη θέση του όσον αφορά την πρακτική που ακολουθείται στα 
δημόσια σχολεία κατά τη λήξη κάθε σχολικού έτους αναφορικά με τα αχρησιμοποίητα 
βιβλία. 

 Γνωρίζουμε ότι μέρος των βιβλίων αυτών ανακυκλώνεται.  Τι γίνεται με τα  
υπόλοιπα βιβλία που δεν αποστέλλονται για ανακύκλωση;  Ποίο είναι το κόστος των 
βιβλίων τα οποία δε χρησιμοποιήθηκαν για τις ανάγκες της τρέχουσας σχολικής 
χρονιάς και κατέληξαν είτε στους κάδους ανακύκλωσης είτε αλλού;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.062, ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011, της 
βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων γιατί το σχολείο το οποίο λειτουργεί στο Νοσοκομείο Αρχιεπισκόπου 
Μακαρίου Γ΄ Λευκωσίας και εξυπηρετεί παιδιά που νοσηλεύονται εκεί δεν παραμένει 
ανοικτό και τους καλοκαιρινούς μήνες, αφού ο σκοπός που υπάρχει το σχολείο σε 
αυτό το νοσηλευτήριο είναι για να εξυπηρετεί το άρρωστο παιδί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.063, ημερομηνίας 5 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τους λόγους για τους οποίους σημειώνεται καθυστέρηση 
στην πληρωμή των επηρεαζόμενων κατόχων πολυδύναμων σκαφών σύμφωνα με το 
σχέδιο απόσυρσης και πότε υπολογίζεται να γίνει η εν λόγω πληρωμή.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 
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Απάντηση ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.472, 
ημερομηνίας 15 ∆εκεμβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι 
το “Ανεμόσπιτο” βρίσκεται μέσα στο χώρο όπου σύμφωνα με απόφαση του 
Υπουργικού Συμβουλίου θα ανεγερθεί το νέο κυπριακό μουσείο. 

 Το υπό αναφορά κτίριο δεν είναι κηρυγμένο διατηρητέο από το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, είναι πετρόκτιστο, σε πολύ κακή κατάσταση και δεν 
παρουσιάζει οποιαδήποτε ιδιαίτερα αρχιτεκτονικά χαρακτηριστικά. Είναι όμως ένα 
δείγμα τυπικής αποικιακής αρχιτεκτονικής στην Κύπρο. Το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων 
έχει ήδη προβεί σε μέτρα στήριξης του. 

 Η μελλοντική χρήση του συγκεκριμένου κτιρίου θα προσδιοριστεί από τους 
αρχιτέκτονες/μελετητές που θα επιτύχουν στο ∆ιεθνή Αρχιτεκτονικό ∆ιαγωνισμό, έτσι 
ώστε η αξιοποίηση του κτηρίου να συνάδει με τις ανάγκες του κτιριολογικού 
προγράμματος του νέου κτιρίου του Κυπριακού Μουσείου. Πρόθεσή μας είναι να 
δοθεί στους μελετητές ολόκληρο το οικόπεδο του παλιού νοσοκομείου, για να 
αναπτύξουν την πρότασή τους ελεύθερα και χωρίς οποιοδήποτε εμπόδιο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.478, ημερομηνίας 15 

∆εκεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. 
Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 10 Ιανουαρίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω 
ερώτηση του βουλευτή κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη, και σας ενημερώνω τα ακόλουθα, 
όσον αφορά τη δημιουργία Πάρκου Αγνοουμένων στην Κοινότητα Λιβαδιών της 
Επαρχίας Λάρνακας: 

(α)  Το πιο πάνω Έργο προωθήθηκε ως Πολεοδομικό, με συνεισφορά 70% από το 
Κράτος και 30% από το Κοινοτικό Συμβούλιο. Η κατασκευή του Έργου 
ολοκληρώθηκε το 2010 και για την υλοποίηση του δαπανήθηκε ποσό ύψους 
€204.000. 

(β)  Το Κοινοτικό Συμβούλιο Λιβαδιών σε συνεδρία του αποφάσισε, κατά 
πλειοψηφία, τη δημιουργία δύο ξεχωριστών χώρων απότισης φόρου τιμής 
προς τους αγνοούμενους. Συγκεκριμένα αποφάσισε όπως, το πιο πάνω Πάρκο 
φέρει την ονομασία «Πάρκο Πεσόντων και Αγνοουμένων Στρατιωτών», και 
όπως σε ένα δεύτερο μνημείο, το οποίο θα ανεγερθεί σε ειδικά διαμορφωμένο 
χώρο παρά την εκκλησία της Αγίας Παρασκευής, αναγραφούν τα ονόματα 
όλων των Φονευθέντων και Αγνοούμενων Πολιτών της Κοινότητας και του 
Συνοικισμού Λιβαδιών. 

(γ)  Με βάση το άρθρο 42(1) του περί Κοινοτήτων Νόμου, το κράτος έχει την 
εξουσία να ασκεί έλεγχο νομιμότητας των αποφάσεων που λαμβάνονται από 
Κοινοτικό Συμβούλιο και μπορεί να παρέμβει μόνο σε περίπτωση διαπίστωσης 
διενέργειας παρανομίας. Στην παρούσα περίπτωση, δεν διαπιστώθηκε κάτι 
τέτοιο, αλλά ούτε και οποιοσδήποτε δυσμενής διαχωρισμός μεταξύ των 
πεσόντων.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.595, ημερομηνίας 4 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία 
Σαρίκα 

«Βελτίωση των δρόμων εντός της κοινότητας Επισκοπής Πάφου 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.595 και ημερ. 10 Φεβρουαρίου 2011, 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Στον Προϋπολογισμό Ανάπτυξης της κοινότητας για το 2011 υπάρχουν 
εγκριμένες πιστώσεις ύψους €55.000 για τη βελτίωση και κατασκευή δρόμων 
στην εν λόγω κοινότητα, ενώ στις προτάσεις της Επαρχιακής ∆ιοίκησης για τον 
Προϋπολογισμό Ανάπτυξης του 2012 συμπεριλήφθηκε ποσό ύψους €105.000 
για τον ίδιο σκοπό. 

2. Με βάση τα πιο πάνω, εναπόκειται στο Κοινοτικό Συμβούλιο Επισκοπής να 
θέσει τις προτεραιότητές του για τους δρόμους της κοινότητας τους οποίους 
επιθυμεί να βελτιώσει, διαθέτοντας τις αναγκαίες προς τούτο πιστώσεις. 

3. Πέραν των ανωτέρω, έχω τη δυνατότητα να παραχωρήσω πρόσθετη 
οικονομική βοήθεια για την εκτέλεση έκτακτων ώριμων αναπτυξιακών έργων 
στις κοινότητες, εάν και εφόσον υποβληθεί σχετικό τεκμηριωμένο αίτημα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.597, ημερομηνίας 4 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία 
Σαρίκα 

«Θέμα:  Αίτημα της κοινότητας Λεμώνας για ανέγερση κοινοτικών κτιρίων και 
αίθουσας εκδηλώσεων, καθώς και για ανάπλαση της πλατείας της κοινότητας 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή Βουλής των Αντιπροσώπων, 
με αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.597, ημερ. 14/02/2011, σχετικά με το πιο πάνω θέμα 
και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

(α) Τον Ιούνη του 2010 ολοκληρώθηκαν οι εργασίες επιδιόρθωσης του παλαιού 
∆ημοτικού Σχολείου και μετατροπής του σε κοινοτικό ιατρείο και γραφείο 
κοινοτάρχη, με δαπάνη ύψους €59.873, που αντλήθηκε από τους 
Προϋπολογισμούς των ετών 2010 και 2011. 

(β)  Το αίτημα που υποβλήθηκε από το Κοινοτικό Συμβούλιο για ανέγερση νέων 
κοινοτικών κτιρίων (που να περιλαμβάνουν επιπρόσθετα αίθουσα 
συνεδριάσεων, κοινόχρηστους χώρους και αίθουσα πολλαπλών χρήσεων), 
στην αυλή του ∆ημοτικού Σχολείου, που σημειωτέον αποτελεί ιδιοκτησία της 
εκκλησίας, η οποία εκμισθώθηκε στο Κοινοτικό Συμβούλιο, δεν μπορεί να 
ικανοποιηθεί. Η κοινότητα Λεμώνας, της οποίας οι εκλογείς ανέρχονται 
συνολικά στους 62, απέχει μόλις 300μ. από την κοινότητα Χούλους, της οποίας 
η ανεγερθείσα αίθουσα πολλαπλών χρήσεων μπορεί να καλύψει τις ανάγκες 
και των δύο κοινοτήτων. 

2.  Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε διευκρίνιση ή πρόσθετη 
πληροφόρηση.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.653, ημερομηνίας 24 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 
Μητσόπουλου 

«Το θέμα του εξωραϊσμού της πλατείας Αγίου Βασιλείου και της διαμόρφωσης της 
πλατείας του Κοινοτικού Συμβουλίου στο Καλό Χωριό Λάρνακας 

 Σε συνέχεια της ταυτάριθμης επιστολής του Γενικού ∆ιευθυντή του Υπουργείου 
Εσωτερικών προς τον Έπαρχο Λάρνακας με ημερ. 08.04.2011, η οποία 
κοινοποιήθηκε στο Γενικό ∆ιευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, σχετικά με το 
πιο πάνω θέμα, σας πληροφορώ ότι πολύ σύντομα η Επαρχιακή ∆ιοίκηση Λάρνακας 
αναμένεται να προβεί στην προκήρυξη προσφορών για το συνολικό σχεδιασμό του 
έργου με Αναθέτουσα Αρχή το Κοινοτικό Συμβούλιο Καλού Χωριού Λάρνακας. Στην 
ετοιμασία της εν λόγω μελέτης θα ληφθούν υπόψη οι εισηγήσεις της Τεχνικής 
Επιτροπής του Φορέα Επίλυσης Κυκλοφοριακών Προβλημάτων για ομαλή και 
ασφαλή κυκλοφορία. 

 Επισημαίνεται ότι, στον Προϋπολογισμό ανάπτυξης της κοινότητας υπάρχουν 
σχετικές πιστώσεις για την αμοιβή των μελετητών και για πιθανή έναρξη του Έργου 
εντός του 2011.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.674, ημερομηνίας 4 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

«Τοπιοτέχνηση της κεντρικής πλατείας και του παραλιακού μετώπου της κοινότητας 
Σωτήρας Αμμοχώστου 

 Σε συνέχεια της ταυτάριθμης επιστολής του Γενικού ∆ιευθυντή του Υπουργείου 
Εσωτερικών προς το ∆ιευθυντή του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως με ημερ. 
27.05.2011, η οποία κοινοποιήθηκε στο Γενικό ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, σχετικά με το πιο πάνω θέμα, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Το έργο ανάπλασης/αναζωογόνησης του πυρήνα της κοινότητας Σωτήρας θα 
ανατεθεί από το Κοινοτικό Συμβούλιο Σωτήρας σε ιδιώτες 
συμβούλους/μελετητές με Ανοικτό ∆ιαγωνισμό προσφοράς παροχής 
υπηρεσιών. Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, σε συνεργασία με την 
Επαρχιακή ∆ιοίκηση Αμμοχώστου, έχει ετοιμάσει τα Έγγραφα Προσφοράς και 
πολύ σύντομα αναμένεται η προκήρυξη του εν λόγω ∆ιαγωνισμού. 

 Σημειώνεται ότι το συνολικό κόστος του έργου αναμένεται να ανέλθει γύρω στα 
€3 εκ. και εντάσσεται στις Αναπτυξιακές ∆απάνες του Προϋπολογισμού του Τμήματος 
Πολεοδομίας και Οικήσεως του τρέχοντος έτους. Η προκήρυξη του ∆ιαγωνισμού για 
την κατασκευή του έργου αναμένεται να γίνει το πρώτο εξάμηνο του 2013. 

(β) Αναφορικά με το έργο της ∆ιαμόρφωσης του Παραλιακού Μετώπου της 
κοινότητας, στο παρόν στάδιο το Κοινοτικό Συμβούλιο έχει αναλάβει την 
ετοιμασία των σχετικών Εγγράφων για ανάθεση της τοπογραφικής 
αποτύπωσης σε ιδιώτες τοπογράφους. 

 Το συνολικό κόστος του έργου, το οποίο θα κατασκευαστεί σε φάσεις, 
αναμένεται να ανέλθει γύρω στα €2,5 εκ. και εντάσσεται στις Αναπτυξιακές ∆απάνες 
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του Προϋπολογισμού του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως του τρέχοντος έτους. 
Η πρώτη φάση του έργου αναμένεται να αρχίσει περί το τέλος του 2013.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.690, ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 24 Μαρτίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση 
του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στις 17/12/2008 ενέκρινε το πακέτο για τις 
κλιματικές αλλαγές και την ενέργεια, με το οποίο η EE στοχεύει να εκπληρώσει την 
περίοδο 2013-2020 τους περιβαλλοντικούς στόχους που έθεσε το 2007. Στους 
στόχους αυτούς συγκαταλέγεται η μείωση κατά 20% των εκπομπών αερίων του 
θερμοκηπίου, η αύξηση κατά 20% της χρήσης των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και 
η αύξηση κατά 10% της χρήσης των βιοκαυσίμων. 

 Η Κύπρος έχει αναλάβει δεσμευτικό στόχο μείωσης των εκπομπών αερίων 
θερμοκηπίου (σε τομείς της οικονομίας που δεν καλύπτονται από το σύστημα 
εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής) κατά 5% μέχρι το 2020 σε σχέση με το 2005, 
καθώς επίσης και στόχο αύξησης της συνεισφοράς των ανανεώσιμων πηγών 
ενέργειας στην τελική κατανάλωση ενέργειας της χώρας στο 13% μέχρι το 2020. Όσον 
αφορά τις εκπομπές των εγκαταστάσεων που καλύπτονται από το κοινοτικό Σύστημα 
Εμπορίας Εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου αυτές θα πρέπει να μειωθούν κατά 
21% σε σχέση με τα αντίστοιχα επίπεδα εκπομπών τους για το 2005. 

 Το Υπουργείο μας, σε συνεργασία με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς, 
ετοιμάζει το στρατηγικό σχέδιο μείωσης των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου για 
την περίοδο 2013-2020. 

 Σημειώνεται ότι, από το 2013 και έπειτα, το μεγαλύτερο μέρος των 
δικαιωμάτων εκπομπών που προορίζονται για τον κλάδο της ηλεκτρικής ενέργειας θα 
τίθεται σε πλειστηριασμό, δεδομένου ότι οι σχετικές επιχειρήσεις έχουν τη δυνατότητα 
να μετακυλούν το αυξημένο κόστος των δικαιωμάτων αυτών. Συγκεκριμένα, δεν 
πραγματοποιείται δωρεάν κατανομή σε κανένα παραγωγό ηλεκτρικής ενέργειας, εκτός 
από τις περιπτώσεις που εμπίπτουν στις προϋποθέσεις παρέκκλισης. Σε άλλους 
τομείς (συμπεριλαμβανομένων των αερομεταφορών), η δωρεάν κατανομή 
δικαιωμάτων θα ελαττώνεται σταδιακά από το 2013, ούτως ώστε το 2020 να έχει 
καταργηθεί πλήρως. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.706, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Ο δρόμος Περιστερώνας-Λυσού, αρμοδιότητας του Τμήματος ∆ημοσίων 
Έργων, συντηρείται από το Επαρχιακό Γραφείο Πάφου στα πλαίσια των διαθέσιμων 
πιστώσεων της συνήθους συντήρησης του οδικού δικτύου της επαρχίας Πάφου. Μέσα 
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στο 2011, επιδιορθώθηκαν ήδη καθιζήσεις που υπήρχαν στο οδόστρωμα. Στο 
πρόγραμμα περιοδικής συντήρησης για το 2011 δεν περιλαμβάνεται η επίστρωση με 
πρέμιξ του δρόμου. Η κατάσταση του οδοστρώματος παρακολουθείται και, εφόσον 
παραστεί ανάγκη, θα περιληφθεί σε κατοπινά προγράμματα. 

 Οι δρόμοι Λυσού-Κινούσας, Λυσού-Πελαθούσας και Λυσού-Αγίου 
Χαραλάμπους υπάγονται στην αρμοδιότητα της Επαρχιακής ∆ιοίκησης Πάφου, ενώ ο 
δρόμος Σταυρού της Ψώκας στο Τμήμα ∆ασών. Το Υπουργείο Συγκοινωνιών και 
Έργων έχει ήδη διαβιβάσει τα ερωτήματα στα αρμόδια Τμήματα για κατάλληλο 
χειρισμό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.709, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα, η οποία διαβιβάστηκε στα Υπουργεία Εσωτερικών και Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων & Περιβάλλοντος από το Γενικό ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με την επιστολή του ημερομηνίας 5.4.2011, και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α)  Για τη Βιολογική Μονάδα που λειτουργεί στην Αχέλεια (Α' Φάση), σε μεγάλη 
απόσταση από την οικιστική περιοχή της κοινότητας, το Συμβούλιο 
Αποχετεύσεων Πάφου κατέχει σχετική Άδεια Απόρριψης Αποβλήτων, με αρ. 
52/2008. Στα πλαίσια σχετικής σύμβασης για επέκταση του Σταθμού 
Επεξεργασίας Λυμάτων στην Αχέλεια, το Σ.Α.ΠΑ. έχει επίσης εκτελέσει 
πρόσθετα βελτιωτικά και σύγχρονα έργα για την αποτελεσματικότερη 
αντιμετώπιση συμβάντων ενδεχόμενης οχληρίας. 

(β)  Σύμφωνα με το Γενικό ∆ιευθυντή του Σ.Α.ΠΑ., το Συμβούλιο συμμορφώνεται με 
τους όρους της πιο πάνω άδειας απόρριψης, ενώ παράλληλα, μέχρι να τεθεί σε 
λειτουργία η νέα Βιολογική Μονάδα, στις περιπτώσεις που υποβάλλονται 
οποιαδήποτε παράπονα από επηρεαζόμενους πολίτες, αυτό ανταποκρίνεται 
άμεσα και επιλύει τα τυχόν προβλήματα που παρουσιάζονται. 

(γ)  Ο Γενικός ∆ιευθυντής του Σ.Α.ΠΑ. μας ενημέρωσε ότι, επί του παρόντος, η νέα 
Βιολογική Μονάδα βρίσκεται υπό ρύθμιση και αναμένεται η πλήρης λειτουργία 
και παραλαβή της σύντομα. Κατά τη διάρκεια της ρύθμισης είναι δυνατό να 
παρουσιάζονται κάποια προσωρινά προβλήματα, τα οποία όμως θα 
εξαλειφθούν μόλις η μονάδα παραληφθεί.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.712, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«Παραχώρηση κρατικής γης στην Αναρίτα για τη δημιουργία πάρκου 

Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.009.05.01.712 ημερομηνίας 6.4.2011, 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι το Κοινοτικό Συμβούλιο 
Αναρίτας δεν έχει προς το παρόν υποβάλει οποιαδήποτε αίτηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιουνίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.713, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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«Αναφορικά με το θέμα της δημιουργίας προβόλου νια τη διαμόρφωση χώρων 
στάθμευσης στην κοινότητα Καλοπαναγιώτη 

 Σε συνέχεια της ταυτάριθμης επιστολής του Γενικού ∆ιευθυντή του Υπουργείου 
Εσωτερικών προς τον Έπαρχο Λευκωσίας με ημερ. 28.04.2011, η οποία 
κοινοποιήθηκε στο Γενικό ∆ιευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, σχετικά με το 
πιο πάνω θέμα, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α)  Η διαμόρφωση των εν λόγω χώρων στάθμευσης αποτελεί μέρος της Β' Φάσης 
του έργου της ανάπλασης του παραδοσιακού πυρήνα Καλοπαναγιώτη και 
συγχρηματοδοτείται, όπως και η Α' Φάση, από τα ∆ιαρθρωτικά Ταμεία της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

(β)  Για το πιο πάνω έργο έχει εξασφαλισθεί Πολεοδομική Άδεια, για την οποία 
λήφθηκαν υπόψη οι απόψεις όλων των εμπλεκόμενων Τμημάτων και 
Υπηρεσιών. Ειδικότερα σ' ότι αφορά στο θέμα της εκπόνησης μελέτης 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων, ο ∆ιευθυντής του Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως αναφέρει ότι, σύμφωνα με τον περί Εκτίμησης Επιπτώσεων στο 
Περιβάλλον από ορισμένα έργα Νόμο, η συγκεκριμένη ανάπτυξη δεν εμπίπτει 
στις κατηγορίες έργων για τις οποίες χρειάζεται οποιαδήποτε μελέτη 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων. 

(γ)  Ολοκληρώνοντας, επισημαίνεται ότι το εν λόγω έργο όχι μόνο δεν αλλοιώνει 
τον χαρακτήρα του παραδοσιακού πυρήνα της κοινότητας αλλά σε συνδυασμό 
με την πληθώρα των έργων που υλοποιούνται τα τελευταία χρόνια στην 
κοινότητα συμβάλλει στην αναβάθμιση του κτιστού και φυσικού περιβάλλοντος 
της κοινότητας, καθώς και στη βελτίωση της ποιότητας ζωής τόσο των 
κατοίκων όσο και των επισκεπτών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Ιουλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων 
κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.720, 

ημερομηνίας 7 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 
κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι, 
στόχος του Τμήματος Αρχαιοτήτων είναι η έκδοση της Ετήσιας Έκθεσής του σε 
δίγλωσση μορφή για διευκόλυνση και των ξένων που ασχολούνται με την 
αρχαιολογία. 

 ∆υστυχώς, λόγω μειωμένου αριθμού προσωπικού και του μεγάλου φόρτου 
εργασίας που έχει να επιτελέσει το υφιστάμενο προσωπικό, τούτο δεν είχε καταστεί 
εφικτό, μέχρι σήμερα. 

 Είμαι ιδιαίτερα ευτυχής να σας πληροφορήσω ότι το Τμήμα Αρχαιοτήτων 
ετοιμάζει την έκδοση της ετήσιας έκθεσής του για τα έτη 2009 και 2010, στην ελληνική 
και αγγλική γλώσσα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.741, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 3 Μαΐου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση 
του βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Σύστημα Εμπορίας ∆ικαιωμάτων Εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου 
(ΣΕ∆Ε) θεσμοθετήθηκε με την Οδηγία 2003/87/ΕΚ και είναι σε εφαρμογή από το 
2005. Το ΣΕ∆Ε θέτει ανώτατο όριο για τις συνολικές επιτρεπόμενες εκπομπές, αλλά, 
εντός του ορίου αυτού, επιτρέπει στους συμμετέχοντες στο σύστημα να αγοράζουν και 
να πωλούν δικαιώματα κατά βούληση. Κάθε δικαίωμα επιτρέπει στον κάτοχο του να 
εκπέμπει έναν τόνο CO2. 

 Με βάση το ισχύον ΣΕ∆Ε, τα κράτη μέλη καταρτίζουν εθνικά σχέδια κατανομής, 
στα οποία καθορίζονται οι συνολικές εκπομπές τους στο πλαίσιο του ΣΕ∆Ε, καθώς 
και ο αριθμός των δικαιωμάτων εκπομπών που λαμβάνει κάθε εγκατάσταση της 
χώρας τους. Οι επιχειρήσεις που διατηρούν τις εκπομπές τους σε επίπεδα 
χαμηλότερα των δικαιωμάτων τους μπορούν να πουλήσουν τα δικαιώματα που τους 
περισσεύουν. Όσες δυσκολεύονται να ευθυγραμμίσουν τις εκπομπές με τα 
δικαιώματά τους μπορούν να επιλέξουν να λάβουν μέτρα για τη μείωση των 
εκπομπών τους ή να αγοράσουν τα πρόσθετα δικαιώματα που χρειάζονται στην 
αγορά ή έναν συνδυασμό των δύο αυτών δυνατοτήτων. 

 Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στις 17/12/2008 ενέκρινε το νομοθετικό πακέτο για 
τις κλιματικές αλλαγές και την ενέργεια (2013-2020). Στους στόχους αυτούς 
συγκαταλέγεται η μείωση κατά 20% των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου, η 
αύξηση κατά 20% της χρήσης των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και η αύξηση κατά 
10% της χρήσης των βιοκαυσίμων στις μεταφορές. Το πακέτο περιλαμβάνει, μεταξύ 
άλλων, την Οδηγία 2009/29/ΕΚ η οποία τροποποιεί το ΣΕ∆Ε. 

 Με τη νέα Οδηγία καθορίζεται ένα ενιαίο ανώτατο όριο για όλη την EE, 
επομένως δε θα χρειάζονται πλέον τα εθνικά σχέδια κατανομής. Μεταξύ των αλλαγών 
είναι και η κατάργηση της δωρεάν κατανομής δικαιωμάτων στην ηλεκτροπαραγωγή. 
Ορισμένα κράτη μέλη θα έχουν το δικαίωμα προαιρετικής και προσωρινής 
παρέκκλισης από τον κανόνα απαγόρευσης δωρεάν κατανομής κάτω από ορισμένες 
προϋποθέσεις. 

 Άλλη μία σημαντική αλλαγή στο ΣΕ∆Ε από το 2013 είναι ότι τα δικαιώματα που 
δε θα κατανέμονται δωρεάν θα πλειστηριάζονται από τα κράτη μέλη, σύμφωνα με 
κανονισμούς οι οποίοι εκδόθηκαν από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Τα δικαιώματα, τα 
οποία θα κατανεμηθούν δωρεάν, αφαιρούνται από την ποσότητα δικαιωμάτων τα 
οποία θα πλειστηριαστούν από το συγκεκριμένο κράτος μέλος. 

 Στα πλαίσια των πιο πάνω, το υπουργείο εξετάζει το ενδεχόμενο να ζητηθεί 
παρέκκλιση, ώστε να κατανεμηθούν δωρεάν δικαιώματα στις επιλέξιμες 
εγκαταστάσεις ηλεκτροπαραγωγής. Σε αυτή την περίπτωση, θα μειωθούν, στο βαθμό 
που αυτό είναι δυνατό, οι αρνητικές επιπτώσεις λόγω της αναμενόμενης αύξησης στις 
τιμές της ηλεκτρικής ενέργειας στις επιχειρήσεις και τα νοικοκυριά. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Και έτσι προχωρούμε στο Κεφάλαιο Τέταρτο, με θέματα εγγραφέντα από τους 
συναδέλφους προς συζήτηση.  
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 Η σημερινή συζήτηση του Κεφαλαίου Τέταρτου αφορά το θέμα που 
τιτλοφορείται «Το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο μας και η ανάγκη δημιουργίας 
νέων θέσεων εργασίας», θέμα που έχει εγγραφεί με εισήγηση όλων των κομμάτων. 

 Αντιλαμβάνομαι ότι στους εγγεγραμμένους ομιλητές είναι ο κ. Κώστας 
Κωνσταντίνου από το ∆ημοκρατικό Συναγερμό, ο οποίος έχει το λόγο. 

 Να ετοιμάζεται ο κ. Αντρέας Φακοντής από πλευράς του ΑΚΕΛ και ο κ. Άγγελος 
Βότσης ακολουθεί. 

Κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Πολλά έχουν λεχθεί από αυτό εδώ το βήμα για τις δυσμενείς συνέπειες της 
παγκόσμιας οικονομικής κρίσης και το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο μας.  
Σήμερα δε σκοπεύω να επαναλάβω εαυτούς και αλλήλους ούτε και να σας κουράσω 
με μακρόσυρτες αναλύσεις.  Εισαγωγικά και μόνο να πω ότι η διαχρονική πορεία του 
προβλήματος της ανεργίας στον τόπο μας, οι υποτιμήσεις που δέχεται η οικονομία 
μας από ξένους οίκους αξιολόγησης, καθώς και οι δυσοίωνες προβλέψεις 
τεχνοκρατών και οικονομολόγων για το έτος που διανύουμε δεν αφήνουν πολλά 
περιθώρια αισιοδοξίας.  Όλα δείχνουν ότι μέσα στο 2011 το ποσοστό ανεργίας θα 
ξεπεράσει το 8%, αφού, σύμφωνα με στοιχεία της Eurostat, το μήνα Μάιο η ανεργία 
έφθασε στο 7,4% από 7,2% τους μήνες Μάρτιο και Απρίλιο. 

 Να μου επιτρέψετε σε αυτό το σημείο να κάνω ειδική αναφορά, έντιμε κύριε 
Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πόλη και επαρχία της Πάφου.  Όλοι 
γνωρίζουμε το μέγεθος του προβλήματος και γι’ αυτό δε σκοπεύω να κουράσω με 
αριθμούς και στατιστικά στοιχεία.  Να πω μόνο ότι η σχετική μείωση που 
καταγράφεται στα ποσοστά ανεργίας το τελευταίο τρίμηνο δεν πρέπει να μας ξεγελά, 
αφού η μικρή πτώση των δειχτών οφείλεται κυρίως στις εποχιακές ανάγκες για 
προσωπικό στην τουριστική βιομηχανία.  Είναι, με άλλα λόγια, ένα προσωρινό 
φαινόμενο και όχι αποτέλεσμα πολιτικής.  Για του λόγου το αληθές να αναφέρω ότι η 
Πάφος και το μήνα Ιούνιο καταγράφει υψηλότατα ποσοστά ανεργίας, με τους 
εγγεγραμμένους ανέργους να φθάνουν στις 3 675 ή ποσοστό 13,55%.  Άλλωστε, να 
μην ξεχνάμε ότι πρόκειται για τα επίσημα στοιχεία, που πάντα εμφανίζουν απόκλιση 
προς τα κάτω σε σχέση με τα πραγματικά δεδομένα.   

 Σε μια εποχή που η ανεργία παραμένει στα ύψη, η κρίση στην τουριστική και 
κατασκευαστική βιομηχανία διαιωνίζεται και η ανάπτυξη βρίσκεται στο σημείο μηδέν οι 
προτάσεις για ενίσχυση της οικονομίας της Πάφου πρέπει να διακρίνονται από 
ρεαλισμό και υπευθυνότητα.  Πρέπει επίσης να αντιμετωπίζουν το ζήτημα συνολικά 
και όχι αποσπασματικά, εστιάζοντας στο τρίπτυχο έργα υποδομής, ανάπτυξη και 
επενδύσεις-τουρισμός.  

 Έργα υποδομής:  Άμεση έναρξη εργασιών για την κατασκευή έργων πνοής, 
όπως είναι ο αυτοκινητόδρομος Πάφου-Πόλης Χρυσοχούς.  ∆υστυχώς, σήμερα 
ενώπιον της επιτροπής Συγκοινωνιών ακούσαμε και πάλι μισόλογα, ακούσαμε 
υποσχέσεις, ακούσαμε για πολιτική… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε συνάδελφε, το θέμα μας είναι η ανεργία και όχι ο δρόμος Πόλης-Πάφου. 
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Κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Είναι συνυφασμένο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Είναι ένα από τα πολλά συνυφασμένα.  Σας παρακαλώ, επικεντρωθείτε στην 
ουσία του θέματος. 

Κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

 Εν πάση περιπτώσει, ακούσαμε και πάλι σήμερα το ίδιο μοτίβο για την πολιτική 
βούληση της κυβέρνησης για προώθηση, υλοποίηση, εφαρμογή αυτού του 
αναπτυξιακού έργου.  Είναι μια πολιτική προσέγγιση, ένα μοτίβο το οποίο ακούμε τα 
τελευταία χρόνια, τους τελευταίους μήνες με πολύ έντονο ρυθμό, αλλά δυστυχώς δε 
μας λένε πότε και μέχρι πού φτάνει αυτή η πολιτική βούληση. 

 Το θέμα της μαρίνας.  Ο οδικός παρακαμπτήριος.  Η επιτακτική ανάγκη 
ίδρυσης πανεπιστημιακής σχολής.  Υλοποίηση των αποφάσεων για τον Ακάμα και το 
διαχειριστικό σχέδιο, το οποίο πάει και αυτό στις ελληνικές καλένδες.  Αναβάθμιση και 
εκσυγχρονισμός του δικτύου αστικών, υπεραστικών και περιφερειακών συγκοινωνιών.  
Βελτίωση των εγκαταστάσεων, της λειτουργίας και των υπηρεσιών στο αεροδρόμιο, 
ώστε να καταστεί η Πάφος ελκυστικός προορισμός για πτήσεις ξένων αεροπορικών 
εταιρειών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Φακοντή, θα σας παρακαλέσω, όταν ακολουθήσει η ομιλία σας, να 
υιοθετήσετε όσα είπε ο κ. Κωνσταντίνου.   

 Κύριε Κωνσταντίνου, θέλω να σας παρακαλέσω να συνειδητοποιήσετε ότι 
μιλούμε για το ευρύτερο θέμα ανεργίας και όχι το ανεργιακό πρόβλημα της Πάφου και 
ιδιαίτερα τα έργα αναπτύξεως της Πάφου.  

Κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και πάλι… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Γι’ αυτό προειδοποιώ και τον Αντρέα να το ξέρει, όταν ανέλθει στο βήμα, να πει 
ότι υιοθετεί όσα έχουν ειπωθεί για τα προβλήματα στα οποία έχετε εστιάσει την 
προσοχή σας, αλλά μιλούμε ως Βουλή των Αντιπροσώπων ευρύτερα για το θέμα της 
ανεργίας.  Σας παρακαλώ, επικεντρωθείτε στο συγκεκριμένο θέμα. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Επιτρέψτε μου να πω ότι ο κ. Φακοντής θα μπορούσε να επεκταθεί στην 
ανεργία στη Χλώρακα.   

(Γέλια) 

Κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Τα θερμοκήπια εννοείτε, με τα παράγωγα τα οποία δεν μπορούν να τα 
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παράξουν; 

(Γέλια) 

 Εν πάση περιπτώσει, κύριε Πρόεδρε, με όλο το σεβασμό, επεκτείνω τα 
προβλήματα τα οποία αναφέρονται για την προώθηση αναπτυξιακών έργων για την 
Πάφο σε όλη την επικράτεια, γιατί είναι το ίδιο και το αυτό αποτέλεσμα το οποίο 
βλέπουμε να υπάρχει σήμερα από πλευράς έλλειψης στρατηγικής, πολιτικής, 
οραμάτων, αλλά και προώθησης όλων εκείνων τα οποία έπρεπε να είχαν γίνει από 
την παρούσα κυβέρνηση.    

 Ανάπτυξη και επενδύσεις.  Και ό,τι λέω για την Πάφο ισχύει και παγκύπρια.  
Προσέλκυση ξένων επενδύσεων και καταπολέμηση της σχετικής γραφειοκρατίας.  
Ενθάρρυνση της ιδιωτικής πρωτοβουλίας με την παροχή πολεοδομικών 
διευκολύνσεων.  Στήριξη των μικρομεσαίων επιχειρήσεων με την παροχή 
φορολογικών ελαφρύνσεων.  Επενδύσεις στον τομέα της παροχής των υπηρεσιών.  
Επενδύσεις στον τομέα του εναλλακτικού τουρισμού.  Προώθηση μιας νέας 
οικολογικής πολιτικής με στόχο τη βελτίωση της ποιότητας ζωής και την προστασία 
του περιβάλλοντος.   

 Όσον αφορά τον τουρισμό, βελτίωση των υποδομών σε δημόσιες παραλίες και 
τουριστικά θέρετρα.  ∆ημιουργία καζίνου, νόμιμου καζίνου, για να έχει και το κράτος 
έσοδα και να μην πηγαίνουν οι ξένοι, αλλά και οι ντόπιοι, να καταφεύγουν στα 
κατεχόμενα και να αφήνουν εκεί συνάλλαγμα εκατομμυρίων.  Σύγχρονη διαφημιστική 
εκστρατεία σε αναδυόμενες αγορές για την προώθηση του τουριστικού μας προϊόντος.  
Ανάδειξη του ιστορικού, αρχαιολογικού και πολιτιστικού θησαυρού της Πάφου και όχι 
μόνο.  Μια τέτοια συνολική προσέγγιση θα τροφοδοτούσε την ανάπτυξη και θα άνοιγε 
νέες θέσεις εργασίας στην πόλη και επαρχία Πάφου και όχι μόνο.  Θα ήταν βεβαίως 
ευχής έργο, αν λαμβάνονταν υπόψη εκ μέρους της εκτελεστικής εξουσίας και οι 
εισηγήσεις φορέων όπως των εμπορικών και βιομηχανικών επιμελητηρίων της 
Κύπρου και της Πάφου ιδιαίτερα και του Επιστημονικού Τεχνικού Επιμελητηρίου 
Κύπρου. 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Χρόνια τώρα η Πάφος κρούει τον κώδωνα του κινδύνου μέσα από 
παρεμβάσεις των κοινοβουλευτικών της αντιπροσώπων, των αρχών τοπικής 
αυτοδιοίκησης και θεσμοθετημένων φορέων, λυπούμαι όμως να παρατηρήσω, εις ώτα 
μη ακουόντων.  Για άλλη μια φορά μεταφέρω ενώπιόν σας τη φωνή απελπισίας των 
οικογενειών που αδυνατούν να ικανοποιήσουν τις βασικές τους ανάγκες και να 
ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους.   

 Εδώ οφείλω να πω κάτι το οποίο ζούμε καθημερινά, το ζουν και οι συνάδελφοι 
και το επικαλούμαι, αλλά και άλλοι φορείς και κύρια η Εκκλησία και άλλα οργανωμένα 
σύνολα στην Πάφο.  ∆ε μένει μέρα που να μη μας επισκέπτονται στα γραφεία μας 
οικογενειάρχες εκλιπαρώντας στήριξη, οικονομική βοήθεια και οποιασδήποτε άλλης 
μορφής βοήθεια.  Αυτό είναι μια πραγματικότητα.  ∆εν ξέρω αν δεν το ζείτε σε άλλες 
επαρχίες ή στις επαρχίες σας, αυτό εμείς το ζούμε καθημερινά στην Πάφο.  Αυτό 
δεικνύει το πού έχουμε οδηγηθεί, πού βρισκόμαστε σήμερα.  Είναι θέματα και 
προβλήματα που έπρεπε να επιλύει και να λύει η εκτελεστική εξουσία διά των 
συντεταγμένων της οργάνων.  ∆ε βρίσκει ανταπόκριση ο κόσμος.  Τώρα γιατί;  Ας 
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προβληματιστούμε και για το πού έχουμε οδηγηθεί. 

 Η κραυγή απόγνωσης των νέων και των επιστημόνων που βρίσκονται 
εγκλωβισμένοι στα πλοκάμια της ανεργίας.  Ο μαρασμός των μικρομεσαίων 
επιχειρήσεων που κλείνουν η μια μετά την άλλη.  Το αδιέξοδο μιας ολόκληρης 
κοινωνίας που βρίσκεται αντιμέτωπη με σωρεία προβλημάτων.  Υποσχέσεις που 
αθετούνται.  Χρονοδιαγράμματα που δεν εφαρμόζονται.  Καθυστερήσεις επί 
καθυστερήσεων, στασιμότητα και αδιαφορία.  Η λαϊκή δυσαρέσκεια για τους 
κυβερνητικούς χειρισμούς μεγαλώνει μέρα παρά μέρα.  Η πεποίθηση ότι η Πάφος 
είναι ο φτωχός συγγενής κερδίζει έδαφος.  Έχοντας όλα αυτά υπόψη δε θα μου 
προκαλέσει καμιά έκπληξη, αν το κυπριακό κίνημα των αγανακτισμένων ξεκινήσει από 
την Πάφο. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Κωνσταντίνου. 

 Να παρακαλέσω τώρα τον κ. Φακοντή.  Σας έχει υπερκαλύψει ο Κώστας, αλλά 
μπορείτε να προσθέσετε και εσείς μερικά άλλα πέραν της Χλώρακας.  

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 Να μιλήσω και για τη Χλώρακα, την Έμπα, τη Γεροσκήπου και για τις 
υπόλοιπες κοινότητες! 

 (Γέλια) 

 Κύριες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Η σημερινή παγκόσμια οικονομική κρίση, που αντιμετωπίζει ολόκληρη η 
ανθρωπότητα, έχει επηρεάσει όλες τις χώρες του πλανήτη, άλλες σε μεγαλύτερο και 
άλλες σε μικρότερο βαθμό.  Η κρίση δεν προέκυψε από το πουθενά. πρόκειται για 
βαθιά δομική κρίση του καπιταλιστικού συστήματος και του νεοφιλελεύθερου μοντέλου 
οικονομικής ανάπτυξης. 

 Τα υψηλά ποσοστά ανεργίας, όπως καταγράφονται σήμερα σε ολόκληρο τον 
κόσμο, αποτελούν δυστυχώς την πιο σκληρή έκφραση της παγκόσμιας κρίσης με τους 
εργαζόμενους και τις ευπαθείς ομάδες του πληθυσμού να επηρεάζονται σε 
μεγαλύτερο βαθμό σε μια εποχή όπου οι παραγωγικές δυνατότητες και τα διαθέσιμα 
αγαθά στον πλανήτη υπερβαίνουν τις πλείστες φορές τις βασικές ανάγκες των 
ανθρώπων.  

 Παρά το γεγονός ότι η κυπριακή οικονομία συγκαταλέγεται στις οικονομίες που 
επηρεάστηκαν σε συγκριτικά μικρότερο βαθμό, οι επιπτώσεις των μειωμένων ρυθμών 
ανάπτυξης και η ανεξέλεγκτη εισροή κοινοτικών εργαζομένων είχαν ως αποτέλεσμα 
την αύξηση της ανεργίας.  Και παρ’ όλο που η ύφεση της οικονομίας έχει περιοριστεί 
σε ένταση και έχουμε μπει πλέον σε θετικούς ρυθμούς ανάπτυξης, φαίνεται ότι αυτή 
θα διαρκέσει ακόμα για πολύ, καθώς οι πρόσφατες εξελίξεις σε ολόκληρη τη ζώνη της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης και ιδιαίτερα στην Ελλάδα μάς επηρεάζουν άμεσα, αφού 
προκαλούν περαιτέρω ανασφάλεια. 

 Αν και τα ποσοστά της ανεργίας εξακολουθούν να καταγράφονται σε ψηλά 
επίπεδα, η αύξηση που σημειώθηκε στο ρυθμό ανάπτυξης κατά το 2010 και το 2011, 
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η έγκαιρη και αποφασιστική συμβολή της κυβέρνησης και του Υπουργείου Εργασίας, 
τα μέτρα που προωθήθηκαν και τα σχέδια που εξαγγέλθηκαν, οι θετικές προοπτικές 
στον τουρισμό και τα δημόσια έργα που εκτελούνται και θα εκτελεστούν την περίοδο 
αυτή μας δίνουν το δικαίωμα να αισιοδοξούμε ότι το 2011 θα έχει μια ικανοποιητική 
πορεία, χωρίς αυτό όμως να σημαίνει ότι η ανεργία θα περιοριστεί και θα συρρικνωθεί 
αισθητά από τη μια μέρα στην άλλη.   

 Αναγνωρίζοντας το γεγονός ότι η εργασία είναι πολύτιμη για κάθε άνθρωπο, 
ως ΑΚΕΛ στηρίξαμε τις έγκαιρες και στοχευμένες ενέργειες της κυβέρνησης για 
αντιμετώπιση των επιπτώσεων της κρίσης με την ενίσχυση της ανάπτυξης και τη 
στήριξη της απασχόλησης και της κοινωνικής συνοχής μέσω μιας 
κοινωνικοοικονομικής πολιτικής που στηρίζεται στις αρχές της κοινωνικής δικαιοσύνης 
και αλληλεγγύης και η οποία έχει αποτρέψει τη θυματοποίηση των εργαζομένων και 
των ευπαθών ομάδων του πληθυσμού μας. 

 Στο σημείο αυτό αξίζει να αναφέρω ενδεικτικά μερικά από τα μέτρα που έχουν 
παρθεί και τα σχέδια που υλοποιούνται για αναχαίτιση της ανεργίας και στήριξη της 
απασχόλησης: 

1. Εφαρμόζονται από την Αρχή Ανάπτυξης Ανθρώπινου ∆υναμικού, το Κέντρο 
Παραγωγικότητας, το ΑΞΙΚ και το Τμήμα Εργασίας αρκετά προγράμματα, 
όπως τα ακόλουθα: 

 Το έκτακτο σχέδιο παροχής κινήτρων για εργοδότηση ανέργων. 

 Το έκτακτο σχέδιο στήριξης της απασχόλησης με εξατομικευμένη 
κατάρτιση ανέργων στις επιχειρήσεις. 

 Το έκτακτο σχέδιο επιχορήγησης επιχειρήσεων για ενίσχυση της 
απασχόλησης. 

 Το σχέδιο στελέχωσης επιχειρήσεων με απόφοιτους τριτοβάθμιας 
εκπαίδευσης. 

 Το έκτακτο σχέδιο επιμόρφωσης ανέργων. 

 Τα μονοεπιχειρησιακά προγράμματα κατάρτισης και προγράμματα 
αρχικής κατάρτισης ανέργων και νεοεισερχομένων. 

2. Αξιοποιούνται τόσο εθνικοί όσο και κοινοτικοί πόροι ύψους πέραν των €28 
εκατομ.  Με τα σχέδια που εφαρμόζονται υπολογίζεται ότι 19 500 περίπου 
άτομα επωφελήθηκαν με διάφορους τρόπους και σήμερα 5 300 άτομα εξ 
αυτών εργάζονται. 

3. Άλλα μέτρα και πολιτικές εξίσου σημαντικές που προωθήθηκαν και 
προωθούνται είναι οι ακόλουθες: 

 Εντατικοποίηση της εκστρατείας για πάταξη της παράνομης και 
αδήλωτης εργασίας. 

 Αξιοποίηση του διατάγματος για αύξηση του κατώτατου μισθού. 

 Ένταξη των ευάλωτων ομάδων του πληθυσμού στην απασχόληση με 
αξιοποίηση πόρων από το Ευρωπαϊκό Κοινοτικό Ταμείο ύψους €7 
εκατομ. 
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 Εφαρμογή αυστηρότερης πολιτικής και με αντικειμενικά, διαφανή 
κριτήρια για απασχόληση υπηκόων τρίτων χωρών.  Ενδεικτικά αναφέρω 
ότι μέχρι τον Ιούνιο του 2010 οι εγκρίσεις που παραχωρήθηκαν ήταν 
μειωμένες κατά 18% σε σύγκριση με την αντίστοιχη περίοδο του 2009. 

 Εφαρμογή ολοκληρωμένης μεταναστευτικής πολιτικής.  Η κυβέρνηση 
∆ημήτρη Χριστόφια είναι η πρώτη κυβέρνηση που ασχολήθηκε και 
αντιμετώπισε το σοβαρό αυτό πρόβλημα.  Ενδεικτικά αναφέρω ότι ο 
αριθμός των αιτητών πολιτικού ασύλου μειώθηκε αισθητά, αφού από τις 
11 500 αιτήσεις το 2005 ο αντίστοιχος αριθμός το 2010 έφτασε τις μόλις 
1 400 αιτήσεις. 

 Μέσα από τα στοιχεία αυτά φαίνεται ξεκάθαρα ότι τόσο η κυβέρνηση όσο και το 
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων ενήργησαν έγκαιρα και 
αποφασιστικά προς τη σωστή κατεύθυνση.  Φαίνεται ξεκάθαρα ότι έχει παραχθεί 
συγκεκριμένο έργο, κάτι το οποίο καταδεικνύει την τόλμη και την αποφασιστικότητα 
της κυβέρνησης να αντιμετωπίσει το υπαρκτό πρόβλημα της ανεργίας, απόρροια 
βέβαια της οικονομικής κρίσης.  Σε αντίθεση με άλλες ευρωπαϊκές χώρες που 
ακολούθησαν φοροεισπρακτικές και αντιλαϊκές πολιτικές η κυβέρνηση ∆ημήτρη 
Χριστόφια με τη σωστή διαβούλευση, τη στήριξη των κοινωνικών εταίρων και την 
έγκριση της Ευρωπαϊκής Ένωσης προώθησε μέτρα που θεωρούμε ότι συνέβαλαν στη 
συγκράτηση της ανεργίας, στην ενίσχυση της οικονομίας και στην ανάπτυξη.  Αν δε 
λαμβάνονταν τα σωστά αυτά μέτρα, η οικονομία της Κύπρου θα βρισκόταν σε πολύ 
πιο δύσκολη κατάσταση, ενώ η ανεργία θα ήταν σημαντικά ψηλότερη. 

 Σημειώνουμε ότι, σύμφωνα με στοιχεία της Στατιστικής Υπηρεσίας, κατά το 
μήνα Απρίλιο του 2011 το ποσοστό της ανεργίας στην Κύπρο ανήλθε στο 7,2% -
κατέχουμε την έβδομη καλύτερη θέση στην Ευρωπαϊκή Ένωση- ενώ ο μέσος όρος 
στην Ευρωζώνη ήταν 10%.  Το ποσοστό απασχόλησης για πρόσωπα 20-64 ετών 
ήταν για το 2010 στο 75,4%, ποσοστό από τα ψηλότερα που παρατηρούνται στις 
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Στα ίδια περίπου επίπεδα με τα περσινά παρέμεινε 
και το ποσοστό ανεργίας στους νέους 15-24 ετών, 20,7%.  Και ενώ είναι κοινά 
παραδεκτό ότι υπάρχει αυξημένη ανεργία στους νέους, θα πρέπει να παραδεχθούμε 
ότι στην Κύπρο πάντοτε παρατηρείτο μια ανισοσκέλεια μεταξύ πτυχιούχων και των 
ευκαιριών απασχόλησής τους.  Ως ΑΚΕΛ, σχετικά με την αυξημένη ανεργία ανάμεσα 
στους νέους, επικροτούμε τη σύνδεση του εκπαιδευτικού συστήματος με την αγορά 
εργασίας, ώστε να μην παράγουμε άνεργους επιστήμονες και χαιρετίζουμε την 
προσπάθεια που καταβάλλει η κυβέρνηση ∆ημήτρη Χριστόφια για αναβάθμιση του 
θεσμού του επαγγελματικού προσανατολισμού και της επαγγελματικής αγωγής των 
νέων.  Επίσης, ως ΑΚΕΛ πιστεύουμε ότι θα πρέπει να γίνει άμεσα έρευνα της αγοράς 
εργασίας και πρέπει επιτέλους να καταγραφούν οι ελλείψεις και οι πλεονασμοί, ώστε 
να καθοδηγείται ο κόσμος και ιδιαίτερα οι νέοι μας στις πιο σωστές επιλογές, για να 
μπορούν ευκολότερα να εξασφαλίζουν εργασία. 

 Τα ψηλά ποσοστά ανεργίας οφείλονται στην οικονομική κρίση, αλλά και στο 
μεγάλο αριθμό κοινοτικών εργαζομένων.  Χαρακτηριστικά αναφέρουμε ότι από τις 27 
102 εγγεγραμμένους ανέργους τον Ιούνιο του 2011 ποσοστό γύρω στο 26% περίπου 
είναι κοινοτικοί, ενώ πολύ σημαντικό ποσοστό των θέσεων εργασίας καταλαμβάνεται 
από κοινοτικούς, οι οποίοι προτιμούνται από τους εργοδότες, διότι το εργατικό τους 
κόστος είναι πολύ πιο χαμηλό, διότι χρησιμοποιούνται ως φτηνή εργατική δύναμη.  Η 
μαζική ροή κοινοτικών εργαζομένων δημιουργεί κλίμα ανασφάλειας και αβεβαιότητας 
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για το αύριο.  Οι εργαζόμενοι και κυρίως οι ανοργάνωτοι αναγκάζονται κάτω από την 
πίεση απώλειας της εργασίας τους να δεχτούν μειώσεις στους μισθούς και στους 
όρους εργασίας τους, με συνεπακόλουθο να επηρεάζεται αρνητικά το βιοτικό τους 
επίπεδο και η κοινωνική τους προστασία. 

 Ένα από τα μέτρα που θα συμβάλουν στην αντιμετώπιση της κατάληψης 
πολλών θέσεων εργασίας από κοινοτικούς είναι ο καθορισμός στρατηγικής για 
κατοχύρωση των επαγγελματικών προσόντων.  Θα ήθελα εδώ να δώσω ένα 
παράδειγμα:  Στην ξενοδοχειακή βιομηχανία, όπου παρουσιάζεται σήμερα το 
μεγαλύτερο πρόβλημα, δηλαδή η μεγαλύτερη απασχόληση κοινοτικών, η κατοχύρωση 
των επαγγελματικών προσόντων θα βοηθήσει στη δημιουργία θέσεων εργασίας και 
τους Κύπριους επαγγελματίες ξενοδοχοϋπαλλήλους να εξασφαλίζουν πιο εύκολα 
δουλειά και να μπορούν να διεκδικούν ικανοποιητική αμοιβή και ωφελήματα.  
∆ημιουργία δηλαδή και κατοχύρωση των επαγγελματικών προσόντων θα δώσει τη 
δυνατότητα πρώτα να προτιμούνται οι Κύπριοι εργαζόμενοι οι οποίοι είναι σωστά 
καταρτισμένοι, ενώ θα μπορούν με την ευκαιρία αυτή οι ίδιοι να έχουν τη δυνατότητα 
να διαπραγματεύονται με καλύτερους όρους τους μισθούς και τα ωφελήματά τους.  
Παράλληλα, πιστεύω ότι μπορεί να μελετηθεί η υποχρέωση για όσους δεν κατέχουν 
τα απαραίτητα επαγγελματικά προσόντα να περνούν από μια τρίμηνη, δίμηνη σχολή 
κατάρτισης, προτού εργοδοτηθούν στην ξενοδοχειακή βιομηχανία, ώστε αυτό να 
συμβάλει ή να τεθεί ένας φραγμός στην ανεξέλεγκτη μαζική εισαγωγή κοινοτικών 
εργαζομένων χωρίς προσόντα, κάτι που θα συμβάλει στη μείωση της ανεργίας αλλά 
και στη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας.   

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Λαμβάνοντας υπόψη την υφιστάμενη κατάσταση, θα πρέπει να αντιληφθούμε 
όλοι, και δη οι συνάδελφοι του ∆ημοκρατικού Συναγερμού, ότι η ανεργία είναι ένα 
υπαρκτό πρόβλημα το οποίο δεν πρέπει να μετατραπεί σε ζήτημα προώθησης 
πολιτικής σκοπιμοτήτων και λαϊκισμού.  ∆εν μπορείτε, κύριοι συνάδελφοι, να κάνετε 
λόγο για δραματική κατάσταση της οικονομίας και της ανεργίας, αλλά με κάθε τρόπο 
να προωθείτε την αύξηση του ορίου αφυπηρέτησης, ενισχύοντας έτσι την ανεργία και 
ειδικότερα την ανεργία ανάμεσα στους νέους, να προτείνετε περικοπές των μισθών 
και των ωφελημάτων των εργαζομένων, ξεπούλημα των ημικρατικών οργανισμών, 
επένδυση των συνταξιοδοτικών ταμείων στον ιδιωτικό τομέα και πολλά άλλα, που θα 
έχουν ως αποτέλεσμα την επιδείνωση της υφιστάμενης οικονομικής κατάστασης στον 
τόπο μας και στην αύξηση της ανεργίας. 

 Η Κύπρος πέτυχε από το 2010 θετικούς ρυθμούς ανάπτυξης και σήμερα 
βρίσκεται στην τέταρτη καλύτερη θέση ανάμεσα στα 27 κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης με ρυθμό ανάπτυξης 1,7%.  Οι αριθμοί αντικατοπτρίζουν την ανάκαμψη της 
οικονομίας, γι’ αυτό και οι όποιες κατηγορίες για αποτυχία και ατολμία από μέρους της 
κυβέρνησης είναι τουλάχιστον ψευδείς.  Πώς μπορεί να κατηγορηθεί η κυβέρνηση για 
αποτυχία, όταν πετυχαίνει θετικούς ρυθμούς και διεύρυνση του κοινωνικού κράτους 
μέσω: 

 της αύξησης των κοινωνικών παροχών κατά 38%, 

 της δαπάνης €680 εκατομ. για στεγαστικά προγράμματα, όπου 17 000 
οικογένειες ωφελήθηκαν από αυτά τα προγράμματα και απέκτησαν στέγη, 

 της αύξησης των αναπτυξιακών δαπανών κατά €300 εκατομ. το χρόνο, 
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 της στήριξης ευαίσθητων κλάδων της οικονομίας με δύο πακέτα ύψους €510 
εκατομ., 

 της παραχώρησης €315 δις για τη ρευστότητα των τραπεζών, 

 της στήριξης της απασχόλησης, όπου δαπανήθηκαν για το σκοπό αυτό €28 
εκατομ. για προγράμματα και προσλήφθηκαν μέσω των προγραμμάτων 5 300 
άτομα; 

 Πώς μπορεί να κατηγορηθεί η κυβέρνηση για ατολμία, όταν γίνονται σημαντικές 
τομές με στόχο την αναβάθμιση της ποιότητας ζωής;  Όταν τόλμησε να αγγίξει 
διαχρονικά προβλήματα που καμιά άλλη κυβέρνηση δεν τόλμησε να αγγίξει;  Και θα 
αναφέρω μερικά, όπως είναι τα ακόλουθα: 

 Η ρύθμιση της βιωσιμότητας του Ταμείου Κοινωνικών Ασφαλίσεων και η 
δημιουργία αποθεματικού ταμείου. 

 Για πρώτη φορά εδώ και πενήντα χρόνια προωθείται η επίλυση του 
συνταξιοδοτικού του δημόσιου και ευρύτερου δημόσιου τομέα. 

 Προωθείται η εναλλαξιμότητα των δημόσιων υπαλλήλων. 

 Ο εκσυγχρονισμός και η αναβάθμιση των δημόσιων συγκοινωνιών. 

 Η οριστική επίλυση του υδατικού. 

 Η εκπαιδευτική μεταρρύθμιση και μια σειρά από άλλες ενέργειες και 
αποφάσεις. 

Είναι η κυβέρνηση ∆ημήτρη Χριστόφια που τόλμησε: 

 τον περιορισμό των δαπανών λειτουργίας της κρατικής μηχανής, 

 τη μείωση των δημοσίων υπαλλήλων για πρώτη φορά κατά 1 240 άτομα, 

 την κατάργηση του ανεργιακού επιδόματος για δημόσιους υπαλλήλους, 

 την κατάργηση του απαράδεκτου φαινομένου των πολλαπλών συντάξεων, 

 την οριστική ρύθμιση του θέματος των έκτακτων υπαλλήλων. 

 Είναι η κυβέρνηση ∆ημήτρη Χριστόφια που τόλμησε να συγκρουστεί με τα 
μεγάλα συμφέροντα, αφού: 

 για πρώτη φορά ψηφίστηκαν νόμοι για πάταξη της φοροδιαφυγής, 

 έφερε νομοσχέδια για φορολογία του πλούτου, όπως είναι ο εταιρικός φόρος 
και η μεγάλη ακίνητη ιδιοκτησία, που δυστυχώς η πλειοψηφία της Βουλής 
απέρριψε, 

 πρότεινε και ψηφίστηκε η φορολόγηση των τραπεζών και η δημιουργία ταμείου 
στήριξης. 

 Η κυβέρνηση, συνάδελφοι, δεν προσπερνά τα προβλήματα.  Τα ξεσκεπάζει, τα 
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αναδεικνύει και τα επιλύει.  Για μας είναι κατανοητή η κριτική που γίνεται, κριτική όμως 
που πρέπει να είναι δημιουργική, να είναι παραγωγική και να συνοδεύεται από 
προτάσεις, όχι να είναι ισοπεδωτική χωρίς καμιά πρόταση.  Και ας επιχειρήσουμε να 
δούμε τι έπραξε ο ∆ημοκρατικός Συναγερμός, όταν διακυβέρνησε τον τόπο για δέκα 
χρόνια... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Συνάδελφε, να μου επιτρέψετε να σας παρακαλέσω να επικεντρωθείτε ολίγον 
εις το θέμα το σημερινό της ανεργίας.  Θα πάτε τώρα δέκα χρόνια πίσω, για να μας 
πείτε ποια ήταν η ανεργία και πώς θα τη διορθώσουμε για τότε; 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 Πρέπει να κάμουμε μια σύγκριση, κύριε Πρόεδρε, να δούμε τι συνέβαινε τότε... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Αν πιστεύετε... 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 ...και τι συμβαίνει σήμερα... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ...αν πιστεύετε ότι αυτό βοηθά.  Βεβαίως, εγώ, ξέρετε, ακούγοντάς σας 
εχάρηκα, γιατί ο Πρόεδρος είναι στη Γενεύη ακόμα!  Γιατί, αν σας άκουε, θα ακύρωνε 
την αυριανή σύσκεψη για την οικονομία!  Προχωρήστε. 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 Ε, όταν λέμε τις πραγματικότητες, κάποιοι... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Όχι, όχι, δε με ενοχλεί! 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 ...ενοχλούνται, Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ξέρετε, θέλω να είμαι δίκαιος.  ∆ε με ενοχλεί ποσώς, αλλά όπως παρενέβην εις 
το βουλευτή του ∆ημοκρατικού Συναγερμού, για να μην ασχοληθεί με τα τοπικά 
προβλήματα της επαρχία σας, κατά τον ίδιο τρόπο προσπαθώ να μείνουμε στο θέμα. 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 Θα κάμω αποδεκτή την πρότασή σας, κύριε Πρόεδρε, θα αποφύγω να κάμω 
αναφορά και... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ∆εν ωφελεί σε τίποτε, ξέρετε... 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 ...θα συνεχίσω με την ομιλία μου. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μπράβο! 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Πολλά έχουν γίνει, αλλά και αρκετά ακόμα μένουν να γίνουν.  Ως ΑΚΕΛ 
πιστεύουμε ότι ολοκληρωμένη απάντηση στην ανεργία μπορεί να δοθεί κυρίως μέσα 
από την ανάκαμψη της οικονομίας με ανάπτυξη και επενδύσεις, καθώς τα 
αναπτυξιακά έργα θα δημιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας και θα τονώσουν την 
οικονομία, παρέχοντας ταυτόχρονα στην κυβέρνηση τη δυνατότητα να εφαρμόσει το 
πρόγραμμά της και να προωθήσει τα σημαντικά κοινωνικά της μέτρα. 

 Γι’ αυτό και ως ΑΚΕΛ πιστεύουμε ότι η προσπάθεια της κυβέρνησης θα πρέπει 
να συνεχιστεί και προς τις δύο κατευθύνσεις, στην ανάκαμψη της οικονομίας ως ριζική 
λύση και στη συνεχή βελτίωση και ενίσχυση των μέτρων μέσα από διάφορα σχέδια.  
Συγκεκριμένα, απαραίτητη προϋπόθεση αποτελεί η επίτευξη του μεγαλύτερου 
δυνατού ποσοστού υλοποίησης του αναπτυξιακού προϋπολογισμού που κατατέθηκε 
και εγκρίθηκε για το 2011.  Η κυβέρνηση οφείλει να προγραμματιστεί σωστά, ώστε ο 
αναπτυξιακός προϋπολογισμός να εκτελεστεί στο μεγαλύτερο δυνατό βαθμό, να 
αντιμετωπίσει αποφασιστικά και δραστικά τις καθυστερήσεις που παρατηρούνται 
λόγω γραφειοκρατικών και άλλων εμποδίων στην εκτέλεση μεγάλων έργων, να 
υπάρξει ισομερής περιφερειακή ανάπτυξη με ιδιαίτερη έμφαση στις περιοχές που 
έχουν πληγεί περισσότερο και η ανεργία είναι πιο αυξημένη.  Και πρέπει να πούμε ότι 
στην Πάφο, που έγινε ειδική αναφορά, γίνονται και θα γίνουν αρκετά έργα και πολλά 
από αυτά θα δημιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας.  

 Μερίδιο στην προσπάθεια για ανάκαμψη της οικονομίας έχει φυσικά και ο 
επιχειρηματικός κόσμος, ο οποίος στις περιόδους υψηλών ρυθμών ανάπτυξης 
αποκόμισε σημαντικά κέρδη.  Τώρα οφείλει και πρέπει να τα επενδύσει, ώστε να 
συμβάλει στην ανάκαμψη της οικονομίας.  Εκτός από τη μεγάλη προσπάθεια που 
καταβάλλει η κυβέρνηση για κατασκευή σημαντικών έργων ανάπτυξης οφείλουν και 
πρέπει και οι επιχειρηματίες να βάλουν το δικό τους χαλίκι στην ανάπτυξη με έργα 
που ήδη έχουν αδειοδοτηθεί και παρουσιάζουν καθυστέρηση στην κατασκευή τους.  
Πέραν όμως από τη γενικότερη αναπτυξιακή προσπάθεια η απασχόληση μπορεί να 
στηριχθεί και με έκτακτα στοχευμένα βραχυπρόθεσμα και μεσοπρόθεσμα μέτρα.  
Αναγνωρίζουμε ότι η κυβέρνηση με τα μέτρα που πήρε και τα προγράμματα που 
εφαρμόζει έχει βοηθήσει ουσιαστικά στη συγκράτηση της ανεργίας.  Η κυβέρνηση 
∆ημήτρη Χριστόφια έχει εισάξει μια σειρά από σχέδια για αύξηση της ζήτησης 
εργασίας για στήριξη των ανέργων και δη των μακροχρόνια ανέργων στην αναζήτηση 
εργασίας για επιμόρφωσή τους, καθώς και με επιχορήγηση της απασχόλησης. 

 Χαιρετίζουμε το γεγονός ότι το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων συνεχίζει και το 2011 την προώθηση σχεδίων κινήτρων για πρόσληψη 
των μακροχρόνια ανέργων, των σχεδίων κατάρτισης, την εισαγωγή νέου σχεδίου για 
τους αυτεργοδοτούμενους. 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Ένας από τους τομείς στους οποίους δόθηκε ιδιαίτερη βαρύτητα από το 
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Υπουργείο Εργασίας είναι ο τομέας της αδήλωτης και παράνομης εργοδότησης και 
της αρχής της ίσης μεταχείρισης στην εργασία.  Στην αύξηση της ανεργίας και 
ιδιαίτερα στον εκτοπισμό εργαζομένων από σταθερές θέσεις εργασίας πολλών 
χρόνων συνέτεινε σε μεγάλο βαθμό και η πρακτική των εργοδοτών να χρησιμοποιούν 
ως φτηνή εργατική δύναμη αλλοδαπούς και κοινοτικούς εργάτες παράνομα και 
αθέμιτα.  Παρ’ όλο που το φαινόμενο δεν είναι σημερινό, οι εργαζόμενοι και οι σωστοί 
εργοδότες συνεχίζουν να δέχονται μια σοβαρή υπόσκαψη.   

 Είναι πεποίθησή μας ότι η αποτελεσματικότερη ασπίδα προστασίας για όλους 
τους εργαζόμενους στην Κύπρο είναι να καταφέρουμε να δημιουργήσουμε συνθήκες, 
ώστε όσοι εργάζονται νόμιμα στην Κύπρο να εργάζονται όλοι με τους ίδιους όρους.  
Ως εκ τούτου, το ΑΚΕΛ υποστηρίζει και χαιρετίζει τις προσπάθειες του Υπουργείου 
Εργασίας και της κυβέρνησης για: 

 πιο αποτελεσματικό έλεγχο στις συνθήκες εργασίας των κοινοτικών 
μεταναστών και εφαρμογή της αρχής της ίσης μεταχείρισης και της ίσης 
αμοιβής για ίση εργασία, 

 περαιτέρω εντατικοποίηση των επιθεωρήσεων για την αδήλωτη και παράνομη 
εργασία με μια πιο αυστηρή εφαρμογή της νομοθεσίας, 

 άμεση ενίσχυση της νομοθεσίας των κοινωνικών ασφαλίσεων, ώστε να 
υποχρεούνται οι εργοδότες να δηλώνουν την εργοδότηση εργαζομένων από 
την πρώτη μέρα, 

 την προώθηση κανονισμών για τους όρους εργασίας στα ξενοδοχεία, ώστε να 
υπάρξει καλύτερος έλεγχος και θωράκιση των δικαιωμάτων των εργαζομένων 
από τις αυθαιρεσίες μεγάλης μερίδας εργοδοτών, 

 πλήρη συμμόρφωση των εργοδοτών και ιδιαίτερα εκείνων που αναλαμβάνουν 
δημόσια έργα στις υποχρεώσεις τους για εφαρμογή των πρότυπων 
συμβολαίων και τη συμμόρφωση με τις πρόνοιες της συλλογικής σύμβασης και 
της εργατικής νομοθεσίας,   

 αλλαγή της φιλοσοφίας στον ξενοδοχειακό κλάδο που ενθαρρύνει την πρακτική 
της αναστολής της εργασίας των εργαζομένων κατά τη χειμερινή περίοδο και 
για υιοθέτηση στρατηγικής με κίνητρα, ώστε τα ξενοδοχεία να παραμένουν 
ανοικτά ολόχρονα, 

 την προώθηση νομοσχεδίου για εκσυγχρονισμό του συστήματος εργασιακών 
σχέσεων και για θωράκιση του δικαιώματος του συνδικαλίζεσθαι, το οποίο θα 
συμβάλει στην καταπολέμηση του ανταγωνισμού ανάμεσα σε εργαζόμενους, 
αλλά και ανάμεσα σε εργοδότες και την επαναφορά της ισορροπίας στην 
απασχόληση κοινοτικών εργαζομένων.   

Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Ως ΑΚΕΛ δηλώνουμε έτοιμοι να συμβάλουμε στην κοινή προσπάθεια και στην 
επίτευξη συναίνεσης, γιατί είναι πεποίθησή μας ότι όλοι θα πρέπει να συμβάλουμε 
στην αντιμετώπιση της κρίσης.  Ως ΑΚΕΛ θα συνεχίσουμε να στηρίζουμε την 



35 

 

κυβέρνηση ∆ημήτρη Χριστόφια στην προσπάθεια υλοποίησης του φιλολαϊκού και 
αναπτυξιακού της προγράμματος.  Στηρίζουμε ανεπιφύλακτα την ανθρωποκεντρική 
πολιτική που εφαρμόζει για αντιμετώπιση των διαρθρωτικών, αλλά και των άλλων 
προβλημάτων που έχει συσσωρεύσει η κρίση πάνω στην οικονομία και το βιοτικό 
επίπεδο του λαού.  Αγωνιζόμαστε ενάντια στην εκμετάλλευση για υπεράσπιση των 
εργατικών δικαιωμάτων, για τη μη θυματοποίηση των εργαζομένων στο όνομα της 
κρίσης. 

 Επιβάλλεται όπως ληφθούν άμεσα και δραστικά μέτρα σε ό,τι αφορά την 
ενίσχυση των δημοσίων οικονομικών, αλλά και την αντιμετώπιση της ανεργίας.  
Πρέπει όμως τα μέτρα αυτά να συγκεντρώνουν τη μεγαλύτερη δυνατή συναίνεση και 
να μπορούν να υλοποιηθούν άμεσα.  Τώρα είναι η ώρα που όλοι πρέπει να 
αναλάβουμε τις ευθύνες που μας αναλογούν και όχι κάποιοι να αποφεύγουν την 
ανάληψη ευθυνών μηδενίζοντας κάθε προσπάθεια της κυβέρνησης.  Ελπίζουμε ότι 
στο τέλος θα παραμεριστούν οι όποιες πολιτικές σκοπιμότητες και το θέμα της 
οικονομίας θα αντιμετωπιστεί απ’ όλα τα κόμματα ως εθνική υπόθεση. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Εγώ ευχαριστώ, κύριε Φακοντή.   

 Να πω ότι ο χρόνος που έχετε ξοδεύσει μέχρι στιγμής είναι είκοσι ένα λεπτά και 
τριάντα πέντε δευτερόλεπτα, επομένως, κύριε Παπαγεωργίου, να ξέρετε ότι έχει 
σημαντικά μειωθεί το εύρος της δικής σας παρέμβασης. 

 Ο επόμενος ομιλητής είναι ο κ. Άγγελος Βότσης, με δικαίωμα ομιλίας δεκαεπτά 
λεπτών. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ:  

 Πιστεύω ότι δε θα εξαντλήσω αυτό το χρόνο, κύριε Πρόεδρε. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 ∆ε σας έχει καλύψει ο συνάδελφος κ. Φακοντής; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Βαρνάβα, σας παρακαλώ!  Μπορεί να επαναλάβει τα ίδια!   

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, δε θα πω για τα προβλήματα της Λεμεσού, αλλά θα φύγω 
ελαφρώς από το θέμα, γιατί το θέμα είναι μεν η ανεργία, αλλά ξεκινώντας ανάποδα, με 
το δικό μου τουλάχιστον σκεπτικό, λέω ότι έχουμε ανεργία σίγουρα και όσο και αν 
προσπαθήσουμε να πούμε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι χειρότερη από εμάς σε 
κάποια επίπεδα, πρέπει να παρατηρήσουμε και να σημειώσουμε όλοι το μεγάλο 
ποσοστό αύξησης των ανέργων στην Κύπρο τα τελευταία τρία χρόνια, το οποίο 
βέβαια δεν μπορεί να αφήνει κανένα αδιάφορο.   

 Στη δική μου εκτίμηση σοβαρό πρόβλημα για την αύξηση της ανεργίας είναι ότι 
η ανάπτυξη δεν είναι στα επίπεδα που ήταν στα προηγούμενα χρόνια.  Γιατί η 
ανάπτυξη είναι σε χαμηλά επίπεδα;  Είναι, γιατί ακριβώς το χρήμα είναι ακριβότερο 
πλέον στην Κύπρο, είτε για τον ιδιωτικό τομέα είτε για το δημόσιο τομέα.  Γιατί το 
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χρήμα είναι ακριβότερο στην Κύπρο;  Γιατί ακριβώς η κυπριακή οικονομία έχει 
υποτιμηθεί τα τελευταία χρόνια από τους ειδικούς δυστυχώς ή ευτυχώς, οι οποίοι 
καλούνται να μας κρίνουν κατά καιρούς, αυτή η υποτίμηση είναι απότοκο της 
ανασφάλειας που δημιουργεί η κυπριακή οικονομία στις διεθνείς αγορές και στους 
διεθνείς οίκους αξιολόγησης και αυτή η ανασφάλεια οφείλεται στα προβλήματα της 
κυπριακής οικονομίας.   

 Εκ των πραγμάτων πρέπει να γίνει αυτή η ανάλυση.  Μπορεί να φεύγουμε 
ελαφρώς από το θέμα, αλλά εδώ είναι το πρόβλημα.  Και, επειδή αύριο γνωρίζουμε 
ότι θα υπάρχει μία πολύ κρίσιμη σύσκεψη, στην οποία νομίζω για τον καθένα, για το 
κάθε πολιτικό κόμμα ήρθε η ώρα να αρθεί στο ύψος των περιστάσεων, για μένα τα 
ψέματα έχουν τελειώσει!  Αυτή είναι η έννοια που δίνω εγώ τουλάχιστον στην αυριανή 
σύσκεψη.  Λέω λοιπόν ότι ήρθε η ώρα για τον καθένα από εμάς, πρακτικά πλέον, να 
αποδείξει κατά πόσο είναι έτοιμος να αντιμετωπίσει τα προβλήματα της κυπριακής 
οικονομίας, που μπορεί κάποιος να τα χαρακτηρίσει διαρθρωτικά σε ένα μεγάλο 
βαθμό.  Και σίγουρα το άλλο στοιχείο που εντοπίζουν οι διεθνείς οίκοι είναι η έκθεση 
των τραπεζών μας σε ελληνικά ομόλογα και όχι μόνο, οι κινήσεις που έχουν κάμει 
στην Ελλάδα.  Σε αυτό τον τομέα ο ∆ιοικητής της Κεντρικής Τράπεζας μας έχει 
ενημερώσει και γνωρίζουμε όλοι ότι οι τράπεζες έχουν προχωρήσει στην αύξηση της 
κεφαλαιοποίησής τους, έχουμε δημιουργήσει και ως Βουλή το μηχανισμό στήριξης με 
νόμο που έχουμε ψηφίσει και γίνεται μια προσπάθεια αυτός ο κίνδυνος της έκθεσης 
στην Ελλάδα να μειωθεί ή να περιοριστεί.   

 Το μεγάλο και κρίσιμο ερώτημα που αφορά και εμάς ή σίγουρα εμάς, θα έλεγα, 
είναι:  Είμαστε έτοιμοι να αντιμετωπίσουμε τα διαρθρωτικά προβλήματα της 
κυπριακής οικονομίας;  Και ποια είναι τούτα τα προβλήματα;  Είναι ή δεν είναι το 
συνταξιοδοτικό ένα από αυτά;  Θεωρώ ότι είναι για όλους μας.  Εξ ου και τα δύο 
κόμματα τα οποία συμμετέχουν στην κυβέρνηση έχουν προτείνει λύσεις για το 
συνταξιοδοτικό, λύσεις οι οποίες επηρεάζουν κεκτημένα.   

 Έχω ακούσει τον πρόεδρο του ∆ημοκρατικού Συναγερμού σήμερα από τα 
κανάλια να εξαγγέλλει παρόμοιου τύπου προτάσεις που θα ακουμπήσουν κεκτημένα, 
θα ενοχλήσουν κεκτημένα και έχω ακούσει και το γενικό γραμματέα της ΠΑΣΥ∆Υ στο 
“Από μέρα σε μέρα” σήμερα να λέει:  «Είναι κόκκινη γραμμή για μας τα κεκτημένα.  
Μην ακουμπήσετε τα κεκτημένα!».  Και να επιρρίπτει ειδικά ευθύνη, λέει, στο Νικόλα 
και στον Αβέρωφ, λες και οι άλλοι όλοι έχουν άλλη άποψη.  Ρωτώ:  Ήρθε η ώρα που 
όλοι μας θα πρέπει να ακουμπήσουμε τα κεκτημένα;  Εμείς νιώθουμε ότι ήρθε η ώρα.   

 Σίγουρα θα γίνει ο διάλογος και πρέπει να γίνει, αλλά πρέπει να τελειώσει ο 
διάλογος και πρέπει να τελειώσει τάχιστα, για να δούμε μέχρι πού παν, αν θέλετε, οι 
αντοχές του καθενός στο διάλογο, μέχρι πού μπορεί να τον πάει η κάθε πλευρά αυτό 
το διάλογο και από εκεί και πέρα να αποφασίσουμε τα μέτρα και να πάμε στην 
εφαρμογή των μέτρων.  Με αυτό τον τρόπο τι θα πετύχουμε;  Θα πετύχουμε να 
στείλουμε το σωστό μήνυμα στις αγορές, το σωστό μήνυμα στους οίκους 
αξιολόγησης.  Σύμφωνα με την ενημέρωση που είχαμε και από το ∆ιοικητή και από 
τον Υπουργό Οικονομικών στην επιτροπή Οικονομικών τις τελευταίες μέρες που 
είχαμε συνεδρίες, ελπίζουμε ότι θα καταφέρουμε με αυτό τον τρόπο να στείλουμε το 
σωστό μήνυμα στους διεθνείς οίκους αξιολόγησης και στις διεθνείς αγορές ότι η 
Κύπρος αντιμετωπίζει τα προβλήματά της, δεν τα βάζει κάτω από το χαλί.   

 Εγώ λέω ναι, μπορεί να έμπαιναν κάτω από το χαλί για κάποια χρόνια που μας 
το επέτρεπε η οικονομική μας κατάσταση.  Ναι, όταν έχεις άνεση οικονομική, κάμνεις 
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τζιαι καταχρήσεις!  Σήμερα δε μας το επιτρέπει!  Και το σήμερα άρχισε να γίνεται 
ασφυκτικό.  ∆εν έχουμε καν την πολυτέλεια...  Άκουα τους εκπροσώπους των 
συνδικαλιστικών οργανώσεων να λένε ότι:  «Μα, εννά πάρετε  αποφάσεις χωρίς να 
μας ρωτήσετε;».  Όχι, εννά σας ρωτήσουμε!  Εννά προσπαθήσουμε να σας πείσουμε!  
∆υστυχώς όμως δεν έχουμε πολύ χρόνο για τούτη τη δουλειά. έπρεπε να το κάμναμε 
πιο νωρίς.  Έπρεπε να το κάμναμε πιο νωρίς!  Όμως είτε το θέλουμε είτε όχι, θα 
πρέπει τώρα να κλείσουμε, τώρα να συμφωνήσουμε με τις συντεχνίες, να ακούσουμε, 
να μας ακούσουν, αλλά κυρίως να ακούσουμε κάποιους άλλους, την κοινωνία των 
πολιτών.  Αυτήν που μας έστειλε όλους εμάς στη Βουλή, για να λέμε ότι είμαστε 
εκπρόσωποι του λαού.  Τι λέει σήμερα η κοινωνία των πολιτών;  Η κοινωνία των 
πολιτών αγωνιά και λέει «ή εννά σταθείτε, κύριοι, στο ύψος των περιστάσεων όλοι...».  
Και να βάλουμε τη ράχη μας όλα τα κόμματα.  Έχει μεγάλη σημασία, για μένα 
τουλάχιστον, παρ’ όλο που ίσως να μη χρειάζεται να είναι όλα τα κόμματα, μπορεί να 
δημιουργηθεί μία πλειοψηφία, όμως...   

 Γιώργο, κάτι θέλεις ’πού τον Πρόεδρο. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Απλά έσιει δέκα λεπτά που μιλάτε και δεν εκάμετε αναφορά ούτε μία φορά στη 
λέξη “ανεργία”.  ∆εν ξέρω, αναλύετε τις θέσεις τις οποίες έχετε συναποφασίσει με το 
ΑΚΕΛ και δεν ξέρω... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν και άλλες που συμπίπτουν με όλους μας, αλλά... 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Τι σχέση έχουν αυτά με την ανεργία; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 ...έχω την εντύπωση ότι ασχολείται με τα αίτια και τα αιτιατά.   

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έχω την εντύπωση ότι δεν... 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Μπορεί κάποιοι να μην μπορούν να αντιληφθούν τη σχέση της οικονομικής 
κρίσης με την ανεργία, κύριε Πρόεδρε, εντάξει! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Απλά... 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Θα μάθουμε σιγά σιγά όλοι!  Λέω λοιπόν ότι... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 
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 Όι, όι, δε δέχομαι την παρατήρησή σας. θεωρώ ότι δεν είναι εκτός θέματος.  ∆εν 
εστιάζεται σε τοπικά προβλήματα ή επιμέρους.  Μιλά γενικότερα για τα προβλήματα 
της οικονομίας, που όλοι τα γνωρίζουμε, γι’ αυτό και αύριο θα έχουμε τη σύσκεψη.  

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε 

 Και, για να ακουστεί και η λέξη “ανεργία”, θεωρώ ότι, αν δεν πάρουμε αύριο 
μέτρα για την οικονομία, όπως πρέπει να πάρουμε, η ανεργία θα εκτοξευθεί, διότι 
ακριβώς θα έχουμε νέες υποτιμήσεις της κυπριακής οικονομίας, με ό,τι σημαίνει τούτο 
για τον καθένα.   

Π. ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Υποβαθμίσεις. 

 Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Υποβαθμίσεις.  Ευχαριστώ, Πάμπο.   

 Λέω λοιπόν ότι την αυριανή μέρα, την κρίσιμη, ελπίζω ότι θα καταφέρουμε να 
φανούμε όλοι αντάξιοι των περιστάσεων.  Το δικό μας το κόμμα έχει αποδείξει ότι 
μπορεί να βρει λύσεις στα προβλήματα της οικονομίας που έχω αναφέρει, ώστε στα 
θέματα της ανεργίας να έχουμε καλύτερες επιδόσεις, μικρότερο ποσοστό.  Τις 
προτάσεις του δικού μου του κόμματος για την ανεργία τις έχει κάμει ο συνάδελφος ο 
Αντώνης στην προηγούμενη συνεδρία.  Το ότι έχει κάμει η κυβέρνηση, και έχει κάμει 
πάρα πολλά η κυβέρνηση για την αντιμετώπιση της ανεργίας, δεν το κρύβει κανένας, 
νομίζω όλοι μπορούμε να το αποδεχτούμε.  Τα προγράμματα που υπάρχουν, η 
στήριξη των επιχειρήσεων οι οποίες εργοδοτούν ανέργους, η προσπάθεια που γίνεται 
για την αντιμετώπιση της αδήλωτης και της παράνομης εργασίας πολύ σωστά 
γίνονται.  Το ερώτημα είναι:  Γιατί συζητούμε σήμερα;  Αφού γίνονται όλα αυτά σωστά, 
γιατί είμαστε εδώ και χάνουμε το χρόνο μας και όσων ενδιαφέρονται να ακούσουν όσα 
λέμε, για να συζητούμε την ανεργία;  Γιατί ακριβώς δεν είναι ικανοποιητικά.  ∆εν είναι 
ικανοποιητικά, γιατί οι εποχές είναι δύσκολες και μπορεί να μη φταίει η συγκεκριμένη 
κυβέρνηση.  Έν’ τούτο το θέμα μας τώρα;  Ή θα πάω δέκα χρόνια πίσω να κάνω 
σύγκριση του τι παράδωσε ο Γλαύκος Κληρίδης στον Τάσσο Παπαδόπουλο τζιαι τι 
παραδώσαμε εμείς στο ∆ημήτρη Χριστόφια;  ∆εν έχουμε αυτή την πολυτέλεια σήμερα.  
Η μόνη πολυτέλεια που έχουμε σήμερα είναι να αντιμετωπίσουμε τα προβλήματα της 
κυπριακής οικονομίας με θάρρος.  Μπορούμε να το κάμουμε;  Εμείς λέμε μπορούμε.  
Το έχουμε αποδείξει.  Θεωρώ ότι όλες οι πολιτικές δυνάμεις στις προτάσεις τους 
αντιμετωπίζουν τα προβλήματα τα διαρθρωτικά.  Είναι όλες καλές οι προτάσεις που 
έχω ακούσει.  Ρωτώ:  Μπορούμε από όλες αυτές τις καλές προτάσεις, τις 70% που 
είναι κοινές, να τις εφαρμόσουμε σε δεκαπέντε μέρες, σε μια εβδομάδα;  Είναι ένα 
μήνυμα ότι πήραμε επιτέλους αποφάσεις.  Το να κρατά ο καθένας τζιαι να λέει «εγώ 
έκαμα τις εισηγήσεις μου». τζιαι ο άλλος έκαμε τις εισηγήσεις του τζιαι ο τρίτος τις 
εισηγήσεις του...  Αποτέλεσμα είδαμε;  Ε, εν είδαμε μέχρι στιγμής!   

 Λέω λοιπόν, κύριε Πρόεδρε και αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, είναι πολύ 
σημαντική η αυριανή σύσκεψη, ελπίζω ότι θα έχει αποτελέσματα.  Λίγα ειδικά σημεία, 
παρ’ όλο που έχουν τονιστεί από τον Αντώνη στην προηγούμενη συνεδρία της 
Βουλής, πέντε σημεία είναι που πρέπει να τα τονίσουμε περισσότερο.  
Επαγγελματικός προσανατολισμός:   Πρέπει να αλλάξει κάτι;  Να σταματήσει 
επιτέλους τούτη η χώρα, ας πούμε, να βγάζει φιλολόγους, νέους επιστήμονες, όταν ο 
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κατάλογος είναι τρεις χιλιάδες, πόσες χιλιάδες;  Θα έρθουν τα παιδιά, θα ξοδέψουν 
ένα κάρο λεφτά και αύριο σου λέει «είμαι στη λίστα ο τρεις χιλιάδες τάδε».  Τι θα γίνει;  
Ήρθε η ώρα να δούμε κάποια πράγματα δομικά;  Μπορούμε να αλλάξουμε κάποια 
πράγματα;  Μπορούμε να αναπτύξουμε, ας πούμε, τον επαγγελματικό 
προσανατολισμό να κινηθεί προς κατευθύνσεις καινούργιες. ανανεώσιμες πηγές 
ενέργειας, πράσινη ενέργεια, ακούμε τώρα φυσικά αέρια, πετρέλαια, εξορύξεις, νέους 
τομείς.  Μήπως θα πρέπει στα παιδιά μας πλέον να πούμε κάποια άλλα πράγματα 
από τα τετριμμένα που λέγαμε τόσο καιρό, «να πάεις να γίνεις γιατρός, καθηγητής», 
τα γνωστά, το ένα, το άλλο;   

ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: 

 Και δικηγόρος! 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Τζιαι δικηγόρος;   

 Έρευνα, καινοτομία:  μηδέν από μηδέν μηδέν!  Να το παραδεχτούμε και να 
προβληματιστούμε!  Τι θα γίνει το περιβόητο πάρκο στο Πεντάκωμο, ας πούμε, που 
είναι απόφαση της κυβέρνησης ότι έπρεπε να γίνει, για να μπορέσουμε να 
προσελκύσουμε επιχειρήσεις, ώστε να έχουμε καινοτομία και έρευνα στην περιοχή 
αυτή;  Έφαν το η οικονομική κρίση!  Όσο τζιαι κρατούμεν το με τα δόντια.  Έγινε ένας 
δρόμος, για να γλιτώσουμε την επιστροφή των κτημάτων στους ενδιαφερόμενους.  
Μπορούμε να κινηθούμε προς αυτή την κατεύθυνση;  Με σοβαρές θετικές επιπτώσεις 
στο ανεργιακό.   

 Ανάπτυξη:  η μαγική λέξη για το ∆ημοκρατικό Κόμμα.  Η μαγική λέξη!  Μέσω 
της ανάπτυξης δημιουργείς θέσεις εργασίας, αντιμετωπίζεις τα προβλήματα.  
Γραφειοκρατία:  Είναι ο εχθρός της ανάπτυξης;  Ναι, είναι.  Γίνονται κινήσεις.  Πρέπει 
να γίνουν πάρα πολλές ακόμα.  Νεανική γυναικεία επιχειρηματικότητα:  Ξέρετε όλοι -
ήρθαν κοντά σας πάρα πολλοί πολίτες- τι τραβούν, για να κάνουν μία αίτηση και να 
πιάσουν μια έγκριση σε αυτό τον τομέα.  Επιτόκια:  Γνωρίζετε εσείς καμιά επιχείρηση 
να νιώθει πολύ εύκολα την άνεση να αναπτύξει τις επιχειρήσεις της ή να κάμει μια νέα 
επιχείρηση κάποιος με τα επιτόκια σήμερα στην Κύπρο;  Νέες μορφές τουρισμού:  ο 
τουρισμός φέτος αποδείχτηκε το κρυφό χαρτί της κυπριακής οικονομίας.  Κρατά μας!  
10% αύξηση στα έσοδα.  Τι κάνουμε;  Μαρίνες:  ευτυχώς, προχωρήσαμε στη Λεμεσό, 
μένουν άλλες να γίνουν.  Μπορούν να προχωρήσουν γρηγορότερα;  Γήπεδα γκολφ:  
μετά από χρόνια ξεκλειδωθήκαν οι αγκυλώσεις.  Συνεδριακό στη Λεμεσό:  μετά από 
χρόνια ξανασυζητούμε το, δεν πειράζει.  Να πάμε στον Πρόεδρο της ∆ημοκρατίας, 
έφυγε η επιστολή και ελπίζω να έχουμε αποτελέσματα.  Αλλά αυτά τα μέτρα είναι 
μέτρα που, ναι, θα έχουν αποτελέσματα στην αντιμετώπιση της ανεργίας.   

 Αγορά υπηρεσιών από τον ιδιωτικό τομέα, έναν ιδιωτικό τομέα που τραβά τα 
κάστια, να το πω κυπριακά, χίλια δύο προβλήματα, αλλά είναι και στο στόχαστρο.  Οι 
έχοντες και κατέχοντες λέμε και, αν εννοούμε τον ιδιωτικό τομέα, διερωτόμαστε 
πολλές φορές τούτος ο ιδιωτικός τομέας, για να κρατηθεί, για να αντέξει, για να 
λειτουργήσει, τι επενδύει, τι ρίσκα παίρνει.  Και δε μιλώ για τις μεγάλες πολυεθνικές 
που, ναι, είναι οι έχοντες και οι κατέχοντες, μιλούμε τον κάθε έναν που δεν είναι 
δημόσιος υπάλληλος και επιλέγει να κάμει μια επιχείρηση.  Λέω λοιπόν:  Μπορούμε 
να αγοράζουμε υπηρεσίες από αυτούς τους ανθρώπους αντί  να αυξάνουμε τις 
υπερωρίες του δημόσιου με αναποτελεσματικό τρόπο πολλές φορές; 
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 Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι λαμβάνονται αρκετά μέτρα από το 
Υπουργείο Εργασίας και όχι μόνο, από την κυβέρνηση, για να αντιμετωπίσει την 
ανεργία, όμως σήμερα το κατεπείγον για μας είναι η αντιμετώπιση των διαρθρωτικών 
προβλημάτων της κυπριακής οικονομίας.  Ελπίζω και εύχομαι μετά την αυριανή 
σύσκεψη να ακούσουμε ευχάριστα, αυτά που αναμένει ο κόσμος.  Ναι, μετά από 
διάλογο να είμαστε έτοιμοι να ακουμπήσουμε κεκτημένα, κεκτημένα που προκαλούν 
τους άλλους που δεν έχουν τα κεκτημένα και με λογικό τρόπο, προτού μας επιβάλουν 
κάποια μέτρα, να μπορέσουμε εμείς να πάρουμε εκείνα τα ουσιαστικά και λίγα μέτρα 
σήμερα, ώστε να αποφύγουμε τα δραστικά μέτρα που είδαμε να εφαρμόζονται στην 
Ελλάδα.   

 Σας ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Και εγώ ευχαριστώ, κύριε Βότση, και οφείλω μία απολογία. δεν επαναλάβατε 
ποσώς τα όσα είπε ο κ. Φακοντής.  Ήσαστε σε διαφορετικό κλίμα.  Ο Γιώργος ο 
Βαρνάβα λείπει. 

 Να παρακαλέσω την κ. Μαυρονικόλα να προσέλθει στο βήμα.   

Ρ. ΜΑΥΡΟΝΙΚΟΛΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Ύστερα από περίπου ένα χρόνο συζητάμε ξανά ένα σημαντικό ζήτημα με 
πολύπλευρες διαστάσεις και με πολυδιάστατες επιπτώσεις σε όλες τις εκφάνσεις της 
κοινωνικής ζωής του τόπου.  Αυτό κρίθηκε αναγκαίο από τη στιγμή που το σοβαρό 
αυτό πρόβλημα όχι μόνο δεν αντιμετωπίζεται, αλλά, όπως επιβεβαιώνεται και από τα 
πρόσφατα στατιστικά στοιχεία, κινείται σε ρυθμούς ανόδου, συνιστώντας μια ανοικτή 
πληγή για την κυπριακή κοινωνία. 

 ∆ύο χρόνια μετά την εμφάνιση της παγκόσμιας οικονομικής κρίσης και, ενώ τα 
πράγματα οδηγούνται από το κακό στο χειρότερο, δυστυχώς η κυβέρνηση επιχειρεί 
με αλχημείες των αριθμών να πείσει ότι η κυπριακή οικονομία κινείται σε ρυθμούς 
ανάκαμψης και ανάπτυξης.  ∆υστυχώς όμως η πραγματικότητα είναι πολύ 
διαφορετική.   

 Οι υποβαθμίσεις της κυπριακής οικονομίας από διεθνείς οίκους αξιολόγησης 
συνεχίζονται, ενώ η ανεργία παραμένει σε υψηλά επίπεδα με τους μακροχρόνιους 
ανέργους να αυξάνονται επικίνδυνα, κάτι πρωτόγνωρο για τα κυπριακά δεδομένα, 
δημιουργώντας ασφαλώς αλυσιδωτά προβλήματα.  Προς τούτο μεταξύ άλλων εμείς 
προτείνουμε: 

1. καταβολή του πρώτου ανεργιακού επιδόματος σε τριάντα μέρες αντί σε εξήντα, 
που ισχύει σήμερα, 

2. επέκταση της περιόδου καταβολής ανεργιακού επιδόματος από έξι σε εννέα 
μήνες, 

3. ενίσχυση των μέτρων και προγραμμάτων κατάρτισης και επανένταξης ανέργων 
στην αγορά εργασίας. 

Κύριε Πρόεδρε, 
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Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Υπό την ασφυκτική πίεση των δεδομένων και των προειδοποιήσεων 
πανταχόθεν για τους κινδύνους που υπάρχουν οι συγκυβερνώντες κατέληξαν 
επιτέλους σε μια νέα συμφωνία για την οικονομία, η οποία τίθεται προς συζήτηση 
στην αυριανή σύσκεψη αρχηγών των κομμάτων.  Στη συνάντηση η Ε∆ΕΚ θα 
καταθέσει ολοκληρωμένες προτάσεις και σφαιρική άποψη επί των κυβερνητικών 
προτάσεων, γι’ αυτό θα αποφύγουμε τη σε βάθος ανάλυση των εξαγγελθέντων 
μέτρων. Αυτό που αξίζει όμως να σημειωθεί και να επισημανθεί είναι η αδικαιολόγητη 
καθυστέρηση η οποία επεδείχθη, που πιθανώς να επηρεάσει και την 
αποτελεσματικότητα των όποιων μέτρων.   

 Σε γενικές γραμμές πάντως, θεωρούμε ότι τα κυβερνητικά μέτρα φαίνεται να 
κινούνται προς την ορθή κατεύθυνση, σημειώνοντας όμως τα πολλά “θα” και τις 
παραπομπές για συζήτηση καυτών θεμάτων σε μεταγενέστερο στάδιο.  Έστω κι έτσι, 
θέλουμε να ελπίζουμε ότι αυτή τη φορά ο διάλογος που εξήγγειλε η κυβέρνηση θα 
είναι ουσιαστικός και όχι μέσο επιβολής των δικών της επιλογών και διατήρησης των 
ισορροπιών στο κυβερνητικό στρατόπεδο.  Επαναλαμβάνουμε εμφαντικά ότι τα όποια 
μέτρα θα πρέπει να είναι στοχοποιημένα και ολοκληρωμένα. 

 Τα πρόσφατα στοιχεία που αφορούν την ανεργία στην Κύπρο, κύριε Πρόεδρε, 
επιβεβαιώνουν τη σοβαρότητα του προβλήματος, γιατί ακριβώς η ανεργία αποτελεί 
μια σημαντική πτυχή των ευρύτερων προβλημάτων της οικονομίας ως απότοκο της 
παγκόσμιας οικονομικής κρίσης, που άγγιξε και τη μικρή μας πατρίδα.  Από την άλλη, 
αποδεικνύεται η αδυναμία της κυβέρνησης να αντιμετωπίσει το πρόβλημα στη σωστή 
του διάσταση, αφού τα όποια μέτρα έχουν ληφθεί και υλοποιηθεί ήταν ανεπαρκή, κατά 
την άποψή μας, σε σχέση με την επίλυση του προβλήματος της ανεργίας σε 
μακροχρόνια βάση.  Αποτυχία την οποία παραδέχεται και η αρμόδια υπουργός, 
επιρρίπτοντας προς τούτο την ευθύνη στον τρόπο με τον οποίο μέρος των εργοδοτών 
αξιοποιεί την κρατική βοήθεια.  Έστω και έτσι, μετά τον εντοπισμό του προβλήματος 
ευελπιστούμε ότι η κυβέρνηση θα πατάξει την όποια παρανομία, αναμένοντας ταχεία 
επιτυχία των κυβερνητικών μέτρων, με στόχο την αντιμετώπιση του προβλήματος. 

 Η ανεργία δεν είναι πρόβλημα ασφαλώς απομονωμένο και άσχετο με την όλη 
κατάσταση της ευρύτερης οικονομικής πραγματικότητας.  Αυτό σημαίνει ότι και η 
αντιμετώπισή της σε μακροπρόθεσμη βάση δεν μπορεί να γίνει αποσπασματικά, γι’ 
αυτό χρειάζονται ουσιαστικά μέτρα και όχι κινήσεις εντυπωσιασμού στο πλαίσιο της 
ενίσχυσης και αναθέρμανσης της οικονομικής δραστηριότητας.  Προς τούτο θέλουμε 
να υποδείξουμε ότι η κυβέρνηση οφείλει με σοβαρότητα να εγκύψει στο όλο ζήτημα 
και χωρίς ετσιθελισμούς να αξιοποιήσει ουσιαστικά τα κοινοβουλευτικά κόμματα, τους 
κοινωνικούς φορείς και τους παράγοντες της οικονομίας, σε βαθμό που ο διάλογος 
που εξαγγέλθηκε να καταλήξει στην ετοιμασία και υλοποίηση αξιόπιστου 
προγράμματος εξυγίανσης και αναθέρμανσης της κυπριακής οικονομίας. 

 Αναμφιβόλως, η λήψη μέτρων για την αντιμετώπιση των ευρύτερων 
προβλημάτων της οικονομίας είναι μονόδρομος.  Θέλουμε να πιστεύουμε ωστόσο ότι 
τα όποια μέτρα ληφθούν δε θα κινούνται σε μονόδρομο, στοχεύοντας στους 
μισθοσυντήρητους και τα ευρύτερα λαϊκά στρώματα, το βιοτικό επίπεδο των οποίων 
πρέπει να προστατευθεί και, γιατί όχι, να ενισχυθεί.  Αυτό σημαίνει ότι στο πλαίσιο της 
διαμόρφωσης νέας οικονομικής πολιτικής είναι αναγκαίο να στραφούμε προς την 
ανάπτυξη με τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας, αλλά και διαφύλαξη των ήδη 
υπαρχόντων, δίνοντας προτεραιότητα σε Κύπριους άνεργους με ταυτόχρονη 
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προσήλωση στη διατήρηση και ενίσχυση του κοινωνικού κράτους. 

 Στο σημείο αυτό να μου επιτρέψετε να επαναλάβω ότι την ευθύνη για πάταξη 
της παρανομίας και αντιμετώπιση των στρεβλώσεων έχει η κυβέρνηση, σε βαθμό που 
τα χρήματα του φορολογούμενου πολίτη να αξιοποιούνται ορθά προς την κατεύθυνση 
εργοδότησης Κυπρίων ανέργων. 

 Κάνουμε έκκληση και προς τους Κύπριους εργοδότες να διαφυλάξουν την 
αξιοπιστία και τη σοβαρότητά τους, απομονώνοντας τους λίγους έστω συναδέλφους 
τους που κινούνται σε δρόμους πιθανής παρανομίας. 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Η κατάσταση είναι τραγική με κύριους πρωταγωνιστές της σύγχρονης αυτής 
τραγωδίας τους νέους ανθρώπους, οι οποίοι βλέπουν τα όνειρά τους να 
σμπαραλιάζονται στα γρανάζια της ανεργίας.  Βλέπουν τις ελπίδες τους να χάνονται, 
τις προοπτικές επαγγελματικής αποκατάστασης να μηδενίζονται και τα αδιέξοδα να 
ορθώνονται καθημερινά μπροστά τους.  Και μη έχοντας άλλη επιλογή, πολύ σύντομα 
θα αναζητήσουν την τύχη τους σε άλλες πατρίδες, προσφέροντας τις γνώσεις, τις 
ικανότητες και τα μυαλά τους στην ανάπτυξη και πρόοδο άλλων οικονομιών και άλλων 
κοινωνιών. 

 Πρέπει να διαφυλάξουμε την αξιοπρέπεια των πολιτών, να διατηρήσουμε σε 
υψηλά επίπεδα το βιοτικό επίπεδο της κυπριακής οικογένειας και να εφαρμόσουμε σε 
τελική ανάλυση το στοιχειώδες ανθρώπινο δικαίωμα στην εργασία. 

 Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι ως Ε∆ΕΚ με την ιδεολογία, την 
πολιτική μας φιλοσοφία και την πολύχρονη δράση μας στην κυπριακή κοινωνία 
αποτελούμε ένα εχέγγυο για υλοποίηση των υπεσχημένων για τροχοδρόμηση των 
εξελίξεων προς την ορθή κατεύθυνση. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Εγώ ευχαριστώ, κυρία Μαυρονικόλα. 

 Ο επόμενος ομιλητής είναι ο κ. Γιώργος Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Η συζήτηση για τη μεγάλη οικονομική κρίση συνεχίζεται εν μέσω συσκέψεων, 
αντιπαραθέσεων και δημόσιων συζητήσεων από τα μέσα μαζικής ενημέρωσης.  
Λέγονται πολλά, καταλογίζονται ευθύνες για τη μη εξεύρεση λύσης κυρίως από την 
κυβέρνηση και ο μύλος γυρίζει άδειος.  

 Το μήνα Ιούνιο, σύμφωνα με την Ευρωπαϊκή Στατιστική Υπηρεσία, σημειώθηκε 
ανεργία στο πρωτοφανές ποσοστό του 7,4%.  Με άλλα λόγια, ο αριθμός των 
εγγεγραμμένων ανέργων στο τέλος Ιουνίου του 2011 έφτασε τα 27 102 πρόσωπα, 
σημειώνοντας αύξηση 21% περίπου σε σύγκριση με τον Ιούνιο του 2010, όπου οι 
άνεργοι ήταν 22 460.  Το 30% των ανέργων είναι κάτω των 30 ετών, ενώ το 27% των 



43 

 

ανέργων έχουν τύχει ανώτερης εκπαίδευσης και είναι όλοι Κύπριοι. 

 Η οικονομική κρίση, που εντείνεται από το περασμένο φθινόπωρο, αποτελεί 
μια πραγματικότητα που κυριαρχεί στις κοινωνικές και πολιτικές εξελίξεις.  
Μεγαλύτερη σημασία από τις διακυμάνσεις των χρηματιστηρίων και των επιτοκίων και 
την πορεία των μεγάλων εταιρειών έχουν φυσικά για μας οι επιπτώσεις στη ζωή των 
απλών ανθρώπων, όπου πλήθος θέσεων εργασίας έχει ήδη χαθεί και ακόμη 
περισσότερες θέσεις απειλούνται από την εξέλιξη της κρίσης και την ανεπάρκεια 
μέτρων.  Η διαχείριση του ελλείμματος με μείωση των δαπανών και νοικοκύρεμα των 
δημόσιων οικονομικών μπορεί να επιφέρει κάποια πρόσκαιρη βελτίωση, αλλά δε δίνει 
μακροπρόθεσμες λύσεις στα σοβαρά προβλήματα που ταλανίζουν την οικονομία μας.   

 Οφείλουμε να δημιουργήσουμε ένα νέο όραμα για την οικονομία, που θα δώσει 
προοπτική στη νεολαία μας και στις επερχόμενες γενιές.  Η κρίση θα πρέπει να 
αντιμετωπιστεί ως ευκαιρία για μεταρρύθμιση που θα μας οδηγήσει στη νέα οικονομία, 
την πράσινη και ψηφιακή, που θα μας καταστήσει περισσότερο αυτάρκεις, 
περιορίζοντας την επιβλαβή εξάρτησή μας από το εξωτερικό, τους οίκους 
αξιολόγησης και τις επενδύσεις αγνώστου προελεύσεως και χρώματος.   

 Ως οικολόγοι πιστεύουμε ότι η απάντηση στην κρίση δεν είναι τα μεγάλα έργα, 
οι αυτοκινητόδρομοι μαμούθ, οι εκτρωματικές μαρίνες, τα δημόσια μέγαρα και τα έργα 
βιτρίνας, αλλά τα σωστά έργα, τα έργα ανάπτυξης που συμβάλλουν στην οικονομική 
και περιβαλλοντική αειφορία.  Ζητούμε τη δημιουργία θέσεων εργασίας με 
προγράμματα που θα παράγουν κοινωνικό έργο, προγράμματα προστασίας του 
περιβάλλοντος και της ποιότητας ζωής, προγράμματα στα οποία θα έχουν πρόσβαση 
οι μικρομεσαίοι και οι μη προνομιούχοι. 

 Οι απαντήσεις στην οικονομική κρίση δεν είναι ούτε εύκολες ούτε δεδομένες. 
Καμιά όμως απάντηση δεν μπορεί να σταθεί μακροπρόθεσμα, αν δε συνυπολογίσει 
δύο ακόμη παράγοντες:  

1. τη συνεχιζόμενη κρίση στο περιβάλλον, όπου η υποβάθμιση των φυσικών 
πόρων έχει και δραματικές οικονομικές προεκτάσεις, και  

2. την απειλούμενη ανατροπή του παγκόσμιου κλίματος και τις επιπτώσεις που 
αναμένεται να έχει, και έχει, στην παγκόσμια οικονομία.  

 Το γεγονός ότι το ποσοστό ανεργίας μένει αμετάβλητο παρά την αισιοδοξία των 
κυβερνώντων και τις εξαγγελίες για αύξηση του τουριστικού ρεύματος, πρέπει να μας 
προβληματίσει.  Η κατάσταση θυμίζει άλλες εποχές.  Με ανησυχία παρακολουθούμε 
φαινόμενα εργατικής αναταραχής, η οποία θα κλιμακωθεί, αν αυξηθούν οι μαζικές 
απολύσεις από σημαντικές επιχειρήσεις του τόπου, σαν αυτές που είδαμε να 
συμβαίνουν αυτές τις μέρες.  Οι απεργίες, συνδικαλιστική πρακτική που είχαμε καιρό 
να ζήσουμε στην Κύπρο, πυκνώνουν.  Βρισκόμαστε στα πρόθυρα εργατικής 
αναταραχής.  Οι πρόσφατες απεργίες σε μεγάλα κατασκευαστικά έργα καταρρίπτουν 
το μύθο ότι αυτά τα μεγάλα έργα παράγουν θέσεις εργασίας, τόσες πολλές μάλιστα 
που το κοινωνικό όφελος να ισοφαρίζει τάχα την ευρύτερη κοινωνική και 
περιβαλλοντική ζημιά. 

 Οφείλουμε να υπερασπιστούμε τους εργαζομένους που απειλούνται με ανεργία 
και συρρίκνωση της ποιότητας ζωής και των ονείρων τους.  Στην προσπάθεια αυτή 
όσοι ήδη κατέχουν θέσεις εργασίας, και μάλιστα με πολύ ψηλές απολαβές, οφείλουν 
να επιδείξουν υψηλό φρόνημα κοινωνικής αλληλεγγύης και να αποδεχτούν μέτρα 
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μείωσης των κερδών ή των μισθών τους.  Είναι γι’ αυτό το λόγο που το Κίνημα 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών συζητά τη μείωση των αμοιβών των υψηλόμισθων 
υπαλλήλων του δημοσίου, ενώ βεβαίως παράλληλα ζητούμε και μέτρα πάταξης της 
φοροδιαφυγής και περιορισμού της φοροαπαλλαγής.  Ταυτόχρονα, σε αυτή τη 
δύσκολη εποχή και οι εργαζόμενοι οφείλουν να επιδείξουν υπευθυνότητα και 
αλληλεγγύη.  ∆εν είναι η εποχή των πιο ψηλών μισθών, αλλά η εποχή των πιο 
πολλών μισθών.  ∆εν είναι εποχή των κεκτημένων δικαιωμάτων, είναι η εποχή της 
κατάκτησης ενός νέου κοινωνικού οράματος.   

 Η πρόταση του οικολογικού κινήματος για αντιμετώπιση της κρίσης συνίσταται 
στην κατάργηση των ανισοτήτων, στην προώθηση της κοινωνικής δικαιοσύνης, την 
ίση κατανομή κερδών και βαρών και στην πράσινη ανάπτυξη.  Είναι ολοφάνερο ότι με 
περικοπές στην ανάπτυξη και με φορολογίες δεν αντιμετωπίζεται η ανεργία.  Το 
Κίνημα Οικολόγων Περιβαλλοντιστών τονίζει την ανάγκη λήψης μέτρων 
αντιμετώπισης της ανεργίας μέσω της ανάπτυξης, ιδιαίτερα στον τομέα της πράσινης 
ανάπτυξης.  Καλούμε τα πολιτικά κόμματα και την κυβέρνηση να δώσουν επιτέλους 
σημασία και στις δικές μας προτάσεις για πράσινη ανάπτυξη και πράσινες θέσεις 
εργασίας.  Μία σημαντική πρόταση, την οποία θα αναλύσουμε και στην αυριανή 
συνάντηση στο άτυπο Εθνικό Συμβούλιο, είναι και η δημιουργία ταμείου ή τράπεζας 
πράσινης ανάπτυξης, ένα εργαλείο οικονομικής ανάπτυξης, το οποίο έχει 
χρησιμοποιηθεί ήδη σε πολλές χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης με μεγάλη επιτυχία.  
Πράσινη ανάπτυξη προκύπτει από τις δραστηριότητες στον πρωτογενή, δευτερογενή 
και τριτογενή τομέα, που συμβάλλουν στη διατήρηση και αποκατάσταση του 
περιβάλλοντος και την κατοχύρωση της ποιότητας ζωής των πολιτών.  Είναι θέσεις 
εργασίας που έχουν μακρόχρονη προοπτική και είναι καλοπληρωμένες.  Τέτοιες 
θέσεις μπορούν να δημιουργηθούν στην Κύπρο στους τομείς της ενέργειας, της 
διαχείρισης των υδάτινων πόρων, της διαχείρισης των αποβλήτων, στον τομέα των 
δημοσίων μεταφορών, στον τομέα των μελετών και της επιστήμης, στον 
κατασκευαστικό τομέα, στον τουριστικό τομέα, στον τομέα της αντιρρύπανσης και 
στον τομέα της ψηφιακής οικονομίας.   

 Τον Νοέμβριο του 2010, πρόσφατα σχετικά, δημοσιεύτηκε σε όλες τις 
εφημερίδες το αποτέλεσμα μελέτης που εκπόνησε η Αρχή Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
∆υναμικού, η ΑνΑ∆, για τα επαγγέλματα του μέλλοντος.  Το ενδιαφέρον από 
οικολογική άποψη είναι ότι, σύμφωνα με τη μελέτη της ΑνΑ∆, τα επαγγέλματα του 
μέλλοντος προβλέπεται να είναι τα λεγόμενα “πράσινα επαγγέλματα”.  Συγκεκριμένα, 
η πράσινη απασχόληση θα αυξάνεται κατά 1,8% ετησίως τα επόμενα χρόνια σε 
σύγκριση με 1,4% για την υπόλοιπη οικονομία.  Σύμφωνα με την ίδια μελέτη, 11 000 
νέες πράσινες θέσεις εργασίας προβλέπεται να ανοίξουν για τους νέους της Κύπρου.  
Μια παρόμοια μελέτη της Green Peace, της παγκόσμιας περιβαλλοντικής οργάνωσης, 
μιλά για 30 000 θέσεις εργασίας για την Κύπρο στον τομέα της πράσινης ανάπτυξης.  
Οι περισσότερες απ’ αυτές αναμένεται να αφορούν τον τομέα των ανανεώσιμων 
πηγών ενέργειας και ιδιαίτερα των φωτοβολταϊκών.  Όμως διερωτάται κανείς εάν η 
ίδια η κυβέρνηση έχει διαβάσει αυτή τη μελέτη του δημόσιου οργανισμού της ΑνΑ∆, 
αφού με τις αποφάσεις της με κάθε τρόπο στραγγαλίζει τον τομέα των φιλολαϊκών 
ανανεώσιμων πηγών ενέργειας, όπως είναι οι ηλιακές στέγες και οι οικιακές 
ανεμογεννήτριες. 

 Το Κίνημα Οικολόγων Περιβαλλοντιστών καλεί την κυβέρνηση, τα 
κοινοβουλευτικά κόμματα και τους κοινωνικούς εταίρους σε έναν άμεσο παραγωγικό 
διάλογο, ούτως ώστε να υιοθετηθούν οι πολιτικές και πρακτικές μιας βιώσιμης 
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ανάπτυξης για αντιμετώπιση της ανεργίας.  Θέλουμε να ξεφύγουμε από τις 
ξεπερασμένες, αποσπασματικές πρακτικές και πολιτικές του βραχυπρόθεσμου 
βεληνεκούς, που δεν πρόκειται να λύσουν τα προβλήματα της οικονομίας και το 
πρόβλημα της ανεργίας κατά τρόπο ουσιαστικό και μακροχρόνιο.  

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Εγώ ευχαριστώ, κύριε Περδίκη. 

 Ο επόμενος ομιλητής είναι ο κ. Ανδρέας Κυπριανού. 

 Πόσο χρόνο έχει ο κ. Κυπριανού; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι οκτώ λεπτά. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Είκοσι οκτώ.  Και μετά ακολουθεί ο κ. Γιώργος Βαρνάβα.  Αντιλαμβάνομαι ότι 
έχετε κάμει μια αλλαγή σειράς, κύριε Ευαγόρου; 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Ναι, κύριε Πρόεδρε.  Προτελευταίος μιλά ο κ. Παπαγεωργίου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ. 

 Κύριε Κυπριανού, έχετε το λόγο. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Ακούγοντας κάποιος το συνάδελφο τον Αντρέα το Φακοντή, διερωτάται το εξής:  
∆ε γνωρίζει μήπως η αριστερά ότι εντός... 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 ...η αριστερά τι ποιεί η δεξιά; 

(Γέλια) 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Η αριστερά τι ποιεί η δεξιά σίγουρα δε γνωρίζει και ούτε μπορεί να κάνει 
παρόμοια, φίλε Ευαγόρου.  Αλλά δε γνωρίζει, επαναλαμβάνω, η αριστερά ότι τις 
επόμενες των ημερών αναμένεται νέα υποβάθμιση από τη Moodyʼs;  ∆εν 
αντιλαμβάνεστε, φίλε συνάδελφε, ότι μία νέα υποβάθμιση θα αυξήσει τις ανησυχίες 
των επιχειρηματιών, αυτών που έχουν καταθέσεις στις κυπριακές τράπεζες, που ήδη 
ανησυχούν, που ήδη συμβουλεύονται τους δικηγόρους τους, αλλά και τους λογιστές 
τους για το τι θα κάνουν με τα κεφάλαιά τους, αν θα επενδύσουν ή αν δε θα 
επενδύσουν στην Κύπρο;  Και δεν αντιλαμβάνεστε, αγαπητέ συνάδελφε... 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 
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 Εμείναν κεφάλαια; 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Αν αφήσετε, θα μείνουν, αλλά δυστυχώς, όπως βλέπω τα πράγματα, φίλε 
Γιάννο Λαμάρη, δε θα αφήσετε και τότε ζήτω που καήκαμε και την ευθύνη θα την 
φέρετε απόλυτα.  Και διερωτώμαι και για αυτό το οποίο είπε ο Πρόεδρος· δηλαδή γιατί 
πάμε στη σύσκεψη αύριο, αν όλα είναι τόσο ρόδινα, φίλε Αντρέα Φακοντή;  Τότε να 
πάμε όλοι σπίτι μας και να συνεχίσουμε να πανηγυρίζουμε και, αν έχετε μέτρα και 
προτάσεις για την ξενοδοχειακή βιομηχανία και για τις επιχειρήσεις, εύχομαι να 
υπάρχουν ξενοδοχεία και επιχειρήσεις, για να εφαρμόσετε τα μέτρα, αγαπητέ 
συνάδελφε.   

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Είναι ιδιαίτερα εύκολο και επικοινωνιακά αποδεκτό μία κυβέρνηση να 
μοιρολατρεί και να προσπαθεί να μεταθέσει τις τεράστιες δικές τις ευθύνες για το 
κατάντημα της κυπριακής οικονομίας στην παγκόσμια οικονομική κρίση.  Είναι όμως 
ιδιαίτερα δύσκολο και συνεπάγεται ίσως και πολιτικό κόστος να υψώσεις πολιτικό 
ανάστημα, να συμμαχήσεις με τους πολιτικούς σου αντιπάλους και να πάρεις τα μέτρα 
εκείνα που πρέπει, για να σώσεις τον τόπο σου από την οικονομική καταστροφή και 
το διασυρμό, αδιαφορώντας φυσικά, αγαπητοί συνάδελφοι της αριστεράς, για τα 
κομματικά ποσοστά.  Είναι εύκολο να κρύβεσαι πίσω από δήθεν ευθύνες άλλων και 
να προσπαθείς να πείσεις τον άνεργο ότι η αδυναμία του να βρει δουλειά οφείλεται 
στο παγκόσμιο οικονομικό σύστημα με το οποίο εσύ διαφωνείς, αλλά είναι ιδιαίτερα 
δύσκολο να πάρεις τις αποφάσεις εκείνες που θα οδηγήσουν στην ανάπτυξη και θα 
δημιουργήσουν θέσεις εργασίας, άσχετα αν αυτές συγκρούονται με τις δικές σου 
ιδεολογικές αντιλήψεις. 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Μπορεί το θέμα μας, όπως σημείωσε στην προηγούμενη συνεδρία ο 
κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΑΚΕΛ, να είναι η ανεργία, όμως οικονομία και 
ανεργία είναι έννοιες αλληλένδετες και δε θα μπορούσε κανένας να εισηγηθεί λύσεις 
για επίλυση του προβλήματος της ανεργίας, αν πρώτα δεν κατόρθωνε να διασφαλίσει 
μία οικονομία σε στέρεες βάσεις και σε σοβαρούς ρυθμούς ανάπτυξης.   

 Συζητούμε σήμερα για την ανεργία και σωστά συμφωνούμε ότι το πρόβλημα 
είναι τεράστιο.  Φανταστείτε όμως τι πρόβλημα θα συζητάμε τους επόμενους μήνες, 
αν δεν καταφέρουμε με μέτρα, όχι ημίμετρα, να ανακτήσουμε την εμπιστοσύνη των 
αγορών τις αμέσως επόμενες ημέρες.  Φανταστείτε -και νομίζω και θεωρώ ότι έχετε 
την ικανότητα- τι θα γίνει, αν ενταθεί η φυγή ξένων κεφαλαίων από τις κυπριακές 
τράπεζες, αν οι ξένοι καταθέτες και επενδυτές που παρακολουθούν πολύ στενά 
δυστυχώς για όλους εμάς τους οίκους αξιολόγησης πανικοβληθούν και σε αυτή την 
κατάσταση πανικού συμπαρασύρουν και Κύπριους καταθέτες και επενδυτές.  
Φανταστείτε ακόμα, αν χρειαστεί να μπούμε κάτω από μνημόνιο και αν ακόμα αυτό 
συμπεριλαμβάνει αλλαγή του φορολογικού καθεστώτος.  Ποια ξένη εταιρεία θα μείνει 
στην Κύπρο;  Ποια τράπεζα, φίλε Αντρέα Φακοντή, θα δανείζει, για να επιβιώσουν οι 
μικρομεσαίες επιχειρήσεις; 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Κυπριανού, να παρακαλέσω να αποφεύγονται οι προσωπικές αναφορές.  
Ο κ. Φακοντής έκανε την παρέμβασή του.  ∆εν επιτρέπονται και με βάση τον 
κανονισμό της Βουλής οι προσωπικές αναφορές.  Σας παρακαλώ, αναπτύξετε την 
επιχειρηματολογία σας χωρίς αναφορές. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Να ʼστε καλά. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Ποιος επενδυτής θα ρισκάρει να επενδύσει στην Κύπρο, για να ανοίξει θέσεις 
εργασίας;  Πόσοι αλήθεια θα βγουν επιπρόσθετα στην ανεργία;  Θα συνεχίσουμε 
μήπως, αγαπητοί φίλοι εξ αριστερών και συγκυβερνώντες, να μιλάμε για αυξήσεις, 
προσαυξήσεις, τιμαριθμικά, εφάπαξ, δωρεάν ιατροφαρμακευτική περίθαλψη και 
συντάξεις χωρίς συνεισφορά για τους δημόσιους υπαλλήλους;  Είπατε στους 
δημόσιους υπαλλήλους τι θα προβλέπουν πιθανά μέτρα κάτω από μνημόνιο;  Πόσοι 
θα απολυθούν;  Αν θα συνεχίσουν να υπάρχουν έκτακτοι εργαζόμενοι στο δημόσιο 
τομέα;  Είπατε στους λήπτες δημοσίου βοηθήματος τι θα συνεχίσουν να παίρνουν ως 
επίδομα;  Είπατε στους συνταξιούχους ποιες πιθανώς θα είναι οι αποκοπές από τις 
συντάξεις τους;  

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Φαντάζει πραγματικά εφιαλτικό αυτό το σενάριο και δυστυχώς είναι.  Και το 
χειρότερο απʼ όλα δεν είναι καθόλου, μα καθόλου μακριά, αλλά είναι πάρα πάρα πολύ 
κοντά.  Πώς όμως μία οικονομία που, όταν ξεκίνησε η κρίση, φάνταζε από τις πιο 
δυνατές στην Ευρωζώνη, μία μικρή και ευέλικτη οικονομία που έμπαινε στην κρίση με 
σοβαρά αποθεματικά και μʼ ένα τραπεζικό σύστημα που δεν ήταν καθόλου 
εκτεθειμένο σε τοξικές επενδύσεις, μία οικονομία πλήρους απασχόλησης κατάφερε 
σήμερα να είναι στον αναπνευστήρα;  Αυτή η κυβέρνηση, αγνοώντας τους πάντες και 
λειτουργώντας συνδικαλιστικά, οδήγησε την οικονομία του τόπου στο χείλος της 
καταστροφής.   

 Αυτή η διακυβέρνηση επέλεξε μεταξύ άλλων αποφάσεων τα εξής: 

1. Να μετρά τα πάντα με το πολιτικό κόστος και να παρακαλεί τα συνδικάτα αντί 
να προσπαθεί να τα πείσει για το κοινό όφελος.   

2. Να χρησιμοποιεί επικοινωνιακά τεχνάσματα για δήθεν έχοντες και κατέχοντες 
χωρίς να τους κατονομάζει.  

3. Να υπερπροβάλλει το θέμα της φοροδιαφυγής, όταν γνωρίζει ότι οι 
δυνατότητες να πατάξεις το φαινόμενο αυτό είναι περιορισμένες και στο κάτω 
κάτω είναι στο χέρι της να τις εξαντλήσει.  

4. Να φορολογεί άμεσα και έμμεσα, δημιουργώντας τεράστια προβλήματα στην 
ανταγωνιστικότητα της κυπριακής οικονομίας, πνίγοντας τους μικρομεσαίους 
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και σκοτώνοντας την ανάπτυξη.   

5. Να προβαίνει μαζικά σε εσωτερικό δανεισμό, στεγνώνοντας ουσιαστικά την 
αγορά.   

6. Επέλεξε να διογκώνει το δημόσιο τομέα με μια πρωτοφανή διάθεση 
αποκατάστασης ημετέρων.   

7. Επέλεξε να συντηρεί ζημιογόνους οργανισμούς, για να συνεχίζει το 
συγκεντρωτισμό και τον κρατισμό.   

8. Επέλεξε να κυνηγά τον επιχειρηματία και το κέρδος, χτυπώντας την ανάπτυξη 
και τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας. 

9. Να συντηρεί πρωτοφανή για τα ευρωπαϊκά δεδομένα επιδόματα σε αιτητές 
πολιτικού ασύλου, ουσιαστικά καθιστώντας την Κύπρο ως παράδεισο των 
“ψωνιστών” ασύλου, αυτούς που ονομάζουμε “asylum shoppers”.   

10. Να καθυστερεί ενσυνείδητα έργα ανάπτυξης παντού, ρίχνοντάς τα στη 
γραφειοκρατία εσκεμμένα, για να αποφύγει τις δαπάνες.   

11. Να συγκρούεται καθημερινά με το ∆ιοικητή της Κεντρικής Τράπεζας λόγω 
ιδεολογικών αντιλήψεων σε σχέση με την οικονομία.   

12. Να βγάζει -τον έβγαλε το ∆εκέμβριο με το 5% ΦΠΑ στα τρόφιμα και στα 
φάρμακα, τον ξαναβγάζει τώρα- δίσκο ελεημοσύνης, για να καλύψει τρέχουσες 
ανάγκες αντί να αγγίξει με ευρύτατη πολιτική συναίνεση τα διαρθρωτικά και 
δομικά προβλήματα της κυπριακής οικονομίας. 

13. Να μην τολμά να ακουμπήσει το μέγα θέμα του κρατικού μισθολογίου.   

14. Να πανικοβάλλει ξένες εταιρείες και επενδυτές, επιδιώκοντας με νομοσχέδια να 
αλλάξει το φορολογικό καθεστώς.   

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Έχουμε φθάσει σε τραγικά οριακό σημείο.  Το χειρότερο απʼ όλα όμως είναι ότι, 
ακούγοντας τόσο τον Υπουργό Οικονομικών, αλλά και τους συναδέλφους από το 
ΑΚΕΛ που τοποθετήθηκαν μέχρι τώρα, ακόμα και την υστάτη επιμένουν στις ίδιες 
επικοινωνιακού τύπου τοποθετήσεις σαν να μη γνωρίζουν ή να μην αντιλαμβάνονται 
το μέγα πρόβλημα που υπάρχει.  Θα υπενθυμίσω τις γνωστές εκτιμήσεις, τις 
διαβόητες πλέον εκτιμήσεις του Προέδρου της Κυπριακής ∆ημοκρατίας το ∆εκέμβριο 
του 2008 ότι «η κρίση δε θα μας αγγίξει».  Το δις εξαμαρτείν ουκ ανδρός σοφού.   

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Κυπριανού.   

 Να παρακαλέσω τον κ. Γιώργο Βαρνάβα της Ε∆ΕΚ. 

 Ο μπαρμπα-Αδάμος πού είναι;  Εκείνος που θα με αντικαταστήσει ως τον 
αρχαιότερο είναι ο μπαρμπα-Αδάμος!   

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Έν’ ο επόμενος; 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ο Αδάμος Αδάμου έν’ ο μπαρμπα-Αδάμος. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Έφυεν, Πρόεδρε, τζιαι είπεν «εν φκαίνω τζιει πάνω».   

(Γέλια) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έτσι είπεν;  Μου υπεσχέθη ότι σε πέντε λεπτά θα έρθει πίσω ως νεότερος!   

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 Έτον! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μπαρμπα-Αδάμο, σας παρακαλώ πολύ να με αντικαταστήσετε. 

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Αδάμο Αδάμου) 

 Ξεκινήστε, κύριε Βαρνάβα.  Έχετε το λόγο.   

(Στο σημείο αυτό τον προεδρεύοντα της συνεδρίασης αντικαθιστά  

  στην έδρα ο κ. Αδάμος Αδάμου.) 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Η οικονομική κρίση που ταλανίζει τον τελευταίο καιρό τον τόπο μας έχει 
αυξήσει ραγδαία την ανεργία.  Εάν κάποιος πάρει στα χέρια του τα στοιχεία της 
Στατιστικής Υπηρεσίας του κράτους, τότε η εικόνα είναι καταθλιπτική.  Εάν το Μάιο 
του 2008 ο αριθμός των ανέργων έφτανε τις 10 673, το πρώτο τρίμηνο του 2011 ο 
αριθμός ανερχόταν στις 30 180 ανέργους ή ποσοστό 7,4% του εργατικού δυναμικού.  
Στην πραγματικότητα, αφού μερικές χιλιάδες απόφοιτοι πανεπιστημίων ακόμη δεν 
καταγράφονται ως άνεργοι, τότε σίγουρα και οι χιλιάδες των ανέργων είναι πολύ 
περισσότερες και το ποσοστό πιθανόν να ξεπερνά και το 8%.   

 Εμείς προειδοποιούσαμε ότι η οικονομική κρίση θα άγγιζε την κυπριακή 
οικονομία και ότι θα έπρεπε να ληφθούν άμεσα ανασταλτικά και διορθωτικά μέτρα.  Η 
κυβέρνηση διά στόματος του Υπουργού Οικονομικών, του Κυβερνητικού 
Εκπροσώπου και άλλων δήλωνε ότι η κυπριακή οικονομία ήταν τόσο στέρεα, που δε 
θα την άγγιζε η παγκόσμια οικονομική κρίση.  ∆υστυχώς, σήμερα βρισκόμαστε τρία 
χρόνια μετά την έναρξη της οικονομικής ύφεσης και ακόμη λέμε και εξαγγέλλουμε 
προτιθέμενα μέτρα και συγκαλούμε έκτακτη σύσκεψη των αρχηγών των κομμάτων, 
κάτι το οποίο θα έπρεπε να γινόταν προ πολλού, για να βρεθεί κοινή συνισταμένη για 
αντιμετώπιση των προβλημάτων της κυπριακής οικονομίας και της ανεργίας.  Όταν το 
Φεβρουάριο του 2010 σε δημοσιογραφική μου διάσκεψη δήλωνα ότι η ανεργία έχει 
πλήξει εκατοντάδες νοικοκυριά, με το χρυσό μετάλλιο να απονέμεται στην επαρχία της 
ελεύθερης Αμμοχώστου και στην Πάφο, και παράλληλα καλούσα την κυβέρνηση να 
εξαγγείλει, πρώτον, μέτρα στήριξης της οικονομίας που θα έδιναν ώθηση στον 
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αναπτυξιακό τομέα, ώστε να δημιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας, δεύτερον, να 
προχωρήσει άμεσα στη λήψη πιο αυστηρών μέτρων για την πάταξη της παράνομης 
εργοδότησης παράνομων αλλοδαπών, τρίτον, να περιοριστεί στο ελάχιστο η 
αδειοδότηση αλλοδαπών εργατών από τρίτες χώρες εκεί και όπου μπορούν να 
εργοδοτηθούν Κύπριοι και, τέταρτον, να υπάρξει συμφωνία κυριών με τους εργοδότες 
στην οικοδομική βιομηχανία, ιδιαίτερα με αυτούς οι οποίοι αναλαμβάνουν έργα του 
δημοσίου, όπως και στην ξενοδοχειακή βιομηχανία, να εργοδοτούνται και να έχουν 
προτεραιότητα Κύπριοι αντί άλλων Ευρωπαίων πολιτών, τότε διά στόματος και 
δηλώσεων αρμοδίων χαρακτηρίστηκα ρατσιστής, αντιευρωπαϊστής, όπως επίσης και 
ανεδαφική η τελευταία μου δήλωση.   

 Ευτυχώς όμως που ενάμιση χρόνο αργότερα η κυβέρνηση, μη έχοντας άλλου 
είδους μέτρα να λάβει, για να αντιμετωπίσει την ανεργία, επανέλαβε αυτό που 
δηλώναμε προ ενός έτους, ότι δεν είναι δυνατό οι Κύπριοι εργοδότες να δίνουν 
περισσότερη βαρύτητα στην εργοδότηση άλλων Ευρωπαίων πολιτών αντί των 
Κυπρίων συμπολιτών μας.  «Κάλλιο αργά παρά ποτέ» λέει και μία παροιμία.   

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Τα στατιστικά στοιχεία δείχνουν την πραγματικότητα.  Όταν το τέταρτο τρίμηνο 
του 2010 -μιλούμε για Οκτώβρη, Νοέμβρη, ∆εκέμβρη- η ανεργία ανάμεσα στους νέους 
ηλικίας 15 έως 24 ετών έφτανε το ποσοστό του 14,5%, τι μπορούμε να δηλώσουμε, 
όταν το πρώτο τρίμηνο του 2011, δηλαδή μετά από τέσσερις μήνες περίπου, πέντε, το 
14,5% ακούμπησε το 21%;  Κάποιοι σε αυτή την αίθουσα δήλωναν, δηλώνουν και θα 
δηλώνουν ότι έλαβαν μέτρα.  Αφού έλαβαν μέτρα, τότε πού είναι τα αποτελέσματα 
αυτών των μέτρων;  Μπορούν σήμερα να κοιτάξουν στα μάτια αυτούς τους νέους που 
τελειώνουν τις σπουδές τους ή που προσπαθούν να δημιουργήσουν τις οικογένειές 
τους και να τους πουν ότι έλαβαν μέτρα, τα απαραίτητα μέτρα, αλλά δυστυχώς 
σήμερα βρίσκονται στην ανεργία;  Αφού έλαβαν τα απαραίτητα μέτρα, μπορούν 
σήμερα να κοιτάξουν στα μάτια τον οικογενειάρχη που ανήκει στα χαμηλά και μεσαία 
εισοδηματικά στρώματα του λαού και του οποίου κατέρρευσαν τα όνειρα της ζωής του 
και ο οποίος σήμερα βρίσκεται στην ανεργία πιθανόν με τη σύζυγό του, 
καταβάλλοντας προσπάθεια, όχι για να ανταποκριθούν στις δόσεις τους, γιατί έχτισαν 
ένα σπίτι, ή στην υποχρέωσή τους ως γονείς έναντι των φοιτητών παιδιών τους, αλλά 
γιατί ψάχνουν πώς απλά θα βγάλουν τα προς το ζην; 

 Αυτά που λέω, κύριε Πρόεδρε, δεν είναι αποκύημα φαντασίας, αλλά είναι η 
αλήθεια και η πραγματικότητα.  Πάμπολλοι από αυτούς έχουν ξεπεράσει ακόμα και 
τον έκτο μήνα ανεργίας, που αυτό σημαίνει μηδενικό εισόδημα. 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Σήμερα θα πρέπει να πούμε τα σύκα σύκα και τη σκάφη σκάφη.  Η ανεργία η 
οποία μαστίζει την κυπριακή κοινωνία...  Ας μη μας πουν κάποιοι ότι σε άλλες 
ευρωπαϊκές χώρες -το ακούσαμε- η ανεργία είναι ψηλότερη, διότι ο καθένας τα του 
οίκου του πρέπει να βλέπει.  ∆εν έχει ούτε κομματική σημαία, αλλά ούτε και κομματικό 
χρωματισμό.  Πώς είναι δυνατό κάποιοι να δηλώνουν ότι λήφθηκαν τα απαραίτητα 
μέτρα για μείωση των λειτουργικών δαπανών του κράτους, ενώ στους επίσημους 
αριθμούς της Στατιστικής Υπηρεσίας για την περίοδο Ιανουαρίου μέχρι το Μάρτιο του 
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2011 οι δαπάνες αυτές αυξήθηκαν κατά €185,7 εκατομ., κατά ποσοστό 6,5% 
συγκριτικά με την αντίστοιχη περίοδο του 2010;   

 Μέχρι σήμερα η μοναδική αντιμετώπιση της οικονομικής κρίσης από πλευράς 
της κυβέρνησης μπορεί να χαρακτηριστεί ως φορομπηχτική και φοροεισπρακτική.  
Όταν τον Ιούνιο του 2010 αυξήθηκε ο φόρος κατανάλωσης στα καύσιμα από 5 σεντ 
μέχρι και 7 σεντ το λίτρο, η οποία αύξηση επέφερε αλυσιδωτές αυξήσεις του 10% σε 
όλα τα καταναλωτικά αγαθά και υπηρεσίες, όταν επιβλήθηκε 2% αύξηση στο 
ηλεκτρικό ρεύμα από την 1η Μαρτίου 2010 για αγορά ρύπων, όταν από την 1η 
Ιανουαρίου 2011 ο λαός καλείται να πληρώσει 5% φόρο προστιθέμενης αξίας στα 
τρόφιμα και στα φάρμακα, όπως επίσης και την αύξηση του νερού, η οποία ξεκινά 
από το 60% και φτάνει μέχρι και το 112%, τότε τι άλλο μπορεί να χαρακτηρισθεί αυτή 
η πολιτική;  Πολιτική την οποία διακεκριμένοι οικονομολόγοι όπως και ο νομπελίστας 
κ. Πασιαρδής χαρακτήρισε ανεδαφική... 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

(Α. Α∆ΑΜΟΥ) 

 Πισσαρίδης! 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Συγγνώμη, Πισσαρίδης.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Βαρνάβα, ένα λεπτό έχετε.   

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Μάλιστα.   

 Τη χαρακτήρισε ανεδαφική, γιατί, όπως λέει, όταν ο λαός έχει να αντιμετωπίσει 
οικονομική κρίση και ανεργία, το κράτος δεν επιβάλλει φορολογίες.  Μήπως οι 
ειδήμονες της κυβέρνησης για θέματα οικονομίας να αμφισβητούν και τις γνώσεις του 
κ. Πισσαρίδη;   

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Ως Ε∆ΕΚ παρακολουθούμε με αγωνία την αυξητική τάση της ανεργίας.  Αυτοί 
οι οποίοι μας χαρακτηρίζουν λαϊκιστές δεν μπορούν να διαψεύσουν τα επίσημα 
στοιχεία της Στατικής Υπηρεσίας του κράτους.  Εμείς τους καλούμε να κατέβουν στο 
λαό και να πάρουν το παλμό του λαού και ειλικρινά με λυπεί...  Άκουσα σήμερα 
συναδέλφους να ωραιοποιούν την όλη κατάσταση, ειλικρινά δεν ξέρω αν μιλούσαν για 
την Κύπρο ή για άλλη χώρα.  Να συνομιλήσουν με ανθρώπους οικογενειάρχες, που 
σήμερα λόγω της ανεργίας δεν μπορούν να ανταποκριθούν στα δάνειά τους, στις 
υποχρεώσεις έναντι των παιδιών τους που είναι φοιτητές, ακόμη και στη διατροφή της 
ίδιας της οικογένειάς τους.  Τέτοιου είδους κρίση ο τόπος μας αντιμετώπισε ξανά 
αμέσως μετά την τουρκική εισβολή.  Η μεγάλη όμως διαφορά, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι 
τότε χάσαμε το 37% του εδάφους μας και το κράτος προσπαθούσε να σταθεί στα 
πόδια του.  Σήμερα όμως το κράτος δεν πρόβλεψε, δεν πίστεψε και δεν ενήργησε.   

 Για ακόμα μία φορά ως το σοσιαλιστικό κίνημα του τόπου, ως το κίνημα το 
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οποίο πραγματικά υπερασπιζόμαστε τον απλό εργάτη, το συνταξιούχο, τα χαμηλά και 
μεσαία εισοδηματικά στρώματα του λαού, τους μικρομεσαίους, ακόμη και την υστάτη 
καλούμε την κυβέρνηση να λάβει τα απαραίτητα μέτρα διαχείρισης της ανεργίας, 
διαφορετικά το πρόβλημα θα διογκώνεται συνεχώς με απρόβλεπτες τις συνέπειες.  
∆ηλώνουμε υπεύθυνα ότι θα στηρίξουμε τα οποιαδήποτε μέτρα κατατεθούν στο 
διάλογο για αντιμετώπιση της οικονομικής κρίσης και της ανεργίας, μέτρα όμως που 
θα βρίσκονται προς τη σωστή κατεύθυνση.  Η ευθύνη που βαραίνει όλους μας σʼ αυτή 
την αίθουσα είναι τεράστια.  Ο λαός μάς παρακολουθεί και ας φανούμε αντάξιοι των 
δικών του προσδοκιών.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Βαρνάβα. 

 Ο επόμενος ομιλητής είναι ο κ. Πάμπος Παπαγεωργίου του ΑΚΕΛ-Αριστερά-
Νέες ∆υνάμεις, όμως ο κ. Σταύρος Ευαγόρου, αναπληρωτής κοινοβουλευτικός 
εκπρόσωπος του ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, ζήτησε να χρησιμοποιήσει δύο 
λεπτά χρόνο από το χρόνο του κ. Παπαγεωργίου.   

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

 Κύριε Πρόεδρε, ήμουν γραμμένος στον κατάλογο των ομιλητών.  Είχα 
αποσυρθεί, για να δώσω παραπάνω χρόνο στο συνάδελφο.  ∆ύο λεπτά μόνο να μου 
επιτραπεί να παρέμβω. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Αφαιρούνται τα δύο λεπτά από το χρόνο του κ. Παπαγεωργίου, κύριε 
Ευαγόρου, ξέρετέ το. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Όταν σε μια παρέμβαση του οποιουδήποτε συναδέλφου υπάρχει το στοιχείο 
της υπερβολής, μπορεί να γίνει ανεκτό και πρέπει να γίνεται ανεκτό.  Όταν όμως η 
παρέμβαση είναι υπερβολή, θα πρέπει, πιστεύω, να αντιληφθούμε ότι ο όποιος 
αντιπολιτευτικός οίστρος δεν πρέπει να βλάπτει τον τόπο.  Όταν ακούμε εκφράσεις 
του τύπου «η πατρίδα μας γυρίζει δίσκο» ή «θα γυρίσει δίσκο», «η κυβέρνηση γυρίζει 
δίσκο», αυτό το πράγμα από μόνο του να ξέρουμε ότι στέλνει κάπου κάποια 
μηνύματα.  Όταν λέμε ότι δε θα υπάρχουν σε λίγο ξενοδοχεία, την ώρα που ο 
τουρισμός είναι αυξημένος κατά 13,4% -και πάω στοίχημα ότι δε θα βρίσκει ο Κύπριος 
ξενοδοχεία, για να κάμει τις διακοπές του το καλοκαίρι- δεν είναι μόνο το στοιχείο της 
υπερβολής, είναι πολλά.  Όταν λέμε ότι βρισκόμαστε στο χείλος της καταστροφής, 
μιλούμε για κατάντημα, για διασυρμό.  Όταν λέμε για έναν τομέα για τον οποίο όλοι 
γνοιαζόμαστε, το χρηματοοικονομικό, που έχουμε εγγράψει μέχρι τώρα φέτος 19% 
περισσότερες εταιρείες από πέρσι και έχουμε αυξημένη ροή κεφαλαίων στην Κύπρο 
μερικά δισεκατομμύρια, ότι φεύγουν τα ξένα κεφάλαια, να ξέρουμε ότι υπάρχουν και 
κάποιοι άλλοι αλλού οι οποίοι μας παρακολουθούν.  Τίποτε περισσότερο. 

 Ευχαριστώ για το χρόνο, να πω μόνο ένα πράγμα· πρέπει επιτέλους όλοι να 
βρούμε το μέτρο. 

 Ευχαριστώ. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Παπαγεωργίου. 

Π. ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Πόση ώρα έχω; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Έμειναν δεκατέσσερα λεπτά. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έχει δεκατέσσερα λεπτά. 

 Ο κ. Μαυρίδης; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆εκαεπτά λεπτά. 

Π. ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Είχα επιλέξει ένα πολύ δύσκολο και ευαίσθητο θέμα, για να ξοδέψω αυτά τα 
δέκα, δεκατέσσερα λεπτά.  Το θέμα αυτό είναι η επίδραση των κοινοτικών στην 
απασχόληση στην Κύπρο και ειδικά στην ανεργία.  Βεβαίως, άκουσα τόσες πολλές 
υπερβολές και μορφές καταστροφολογίας εδώ, που διερωτώμαι κατά πόσο μία ομιλία 
η οποία θα προσπαθούσε να κινηθεί σε σοβαρά πλαίσια θα βρισκόταν εντός κλίματος.  
Θέλω να πω κάτι επ’ αυτού, πριν ασχοληθώ με το θέμα μου.  Σε αντίθεση με πολλές 
πτυχές της πολιτικής στην οικονομία υπάρχει κόστος, όταν καταστροφολογούμε, διότι 
τόσο η κατανάλωση όσο και οι επενδύσεις επηρεάζονται από την περιρρέουσα 
ατμόσφαιρα.  Με αυτή την έννοια όταν λέμε κάτι για την οικονομία, θα πρέπει να το 
σκεφτόμαστε διπλά και τριπλά. 

 Τώρα όσον αφορά τη συγκυρία -αντιλαμβάνεστε όλοι την κρισιμότητα και της 
αυριανής συνάντησης, αλλά και εν γένει αυτού του πακέτου το οποίο πιθανόν να 
συμπληρωθεί- τόσο εξοικονομήσεων όσο και διαρθρωτικών αλλαγών, θέλω να πω 
κάτι.  Η προσπάθειά μας θα πρέπει να είναι ανεξάρτητη από τους ξένους οίκους. 
Ασφαλώς, βοηθά ή πιθανόν να βοηθήσει στην απάμβλυνση των υποβαθμίσεων, 
όμως αυτές οι αλλαγές χρειάζεται να γίνουν ανεξαρτήτως των δεδομένων των ξένων 
οίκων, οι οποίοι στο κάτω κάτω, αν διαβάσετε τις εκθέσεις τους -και είναι δυο-τρεις 
σελίδες, δεν είναι παραπάνω- επικαλούνται είτε αποκλειστικά, όπως συμβαίνει στην 
περίπτωση των Standard & Poor’s και των Fitch, είτε κατά κύριο λόγο, όπως 
συμβαίνει στην περίπτωση της Moody’s, την έκθεση στην Ελλάδα.  Και λέω ότι η δική 
μας οικονομία χρειάζεται το δικό της πακέτο, ακριβώς γιατί θα πρέπει με το δικό μας 
τρόπο να αντιμετωπίσουμε αυτά τα προβλήματα. 

 Τώρα, όσον αφορά το θέμα της ανεργίας, είναι γεγονός ότι για πρώτη φορά η 
ανεργία στην Κύπρο έχει ξεφύγει από ένα ποσοστό το οποίο προϋπέθετε 
προηγουμένως έλλειψη εργατικών χεριών.  Στα οικονομικά υπάρχει κάτι που 
ονομάζεται “φυσιολογικό όριο της ανεργίας”, κάτω από το οποίο δεν μπορείς να 
πέσεις, γιατί τότε δημιουργούνται συνθήκες στρέβλωσης στην αγορά εργασίας. 

 Το 2010 είχαμε μια οριακή έστω αύξηση στη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας 
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κατά 0,1%, αλλά μια μεγάλη άνοδο γύρω στο 20% με 30% στο ποσοστό των 
ανέργων.  Σ’ αυτό συνέτειναν δύο, κατά τη γνώμη μου, πολύ σημαντικοί παράγοντες.  
Κάνω εδώ μια παρένθεση, για να πω το εξής:  Την ανεργία δεν την προκαλεί ούτε η 
κυβέρνηση ούτε η αντιπολίτευση.  Την ανεργία την προκαλούν οι εργοδότες, όταν 
απολύουν και αυτό δε σημαίνει ότι κατ’ ανάγκην κακώς απολύουν.  Μπορεί να κλείσει 
μια επιχείρηση, μπορεί να μην τα βγάζει πέρα, όμως υπάρχει ένα στοιχείο ευκαιριακό 
στη συμπεριφορά τους τα τελευταία δύο χρόνια και αυτό αφορά την αντικατάσταση 
Κυπρίων εργαζομένων από φτηνό κοινοτικό δυναμικό, το οποίο τυγχάνει 
υπερεκμετάλλευσης και συχνά είναι αδήλωτο.  Εξ ου και το γεγονός ότι από τους 
νεοεισερχόμενους μόνο το 49% στις στατιστικές των τελευταίων τριών μηνών είναι 
Κύπριοι.  Το υπόλοιπο 51% είναι κυρίως κοινοτικοί και επίσης δικαιούχοι 
συμπληρωματικής προστασίας. 

 Η παρουσία ξένων εργατών δεν είναι κατ’ ανάγκην αρνητική για την οικονομία 
της Κύπρου.  Έχουν γίνει εμπειρικές μελέτες από το Πανεπιστήμιο Κύπρου, οι οποίες 
δείχνουν ότι εν γένει η παρουσία των ξένων βοηθά στην οικονομική ανάπτυξη, 
επηρεάζει πολύ θετικά εξειδικευμένους εργαζόμενους, βλάπτει όμως και χρηματικά 
και ως προς το ποσοστό της ανεργίας τομείς στους οποίους ανταγωνίζονται οι ξένοι 
τους Κύπριους.  Άρα, η παρουσία ξένων εν γένει ως συμπληρωματικών είναι κάτι που 
βοηθά την οικονομία.  Εξάλλου αυτό φαίνεται από το γεγονός ότι η παρουσία ξένων 
και κοινοτικών είναι τόσο μεγάλη, που υπερκαλύπτει κατά πολλές φορές την ανεργία, 
δηλαδή, αν έφευγαν όλοι αυτοί οι άνθρωποι, η οικονομία μας θα κατέρρεε.  Βεβαίως, 
τώρα παρουσιάζεται το φαινόμενο πολλοί απ’ αυτούς να έρχονται χωρίς εργοδότηση 
και χωρίς οποιαδήποτε προσόντα.  Αναφέρομαι σε κοινοτικούς.  Είναι αυτό που το 
19ο αιώνα ο Μαρξ ονόμαζε “εφεδρικό στρατό της εργασίας”, δηλαδή η παρουσία 
αυτών των ανθρώπων συμπιέζει προς τα κάτω και τις συνθήκες εργασίας, αλλά και τα 
μεροκάματα των υφιστάμενων εργαζομένων. 

 Τι λύσεις θα μπορούσαν να δοθούν;  Μια θεωρητική λύση θα ήταν να 
επιβληθούν περιορισμοί, όπως έκαμαν δεκαπέντε από τις είκοσι πέντε χώρες στην 
έλευση εργαζομένων από τις δύο χώρες που μπήκαν τελευταία στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση.  Αναφέρομαι στη Ρουμανία και τη Βουλγαρία.  Αντιλαμβάνομαι ότι για 
πολιτικούς και άλλους λόγους αυτό θα ήταν, αν όχι ανέφικτο, τουλάχιστον μη δόκιμο.  
Άρα, θα πρέπει να βρεθούν τρόποι με τους οποίους οι συνθήκες εργοδότησης αυτών 
των ανθρώπων θα προσομοιάζουν προς τις αντίστοιχες συνθήκες που επικρατούν 
στην Κύπρο.  Αλλιώς, έχουμε απορρύθμιση της αγοράς εργασίας με τραγικές 
συνέπειες για όλους τους εργαζομένους. 

 Η χειρότερη μορφή υπερεκμετάλλευσης είναι η αδήλωτη εργασία.  Σε ελέγχους 
του Υπουργείου Εργασίας στην ξενοδοχειακή βιομηχανία το 22% των εργαζομένων 
ήταν αδήλωτοι και στη συντριπτική τους πλειοψηφία αυτοί οι άνθρωποι ήταν είτε 
κοινοτικοί είτε ξένοι.  Άρα, πρέπει να χαιρετίσουμε και ελπίζουμε να ευοδοθεί γρήγορα 
η πρόθεση του Υπουργείου Εργασίας να ετοιμάσει νομοθεσία, με βάση την οποία οι 
εργοδότες θα υποχρεώνονται να δηλώνουν πάραυτα την εργοδότηση κοινοτικών.  
Επίσης, συμφωνώ προσωπικά με την υιοθέτηση επαγγελματικών προσόντων για 
διάφορους κλάδους και του ξενοδοχειακού τομέα, αλλά και άλλων μορφών της 
αγοράς, ούτως ώστε να μην τυγχάνει υπονόμευσης το προϊόν το οποίο παράγουμε 
και πουλάμε. 

 Μια πολύ σημαντική πτυχή αυτού του θέματος αφορά την οργάνωση αυτών 
των ανθρώπων στις συνδικαλιστικές οργανώσεις.  Ό,τι και να κάνει το κράτος, 
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παραδοσιακά, αλλά και στις μέρες μας, είναι η ίδια η αυτοοργάνωση αυτών των 
ανθρώπων, είναι η συμμετοχή τους στις συνδικαλιστικές οργανώσεις που θα 
περιορίσει τα φαινόμενα υπερεκμετάλλευσης, διότι το κράτος δεν έχει τόσους 
επιθεωρητές να βρίσκεται παντού και είναι εκ των πραγμάτων αδύνατο να καλύψει 
πλήρως αυτά τα παραβατικά φαινόμενα. 

 Τέλος, υπάρχουν πράγματα τα οποία θα πρέπει να συζητηθούν σοβαρά και 
εδώ στη Βουλή, για παράδειγμα η επέκταση του ελάχιστου ορίου μισθού.  Υπάρχουν 
επιχειρήματα υπέρ, υπάρχουν και επιχειρήματα εναντίον, πρέπει όμως να φτάσουμε 
σε μία κατάσταση στην οποία το μεγαλύτερο μέρος των κοινοτικών εργαζομένων 
τουλάχιστον να απολαμβάνει τις ίδιες αμοιβές και τις ίδιες συνθήκες με το ντόπιο 
εργατικό δυναμικό, για να μην έχουμε μία πλήρη απορρύθμιση των εργασιακών 
σχέσεων, η οποία θα οδηγήσει σε κοινωνικές εντάσεις. 

 Τελειώνω θέλοντας να επισημάνω την αναγκαιότητα αυτής της ομαλοποίησης 
της αγοράς εργασίας με την εξής παρατήρηση:  Αυτή τη στιγμή φτιάχνουμε ένα 
πακέτο εξοθρολογισμού των δημοσίων οικονομικών, θέλοντας να δημιουργήσουμε 
μια σταθερή βάση, στην οποία θα μπορέσει η Κύπρος να επανέλθει σε ψηλούς 
ρυθμούς ανάπτυξης.  Στο θέμα της ανεργίας όμως, αν συνεχιστούν οι ίδιες τάσεις 
στην αγορά εργασίας, ακόμα κι αν έχουμε ψηλή ανάπτυξη, κινδυνεύουμε να μείνουμε 
με παραδοσιακά ψηλή ανεργία.  Άρα, ο εξοθρολογισμός στον οποίο αναφέρομαι και 
αφορά τα δημόσια οικονομικά θα πρέπει να καλύψει και την ίδια την αγορά εργασίας, 
για να επανέλθουμε σε συνθήκες πλήρους απασχόλησης ή σχεδόν πλήρους 
απασχόλησης, αλλά και για να έχουμε εργαζόμενους οι οποίοι θα είναι μεν 
παραγωγικοί, όπως είναι πάντα, αλλά θα αμείβονται ικανοποιητικά.  Αλλιώς, περνάμε 
σε έναν πολύ επικίνδυνο διχασμό του κοινωνικού ιστού με μισθούς πείνας, με πολύ 
κόσμο άνεργο, το οποίο πρέπει να σας πω ότι είναι κακό όχι μόνο κοινωνικά, αλλά και 
οικονομικά, διότι, αν έχουμε πολλούς φτωχούς ή άνεργους, ποιος θα καταναλώνει;  Η 
ίδια η οικονομία θα πληρώσει τίμημα γι’ αυτό το πράγμα. 

 Σε αντίθεση με τους υψηλούς τόνους των προηγούμενων παρεμβάσεων εγώ 
ελπίζω ότι ως νομοθετικό σώμα θα βρούμε την απαραίτητη συναίνεση, ούτως ώστε 
πολλά από τα πράγματα που ανέφερα και ίσως πολύ περισσότερα που δεν ανέφερα 
να μπορέσουμε να τα συζητήσουμε και να τα νομοθετήσουμε, εξασφαλίζοντας έτσι 
την ευημερία στην αγορά εργασίας, αλλά και στην οικονομία εν γένει. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Παπαγεωργίου. 

 Τελευταίος ομιλητής είναι ο συνάδελφος Μάριος Μαυρίδης του ∆ημοκρατικού 
Συναγερμού, που θα ολοκληρώσει και τη συζήτηση. 

Μ. ΜΑΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

 Αγαπητοί φίλοι, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Θα ξεκινήσω από το τελευταίο σημείο που ανέφερε ο φίλος ο Πάμπος, ότι ίσως 
η ανάπτυξη που θα έχουμε τα επόμενα χρόνια θα συνοδεύεται και από ψηλή ανεργία.  
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Και είναι ένα από τα θέματα τα οποία έχω κι εγώ στην ομιλία μου, γι’ αυτό λοιπόν και 
θα την διαβάσω και θα βγάλουμε τα συμπεράσματά μας. 

 Η ανεργία στην Κύπρο είναι σχετικά καινούριο φαινόμενο.  Έχει όμως βαθιές 
ρίζες, οι οποίες πηγάζουν από τις κοινωνικοοικονομικές δομές της χώρας. Σύμφωνα 
με τα τελευταία στοιχεία της έρευνας εργατικού δυναμικού, που είναι και τα πλέον 
αντιπροσωπευτικά για την Κύπρο και συγκρίσιμα με άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, η ανεργία στην Κύπρο ανήλθε στο 7,4% κατά το πρώτο τρίμηνο του 2011 σε 
σχέση με το πρώτο τρίμηνο του 2010.  Η ανεργία στους νέους ηλικίας 15-24 ετών 
ανήλθε στο 20,7% έναντι 20,4% το προηγούμενο έτος.  Υπάρχει ελαφρά αύξηση στην 
ανεργία.  Φαίνεται ότι σταθεροποιείται, όμως πιστεύω ότι τα χειρότερα στο θέμα της 
ανεργίας είναι ακόμα μπροστά μας.  Η μακροχρόνια ανεργία, για περισσότερο από 
δώδεκα μήνες, ανήλθε στο 17,3% έναντι 16,8%.  Και πάλι βλέπουμε μία οριακή άνοδο 
στη μακροχρόνια ανεργία, όμως το ενθαρρυντικό είναι ότι η μερική απασχόληση 
αυξήθηκε στο 10,6% έναντι 9,4%, άρα λοιπόν οι εναλλακτικές μορφές εργασίας 
φαίνεται ότι έχουν προοπτική. 

 Όμως το επίπεδο της ανεργίας στην Κύπρο συγκρίνεται ακόμα ευνοϊκά με τις 
υπόλοιπες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Βεβαίως, πρέπει να λάβουμε υπόψη τη 
δραματική αύξηση της ανεργίας τα τελευταία τρία χρόνια, αφού αυτή έχει 
διπλασιαστεί.  Έχω την αίσθηση ότι η ανεργία στην Κύπρο θα συνεχίσει να αυξάνεται 
κατά τα επόμενα χρόνια και εύκολα θα φτάσει τα ευρωπαϊκά επίπεδα, διότι ενόσω οι 
απολαβές στις χώρες της Κεντρικής και Ανατολικής Ευρώπης είναι ψηλότερες απ’ ό,τι 
είναι στην Κύπρο, θα υπάρχει θετική ροή εργατικού δυναμικού, κοινοτικών δηλαδή, 
από τις χώρες αυτές προς τη χώρα μας.  Όλο και περισσότεροι κοινοτικοί θα 
αναζητούν... 

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 Χαμηλότερες! 

Μ. ΜΑΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Θα είναι χαμηλότερες, συγγνώμη, ναι. 

 Αυτό δεν μπορούμε να το αποφύγουμε με την υφιστάμενη συμφωνία που 
έχουμε με την Ευρωπαϊκή Ένωση.  Πρέπει βέβαια να αναγνωρίσουμε ότι οι κοινοτικοί 
αποτελούν φτηνό εργατικό δυναμικό και ευέλικτο εργατικό δυναμικό και βοηθούν στην 
ανάπτυξη της οικονομίας μας και στη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας, όπως έχει 
υποστηρίξει και ο φίλος Πάμπος Παπαγεωργίου.  Πρέπει επίσης να αναγνωρίσουμε 
ότι οι κοινοτικοί εργάζονται σε θέσεις εργασίας που οι Κύπριοι απορρίπτουν και με 
απολαβές που επίσης οι Κύπριοι δεν αποδέχονται, προφανώς διότι δεν τους αρκούν, 
για να ζήσουν.  Υπάρχει αυτό το πρόβλημα, ότι το βιοτικό επίπεδο στην Κύπρο είναι 
πολύ υψηλότερο απ’ αυτές τις χώρες από τις οποίες έρχονται οι κοινοτικοί, άρα 
λοιπόν όσο και να είναι χαμηλότερες οι απολαβές, αυτοί θα έρχονται, ενώ οι Κύπριοι 
δε θα μπορούν να εργοδοτούνται.  Είναι ένα πρόβλημα το οποίο δεν ξέρω πώς θα το 
αντιμετωπίσουμε. 

 Όμως, όπως έλεγαν και οι αρχαίοι ημών πρόγονοι, «παν μέτρον άριστον».  
Όταν δηλαδή ξεπεράσεις το μέτρο, τότε αυτό λειτουργεί εις βάρος σου και εις βάρος 
της οικονομίας.  Χρειάζεται σοβαρή μελέτη, για να διαπιστωθεί σε ποιο βαθμό οι 
κοινοτικοί έχουν συμβάλει στην αύξηση της ανεργίας στην Κύπρο.  Η μελέτη του 
Πανεπιστημίου Κύπρου είναι τώρα δύο-τριών χρονών, νομίζω χρειάζεται καινούρια 
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μελέτη, διότι ο ρυθμός έχει αυξηθεί. 

 Η ανεργία γενικά οφείλεται σε διάφορους παράγοντες.  Οι πιο σημαντικοί, κατά 
τη δική μου γνώμη, που έχουν αυξήσει την ανεργία στην Κύπρο είναι οι εξής:  Η 
οικονομική κρίση που τα τελευταία χρόνια μαστίζει την Κύπρο και ακόμα δεν έχει 
τερματιστεί.  Μπορεί η ύφεση να έχει τερματιστεί αριθμητικά με τα επίσημα στοιχεία 
του κράτους, όμως η κρίση η οποία συνεχίζεται δεν έχει τερματιστεί.  Εδώ να 
αναφερθώ σε προηγούμενη αναφορά για το ότι ο ρυθμός ανάπτυξης της οικονομίας 
είναι θετικός.  Αν κοιτάξουμε τα επίσημα στοιχεία του κράτους, η οικονομική ανάπτυξη 
τρέχει το πρώτο τρίμηνο του έτους με μηδέν, δηλαδή σε σχέση με το προηγούμενο 
τρίμηνο είναι μηδέν, άρα πρέπει να περιμένουμε να δούμε κατά πόσο θα υπάρχει 
θετικός ρυθμός ανάπτυξης.  Προσωπική μου άποψη είναι ότι η φετινή χρονιά θα είναι 
χρονιά ύφεσης και πάλι και αυτό είναι σε απάντηση προηγούμενης αναφοράς για το 
ότι δεν πρέπει να κινδυνολογούμε, αλλά εμένα μου αρέσει να λέω αυτό που πιστεύω 
και αυτό θα λέω ό,τι και να είναι το θέμα, διότι, κύριε Ευαγόρου, δυστυχώς πρέπει να 
λέμε αυτά που πιστεύουμε, διότι αν λέμε αυτά που δεν πιστεύουμε... 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Εγώ συμφωνώ, αλλά όι να κάμνουμεν μνημόσυνα, διότι είσιεν τζιαι μνημόσυνα 
πριν! 

Μ. ΜΑΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Ε, είναι η άποψη του κάθε συνάδελφου. 

 Και έρχομαι στους δύο σημαντικότερους λόγους.  Η διάρθρωση της κυπριακής 
οικονομίας.  Ο μεγάλος και σπάταλος δημόσιος τομέας απορροφά τεράστιους 
οικονομικούς πόρους, με αποτέλεσμα να περιορίζει τις δυνατότητες του ιδιωτικού 
τομέα να αναπτυχθεί και να παράγει θέσεις εργασίας.  Επιπλέον, ένα κράτος που 
παράγει συνεχώς ελλείμματα και αυξάνει τα χρέη του δεν είναι σε θέση να συμβάλει 
στη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας.   

Η λανθασμένη διαχείριση της μέσης και τριτοβάθμιας εκπαίδευσης.  Πιστεύω 
εδώ είναι το κλειδί της ανεργίας, στη λανθασμένη διαχείριση της μέσης και 
τριτοβάθμιας εκπαίδευσης.  Στη σημερινή κοινωνία της γνώσης η εκπαίδευση είναι 
βασικός πυλώνας της οικονομίας, δεδομένου ότι η εκπαίδευση και η αγορά εργασίας 
επικοινωνούν και συνεννοούνται μεταξύ τους και η προσφορά ανθρώπινου δυναμικού 
ικανοποιεί τη ζήτηση.   

Το εκπαιδευτικό μας σύστημα, τόσο στη μέση όσο και στην ανώτερη 
εκπαίδευση, δεν ικανοποιεί τις ανάγκες της οικονομίας, αφού σε συγκεκριμένα 
επαγγέλματα δημιουργεί πλεονάσματα, ενώ σε άλλα, σε περισσότερα, ελλείμματα.  Το 
εκπαιδευτικό μας σύστημα προετοιμάζει τους μαθητές μέσης εκπαίδευσης 
περισσότερο για ακαδημαϊκά προσόντα παρά για τεχνικά προσόντα, με αποτέλεσμα 
να παράγει πληθώρα πτυχιούχων και ελάχιστους τεχνίτες.  Έχουμε καλλιεργήσει την 
κουλτούρα στα παιδιά μας ότι θα πρέπει να σπουδάσουν σε πανεπιστήμια και να 
αποκτήσουν ένα και δύο, ίσως και τρία πτυχία και ότι τα τεχνικά επαγγέλματα είναι για 
τους αποτυχημένους, όπως έχουμε επίσης καλλιεργήσει την κουλτούρα στα παιδιά 
μας ότι πρέπει να αποκτήσουν μία θέση στο δημόσιο.  Αυτή είναι επίσης μια 
λανθασμένη αντίληψη, η οποία κοστίζει πάρα πολύ στην κυπριακή κοινωνία. 

  Σύμφωνα με τα στοιχεία της έρευνας εργατικού δυναμικού για τα τελευταία 
χρόνια, η κυπριακή οικονομία μπορεί να απορροφήσει μόνο το 40% των πτυχιούχων.  
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Το υπόλοιπο 60% των πτυχιούχων υποαπασχολείται ή ετεροαπασχολείται ή 
παραμένει άνεργο ή ξενιτεύεται.  Σύμφωνα με άλλη μελέτη ακαδημαϊκού για την 
Κύπρο, φαίνεται ότι το ποσοστό των πτυχιούχων που παραμένουν στο εξωτερικό 
είναι γύρω στο 13,5%.  Πάντα υπήρχαν βεβαίως άτομα που έμεναν στο εξωτερικό, 
αλλά αυτό το ποσοστό είναι ψηλό. 

Πώς δημιουργούμε νέες θέσεις εργασίας;  Νέες θέσεις εργασίας δεν μπορούν 
να δημιουργηθούν από τη μία μέρα στην άλλη.  Υπάρχουν μέτρα που μπορούν να 
δημιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας σε σύντομο χρονικό διάστημα, αν βέβαια 
υπάρχουν οι οικονομικές δυνατότητες από το κράτος και αυτός είναι ένας από τους 
λόγους που το κράτος θα πρέπει να είναι νοικοκυρεμένο και να παράγει 
πλεονάσματα, για να τα ξοδεύει, όταν υπάρχει ανάγκη.   

Σε συνέχεια των μέτρων που μπορούν να δημιουργήσουν θέσεις εργασίας 
βραχυπρόθεσμα είναι η επιδότηση και τα κίνητρα για τις επιχειρήσεις που 
προσλαμβάνουν άνεργους και ανάθεση διαφόρων έργων και  υπηρεσιών στον 
ιδιωτικό τομέα.  Αυτά τα μέτρα είναι βραχυπρόθεσμα και προσωρινού χαρακτήρα, 
έχουν όμως αξία, επειδή μειώνουν την ανεργία, έστω και προσωρινά, και προσφέρουν 
γνώσεις, πείρα και δεξιότητες στους εργαζομένους, που θα τους διευκολύνουν 
αργότερα στην αναζήτηση καλύτερης εργασίας. 

Τα μέτρα που θα συμβάλουν στην πραγματική μείωση της ανεργίας 
μεσοπρόθεσμα και μακροπρόθεσμα περιλαμβάνουν το άνοιγμα των κλειστών 
επαγγελμάτων, την καλύτερη επικοινωνία μεταξύ εκπαίδευσης και αγοράς εργασίας, 
την ενίσχυση και τη διεύρυνση της μεταλυκειακής τεχνικής εκπαίδευσης, τη μείωση 
του μεγάλου και σπάταλου κράτους και τη δημιουργία πλεονασμάτων και τη βελτίωση 
της ευελιξίας του κυπριακού εργατικού δυναμικού. 

Αυτά είχα για την ανεργία.  Όσον αφορά τα κλειστά επαγγέλματα, να μου 
επιτρέψετε μόνο, εφόσον έχω το χρόνο, να αναφερθώ σε ένα.  Θα αναφερθώ και σε 
άλλα αργότερα, αλλά το επάγγελμα του κτηματομεσίτη για παράδειγμα, για να μπορεί 
κάποιος να το ασκήσει, θα πρέπει να έχει πτυχίο στα κτηματικά και μόνο.  Πτυχίο 
πανεπιστημίου τετραετούς φοιτήσεως στα κτηματικά!  ∆ηλαδή αν ένας οικονομολόγος 
ή ένας λογιστής θέλει να γίνει κτηματομεσίτης, δεν μπορεί.  Αυτό το νόμο τον ψήφισε η 
Βουλή πέρσι εδώ και δεν ξέρω γιατί!   

Λοιπόν, υπάρχουν πολλά κλειστά επαγγέλματα, με τα οποία θα ασχοληθούμε 
αργότερα. 

Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ:    

 Ευχαριστώ, κύριε Μαυρίδη. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Τζιαι να σου κάμει τζιαι DNA ο σύνδεσμος κτηματομεσιτών! 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Έντζιε να κάμνουμε διαλογική συζήτηση τωρά ’πού κάτω, αρκετή ώρα είμαστε 
δαμαί! 
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 Λοιπόν, συμπληρώθηκε η συζήτηση του θέματος που ενεγράφη απ’ όλα τα 
κόμματα, που αφορά το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο μας και την ανάγκη 
δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να σας ενημερώσω ότι υπάρχει εισήγηση από το 
βουλευτή του ∆ημοκρατικού Συναγερμού κ. Ανδρέα Κυπριανού και το βουλευτή του 
Ευρωπαϊκού Κόμματος κ. ∆ημήτρη Συλλούρη για εγγραφή στο Κεφάλαιο Τέταρτο του 
θέματος «Η κατάσταση που επικρατεί στον τομέα της δημόσιας υγείας και η 
προοπτική εφαρμογής του Γενικού Σχεδίου Υγείας».   

 Ο κ. Ευαγόρου. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, το θέμα έχει απασχολήσει τη σύσκεψη το πρωί και ζητώ τη 
βοήθεια του φίλου του Τάσου Μητσόπουλου για εκείνο το οποίο ελέχθη.  Σίγουρα, 
εμείς δεν έχουμε καμία απολύτως ένσταση να εγγραφεί το οποιοδήποτε θέμα που 
απασχολεί την κυπριακή κοινωνία και δεν υποτιμούμε ποσώς τα θέματα της υγείας, 
στα οποία σίγουρα και προβλήματα υπάρχουν, αλλά την ίδια στιγμή είχαμε πει και 
αντιλαμβάνομαι είχε αποφασιστεί ότι θα επανερχόταν, για να συγκεκριμενοποιηθεί,  
γιατί ήταν τόσο πλατύ το θέμα, ελέχθη, και τόσο ευρύ, που ο καθένας θα μπορούσε 
να τοποθετηθεί για τα ζητήματα υγείας επί παντός επιστητού, από τα φάρμακα και τα 
προβλήματα μέχρι… Γι’ αυτό είχαμε πει γι’ αυτό το θέμα να αποταθούμε προς 
εκείνους που θέλουν να το εγγράψουν, ούτως ώστε να γίνει πιο συγκεκριμένο.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Μητσόπουλος. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να πω ότι αυτό το οποίο συμφωνήθηκε στην πρωινή 
σύσκεψη ήταν να γίνει μια αναδιατύπωση του τίτλου, διότι ο τίτλος με την αρχική του 
διατύπωση ήταν πράγματι πολύ ευρύς και δεν ήταν αρκούντως συγκεκριμένος.  Έγινε 
αναδιατύπωση του τίτλου μετά από συνομιλία με το συνάδελφο ο οποίος είχε αρχικά 
την εισήγηση και έχει πάρει τη μορφή με την οποία το έχουμε καταθέσει. 

 Λοιπόν, δεν υπήρχε συμφωνία για επαναφορά του θέματος στη σύσκεψη την 
ερχόμενη Πέμπτη, συνεπώς παρακαλώ τους συναδέλφους να επιδείξουν κατανόηση 
και να γίνει αποδεκτή η συγκεκριμένη πρόταση, δεδομένου ότι πιστεύουμε ότι το θέμα 
είναι άκρως επίκαιρο.  ∆εύτερον, έχει συγκεκριμενοποιηθεί επαρκώς, δεδομένου ότι 
αυτό το οποίο θα συζητηθεί είναι τα τρέχοντα προβλήματα του τομέα της δημόσιας 
υγείας και η προοπτική εφαρμογής του ΓΕΣΥ. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Βότσης. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Θέλω να κάνω μια παρατήρηση, ότι τουλάχιστον στην προηγούμενη Βουλή, 
αλλά πιστεύω και στη σημερινή, στην επιτροπή Υγείας υπάρχει για συζήτηση, το 
έχουμε συζητήσει πολλές φορές το θέμα ΓΕΣΥ, προοπτικές κ.λπ.  Εγκαταλείπεται η 
συζήτησή του στην επιτροπή και πάμε για ολομέλεια ή θα το συζητούμε παράλληλα;  
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Απλώς, να το ξεκαθαρίσουμε αυτό, πριν πάρουμε την απόφαση. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Επειδή είμαι μέλος της επιτροπής Υγείας, ξέρω ότι είναι γραμμένο και στην 
επιτροπή Υγείας της Βουλής. 

 Να δώσουμε το λόγο στον κ. Κυπριανού, που είναι ο εγγράψας του θέματος,  ο 
ένας από τους δύο. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, το θέμα ήταν εγγεγραμμένο στο Κεφάλαιο Τέταρτο στην 
προηγούμενη κοινοβουλευτική περίοδο, αλλά υπό διαφορετική επικεφαλίδα.  
Ζητήθηκε να επανεγγραφεί το θέμα και έγινε σήμερα στη σύσκεψη των αρχηγών μια 
συζήτηση και συμφωνήθηκε να αλλάξει κάπως ο τίτλος.  Αυτό έγινε.  Είναι θέμα 
εγκεκριμένο από την προηγούμενη κοινοβουλευτική περίοδο. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Ευαγόρου. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, όπως έχω πει, είναι δημοκρατικό δικαίωμα της κάθε πολιτικής 
ομάδας να εισηγηθεί ένα θέμα για εγγραφή.  Ήτο, γνωρίζουμε, εγγεγραμμένο με 
διαφορετικό τίτλο.  ∆εν έχουμε ένσταση να εγγραφεί, αλλά, πρώτον, το εύρος της 
επικεφαλίδας είναι τέτοιο που η συζήτηση νιώθω ότι θα επεκταθεί και σε ζητήματα τα 
οποία πιθανόν να μην είναι του αντικειμένου ή της επιθυμίας ακόμα και του 
εγγράψαντος.  Επίσης, πέραν απ’ αυτό, την ίδια στιγμή που αποφασίζουμε ότι 
εγγράφεται αυτό το θέμα, για να σεβόμαστε και τον κανονισμό της Βουλής, σταματά η 
όποια παράλληλη συζήτηση στην αρμόδια κοινοβουλευτική επιτροπή, για να είμαστε 
ξεκάθαροι τι επιθυμούμε.  Ή θα συζητείται στην επιτροπή Υγείας ή θα συζητηθεί στην 
ολομέλεια και θα εξαντληθεί.   

 Το δεύτερο που θέλω να τονίσω είναι ότι υπάρχει -παρ’ όλο που έχει ληφθεί η 
απόφαση, θα δούμε πώς θα εξελιχθούν τα πράγματα, αν χρειαστεί, αν παραστεί η 
ανάγκη η Βουλή να παρατείνει τη λειτουργία της λόγω των οικονομικών μέτρων, θα 
δούμε τι θα βγει από τη σύσκεψη την παγκομματική αύριο- η πιθανότητα να έχουμε 
μόνο μία ακόμα συνεδρίαση.  Η μία συνεδρίαση με τον όγκο της δουλειάς που θα 
έχουμε πιθανόν να αδικήσει το ίδιο το θέμα.  Απλά, το θέτω για προβληματισμό για 
τους συναδέλφους. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Μητσόπουλος. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Μία τελευταία παρατήρηση εκ μέρους μου, κύριε Πρόεδρε.  Απλώς, όσον 
αφορά την ευρύτητα του θέματος, ήθελα να υπομνήσω ότι τα πλείστα θέματα 
προσφέρονται για μια ευρύτατη τοποθέτηση, παραδείγματος χάριν το θέμα του 
οποίου μόλις έχουμε περατώσει τη συζήτηση, η ανεργία.  Βλέπετε ότι ένα θέμα καθ’ 
όλα επίκαιρο παρά ταύτα έδωσε την αφορμή, και εγώ λέω ορθώς έδωσε την αφορμή 
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και την ευκαιρία, να γίνει μια ευρύτατη τοποθέτηση για το σύνολο των προβλημάτων 
που συνδέονται με το φαινόμενο της ανεργίας και άπτονται ουσιαστικά της 
οικονομικής κατάστασης στον τόπο.  Συνεπώς, όσο περιοριστική κι αν είναι η 
διατύπωση του τίτλου, θεωρώ ότι υπάρχει η δυνατότητα στον κάθε συνάδελφο να 
τοποθετηθεί με έναν ευρύτερο και διασταλτικό τρόπο. 

 Από εκεί και πέρα, επικαλούμαστε τον πατριωτισμό και το φιλότιμο και την 
ικανότητα αυτοελέγχου και αυτοπεριορισμού ενός εκάστου συναδέλφου. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Προκοπίου. 

Γ. ΠΡΟΚΟΠΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, όπως γνωρίζετε και εσείς, είστε μέλος της επιτροπής Υγείας, το 
θέμα τούτο είναι εγγεγραμμένο, ήδη έχουμε ζητήσει και κάποια στοιχεία να μας στείλει 
το Υπουργείο Υγείας και το Υπουργείο Οικονομικών, όσον αφορά ιδίως το θέμα του 
ΓΕΣΥ.  Γι’ αυτό και εγώ συμφωνώ να δώσουμε μία παράταση, να πάρουμε και τα 
στοιχεία και μετά να προχωρήσουμε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Να σας διευκολύνω.  Η επιτροπή Υγείας θα συζητήσει αυτό το θέμα, έχει 
καλέσει και τους αρμόδιους υπουργούς να έρθουν να εκφράσουν τις απόψεις τους στη 
συνεδρία που θα καθοριστεί. δεν έχει καθοριστεί ακόμα συνεδρία.   

Από εκεί και πέρα, τώρα με αναγκάζετε, έτσι όπως ακούω τα πράγματα, να 
θέσω το θέμα σε ψηφοφορία.  Υπάρχει κάποια διάθεση εκ μέρους και του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού και του ΑΚΕΛ να υπάρξει ένας συμβιβασμός, για να μην 
πάμε σε ψηφοφορίες για θέματα που είναι κοινού ενδιαφέροντος;  

Ο κ. Λαμάρης. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι και λόγω των παρουσιών αυτή τη στιγμή στη 
Βουλή δε θα ήταν το ορθότερο να μπούμε σε μια διαδικασία ψηφοφορίας.  Νομίζω 
πως μπορούμε να το αναβάλουμε για την ερχόμενη συνεδρία και εμείς δε θα έχουμε 
πρόβλημα, αν την Πέμπτη το πρωί αποφασιστεί να γραφτεί.  ∆εν έχουμε πρόβλημα 
να γραφτεί την Πέμπτη και να συζητηθεί την Πέμπτη με την εξής έννοια: έτσι κι 
αλλιώς, φαίνεται ότι μια ολομέλεια υπάρχει.  Και σήμερα να γραφτεί, θα συζητηθεί την 
ερχόμενη Πέμπτη και μάλιστα υπό την πίεση μιας συνεδρίας μόνο.  Μετά 
διαγράφονται τα θέματα, γιατί θα μπούμε σε άλλη περίοδο, σε άλλη σύνοδο.   

ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: 

 ∆ε διαγράφονται. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

Ωραία.  Θα διακόψουμε δηλαδή την Πέμπτη στη μέση ένα σοβαρό ζήτημα, 
για να επανέλθουμε το Σεπτέμβρη-Οκτώβρη να το ξανασυζητήσουμε;  Γι’ αυτό, 
νομίζω, αν το αναβάλουμε για την άλλη Πέμπτη, θα έχουμε τη δυνατότητα -και 
επαναλαμβάνω, εμείς ως ΑΚΕΛ είμαστε έτοιμοι- αν αποφασιστεί την Πέμπτη το πρωί 
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ότι πρέπει να εγγραφεί, είμαστε έτοιμοι την Πέμπτη το απόγευμα να το συζητήσουμε 
στο Κεφάλαιο Τέταρτο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Μα, εγώ προσωπικά δεν νομίζω ότι τούτο το θέμα είναι θέμα μιας συνεδρίας, 
έτσι, για να συνεννοούμαστε.  Είναι τεράστιο θέμα το οποίο θα πάρει, όπως πήρε και 
η ανεργία, δύο συνεδριάσεις και πιθανότατα να πάρει και περισσότερες από δύο.  

 Ο κ. Βαρνάβα.  

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, καταρχάς να ξεκινήσω από το ότι δε διαγράφεται κανένα θέμα, 
δε θα είναι νέα η Βουλή το Σεπτέμβριο, το Σεπτέμβριο συνεχίζουν οι εργασίες της 
Βουλής, άρα δε διαγράφονται τα θέματα.  

 Για να είμαι δίκαιος, δε βλέπω ποιος προχωρεί να εγγράψει αυτό το 
συγκεκριμένο θέμα, είτε οι συνάδελφοι του ΑΚΕΛ το έπρατταν είτε του Συναγερμού ή 
του ∆ΗΚΟ.  Επειδή συμμετέχω στη σύσκεψη των αρχηγών ή/και εκπροσώπων 
κομμάτων, να πω ότι το πρωί δεν τέθηκε ενώπιον της σύσκεψης κανένα θέμα, αν 
αυτό το συγκεκριμένο είναι ή δεν είναι εγγεγραμμένο στην επιτροπή Υγείας.  ∆εν 
τέθηκε τέτοιο θέμα, το λέω ξεκάθαρα.  Το μόνο θέμα το οποίο τέθηκε ήταν να αλλάξει 
η ονομασία, ο τίτλος του συγκεκριμένου θέματος και να προχωρήσει η εγγραφή του.  
Αυτό έχω αντιληφθεί, όταν έγινε η συζήτηση στην παρουσία μου.   

 Από εκεί και πέρα, νομίζω ότι είναι άδικο αυτή τη στιγμή να λέμε ότι είναι 
γραμμένο στην επιτροπή.  Και τίθεται ακόμα ένα θέμα.  Αν αυτό είναι εγγεγραμμένο 
από την προηγούμενη επιτροπή και επανήλθε στην επιτροπή, πώς είναι δυνατό και 
γράφτηκε, και ήταν εγγεγραμμένο στο Κεφάλαιο Τέταρτο στην προηγούμενη θητεία;  
Να το ελέγξουν οι υπηρεσίες.  Είχαμε ξανά το ίδιο θέμα γραμμένο και στο Κεφάλαιο 
Τέταρτο και στην επιτροπή;   

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Να πω κάτι που νομίζω θα βοηθήσει.  Το θέμα το οποίο έχει εγγραφεί, για να 
συζητηθεί στην ολομέλεια, είναι το ευρύτερο θέμα των υπηρεσιών υγείας στον τόπο 
μας.  Είναι φυσιολογικότατο η επιτροπή Υγείας να συζητά και τα επιμέρους και τα 
θέματα του οργανισμού και ήμουν μέλος της επιτροπής Υγείας και βεβαιότατα 
συζητούνται όλα αυτά τα θέματα.  Ε, γιατί εσυζητήσαμε σήμερα το θέμα της ανεργίας;  
Στην επιτροπή Εργασίας δε συζητούνται τα ίδια θέματα, θέματα που αφορούν την 
ανεργία;  Για όνομα του Θεού!  Είναι θέμα σοβαρό, κεντρικός άξονας πολιτικής, ο 
οποίος πρέπει να συζητηθεί στην ολομέλεια του κοινοβουλίου ενόψει μάλιστα και των 
σχεδιασμών για το Γενικό Σχέδιο Υγείας.  Τι σημασία έχει, αν επιμέρους θέματα, όπως 
είναι, ξέρω γω, ο προϋπολογισμός του Οργανισμού Ασφάλισης Υγείας ή οποιοδήποτε 
άλλο θέμα, συζητούνται στην επιτροπή Υγείας;  Για όνομα του Θεού! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Κυπριανού, κανένας δεν είπε ότι δεν είναι σοβαρό θέμα, ίσα ίσα όλοι οι 
ομιλητές έχουν υποδείξει με το παραπάνω το πόσο σοβαρό είναι το θέμα.   

Παιδιά, αν πρόκειται να κάνουμε διαλογική συζήτηση εδώ γι’ αυτό το θέμα…  

 Ναι, κύριε Βότση. 



63 

 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, στην επιτροπή εσυζητείτο και συζητείται… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Και θα ξανασυζητηθεί, κύριε Βότση! 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 …και είναι έτοιμο να ξανασυζητηθεί ενόψει των… 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Είναι γραμμένο, αφού σας λέω, είναι γραμμένο! 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Άρα, λέω, λόγω των προβλημάτων του ΓΕΣΥ, τα οποία είναι γνωστά σε όλους 
και πρέπει να έχουμε μια θετική απάντηση… Εννά σταματήσει, εννά ξεκινήσει, εννά 
μείνει στη μέση ή εν θα κάνουμε τίποτε;  Εισηγούμαι να δώσουμε την ευκαιρία στην 
επιτροπή Υγείας να ολοκληρώσει τη συζήτηση περί ΓΕΣΥ τάχιστα.  Είτε έτσι είτε 
αλλιώς πρέπει να έρθουν για συζήτηση τα αποτελέσματα αυτής της συζήτησης στην 
ολομέλεια, στο Κεφάλαιο Τέταρτο, που θα γραφτεί το θέμα.  ∆ηλαδή να τελειώσετε τη 
δουλειά σας ως επιτροπή Υγείας, καταλήγοντας τι θα γίνει με το ΓΕΣΥ, που είναι ο 
βασικός πυλώνας του θέματος εγγραφής, και να γραφτεί το θέμα από τους 
συναδέλφους στο Κεφάλαιο Τέταρτο, να κλείσει η συζήτηση της επιτροπής στην 
ουσία.   

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Πριν να δώσω το λόγο στον κ. Μητσόπουλο, για να μας πει τι θα γίνει, κύριε 
Περδίκη, έχετε το λόγο. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Είναι εντελώς διαδικαστικό, κύριε Πρόεδρε.  Θέλω να σας θυμίσω ότι σ’ αυτή τη 
Βουλή βαστούμε κάποιους κανόνες συναίνεσης, οι οποίοι είναι και άγραφοι.  Είμαστε 
στο τέλος μιας συνεδρίας, μιας κουραστικής συνεδρίας, υπάρχει μια διαφωνία,  
υπάρχουν πληροφορίες που δεν τις κατέχουμε όλοι.  Αυτό που συνηθίζεται σε έτσι 
περιπτώσεις είναι να μη λαμβάνεται απόφαση.  ∆ηλαδή το πιο σωστό σ’ αυτή τη φάση 
που είμαστε είναι να μην παρθεί καμία απόφαση, γιατί, παρ’ όλο που εγώ την 
εισήγηση του κ. Βότση τη βλέπω θετικά, είναι και οξύμωρο μια τέτοια ολομέλεια να 
πάρει απόφαση και να δεσμεύει είτε την επιτροπή Υγείας είτε μια επόμενη ολομέλεια.   

 Άρα, η εισήγηση η δική μου, ταπεινά την τοποθετώ, με βάση την πρακτική που 
χρησιμοποιούμε μέχρι σήμερα, είναι να μην πάρουμε καμία απόφαση, να το δούμε 
στην επιτροπή, να το δουν οι αρχηγοί των κομμάτων και αναλόγως να αποφασίσουμε 
την επόμενη… Έτσι κι αλλιώς, όπως σωστά είπατε και εσείς, δεν πρόκειται να 
συζητηθεί ούτε σήμερα ούτε την άλλη Πέμπτη.  Έχουμε χρόνο, για να αποφασίσουμε 
τι θα κάνουμε με αυτό το θέμα νομίζω. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Άτε, κύριε Ευαγόρου, έληξε το θέμα; 
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ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Νομίζω έχει ξεκαθαρίσει το θέμα.  Τόσο η εισήγηση του κ. Βότση, η οποία το 
παραπέμπει την άλλη βδομάδα, όσο και η εισήγηση του κ. Περδίκη, όσο και οι 
πραγματικότητες ως προς το χρόνο και τις δυνατότητες να συζητηθεί και να 
εξαντληθεί αυτό το θέμα το παραπέμπουν στη συνάντηση των αρχηγών την άλλη 
εβδομάδα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Μητσόπουλε, συμφωνείτε;  

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Συμφωνούμε, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ: 

 Άρα το θέμα αυτό παραπέμπεται την άλλη εβδομάδα. 

 Στο σημείο αυτό πρέπει να σας ενημερώσω ότι φτάσαμε στο τέλος της 
σημερινής συνεδρίας της Βουλής και ότι η επόμενη συνεδρία ορίζεται για την 
ερχόμενη Πέμπτη, 14 Ιουλίου 2011, στις 10.00 π.μ., με την ακόλουθη ημερήσια 
διάταξη. 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1. Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών 
Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.013-2011). 

 2. Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών 
Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.101-2011). 

 3. Ο περί Προϋπολογισμού του 2011 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.133-2011). 

 4. Ο περί Αξιολόγησης Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη 
∆ημόσια Υπηρεσία (Προσωρινές ∆ιατάξεις) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.134-2011). 

 5. Ο περί του Αμετάκλητου του ∆ιακανονισμού στα 
Συστήματα Πληρωμών και στα Συστήματα 
∆ιακανονισμού Αξιογράφων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.124-2011). 

 6. Ο περί των Συμφωνιών Παροχής 
Χρηματοοικονομικής Εξασφάλισης (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.125-2011). 
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 7. Ο περί Τραπεζικών Εργασιών (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.140-2011). 

 8. Ο περί της Μεταβίβασης Τραπεζικών Εργασιών και 
Εξασφαλίσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.141-2011). 

 9. Ο περί Κτηματολογικού και Χωρομετρικού Τμήματος 
(Τέλη και ∆ικαιώματα) (Τροποποιητικός)  Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.142-2011). 

 10. Ο περί Μεταβιβάσεως και Υποθηκεύσεως Ακινήτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.143-2011). 

 11. Ο περί Εγγυήσεως της Χρηματοδοτήσεως του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Αστρομερίτη-
Περιστερώνας-Ακακίου (Κυρωτικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.131-2011). 

 12. Ο περί Προϋπολογισμού του 2011 (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.115-2011). 

 13. Ο περί Αναγνώρισης Τίτλων Σπουδών Ανώτερης και 
Ανώτατης Εκπαίδευσης και Παροχής Σχετικών 
Πληροφοριών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2010. 
(Αρ. Φακ. 23.01.051.099-2010). 

 14. Ο περί της Πρόληψης και της Καταστολής της Βίας 
στους Αθλητικούς Χώρους (Τροποποιητικός)  Νόμος 
του 2011. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.035-2011). 

 15. Ο περί Κοινών Ομάδων Έρευνας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.129-2011). 

 16. Ο περί Ευρωπαϊκής Αστυνομικής Υπηρεσίας 
(Ευρωπόλ) Νόμος του 2010. 
(Αρ. Φακ. 23.01.051.205-2010). 

 17. Ο περί Ποινικής ∆ικονομίας (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.097-2011). 

 18. Οι περί Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού 
(∆ιοίκηση) - Υπηρεσία Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας - 
Θέσεις Ανώτερου Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου,  
Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου Α΄ και Εκπαιδευτικού 
Ψυχολόγου  (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
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2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.037-2011). 

 19. Οι περί Γενικού Λογιστηρίου - Θέσεις ∆ιευθυντή 
Λογιστικών Υπηρεσιών και Λογιστικού Λειτουργού 
1ης Τάξεως (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.042-2011). 

 20. Οι περί Υπουργείου Υγείας, ∆ιοίκηση - ∆ιεύθυνση 
Νοσηλευτικών Υπηρεσιών, Νοσηλευτικός Κλάδος 
Ψυχικής Υγείας - Θέση Ανώτερου/ης Νοσηλευτικού 
Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.043-2011). 

 21. Οι περί Γραφείου Τύπου και Πληροφοριών - Θέσεις 
Ανώτερου Φωτογράφου, Φωτογράφου, Βοηθού 
Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου Α΄ και 
Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.067-2011). 

 22. Οι περί Παγκύπριας Ένωσης Προσφύγων (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.068-2011).  

 23. Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων (Τεχνικός 
Έλεγχος και Κέντρα Τεχνικού Ελέγχου) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Πρόταση νόμου).  
(Αρ. Φακ. 23.02.052.036-2011). 

 24. Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας (Εποπτική Αρχή 
Αερολιμενικών Τελών) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.038-2011). 

 25. Οι περί Αεροπλοΐας (Τέλη Αεροδρομίου) 
(Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.039-2011). 

 26. Οι περί Βιοκτόνων (Επαγγελματική Χρήση 
Βιοκτόνων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.079-2010). 

 27. Οι περί Συντάξεων και Φιλοδωρημάτων του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πόλης Χρυσοχούς 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.070-2011). 

 28. Οι περί Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.074-2011). 
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 29. Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.120-2011). 

 30. Ο περί  Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος 
του 2010. 
(Πρόταση  νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.051.033-2010). 

 31. Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.148-2011). 

 32. Ο περί Συνεργατικών Εταιρειών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.135-2011). 

 33. Οι περί Μέτρων και Σταθμών (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.072-2011). 

 34. Οι περί Μέτρων και Σταθμών (∆ιακρίβωση των 
∆εξαμενών Πλωτών Μέσων) (Καταργητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.076-2011). 

 35. Ο περί της Θέσπισης Συστήματος Εμπορίας 
∆ικαιωμάτων Εκπομπής Αερίων του Θερμοκηπίου 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.114-2011). 

 36. Οι περί Προστασίας και ∆ιαχείρισης των Υδάτων 
(Τεχνικές Προδιαγραφές για τη Χημική Ανάλυση και 
Παρακολούθηση της Κατάστασης των Υδάτων) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.060-2011). 

 37. Ο περί της Σύστασης Ευρωπαϊκών Συμβουλίων 
Εργαζομένων Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.117-2011). 

 38. Οι περί Εργοδοτουμένων εις Ξενοδοχεία (Όροι 
Υπηρεσίας) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.071-2011). 

 39. Ο περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής  
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.144-2011). 

 40. Ο περί Στρατιωτικού Ποινικού Κώδικα και ∆ικονομίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.106-2011). 

 41. Απόφαση της Βουλής των Αντιπροσώπων για την 
έγκριση του τελικού απολογισμού για το έτος 2010 
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σύμφωνα με το άρθρο 81(2) του Συντάγματος της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας. 
(Αρ. Φακ. 13.06.001). 

 42. Απόφαση της Βουλής των Αντιπροσώπων για την 
έγκριση των ακόλουθων καταλόγων: 

α. Κατάλογος θέσεων εισδοχής στη δημόσια 
υπηρεσία των οποίων η αρχική κλίμακα δεν 
υπερβαίνει την Κλίμακα Α7 του κυβερνητικού 
μισθολογίου, για τις οποίες απαιτείται ως βασικό 
προσόν απολυτήριο σχολής μέσης παιδείας ή 
δίπλωμα τριετούς μεταλυκειακού κύκλου σπουδών 
και για την πλήρωση των οποίων διεξάγεται γραπτή 
εξέταση από την Ειδική Επιτροπή δυνάμει των περί 
Αξιολόγησης Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη ∆ημόσια 
Υπηρεσία Νόμων του 1998 έως 2008. 
(Αρ. Φακ. 15.15.002).  

β. Κατάλογος θέσεων εισδοχής στη δημόσια 
υπηρεσία των οποίων η αρχική κλίμακα δεν 
υπερβαίνει την Κλίμακα Α7 του κυβερνητικού 
μισθολογίου, για τις οποίες απαιτείται ως βασικό 
προσόν απολυτήριο σχολής μέσης παιδείας ή 
δίπλωμα τριετούς μεταλυκειακού κύκλου σπουδών, 
για την πλήρωση των οποίων διεξάγεται ειδική 
γραπτή εξέταση από τις οικείες Συμβουλευτικές 
Επιτροπές, αλλά η αξιολόγηση για επιλογή γίνεται με 
βάση τα κριτήρια που καθορίζονται στους περί 
Αξιολόγησης Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη ∆ημόσια 
Υπηρεσία Νόμους του 1998 έως 2008. 
(Αρ. Φακ. 15.15.002).  

γ. Κατάλογος θέσεων εισδοχής στη δημόσια 
υπηρεσία για τις οποίες απαιτείται ως βασικό 
προσόν πανεπιστημιακό δίπλωμα ή ισότιμο προσόν, 
των οποίων η αρχική κλίμακα δεν υπερβαίνει την 
Κλίμακα Α8 του κυβερνητικού μισθολογίου, για την 
πλήρωση των οποίων θα διεξάγεται γραπτή εξέταση 
σε θέματα που καθορίζονται από την Ειδική 
Επιτροπή δυνάμει των περί Αξιολόγησης 
Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη ∆ημόσια Υπηρεσία 
Νόμων του 1998 έως 2008. 
(Αρ. Φακ. 15.15.002). 

δ. Κατάλογος θέσεων εισδοχής στη δημόσια 
υπηρεσία για τις οποίες απαιτείται ως βασικό 
προσόν πανεπιστημιακό δίπλωμα ή ισότιμο προσόν, 
των οποίων η αρχική κλίμακα δεν υπερβαίνει την 
Κλίμακα Α8 του κυβερνητικού μισθολογίου, για την 
πλήρωση των οποίων θα διεξάγεται ειδική γραπτή 
εξέταση από τις οικείες Συμβουλευτικές Επιτροπές, 
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αλλά η αξιολόγηση για επιλογή γίνεται με βάση τα 
κριτήρια που καθορίζονται στους περί Αξιολόγησης 
Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη ∆ημόσια Υπηρεσία 
Νόμους του 1998 έως 2008. 
(Αρ. Φακ. 15.15.002). 

 43. Ο περί Αλιευτικών Καταφυγίων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2006. 
(Αρ. Φακ. 23.01.262.2006). 

 44. Οι περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.056-2011). 

 45. Οι περί Οργανισμού Γεωργικής Ασφάλισης - Θέση 
∆ιευθυντή (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.057-2011). 

 46. Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών 
∆ημόσιας Υγείας - Θέσεις ∆ιευθυντή 
Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού ∆ιευθυντή 
Κλινικής/Τμήματος (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.058-2011). 

 47. Οι περί Ενεργειακής Απόδοσης κατά την τελική 
χρήση και τις Ενεργειακές Υπηρεσίες (Ενεργειακοί 
Ελεγκτές) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.059-2011). 

 48. Οι περί Απαλλαγής και Μείωσης του ∆ιοικητικού 
Προστίμου σε Περίπτωση Συμπράξεων κατά 
Παράβαση του Άρθρου 3 του Νόμου ή/και του 
Άρθρου 101 της ΣΛΕΕ (Σχέδιο Επιείκειας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.061-2011). 

 49. Οι περί Υγιεινής Παραγωγής Τροφίμων Ζωικής 
Προέλευσης και ∆ιάθεσής τους στην Αγορά 
(Λειτουργία Κρεοπωλείων) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.062-2011). 

 50. Οι περί Ιδιωτικών Κτηνιατρικών Εργαστηρίων 
(Εγγραφή, Λειτουργία και Έλεγχος) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.063-2011). 

 51. Οι περί Προστασίας και Ευημερίας των Ζώων 
(∆ιατήρηση Άγριων Ζώων σε Ζωολογικούς Κήπους) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.064-2011). 

 52. Οι περί Επιβολής Ποιοτικού Ελέγχου των Γεωργικών 
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Προϊόντων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.065-2011). 

 53. Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Ειδικές 
Απαλλαγές) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.073-2011). 

 54. Οι περί Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας - Θέσεις 
Ανώτερου Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας, 
Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας Α΄ και 
Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.075-2011). 

 55. Οι περί Αποχετεύσεων Λάρνακας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.077-2011). 

 56. Οι περί Κτηνιατρικών Φαρμακευτικών Προϊόντων 
 (Τέλη) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.078-2011). 

 57. Οι περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της ∆ημοκρατίας 
(∆ιάθεση) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.079-2011). 

 58. Οι περί Μεταλλείων και Λατομείων 
(Πρόληψη Πνευμοκονίασης) 
 (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.080-2011). 

 59. Οι περί ∆ημόσιας Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας 
(∆ιεξαγωγή Έρευνας για την Πηγή των Οικονομικών 
Πόρων των Εκπαιδευτικών Λειτουργών) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. ∆Ν. 61/99). 

 60. Οι περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας (Έλεγχος 
∆ιαφημίσεων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.251-2002). 

 61. Οι περί ∆ημόσιας Υπηρεσίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059-2005). 

 62. Οι περί Ακτοπλοϊκών και Άλλων Επιβατηγών 
Σκαφών Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.085-2009). 

 63. Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ταμείο Ευημερίας 
Προσωπικού) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.086-2009). 

 64. Οι περί Συντεχνιών Κανονισμοί του 2011. 
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(Αρ. Φακ. 23.03.046.114-2009). 

 65. Οι περί Τμήματος Κρατικών Αγορών και 
Προμηθειών - Θέσεις Ανώτερου Λειτουργού 
Κρατικών Αγορών και Προμηθειών, Ανώτερου 
Επιθεωρητή Κρατικών Αγορών και Προμηθειών, 
Επιθεωρητή Κρατικών Αγορών και Προμηθειών, 
Ανώτερου Αποθηκάριου και Αποθηκάριου (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.125-2009). 

 66. Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.014-2010). 

 67. Οι περί της Εκτέλεσης ∆ημοσίων Συμβάσεων 
(Προμήθειες, Έργα και Υπηρεσίες) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.042-2010). 

 68. Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου (Όροι Υπηρεσίας 
Υπαλλήλων) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.072-2010). 

 69. Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου (Σχέδια Υπηρεσίας 
Θέσεων) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.073-2010). 

 70. Οι περί Υπουργείου Υγείας, ∆ιοίκηση - Θέση 
Προϊσταμένου Κέντρου Αίματος (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.088-2010). 

 71. Οι περί της Εξαγωγής, ∆ιαμεσολάβησης και 
Παροχής Τεχνικής Βοήθειας σε σχέση με 
Ελεγχόμενο Είδος (Στρατιωτικός Εξοπλισμός) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.108-2010). 

 72. Οι περί του Συντονισμού των ∆ιαδικασιών Σύναψης 
∆ημοσίων Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων και 
Υπηρεσιών (∆ημοτικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.116-2010). 

 73. Οι περί του Συντονισμού των ∆ιαδικασιών Σύναψης 
∆ημοσίων Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων και 
Υπηρεσιών (Οργανισμοί ∆ημοσίου ∆ικαίου και 
Κοινότητες) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.120-2010). 

 74. Οι περί Προστασίας των Νέων κατά την 
Απασχόληση Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.124-2010). 
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 75. Οι περί Ασφάλειας και Υγείας στην Εργασία 
(Προστασία των Νέων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.125-2010). 

 76. Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας 
Κινήσεως (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.129-2010). 

 77. Οι περί του Συντονισμού των ∆ιαδικασιών Σύναψης 
Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων  και Υπηρεσιών 
στους Τομείς του Ύδατος, της Ενέργειας, των 
Μεταφορών και των Ταχυδρομικών Υπηρεσιών 
(Αναθέτουσες Αρχές του Κράτους) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.132-2010). 

 78. Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών 
∆ημόσιας Υγείας - Θέση Προϊστάμενου Υγειονομικής 
Υπηρεσίας (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.144-2010). 

 79. Οι περί Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας - Θέσεις Πρώτου 
Ειδικού Ψυχολόγου, Ανώτερου Ειδικού Ψυχολόγου, 
Ειδικού Ψυχολόγου Α΄ και Ειδικού Ψυχολόγου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.001-2011). 

 80. Οι περί Εμπορικών Αντιπροσώπων (Συγκρότηση και 
Λειτουργία Συμβουλίου, Εγγραφή Μέλους και Τέλη) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.002-2011). 

 81. Οι περί της Σύμβασης ∆ιεθνούς Πολιτικής 
Αεροπορίας (Πιστοποίηση και Κρατική Εποπτεία 
Αεροδρομίων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.006-2011). 

 82. Οι περί ∆ημόσιας Υπηρεσίας (Απολαβές, Επιδόματα 
και άλλα Οικονομικά Ωφελήματα των ∆ημόσιων 
Υπαλλήλων) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.018-2011). 

 83. Οι περί Εκπαιδευτικών Λειτουργών (Τοποθετήσεις, 
Μετακινήσεις και Μεταθέσεις) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.026-2011). 

 84. Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.033-2011). 

 85. Οι περί της Κυπριακής Βιβλιοθήκης Κανονισμοί του 
2011. 
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(Αρ. Φακ. 23.03.048.034-2011). 

 86. Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Γλώσσες ∆ιδασκαλίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.041-2011). 

 87. Οι περί Ιδιωτικών Γραφείων Εξεύρεσης Εργασίας 
Κανονισμοί  του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.050-2011). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆ΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης: 6.24 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Λουκαΐδης Γιώργος 

Αναστασιάδης Νίκος Μαυρίδης Μάριος 

Αντωνίου Αντώνης  Μαυρονικόλα Ρούλα 

Βαρνάβα Γιώργος Μέσης Χρίστος 

Βότσης Άγγελος Μητσόπουλος Τάσος  

Γαβριήλ Γιαννάκης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργιάδης Χάρης Νικολαΐδης Νίκος 

Γεωργίου Γιώργος Νικολάου Ιωνάς 

∆αμιανού Άριστος Παπαγεωργίου Πάμπος  

∆ημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαδόπουλος Νικόλας 

∆ίπλαρος Ευθύμιος Περδίκης Γιώργος 

Ευαγόρου Σταύρος Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Καρογιάν Μάριος Προκοπίου Γεώργιος 

Κατσουρίδης Νίκος Σαρίκας Φειδίας 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σταυριανός Πανίκκος 

Κουλίας Ζαχαρίας Συλλούρης ∆ημήτρης 

Κυπριανού Ανδρέας Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυριακίδου Αθηνά Τορναρίτης Νίκος 

Κωνσταντίνου Κώστας Φακοντής Αντρέας 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κώστα Κώστας Χατζηγιάννης Κυριάκος 
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Λαμάρης Γιάννος  

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Χατζηρούσος Αντώνης 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Ανακοίνωση από τον προεδρεύοντα της συνεδρίασης κ. Νίκο Αναστασιάδη 
αλλαγής στη σύνθεση των Κοινοβουλευτικών Επιτροπών Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων, Θεσμών, Αξιών και Επιτρόπου ∆ιοικήσεως, Περιβάλλοντος 
και Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-Παθόντων.  

2. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Πολιτικής Αεροπορίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο με (αρ. 2). 

3. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Σχολές και Τμήματα κατά Σχολή) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» και 
έγκρισή τους.  

4. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί των Βασικών Απαιτήσεων 
(Μηχανήματα) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή τους. 

5. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  

6. Ερωτήσεις βουλευτών: 
 Η ονομασία του νέου περιφερειακού λυκείου Κολοσσίου - Μείωση των θέσεων 

σχολικών βοηθών/συνοδών για τη σχολική χρονιά 2011-2012 στην επαρχία 
Λεμεσού - Το πρόβλημα του αστικού αναδασμού και των περίκλειστων 
οικοπέδων στις αστικές περιοχές - Αίτημα για έλεγχο της τοποθέτησης 
διαφημιστικών πινακίδων από τις δημοτικές και κοινοτικές αρχές - Ανάπτυξη 
λιμανιού και μαρίνας Λάρνακας - Αίτημα της Ένωσης ∆ήμων Κύπρου για 
δημιουργία δημοτικής αστυνομίας - Αντιμετώπιση των φαινομένων παρανομίας 
στην περιοχή του πρώην ξενοδοχείου “Beau Rivage” - Καθυστέρηση στην 
προμήθεια και εγκατάσταση μηχανολογικού εξοπλισμού στο σκοπευτήριο 
Λάρνακας - Το κόστος ανακύκλωσης των σκυβάλων για τα άτομα με χαμηλά 
εισοδήματα - Εγκύκλιος για απαγόρευση του ψαρέματος με καλάμι στο 
αλιευτικό καταφύγιο Ζυγίου - Ανάγκη αποπεράτωσης του νέου τερματικού 
καυσίμων στην περιοχή Βασιλικού και μετακίνησης των παλαιών 
εγκαταστάσεων - Επέκταση Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας - Έναρξη των 
εργασιών συντήρησης του κολυμβητηρίου Λάρνακας - Η ένταξη τμήματος της 
κοινότητας Αγίου Θεοδώρου Λάρνακας στο σχέδιο “Φύση 2000” και η 
αναπτυξιακή της προοπτική - Οι καταγγελίες και οι καταδίκες για πρόκληση 
πυρκαγιάς μετά από απόρριψη αναμμένων σπίρτων ή τσιγάρων - 
Παραχώρηση χώρων στάθμευσης στα αεροδρόμια και ελικοδρόμια της Κύπρου 
στις Ηνωμένες Πολιτείες Αμερικής - ∆ικαίωμα του εκλέγειν και εκλέγεσθαι σε 
μικρότερες ηλικίες - Εναρμόνιση του εθνικού δικαίου της Κύπρου με την Οδηγία 
2008/99/ΕΚ για την προστασία του περιβάλλοντος - Ανέλκυση και 
απομάκρυνση φορτίου αμιάντου από το λιμάνι Λεμεσού και τελική διάθεσή του 
- Εμπιστευτική ερώτηση - Ερωτήματα σχετικά με τις στρατιωτικές διευκολύνσεις 
που παρέχονται σε Καναδούς στο λιμάνι της Λάρνακας - Το κόστος και η 
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ανακύκλωση των αχρησιμοποίητων σχολικών βιβλίων - Λειτουργία του 
σχολείου στο Νοσοκομείο Αρχιεπισκόπου Μακαρίου Γ΄ κατά τους 
καλοκαιρινούς μήνες - Καθυστέρηση στην πληρωμή των κατόχων 
πολυδύναμων σκαφών. 

 
7. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 
 Τρόπος χρήσης του χώρου του παλαιού Γενικού Νοσοκομείου - Ανέγερση 

μνημείου πεσόντων και αγνοουμένων στα Λειβάδια - Βελτίωση των δρόμων της 
κοινότητας Επισκοπής Πάφου - Αιτήματα Λεμώνας για αναπτυξιακά έργα - 
Εξωραϊσμός και διαμόρφωση πλατειών στο Καλό Χωριό Λάρνακας - 
Τοπιοτέχνηση της κεντρικής πλατείας και του παραλιακού μετώπου της 
κοινότητας Σωτήρας Αμμοχώστου - Υιοθέτηση φόρου χρηματοπιστωτικών 
συναλλαγών με φορολογική επιβάρυνση των εκπομπών CO2 - Έργα βελτίωσης 
του οδικού δικτύου της κοινότητας Λυσού - Οχληρία από το εργοστάσιο 
επεξεργασίας λυμάτων στην Αχέλεια - ∆ημιουργία κοινοτικού πάρκου στην 
κοινότητα Αναρίτας - Κατασκευή προβόλου για τη δημιουργία πέντε χώρων 
στάθμευσης στον Καλοπαναγιώτη - Ερωτήματα αναφορικά με την έκδοση 
έκθεσης του Τμήματος Αρχαιοτήτων στα αγγλικά - Αντιμετώπιση ενδεχόμενης 
αύξησης του προστίμου για την εκπομπή ρύπων. 

8. Συνέχιση της συζήτησης του θέματος «Το πρόβλημα της ανεργίας στον τόπο 
μας και η ανάγκη δημιουργίας νέων θέσεων εργασίας» (Κ. Κωνσταντίνου, Α. 
Φακοντής, Ά. Βότσης, Ρ. Μαυρονικόλα, Γ. Περδίκης, Ανδρέας Κυπριανού, Γ. 
Βαρνάβα, Στ. Ευαγόρου, Π. Παπαγεωργίου, Μ. Μαυρίδης) και λήξη αυτού.  

9. Συζήτηση [Στ. Ευαγόρου, Τ. Μητσόπουλος, Ά. Βότσης, προεδρεύων (Α. 
Αδάμου), Ανδρέας Κυπριανού, Γ. Προκοπίου, Γ. Λαμάρης, Γ. Βαρνάβα, Γ. 
Περδίκης] επί της εισήγησης για εγγραφή θέματος σχετικά με την προοπτική 
εφαρμογής του Γενικού Σχεδίου Υγείας. 
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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων  

Θ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ - EKTAKTH ΣΥΝΟ∆ΟΣ 

Συνεδρίαση 14ης  Ιουλίου 2011  

Ώρα έναρξης:  3.20 μ.μ.  

Αρ. 7 

 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Καλό απόγευμα. 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ το 
γραμματέα να διαπιστώσει εάν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙ∆ΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Από μέρους του συνόλου των μελών της Βουλής των Αντιπροσώπων εκφράζω 
τη βαθιά οδύνη του σώματος για την απώλεια ανθρώπινων ζωών από την 
καταστροφική έκρηξη στη ναυτική βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” την περασμένη 
∆ευτέρα. 

 Απευθύνουμε προς τους οικείους των ηρωικών αξιωματικών, των ναυτών και 
των ανδρών της ΕΜΑΚ που έδωσαν τη ζωή τους με απαράμιλλη αυτοθυσία τα θερμά 
μας συλλυπητήρια. 

 Αποτίουμε φόρο τιμής σε όλους τους νεκρούς αυτής της ανείπωτης τραγωδίας. 
Επέδειξαν ανδρεία, απαράμιλλο θάρρος, υψηλό αίσθημα ευθύνης και άδολο 
πατριωτισμό.  ∆ίκαια η ιστορία θα τους καταγράψει με χρυσά και ανεξίτηλα γράμματα 
ως πρότυπα ηρωικής στάσης και συμπεριφοράς. 

 Εκφράζουμε ταυτόχρονα την ολόψυχη συμπάθεια, τη συμπαράσταση και τις 
ευχές μας για σύντομη αποθεραπεία στους τραυματίες από την ανείπωτη τραγωδία 
της 11ης Ιουλίου.  
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 ∆ικαιολογημένα ο λαός μας αισθάνεται συγκλονισμό, αγανάκτηση και οργή για 
αυτή την τραγωδία.  ∆ικαιολογημένα ο λαός μας αναζητά απαντήσεις στα αμείλικτα 
ερωτήματα που εξακολουθούν να πλανώνται αναπάντητα, για το πώς οδηγηθήκαμε 
σε αυτή την ανθρώπινη, οικονομική και ενεργειακή τραγωδία, τη χειρότερη μετά το 
δίδυμο έγκλημα του πραξικοπήματος και της τουρκικής εισβολής.  ∆ικαιολογημένα ο 
λαός μας απαιτεί κάθαρση αυτής της τραγωδίας, πλήρη διερεύνηση γεγονότων και 
ευθυνών παντός είδους και παραπομπή των ενεχομένων ενώπιον των αρμόδιων 
δικαστηρίων. 

 Θέλω να διαβεβαιώσω το λαό μας εκ μέρους όλων των μελών ότι η Βουλή των 
Αντιπροσώπων θεωρεί άμεση, πρωταρχική και επείγουσα προτεραιότητα τη 
διενέργεια αντικειμενικής, αξιόπιστης, ανεξάρτητης και αδιάβλητης έρευνας για τον 
καταλογισμό ευθυνών.  Η έρευνα αυτή πρέπει να διενεργηθεί ταχύτατα και να 
ικανοποιήσει το περί δικαίου αίσθημα του λαού μας. 

 Η Κύπρος περνά μια από τις χειρότερες κρίσεις της νεότερης ιστορίας της. 
Χρειάζεται να επιστρατεύσουμε όλες μας τις δυνάμεις, για να απαλύνουμε τον 
ανθρώπινο πόνο, να στηρίξουμε έμπρακτα τους οικείους των ηρωικών μας νεκρών, 
να αντιμετωπίσουμε τις δραματικές οικονομικές συνέπειες και να αποκαταστήσουμε 
συνθήκες εμπιστοσύνης των πολιτών προς τους θεσμούς και τις συντεταγμένες 
εξουσίες της πολιτείας. 

 Η Βουλή των Αντιπροσώπων, αιρόμενη στο ύψος των κρίσιμων εθνικών 
περιστάσεων και επιδεικνύοντας υψηλό αίσθημα ευθύνης, θα ενεργήσει εντός των 
πλαισίων των συνταγματικών της αρμοδιοτήτων για την πλήρη διερεύνηση των αιτίων 
αυτής της ανείπωτης τραγωδίας, τον καταλογισμό ευθυνών και την τιμωρία κάθε 
ενεχομένου. Προς αυτή την κατεύθυνση δεσμεύεται επίσης να εργαστεί και να 
συνεργαστεί με την εκτελεστική εξουσία και με κάθε συντεταγμένη εξουσία και θεσμό, 
ώστε να μην επιτρέψουμε ποτέ ξανά να βρεθεί ο λαός μας μπροστά σε τόσο τραγικά 
γεγονότα. 

 Αυτή  την ώρα της κρίσης απευθύνουμε προς το λαό μας μήνυμα ενότητας, 
εθνικής περίσκεψης, περισυλλογής και καθολικής συστράτευσης για τη στήριξη της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας, τη διαφύλαξη και στήριξη των θεσμών και την υπεράσπιση 
των συμφερόντων της Κυπριακής ∆ημοκρατίας και ολόκληρου του λαού. 

 Σας καλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να τηρήσουμε μονόλεπτη σιγή στη 
μνήμη των ηρωικών νεκρών της ανείπωτης τραγωδίας της 11ης Ιουλίου. 

(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

 Αιωνία τους η μνήμη και άξιοι της πατρίδας. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσουμε με το Κεφάλαιο ∆εύτερο, 
κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων, επειδή υπάρχει μία πρόταση νόμου από τον κ. 
Τορναρίτη για την οποία υπάρχει εισήγηση να κατατεθεί σήμερα και να κηρυχθεί 
επείγουσα.  Η πρόταση τιτλοφορείται «Ο περί Καθιέρωσης Ημέρας Μνήμης και 
Απόδοσης Τιμής σε Όσους Θυσιάστηκαν στις 11 Ιουλίου 2011 στη Ναυτική Βάση 
“Ευάγγελος Φλωράκης” Νόμος του 2011». 

 Υπάρχει ένσταση η πρόταση νόμου να κηρυχθεί επείγουσα και να 
παραπεμφθεί στην αρμόδια κοινοβουλευτική επιτροπή, με την παράκληση να 



 

3 

 

συνέλθει και να τη μελετήσει ετοιμάζοντας και σχετική έκθεση, ούτως ώστε να 
επιληφθεί αυτής η ολομέλεια σε μεταγενέστερο στάδιο; 

 Η κ. Κυριακίδου. 

Α. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, επειδή ακριβώς οι μέρες είναι κρίσιμες και πένθιμες, νομίζω ότι 
αυτή η πρόταση νόμου θα έπρεπε και είναι σωστό να προσυπογραφεί από όλες τις 
κοινοβουλευτικές ομάδες, ούτως ώστε να δείξουμε την πρόθεσή μας όλοι μαζί προς 
αυτή την κατεύθυνση.  Να μην είναι από μία ομάδα, για να φανεί ή να παρεξηγηθεί 
από την κοινή γνώμη.  

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ορίστε, ο κ. Τορναρίτης. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, δεν έχουμε κανένα απολύτως πρόβλημα η πρόταση νόμου η 
συγκεκριμένη να υπογραφεί από όλες τις πολιτικές δυνάμεις της Βουλής και να 
στείλουμε ταυτόχρονα το μήνυμα στη νεολαία μας, το μήνυμα στους μαθητές μας, 
στην κυπριακή κοινωνία ότι υπάρχουν ακόμη θετικά πρότυπα, υπάρχουν ακόμη 
άνθρωποι που αγωνίζονται και θυσιάζονται για την πατρίδα τους, για το δημόσιο 
συμφέρον, για το καθήκον.  Γι’ αυτό ευχαριστώ την κ. Κυριακίδου και καλώ όλους, το 
ΑΚΕΛ, το ∆ΗΚΟ, την Ε∆ΕΚ, τους Οικολόγους, μαζί, το Ευρωπαϊκό Κόμμα βεβαίως, 
μαζί, σε λίγη ώρα να συμφωνήσουμε και να ψηφίσουμε τη συγκεκριμένη πρόταση. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Ωραία!  Αν δεν υπάρχει ένσταση λοιπόν, η πρόταση νόμου κηρύσσεται 
επείγουσα, παραπέμπεται στην αρμόδια κοινοβουλευτική επιτροπή, με την 
παράκληση να συνέλθει, για να τη μελετήσει και να ετοιμάσει τη σχετική έκθεση. 

 Μιας και βρισκόμαστε στο Κεφάλαιο ∆εύτερο, τα υπόλοιπα προτεινόμενα 
νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές 
επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

      Προτάσεις νόμου 

 

Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται 
στις επιτροπές 

1. Ο περί Ιατρών (Σύλλογοι, 
Πειθαρχία και Ταμείον 
Συντάξεων) (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.040-2011). 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Υγείας 

Υγείας 

2. Ο περί Εγγραφής Ιατρών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 

Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Υγείας 

Υγείας 
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(Αρ. Φακ. 23.02.052.041-2011). 

3. Ο περί Ελέγχου της Ρύπανσης 
των Νερών και του Εδάφους 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.043-2011). 

Γιώργο Περδίκη, 
βουλευτή Κινήματος 
Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Περιβάλλοντος 

4. Ο περί Συντάξεων Κρατικών 
Αξιωματούχων (Γενικές Αρχές) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.044-2011). 

Ιωνά Νικολάου εκ 
μέρους της 
κοινοβουλευτικής 
ομάδας του 
∆ημοκρατικού 
Συναγερμού  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Προχωρούμε τώρα στο πρώτο θέμα της ημερήσια διάταξης που είναι η 
νομοθετική εργασία.  Παράκληση για τα θέματα στα οποία υπάρχει ομοφωνία να μη 
διαβάζεται η έκθεση.   

 Τα πρώτα δύο θέματα είναι εξ αναβολής, έχουν κοινή έκθεση και 
τιτλοφορούνται «Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011», πρόταση νόμου, και «Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων 
Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για την πρόταση νόμου «Ο 
περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011» και το νομοσχέδιο «Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής 

Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου  

 Γεώργιος Γεωργίου Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Γιώργος Λουκαΐδης Αντώνης Αντωνίου 

 Άριστος ∆αμιανού Νίκος Νικολαΐδης  

 Η πιο πάνω πρόταση νόμου και το νομοσχέδιο κατατέθηκαν στη Βουλή κατά 
την προηγούμενη βουλευτική περίοδο, στις 10 Φεβρουαρίου και 24 Μαρτίου 2011, 
αντίστοιχα, και εξετάστηκαν από την Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών της 
απελθούσας Βουλής.  Η εν λόγω επιτροπή εξέτασε τα πιο πάνω σχέδια νόμου σε 
αριθμό συνεδριών της και ετοίμασε σχετική έκθεση, η οποία κυκλοφόρησε για την 
ολομέλεια στις 12 Απριλίου 2011.   

 Όπως αναφέρεται στην εν λόγω έκθεση, η επιτροπή, αφού επέφερε στο 
κείμενο της πρότασης νόμου ορισμένες επιμέρους τροποποιήσεις στη βάση σχετικών 
παρατηρήσεων των μελών της, προχώρησε στην ενοποίηση των κειμένων της 
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πρότασης νόμου και του νομοσχεδίου σε ενιαίο κείμενο, επιφέροντας σε αυτό 
πρόσθετες τροποποιήσεις για τη νομοτεχνική βελτίωσή του.  Τα μέλη της επιτροπής 
επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν επί των προνοιών του ενιαίου αυτού κειμένου κατά 
τη συζήτησή του στην ολομέλεια του σώματος, ωστόσο η συζήτησή του αναβλήθηκε 
από την ολομέλεια του σώματος στις 14 Απριλίου 2011.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών της παρούσας Βουλής μελέτησε εκ νέου 
το ενοποιημένο κείμενο της πρότασης νόμου και του νομοσχεδίου σε δύο συνεδρίες 
της, που πραγματοποιήθηκαν στις 22 και 29 Ιουνίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρίαση 
της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιόν της ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης και 
∆ημοσίας Τάξεως συνοδευόμενος από λειτουργούς του ίδιου υπουργείου, καθώς και 
εκπρόσωποι της αστυνομίας και του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας.  Στα πλαίσια της συνεδρίας αυτής ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης και 
∆ημοσίας Τάξεως απάντησε σε αριθμό ερωτημάτων που τέθηκαν από τα μέλη της 
επιτροπής και εξέφρασε τις απόψεις του για ορισμένες από τις προταθείσες από τα 
μέλη της προηγούμενης Βουλής τροποποιήσεις, λόγω του ενδεχομένου υιοθέτησής 
τους από ορισμένα μέλη της επιτροπής της παρούσας Βουλής.   

 Πρέπει να σημειωθεί ότι, λόγω της ενδελεχούς εξέτασης της οποίας έτυχαν η 
πρόταση νόμου και το νομοσχέδιο από την επιτροπή της απελθούσας Βουλής, τα 
μέλη της επιτροπής της παρούσας Βουλής είχαν την ευκαιρία να ενημερωθούν για τις 
θέσεις των αρμοδίων και τα στοιχεία που κατατέθηκαν από αυτούς στο παρελθόν, 
καθώς και για την έκθεση που είχε ετοιμαστεί από την επιτροπή, η οποία 
επισυνάπτεται.  Ως εκ τούτου, κατέστησαν κοινωνοί του προβληματισμού που 
επικράτησε στην επιτροπή στο παρελθόν, ο οποίος αποτέλεσε τη βάση για την 
περαιτέρω εξέταση του όλου θέματος.  Σημειώνεται επίσης ότι κατά τη συζήτηση του 
νομοσχεδίου τόσο από την Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών της απελθούσας 
Βουλής όσο και από την παρούσα τηρήθηκαν αποστενογραφημένα πρακτικά, τα 
οποία βρίσκονται κατατεθειμένα στο Αρχείο της Βουλής και στη διάθεση κάθε μέλους 
του σώματος.   

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η τροποποίηση του περί Ιδιωτικών 
Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας Νόμου, έτσι ώστε να καλυφθούν ορισμένα 
κενά και αδυναμίες που διαπιστώθηκαν στις διατάξεις του και να καταστεί πιο 
αποτελεσματική η εφαρμογή του. 

 Σκοπός του νομοσχεδίου, το οποίο κατατέθηκε στη Βουλή σε μεταγενέστερο 
στάδιο, αφού είχε σχεδόν ολοκληρωθεί η εξέταση της πρότασης νόμου, είναι επίσης η 
τροποποίηση του πιο πάνω νόμου, ώστε οι πρόνοιές του να συνάδουν με τις 
πρόνοιες του νομοσχεδίου «Ο περί Χώρων Κράτησης Απαγορευμένων Μεταναστών 
Νόμος του 2011», το οποίο προωθείτο παράλληλα για ψήφιση στην ολομέλεια.  
Συγκεκριμένα, το νομοσχέδιο εκείνο αφορούσε μεταξύ άλλων τη δυνατότητα 
ανάθεσης της λειτουργίας και φύλαξης χώρων κράτησης απαγορευμένων μεταναστών 
είτε στο χώρο της αστυνομίας είτε σε ιδιωτικό γραφείο παροχής υπηρεσιών 
ασφάλειας.  Ωστόσο με το εν λόγω νομοσχέδιο, όπως τελικά ψηφίστηκε σε νόμο από 
την απελθούσα Βουλή, δεν παρέχεται η δυνατότητα τέτοιας ανάθεσης σε ιδιωτικά 
γραφεία για το συγκεκριμένο σκοπό.  Ως εκ τούτου, στο στάδιο της επανεξέτασης του 
όλου θέματος την επιτροπή απασχόλησε κατά πόσο ενδείκνυται να διατηρηθεί στο 
νομοσχέδιο η σχετική πρόνοια με αναδιατύπωσή της κατά τρόπο που να επιτρέπει 
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την ανάθεση σε ιδιωτικά γραφεία, αν υπάρξει και η ανάλογη νομοθετική ρύθμιση 
καθόσον αφορά τον πιο πάνω νόμο.   

 Αναφορικά με το ζήτημα αυτό, ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως 
ανέφερε στην επιτροπή ότι στο παρόν στάδιο η κυβέρνηση μελετά διάφορους 
εναλλακτικούς τρόπους και την κοστολόγησή τους για την εφαρμογή του νόμου που 
ψήφισε πρόσφατα η Βουλή και επίκειται η λήψη τελικής απόφασης με γνώμονα το 
χαμηλότερο δυνατό κόστος στα πλαίσια των διαδικασιών που επιτρέπει το 
υφιστάμενο νομικό πλαίσιο για την αστυνομία.   

 Επιπρόσθετα, την επιτροπή απασχόλησε η πρόνοια του νομοσχεδίου που 
περιλαμβάνεται στο προτεινόμενο νέο άρθρο 21Β του ενιαίου κειμένου, με την οποία 
ποινικοποιείται η ανάθεση εργασίας σε μη αδειούχο γραφείο.  Ειδικότερα, 
επισημάνθηκε από μέλη της επιτροπής ότι, παρ’ όλο που κατανοούν τη χρησιμότητα 
μίας τέτοιας ρύθμισης, τους προβληματίζει το ενδεχόμενο η εφαρμογή της να 
θυματοποιήσει πρόσωπα που προβαίνουν σε τέτοια ανάθεση σε μη αδειούχους, ως 
αποτέλεσμα εκβιαστικών ενεργειών και απειλών που υφίστανται από παράνομους μη 
αδειούχους.  Περαιτέρω, κατατέθηκε και ο προβληματισμός ότι η εν λόγω πρόνοια 
δημιουργεί ποινικό αδίκημα αυστηρής ποινικής ευθύνης, από το οποίο ελλείπει το 
στοιχείο της πρόθεσης και της γνώσης ότι εκείνος που αναθέτει εργασία την αναθέτει 
σε μη αδειούχο.  Αναφορικά με τους πιο πάνω προβληματισμούς, ο Υπουργός 
∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, καθώς και οι εκπρόσωποι της αστυνομίας και του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας υποστήριξαν την αναγκαιότητα 
εισαγωγής της εν λόγω πρόνοιας, επισημαίνοντας ότι αυτή θα συμβάλει στην 
αποτροπή τέτοιων φαινομένων, παρέχοντας μέσα προστασίας στα πρόσωπα που 
υφίστανται τέτοιους είδους απειλές και εκβιασμούς.  Συναφώς, εισηγήθηκαν την 
προσθήκη νέου άρθρου, σύμφωνα με το οποίο ο Αρχηγός της Αστυνομίας θα 
δημοσιεύει στην Επίσημη Εφημερίδα της ∆ημοκρατίας κατάλογο όλων των αδειούχων 
προσώπων, ιδιωτικών γραφείων παροχής υπηρεσιών ασφάλειας και υπεύθυνων των 
εν λόγω γραφείων, ώστε ο πολίτης να είναι σε θέση να γνωρίζει ποια πρόσωπα ή 
γραφεία παρέχουν νόμιμα τέτοιου είδους εργασίες.   

 Σημειώνεται ότι η επιτροπή κατά πλειοψηφία του προέδρου και των μελών της 
βουλευτών των κοινοβουλευτικών ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και του 
∆ημοκρατικού Κόμματος, καθώς και του μέλους της βουλευτή του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ δεν υιοθέτησε την πιο πάνω εισήγηση για τη δημοσίευση 
του καταλόγου των αδειούχων, γιατί θεωρεί πως με αυτή δεν καλύπτονται οι 
αδυναμίες των προνοιών του προτεινόμενου νέου άρθρου 21Β για τους λόγους που 
επεξηγήθηκαν πιο πάνω.  Ως εκ τούτου, η πιο πάνω πλειοψηφία αποφάσισε τη 
διαγραφή της εν λόγω πρόνοιας όσον αφορά την ποινικοποίηση της ανάθεσης σε μη 
αδειούχο από το ενιαίο κείμενο.   

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών εισηγείται 
την ψήφιση του ενοποιημένου κειμένου όπως αυτό διαμορφώθηκε σύμφωνα με τα πιο 
πάνω, καθώς και σύμφωνα με τις κατά περίπτωση αποφάσεις της που λήφθηκαν με 
πλειοψηφία των μελών της.    

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν στην ολομέλεια του 
σώματος επί του συνόλου των προνοιών του ενιαίου κειμένου. 
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(H επισυναπτόμενη έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών της 
απελθούσας Βουλής: 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για την πρόταση νόμου «Ο 
περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011» και το νομοσχέδιο «Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής 

Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιαννάκης Θωμά 

 Τάσος Μητσόπουλος Ανδρέας Αγγελίδης 

 Αριστοφάνης Γεωργίου Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε την πιο πάνω πρόταση νόμου, 
η οποία κατατέθηκε από τον πρόεδρό της βουλευτή της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού κ. Ιωνά Νικολάου, σε συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν μεταξύ 17 Φεβρουαρίου και 31ης Μαρτίου 2011.  Στα πλαίσια 
των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
εκπρόσωποι του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, της αστυνομίας, του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, του Κυπριακού Συνδέσμου 
Επιχειρήσεων Ασφάλειας, του ΚΕΒΕ και των συνδικαλιστικών οργανώσεων ΠΕΟ και 
ΣΕΚ.   

 Η επιτροπή μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν την 31η Μαρτίου και 7 Απριλίου 2011.  Στα πλαίσια των 
συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου 
∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, της αστυνομίας και του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας. 

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η τροποποίηση του περί Ιδιωτικών 
Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας Νόμου, έτσι ώστε να καλυφθούν ορισμένα 
κενά και αδυναμίες που διαπιστώθηκαν στις διατάξεις του και να καταστεί πιο 
αποτελεσματική η εφαρμογή του. 

 Ειδικότερα, από τη μέχρι σήμερα εφαρμογή της πιο πάνω νομοθεσίας 
παρατηρήθηκαν τέτοιες ασάφειες ή και κενά στις διατάξεις της που σε ορισμένες 
περιπτώσεις οδήγησαν σε ανεπιθύμητες καταστάσεις στον τομέα της αδειοδότησης 
και λειτουργίας των ιδιωτικών γραφείων παροχής υπηρεσιών ασφάλειας, γι’  αυτό 
κρίθηκε αναγκαία η τροποποίησή τους, κυρίως για να καταστεί πληρέστερος ο 
έλεγχος της αδειοδότησης των εν λόγω γραφείων. 

 Συγκεκριμένα, οι προτεινόμενες τροποποιήσεις αφορούν μεταξύ άλλων τα 
ακόλουθα: 

1. ∆ιευκρινίζεται ότι η αδειοδότηση φύλακα ή ιδιώτη φύλακα ο οποίος δεν έχει 
εκπληρώσει τις στρατιωτικές του υποχρεώσεις είναι δυνατή στην περίπτωση 
που το πρόσωπο αυτό έχει απαλλαγεί νόμιμα από αυτές. 
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2. Εισάγεται νέα προϋπόθεση σε σχέση με την αδειοδότηση ιδιωτικού γραφείου, 
ανάλογη με την προβλεπόμενη ήδη προϋπόθεση για την αδειοδότηση φύλακα 
ή ιδιώτη φύλακα, αναφορικά με την καταλληλότητα του προσώπου του αιτητή ή 
του υπεύθυνου γραφείου.  Σύμφωνα με τη σχετική πρόνοια για τη χορήγηση 
άδειας ιδιωτικού γραφείου, όταν ο αιτητής είναι φυσικό πρόσωπο πρέπει να 
κρίνεται κατάλληλο να ασκεί τα καθήκοντα υπεύθυνου γραφείου τόσο το ίδιο το 
πρόσωπο που θα ορίζεται ως υπεύθυνος γραφείου όσο και ο αιτητής, αν αυτός 
είναι διαφορετικό πρόσωπο, και στην περίπτωση που ο αιτητής είναι 
συνεταιρισμός ή εταιρεία επιπρόσθετα εξετάζεται η καταλληλότητα των εταίρων 
του συνεταιρισμού ή των διοικητικών συμβούλων και των διευθυντών της 
εταιρείας, ανάλογα με την περίπτωση. 

3. Εισάγεται νέα πρόνοια με βάση την οποία ο Αρχηγός Αστυνομίας, πριν τη 
χορήγηση άδειας ίδρυσης και λειτουργίας ιδιωτικού γραφείου, δύναται να 
απαιτήσει από τον αιτητή ή υπεύθυνο γραφείου να επιτύχει σε γραπτή ή 
τουλάχιστον σε προφορική εξέταση, όπως προνοείται ήδη και για την 
αδειοδότηση φύλακα ή του ιδιώτη φύλακα. 

4. Η ισχύς των υφιστάμενων διατάξεων που αφορούν την απαγόρευση 
οπλοφορίας σε φύλακα, ιδιώτη φύλακα και το προσωπικό ιδιωτικού γραφείου 
επεκτείνεται σε σχέση με εταίρους του συνεταιρισμού ή τους διοικητικούς 
συμβούλους και τους διευθυντές της εταιρείας, ανάλογα με την περίπτωση. 

5. Παρέχεται εξουσία στον Αρχηγό της Αστυνομίας, αν διαπιστώσει, μετά τη 
χορήγηση άδειας σε ιδιώτη φύλακα, φύλακα ή σε ιδιωτικό γραφείο, μη 
συμμόρφωση προς νόμιμη υποχρέωσή τους, να αναστείλει για ορισμένη 
χρονική περίοδο τη σχετική άδεια προς το σκοπό της απαιτούμενης 
συμμόρφωσης. 

6. Επιβάλλεται η υποχρέωση σε ιδιώτη φύλακα, φύλακα, καθώς και σε όλο το 
προσωπικό των ιδιωτικών γραφείων να παρέχουν, όταν τους ζητηθεί από την 
αστυνομία, πληροφορίες και έγγραφα που σχετίζονται με τη διερεύνηση 
ποινικού αδικήματος από την αστυνομία. 

7. Εξαιρούνται της υποχρέωσης να φέρουν στολή φύλακες που εκτελούν 
αποκλειστικά ορισμένες δραστηριότητες οι οποίες καθορίζονται ρητά και 
αφορούν κυρίως την εγκατάσταση, συντήρηση, παρακολούθηση συστημάτων 
ασφαλείας, συναγερμού, και άλλων τέτοιων συστημάτων, καθώς και την 
παροχή ιδιωτικών υπηρεσιών έρευνας. 

8. Εξαιρούνται της υποχρέωσης να εκπαιδεύονται οι φύλακες και το προσωπικό 
που εργοδοτείται από ιδιωτικό γραφείο οι οποίοι ασχολούνται αποκλειστικά με 
τις πιο πάνω αναφερόμενες δραστηριότητες.   

 Σκοπός του προτεινόμενου νομοσχεδίου, το οποίο κατατέθηκε στη Βουλή σε 
μεταγενέστερο στάδιο και αφού είχε σχεδόν ολοκληρωθεί η εξέταση της πιο πάνω 
πρότασης νόμου, είναι επίσης η τροποποίηση του ίδιου πιο πάνω νόμου, ώστε οι 
πρόνοιές του να συνάδουν με τις πρόνοιες του νομοσχεδίου «Ο περί Χώρων 
Κράτησης Απαγορευμένων Μεταναστών Νόμος του 2011», το οποίο προωθείται 
παράλληλα για ψήφιση από την ολομέλεια του σώματος.  Συγκεκριμένα, το υπό 
αναφορά νομοσχέδιο, για το οποίο έχει κυκλοφορήσει ξεχωριστεί έκθεση της 
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επιτροπής Νομικών στην ολομέλεια του σώματος, αφορά μεταξύ άλλων τη 
δυνατότητα ανάθεσης της λειτουργίας και φύλαξης χώρων κράτησης απαγορευμένων 
μεταναστών σε ιδιωτικό γραφείο παροχής υπηρεσιών ασφάλειας. 

 Ειδικότερα, σύμφωνα με την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει το υπό 
συζήτηση νομοσχέδιο, προβλέπονται πρόσθετες εξουσίες σε δικαστήριο που 
εκδικάζει το ποινικό αδίκημα της λειτουργίας ιδιωτικού γραφείου παροχής υπηρεσιών 
ασφάλειας χωρίς την προβλεπόμενη από το νόμο άδεια, ώστε, επιπρόσθετα από την 
επιβολή ποινής φυλάκισης ή χρηματικής ποινής ή και των δύο αυτών ποινών, το 
δικαστήριο να δύναται να διατάξει την παύση των εργασιών του γραφείου που 
λειτουργεί παράνομα, το κλείσιμο και ασφάλιση του κτιρίου ή του χώρου που 
χρησιμοποιείται, καθώς και την κατάσχεση οποιουδήποτε αντικειμένου, μέσου ή 
οχήματος το οποίο χρησιμοποιείται για τη λειτουργία του εν λόγω γραφείου. 

 Σημειώνεται ότι, κατά τη συζήτηση των προνοιών της πιο πάνω πρότασης 
νόμου, την επιτροπή απασχόλησε το ενδεχόμενο εισαγωγής τέτοιας πρόνοιας, 
ιδιαίτερα για κλείσιμο γραφείου το οποίο λειτουργεί παράνομα, η οποία τελικά 
περιλήφθηκε στο νομοσχέδιο. 

 Επιπλέον, με τον προτεινόμενο νόμο προβλέπεται η ποινικοποίηση της χρήσης 
ή διαφήμισης σημάτων και λογότυπων μη αδειούχων ιδιωτικών γραφείων παροχής 
υπηρεσιών ασφάλειας, καθώς και η ποινικοποίηση της ανάθεσης εργασίας από 
οποιονδήποτε σε τέτοια γραφεία. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής αναφορικά με 
την πιο πάνω πρόταση νόμου, την επιτροπή απασχόλησε κυρίως η ρύθμιση με την 
οποία επεκτείνεται η απαγόρευση οπλοφορίας καθόσον αφορά ιδιωτικό γραφείο.  
Ειδικότερα, την επιτροπή απασχόλησε το γεγονός ότι η εν λόγω ρύθμιση συνεπάγεται 
αφενός την άρνηση χορήγησης άδειας φύλακα, ιδιώτη φύλακα ή λειτουργίας ιδιωτικού 
γραφείου σε πρόσωπα που ήδη νόμιμα και αιτιολογημένα κατέχουν όπλο για την 
προσωπική τους ασφάλεια και αφετέρου την ακύρωση άδειας φύλακα, ιδιώτη φύλακα 
ή άλλων προσώπων που εργοδοτούνται σε αδειούχο ιδιωτικό γραφείο σε περίπτωση 
που αιτηθούν και τους παραχωρηθεί άδεια κατοχής όπλου για την προσωπική τους 
ασφάλεια. 

 Ως εκ τούτου, η επιτροπή ζήτησε όπως ενημερωθεί αρμοδίως για το πώς 
αντιμετωπίζονται προβλήματα προσωπικής ασφάλειας κάποιων προσώπων λόγω της 
πιο πάνω ρύθμισης, αφού ενδεχομένως ανάμεσα στα πρόσωπα αυτά να 
συγκαταλέγονται πρόσωπα που υπηρέτησαν ή θα υπηρετήσουν στο μέλλον στην 
αστυνομία και αξιωματούχοι της αστυνομίας με σημαντική προσφορά και δράση 
εναντίον του εγκλήματος που πραγματικά είναι εκτεθειμένοι σε διάφορους κινδύνους 
λόγω της προσφοράς τους αυτής. 

 Ο Αρχηγός Αστυνομίας πληροφόρησε γραπτώς την επιτροπή σχετικά με το πιο 
πάνω ζήτημα δηλώνοντας ότι παρ’ όλο που δε θα είχε ένσταση να αναλάβει την 
ευθύνη να εγκρίνει, σε εξαιρετικές περιπτώσεις, την κατοχή οπλισμού σε διευθυντές 
ιδιωτικών γραφείων παροχής υπηρεσιών ασφάλειας ή σε φύλακες, εκτιμά ότι δεν 
υπάρχει τέτοια ανάγκη στο παρόν στάδιο και πως από μια τέτοια εξουσία ενδέχεται να 
προκύψουν περισσότερα προβλήματα από το ελάχιστο όφελος που παρέχει για την 
ασφάλεια ενός προσώπου η κατοχή όπλου. 
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 Περαιτέρω, σύμφωνα με τον ίδιο, εάν παραχωρηθεί άδεια οπλοφορίας σε 
πρώην στελέχη της αστυνομίας για τα οποία υπάρχουν στοιχεία ότι κινδυνεύει η ζωή 
τους λόγω της εκτέλεσης των καθηκόντων τους ως μελών της αστυνομίας, τότε είναι 
δυνατόν στα πλαίσια της ίσης μεταχείρισης να ζητηθεί και από διευθυντές γραφείων 
παροχής υπηρεσιών ασφάλειας να τους παραχωρηθεί άδεια οπλοφορίας, λόγω της 
ύπαρξης στοιχείων ότι κινδυνεύει η ζωή τους από την εκτέλεση των καθηκόντων τους 
ως παροχείς ιδιωτικών υπηρεσιών ασφάλειας. 

 Επιπρόσθετα, η επιτροπή επέφερε στο κείμενο της πρότασης νόμου ορισμένες 
επιμέρους τροποποιήσεις, στη βάση σχετικών παρατηρήσεων των μελών της. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, ο πρόεδρος και τα μέλη της  Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Νομικών, αφού επέφεραν τόσο στο κείμενο της πρότασης νόμου όσο και 
στο κείμενο του νομοσχεδίου επιμέρους νομοτεχνικές βελτιώσεις, προχώρησαν στην 
ενοποίηση των δύο κειμένων σε ενιαίο κείμενο και επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν 
επί των προνοιών του ενιαίου αυτού κειμένου στην ολομέλεια του σώματος.) 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν είναι η περίπτωση, δεν υπάρχουν.   

 Υπάρχουν όμως τροπολογίες από πλευράς του ΑΚΕΛ.  

 Ο κ. Κατσουρίδης, παρακαλώ. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έχουμε συγκεκριμένη τροπολογία, αλλά σε διαβούλευση με τον 
πρόεδρο της επιτροπής Νομικών -κύριε Παπαδόπουλε, σε παρακαλώ, απλώς άκουσ’ 
το- μου υπεδείχθη ότι, αν γίνει τροπολογία πάνω σε αυτό το νόμο χωρίς ταυτόχρονα 
να γίνει πάνω στο βασικό, θα υπάρχει αλληλοσυγκρουόμενη αρμοδιότητα.  Εμείς, εάν 
οι συνάδελφοι δεσμεύονται ότι το Σεπτέμβρη αυτή την τροπολογία θα τη δουν, θα τη 
συζητήσουν με θετικό πνεύμα όπως, αντιλαμβάνομαι, υπάρχει από όλους, τότε δεν 
έχουμε ένσταση να πάει το Σεπτέμβρη.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Ορίστε, κύριε Ιωνά Νικολάου. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, πράγματι έχω κάμει μια συνεννόηση μαζί με το συνάδελφο, 
γιατί μπορεί να μην είναι λάθος ο τρόπος με τον οποίο προσεγγίζουν το όλο θέμα, η 
παραχώρηση αυτών των αδειών να γίνεται από μια τριμελή επιτροπή, αλλά δεν 
μπορούμε να κάνουμε μια επιλεκτική τροποποίηση, όταν ουσιαστικά οι αρμοδιότητες 
αυτές κατανέμονται μόνο στον Αρχηγό Αστυνομίας.  Γι’ αυτό δεσμεύτηκα στον 
αγαπητό συνάδελφο και στην κοινοβουλευτική ομάδα του ΑΚΕΛ ότι το θέμα θα το 
εξετάσουμε κατά προτεραιότητα μάλιστα το Σεπτέμβρη, αντικρίζοντάς το θετικά.  Γιατί 
ποτέ μια συλλογική απόφασις δεν μπορεί να είναι καλύτερη από μια απόφαση που 
λαμβάνεται από ένα μονομελές όργανο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  
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 Πολύ ωραία! 

 Ο κ. Νικόλας Παπαδόπουλος είχε ζητήσει και ο κ. Συλλούρης αμέσως στη 
συνέχεια. 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ούτε και η κοινοβουλευτική ομάδα του ∆ημοκρατικού Κόμματος 
έχει ένσταση στο να εξεταστούν όλες αυτές οι τροπολογίες το Σεπτέμβριο.  Απλά 
ιδιαίτερα επισημαίνω ένα σημείο το οποίο θα πρέπει, νομίζω, να επανεξεταστεί, γιατί 
μιλάμε για τριμελή επιτροπή που θα απαρτίζεται από τον αρχηγό και δύο 
αξιωματικούς και ως θέμα αρχής εμείς συμφωνούμε, όμως δε διευκρινίζεται ποιοι θα 
διορίζουν αυτούς τους αξιωματικούς.  Είναι κάτι το οποίο πρέπει να εξεταστεί, αλλά θα 
τα συζητήσουμε όλα αυτά στη συνέχεια. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Ωραία!  ∆εδομένου ότι βλέπω καταρχάς να υπάρχει ομοφωνία ως προς την 
πρόταση του κ. Κατσουρίδη, αυτό το ζήτημα που έχετε εγείρει θα εξεταστεί επίσης, 
όταν θα συζητηθεί η τροποποίηση στην οποία ανεφέρθη ο κ. Κατσουρίδης. 

 Ο κ. Συλλούρης. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ακριβώς επειδή υπάρχει η θετική προσέγγιση προς την 
πρόταση -και εγώ συμφωνώ- νομίζω ότι μεγαλώνουν τα ερωτήματά μου.  Τι θα γίνεται 
από τώρα μέχρι τον Οκτώβρη, λέμε Σεπτέμβρη, Οκτώβρη.  ∆ηλαδή για τρεις μήνες θα 
λειτουργήσουμε ένα σύστημα με το οποίο ο αρχηγός θα πάρει όλες τις αποφάσεις και 
μετά θα έρθουμε τον Οκτώβρη να το αλλάξουμε;  Εκτός αν βάλουμε μια ημερομηνία 
εφαρμογής που να ταυτίζεται με τούτο που η Βουλή προκαταρκτικά δηλώνει ότι θέλει 
να κάμει. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

  Προφανώς, θα ισχύει η νομοθεσία η οποία θα ψηφιστεί, αν θα ψηφισθεί. 

 Ο κ. Ιωνάς Νικολάου. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 ∆ιευκρινιστικά, κύριε Πρόεδρε, θέλω να παρατηρήσω ότι σήμερα είναι μπροστά 
μας μια πρόταση που τροποποιεί το βασικό νόμο και οι αρμοδιότητες για την 
παραχώρηση της άδειας και άλλες αρμοδιότητες, καθόσον αφορά την άδεια 
λειτουργίας ιδιωτικών γραφείων ασφάλειας, τον έλεγχο κ.λπ., είναι αρμοδιότητες οι 
οποίες απονέμονται με βάση την υφιστάμενη νομοθεσία στον Αρχηγό Αστυνομίας.  
Αυτό υφίσταται και λειτουργεί σήμερα.  ∆εν μπορούμε να λέμε «ξέρετε, επειδή έχουμε 
πρόθεση να εξετάσουμε το θέμα το Σεπτέμβρη…».  Θα κάμουμε τι;  Θα αναστείλουμε 
την αρμοδιότητα παραχώρησης άδειας;  Θα αναστείλουμε την αρμοδιότητα 
παραχώρησης άσκησης ελέγχου;  Θα το δούμε το Σεπτέμβρη, συνεχίζοντας να 
εφαρμόζεται η νομοθεσία όπως είναι σήμερα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Εδόθησαν εξηγήσεις.   
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 Προχωρούμε λοιπόν στην τροπολογία των Οικολόγων Περιβαλλοντιστών.  
Παρακαλώ το γραμματέα να διαβάσει την τροπολογία των Οικολόγων. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆εν έχω έτσι τροπολογία, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Παρακαλώ τη γραμματεία να μας εφοδιάσει με την τροπολογία των Οικολόγων 
επί του νομοθετήματος περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας.  

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μάλιστα.  Σωστό. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Ωραία!  Ο γραμματέας λοιπόν διαβάζει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία του κ. Γιώργου Περδίκη εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών 

 Γίνεται εισήγηση για την προσθήκη του ακόλουθου νέου άρθρου 7 στο υπό 
συζήτηση ενιαίο κείμενο και την αναρίθμηση των υφιστάμενων άρθρων 7, 8, 9, 10, 11, 
12 και 13 σε άρθρα 8, 9, 10, 11, 12, 13 και 14, αντίστοιχα: 

«Προσθήκη νέου 
άρθρου 11Α στο 
βασικό νόμο. 

7.  Ο βασικός νόμος τροποποιείται με την, μετά το άρθρο 11, 
προσθήκη του ακόλουθου νέου άρθρου 11Α: 

 “∆ημοσίευση 
αδειούχων στην  
Επίσημη 
Εφημερίδα της 
∆ημοκρατίας. 

11Α.  Ο Αρχηγός Αστυνομίας κατά το μήνα 
Μάρτιο κάθε έτους δημοσιεύει στην 
Επίσημη Εφημερίδα της ∆ημοκρατίας 
κατάλογο όλων των αδειούχων δυνάμει του 
παρόντος Νόμου προσώπων, ιδιωτικών 
γραφείων παροχής υπηρεσιών ασφάλειας 
και υπευθύνων των εν λόγω γραφείων.”». 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Αυτή λοιπόν είναι η τροπολογία των Οικολόγων.   

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ; 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έχω κάτι να πω. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Ε, άμα ξεκινούμε την ψηφοφορία, κύριε Ιωνά, ξέρετε. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 
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 Μπορώ να έχω αυτό το δικαίωμα; 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ:  

 Ωραία!  Κατ’ οικονομία. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, δε θα είχαμε ένσταση για την τροπολογία αυτή, γιατί μπορεί να 
είναι βοηθητική, αλλά με τον τρόπο με τον οποίο -και το είχαμε συζητήσει- αυτή είχε 
αναγραφεί από πλευράς της Νομικής Υπηρεσίας εκείνη τη στιγμή είναι δυνατό να 
δημιουργήσει κάποια παρεξήγηση, καθόσον αφορά…  Πρέπει να υπάρχει 
δημοσίευση, για να θεωρείται ότι είναι ένα γραφείο νόμιμο;  ∆ηλαδή πρέπει να είναι 
δημοσιευμένο στην Επίσημη Εφημερίδα, για να είναι νόμιμο;  Μέχρι τη δημοσίευση δε 
θα είναι νόμιμο;  Αυτά θα έπρεπε να διευκρινιστούν.  Και επειδή η πρόταση αυτή δε 
συζητήθηκε ουσιαστικά πέρα από αυτά τα ερωτήματα, γιατί υπάρχει στην ιστοσελίδα 
η αναφορά των γραφείων που είναι νόμιμα; 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Έχω μία πρόταση προς τον κ. Περδίκη:  ∆εδομένου ότι ήδη μία τροπολογία 
έχει παραπεμφθεί για το Σεπτέμβριο, να αποδεχθεί να παραπεμφθεί και αυτή η 
τροπολογία για το Σεπτέμβρη, για να έχει πιθανότητες μάλιστα να υιοθετηθεί.  Αν αυτή 
είναι η περίπτωση και υπάρχει συμφωνία… 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κοιτάξτε, κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω να συμφωνήσω… 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 …δεν προχωρούμε στην ψηφοφορία. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 …με τον κ. Συλλούρη ότι δημιουργείται ένα νομοσχέδιο, το οποίο, ξέρουμε 
πάρα πολύ καλά, θα γίνει νόμος από σήμερα, ότι υπάρχει κάποια επείγουσα ανάγκη, 
για να καλυφθούν κάποιες κατεπείγουσες ανάγκες, άρα μέχρι το Σεπτέμβριο, 
Οκτώβρη που θα το ψηφίσουμε ήδη θα τρέξει πολύ νερό κάτω από το γεφύρι.  Μία 
εκκρεμότητα, αυτή που αναδείχθηκε με την τροπολογία του ΑΚΕΛ, δεύτερη 
εκκρεμότητα, με τη δική μου την τροπολογία…  Ε, αν θέλετε να τ’ αφήσουμε όλα έτσι 
με αυτή την τάση της αναβλητικότητας ως τον άλλο Οκτώβρη -τζιαι δεν ξέρω ποιος θα 
έρθει τον άλλο Οκτώβρη- αφήστε τα…  Εντάξει, εγώ θα πάρω τη δική μου απόφαση. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Βλέπω την επιφύλαξή σας, αλλά και με τη διατύπωση της επιφύλαξης νομίζω 
ότι μπορούμε να προχωρήσουμε και να μην επιμείνετε στην τροπολογία.   

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως γνωρίζετε για τα δύο αυτά θέματα έχει 
ετοιμασθεί ενιαίο κείμενο, άρα προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του ενιαίου 
κειμένου.   

 Παρακαλώ το γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 7 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 10 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 11 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Τροποποίηση του άρθρου 13 του βασικού νόμου.  Άρθρο 7. 

 Τροποποίηση του άρθρου 15 του βασικού νόμου.  Άρθρο 8. 

 Τροποποίηση του άρθρου 16 του βασικού νόμου.  Άρθρο 9. 

 Τροποποίηση του άρθρου 18 του βασικού νόμου.  Άρθρο 10. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη νέου άρθρου.  Άρθρο 11. 

 Τροποποίηση του άρθρου 21 του βασικού νόμου.  Άρθρο 12. 

 Προσθήκη νέου άρθρου 21Α στο βασικό νόμο.  Άρθρο 13. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Ο κ. Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Είμαι εναντίον. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Είστε εναντίον.   

 Μία ψήφος εναντίον. 

 Συνεπώς, με μία ψήφο εναντίον, τα άρθρα εγκρίνονται και προχωρούμε στην 
τρίτη ανάγνωση.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής 
Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση το ενιαίο κείμενο να ψηφιστεί σε νόμο; 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Μία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 
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 Με μία ψήφο εναντίον, το ενιαίο κείμενο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα θέματα 3 και 4 έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί 
Προϋπολογισμού του 2011 (Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2011» και «Ο περί 
Αξιολόγησης Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη ∆ημόσια Υπηρεσία (Προσωρινές 
∆ιατάξεις) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού 
για τα νομοσχέδια «Ο περί Προϋπολογισμού του 2011 (Τροποποιητικός) (Αρ. 4) 

Νόμος του 2011» και «Ο περί Αξιολόγησης Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη 
∆ημόσια Υπηρεσία (Προσωρινές ∆ιατάξεις) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Άγγελος Βότσης Νίκος Νικολαΐδης 

 Μάριος Μαυρίδης Γιώργος Περδίκης 

 Χάρης Γεωργιάδης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τα 
πιο πάνω νομοσχέδια σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 4 και 11 
Ιουλίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκε και παρευρέθηκε ο 
∆ιευθυντής του Τμήματος ∆ημόσιας ∆ιοίκησης και Προσωπικού. 

 Σκοπός του πρώτου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του κρατικού 
προϋπολογισμού για το έτος 2011, ώστε η ισχύουσα ήδη αναστολή πλήρωσης 
θέσεων πρώτου διορισμού για το τρέχον έτος να επεκταθεί και να καλύψει και θέσεις 
στη δημόσια υπηρεσία των οποίων η πλήρωση άρχισε με τη δημοσίευση της 
προκήρυξής τους, αλλά οι υποψήφιοι δεν έχουν ακόμη παρακαθίσει ή δεν έχουν 
κληθεί να παρακαθίσουν σε γραπτή ή/και προφορική εξέταση από τις οικείες 
συμβουλευτικές επιτροπές ή από την Επιτροπή ∆ημόσιας Υπηρεσίας.   

 Σκοπός του δεύτερου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Αξιολόγησης 
Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη ∆ημόσια Υπηρεσία Νόμου, ώστε, λόγω της ισχύουσας 
αναστολής πλήρωσης θέσεων πρώτου διορισμού, να μη διεξαχθεί σχετική γραπτή 
εξέταση κατά το τελευταίο τετράμηνο του 2011 από την Ειδική Επιτροπή για θέσεις 
εισδοχής στη δημόσια υπηρεσία και ταυτόχρονα να παρασχεθεί η δυνατότητα στους 
υποψηφίους που πέτυχαν στη σχετική γραπτή εξέταση το 2010 να διεκδικήσουν κενές 
θέσεις για εισδοχή στη δημόσια υπηρεσία που τυχόν θα δημοσιευθούν κατά το έτος 
2011 και κατά το έτος 2012. 

 Σημειώνεται ότι οι προτεινόμενες ρυθμίσεις προωθούνται στα πλαίσια της 
προσπάθειας της κυβέρνησης για μείωση των δημόσιων δαπανών και ειδικότερα της 
δέσμευσής της για μείωση του αριθμού των απασχολουμένων στο δημόσιο τομέα και 
στοχεύουν στην περαιτέρω συγκράτηση του κρατικού μισθολογίου. 

 Όπως είναι γνωστό, με βάση σχετική ρύθμιση που περιλήφθηκε στον κρατικό 
προϋπολογισμό του 2011, μετά από έγκριση σχετικής τροπολογίας που υποβλήθηκε 
από βουλευτές (άρθρο 15), προβλέφθηκε η αναστολή της πλήρωσης των θέσεων 
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πρώτου διορισμού οι οποίες είναι κενές ή θα κενωθούν και δεν έχει αρχίσει η 
διαδικασία πλήρωσής τους.  Παράλληλα, λήφθηκε πρόνοια ώστε ο Υπουργός 
Οικονομικών, μετά από εισήγηση της αρμόδιας αρχής, να έχει τη δυνατότητα να 
αποφασίζει την εξαίρεση της αναστολής πλήρωσης θέσεων πρώτου διορισμού και να 
παραπέμπει το θέμα στο Υπουργικό Συμβούλιο για απόφαση.  Στη συνέχεια, αφού 
ενημερωθεί η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού για την 
εν λόγω απόφαση και εξασφαλιστεί η συγκατάθεση της τελευταίας δύναται να 
προκηρυχθούν οι σχετικές θέσεις. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, για το έτος 
2011 και μέχρι σήμερα έχει ανασταλεί η πλήρωση εκατόν εξήντα τεσσάρων θέσεων 
στη δημόσια υπηρεσία, οι οποίες ήταν κενές και μέχρι στιγμής δεν έχουν δημοσιευθεί.  
Περαιτέρω, αναμένεται η αναστολή πλήρωσης ακόμα τριακόσιων περίπου θέσεων, οι 
οποίες πρόκειται να κενωθούν μέχρι τέλους του 2011 λόγω προαγωγών ή 
αφυπηρετήσεων.  Πέραν του προαναφερόμενου αριθμού θέσεων, υπάρχουν ακόμα 
πεντακόσιες τριάντα περίπου κενές θέσεις πρώτου διορισμού στη δημόσια υπηρεσία 
από το 2010, 2009 και 2008, οι οποίες έχουν δημοσιευθεί στην Επίσημη Εφημερίδα 
της ∆ημοκρατίας, αλλά οι υποψήφιοι δεν έχουν ακόμη κληθεί σε γραπτή ή προφορική 
εξέταση ενώπιον της οικείας συμβουλευτικής επιτροπής ή, ανάλογα, ενώπιον της 
Επιτροπής ∆ημόσιας Υπηρεσίας. 

 Όσον αφορά το δεύτερο νομοσχέδιο, αναλύοντας τους λόγους για τους 
οποίους προέκυψε η ανάγκη της προτεινόμενης ρύθμισης, ο ∆ιευθυντής του 
Τμήματος ∆ημόσιας ∆ιοίκησης και Προσωπικού ανέφερε ότι για σκοπούς συνέπειας 
της διοίκησης και εφαρμογής της αρχής της καλής πίστης έναντι των επιτυχόντων στη 
γραπτή εξέταση του τελευταίου τετραμήνου του 2010, οι οποίοι θα έχουν την ευκαιρία 
να διεκδικήσουν οποιεσδήποτε θέσεις εντός του 2011, αλλά και προς αποφυγή της 
ταλαιπωρίας των πολιτών που θα παρακάθονταν στη γραπτή εξέταση του τελευταίου 
τετραμήνου του 2011 χωρίς να μπορούν να διεκδικήσουν οποιαδήποτε θέση, κρίνεται 
επιβεβλημένο να μη διεξαχθεί φέτος γραπτή εξέταση.   

 Σημειώνεται ότι, με βάση τις προτεινόμενες ρυθμίσεις, οι κατάλογοι θέσεων 
που εγκρίνονται από τη Βουλή των Αντιπροσώπων, βάσει της οικείας νομοθεσίας για 
το έτος 2011, θα ισχύσουν και για το έτος 2012, δίνοντας τη δυνατότητα στους 
υποψηφίους που πέτυχαν στη γραπτή εξέταση του 2010 να διεκδικήσουν 
οποιεσδήποτε κενές θέσεις στη δημόσια υπηρεσία τόσο για το έτος 2011 όσο και για 
το έτος 2012. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης των νομοσχεδίων, μέλη βουλευτές της επιτροπής 
εξέφρασαν επιφυλάξεις αναφορικά με την κυβερνητική πρόταση για τη μη διεξαγωγή 
γραπτής εξέτασης το 2011, γεγονός που, όπως ανέφεραν, θα επιφέρει τον 
αποκλεισμό νέων υποψηφίων από το να διεκδικήσουν θέση στο δημόσιο τομέα, με 
αποτέλεσμα να παραβιάζεται η αρχή της χρηστής διοίκησης.   

 Σε σχέση με τα πιο πάνω, οι κυβερνητικοί αρμόδιοι αναφέρθηκαν στο μεγάλο 
αριθμό προσώπων που παρακάθονται στις εν λόγω εξετάσεις κάθε χρόνο, ο οποίος 
για το 2011 αναμένεται να είναι δυσανάλογα μεγάλος σε σχέση με τον αριθμό των 
κενών θέσεων που είναι ενδεχόμενο να προκηρυχθούν εντός του ιδίου έτους λόγω 
της ισχύουσας νομοθεσίας για την αναστολή πλήρωσης θέσεων.  Οι ίδιοι αρμόδιοι, 
ενημερώνοντας την επιτροπή για τις επιδράσεις της ισχύουσας αναστολής πλήρωσης 



 

17 

 

θέσεων επί των δημοσίων οικονομικών, ανέφεραν ότι υπήρξε ήδη εξοικονόμηση €14 
εκατομ. και με την περαιτέρω επέκταση της ρύθμισης αυτής αναμένεται η 
εξοικονόμηση επιπρόσθετου ποσού ύψους €14 εκατομ.   

 Αναφορικά με το πρώτο νομοσχέδιο, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και Προϋπολογισμού, λαμβάνοντας υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν 
της, ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του πρώτου νομοσχεδίου σε νόμο, 
αφού τροποποιηθεί ο τίτλος του, ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί Προϋπολογισμού 
του 2011 (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) του 2011». 

 Αναφορικά με το δεύτερο νομοσχέδιο, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και Προϋπολογισμού, λαμβάνοντας υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν 
της, έχει διαμορφώσει τις ακόλουθες θέσεις: 

1. Ο πρόεδρος της επιτροπής και το μέλος της βουλευτές της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος και το μέλος της βουλευτής του Κινήματος 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη 
συζήτηση του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος.   

2. Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις τάσσεται υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο. 

3. Τα μέλη της επιτροπή βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού και το μέλος της βουλευτής του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ τάσσονται εναντίον της ψήφισης του νομοσχεδίου σε 
νόμο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Το υπ’ αριθμόν 3 θέμα είναι ομόφωνο, το υπ’ αριθμόν 4 αναβάλλεται. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής σε ό,τι αφορά το υπ’ αριθμόν 3; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 3 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 15 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Προϋπολογισμού του 2011 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Υπάρχει ένσταση το νομοσχέδιο να ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Όπως έχουμε ήδη πει, το υπ’ αριθμόν 4 θέμα αναβάλλεται. 

 Προχωρούμε στα θέματα υπ’ αριθμόν 5 και 6 που έχουν κοινή έκθεση και 
τιτλοφορούνται «Ο περί του Αμετάκλητου του ∆ιακανονισμού στα Συστήματα 
Πληρωμών και στα Συστήματα ∆ιακανονισμού Αξιογράφων (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2011» και «Ο περί των Συμφωνιών Παροχής Χρηματοοικονομικής Εξασφάλισης 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού 
για τα νομοσχέδια που αναφέρονται στο επισυνημμένο παράρτημα 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Άγγελος Βότσης Νίκος Νικολαΐδης 

 Μάριος Μαυρίδης Γιώργος Περδίκης 

 Χάρης Γεωργιάδης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τα 
νομοσχέδια που αναφέρονται στο επισυνημμένο παράρτημα σε δύο συνεδρίες της, 
που πραγματοποιήθηκαν στις 4 και 11 Ιουλίου 2011.  Στο στάδιο της συζήτησης των 
νομοσχεδίων κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του 
Υπουργείου Οικονομικών, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της 
Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου (ΚΤΚ), του Χρηματιστηρίου Αξιών Κύπρου, της 
Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών, του Συνδέσμου 
Τραπεζών Κύπρου και του Συνδέσμου ∆ιεθνών Τραπεζών. 

 Σκοπός των νόμων που προτείνονται είναι η εναρμόνιση του κυπριακού 
δικαίου με το άρθρο 2 της πράξης της Ευρωπαϊκής Κοινότητας με τίτλο “Οδηγία 
2009/44/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 6ης Μαΐου 2009 
για την τροποποίηση της Οδηγίας 98/26/ΕΚ σχετικά με το αμετάκλητο του 
διακανονισμού στα συστήματα πληρωμών και στα συστήματα διακανονισμού 
αξιογράφων, καθώς και της Οδηγίας 2002/47/ΕΚ για τις συμφωνίες παροχής 
χρηματοοικονομικής ασφάλειας, όσον αφορά συνδεδεμένα συστήματα και πιστωτικές 
απαιτήσεις. 

 Ειδικότερα, με τον πρώτο νόμο που προτείνεται ρυθμίζονται θέματα που 
αφορούν τη διεύρυνση του πεδίου εφαρμογής του βασικού νόμου, με σκοπό να 
συμπεριληφθούν σε αυτόν και οι δανειακές απαιτήσεις. 

 Με το δεύτερο νόμο που προτείνεται ρυθμίζονται θέματα που αφορούν: 

1. τον ορισμό και την προστασία των αλληλοσυνδεόμενων συστημάτων, λόγω της 
επικείμενης ενίσχυσης της διαλειτουργικότητάς τους, και 
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2. την προστασία του νυχτερινού διακανονισμού. 

 Σύμφωνα με την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει τα νομοσχέδια, στα πλαίσια 
της εναρμόνισης της κυπριακής νομοθεσίας με την Οδηγία 2009/44/ΕΚ του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 6ης Μαΐου 2009 για την 
τροποποίηση της Οδηγίας 98/26/ΕΚ σχετικά με το αμετάκλητο του διακανονισμού στα 
συστήματα πληρωμών και στα συστήματα διακανονισμού αξιογράφων, καθώς και της 
Οδηγίας 2002/47/ΕΚ για τις συμφωνίες παροχής χρηματοοικονομικής ασφάλειας, 
όσον αφορά συνδεδεμένα συστήματα και πιστωτικές απαιτήσεις, η ΚΤΚ ετοίμασε τα 
εν λόγω νομοσχέδια τα οποία υπέβαλε στο Υπουργείο Οικονομικών για περαιτέρω 
προώθηση. 

 Η Οδηγία 2009/44/ΕΚ έχει ως στόχο την προσαρμογή της Οδηγίας 98/26/ΕΚ 
σχετικά με το αμετάκλητο του διακανονισμού στα συστήματα πληρωμών και στα 
συστήματα διακανονισμού αξιογράφων και της Οδηγίας 2002/47/ΕΚ για τις συμφωνίες 
παροχής χρηματοοικονομικής εξασφάλισης στις τελευταίες απαιτήσεις των αγορών 
και της νομοθεσίας.  Σύμφωνα με τα όσα αναφέρονται στην εισαγωγική έκθεση, αυτό 
επιτυγχάνεται με την υπαγωγή στην Οδηγία 98/26/ΕΚ των διακανονισμών που 
διεξάγονται κατά τις νυχτερινές ώρες και των διακανονισμών μεταξύ συνδεδεμένων 
συστημάτων.    

 Περαιτέρω, με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις στόχος είναι να επιτευχθεί η 
διεύρυνση του πεδίου εφαρμογής της προστασίας που διασφαλίζεται από τις δύο 
Οδηγίες προς νέες μορφές περιουσιακών στοιχείων, προκειμένου να διευκολυνθεί η 
χρήση τους σε ολόκληρη την Κοινότητα. 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, με τη μεταφορά των άρθρων 1 και 2 της Οδηγίας 
2009/44/ΕΚ στην εθνική νομοθεσία θα επιτευχθεί επίσης η απλοποίηση και 
αποσαφήνιση ορισμένων στοιχείων, με στόχο τη διευκόλυνση της εφαρμογής του 
αμετάκλητου του διακανονισμού στα συστήματα πληρωμών και στις συμφωνίες 
παροχής χρηματοοικονομικής εξασφάλισης. 

 Στο στάδιο της συζήτησης ενώπιον της επιτροπής, οι εκπρόσωποι του 
Υπουργείου Οικονομικών δήλωσαν ότι τα νομοσχέδια έτυχαν διαβούλευσης με τους 
εμπλεκόμενους φορείς, πλείστες από τις εισηγήσεις των οποίων ενσωματώθηκαν στις 
τελικά διαμορφωμένες διατάξεις τους. 

 Σημειώνεται ότι όλοι οι εκπρόσωποι των εμπλεκόμενων φορέων δήλωσαν ότι 
συμφωνούν με τις προτεινόμενες νομοθετικές ρυθμίσεις. 

 Ο εκπρόσωπος της ΚΤΚ, κατά τη διάρκεια της συζήτησης, πρότεινε όπως 
τροποποιηθεί ο ορισμός του όρου “εντολή μεταβίβασης” στο άρθρο 2 του πρώτου 
νομοσχεδίου, καταθέτοντας γραπτή εισήγηση.  Με την εν λόγω εισήγηση 
συμφώνησαν τόσο οι εκπρόσωποι του αρμόδιου υπουργείου όσο και ο εκπρόσωπος 
του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας και συναφώς έγινε τελικά 
αποδεκτή από τον πρόεδρο και τα μέλη της επιτροπής. 

 Τέλος, σημειώνεται ότι η μεταφορά της εν λόγω Οδηγίας στο εθνικό δίκαιο θα 
έπρεπε να είχε γίνει μέχρι την 30ή ∆εκεμβρίου 2010 και για το λόγο αυτό έχει σταλεί 
προειδοποιητική επιστολή από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.  Συναφώς, η άμεση ψήφιση 
των νομοσχεδίων από τη Βουλή των Αντιπροσώπων κρίνεται από την εκτελεστική 
εξουσία ως εξαιρετικά επείγουσα. 
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 Επ’ αυτού σημειώνεται περαιτέρω ότι τα νομοσχέδια κατατέθηκαν στη Βουλή 
των Αντιπροσώπων στις 9 Ιουνίου 2011 και εξετάστηκαν από την Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού κατά την πρώτη της συνεδρία υπό τη 
νέα της σύνθεση, όπως αυτή διαμορφώθηκε μετά τις βουλευτικές εκλογές του Μαΐου.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, υπό το φως 
των πιο πάνω και αφού διεξήλθε τις επιμέρους πρόνοιες των νομοσχεδίων, ομόφωνα 
εισηγείται στη Βουλή την ψήφισή τους σε νόμο, όπως αυτά έχουν τελικά νομοτεχνικά 
διαμορφωθεί.  

ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ 

1. Ο περί του Αμετάκλητου του ∆ιακανονισμού στα Συστήματα Πληρωμών και στα 
Συστήματα ∆ιακανονισμού Αξιογράφων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

2. Ο περί των Συμφωνιών Παροχής Χρηματοοικονομικής Εξασφάλισης 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 5 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 3 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 5 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 6 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 7 του βασικού νόμου.  Άρθρο 7. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 8 του βασικού νόμου.  Άρθρο 8. 

 Τροποποίηση του άρθρου 9 του βασικού νόμου.  Άρθρο 9. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 10 του βασικού νόμου.  Άρθρο 10. 

 Τροποποίηση του άρθρου 11 του βασικού νόμου.  Άρθρο 11. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 13 του βασικού νόμου.  Άρθρο 12. 

 Τροποποίηση του άρθρου 14 του βασικού νόμου.  Άρθρο 13. 

 Κατάργηση του Παραρτήματος του βασικού νόμου.  Άρθρο 14. 

 Μεταβατικές διατάξεις.  Άρθρο 15. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί του Αμετάκλητου του ∆ιακανονισμού 
στα Συστήματα Πληρωμών και στα Συστήματα ∆ιακανονισμού Αξιογράφων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση το νομοσχέδιο να ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 6 νομοσχεδίου. 

 Παρακαλώ το γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 5 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 6 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 7 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Προσθήκη του νέου άρθρου 11Α στο βασικό νόμο.  Άρθρο 7. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση να εγκριθούν αυτά τα άρθρα; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί των Συμφωνιών Παροχής 
Χρηματοοικονομικής Εξασφάλισης (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση το νομοσχέδιο να ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 
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 Ναι, παρακαλώ. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Ε, μπορεί η ταχύτητα του συναδέλφου να είναι μεγάλη, αλλά νομίζω η πρακτική 
η προηγούμενη, να μη διαβάζονται όλα τα άρθρα που τροποποιούνται, ήταν πιο… 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, θα το δούμε από την επόμενη… 

 Τα θέματα υπ’ αριθμόν 7 και 8, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν κοινή 
έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Τραπεζικών Εργασιών (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) 
Νόμος του 2011» και «Ο περί της Μεταβίβασης Τραπεζικών Εργασιών και 
Εξασφαλίσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται 
αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού 
για το νομοσχέδια «Ο περί Τραπεζικών Εργασιών (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) 
Νόμος του 2011» και «Ο περί της Μεταβίβασης Τραπεζικών Εργασιών και 

Εξασφαλίσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Άγγελος Βότσης Νίκος Νικολαΐδης 

 Μάριος Μαυρίδης Γιώργος Περδίκης 

 Χάρης Γεωργιάδης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τα 
πιο πάνω νομοσχέδια σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 4 και 11 
Ιουλίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας, της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου, της Υπηρεσίας Εποπτείας και 
Ανάπτυξης Συνεργατικών Εταιρειών, της Παγκύπριας Συνεργατικής Συνομοσπονδίας, 
του Συνδέσμου Τραπεζών Κύπρου και του Συνδέσμου ∆ιεθνών Τραπεζών.   

 Σκοπός του πρώτου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Τραπεζικών 
Εργασιών Νόμου για σκοπούς αποτελεσματικής εφαρμογής των διατάξεων του περί 
Καλυμμένων Αξιογράφων Νόμου, ο οποίος θεσμοθετήθηκε εντός του 2010.   

 Σκοπός του δεύτερου νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί της 
Μεταβίβασης Τραπεζικών Εργασιών και Εξασφαλίσεων Νόμου, ώστε να καταστεί 
δυνατή, όπου απαιτείται, η μεταβίβαση εργασιών από εξαγορασθείσα τράπεζα που 
έχει εκδώσει καλυμμένα αξιόγραφα ως εγκεκριμένο πιστωτικό ίδρυμα σε αποκτώσα 
τράπεζα.   

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, μετά τις 23 
∆εκεμβρίου 2010, ημερομηνία κατά την οποία τέθηκε σε ισχύ ο περί Καλυμμένων 
Αξιογράφων Νόμος [Αριθ. Νόμου 130(Ι)/2010], ο οποίος προνοεί για τη θέσπιση 
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πλαισίου έγκρισης πιστωτικών ιδρυμάτων για την έκδοση καλυμμένων αξιογράφων 
και πλαισίου διεξαγωγής εργασιών καλυμμένων αξιογράφων, κρίθηκε αναγκαία η 
παροχή δυνατότητας σε πιστωτικά ιδρύματα που θα λάβουν έγκριση από την αρμοδία 
αρχή να εκδίδουν αξιόγραφα, κατά τρόπο που οι απαιτήσεις των κατόχων των 
αξιογράφων αυτών να είναι εξασφαλισμένες επί περιουσιακών στοιχείων του 
εκδίδοντος πιστωτικού ιδρύματος.   

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, τα καλυμμένα αξιόγραφα συνιστούν πρόσθετη 
πηγή χρηματοδότησης των πιστωτικών ιδρυμάτων παρέχοντας την ευχέρεια για 
μεσοπρόθεσμη ή και μακροπρόθεσμη χρηματοδότηση με ευνοϊκούς όρους, οι οποίοι 
απορρέουν από τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά των καλυμμένων αξιογράφων και κυρίως 
το μειωμένο κίνδυνο των επενδυτών λόγω της εξασφάλισής τους με ενυπόθηκα 
δάνεια ή με κρατικά χρεόγραφα.   

 Υπό το φως όλων των πιο πάνω, με τα υπό συζήτηση νομοσχέδια προτείνεται 
μία σειρά ρυθμίσεων, μεταξύ των οποίων τροποποιήσεις σε ισχύουσες διατάξεις που 
αφορούν το τραπεζικό απόρρητο, τα μέτρα εξυγίανσης που εφαρμόζονται σε τράπεζα, 
καθώς επίσης την εκκαθάριση και τη διάλυση τράπεζας.  Περαιτέρω, προτείνεται η 
διεύρυνση του ορισμού “μεταβιβαζόμενες εργασίες”, ώστε να περιλάβει και επιχείρηση 
της εξαγορασθείσας τράπεζας, και παρέχεται η ευχέρεια στον κάτοχο μετρητών που 
χρησιμοποιούνται ως εξασφάλιση να διατηρήσει το δεσμευμένο λογαριασμό του στην 
εξαγορασθείσα τράπεζα, νοουμένου ότι αυτή θα συνεχίσει τις εργασίες της και ότι ο 
ίδιος θα παράσχει ισόποση εξασφάλιση στην αποκτώσα τράπεζα.   

 Σημειώνεται ότι οι κληθέντες ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι της 
Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου και του Συνδέσμου Τραπεζών Κύπρου δήλωσαν ότι 
σε σχέση με τις προωθούμενες ρυθμίσεις υπήρξε συμφωνία μεταξύ των 
επηρεαζομένων, ενώ οι εκπρόσωποι της Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης 
Συνεργατικών Εταιρειών δήλωσαν ότι προωθούνται ανάλογες τροποποιήσεις στη 
νομοθεσία για το συνεργατισμό.   

 Σημειώνεται επίσης ότι η εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών κατά τη 
συζήτηση του δεύτερου νομοσχεδίου εισηγήθηκε στην περίπτωση της προτεινόμενης 
ρύθμισης, σύμφωνα με την οποία, όταν παρεχόμενη εξασφάλιση συνίσταται από 
μετρητά που έχουν δεσμευτεί σε λογαριασμό της εξαγορασθείσας τράπεζας, ο 
κάτοχος του λογαριασμού διατηρεί το δικαίωμα να απαιτήσει την παραμονή των 
δεσμευμένων μετρητών του λογαριασμού στην εξαγορασθείσα τράπεζα, νοουμένου 
ότι αυτή θα συνεχίσει τις τραπεζικές της εργασίες και εφόσον ο κάτοχος παράσχει 
ισόποση εξασφάλιση στην αποκτώσα τράπεζα, να διαμορφωθεί με τέτοιο τρόπο, 
ώστε η ρύθμιση αυτή να ισχύει μόνο εφόσον ο κάτοχος παράσχει ταυτόχρονα 
αποδεκτή ισόποση εξασφάλιση στην αποκτώσα τράπεζα.   

 Με την πιο πάνω εισήγηση συμφώνησαν οι εκπρόσωποι του Συνδέσμου 
Τραπεζών Κύπρου με επιστολή τους, ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, υιοθετώντας 
τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των υπό αναφορά νομοσχεδίων, ομόφωνα εισηγείται 
στη Βουλή την ψήφισή τους σε νόμους, όπως αυτά έχουν διαμορφωθεί από 
νομοτεχνικής πλευράς. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Μη υπαρχόντων ομιλητών, προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του υπ’ 
αριθμόν 7 νομοσχεδίου.   

 Παρακαλώ το γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 29 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 33 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 33Α του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 33Κ του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη του νέου άρθρου 33Ξ.  
Άρθρο 7. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

 Παρακαλώ το γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Τραπεζικών Εργασιών 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση το νομοσχέδιο να ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το υπ’ αριθμόν 7 νομοσχέδιο 
ψηφίζεται σε νόμο. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 8 νομοσχεδίου.  

 Παρακαλώ το γραμματέα.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 5 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των προειρημένων άρθρων; 

 ∆εν υπάρχει ένσταση.  Τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Μεταβίβασης Τραπεζικών 
Εργασιών και Εξασφαλίσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση να ψηφιστεί το νομοσχέδιο σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα θέματα υπ’ αριθμόν 9 και 10 δεν είναι έτοιμα. 

 Το υπ’ αριθμόν 11 θέμα είναι «Ο περί Εγγυήσεως της Χρηματοδοτήσεως του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Αστρομερίτη-Περιστερώνας-Ακακίου (Κυρωτικός) Νόμος 
του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού 
για το νομοσχέδιο «Ο περί Εγγυήσεως της Χρηματοδοτήσεως του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων Αστρομερίτη-Περιστερώνας-Ακακίου (Κυρωτικός) Νόμος του 

2011» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος  Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Άγγελος Βότσης  Νίκος Νικολαΐδης  

 Μάριος Μαυρίδης  Γιώργος Περδίκης 

 Χάρης Γεωργιάδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το 
πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 4 και 11 
Ιουλίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρίαση κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του 
Υπουργείου Οικονομικών.  

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η κύρωση με νόμο,  σύμφωνα με τις 
διατάξεις του περί της ∆ιαχείρισης των Εσόδων και ∆απανών του Λογιστικού της 
∆ημοκρατίας Νόμου [Ν. 112(Ι)/2002], της παρασχεθείσας από τον Υπουργό 
Οικονομικών, διά και εκ μέρους της Κυπριακής ∆ημοκρατίας,  εγγύησης για την 
αποπληρωμή δανείου που έχει συναφθεί μεταξύ του Συμβουλίου Αποχετεύσεων 
Αστρομερίτη-Περιστερώνας-Ακακίου και της Συνεργατικής Πιστωτικής Εταιρείας 
∆υτικής Λευκωσίας, ποσού ύψους €2.630.050.  

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, το προϊόν 
του εν λόγω δανείου θα χρησιμοποιηθεί για την κατασκευή του κεντρικού συστήματος 
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συλλογής και επεξεργασίας λυμάτων των χωριών Αστρομερίτη, Περιστερώνας και 
Ακακίου.  Το δάνειο θα τιμολογείται με σταθερό επιτόκιο 4,5% για τα πρώτα δύο 
χρόνια με ημερομηνία έναρξης την ημερομηνία πρώτης εκταμίευσης του δανείου και 
ακολούθως θα τιμολογείται με κυμαινόμενο επιτόκιο Euribor έξι μηνών προσαυξημένο 
κατά 2,25% μέχρι τη λήξη του δανείου.  Το δάνειο θα αποπληρωθεί σε είκοσι χρόνια, 
σε είκοσι ετήσιες τοκοχρεωλυτικές δόσεις και θα εξασφαλίζεται με κυβερνητική 
εγγύηση.  Σημειώνεται ότι στις 8 Ιουλίου 2011 το Euribor έξι μηνών ανερχόταν στο 
1,81%. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης του νομοσχεδίου, η εκπρόσωπος του Υπουργείου 
Οικονομικών ενημέρωσε την Επιτροπή ότι το έργο θα αποπερατωθεί σύντομα και ότι 
στο παρόν στάδιο το κράτος καλείται να καταβάλει τη συνεισφορά του για το έργο, η 
οποία αποτελεί το 80% του συνολικού κόστους αυτού, ενώ το υπόλοιπο 20% θα 
καταβληθεί από το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Αστρομερίτη-Περιστερώνας-Ακακίου. 

 Περαιτέρω, η ίδια εκπρόσωπος ενημέρωσε την επιτροπή ότι κατά τη διαδικασία 
πρόσκλησης χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων για υποβολή προτάσεων σχετικά με την 
εξασφάλιση του δανείου ανταποκρίθηκαν μόνο δύο χρηματοπιστωτικά ιδρύματα, εκ 
των οποίων η προσφορά της Συνεργατικής Πιστωτικής Εταιρείας ∆υτικής Λευκωσίας 
κρίθηκε ως η πιο συμφέρουσα.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε 
υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, εισηγείται ομόφωνα στη Βουλή την ψήφιση του 
νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο κύρωση της σχετικής συμφωνίας 
δανειοδότησης. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Όχι. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Κύρωση της Συμφωνίας.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση τα άρθρα αυτά να εγκριθούν; 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Εγγυήσεως της Χρηματοδοτήσεως 
του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Αστρομερίτη-Περιστερώνας-Ακακίου (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2011. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση το νομοσχέδιο να ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο και 
η συμφωνία κυρούται. 

 Το υπ’ αριθμόν 12 θέμα δεν είναι έτοιμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 13 θέμα είναι «Ο περί Αναγνώρισης Τίτλων Σπουδών 
Ανώτερης και Ανώτατης Εκπαίδευσης και Παροχής Σχετικών Πληροφοριών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2010».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Αναγνώρισης Τίτλων Σπουδών Ανώτερης και Ανώτατης Εκπαίδευσης και 
Παροχής Σχετικών Πληροφοριών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2010» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Αντρέας Καυκαλιάς 

 Ευθύμιος ∆ίπλαρος Αθηνά Κυριακίδου  

 Γιώργος Λουκαΐδης Γεώργιος Προκοπίου 

 Γιώργος Γεωργίου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
αρκετές συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στο χρονικό διάστημα μεταξύ 15 
Ιουνίου 2010 και 5 Ιουλίου 2011.  Στο στάδιο της μελέτης κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, του Κυπριακού Συμβουλίου Αναγνώρισης Τίτλων 
Σπουδών (ΚΥΣΑΤΣ), της Επιτροπής Αξιολόγησης Ιδιωτικών Πανεπιστημίων (ΕΑIΠ) 
και των ιδιωτικών πανεπιστημίων. 

 Σκοπός του προτεινόμενου νόμου είναι η τροποποίηση του υφιστάμενου νόμου 
περί Αναγνώρισης Τίτλων Σπουδών Ανώτερης και Ανώτατης Εκπαίδευσης και 
Παροχής Σχετικών Πληροφοριών, ώστε να απλοποιηθούν οι διαδικασίες αναγνώρισης 
τίτλων σπουδών και να διευκολύνεται το κοινό. 

 Ειδικότερα, με βάση την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει το υπό εξέταση 
νομοσχέδιο και σύμφωνα με όσα ανέφεραν οι αρμόδιοι ενώπιον της επιτροπής, 
επισημαίνονται μεταξύ άλλων τα εξής: 

1. To Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού κρίνει ότι με τον προτεινόμενο νόμο θα 
παρέχεται η δυνατότητα στο ΚΥΣΑΤΣ να ασκεί τη διακριτική του εξουσία και να 
παραπέμπει, όπου κρίνει σκόπιμο, την αίτηση για αναγνώριση τίτλων σπουδών 
στην οικεία Επιτροπή Κρίσεως Τίτλων Σπουδών αντί να παραπέμπει όλες τις 
σχετικές αιτήσεις σε αυτήν.  Ειδικότερα, με την απλοποίηση της διαδικασίας το 
ΚΥΣΑΤΣ θα μπορεί στις περιπτώσεις όπου όλες οι πληροφορίες είναι σε 
γνώση του ή εμπίπτουν στις περιπτώσεις γενικών αποφάσεών του να λαμβάνει 
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άμεσα απόφαση χωρίς να χρειάζεται να αποστέλλει την αίτηση για κρίση στις 
οικείες επιτροπές. 

2. Η πιο πάνω προτεινόμενη διαδικασία αναμένεται επίσης ότι θα συμβάλει στην 
άμεση αναγνώριση τίτλων σπουδών που αποκτήθηκαν από τα ιδιωτικά 
πανεπιστήμια της Κύπρου. 

 Επισημαίνεται ότι για το υπό αναφορά νομοσχέδιο είχε ετοιμαστεί σχετική 
έκθεση της επιτροπής η οποία κυκλοφόρησε ενώπιον της ολομέλειας του σώματος 
της προηγούμενης Βουλής και περιλήφθηκε στην ημερήσια διάταξή της για συζήτηση 
στις 8 Ιουλίου 2010.  Στα πλαίσια όμως της πιο πάνω ολομέλειας του σώματος 
αποφασίστηκε η συζήτηση του εν λόγω νομοσχεδίου να αναβληθεί, ώστε αυτό να 
τύχει περαιτέρω μελέτης από την επιτροπή.  Γι’ αυτό το λόγο η επιτροπή 
πραγματοποίησε αριθμό συνεδριάσεων στην παρουσία όλων των εμπλεκόμενων 
μερών για την περαιτέρω μελέτη του νομοσχεδίου. 

 Με βάση τα πιο πάνω, στα πλαίσια της εξέτασης που επακολούθησε ενώπιον 
της επιτροπής διαπιστώθηκε η ανάγκη όπως επέλθουν ορισμένες βελτιωτικές αλλαγές 
στο κείμενο του νομοσχεδίου, γι’ αυτό και η επιτροπή ζήτησε από το αρμόδιο 
υπουργείο σε συνεργασία με τη Νομική Υπηρεσία να προβούν στη σχετική 
διαμόρφωση του κειμένου του νομοσχεδίου.  Στη συνέχεια το αρμόδιο υπουργείο, με 
επιστολή του ημερομηνίας 7 Οκτωβρίου 2010, απέστειλε στην επιτροπή 
αναθεωρημένο κείμενο του νομοσχεδίου. 

 Ειδικότερα, οι βελτιώσεις που επήλθαν μεταξύ άλλων αφορούσαν τα ακόλουθα: 

1. Την προσθήκη και του Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου (ΤΕΠΑΚ) στην 
ερμηνεία του όρου “δημόσιο εκπαιδευτικό ίδρυμα”, επειδή η ίδρυση του ΤΕΠΑΚ 
είναι μεταγενέστερη της θέσπισης της νομοθεσίας για το ΚΥΣΑΤΣ. 

2. Τη βελτίωση της διατύπωσης υφιστάμενης πρόνοιας στο βασικό νόμο, έτσι 
ώστε στα πλαίσια των αρμοδιοτήτων του το ΚΥΣΑΤΣ να αποφαίνεται για 
οποιοδήποτε θέμα λαμβάνοντας, όπου κρίνει τούτο αναγκαίο, την 
τεκμηριωμένη εισήγηση της σχετικής Επιτροπής Κρίσεως Τίτλων Σπουδών. 

3. Την παροχή της επιπρόσθετης δυνατότητας στο ΚΥΣΑΤΣ να αποφασίζει για 
την αναγνώριση της ισοτιμίας ή της ισοτιμίας και αντιστοιχίας τίτλων σπουδών 
και με βάση τη δική του τεκμηριωμένη γνώση και όχι μόνο με βάση τη μελέτη 
παρόμοιας προηγούμενης περίπτωσης ή με βάση τη γνώμη της σχετικής 
επιτροπής κρίσεως, όπως ίσχυε μέχρι τώρα. 

 Στα πλαίσια της μελέτης του αναθεωρημένου κειμένου του νομοσχεδίου οι 
εκπρόσωποι των ιδιωτικών πανεπιστημίων διαφώνησαν με την προτεινόμενη 
τροποποίηση του άρθρου 12, σύμφωνα με την οποία το ΚΥΣΑΤΣ αναγνωρίζει τίτλους 
σπουδών που απονέμονται και από ιδιωτικό πανεπιστήμιο το οποίο έχει λάβει την 
τελική άδεια λειτουργίας.  Ειδικότερα, οι εν λόγω εκπρόσωποι διαφώνησαν έντονα με 
τη λέξη “τελική” και ζήτησαν τη διαγραφή της.  Σημειώνεται ότι κατά το στάδιο εκείνο 
όπου εξέφρασαν τη διαφωνία τους στη συνεδρία της επιτροπής, τον Οκτώβριο του 
2010, κατείχαν μόνο αρχική άδεια λειτουργίας.  Ειδικότερα, για τη χορήγηση της 
τελικής άδειας λειτουργίας, με βάση την υφιστάμενη νομοθεσία για τα ιδιωτικά 
πανεπιστήμια, απαιτείται να παρέλθει περίπου μια τετραετία από την περίοδο 
χορήγησης αρχικής άδειας λειτουργίας, γι’ αυτό και οι πιο πάνω εκπρόσωποι 
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δήλωσαν ότι, εφόσον συγκεκριμένο πρόγραμμα και κλάδος σπουδών έχει ήδη 
αξιολογηθεί από την ΕΑΙΠ, αυτό επαρκεί για την αναγνώριση του τίτλου σπουδών 
από το ΚΥΣΑΤΣ. 

 Οι ίδιοι εκπρόσωποι επίσης ανέφεραν ότι η προτεινόμενη διατύπωση θα 
επιφέρει άνιση μεταχείριση και αδικία μεταξύ των φοιτητών των ιδιωτικών 
πανεπιστημίων, καθώς και διάκριση σε βάρος των νέων πανεπιστημίων, διότι όσα 
ιδιωτικά πανεπιστήμια έλαβαν την αρχική άδεια λειτουργίας το 2007 θα αποκτήσουν, 
εφόσον πληρούν τις προϋποθέσεις του νόμου, την τελική άδειά τους εντός του 2011, 
ενώ για τα νέα ιδιωτικά πανεπιστήμια αυτό δε θα ισχύει, εφόσον λόγω της 
προβλεπόμενης στο νόμο διαδικασίας θα έχουν στο στάδιο αυτό μόνο την αρχική 
άδεια λειτουργίας τους. Περαιτέρω, όπως επισημάνθηκε από εκπροσώπους των 
ιδιωτικών πανεπιστημίων, η προτεινόμενη αυτή τροποποίηση θα αποτελέσει διάκριση 
εις βάρος των αποφοίτων των μεταπτυχιακών προγραμμάτων των νέων ιδιωτικών 
πανεπιστημίων, οι οποίοι δε θα έχουν αναγνωρισμένους τίτλους σπουδών για 
τουλάχιστον δύο χρόνια μετά από την αποφοίτησή τους, μέχρι δηλαδή να παρέλθει η 
τετραετία που απαιτείται για τη χορήγηση της τελικής άδειας λειτουργίας του 
συγκεκριμένου ιδιωτικού πανεπιστημίου. 

 Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, τόσο προφορικώς όσο και γραπτώς, δε 
συμφώνησε αρχικά με τη διαγραφή της λέξης “τελική” από το επίμαχο σημείο του 
νομοσχεδίου, διότι, όπως επισήμανε, η διατήρησή της αποτελεί μια ασφαλιστική 
δικλίδα.  Ειδικότερα, όπως αναφέρεται στην επιστολή του υπουργείου,  ημερομηνίας 
10 Νοεμβρίου 2010, η διαγραφή της λέξης αυτής θα αποδυναμώσει εντελώς το ρόλο 
της ΕΑΙΠ στην εκπαιδευτική αξιολόγηση των προγραμμάτων που προσφέρουν τα 
ιδιωτικά πανεπιστήμια. Επιπρόσθετα, στην ίδια επιστολή γίνεται αναφορά και στο 
ενδεχόμενο νέας βελτιωμένης διατύπωσης του επίμαχου σημείου στο νομοσχέδιο, η 
οποία όμως να θέτει τις αναγκαίες ασφαλιστικές δικλίδες, διότι, όπως υπέδειξε η 
Νομική Υπηρεσία, η λέξη “τελική” ενδέχεται να εγείρει θέμα αντισυνταγματικότητας. 

 Ειδικότερα, όπως επισήμανε η εκπρόσωπος της Νομικής Υπηρεσίας στην 
επιτροπή, η προτεινόμενη αυτή τροποποίηση του άρθρου 12 πρέπει να τύχει εκ νέου 
μελέτης και αναθεώρησης, διότι ενδέχεται να εγείρει θέμα αντισυνταγματικότητας.  
Συγκεκριμένα, όπως τόνισε, πρέπει να εξευρεθεί μια τέτοια διατύπωση, ώστε να 
διασφαλίζεται ότι οι τίτλοι σπουδών αποκτήθηκαν μετά από πλήρη φοίτηση του 
κατόχου σε εγκεκριμένο από την ΕΑΙΠ πρόγραμμα σπουδών ιδιωτικού πανεπιστημίου 
και μετά από εκπαιδευτική αξιολόγηση, με βάση τη νομοθεσία που διέπει τη 
λειτουργία των ιδιωτικών πανεπιστημίων.  Πρέπει, όπως επίσης τόνισε η ίδια, να 
αποφευχθεί το ενδεχόμενο φοιτητές τριτοβάθμιων σχολών που μετενεγράφησαν σε 
ιδιωτικά πανεπιστήμια και με ελλιπή φοίτηση σε αυτά να εξασφαλίζουν τίτλους 
σπουδών οι οποίοι θα αναγνωρίζονται από το ΚΥΣΑΤΣ, με βάση τις πρόνοιες του υπό 
αναφορά νομοσχεδίου. 

 Η επιτροπή, με βάση όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, κάλεσε το αρμόδιο 
υπουργείο  να καλέσει σε σύσκεψη όλα τα εμπλεκόμενα μέρη, ώστε να εξευρεθεί η 
κατάλληλη διατύπωση με την οποία θα συμφωνήσουν όλα τα μέρη. 

 Στη συνέχεια το αρμόδιο υπουργείο με επιστολή του, ημερομηνίας 25 
Νοεμβρίου 2010, απέστειλε σε συνεννόηση με τη Νομική Υπηρεσία στην επιτροπή 
νέα προτεινόμενη διατύπωση του επίμαχου σημείου του νομοσχεδίου, για την οποία 
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όμως στα πλαίσια της συνεδρίας που πραγματοποίησε η επιτροπή της απελθούσας 
Βουλής στην παρουσία όλων των εμπλεκόμενων μερών εκφράστηκαν και πάλι 
διαφωνίες από πλευράς των ιδιωτικών πανεπιστημίων.  Γι’ αυτό το λόγο η επιτροπή 
κάλεσε εκ νέου το αρμόδιο υπουργείο να πραγματοποιήσει σύσκεψη στην παρουσία 
όλων των εμπλεκομένων μερών, ώστε να καταβληθεί προσπάθεια για ομοφωνία 
αναφορικά με τη διατύπωση του συγκεκριμένου σημείου του νομοσχεδίου. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας της παρούσας Βουλής πραγματοποίησε 
δύο συνεδρίες, την 21η Ιουνίου και στις 5 Ιουλίου 2011, για το πιο πάνω νομοσχέδιο.   
Η επιτροπή είχε την ευκαιρία να ενημερωθεί για όλα τα ζητήματα που απασχόλησαν 
την επιτροπή της απελθούσας Βουλής γύρω από το θέμα αυτό, καθώς και για τις 
θέσεις που εξέφρασαν όλες οι ενδιαφερόμενες πλευρές σε σχέση με το υπό συζήτηση 
νομοσχέδιο.  Η επιτροπή σε ό,τι αφορά ειδικότερα την εισήγηση για τροποποίηση του 
άρθρου 12 του νομοσχεδίου έκρινε σκόπιμο να εισηγηθεί μετά από ανταλλαγή 
απόψεων με όλα τα εμπλεκόμενα μέρη σχετική αναδιατύπωση, σύμφωνα με την 
οποία:  «To Συμβούλιο αναγνωρίζει τίτλους σπουδών που αποκτήθηκαν από Ιδιωτικό 
Πανεπιστήμιο της Κύπρου μετά από πλήρη φοίτηση του κατόχου τους στο 
Πανεπιστήμιο αυτό.»    

 Με την πιο πάνω διατύπωση συμφώνησαν οι εκπρόσωποι των ιδιωτικών 
πανεπιστημίων.  Σημειώνεται επίσης ότι το αρμόδιο υπουργείο, το οποίο 
ενημερώθηκε για την πιο πάνω εισήγηση της επιτροπής, διεμήνυσε προς αυτήν τη 
σύμφωνη γνώμη του για την πιο πάνω διατύπωση. 

 Με βάση τα πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας διαμόρφωσε τις 
ακόλουθες θέσεις: 

1. Ο πρόεδρος της επιτροπής και το μέλος της βουλευτές της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του ∆ημοκρατικού Συναγερμού δήλωσαν ότι συμφωνούν με το κείμενο 
του νομοσχεδίου, όπως αυτό έχει τελικά διαμορφωθεί, καθώς και με την 
προτεινόμενη διατύπωση της τροποποίησης του άρθρου 12. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις και του ∆ημοκρατικού Κόμματος δήλωσαν ότι, επειδή 
δεν κατέστη δυνατό να διαμορφώσουν έγκαιρα τις τελικές τους θέσεις, 
επιφυλάσσονται να τοποθετηθούν στην ολομέλεια του σώματος στα πλαίσια 
της συζήτησης που θα διεξαχθεί για το υπό αναφορά νομοσχέδιο. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η επιτροπή καταθέτει την παρούσα έκθεσή της 
στην ολομέλεια του σώματος για λήψη τελικής θέσης επί του αναθεωρημένου με βάση 
τα πιο πάνω κειμένου του νομοσχεδίου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αντιλαμβάνομαι ότι, πλην του ΑΚΕΛ και του ∆ΗΚΟ, τα υπόλοιπα κόμματα 
έχουν ήδη τοποθετηθεί· ΑΚΕΛ και ∆ΗΚΟ θα τοποθετηθούν στην ολομέλεια. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Σταύρος Ευαγόρου, παρακαλώ. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 
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 Το ΑΚΕΛ είναι σύμφωνο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Είναι σύμφωνο και το ΑΚΕΛ. 

 ∆ημοκρατικό Κόμμα; 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Είμαστε υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπέρ. 

 Ο κ. Βαρνάβα; 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Το ίδιο, κύριε Πρόεδρε.  Είμαστε υπέρ.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ∆εύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 7 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 10 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 12 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Τροποποίηση του άρθρου 13 του βασικού νόμου.  Άρθρο 7.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων; 

 ∆εν υπάρχει ένσταση.  Τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Αναγνώρισης Τίτλων Σπουδών 
Ανώτερης και Ανώτατης Εκπαίδευσης και Παροχής Σχετικών Πληροφοριών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση να ψηφιστεί το νομοσχέδιο σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 
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 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 14 θέμα είναι «Ο περί της Πρόληψης και της Καταστολής της 
Βίας στους Αθλητικούς Χώρους (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Πρόκειται περί 
προτάσεως νόμου.   

 Φαίνεται όλα τα κόμματα να συμφωνούν.  Το ∆ΗΚΟ έχει επιφυλαχθεί να 
τοποθετηθεί στην ολομέλεια.   

 Παρακαλώ, ο κ. Νικόλας Παπαδόπουλος και ο κ. Συλλούρης στη συνέχεια. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Και εγώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Και ο κ. Περδίκης. 

 Παρακαλώ. 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έχει κατατεθεί και μία τροπολογία από πλευράς… 

(Θόρυβος στην αίθουσα) 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, για να μπορούμε να ακούομε. 

 Ο κ. Ευαγόρου. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, μια παράκληση από μέρους της ομάδας μας, επειδή οι της 
Παιδείας έχουν αποχωρήσει και χειρίστηκαν ένα θέμα με μια τροπολογία, αν θα 
μπορούσαμε να το μεταθέσουμε ολίγον αργότερα.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ∆εν ξέρω πόσο επηρεάζει βεβαίως τα ζητήματα που αφορούν… 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Για σήμερα, όχι… 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Για σήμερα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Α, για σήμερα. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Ναι, ναι. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Ωραία! 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Στην ατζέντα μας να πάει μετά. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εντάξει.  ∆εν υπάρχει ένσταση, αντιλαμβάνομαι. 

 Προχωρούμε λοιπόν εις το υπ’ αριθμόν 15 θέμα, που είναι «Ο περί Κοινών 
Ομάδων Έρευνας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται 
αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Κοινών Ομάδων Έρευνας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Γεωργίου Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Γιώργος Λουκαΐδης Αντώνης Αντωνίου 

 Άριστος ∆αμιανού 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε το υπό αναφορά νομοσχέδιο 
σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 29 Ιουνίου και 6 Ιουλίου 2011.  
Στα πλαίσια των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της 
επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, της 
αστυνομίας και του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Κοινών 
Ομάδων Έρευνας Νόμου με τη διεύρυνση του πεδίου εφαρμογής του, ώστε να 
καθίσταται εφικτή η δραστηριοποίηση κοινής ομάδας έρευνας για τη διερεύνηση 
οποιουδήποτε αδικήματος, εφόσον η έρευνα προϋποθέτει δυσχερείς και σοβαρές 
ενέργειες που συνδέονται με άλλα κράτη μέλη ή οι περιστάσεις της υπόθεσης 
απαιτούν συντονισμένη και εναρμονισμένη δράση στα εμπλεκόμενα κράτη μέλη. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, με τον πιο πάνω 
νόμο ενσωματώθηκε στην κυπριακή έννομη τάξη η Απόφαση-Πλαίσιο 2002/465/∆ΕΥ 
σχετικά με τις κοινές ομάδες έρευνας, η οποία είχε ως στόχο την κάλυψη του κενού 
που δημιουργούσε η καθυστέρηση αρκετών κρατών μελών να επικυρώσουν τη 
σύμβαση περί αμοιβαίας δικαστικής συνδρομής σε ποινικές υποθέσεις του 2000.  
Περαιτέρω, η εν λόγω Απόφαση-Πλαίσιο στηρίχθηκε στην πεποίθηση ότι οι 
υφιστάμενες μέθοδοι διεθνούς αστυνομικής και δικαστικής συνεργασίας ήταν 
ανεπαρκείς για την αντιμετώπιση σοβαρών μορφών διασυνοριακού οργανωμένου 
εγκλήματος. 

 Όπως ανέφερε στην επιτροπή η εκπρόσωπος του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και 
∆ημοσίας Τάξεως, με βάση την υφιστάμενη νομοθεσία, η κοινή ομάδα έρευνας 
δραστηριοποιείται για την από κοινού διερεύνηση των εγκλημάτων παράνομης 
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εμπορίας ναρκωτικών και ψυχοτρόπων ουσιών, εμπορίας ανθρώπων και 
σωματεμπορίας και τρομοκρατίας.  Σύμφωνα με την ίδια, από την εμπειρία που 
αποκτήθηκε από την εφαρμογή της υφιστάμενης νομοθεσίας διαπιστώθηκε η ανάγκη 
διεύρυνσης του πεδίου εφαρμογής της.  Συγκεκριμένα, σύμφωνα με τα στοιχεία που 
τέθηκαν υπόψη της επιτροπής, ο Γενικός Εισαγγελέας της ∆ημοκρατίας, που ορίζεται 
από το νόμο ως η αρμόδια αρχή, για να προβαίνει σε ρυθμίσεις που απαιτούνται για 
την οργάνωση και λειτουργία της κοινής ομάδας έρευνας, διαπίστωσε την ανάγκη 
διεύρυνσης του πεδίου εφαρμογής της νομοθεσίας, ώστε να καθίσταται εφικτή η 
δραστηριοποίηση κοινής ομάδας έρευνας για τη διερεύνηση οποιουδήποτε 
αδικήματος, εφόσον η έρευνα προϋποθέτει σοβαρές ενέργειες που συνδέονται με 
άλλα κράτη μέλη ή οι περιστάσεις της υπόθεσης απαιτούν συντονισμένη και 
εναρμονισμένη δράση στα ενδιαφερόμενα κράτη μέλη. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής τέθηκε ο 
προβληματισμός από μέλη της κατά πόσο θα ήταν ορθότερο το εύρος του πεδίου 
εφαρμογής της εν λόγω νομοθεσίας να περιοριστεί σε κάποια αδικήματα και όχι να 
διευρυνθεί, ώστε να καλύπτει οποιοδήποτε αδίκημα. 

 Ο Γενικός Εισαγγελέας της ∆ημοκρατίας, ο οποίος παρευρέθηκε στη συνεδρία 
της επιτροπής με την ευκαιρία συζήτησης άλλου θέματος, διαφώνησε με την 
περιπτωσιολογική απαρίθμηση αδικημάτων στο νόμο, επισημαίνοντας το ενδεχόμενο 
στο μέλλον να προκύψει η ανάγκη σύστασης κοινής ομάδας έρευνας για αδικήματα 
για τα οποία, συνεπεία του περιορισμένου πεδίου εφαρμογής της νομοθεσίας, δε θα 
είναι σε θέση να ανταποκριθεί η κυπριακή αστυνομία. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών ομόφωνα 
εισηγείται στην ολομέλεια της Βουλής την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο, όπως 
αυτό έχει κατατεθεί από την εκτελεστική εξουσία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ομιλητές επί θέματος αρχής υπάρχουν; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 3 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 6 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει οιαδήποτε ένσταση να εγκριθούν αυτά τα άρθρα; 

 ∆εν υπάρχει ένσταση.  Τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Κοινών Ομάδων Έρευνας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση; 

 ∆εν υπάρχει ένσταση να ψηφιστεί σε νόμο αυτό το νομοσχέδιο. 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 

 Το υπ’ αριθμόν 16 θέμα είναι «Ο περί Ευρωπαϊκής Αστυνομικής Υπηρεσίας 
(Ευρωπόλ) Νόμος του 2010».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Ευρωπαϊκής Αστυνομικής Υπηρεσίας (Ευρωπόλ) Νόμος του 2010» 

Παρόντες:  

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Γεωργίου Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Γιώργος Λουκαΐδης  Αντώνης Αντωνίου 

 Άριστος ∆αμιανού 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
τρεις συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 22 και 29 Ιουνίου και στις 6 Ιουλίου 
2011.  Στα πλαίσια των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον 
της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, της 
αστυνομίας, του Τμήματος Τελωνείων του Υπουργείου Οικονομικών, του Γραφείου 
του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας και του Γραφείου της Επιτρόπου 
Προστασίας ∆εδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα. 

 Σκοπός του νομοσχεδίου είναι η θέσπιση νέας νομοθεσίας, με στόχο τη 
διασφάλιση της εφαρμογής στην κυπριακή έννομη τάξη των πράξεων της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης με τους τίτλους “Απόφαση 2009/371/∆ΕΥ για την ίδρυση 
Ευρωπαϊκής Αστυνομικής Υπηρεσίας (Ευρωπόλ)” και “Απόφαση 2009/968/∆ΕΥ για 
την έκδοση των κανόνων περί εμπιστευτικότητος των πληροφοριών της Ευρωπόλ”, 
καθώς και την καλύτερη εφαρμογή ορισμένων διατάξεων των αποφάσεων.  
Παράλληλα, προτείνεται η κατάργηση όλων των κυρωτικών νόμων αναφορικά με τη 
σύμβαση Ευρωπόλ, τα τροποποιητικά αυτής πρωτόκολλα, καθώς και τα πρωτόκολλα 
σχετικά με τα προνόμια και τις ασυλίες της Ευρωπόλ, των μελών των οργάνων της, 
των αναπληρωτών διευθυντών και του προσωπικού της. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, η προτεινόμενη 
ρύθμιση καθίσταται αναγκαία, λόγω του ότι οι αποφάσεις εξακολουθούν να μην 
παράγουν άμεσο αποτέλεσμα στην ημεδαπή έννομη τάξη, σύμφωνα με το άρθρο 9 
του Πρωτοκόλλου 36 της Συνθήκης για τη Λειτουργία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 
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 Στα πλαίσια της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής, μέλη της 
απασχόλησε κυρίως η πρόνοια του νομοσχεδίου σύμφωνα με την οποία ο 
αντιπρόσωπος της ∆ημοκρατίας που συμμετέχει στο διοικητικό συμβούλιο της 
Ευρωπόλ, καθώς και το αναπληρωματικό μέλος που δύναται να τον αντικαταστήσει 
διορίζονται από το Υπουργικό Συμβούλιο. 

 Ειδικότερα, τέθηκε ο προβληματισμός κατά πόσο έπρεπε να ακολουθηθεί πιο 
απλή διαδικασία, χωρίς να απαιτείται ο απευθείας διορισμός των εν λόγω προσώπων 
από το Υπουργικό Συμβούλιο.  Συναφώς, ο πρόεδρος της επιτροπής υπέβαλε την 
εισήγηση όπως η εν λόγω πρόνοια του νομοσχεδίου μελετηθεί παράλληλα με τη 
σχετική διάταξη του άρθρου 8Α του περί Αστυνομίας Νόμου, που αφορά την 
υπηρεσία μελών της αστυνομίας στο εξωτερικό, προς το σκοπό υιοθέτησης του 
περιεχομένου της, ώστε τα πιο πάνω πρόσωπα να διορίζονται από τον Αρχηγό της 
Αστυνομίας μετά από έγκριση από το Υπουργικό Συμβούλιο. 

 Περαιτέρω, τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εισηγήσεις τόσο από μέλη της όσο 
και από τον εκπρόσωπο του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας για 
τροποποίηση άλλων επιμέρους προνοιών του νομοσχεδίου, με σκοπό τη βελτίωση 
της διατύπωσής τους από νομοτεχνική άποψη.  Η επιτροπή υιοθέτησε τις εισηγήσεις 
και διαμόρφωσε ανάλογα το κείμενο του νομοσχεδίου. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών διαμόρφωσε 
τις ακόλουθες θέσεις: 

1. Ο πρόεδρος και το μέλος της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του ∆ημοκρατικού Συναγερμού τάσσονται υπέρ της ψήφισης του 
διαμορφωμένου, σύμφωνα με τα πιο πάνω, κειμένου του νομοσχεδίου, με 
εξαίρεση την πρόνοια η οποία δεν τροποποιήθηκε και αφορά τον τρόπο 
διορισμού του αντιπροσώπου της ∆ημοκρατίας που συμμετέχει στο διοικητικό 
συμβούλιο της Ευρωπόλ, καθώς και του αναπληρωματικού μέλους που θα τον 
αντικαθιστά, για την οποία επιφυλάχθηκαν να υποβάλουν στην ολομέλεια της 
Βουλής τροπολογία, στη βάση της πιο πάνω σχετικής εισήγησης του προέδρου 
της επιτροπής. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις τάσσονται υπέρ της ψήφισης του διαμορφωμένου, στη 
βάση των πιο πάνω, κειμένου του νομοσχεδίου σε νόμο. 

3. Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Κόμματος επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί κατά τη συζήτηση του 
νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Αντιλαμβάνομαι το ∆ΗΚΟ θα τοποθετηθεί στην ολομέλεια και υπάρχει μια 
τροπολογία του ∆ημοκρατικού Συναγερμού. 

 Παρακαλώ, ο κ. Σταύρος Ευαγόρου. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 
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 Από πλευράς ΑΚΕΛ, κύριε Πρόεδρε, το ΑΚΕΛ θα τηρήσει αποχή. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Το ΑΚΕΛ θα τηρήσει αποχή.  Μάλιστα. 

 Ερχόμαστε στην τροπολογία του ∆ΗΣΥ ή υπάρχουν… 

 Ναι, ορίστε, ο κ. Ιωνάς Νικολάου. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Ναι, κύριε Πρόεδρε, το θέμα λύθηκε, για να μπορεί να είναι ακριβώς 
εναρμονισμένος ο νόμος αυτός με το νόμο της αστυνομίας. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μάλιστα. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Γιατί στο νόμο της αστυνομίας ορίζεται ρητά στο 8Α του νόμου ότι αυτά τα 
πρόσωπα διορίζονται από τον Αρχηγό Αστυνομίας μετά από έγκριση από το 
Υπουργικό Συμβούλιο.  Είναι ακριβώς η ίδια φρασεολογία.  Τώρα, δεν ξέρω γιατί 
περιλήφθηκε ότι διορίζεται από το Υπουργικό Συμβούλιο ο αντιπρόσωπος εις τη 
Europol, αλλά δε θα συνάδει με το νόμο της αστυνομίας.  Οπότε εννά’ν ανάγκη να 
βουρούμε να κάμουμε άλλες τροποποιήσεις.  Συνεπώς, επειδή θεωρούμε ότι τα 
θέματα που αφορούν τη Europol είναι θέματα που αφορούν κυρίως την αστυνομία στο 
μεγαλύτερο μέρος και επειδή αυτά εξεχώρισαν από το 2004, όταν εγκρίναμε τη 
νομοθεσία για την αστυνομία, εθεωρήσαμε ότι είναι αναγκαίο και σωστό να υπάρξει 
αυτή η τροπολογία.  ∆εν ενσωματώθηκε εις την πρόταση, διότι δεν είχε την 
απαιτούμενη πλειοψηφία εις την επιτροπή.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αντιλαμβάνομαι υπάρχει τροπολογία και από πλευράς ∆ημοκρατικού 
Κόμματος και έχει ήδη, αντιλαμβάνομαι, διανεμηθεί η τροπολογία του κ. Νικόλα 
Παπαδόπουλου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού 
Κόμματος.   

ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ: 

 Είναι για το υπ’ αριθμόν 14. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αυτό που περάσαμε; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ναι, ναι, ναι.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Που αναβάλαμε. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Το αναβάλαμε. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Το βάλαμε για πιο ύστερα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, παρακαλώ το γραμματέα να διαβάσει την τροπολογία του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία της κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού 
Συναγερμού 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του άρθρου 9 του νομοσχεδίου με τη 
διαγραφή των λέξεων «το Υπουργικό Συμβούλιο» (τελευταία γραμμή) και την 
αντικατάστασή τους με τη φράση «τον Αρχηγό Αστυνομίας μετά από έγκριση από το 
Υπουργικό Συμβούλιο». 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ; 

 Παρακαλώ να μετρήσετε. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τριάντα δύο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆εκαπέντε, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Με τριάντα δύο ψήφους υπέρ, δεκαπέντε εναντίον και καμία αποχή, η 
τροπολογία εγκρίνεται. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο κ. Κατσουρίδης.   
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ε, διαρκούσης της ψηφοφορίας, ξέρεις το καλλύττερα ’πού μένα! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 ∆ικαιολόγηση της ψήφου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Α, δικαιολόγηση.  Βεβαίως, ναι. 

 Ενόμισα, για να σταματήσει η διαδικασία της ψηφοφορίας. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Όχι, για όνομα του Θεού! 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Για δικαιολόγηση ψήφου, ο κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Η τροπολογία ουσιαστικά λέει το εξής:  Ενώ και στη μια τζιαι στην άλλη 
περίπτωση θα κάμνει εισήγηση ο αρχηγός, η διαφορά είναι ότι με βάση την 
τροπολογία τωρά -που είναι νόμος- θα κάμνει ο αρχηγός τζιαι, σε περίπτωση που ο 
Πρόεδρος διαφωνεί, θα πάει πίσω, θα ξανακάμει ο αρχηγός, θα πάει πίσω, θα 
ξανακάμει ο αρχηγός.  Τζιαι τι θα προκύψει;  Και αδιέξοδο και κρίση στες σχέσεις 
Προέδρου και αρχηγού.  Και ούτε μπορεί να δοθεί απάντηση, έστω τζιαι αν η 
πρακτική μπορεί να τη δικαιολογεί με το ότι «ξέρεις, μα εννά κάμει ο αρχηγός 
διαφορετικά ’πού τζιείνο που εννά του πει ο Πρόεδρος;». 

 Εμείς διαφωνούμε, γιατί με αυτή την τροπολογία δημιουργούμε την 
προϋπόθεση σύγκρουσης μεταξύ Προέδρου, εκάστοτε Προέδρου, και εκάστοτε 
Αρχηγού Αστυνομίας.  ∆ιότι, αν ήταν να παίρνει δύο-τρία άτομα ο αρχηγός, να 
επιλέγει το Υπουργικό Συμβούλιο, είχε νόημα.  Αυτή τη στιγμή γίνεται μετάθεση, κατά 
τη γνώμη μου, πραγματικής εξουσίας στον Αρχηγό Αστυνομίας, σε ένα πρόσωπο, 
παρά στο Υπουργικό Συμβούλιο και τον εκλεγμένο ανώτατο άρχοντα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ τον κ. Κατσουρίδη για την αιτιολόγηση της ψήφου του ΑΚΕΛ.   

 Και προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Υιοθέτηση της Απόφασης και της Απόφασης 2009/968/∆ΕΥ.  Άρθρο 3. 

 Εθνική Μονάδα Ευρωπόλ.  Άρθρο 4. 

 Εξουσίες αρμόδιων αρχών.  Άρθρο 5. 



 

40 

 

 Αξιωματικοί-σύνδεσμοι.  Άρθρο 6. 

 Εθνικοί εμπειρογνώμονες.  Άρθρο 7. 

 Εθνική Εποπτική Αρχή.  Άρθρο 8. 

 Αντιπρόσωπος στο διοικητικό συμβούλιο της Ευρωπόλ.  Άρθρο 9. 

 ∆ικαίωμα πρόσβασης.  Άρθρο 10. 

 Εμπιστευτικότητα των πληροφοριών της Ευρωπόλ.  Άρθρο 11. 

 Ποινικά αδικήματα.  Άρθρο 12. 

 Έκδοση Κανονισμών.  Άρθρο 13. 

 Καταργήσεις.  Άρθρο 14. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων 1 μέχρι 14; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τριάντα δύο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆εκαπέντε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Με τριάντα δύο ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και δεκαπέντε αποχές, τα άρθρα 
εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ευρωπαϊκής Αστυνομικής 
Υπηρεσίας (Ευρωπόλ) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τριάντα δύο, κύριε Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κανείς, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆εκαπέντε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα δύο ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και δεκαπέντε αποχές, το 
νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 17 θέμα είναι «Ο περί Ποινικής ∆ικονομίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011». 

 Ορίστε, κύριε Συλλούρη. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Η επιτροπή Παιδείας εδώ είναι.  Nομίζω πως μπορούμε να καλύψουμε το υπ’ 
αριθμόν 14, προτού προχωρήσουμε παρακάτω. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Είναι εδώ οι εκπρόσωποι του ΑΚΕΛ στην επιτροπή Παιδείας; 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Ναι, ναι. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Το υπ’ αριθμόν λοιπόν 14 είναι «Ο περί της Πρόληψης και της Καταστολής της 
Βίας στους Αθλητικούς Χώρους (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Πρόταση νόμου.  
Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για την πρόταση νόμου «Ο 
περί της Πρόληψης και της Καταστολής της Βίας στους Αθλητικούς Χώρους 

(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Γεώργιος Γεωργίου Αντώνης Αντωνίου 

 Γιώργος Λουκαΐδης Νίκος Νικολαΐδης 
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 Άριστος ∆αμιανού Μη μέλη της επιτροπής: 

 Γιώργος Γεωργίου Σωτήρης Σαμψών 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε την πιο πάνω πρόταση νόμου, 
η οποία κατατέθηκε από το βουλευτή κ. Σωτήρη Σαμψών, σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν την 1η και στις 6 Ιουλίου 2011.  Στα πλαίσια των συνεδριάσεων 
αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του 
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, της αστυνομίας, του Γραφείου του 
Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ), 
της Κυπριακής Ομοσπονδίας Ποδοσφαίρου (ΚΟΠ), της Κυπριακής Ομοσπονδίας 
Καλαθόσφαιρας, της Κυπριακής Ομοσπονδίας Πετοσφαίρισης, της Κυπριακής 
Ομοσπονδίας Χειροσφαίρισης, οι ιδιοκτήτες/διαχειριστές των σταδίων “Νέο ΓΣΠ”, 
“Τσίρειο” και “Αντώνης Παπαδόπουλος”, καθώς και εκπρόσωποι των αθλητικών 
ομάδων ΑΠΟΕΛ και ΑΝΟΡΘΩΣΗ. Οι ιδιοκτήτες/διαχειριστές των σταδίων “Νέο ΓΣΖ”, 
“Στάδιο Αμμόχωστος-Επιστροφή”, “∆ημοτικό Στάδιο ‘Τάσος Μάρκου’” και “Στάδιο 
Εθνικού Άχνας”, καθώς και οι αθλητικές ομάδες ΑΕΚ, ΑΕΛ, ΑΠΟΛΛΩΝΑΣ και 
ΟΜΟΝΟΙΑ, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στις πιο πάνω συνεδρίες. 

 Σκοπός της πρότασης νόμου, όπως αυτή αρχικά κατατέθηκε στη Βουλή, είναι η 
τροποποίηση του άρθρου 75 του περί της Πρόληψης και της Καταστολής της Βίας 
στους Αθλητικούς Χώρους Νόμου, ώστε να παραταθεί για περαιτέρω τρία έτη η 
προβλεφθείσα σ’ αυτόν μεταβατική περίοδος για την έναρξη της εφαρμογής 
ορισμένων διατάξεών του που αφορούν κυρίως την υλοποίηση και εφαρμογή 
προληπτικών μέτρων ασφάλειας για την αντιμετώπιση της βίας στους αθλητικούς 
χώρους. 

 Ειδικότερα, με την εν λόγω μεταβατική διάταξη ουσιαστικά παρασχέθηκε στον 
ιδιοκτήτη και στο διαχειριστή κάθε αθλητικού χώρου περίοδος τριών ετών από την 
ημερομηνία έναρξης της ισχύος του νόμου, ώστε να συμμορφωθεί, με τη συνδρομή 
και του ΚΟΑ σε κάποιο βαθμό, προς ορισμένες από τις προβλεπόμενες υποχρεώσεις 
του. Οι υποχρεώσεις αυτές, μεταξύ άλλων, αφορούν την εγκατάσταση συστήματος 
οπτικοακουστικής ειδοποίησης, τηλεοπτικού συστήματος κλειστού κυκλώματος 
παρακολούθησης, ολοκληρωμένου συστήματος διαχείρισης των εισιτηρίων, την 
έκδοση ετήσιου πιστοποιητικού ασφάλειας, καθώς και την υποχρέωση για παροχή 
ασφαλιστικής κάλυψης αστικής ευθύνης.  

 Όπως είναι γνωστό, η εφαρμογή των εν λόγω διατάξεων καθορίστηκε όπως 
αρχίσει τρία έτη μετά την ημερομηνία έναρξης της ισχύος του πιο πάνω νόμου ή σε 
προγενέστερη ημερομηνία που θα καθοριζόταν από το Υπουργικό Συμβούλιο. 
Σημειώνεται ότι ο νόμος τέθηκε σε ισχύ την 1η Αυγούστου 2008 και συνεπώς η 
μεταβατική περίοδος που δόθηκε για την εφαρμογή των εν λόγω διατάξεων λήγει την 
1η Αυγούστου 2011. 

 Εισάγοντας την υπό συζήτηση πρόταση νόμου, ο εισηγητής της ενημέρωσε την 
επιτροπή ότι η προτεινόμενη τροποποίηση κατέστη αναγκαία, επειδή οι αρμόδιοι 
φορείς δεν μπόρεσαν να προβούν στις απαιτούμενες ενέργειες, ώστε να γίνει εφικτή η 
συμμόρφωση προς τις πιο πάνω υποχρεώσεις τους, λόγω του τεράστιου οικονομικού 
κόστους που συνεπάγεται η υλοποίηση και η εφαρμογή των σχετικών προνοιών του 
νόμου, ιδιαίτερα εν μέσω της συνεχιζόμενης οικονομικής κρίσης, με αποτέλεσμα να 
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υπάρχει κίνδυνος μη διεξαγωγής του πρωταθλήματος της ποδοσφαιρικής περιόδου 
2011-2012.  

 Στα πλαίσια της συζήτησης της υπό αναφορά πρότασης νόμου, η επιτροπή 
είχε την ευκαιρία να ενημερωθεί από τους εμπλεκόμενους φορείς για το βαθμό 
υλοποίησης των προνοιών της νομοθεσίας και κυρίως των προνοιών για τις οποίες 
είχε δοθεί αναστολή. Με βάση τη σε πρώτο στάδιο ενημέρωση της επιτροπής, 
διαφάνηκε η μέχρι στιγμής αδυναμία συμμόρφωσης των κλειστών σταδίων ή γηπέδων 
στα οποία διεξάγονται πρωταθλήματα καλαθόσφαιρας, πετόσφαιρας ή 
χειροσφαίρισης κυρίως με την υποχρέωση εγκατάστασης τηλεοπτικού συστήματος 
κλειστού κυκλώματος παρακολούθησης, η οποία συνεπάγεται υψηλό κόστος, 
δυσανάλογο των οικονομικών τους δυνατοτήτων. 

 Περαιτέρω, η επιτροπή ενημερώθηκε από τους εμπλεκόμενους φορείς για τις 
επιμέρους ανάγκες και ελλείψεις που παρουσιάζουν τόσο τα κλειστά όσο και τα 
ανοικτά στάδια ή γήπεδα ιδιαίτερα όσον αφορά το κόστος και τα χρονοδιαγράμματα 
συμμόρφωσης με τις πρόνοιες του νόμου για τις οποίες προτείνεται παράταση της 
μεταβατικής περιόδου εφαρμογής τους.  

 Με βάση τα πιο πάνω, η επιτροπή, με σκοπό να διαμορφώσει ολοκληρωμένη 
εικόνα της σημερινής κατάστασης και την τελική της άποψη για την αναγκαία 
νομοθετική ρύθμιση του όλου θέματος, ζήτησε όπως της κατατεθούν γραπτώς 
στοιχεία ξεχωριστά για κάθε ανοικτό στάδιο στο οποίο διεξάγονται ποδοσφαιρικοί 
αγώνες πρώτης κατηγορίας. 

 Οι εκπρόσωποι της ΚΟΠ και της αστυνομίας, ανταποκρινόμενοι στο πιο πάνω 
αίτημα της επιτροπής, κατέθεσαν γραπτά στοιχεία στα οποία καταδεικνύεται η 
υφιστάμενη κατάσταση των εν λόγω σταδίων. 

 Στο στάδιο της αξιολόγησης των πιο πάνω στοιχείων, την επιτροπή 
απασχόλησαν, μεταξύ άλλων, τα πιο κάτω ζητήματα: 

1. Η δυνατότητα εγκατάστασης και το κόστος που συνεπάγεται η εγκατάσταση 
τηλεοπτικού συστήματος κλειστού κυκλώματος παρακολούθησης σε κλειστά 
στάδια ή γήπεδα, το μέγεθος των συνεπειών από την ανυπαρξία τέτοιου 
συστήματος, καθώς και το ενδεχόμενο περιορισμού της καθόσον αφορά 
κλειστά στάδια ή γήπεδα χωρητικότητας μεγαλύτερης των δύο χιλιάδων 
θεατών. 

2. Το ενδεχόμενο αναστολής της πρόνοιας που επιβάλλει υποχρέωση 
εγκατάστασης τηλεοπτικού συστήματος κλειστού κυκλώματος 
παρακολούθησης σε ανοικτά στάδια ή γήπεδα τα οποία χρησιμοποιούνται για 
τη διεξαγωγή ποδοσφαιρικών αγώνων πρώτης κατηγορίας. 

3. Η μη κατοχή πολεοδομικής άδειας και/ή άδειας οικοδομής, προς το σκοπό 
εξασφάλισης του απαιτούμενου ετήσιου πιστοποιητικού ασφάλειας, από 
ορισμένα ανοικτά στάδια ή γήπεδα τα οποία χρησιμοποιούνται για τη 
διεξαγωγή ποδοσφαιρικών αγώνων πρώτης κατηγορίας. 

 Στη βάση των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών προχώρησε 
στη διαμόρφωση του κειμένου της πρότασης νόμου, έτσι ώστε να διαλαμβάνονται, 
μεταξύ άλλων, τα πιο κάτω: 
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1. Εξαίρεση των κλειστών γηπέδων από την υποχρέωση εγκατάστασης 
τηλεοπτικού συστήματος κλειστού κυκλώματος παρακολούθησης. 

2. Αναστολή της υποχρέωσης εγκατάστασης τηλεοπτικού συστήματος κλειστού 
κυκλώματος παρακολούθησης μέχρι την 31η Μαΐου 2012 όσον αφορά ανοικτά 
γήπεδα στα οποία διεξάγονται ποδοσφαιρικοί αγώνες πρώτης κατηγορίας και 
στα οποία δεν υπάρχει ήδη εγκατεστημένο κατάλληλο τηλεοπτικό σύστημα 
κλειστού κυκλώματος παρακολούθησης, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
υφιστάμενου νόμου. 

3. Αναστολή της υποχρέωσης παρουσίασης ετήσιου πιστοποιητικού ασφάλειας 
από τους ιδιοκτήτες ή διαχειριστές μόνο κλειστών σταδίων ή γηπέδων μέχρι την 
31η Μαΐου 2012. 

4. Πρόνοια σύμφωνα με την οποία για σκοπούς βεβαίωσης της καταλληλότητας 
των εγκαταστάσεων του αθλητικού χώρου με το απαιτούμενο ετήσιο 
πιστοποιητικό ασφάλειας δε θα απαιτείται μέχρι την 31η Μαΐου 2012 η κατοχή 
πολεοδομικής άδειας και/ή άδειας οικοδομής για τα ανοικτά στάδια ή γήπεδα τα 
οποία χρησιμοποιούνται για τη διεξαγωγή ποδοσφαιρικών αγώνων πρώτης 
κατηγορίας, νοουμένου ότι βεβαιούται ότι εκκρεμεί διαδικασία έκδοσης τέτοιας 
άδειας ενώπιον των αρμόδιων αρχών. 

5. Αναστολή της υποχρέωσης ελέγχου εισιτηρίων σε αθλητικούς χώρους, όπως 
αυτή διαλαμβάνεται στο άρθρο 38 της υφιστάμενης νομοθεσίας, μόνο όσον 
αφορά κλειστά στάδια ή γήπεδα μέχρι την 31η Μαΐου 2012.  

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, κατά 
πλειοψηφία του προέδρου και των μελών της βουλευτών των κοινοβουλευτικών 
ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, καθώς 
και του μέλους της βουλευτή του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ, εισηγείται την 
ψήφιση της πρότασης νόμου σε νόμο όπως διαμορφώθηκε στη βάση των πιο πάνω. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του 
θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πρόκειται περί προτάσεως νόμου, για την οποία υπάρχει ήδη διανεμηθείσα 
τροπολογία από πλευράς του κ. Νικόλα Παπαδόπουλου εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος. 

 Ορίστε, κύριε Παπαδόπουλε. 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, λόγω κάποιων πρακτικών δυσκολιών έχει αποφασιστεί όπως 
ψηφίσουμε μια σειρά τροπολογιών στον υφιστάμενο νόμο για την πρόληψη της βίας 
στα γήπεδα, όπου θα δώσουμε περιθώριο συμμόρφωσης με τη νομοθεσία για 
διάφορους λόγους.  Πλην όμως, στην πρόταση νόμου καταγράφεται και η εισήγησις 
να διαγραφεί η υποχρέωσις στα κλειστά γήπεδα να έχουν τζιαι να εγκαταστήσουν ένα 
κατάλληλο τηλεοπτικό σύστημα κλειστού κυκλώματος παρακολούθησης.   
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 Η δική μας η θέσις είναι ότι και σε αγώνες καλαθόσφαιρας παρακολουθούμε σε 
πάρα πολλές περιπτώσεις έκτροπα.  Και είναι νωπά στη μνήμη μας, για παράδειγμα, 
τα έκτροπα της περασμένης χρονιάς του ΑΠΟΕΛ με την τουρκική ομάδα.  
Πραγματικά, θέλουμε σε τέτοιες περιπτώσεις να μη δώσουμε στην αστυνομία το όπλο 
της παρακολούθησης μέσω κλειστού συστήματος; 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Από τώρα εννοείτε. 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Όχι, θα δώσουμε...  Με την τροπολογία τη δική μας υπάρχει μια ευχέρεια 
συμμόρφωσης μέχρι το Μάη του 2012, όπως και στες υπόλοιπες πρόνοιες των 
τροπολογιών που εισάγονται, αλλά εμείς διαφωνούμε με την ολοκληρωτική διαγραφή 
της υποχρέωσης των κλειστών σταδίων να έχουν τέτοια κυκλώματα παρακολούθησης 
και βάζουμε ένα περιορισμό που έχει σχέση με τη χωρητικότητα.  Γήπεδα που είναι 
χωρητικότητας άνω των 2.000 θέσεων να έχουν τέτοια υποχρέωση.  Ένας δήμος, μια 
κοινότητα, ένα σωματείο που θα χτίσει ή έχτισε ένα στάδιο χωρητικότητας 2.000 
θέσεων και άνω έχει τις οικονομικές δυνατότητες να εγκαταστήσει ένα τέτοιο κύκλωμα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Απολύτως κατανοητό. 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Θα είναι ένα σοβαρό, σημαντικό εφόδιο στα χέρια της αστυνομίας, για να 
πατάξουμε επιτέλους τη βία από όλους τους αθλητικούς χώρους, και σε γήπεδα του 
ποδοσφαίρου και σε γήπεδα της καλαθόσφαιρας.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Συλλούρης και μετά ο κ. Ιωνάς Νικολάου. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Συγγνώμη, κύριε Πρόεδρε, κάτι που ξέχασα.  Είναι γεγονός ότι μόνο τρία 
γήπεδα στην Κύπρο είναι αυτής της χωρητικότητας.  ∆ε νομίζω να είναι τόσο τεράστιο 
το πρόβλημα να χορηγηθούν... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Τρία γήπεδα ποδοσφαίρου; 

Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Τρία κλειστά γήπεδα, όχι ποδοσφαίρου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Α, κλειστά.  Μιλάτε μόνο για κλειστά. 
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Ν. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Ανοικτά γήπεδα ποδοσφαίρου έχουν όλα την υποχρέωση να εγκαταστήσουν 
τέτοια συστήματα.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μάλιστα.  Ωραία! 

 Ο κ. Συλλούρης. 

 Ο κ. Κατσουρίδης ως κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος έχει προτεραιότητα. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, παρ’ όλο που μας είχε προβληματίσει πάρα πολύ και κλίναμε 
προς την άλλη άποψη, αλλά, με δεδομένο ότι είναι λίγα αυτά τα γήπεδα, έστω τζιαι αν 
ακόμα εκτιμούμε ότι θα δυσκολευτούν να το υλοποιήσουν, είναι μία άσκηση πίεσης 
προς κάθε φορέα.  Τζιαι μακάρι στο χρονικό διάστημα έστω τζιαι ένα, έστω τζιαι δύο 
από τα τρία να ανταποκριθούν και βλέπουμε. 

 Γι’ αυτό η δική μου η άποψη, η άποψή μας, είναι να δεχτούμε τις τροπολογίες, 
αφού είναι ο καθορισμός κατά τέτοιο τρόπο που αφορά εκείνα τα γήπεδα που 
αντέχουν λόγω προσέλευσης.  Γιατί, κακά τα ψέματα, είδαμε καλαθοσφαιρικούς 
αγώνες που ήταν πινγκ πονγκ μεταξύ των θεατών, όι μπάσκετ! 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Συλλούρης. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Εμείς, κύριε Πρόεδρε, θα διαφωνήσουμε με τις τροπολογίες, διότι διαφωνούμε 
με το σύνολο της πρότασης.  Αυτή η αναβολή των τριών χρόνων...  Ελπίζω να μη 
δούμε κι εδώ να θρηνήσουμε απαράδεχτες καταστάσεις εις το μέλλον.  ∆εν έχουμε 
αντιληφθεί γιατί χρειάζεται... 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτή) 

 Συγγνώμη; 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ένας χρόνος. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Ναι, συγγνώμη, ένας χρόνος.   

 Νομίζω ότι δεν υπάρχει κανένας λόγος να το αναβάλουμε πέραν του...  Αν 
θέλουν δυο-τρεις μήνες να... 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

 Με τη νέα περίοδο πρέπει να είναι έτοιμα.  Άλλη αναβολή νομίζω είναι 
επικίνδυνη με όσα έχουμε δει την περασμένη χρονιά. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Μάλιστα. 

 Ο κ. Ιωνάς Νικολάου και ο κ. Περδίκης μετά. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Επειδή έγινε πολλή συζήτηση για τη συγκεκριμένη τροποποίηση, η οποία 
υποβάλλεται εξ ανάγκης, γιατί κάποιοι δεν εφρόντισαν έγκαιρα -τα τρία χρόνια που 
περνούν συμπληρώνονται την 1η Αυγούστου- να προετοιμάσουν τα γήπεδα, να 
βάλουν τις απαιτούμενες εγκαταστάσεις, να ληφθούν τα απαιτούμενα μέτρα όπως 
προνοεί η νομοθεσία, για τα οποία αυτή η Βουλή προνόησε να τους δώσει μια 
χαριστική περίοδο τριών ετών, για να προετοιμαστούν, δε φρόντισαν να τα 
ετοιμάσουν.  Από όλα όμως εκείνα για τα οποία παραχωρήθηκε αυτή η μεταβατική 
διάταξη η Βουλή, η επιτροπή Νομικών, αξιολογώντας πολύ αυστηρά, θα έλεγα, τις 
ευθύνες του καθενός, αποφασίσαμε να περιοριστούμε μόνο στα αναγκαία και να 
δώσουμε χρόνο, μόνο τον απαιτούμενο, για να μπορέσουν να συμπληρωθούν αυτά 
τα μέτρα τα οποία έπρεπε να βάλουν.  Όπως για παράδειγμα η εγκατάσταση του 
κλειστού κυκλώματος, η οποία θα πρέπει να πραγματοποιηθεί, το σύστημα αυτό 
πρέπει να εγκατασταθεί σε δύο γήπεδα και, για να μπορέσει να γίνει αυτό, χρειάζονται 
εννιά μήνες, όπως μας έχουν πει, για να βγουν προσφορές, διότι είχαν ήδη βγει 
προσφορές για ένα σύστημα, αλλά λόγω της αλλαγής της τεχνολογίας ανακάλεσαν και 
θα βγουν τώρα προσφορές και χρειάζονται εννιά μήνες.  Και έτσι από την 1η του 
Αυγούστου δίδουμε προθεσμία ως τες 31 του Μάη.  Είναι δέκα οι μήνες. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ποιοι θα βγουν σε προσφορές, αν επιτρέπεται, ποιοι θα βγουν;  Τα σωματεία, 
που είναι οι ιδιοκτήτες αυτών των γηπέδων;   

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Όχι, όχι, όχι!  Τα συστήματα αυτά έχει αναλάβει να τα εγκαταστήσει ο ΚΟΑ.  Ο 
Κυπριακός Οργανισμός Αθλητισμού είχε βγει σε προσφορές για το ένα από τα γήπεδα 
αυτά, το οποίο θα έπρεπε να το είχε συμπληρώσει μέχρι το τέλος του χρόνου, του 
περασμένου χρόνου, δεν έγινε, ανακάλεσε τη διαδικασία των προσφορών και βγαίνει 
τωρά με νέους όρους.   

 Όμως, κύριε Πρόεδρε, το λέμε αυτό, διότι είμαστε αναγκασμένοι να το κάμουμε, 
διότι, αν δεν το κάμουμε, δε θα μπορούν να παίξουν σε αυτά τα γήπεδα.  Εάν μιλούμε 
για τα δύο αυτά, που είναι το γήπεδο του “Εθνικού” και το γήπεδο “Αμμόχωστος”, και 
αν μιλούμε και για τα τρία γήπεδα που δεν έχουν πολεοδομική και άδεια οικοδομής, 
που το ένα είναι κοινό, θα μιλούμε για τέσσερα συνολικά γήπεδα που αξιοποιούνται 
για σκοπούς του πρωταθλήματος Α΄ Κατηγορίας, δε θα μπορούν με το νέο 
πρωτάθλημα να χρησιμοποιηθούν.  Είναι γι’ αυτό το λόγο που δίνεται αυτή η 
παράταση.  Ακούω τζιαι κάποιους να λεν «καλύτερα», αλλά εγώ σας λέω πώς θα 
αντιμετωπίσουμε το θυμό του κόσμου ο οποίος βγαίνει μέσα σε αυτά τα γήπεδα, αν 
τον αντιμετωπίζουμε μέσα στους δρόμους ύστερα ή στις δουλειές μας.  Γι’ αυτό 
κρίναμε αναγκαίο να δώσουμε αυτή την απαιτούμενη περιορισμένη περίοδο, για να 
καλύψουμε αυτές τις ανάγκες.   
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 Όμως, κύριε Πρόεδρε, καθόσον αφορά τις τροπολογίες του συναδέλφου, παρά 
το γεγονός ότι στο αρχικό στάδιο είχαμε όλοι, η πλειοψηφία, τοποθετηθεί στην 
επιτροπή ότι δε συμφωνούσαμε με αυτή την εισήγηση, θεωρούμε ότι μπορούμε να 
την επανεξετάσουμε, να ασκήσουμε ακόμα μία φορά μια περαιτέρω πίεση στον 
Κυπριακό Οργανισμό Αθλητισμού, ώστε να εγκαταστήσει συστήματα κλειστού 
κυκλώματος και σε κάποια γήπεδα κλειστών αιθουσών στα οποία παίζονται άλλα 
ομαδικά παιχνίδια, όπως είναι η καλαθόσφαιρα και η πετόσφαιρα.  Και ο αριθμός 
αυτών των γηπέδων πιθανόν να είναι τέσσερα με πέντε γήπεδα παγκύπρια.  Μπορεί 
ο χρόνος του ενός έτους να μην είναι επαρκής χρόνος, για να συμμορφωθούν σε αυτή 
την περίοδο, αλλά νομίζω θα μπορούσαμε να τον αφήσουμε αυτό το χρόνο, για να 
ασκηθεί πίεσις και να μπορέσει... 

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Σωτήρη Σαμψών) 

 Θέλεις να παραταθεί ο χρόνος; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Τούντες μέρες μόνο διαφωνεί.  Άφησ’ τον τζιαι μια φορά να συμφωνήσει! 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Να παραμείνει όπως είναι και θα υποστηρίξουμε κι εμείς, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, να είμαστε πρακτικοί. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Ποιος είχε ζητήσει άλλος; 

 Ο κ. Περδίκης και ο κ. Νικολαΐδης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Καταρχάς να πω κάτι πάνω στις τροπολογίες.  Στη μεν πρώτη, που αφορά το 
άρθρο 22 και το εξήγησε αυτό ο κ. Παπαδόπουλος, εγώ δηλώνω ότι συμφωνώ, αλλά 
στη δεύτερη τροπολογία, που ουσιαστικά υιοθετείται η αναβολή εφαρμογής του 
συνόλου της νομοθεσίας, της αρχικής νομοθεσίας, επειδή έχει το στοιχείο της 
αναβολής, εγώ διαφωνώ.  ∆εν ξέρω αν υπάρχει η δυνατότητα όπως εις το 
Ευρωκοινοβούλιο να γίνεται η λεγόμενη “split” ψηφοφορία, δηλαδή χωριστή 
ψηφοφορία, θα ήθελα πάντως να καταγραφεί ότι στην πρώτη συμφωνώ, στη δεύτερη 
διαφωνώ.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μάλιστα.  Ωραία! 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Και διαφωνώ ακριβώς και στο θέμα της αναβολής και να το εξηγήσω γιατί.  
Γιατί η δική μου η πληροφόρηση είναι ότι και αυτή η αναβολή δε θα οδηγήσει στην 
επίλυση των προβλημάτων αδειοδότησης των τεσσάρων αυτών γηπέδων.  Και πάνω 
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στην πρόκληση που εμπήκε, κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω να πω, επειδή την έχω 
ξανακούσει αυτή την πρόκληση, «ποιος θα αντιμετωπίσει την οργή των οπαδών 
αυτών των ομάδων, εάν κληθούν να παίξουν σε άλλα γήπεδα», γιατί υπάρχει πάντα 
λύση, «ή αν ταλαιπωρηθούν λίγο οι ομάδες τους», εγώ θα έλεγα ότι, όταν 
διακυβεύονται θέματα ασφάλειας -και διακυβεύονται θέματα ασφάλειας με αυτές τις 
τροπολογίες- είναι προτιμότερο να μπαίνουμε στον κίνδυνο να αντιμετωπίσουμε την 
οργή κάποιων οπαδών αντί την οργή της κοινωνίας όπως την αντιμετωπίζουμε και 
σήμερα. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Νικολαΐδης. 

Ν. ΝΙΚΟΛAΪ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, συμφωνούμε με την προτεινόμενη αναβολή για τους λόγους 
που εκτίθενται στην έκθεση της κοινοβουλευτικής επιτροπής, όπως επίσης και με τις 
προτεινόμενες τροπολογίες, γιατί πιστεύουμε ότι μέσα από τις τροπολογίες 
διασφαλίζεται το επίπεδο ασφάλειας στα γήπεδα χωρητικότητας πέραν των 2 000 
θεατών. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Τίθενται ενώπιον της ολομέλειας οι τροπολογίες του κ. Νικόλα Παπαδόπουλου 
εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος. 

 Παρακαλώ το γραμματέα να διαβάσει τις τροπολογίες. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ· 

Προτεινόμενες τροπολογίες του κ. Νικόλα Παπαδόπουλου εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση της πρότασης νόμου ως ακολούθως: 

1. Με την τροποποίηση του άρθρου 5 αυτής με το ακόλουθο νέο άρθρο: 

«Τροποποίηση του  
άρθρου 22 του 
βασικού νόμου. 

5.  Το άρθρο 22 του βασικού νόμου 
τροποποιείται ως ακολούθως: 

 

  (α) Με την προσθήκη στην αρχή του κειμένου 
του εδαφίου (1) αυτού της φράσης «Με 
την επιφύλαξη των διατάξεων του εδαφίου 
(3)» και την αντικατάσταση της λέξης «Ο» 
(πρώτη γραμμή) με τη λέξη «ο»· και 

  (β) με την προσθήκη, αμέσως μετά το εδάφιο 
(2) αυτού, του ακόλουθου νέου εδαφίου 
(3): 
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  «(3) Για τους σκοπούς του παρόντος 
άρθρου στην έννοια του όρου 
«αθλητικός χώρος» περιλαμβάνεται 
μόνο- 

   (α) κλειστό στάδιο ή γήπεδο ή 
άλλο κλειστό αθλητικό 
κέντρο το οποίο είναι 
χωρητικότητας άνω των δύο 
χιλιάδων (2.000) θέσεων και 
το οποίο χρησιμοποιείται για 
τη διεξαγωγή αγώνα ή 
εκδήλωσης, ή 

   (β) ανοικτό στάδιο ή γήπεδο το 
οποίο χρησιμοποιείται για τη 
διεξαγωγή ποδοσφαιρικού 
αγώνα ή εκδήλωσης, 

  όπου λαμβάνει μέρος σωματείο, 
αθλητική εταιρεία ή σύλλογος 
πρώτης κατηγορίας ή που έχει 
διεθνή διάσταση.». 

2. Με την αντικατάσταση από το άρθρο 6 αυτής του νέου εδαφίου (4), που 
προτείνεται να προστεθεί στο άρθρο 75 του βασικού νόμου, με το ακόλουθο νέο 
εδάφιο: 

 

 

 

 

 

«(4)  Η έναρξη της ισχύος των διατάξεων του άρθρου 22 αναστέλλεται μέχρι 
την 31η Μαΐου 2012 για αθλητικό χώρο, κατά την έννοια που αποδίδεται στον 
όρο αυτό σύμφωνα με το εδάφιο (3) του εν λόγω άρθρου, στον οποίο κατά το 
χρόνο έναρξης της ισχύος του περί της Πρόληψης και της Καταστολής της Βίας 
στους Αθλητικούς Χώρους (Τροποποιητικού) Νόμου του 2011 δεν υπάρχει 
εγκατεστημένο κατάλληλο τηλεοπτικό σύστημα κλειστού κυκλώματος 
παρακολούθησης του αθλητικού χώρου σύμφωνα με τις διατάξεις του 
παρόντος Νόμου.». 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Παρακαλώ ψηφοφορία.   

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της πρώτης τροπολογίας; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα τέσσερις, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Σαράντα τέσσερις υπέρ. 

 Εναντίον, παρακαλώ; 

 Ουδείς εναντίον; 
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆ύο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ∆ύο. 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Και μία αποχή. 

 Με σαράντα τέσσερις ψήφους υπέρ, δύο εναντίον και μία αποχή, η πρώτη 
τροπολογία εγκρίνεται. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της δεύτερης τροπολογίας; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα τέσσερις, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆ύο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Με σαράντα τέσσερις ψήφους υπέρ, δύο εναντίον και μία αποχή, η δεύτερη 
τροπολογία εγκρίνεται. 

 ∆εύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 9 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 21 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 22 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 



 

52 

 

 Τροποποίηση του άρθρου 75 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα τέσσερις. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμιά. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Με σαράντα τέσσερις ψήφους υπέρ, τρεις εναντίον και καμιά αποχή, τα άρθρα 
1 μέχρι 6 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Πρόληψης και της Καταστολής 
της Βίας στους Αθλητικούς Χώρους (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης νόμου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα τέσσερις. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμιά. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα τέσσερις ψήφους υπέρ, τρεις εναντίον και καμιά αποχή, η 
πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα θέματα υπ’  αριθμόν 15 και 16 τα έχουμε περάσει. 

 Το υπ’ αριθμόν 17 θέμα είναι «Ο περί Ποινικής ∆ικονομίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011».   Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για τo νομοσχέδιο «Ο περί 
Ποινικής ∆ικονομίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Γεωργίου Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Γιώργος Λουκαΐδης Αντώνης Αντωνίου 

 Άριστος ∆αμιανού  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε το υπό αναφορά νομοσχέδιο 
σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 22 Ιουνίου και 6 Ιουλίου 2011. 
Στα πλαίσια των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της 
επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, της 
αστυνομίας και του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας.  Ο Πρόεδρος 
του Ανωτάτου ∆ικαστηρίου, καθώς και εκπρόσωπος του Παγκύπριου ∆ικηγορικού 
Συλλόγου, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, αλλά 
διαμήνυσαν γραπτώς τις θέσεις τους στην επιτροπή. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Ποινικής 
∆ικονομίας Νόμου για σκοπούς εναρμόνισης με την Απόφαση-Πλαίσιο 2008/675/∆ΕΥ 
του Συμβουλίου της 24ης Ιουλίου 2008 για τη συνεκτίμηση των καταδικαστικών 
αποφάσεων μεταξύ των κρατών μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης επ’ ευκαιρία νέας 
ποινικής διαδικασίας. 

 Ειδικότερα, το νομοσχέδιο αποσκοπεί στην τροποποίηση του πιο πάνω νόμου 
με την προσθήκη σ’ αυτόν νέου άρθρου, ώστε να μεταφερθούν στην κυπριακή έννομη 
τάξη οι υποχρεώσεις για λήψη μέτρων συμμόρφωσης με την πιο πάνω Απόφαση-
Πλαίσιο.  Σύμφωνα με το άρθρο 5 της Απόφασης-Πλαίσιο, η χρονική προθεσμία για 
συμμόρφωση με τις διατάξεις της είναι η 15η Αυγούστου 2010.  Σημειώνεται ότι το υπό 
αναφορά νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή στις 24 Μαρτίου 2011. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν γραπτώς ή προφορικώς ενώπιον της 
επιτροπής, στα πλαίσια του στόχου της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τη διατήρηση και 
την ανάπτυξη ενός χώρου ελευθερίας, ασφάλειας και δικαιοσύνης και κατ’ εφαρμογήν 
της αρχής της αμοιβαίας αναγνώρισης των ποινικών αποφάσεων στο χώρο της 
Ένωσης, η υπό αναφορά Απόφαση-Πλαίσιο καθιερώνει την αρχή ότι ο δικαστής ενός 
κράτους μέλους πρέπει να είναι σε θέση να λαμβάνει υπόψη τις τελεσίδικες ποινικές 
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αποφάσεις που εκδίδονται σε άλλα κράτη μέλη, προκειμένου να εκτιμήσει τον 
πρότερο βίο του παραβάτη, να κρίνει αν είναι υπότροπος και να επιμετρήσει την 
ποινή.  Περαιτέρω, η υποχρέωση των ποινικών δικαστηρίων των κρατών μελών να 
συνεκτιμούν πρότερες καταδικαστικές αποφάσεις ποινικών δικαστηρίων άλλων 
κρατών μελών σε περίπτωση νέας διαδικασίας κατά του ιδίου προσώπου για άλλη 
αξιόποινη πράξη ισχύει μόνο στο βαθμό και κατά τον ίδιο τρόπο που το εθνικό 
δικαστήριο θα λάμβανε υπόψη και θα συνεκτιμούσε προηγούμενες εθνικές καταδίκες 
του ίδιου προσώπου για άλλα αδικήματα, σύμφωνα με το εθνικό δίκαιο. 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, στα πλαίσια του δικού μας συστήματος το ποινικό 
δικαστήριο καθοδηγείται κυρίως από νομολογιακά καθιερωμένες αρχές για τη 
βαρύτητα που μπορεί να αποδώσει σε προηγούμενες καταδίκες κατά την επιμέτρηση 
της ποινής. 

 Οι πρόνοιες του νομοσχεδίου, όπως αυτό αρχικά κατατέθηκε, προβλέπουν ότι 
το δικαστήριο κατά την επιμέτρηση της ποινής, ή σε οποιοδήποτε άλλο στάδιο της 
ποινικής διαδικασίας που είναι νομολογιακά καθιερωμένο, μεταξύ άλλων δύναται να 
λαμβάνει υπόψη και να συνεκτιμά προηγούμενες καταδικαστικές αποφάσεις που 
εκδόθηκαν από δικαστήρια που ασκούν ποινική δικαιοδοσία σε άλλα κράτη μέλη κατά 
του ίδιου κατηγορουμένου κατά τον ίδιο τρόπο και στο βαθμό που θα μπορούσε να 
λάβει υπόψη και να συνεκτιμήσει προηγούμενες καταδικαστικές αποφάσεις που 
εκδόθηκαν από δικαστήρια της ∆ημοκρατίας.  Περαιτέρω, προβλέπεται ότι κατά τη 
συνεκτίμηση των προηγούμενων καταδικαστικών αποφάσεων που εκδόθηκαν από 
δικαστήρια άλλων κρατών μελών κατά του κατηγορουμένου το δικαστήριο εφαρμόζει 
τις νομολογιακά καθιερωμένες αρχές που ισχύουν για τη συνεκτίμηση καταδικαστικών 
αποφάσεων που εκδόθηκαν από δικαστήρια κατά του κατηγορουμένου στη 
∆ημοκρατία. 

 Σημειώνεται ότι σε γραπτή επιστολή του ο Πρόεδρος του Ανωτάτου 
∆ικαστηρίου πληροφορεί την επιτροπή ότι το Ανώτατο ∆ικαστήριο μελέτησε το υπό 
συζήτηση νομοσχέδιο και δεν έχει να εκφράσει άποψη επί του προκείμενου, αφού δε 
θεωρεί ότι δημιουργείται οποιοδήποτε πρόβλημα. 

 Ο πρόεδρος του Παγκύπριου ∆ικηγορικού Συλλόγου επίσης σε γραπτή 
επιστολή του προς την επιτροπή δηλώνει ότι ο Παγκύπριος ∆ικηγορικός Σύλλογος 
συμφωνεί με την προτεινόμενη τροποποίηση και παράλληλα εκφράζει την άποψη ότι 
στο δικαστήριο της ∆ημοκρατίας πρέπει να παρουσιάζεται και το αιτιολογικό της 
απόφασης που εκδόθηκε από δικαστήριο άλλου κράτους μέλους και όχι μόνο η 
καταδίκη, ώστε αυτό να είναι σε θέση να αποφασίσει, αφού λάβει υπόψη τα γεγονότα 
που οδήγησαν στην καταδίκη.  Επιπλέον, επισημαίνει για προβληματισμό τη 
διαφορετικότητα που υπάρχει σε ορισμένες χώρες ως προς τη βαρύτητα του 
αδικήματος και τις προβλεπόμενες ποινές.   

 Στα πλαίσια της συζήτησης που διεξήχθη την επιτροπή απασχόλησαν κυρίως 
τα πιο κάτω ζητήματα: 

1. Ο τρόπος που θα λαμβάνονται υπόψη και θα συνεκτιμώνται από το δικαστήριο 
της ∆ημοκρατίας προηγούμενες καταδικαστικές αποφάσεις λόγω της 
πολυμορφίας των αδικημάτων και της διαφορετικότητας στη βαρύτητα και την 
ποινή που αυτά επισύρουν σε άλλα κράτη μέλη. 
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2. Η ανάγκη όπως ενώπιον του κυπριακού δικαστηρίου που θα συνεκτιμήσει 
προηγούμενες καταδικαστικές αποφάσεις παρουσιάζεται το σκεπτικό της 
απόφασης και της καταδίκης, καθώς και η ασάφεια ως προς το μηχανισμό 
ανταλλαγής των σχετικών πληροφοριών μεταξύ των κρατών μελών. 

Σύμφωνα με την υπό αναφορά Απόφαση-Πλαίσιο, οι πληροφορίες σχετικά με 
προηγούμενες καταδικαστικές αποφάσεις που εκδόθηκαν σε άλλα κράτη μέλη 
κατά του ίδιου κατηγορουμένου λαμβάνονται βάσει των εφαρμοστέων πράξεων 
περί αμοιβαίας δικαστικής συνδρομής ή περί ανταλλαγής ποινικών μητρώων.  
Σημειώνεται ότι στο νομοσχέδιο δεν περιλαμβάνεται οποιαδήποτε σχετική 
πρόνοια. 

3. Κατά πόσο είναι δόκιμη, από ουσιαστική και νομική άποψη, η συμπερίληψη 
στον προτεινόμενο νόμο τόσο της πρόνοιας με την οποία γίνεται ρητή 
παραπομπή στη νομολογία των κυπριακών δικαστηρίων καθόσον αφορά τα 
στάδια της ποινικής διαδικασίας στα οποία θα λαμβάνονται υπόψη και θα 
συνεκτιμώνται οι προηγούμενες καταδικαστικές αποφάσεις που εκδόθηκαν από 
δικαστήρια άλλου κράτους μέλους όσο και της πρόνοιας που αναφέρει ρητά ότι 
για το σκοπό αυτό θα εφαρμόζονται οι νομολογιακά καθιερωμένες αρχές που 
ισχύουν για τη συνεκτίμηση καταδικαστικών αποφάσεων που εκδόθηκαν κατά 
του κατηγορουμένου από δικαστήρια στη ∆ημοκρατία. 

 Η εκπρόσωπος του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως αναφορικά 
με τους πιο πάνω προβληματισμούς των μελών της επιτροπής διευκρίνισε ότι το 
δικαστήριο θα λαμβάνει υπόψη και θα συνεκτιμά προηγούμενες καταδικαστικές 
αποφάσεις μόνο για πράξεις που συνιστούν αδίκημα σύμφωνα με τους νόμους της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας.  Περαιτέρω, σύμφωνα με την ίδια, η παραπομπή στις 
νομολογιακές αρχές κρίνεται απαραίτητη, γιατί ανταποκρίνεται στον τρόπο με τον 
οποίο τα κυπριακά δικαστήρια λαμβάνουν υπόψη τις προηγούμενες καταδικαστικές  
αποφάσεις κυπριακών δικαστηρίων. 

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας δήλωσε 
συναφώς ότι η παραπομπή στη νομολογία έγινε, για να αποφευχθεί η λεπτομερειακή 
και περιπτωσιολογική ρύθμιση στο νομοσχέδιο.  Περαιτέρω, η ίδια δήλωσε ότι ο 
τρόπος διοργάνωσης και διευκόλυνσης των ανταλλαγών πληροφοριών για καταδίκες 
ρυθμίζεται από άλλη Απόφαση-Πλαίσιο και συγκεκριμένα με την Απόφαση-Πλαίσιο 
2009/315/∆ΕΥ του Συμβουλίου της 26ης Φεβρουαρίου 2009 σχετικά με τη διοργάνωση 
και το περιεχόμενο της ανταλλαγής πληροφοριών που προέρχονται από το ποινικό 
μητρώο μεταξύ των κρατών μελών. 

 Στη βάση των πιο πάνω, το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, σε 
συνεργασία με την εκπρόσωπο του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας, προχώρησε σταδιακά στη διαμόρφωση του κειμένου του νομοσχεδίου, 
με αποτέλεσμα να υποβληθούν στην επιτροπή δύο διαμορφωμένα κείμενα.  Στο 
τελευταίο διαμορφωμένο κείμενο του νομοσχεδίου διαλαμβάνονται μεταξύ άλλων τα 
ακόλουθα: 

1. Το δικαστήριο δύναται να λαμβάνει υπόψη και να συνεκτιμά προηγούμενες 
καταδικαστικές αποφάσεις οι οποίες εκδόθηκαν κατά του κατηγορουμένου από 
δικαστήρια που ασκούν ποινική δικαιοδοσία σε άλλα κράτη μέλη για πράξεις 
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που συνιστούν αδίκημα σύμφωνα και με τους νόμους της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας.  

2. Το δικαστήριο κατά τη συνεκτίμηση των προηγούμενων καταδικαστικών 
αποφάσεων πρέπει να έχει στη διάθεσή του επαρκείς πληροφορίες που να 
αφορούν τα ακόλουθα: 

α.   Το πρόσωπο εις βάρος του οποίου έχει εκδοθεί καταδικαστική 
απόφαση, 

β. τα στοιχεία της καταδίκης, 

γ. το αδίκημα που οδήγησε στην καταδίκη και 

δ. το περιεχόμενο της καταδίκης και κυρίως την ποινή. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, ο πρόεδρος και τα μέλη της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Νομικών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του 
διαμορφωμένου στη βάση των πιο πάνω κειμένου του νομοσχεδίου στην ολομέλεια 
του σώματος.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 Υπάρχει μια τροπολογία του ∆ημοκρατικού Συναγερμού. 

 Ο κ. Ιωνάς Νικολάου. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Με την τροπολογία αυτή επιχειρούμε να υιοθετήσουμε ακριβώς τη δυνατότητα 
που προσφέρεται με βάση την απόφαση του Συμβουλίου της Ευρώπης, η οποία 
επιτρέπει τη δυνατότητα να λαμβάνονται υπόψη από τα δικαστήριά μας, για σκοπούς 
επιμέτρησης της ποινής, ποινές οι οποίες επιβλήθηκαν σε δικαστήρια άλλων κρατών 
μελών.  Υιοθετούμε ακριβώς τη διατύπωση των πληροφοριών όπως αυτές πρέπει να 
ζητούνται από τις διωκτικές αρχές της Κύπρου από τα δικαστήρια των άλλων χωρών, 
για να τους τα υποβάλουν και να συγκεντρώσουν τα απαιτούμενα αυτά στοιχεία. 

 Επειδή το νομοσχέδιο όπως είχε έρθει αρχικά και όπως μετά τροποποιήθηκε, 
μετά από δικές μας παροτρύνσεις, περιορίζεται σε κάποιες απλά τυπικές 
πληροφορίες, που πιστεύω ότι δεν είναι ικανοποιητικές, για να γνωρίζει το δικαστήριο 
ποια είναι η βαρύτητα της ποινής που έχει επιβληθεί σε σχέση με το δίκαιο της άλλης 
χώρας και ποιες είναι οι συνθήκες κάτω από τις οποίες επιβλήθηκε μία ποινή σε 
σχέση με το δίκαιο αυτής της χώρας, που μπορεί να διαφέρει από το δικό μας δίκαιο, 
εισηγούμαστε με την τροπολογία αυτή να υιοθετήσουμε ακριβώς το λεκτικό που 
περιλαμβάνεται στην απόφαση του Συμβουλίου της Ευρώπης. 

 Αυτή η εισήγησις θα λειτουργήσει περισσότερο για την προάσπιση των 
δικαιωμάτων των προσώπων αυτών, γιατί ουσιαστικά το δικαστήριο θα μπορεί με τον 
καλύτερο δυνατό τρόπο να αξιολογήσει την ποινή η οποία επιβλήθηκε από άλλο 
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δικαστήριο και η οποία υποβάλλεται ενώπιόν του και την οποία θα λάβει υπόψη, για 
να επιμετρήσει την ποινή που θα επιβάλει το ίδιο το δικαστήριο, το δικό μας 
δικαστήριο. 

 Γι’  αυτό θεωρούμε ότι θα είναι προς όφελος του πολίτη που βρίσκεται ενώπιον 
του δικαστηρίου και για την προστασία των δικαιωμάτων του, ενώ, αν το περιορίζαμε, 
θα ήταν εις βάρος του. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μία ερώτηση; 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Παρακαλώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ξέρετε ότι είμαι υπέρ της άποψης ότι αυτό το σώμα είναι απολύτως κυρίαρχο.  
Απλώς, θέλω να ρωτήσω, γνωρίζοντας την ευαισθησία του Ανωτάτου ∆ικαστηρίου, 
εδόθη η άποψη; 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Συμφωνεί το Ανώτατο ∆ικαστήριο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Υπάρχουν άλλοι που θέλουν να μιλήσουν επί της τροπολογίας του κ. Ιωνά 
Νικολάου; 

 Ο κ. Νίκος Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Εγώ είχα τη διάθεση να στηρίξω την τροπολογία.  Τωρά με την ερώτηση που 
εκάμετε τζιαι την απάντηση που επήρετε εμπήκα σε προβληματισμό.  ∆ηλαδή 
επήραμε την άδεια του Ανωτάτου αν θα καταθέσουμε την τροπολογία; 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Όχι, τη γνώμη, όπως παίρνουμε από πολλούς. 

 Ορίστε. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Καλέσαμε το Ανώτατο ∆ικαστήριο να παρευρεθεί στη συνεδρία της επιτροπής, 
για να ακούσουμε την άποψή του, και απλά δεν ήρθε.  Μας έστειλε γραπτή επιστολή -
που τες λίγες φορές που μας απαντά- και μας είπε «δεν έχω καμιά διαφωνία με το 
προτεινόμενο νομοσχέδιο». 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κατανοητό. 
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 Παρακαλώ το γραμματέα να διαβάσει την τροπολογία του ∆ημοκρατικού 
Συναγερμού. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία της κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού 
Συναγερμού 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του άρθρου 2 του νομοσχεδίου με την 
αντικατάσταση των παραγράφων (iii) και (iv) της επιφύλαξης του εδαφίου (1) του 
προτεινόμενου νέου άρθρου 80Α με τις πιο κάτω παραγράφους:  

 «(iii) πληροφορίες σχετικά με το αδίκημα που οδήγησε στην καταδίκη και 
ειδικά ημερομηνία τέλεσης της αξιόποινης πράξης, όνομα ή νομικό 
χαρακτηρισμό της, καθώς και μνεία των εφαρμοστέων νομικών 
διατάξεων.  και 

   (iv)  πληροφορίες σχετικά με το περιεχόμενο της καταδίκης και κυρίως την 
ποινή, καθώς και συμπληρωματικές κυρώσεις, μέτρα ασφάλειας και 
επακόλουθες αποφάσεις που τροποποιούν την εκτέλεση της ποινής.». 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ψηφοφορία. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της τροπολογίας του ∆ημοκρατικού Συναγερμού; 

 Παρακαλώ να καταμετρηθούν οι ψήφοι. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είναι ομόφωνη, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ομόφωνα λοιπόν εγκρίνεται η τροπολογία. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Προσθήκη νέου άρθρου στο βασικό νόμο.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ποινικής ∆ικονομίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα θέματα υπ’ αριθμόν 18, 19 και 21 έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται 
«Οι περί Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού (∆ιοίκηση) - Υπηρεσία Εκπαιδευτικής 
Ψυχολογίας - Θέσεις Ανώτερου Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου, Εκπαιδευτικού 
Ψυχολόγου Α΄ και Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου  (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011», «Οι περί Γενικού Λογιστηρίου - Θέσεις ∆ιευθυντή Λογιστικών Υπηρεσιών και 
Λογιστικού Λειτουργού 1ης Τάξεως (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011» και «Οι 
περί Γραφείου Τύπου και Πληροφοριών - Θέσεις Ανώτερου Φωτογράφου, 
Φωτογράφου, Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου Α΄ και Βοηθού 
Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011».  Η 
έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για τους κανονισμούς του 
επισυνημμένου παραρτήματος 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Γεωργίου Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Γιώργος Λουκαΐδης Αντώνης Αντωνίου 

 Άριστος ∆αμιανού Νίκος Νικολαΐδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε τους κανονισμούς του 
επισυνημμένου παραρτήματος σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 6 
Ιουλίου 2011.   

 Σκοπός των πρώτων κανονισμών είναι η τροποποίηση των υφιστάμενων 
σχεδίων υπηρεσίας για τις θέσεις Ανώτερου Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου, 
Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου Α΄ και Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου, έτσι ώστε να επιτευχθεί 
αποτελεσματικότερη λειτουργία της Υπηρεσίας Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας. 

 Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, με 
την τροποποίηση του υφιστάμενου σχεδίου υπηρεσίας για τις θέσεις Ανώτερου 
Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου και Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου Α΄ θα επιτευχθεί καλύτερη 
οργάνωση της υπηρεσίας και εξορθολογισμός στην κατανομή στην κάθε θέση των 
κατάλληλων εργασιών, καθηκόντων και ευθυνών.  Με βάση τα ίδια στοιχεία, η 
τροποποίηση του υφιστάμενου σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Εκπαιδευτικού 
Ψυχολόγου είναι αναγκαία, ώστε αφενός τα απαιτούμενα για τη θέση αυτή 
ακαδημαϊκά προσόντα να συνάδουν με τις διατάξεις του περί Εγγραφής 
Επαγγελματιών Ψυχολόγων Νόμου και αφετέρου το απαιτούμενο προσόν της γνώσης 
ξένων γλωσσών να ανταποκρίνεται στα σημερινά δεδομένα. 

 Σκοπός των δεύτερων κανονισμών είναι ο καταρτισμός σχεδίου υπηρεσίας για 
τη νέα θέση ∆ιευθυντή Λογιστικών Υπηρεσιών, η οποία είναι θέση πρώτου διορισμού 
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και προαγωγής στη μισθοδοτική κλίμακα Α15(i), καθώς και η τροποποίηση του 
υφιστάμενου σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση Λογιστικού Λειτουργού 1ης Τάξεως, η 
οποία είναι θέση προαγωγής στη μισθοδοτική κλίμακα Α8 και Α9(ii).  

 Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, στο 
σχέδιο υπηρεσίας για τη νέα θέση ∆ιευθυντή Λογιστικών Υπηρεσιών, η οποία 
δημιουργήθηκε με συμπληρωματικό προϋπολογισμό το 2009, για σκοπούς 
ολοκλήρωσης της δομής των θέσεων του Γενικού Λογιστηρίου και πιο 
αποτελεσματικής οργάνωσης, διοίκησης και ελέγχου των διευθύνσεων του Γενικού 
Λογιστηρίου, έχουν περιληφθεί τα συνήθη καθήκοντα και προσόντα που 
περιλαμβάνονται για ανάλογες θέσεις του ίδιου επιπέδου στη δημόσια υπηρεσία και 
στον ευρύτερο δημόσιο τομέα.   

 Περαιτέρω, σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, μετά από μελέτη οργάνωσης, 
στελέχωσης και βαθμολογικής διάρθρωσης των θέσεων του Γενικού Λογιστηρίου για 
διαχωρισμό των θέσεων Λογιστικού Λειτουργού [Κλ. Α4 και Α7(ii)] για τις οποίες 
απαιτούνται διαζευκτικά προσόντα, μεταφέρθηκαν στη νέα επιστημονική πυραμίδα 
όσοι από τους υπηρετούντες στις πιο πάνω θέσεις της τεχνικής πυραμίδας κατείχαν 
πανεπιστημιακό τίτλο σπουδών.  Οι εναπομείνασες από τις εν λόγω θέσεις, οι κάτοχοι 
των οποίων δεν κατέχουν πανεπιστημιακό τίτλο, κενούμενες θα καταργούνται με την 
παράλληλη σταδιακή δημιουργία νέας τεχνικής πυραμίδας με βαθμό εισδοχής τη θέση 
Βοηθού Λογιστικού Λειτουργού [Κλ. Α2, Α5 και Α7(ii)].  

 Με βάση τα ίδια στοιχεία, η τροποποίηση του σχεδίου υπηρεσίας για τη θέση 
Λογιστικού Λειτουργού 1ης Τάξεως κρίθηκε αναγκαία για την αποφυγή λειτουργικών 
προβλημάτων στο Γενικό Λογιστήριο τα οποία θα δημιουργούνταν, αφού, λόγω της 
φθίνουσας δομής, οι τριάντα εγκεκριμένες στον προϋπολογισμό θέσεις Λογιστικού 
Λειτουργού 1ης Τάξεως είναι κενές και δεν μπορούν να πληρωθούν πριν το 2014, γιατί 
οι υπηρετούντες στην κατώτερη θέση Λογιστικού Λειτουργού [Κλ. Α4 και Α7(ii)] 
υπάλληλοι δεν κατέχουν την απαιτούμενη υπηρεσία.  Ειδικότερα, με την προτεινόμενη 
τροποποίηση προστίθεται σημείωση στο σχέδιο υπηρεσίας, η οποία θα ισχύει μέχρι 
την κατάργηση όλων των κατώτερων θέσεων Λογιστικού Λειτουργού, σύμφωνα με την 
οποία, σε περίπτωση που δεν υπάρχουν υποψήφιοι που να κατέχουν τα απαιτούμενα 
προσόντα, δηλαδή δεκαπενταετή τουλάχιστον υπηρεσία στη θέση Λογιστικού 
Λειτουργού από την οποία πενταετή υπηρεσία στην Κλίμακα Α7, να μπορούν να είναι 
υποψήφιοι και υπάλληλοι που κατέχουν ενδεκαετή τουλάχιστον υπηρεσία στη θέση 
Λογιστικού Λειτουργού από την οποία μονοετή τουλάχιστον υπηρεσία στην Κλίμακα 
Α7. 

 Σκοπός των τρίτων κανονισμών είναι ο καταρτισμός σχεδίου υπηρεσίας για τη 
νέα θέση Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου Α΄ [Κλ. Α7(ii)], καθώς και η 
τροποποίηση των υφιστάμενων σχεδίων υπηρεσίας για τις πιο κάτω θέσεις, έτσι 
ώστε: 

1. μία θέση Φωτογράφου [Κλ. Α8 και Α9(ii)] να μετονομαστεί σε θέση Ανώτερου 
Φωτογράφου, στην ίδια μισθοδοτική κλίμακα, 

2. δύο θέσεις Βοηθού Φωτογράφου [Κλ. Α1-2-5(ii)] να μετονομαστούν σε θέσεις 
Φωτογράφου [Κλ. Α2-5-7(ii)],  
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3. μία θέση Βοηθού Φωτογράφου [Κλ. Α2-5-7(ii)] να μετονομαστεί σε θέση 
Φωτογράφου, στην ίδια μισθοδοτική κλίμακα, και 

4. οι θέσεις Χειριστών Σκοτεινού Φωτογραφικού Θαλάμου [Κλ. Α1-2-5(ii)] να 
μετονομαστούν σε θέσεις Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου, 
στην ίδια μισθοδοτική κλίμακα. 

Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, ο 
καταρτισμός του σχεδίου υπηρεσίας για την πιο πάνω νέα θέση, καθώς και οι 
νέες ρυθμίσεις καθόσον αφορά τις πιο πάνω διαφοροποιήσεις στους τίτλους 
και στις κλίμακες των εν λόγω θέσεων είναι αναγκαίες προς υλοποίηση 
αντίστοιχων διαφοροποιήσεων που επήλθαν στις θέσεις αυτές με τις πρόνοιες 
του περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμου (Αρ. 4) του 2009. 

 Σημειώνεται ότι όλοι οι υπό συζήτηση κανονισμοί εκδίδονται σύμφωνα με τα 
άρθρα 27 και 87 του περί ∆ημόσιας Υπηρεσίας Νόμου.  Επίσης σημειώνεται ότι τα 
προτεινόμενα με τους κανονισμούς σχέδια υπηρεσίας συζητήθηκαν και 
συμφωνήθηκαν από την αρμόδια για σχέδια υπηρεσίας Υποεπιτροπή της Μικτής 
Επιτροπής Προσωπικού. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν στην ολομέλεια του 
σώματος. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατά πλειοψηφία του προέδρου της και των μελών της βουλευτών των 
κοινοβουλευτικών ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και του ∆ημοκρατικού 
Κόμματος, καθώς και του μέλους της βουλευτή του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών 
Ε∆ΕΚ, συμφωνεί με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των κανονισμών και εισηγείται 
στη Βουλή την έγκρισή τους, όπως αυτοί έχουν κατατεθεί από την εκτελεστική 
εξουσία. 

ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ 

1. Οι περί Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού (∆ιοίκηση) - Υπηρεσία 
Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας - Θέσεις Ανώτερου Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου, 
Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου Α΄ και Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 

2. Οι περί Γενικού Λογιστηρίου - Θέσεις ∆ιευθυντή Λογιστικών Υπηρεσιών και 
Λογιστικού Λειτουργού 1ης Τάξεως (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 

3. Οι περί Γραφείου Τύπου και Πληροφοριών - Θέσεις Ανώτερου Φωτογράφου, 
Φωτογράφου, Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου Α΄ και Βοηθού 
Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Το ΑΚΕΛ επιφυλάχθηκε να τοποθετηθεί στην ολομέλεια. 

 Αντιλαμβάνομαι ότι είναι θετική η… 
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Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Θετική. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ωραία!  Θετική. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση να εγκριθούν οι υπ’ αριθμόν 18 κανονισμοί; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 ∆εν υπάρχει.  Εγκρίνονται. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση να εγκριθούν οι υπ’ αριθμόν 19  κανονισμοί; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 ∆εν υπάρχει ένσταση.  Εγκρίνονται. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 21 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 ∆εν υπάρχει.  Εγκρίνονται οι υπ’ αριθμόν 21 κανονισμοί. 

 Το υπ’  αριθμόν 20 θέμα δεν είναι έτοιμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 22 θέμα επίσης δεν είναι έτοιμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 23 θέμα είναι «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων (Τεχνικός 
Έλεγχος και Κέντρα Τεχνικού Ελέγχου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  
Πρόταση νόμου.   Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για την 
πρόταση νόμου «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων (Τεχνικός Έλεγχος και 

Κέντρα Τεχνικού Ελέγχου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος  Κώστας Κώστα 

 Γεώργιος Προκοπίου  Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Γεώργιος Γεωργίου  Νίκος Νικολαΐδης 

 Χάρης Γεωργιάδης Μη μέλη της επιτροπής: 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης Γιώργος Βαρνάβα 

 Αντρέας Φακοντής  Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε την πιο πάνω 
πρόταση νόμου, η οποία κατατέθηκε στη Βουλή από τους βουλευτές Κυριάκο 
Χατζηγιάννη, Γεώργιο Γεωργίου και Γιώργο Βαρνάβα της εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου, σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 7 Ιουλίου 2011.  Στα 
πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
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εκπρόσωποι του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος Οδικών 
Μεταφορών του ίδιου υπουργείου, του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως και της 
Υπηρεσίας ∆ιαχείρισης Τουρκοκυπριακών Περιουσιών του Υπουργείου Εσωτερικών 
και της ΠΟΒΕΚ. Επίσης, στην εν λόγω συνεδρία της επιτροπής παρευρέθηκαν και 
εκπρόσωποι του Συνδέσμου Ιδιοκτητών Κέντρων Τεχνικού Ελέγχου Οχημάτων 
Κύπρου (ΣΙΚΤΕΟΚ).  Ο εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
∆ημοκρατίας, παρ’ όλο που κλήθηκε, λόγω κωλύματος, για το οποίο ενημέρωσε εκ 
των προτέρων την επιτροπή, δεν κατέστη δυνατό να παρευρεθεί στη συνεδρία της 
επιτροπής.    

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί 
Μηχανοκινήτων Οχημάτων (Τεχνικός Έλεγχος και Κέντρα Τεχνικού Ελέγχου) Νόμου, 
ώστε να δοθεί παράταση της προσωρινής άδειας λειτουργίας σε όλους τους ιδιοκτήτες 
Ιδιωτικών Κέντρων Τεχνικού Ελέγχου Οχημάτων (ΙΚΤΕΟ) που για διάφορους λόγους 
δεν έχουν μέχρι σήμερα εξασφαλίσει κανονική άδεια λειτουργίας για τα υποστατικά 
τους μέχρι την 1η Ιουνίου 2012. 

 Σύμφωνα με τους εισηγητές της πρότασης νόμου, απώτερος στόχος αυτής 
είναι να δοθεί η ζητούμενη παράταση, ώστε να μπορέσει ένας πολύ μικρός αριθμός 
ιδιοκτητών ΙΚΤΕΟ που κατέχει προσωρινή άδεια λειτουργίας και που δεν έχει μέχρι 
σήμερα εξασφαλίσει την από το νόμο απαιτούμενη κανονική άδεια για το ΙΚΤΕΟ να 
συνεχίσει την εργασία του, με στόχο μέχρι την 1η Ιουνίου 2012 να μπορέσει να 
ανταποκριθεί στις απαιτήσεις του νόμου.  Οι ίδιοι ανέφεραν στην επιτροπή ότι η μη 
συμμόρφωση των ιδιοκτητών των ΙΚΤΕΟ στις απαιτήσεις αυτές οφείλεται σε καθαρά 
αντικειμενικούς λόγους, κυρίως λόγω μη εξασφάλισης από αυτούς της απαιτούμενης 
από τον οικείο νόμο πολεοδομικής άδειας για το υποστατικό, είτε διότι αυτό βρίσκεται 
σε τουρκοκυπριακή γη και ο Κηδεμόνας της Υπηρεσίας ∆ιαχείρισης 
Τουρκοκυπριακών Περιουσιών δεν έχει αποφασίσει τελειωτικά τι θα γίνει με το όλο 
ζήτημα είτε διότι αυτό βρίσκεται σε ιδιωτική γη με σύμβαση μισθώσεως και ο 
ιδιοκτήτης αυτής δεν προβαίνει στις απαραίτητες ενέργειες για έκδοση πολεοδομικής 
άδειας είτε διότι ιδιοκτήτες των κέντρων αυτών έχουν μετακινηθεί σε νέα ακίνητα και η 
αίτησή τους για έκδοση πολεοδομικής άδειας ακόμη εκκρεμεί ενώπιον των 
πολεοδομικών αρχών.   

 Ο εκπρόσωπος του Τμήματος Οδικών Μεταφορών ενημέρωσε την επιτροπή 
ότι σήμερα λειτουργούν παγκύπρια 104 ΙΚΤΕΟ, εκ των οποίων τα 94 έχουν 
εξασφαλίσει κανονική άδεια λειτουργίας, ενώ τα υπόλοιπα μόνο 10 προσωρινή, καθότι 
τα 5 από αυτά βρίσκονται σε τουρκοκυπριακή γη και ο Κηδεμόνας δεν έχει 
αποφασίσει τελειωτικά τι δέον γενέσθαι με αυτά, ενώ τα υπόλοιπα 5 βρίσκονται σε 
ιδιωτική γη και δεν έχουν ακόμη εξασφαλίσει την απαιτούμενη από το νόμο 
πολεοδομική άδεια.  Με τα δεδομένα αυτά, ο ίδιος εκπρόσωπος δήλωσε ότι συμφωνεί 
όπως δοθεί η ζητούμενη δωδεκάμηνη παράταση της προσωρινής άδειας λειτουργίας 
μόνο στους ιδιοκτήτες ΙΚΤΕΟ των οποίων τα κέντρα βρίσκονται σε τουρκοκυπριακή 
γη, έτσι ώστε να παρασχεθεί χρόνος στον Κηδεμόνα να λάβει τελικές αποφάσεις για 
το θέμα.  Όσον αφορά τους υπόλοιπους ιδιοκτήτες, των οποίων τα κέντρα βρίσκονται 
σε ιδιωτική γη και έχουν πάρει αρνητική απάντηση από τις πολεοδομικές αρχές όσον 
αφορά την έκδοση πολεοδομικής άδειας για τα υποστατικά τους, δήλωσε ότι αυτοί 
πρέπει να μετακινηθούν σε άλλα ακίνητα, γι’ αυτό εισηγήθηκε όπως τους δοθεί μόνο 
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τρίμηνη παράταση της προσωρινής άδειας λειτουργίας, για να διευθετήσουν τη 
μετακίνησή τους.   

 Ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων διαφώνησε με την 
προτεινόμενη δωδεκάμηνη παράταση και εισηγήθηκε τροποποίηση των διατάξεων 
της πρότασης νόμου, ώστε να δοθεί ολιγόμηνη παράταση της προσωρινής άδειας 
λειτουργίας σε όλους τους ιδιοκτήτες ΙΚΤΕΟ που για οποιοδήποτε λόγο δεν έχουν 
ακόμη εξασφαλίσει κανονική άδεια λειτουργίας αυτών. 

 Η εκπρόσωπος της Υπηρεσίας ∆ιαχείρισης Τουρκοκυπριακών Περιουσιών 
ενημέρωσε την επιτροπή ότι ο Κηδεμόνας αντικρίζει ευνοϊκά το ζήτημα των ιδιοκτητών 
ΙΚΤΕΟ που βρίσκονται σε τουρκοκυπριακή γη, γι’ αυτό και έχει ήδη εγκρίνει πλείστες 
άδειες.  Εκεί που ο Κηδεμόνας αντιμετωπίζει πρόβλημα είναι στις αρνητικές απόψεις 
της αρμόδιας πολεοδομικής αρχής, τις οποίες δεν έχει εξουσία να παρακάμψει.   

 Ο εκπρόσωπος της ΠΟΒΕΚ συμφώνησε όπως δοθεί η δωδεκάμηνη παράταση 
προσωρινής άδειας λειτουργίας στους ιδιοκτήτες ΙΚΤΕΟ τα οποία βρίσκονται σε 
τουρκοκυπριακή γη, αλλά διαφώνησε με την προτεινόμενη παράταση προσωρινής 
άδειας λειτουργίας στους ιδιοκτήτες των οποίων τα ΙΚΤΕΟ βρίσκονται σε ιδιωτική γη, 
για τους οποίους δήλωσε ότι οφείλουν να μετακινήσουν τα κέντρα τους σε άλλα 
ακίνητα.   

 Οι εκπρόσωποι του ΣΙΚΤΕΟΚ συμφώνησαν με τις θέσεις του εκπροσώπου της 
ΠΟΒΕΚ όσον αφορά τους ιδιοκτήτες ΙΚΤΕΟ των οποίων τα κέντρα βρίσκονται σε 
τουρκοκυπριακή γη, αλλά όσον αφορά τους υπόλοιπους ιδιοκτήτες ΙΚΤΕΟ 
εισηγήθηκαν όπως τους δοθεί τρίμηνη παράταση της προσωρινής άδειας λειτουργίας, 
ώστε να μπορέσουν να μετακινήσουν τις επιχειρήσεις τους σε άλλα ακίνητα.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού έλαβε υπόψη 
όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, αποφάσισε, με πλειοψηφία του προέδρου της και των 
μελών της βουλευτών των κοινοβουλευτικών ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού 
και του ∆ημοκρατικού Κόμματος, καθώς και του μέλους της βουλευτή του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ, να εισηγηθεί στη Βουλή την ψήφιση της πρότασης νόμου 
σε νόμο όπως αυτή κατατέθηκε στη Βουλή των Αντιπροσώπων. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις εισηγήθηκαν τροποποίηση των διατάξεων της πρότασης 
νόμου, ώστε η προτεινόμενη παράταση της προσωρινής άδειας λειτουργίας να 
παραχωρηθεί μέχρι την 31η ∆εκεμβρίου 2011 και όχι μέχρι την 1η Ιουνίου 2012, όπως 
προτείνεται με την υπό συζήτηση πρόταση νόμου.  Για το σκοπό αυτό οι ίδιοι 
δήλωσαν ότι επιφυλάσσονται να καταθέσουν σχετική τροπολογία κατά τη συζήτηση 
της πρότασης ενώπιον της ολομέλειας του σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Υπάρχει τροπολογία από πλευράς ΑΚΕΛ. 

 Παρακαλώ, ο κ. Φακοντής. 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 
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 Κύριε Πρόεδρε,  

 Η δική μας κοινοβουλευτική ομάδα έχει διαφοροποιηθεί από την πλειοψηφία 
της επιτροπής για τους εξής λόγους: 

 Πρέπει να πούμε ότι η συγκεκριμένη νομοθεσία ψηφίστηκε το Γενάρη του 2007 
και δόθηκε μεταβατική περίοδος έξι μηνών, ούτως ώστε τα εκατό τέσσερα ΙΚΤΕΟ που 
λειτουργούσαν μέχρι τότε να μπορέσουν να εναρμονιστούν με τη συγκεκριμένη 
νομοθεσία.  Στις 12 Ιουλίου του 2007 με συγκεκριμένη πρόταση νόμου της δικής μας 
κοινοβουλευτικής ομάδας παρατάθηκε για ακόμα δύο χρόνια, ούτως ώστε να δοθεί ο 
κατάλληλος χρόνος, για να μπορέσουν όλοι να εναρμονιστούν.  ∆υστυχώς και πάλι 
αυτό δεν κατέστη δυνατό, με αποτέλεσμα να επανέλθουμε άλλες δύο φορές και να 
δώσουμε ξανά παράταση.  Πρέπει να πω ότι από τα εκατό τέσσερα ΙΚΤΕΟ έχουν 
εναρμονιστεί με τη νομοθεσία τα ενενήντα τέσσερα.  Κάποια εξ αυτών έχουν 
πληρώσει αρκετές εκατοντάδες χιλιάδες, διότι έχουν μετακινηθεί, έχουν εξασφαλίσει 
δηλαδή κατάλληλους χώρους, για να μπορέσουν να αδειοδοτηθούν.   

 Μέσα από τη συνεδρία ακούσαμε διάφορες απόψεις από τους εκπροσώπους 
των συγκεκριμένων ΙΚΤΕΟ.  Κάποιοι τα διαχώριζαν σε δύο κατηγορίες, διότι υπάρχει 
κατηγορία που τα υποστατικά είναι σε τουρκοκυπριακή γη και άλλα τα οποία είναι σε 
άλλη, ιδιωτική γη.  Είχαμε τη γνωμάτευση του Γενικού Εισαγγελέα ότι δεν μπορούσε 
να υπάρξει διαφοροποίηση και σε κάποιους να δώσουμε παράταση και σε κάποιους 
άλλους όχι, γι’  αυτό η δική μας κοινοβουλευτική ομάδα έχει αποφασίσει να δεχτεί για 
ακόμα μια φορά ως τελευταία μια παράταση, αλλά αυτή να μην ξεπερνά τους έξι 
μήνες και να είναι μέχρι το τέλος του χρόνου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Τους έξι μήνες. 

 Ορίστε, ο κ. Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Είναι κατανοητές οι ανησυχίες των συναδέλφων του ΑΚΕΛ.  Σίγουρα, έχει 
αναφερθεί ο συνάδελφος στες δυο υποκατηγορίες οι οποίες συμπεριλαμβάνονται σε 
αυτή την κατηγορία.  Η πρώτη είναι σίγουρα αυτή των τουρκοκυπριακών 
υποστατικών, όπου εκεί, όπως αντιλαμβάνεστε, δεν υπάρχει θέμα έκδοσης 
πολεοδομικής άδειας, άρα αντικειμενικά οι άνθρωποι έχουν πρόβλημα.  Το άλλο όμως 
είναι ότι υπάρχουν μερικές περιπτώσεις που άνθρωποι που πληρούν 100% τους 
κανονισμούς για τη λειτουργία των συγκεκριμένων υποστατικών, των δικών τους, το 
υποστατικό τους ανήκει σε ολόκληρο κτιριακό συγκρότημα, όπου ο ιδιοκτήτης του 
κτιριακού συγκροτήματος έχει μια παρανομία και δεν την άρει.  Άρα, σε αυτή την 
περίπτωση δεν μπορεί ούτε ο ιδιοκτήτης που… 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ε, τώρα μπορεί με την πολεοδομική αμνηστία. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 
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 Όχι, κύριε Πρόεδρε… Ε, τώρα να πω, υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι έχουν 
εξασφαλίσει τη δική τους γη υποχρεωτικά και έχουν καταθέσει τις αιτήσεις τους, για να 
πάρουν τις πολεοδομικές άδειες -και γνωρίζουμε πολύ καλά πώς παίρνονται- για να 
ξεκινήσουν να ανεγείρουν τα δικά τους.  Ε, αν δε δώσουμε τον ένα χρόνο, τότε οι 
άνθρωποι αυτοί στους έξι μήνες από τώρα, σας το λέμε, θα κλείσουν και εν καιρώ 
οικονομικής κρίσης θα βρεθούν στην ανεργία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει άλλη άποψη επί της τροπολογίας του ΑΚΕΛ; 

 Αν δεν υπάρχει, να διαβάσουμε την τροπολογία, κύριε γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία του κ. Αντρέα Φακοντή εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις και του κ. Γιώργου 

Περδίκη εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του άρθρου 2 της πρότασης νόμου, όπως 
αυτό τροποποιεί το εδάφιο (2) του άρθρου 58 του βασικού νόμου, με την 
αντικατάσταση της φράσης «1η Ιουνίου 2012» (τελευταία γραμμή) με τη φράση «31η 
∆εκεμβρίου 2011». 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ; 

 Παρακαλώ, καταμέτρηση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 ∆εκαεπτά, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ∆εκαεπτά υπέρ. 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι εννιά, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Είκοσι εννιά. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε αποχή; 

 ∆ε βλέπω να υπάρχει αποχή. 

 Με είκοσι εννιά ψήφους εναντίον, δεκαεπτά υπέρ και καμία αποχή, η 
τροπολογία απορρίπτεται. 

 ∆εύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 58 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Έναρξη της ισχύος του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση για την έγκριση των άρθρων; 

 ∆εν υπάρχει ένσταση.  Τα άρθρα 1 μέχρι 3 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων 
(Τεχνικός Έλεγχος και Κέντρα Τεχνικού Ελέγχου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση για την ψήφιση της πρότασης νόμου σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα υπ’ αριθμόν 24 και 25 θέματα έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Οι 
περί Πολιτικής Αεροπορίας (Εποπτική Αρχή Αερολιμενικών Τελών) Κανονισμοί του 
2011» και «Οι περί Αεροπλοΐας (Τέλη Αεροδρομίου) (Καταργητικοί) Κανονισμοί του 
2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για τους 
κανονισμούς «Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας (Εποπτική Αρχή Αερολιμενικών 
Τελών) Κανονισμοί του 2011» και «Οι περί Αεροπλοΐας (Τέλη Αεροδρομίου) 

(Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Κώστας Κώστα 

 Γεώργιος Προκοπίου Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Χάρης Γεωργιάδης Νίκος Νικολαΐδης 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε τους πιο 
πάνω κανονισμούς σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 30 Ιουνίου 2011.  
Στα πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της 
επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος 
Πολιτικής Αεροπορίας του ίδιου υπουργείου, ο Συντονιστής ∆ιαχείρισης Έργου 
Παραχώρησης Αερολιμένων Λάρνακας και Πάφου, καθώς και εκπρόσωποι του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της Hermes Airports Ltd, της 
Επιτροπής Χρηστών Αερολιμένων Λάρνακας και Πάφου (AOC) και του Συνδέσμου 
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Ταξιδιωτικών Πρακτόρων Κύπρου (ACTA).  Ο Σύνδεσμος Εκπροσώπων 
Αεροπορικών Εταιρειών στην Κύπρο (BARIC), παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν 
εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της επιτροπής.   

 Σκοπός των πρώτων κανονισμών, που εκδίδονται με βάση τα άρθρα 52 και 
259 του περί Πολιτικής Αεροπορίας Νόμου, και των δεύτερων κανονισμών, που 
εκδίδονται με βάση τα άρθρα 52 και 68 των περί Αεροπλοΐας ∆ιαταγμάτων του 1955 
έως 1958, όπως αυτά τροποποιήθηκαν από τους περί Τροποποιήσεως του περί 
Αεροπλοΐας ∆ιατάγματος Νόμους, αντίστοιχα, είναι η εναρμόνιση της εθνικής 
νομοθεσίας με την Οδηγία 2009/12/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του 
Συμβουλίου της 11ης Μαρτίου 2009 για τα αερολιμενικά τέλη.  Η εν λόγω Οδηγία θέτει 
ένα κοινό ευρωπαϊκό πλαίσιο και τις αρχές σχετικά με την είσπραξη των 
αερολιμενικών τελών στους αερολιμένες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και εφαρμόζεται: 

1. σε κάθε αερολιμένα ο οποίος βρίσκεται σε έδαφος της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
και είναι ανοιχτός στην εμπορική κίνηση, εφόσον έχει ετήσια κίνηση άνω των 
πέντε εκατομ. επιβατών και 

2. στον αερολιμένα με την υψηλότερη αερολιμενική κίνηση σε κάθε κράτος μέλος. 

 Σημειώνεται ότι οι κανονισμοί κατατέθηκαν στη Βουλή των Αντιπροσώπων μαζί 
με το τροποποιητικό νομοσχέδιο περί Πολιτικής Αεροπορίας, το οποίο για νομικούς 
λόγους έχει ήδη προωθηθεί και ψηφιστεί σε νόμο από την ολομέλεια του σώματος 
κατά την προηγούμενη συνεδρία της. 

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων και την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει τους 
κανονισμούς, οι πρώτοι κανονισμοί προβλέπουν μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Τη σύνθεση της Εποπτικής Αρχής Αερολιμενικών Τελών. 

2. Τις συνεδρίες και τα πρακτικά των συνεδριών της εν λόγω Αρχής. 

3. Την αντιμισθία των μελών της. 

4. Τη διαδικασία άσκησης προσφυγής ενώπιόν της. 

 Οι δεύτεροι κανονισμοί προβλέπουν την κατάργηση των περί Αεροπλοΐας 
(Τέλη Αεροδρομίου) Κανονισμών με την έναρξη της ισχύος του περί Πολιτικής 
Αεροπορίας (Τροποποιητικού) (Αρ. 2) Νόμου του 2011, ο οποίος όπως αναφέρθηκε 
πιο πάνω έχει ψηφιστεί από την ολομέλεια του σώματος κατά την προηγούμενη 
συνεδρία της.  Οι εν λόγω κανονισμοί καθόριζαν με συγκεκριμένο τρόπο το ύψος του 
ποσού των αερολιμενικών τελών.  Ωστόσο, για να εναρμονιστεί ορθά η εθνική 
νομοθεσία με την προαναφερόμενη Οδηγία, έπρεπε να τροποποιηθούν ή να 
καταργηθούν ορισμένες διατάξεις του ∆έκατου Κεφαλαίου του περί Πολιτικής 
Αεροπορίας Νόμου και να καταργηθούν οι εν λόγω κανονισμοί. 

 Σημειώνεται ότι, σύμφωνα με το άρθρο 13 της υπό αναφορά Οδηγίας, η 
ενσωμάτωση των διατάξεών της στην εθνική νομοθεσία έπρεπε να είχε 
πραγματοποιηθεί μέχρι τις 15 Μαρτίου 2011, αλλά η προτεινόμενη νομοθεσία 
κατατέθηκε στη Βουλή των Αντιπροσώπων μόλις στις 10 Μαρτίου 2011. 
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 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας 
ενημέρωσε την επιτροπή ότι η ∆ημοκρατία έχει ήδη λάβει προειδοποιητική επιστολή 
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή λόγω μη έγκαιρης εναρμόνισης, η οποία πρέπει να 
απαντηθεί μέχρι τις 17 Ιουλίου του τρέχοντος έτους.  Όπως επισήμανε, τα χρονικά 
περιθώρια είναι περιορισμένα και οι κανονισμοί πρέπει τάχιστα να εγκριθούν από την 
ολομέλεια του σώματος.   

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των 
κανονισμών, με εξαίρεση τον εκπρόσωπο της AOC ο οποίος επιφυλάχθηκε να 
αποστείλει γραπτώς τις θέσεις του στην επιτροπή.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού έλαβε υπόψη 
όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, κατέληξε στις πιο κάτω αποφάσεις: 

1. Ο πρόεδρος της επιτροπής και το μέλος της βουλευτές της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος, καθώς και το μέλος της βουλευτής του 
Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ τάχθηκαν υπέρ της έγκρισης των 
κανονισμών.   

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις δήλωσαν πως 
θα τοποθετηθούν επί των προνοιών των κανονισμών κατά τη συζήτησή τους 
στην ολομέλεια του σώματος. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και 
Έργων θέτει την παρούσα έκθεση στην ολομέλεια του σώματος για λήψη τελικής 
απόφασης. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν ομιλητές. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 24 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 25 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 26 θέμα είναι «Οι περί Βιοκτόνων (Επαγγελματική Χρήση 
Βιοκτόνων) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Γεωργίας και Φυσικών Πόρων για 
τους κανονισμούς «Οι περί Βιοκτόνων (Επαγγελματική Χρήση Βιοκτόνων) 

Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 
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 Γιαννάκης Γαβριήλ, πρόεδρος Ευθύμιος ∆ίπλαρος 

 Αντρέας Καυκαλιάς  

 Χριστάκης Τζιοβάνης Μη μέλη της επιτροπής: 

 Κυριάκος Χατζηγιάννης Γιώργος Περδίκης 

 Οι πιο πάνω κανονισμοί κατατέθηκαν αρχικά στη Βουλή των Αντιπροσώπων 
κατά την προηγούμενη βουλευτική περίοδο και εξετάστηκαν από την Κοινοβουλευτική 
Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων της απελθούσας Βουλής.  Η επιτροπή 
εξέτασε τους κανονισμούς σε δύο συνεδρίες της και ετοίμασε σχετική έκθεση, η οποία 
κυκλοφόρησε στην ολομέλεια του σώματος στις 11 Απριλίου 2011.  Όπως αναφέρεται 
στην εν λόγω έκθεση, η οποία επισυνάπτεται για σκοπούς εύκολης αναφοράς, η 
επιτροπή, κατόπιν μελέτης του όλου θέματος, επέφερε αριθμό τροποποιήσεων επί 
των προνοιών των κανονισμών.  Ακολούθως, κατέθεσε την έκθεση ενώπιον της 
ολομέλειας του σώματος περιλαμβάνοντας σε αυτήν εισήγηση για έγκριση των 
κανονισμών.  Ωστόσο, η συζήτηση των κανονισμών αναβλήθηκε από την τελευταία 
στη συνεδρία της ημερομηνίας 14 Απριλίου 2011.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων της παρούσας 
Βουλής μελέτησε εκ νέου τους προτεινόμενους κανονισμούς, τόσο στη μορφή που 
αυτοί είχαν κατατεθεί στη Βουλή όσο και στη μορφή που αυτοί είχαν προωθηθεί για 
έγκριση από την ολομέλεια της απελθούσας Βουλής, σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν στις 23 Ιουνίου και στις 7 Ιουλίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρίαση 
της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιόν της εκπρόσωποι του Τμήματος 
Γεωργίας, του Τμήματος Περιβάλλοντος και του Συμβουλίου Ελέγχου Γεωργικών 
Φαρμάκων του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, των 
Φαρμακευτικών Υπηρεσιών και των Υγειονομικών Υπηρεσιών του Υπουργείου 
Υγείας, του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της 
Ένωσης ∆ήμων Κύπρου, της Ένωσης Κοινοτήτων Κύπρου, του ΚΕΒΕ, της ΠΟΒΕΚ, 
του Παγκύπριου Συνδέσμου Καταπολέμησης Τρωκτικών και Εντόμων, των 
συνδικαλιστικών οργανώσεων ΠΕΟ και ΣΕΚ, του Κυπριακού Συνδέσμου 
Καταναλωτών, της Παγκύπριας Ένωσης Καταναλωτών και Ποιότητας Ζωής και των 
αγροτικών οργανώσεων ΠΕΚ, ΕΚΑ, “Αγροτική” και “Παναγροτικός”.  Η ΟΕΒ, οι 
συνδικαλιστικές οργανώσεις ΠΑΣΥ∆Υ και ∆ΕΟΚ, ο Κυπριακός Σύνδεσμος 
Φυτοπροστασίας, η Ομοσπονδία Περιβαλλοντικών και Οικολογικών Οργανώσεων 
Κύπρου, το Κυπριακό Ίδρυμα Προστασίας του Περιβάλλοντος (“Terra Cypria”) και η 
αγροτική οργάνωση “Ευρωαγροτικός”, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν παρευρέθηκαν 
στη συνεδρία της επιτροπής.  

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το 
άρθρο 44 του περί Βιοκτόνων Νόμου, είναι η θέσπιση δευτερογενούς νομοθεσίας, 
ώστε να επιτευχθεί εκσυγχρονισμός και συμπλήρωση των υφιστάμενων κενών του 
εθνικού δικαίου στον τομέα της χρήσης βιοκτόνων επαγγελματικής και βιομηχανικής 
χρήσης. 

 Σημειώνεται ότι αναλυτικότερη περιγραφή των προνοιών των κανονισμών 
περιλαμβάνεται στην επισυνημμένη προηγούμενη έκθεση της επιτροπής της 
απελθούσας Βουλής. 
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 Στα πλαίσια της συνεδρίας τα μέλη της επιτροπής της παρούσας Βουλής 
ενημερώθηκαν για τις θέσεις των αρμοδίων και τα στοιχεία που κατατέθηκαν από 
αυτούς στο παρελθόν, καθώς και για την έκθεση που είχε ετοιμαστεί από την 
επιτροπή.  Ως εκ τούτου, αφού κατέστησαν κοινωνοί των ζητημάτων που 
απασχόλησαν την επιτροπή στο παρελθόν, υιοθέτησαν τις τροποποιήσεις που 
επήλθαν στους κανονισμούς από τα μέλη της επιτροπής της απελθούσας Βουλής.   

 Επιπρόσθετα με τα πιο πάνω την επιτροπή απασχόλησαν ορισμένες 
εισηγήσεις που τέθηκαν ενώπιόν της από το βουλευτή μη μέλος της κ. Γιώργο 
Περδίκη, αναφορικά με τα ακόλουθα: 

1. Την απάλειψη των προνοιών με τις οποίες παραχωρείται δικαίωμα χρήσης 
βιοκτόνων επαγγελματικής χρήσης σε κτηνοτροφικές μονάδες από τους 
υπεύθυνους των μονάδων και των προσώπων που προβαίνουν σε τέτοιες 
χρήσεις κατόπιν εξασφάλισης σχετικού πιστοποιητικού ικανότητας ασφαλούς 
χρήσης βιοκτόνων, που θα τους παρέχεται μετά από δωρεάν εκπαίδευση που 
θα γίνεται από την αρμόδια αρχή. 

2. Την άρση της εξαίρεσης των Υγειονομικών Υπηρεσιών από την εφαρμογή των 
κανονισμών που αφορούν: 

α. την τοποθέτηση προειδοποιητικών πινακίδων στους χώρους εφαρμογής 
βιοκτόνων, οι οποίες θα επισημαίνουν τη χρήση του βιοκτόνου και της 
μεθόδου εφαρμογής του,  

β.  την υποχρέωση για άμεση ειδοποίηση του αρχιεπιθεωρητή σε 
περίπτωση διαρροής βιοκτόνου, 

γ.  την έκδοση έκθεσης διεκπεραίωσης εργασίας μετά το πέρας της χρήσης 
βιοκτόνου και 

δ.  τη μεταφορά των βιοκτόνων σύμφωνα με συγκεκριμένες απαιτήσεις. 

3. Την εισαγωγή νέας πρόνοιας, ώστε η ισχύς των προνοιών που αναλύονται πιο 
πάνω και αφορούν την τοποθέτηση προειδοποιητικών πινακίδων, την 
ειδοποίηση του αρχιεπιθεωρητή, την έκδοση έκθεσης διεκπεραίωσης εργασίας 
και τον τρόπο μεταφοράς βιοκτόνων να τεθούν σε εφαρμογή για όλους τους 
επηρεαζομένους από την ημερομηνία δημοσίευσης των κανονισμών στην 
Επίσημη Εφημερίδα της ∆ημοκρατίας, αντί δύο χρόνια μετά την πιο πάνω 
ημερομηνία σύμφωνα με τη σχετική μεταβατική διάταξη που περιλαμβάνεται σε 
αυτούς. 

 Ο βουλευτής υποστήριξε την ανάγκη για τροποποίηση του κειμένου των 
κανονισμών σύμφωνα με τα πιο πάνω, καθώς οι εισηγήσεις αφορούν τη διασφάλιση 
της καλής χρήσης των βιοκτόνων προϊόντων και ως εκ τούτου κρίνεται αναγκαία η 
άμεση εφαρμογή τους από το σύνολο των χρηστών βιοκτόνων επαγγελματικής 
χρήσης. 

 Σημειώνεται ότι οι εισηγήσεις δεν υιοθετήθηκαν από την επιτροπή στο στάδιο 
της μελέτης των υπό συζήτηση κανονισμών, γι’ αυτό και ο εν λόγω βουλευτής 
επιφυλάχθηκε να καταθέσει αντίστοιχες τροπολογίες κατά τη συζήτηση των 
κανονισμών ενώπιον της ολομέλειας του σώματος. 
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 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων αποφάσισε, κατά πλειοψηφία του προέδρου και των μελών της 
βουλευτών της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, να 
εισηγηθεί στη Βουλή την έγκριση των κανονισμών όπως αυτοί είχαν διαμορφωθεί από 
την απελθούσα Βουλή. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν επί των κανονισμών 
κατά τη συζήτησή τους ενώπιον της ολομέλειας του σώματος.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 Υπάρχουν τροπολογίες από πλευράς του Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών. 

 Ο κ. Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έτσι για να διευκολύνω λίγο τα πράγματα για τους 
συναδέλφους, είναι τέσσερις οι τροπολογίες, αλλά ουσιαστικά είναι δύο.  Οι υπ’ 
αριθμόν 1 και 4 τροπολογίες αφορούν την υποχρέωση των Υγειονομικών Υπηρεσιών 
και των ήδη αδειούχων συνεργείων να πληρούν κάποιους κανόνες ασφάλειας, 
συγκεκριμένα τους Κανονισμούς 12, 13 και 17.  Γι’ αυτές τις τροπολογίες 
αντιλαμβάνομαι ότι στην επιτροπή υπήρχε μία μορφή συναίνεσης και τα κόμματα θα 
τοποθετηθούν.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εμφανές. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Μάλιστα. 

 Όσον αφορά τις τροπολογίες υπ’ αριθμόν 2 και 3, είναι άποψη του Κινήματος 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών ότι δεν πρέπει να υπάρχει στην προτεινόμενη 
νομοθεσία πρόνοια που να επιτρέπει στους κτηνοτρόφους να χρησιμοποιούν -μετά 
από κάποια εκπαίδευση, για να είμαι ειλικρινής- βιοκτόνα, γιατί είναι εξαιρετικά 
επικίνδυνα.  Αυτή είναι η δική μας η άποψη, αντιλαμβάνομαι ότι δε συγκεντρώνει την 
πλειοψηφία, την κρατάμε, ψηφίζουμε εμείς τη δική μας τη θέση και οι υπόλοιποι τη 
δική τους.   

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Παρακαλώ, ο κ. Φυττής.  

Σ. ΦΥΤΤΗΣ: 
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 Καλά το κατάλαβε ο κ. Περδίκης ότι δε συγκεντρώνει την πλειοψηφία, αλλά 
καλύτερα να την αποσύρει.  Εμείς τις τροπολογίες υπ’ αριθμόν 1 και 4 θα τις 
υποστηρίξουμε.  Νομίζω ότι για θέματα ασφαλείας πρέπει να είμαστε ιδιαίτερα 
ευαίσθητοι και, έστω και αν είναι οι Υγειονομικές Υπηρεσίες, θα πρέπει να προσέχουν 
πάρα πολύ και να τηρούν το νόμο -όπως μπαίνει τώρα- για τη μεταφορά των 
βιοκτόνων.  Και είναι καθαρό πώς θα τα μεταφέρουν εις τα οχήματά τους τα τοξικά, 
πτητικά και άλλα επικίνδυνα βιοκτόνα, που πρέπει να είναι τοποθετημένα σύμφωνα με 
το νόμο.  Επομένως, από τώρα, λέει η τροπολογία, πρέπει να τηρούν αυτούς τους 
κανονισμούς και είμαστε πολύ ευαίσθητοι πάνω σ’ αυτό το θέμα, γι’ αυτό και το ∆ΗΚΟ 
θα ψηφίσει αυτές τις δύο τροπολογίες. 

 Για τους κτηνοτρόφους, δε συμφωνώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Παρακαλώ, ο κ. Χατζηγιάννης. 

Κ. ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Και εμείς, κύριε Πρόεδρε, με τη σειρά μας θα πούμε ότι οι τροπολογίες οι 
οποίες αφορούν…  Και ουσιαστικά παρατηρείται εδώ πέρα μια διάκριση και όντως δεν 
μπορούν οι Υγειονομικές Υπηρεσίες να έχουν άλλες υποχρεώσεις, διαφορετικές από 
αυτές που έχουν όλοι οι υπόλοιποι χρήστες αυτών των βιοκτόνων.  Ως εκ τούτου, 
βλέπω μία βάση, την οποία θα στηρίξουμε από πλευράς της δικής μας παράταξης, σε 
σχέση με τις υποχρεώσεις των υγειονομικών υπηρεσιών.  Ωστόσο όμως θέλω να 
τονίσω ιδιαιτέρως ότι η τροπολογία η οποία αφορά τη χρήση ή τους περιορισμούς ή 
την υποχρέωση που επιβάλλει η τροπολογία αυτή προς τους κτηνοτρόφους και τους 
γεωργούς -με άλλα λόγια, να επικαλούνται ή να αγοράζουν υπηρεσίες από άλλους, τη 
στιγμή που διαθέτουν τεράστια εμπειρία και λόγω μακράς επαγγελματικής τριβής- τη 
βρίσκουμε εντελώς άτοπη -και τη χαρακτηρίζω με όλο το σεβασμό- και ως εκ τούτου 
δε θα τη στηρίξουμε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Ο κ. Νικολαΐδης.    

Ν. ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, σε ό,τι αφορά την τροπολογία που αφορά τους 
γεωργοκτηνοτρόφους, δεν μπορούμε να τη στηρίξουμε, γιατί θεωρούμε ότι οι 
πρόνοιες για την εκπαίδευση που πρέπει να τύχουν, ούτως ώστε να χρησιμοποιούν 
βιοκτόνα, είναι ικανοποιητικές και επαρκείς, για να διασφαλιστεί η ασφάλεια της 
χρήσης των βιοκτόνων.  Σε ό,τι αφορά όμως την τροπολογία για την υποχρέωση των 
κρατικών υπηρεσιών, παρ’ όλον ότι μας ελέχθη ότι υπάρχουν άλλες πρόνοιες στη 
νομοθεσία που υποχρεώνουν τις κρατικές υπηρεσίες να κινούνται μέσα στα ασφαλή 
πλαίσια, θεωρούμε ότι για θέματα ασφάλειας μπορεί να υπάρχει υπερκάλυψη και 
χωρίς να δημιουργείται οποιοδήποτε πρόβλημα και έτσι θα στηρίξουμε την 
τροπολογία αυτή. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Γιαννάκης Γαβριήλ, παρακαλώ. 

Γ. ΓΑΒΡΙΗΛ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εμείς θα στηρίξουμε τις τροπολογίες υπ’ αριθμόν 1 και 4 και τις 
τροπολογίες υπ’ αριθμόν 2 και 3 θα τις καταψηφίσουμε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Παρακαλώ το γραμματέα να προχωρήσει στην ανάγνωση των τροπολογιών. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενες τροπολογίες του κ. Γιώργου Περδίκη εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών 

1. Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του Κανονισμού 3 με την αντικατάσταση της 
παραγράφου (2) αυτού με την ακόλουθη παράγραφο (2): 

 «(2)(α) Τηρουμένων των διατάξεων της υποπαραγράφου (β), από τους 
παρόντες Κανονισμούς εξαιρούνται οι Υγειονομικές Υπηρεσίες του Υπουργείου 
Υγείας, καθώς επίσης και το απασχολούμενο προσωπικό τους, μέσα στα 
πλαίσια των καθηκόντων τους σχετικά με: 

  
   Κεφ.   
  256. 

(i) την εκτέλεση ανθελονοσιακής εργασίας, όπως αυτή καθορίζεται 
από τον περί ∆ημόσιας Υγείας (Πρόληψη Ελονοσίας) Νόμο· 

  (ii) τη δωρεάν προσφορά υπηρεσιών σχετικά με απολυμάνσεις, 
απεντομώσεις και τρωκτικοκτονίες που πιθανό να παραστεί 
αναγκαίο να προσφέρουν σε κυβερνητικά ή άλλα 
κτίρια/ιδρύματα· 

  (iii) την εκτέλεση οποιασδήποτε άλλης σχετικής υπηρεσίας, προς 
όφελος της δημόσιας υγείας, για την οποία θα δοθεί άδεια από 
την Αρμόδια Αρχή: 

    Νοείται ότι, η εκπαίδευση του προσωπικού των 
Υγειονομικών Υπηρεσιών θα είναι συνεχής, θα ρυθμίζεται με 
εσωτερικές διαδικασίες και θα κοινοποιείται σε ετήσια βάση 
στην Αρμόδια Αρχή. 

   (β) Οι Κανονισμοί 12, 13 και 17 εφαρμόζονται από τις Υγειονομικές 
Υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας.». 

2. Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του Κανονισμού 3 με τη διαγραφή της 
παραγράφου (3) αυτού. 

3. Γίνεται εισήγηση για διαγραφή από την παράγραφο (2) του Κανονισμού 5 της 
φράσης «και για την εξασφάλιση πιστοποιητικού ικανότητας ασφαλούς χρήσης 
βιοκτόνων σε κτηνοτροφικές μονάδες» (πρώτη και δεύτερη γραμμή). 

4. Γίνεται εισήγηση για αντικατάσταση του Κανονισμού 18 με τον ακόλουθο νέο 
Κανονισμό 18: 
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 «18.-(1) (α) Τηρουμένων των διατάξεων της παραγράφου (2) του παρόντος 
Κανονισμού, οι παρόντες Κανονισμοί, όσον αφορά υφιστάμενα Συνεργεία, 
τίθενται σε ισχύ δύο (2) έτη μετά την ημερομηνία δημοσίευσής τους στην 
Επίσημη Εφημερίδα της ∆ημοκρατίας. 

   (β) Για τους σκοπούς της υποπαραγράφου (α) της παρούσας 
παραγράφου, Συνεργείο θεωρείται ότι υφίσταται πριν την προαναφερθείσα 
στην πιο πάνω υποπαράγραφο ημερομηνία, όταν αυτό προσκομίσει στην 
Αρμόδια Αρχή: 

  (i) πιστοποιητικό του Παγκύπριου Συνδέσμου Καταπολέμησης 
Τρωκτικών και Εντόμων, με το οποίο να πιστοποιείται ότι το εν 
λόγω Συνεργείο εγγράφηκε στον εν λόγω Σύνδεσμο πριν την 
προαναφερθείσα ημερομηνία· ή και 

  (ii) απόδειξη εκτέλεσης επαγγελματικών εργασιών εφαρμογής 
βιοκτόνων, πριν την προαναφερθείσα ημερομηνία. 

(2) Οι Κανονισμοί 12, 13 και 17 των παρόντων Κανονισμών τίθενται σε 
ισχύ από την ημερομηνία δημοσίευσης των παρόντων Κανονισμών στην 
Επίσημη Εφημερίδα της ∆ημοκρατίας.». 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι τάσσονται υπέρ της πρώτης τροπολογίας; 

 Αντιλαμβάνομαι ότι εγκρίνεται ομόφωνα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ναι. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, η πρώτη τροπολογία εγκρίνεται. 

 Πόσοι τάσσονται υπέρ της δεύτερης τροπολογίας; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ένας. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μάλιστα.   

 Ψηφίζει ένας υπέρ, ο κ. Περδίκης.    

 Όλοι οι άλλοι εναντίον, αντιλαμβάνομαι. 

 Με μία ψήφο υπέρ, η τροπολογία υπ’ αριθμόν 2 απορρίπτεται. 

 Πόσοι τάσσονται υπέρ της τρίτης τροπολογίας; 

 Ένας.  

 Όλοι οι υπόλοιποι εναντίον. 
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 Με μία ψήφο υπέρ, η τρίτη τροπολογία απορρίπτεται. 

 Πόσοι τάσσονται υπέρ της τέταρτης τροπολογίας; 

 Όλοι.  Ωραία!   

 Η τέταρτη τροπολογία εγκρίνεται ομόφωνα. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται.  

 Το υπ’ αριθμόν 27 θέμα είναι «Οι περί Συντάξεων και Φιλοδωρημάτων του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πόλης Χρυσοχούς Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για τους κανονισμούς 
«Οι περί Συντάξεων και Φιλοδωρημάτων του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πόλης 

Χρυσοχούς Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Στέλλα Μισιαούλη ∆ημητρίου Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Χρίστος Μέσης Φειδίας Σαρίκας 

 Ανδρέας Κυπριανού  ∆ημήτρης Συλλούρης 

 Ιωνάς Νικολάου   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών μελέτησε τους πιο πάνω 
κανονισμούς σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 8 Ιουλίου 2011.  Στη 
συνεδρίαση αυτή κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Εσωτερικών, του Τμήματος ∆ημόσιας ∆ιοίκησης και Προσωπικού του Υπουργείου 
Οικονομικών, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας και του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πόλης Χρυσοχούς.  Οι συνδικαλιστικές οργανώσεις ΠΕΟ, 
ΣΕΚ και ∆ΕΟΚ, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της 
επιτροπής.  Οι συνδικαλιστικές οργανώσεις ΠΕΟ και ΣΕΚ, με υπόμνημα που 
απέστειλαν στην επιτροπή, διατυπώνουν τη θέση ότι υιοθετούν πλήρως τους 
κανονισμούς και ζητούν την έγκρισή τους. 

 Με τους υπό αναφορά κανονισμούς, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 49 
του περί Αποχετευτικών Συστημάτων Νόμου, σκοπείται η θέσπιση κανονισμών που 
να ρυθμίζουν την καταβολή συντάξεων και φιλοδωρημάτων στους υπαλλήλους του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πόλης Χρυσοχούς. 

 Σύμφωνα με τους εκπροσώπους του Υπουργείου Εσωτερικών και του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πόλης Χρυσοχούς, η κατάθεση των κανονισμών στη 
Βουλή των Αντιπροσώπων κρίθηκε αναγκαία για σκοπούς ίσης μεταχείρισης του 
προσωπικού του εν λόγω συμβουλίου αποχετεύσεων ως προς τις συντάξεις των 
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υπαλλήλων του, ώστε να συνάδουν με αυτά που ισχύουν σε άλλα συμβούλια 
αποχετεύσεων.  Συναφώς, σύμφωνα με τους ίδιους εκπροσώπους, με τους 
κανονισμούς υιοθετούνται κατ’ αναλογίαν οι ισχύοντες περί Συντάξεων και 
Φιλοδωρημάτων του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Λεμεσού- Αμαθούντας Κανονισμοί. 

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας 
ανέφερε στην επιτροπή ότι για σκοπούς καλύτερης εφαρμογής των κανονισμών οι 
πρόνοιες των περί Συντάξεων και Φιλοδωρημάτων του Συμβουλίου Αποχετεύσεων 
Λεμεσού-Αμαθούντας Κανονισμών πρέπει να ενσωματωθούν εις ολόκληρον στο 
κείμενο των κανονισμών, τηρουμένων των αναλογιών, ώστε οι πρόνοιές τους να είναι 
εναρμονισμένες πλήρως με τα ισχύοντα στο Συμβούλιο Αποχετεύσεων Λεμεσού-
Αμαθούντας αντί να υιοθετούνται μόνο κάποιοι κανονισμοί που ρυθμίζουν θέματα 
συντάξεων.   

 Υπό το φως των πιο πάνω, το Υπουργείο Εσωτερικών σε συνεργασία με το 
Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας κατέθεσε στην επιτροπή 
αναθεωρημένο κείμενο των κανονισμών.  

 Όλοι οι παριστάμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των 
κανονισμών. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, έχει καταλήξει στις πιο κάτω θέσεις:  

1. Ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής 
ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις και το μέλος της επιτροπής βουλευτής 
του Ευρωπαϊκού Κόμματος δήλωσαν ότι υιοθετούν τους σκοπούς και τις 
επιδιώξεις των κανονισμών, όπως αυτοί έχουν τελικά διαμορφωθεί σύμφωνα 
με τα πιο πάνω, με εξαίρεση τις πρόνοιές τους που καθορίζουν το όριο 
υποχρεωτικής αφυπηρέτησης των υπαλλήλων του Συμβουλίου Αποχετεύσεων 
Πόλης Χρυσοχούς στο εξηκοστό τρίτο έτος της ηλικίας τους, τις οποίες 
απορρίπτουν ως θέμα αρχής, για λόγους που θα επεξηγήσουν στην ολομέλεια 
της Βουλής.  

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού και του ∆ημοκρατικού Κόμματος, καθώς και το 
μέλος της βουλευτής του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ δήλωσαν ότι 
υιοθετούν τις πρόνοιες των κανονισμών και εισηγούνται στη Βουλή την έγκρισή 
τους όπως διαμορφώθηκαν. 

Με την επιφύλαξη της πιο πάνω αναφερόμενης διαφωνίας του προέδρου και 
των μελών της επιτροπής βουλευτών της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-
Νέες ∆υνάμεις και του μέλους της επιτροπής βουλευτή του Ευρωπαϊκού Κόμματος 
όσον αφορά την επέκταση του ορίου αφυπηρέτησης, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών εισηγείται στη Βουλή την έγκριση των κανονισμών, όπως αυτοί έχουν 
τελικά διαμορφωθεί σύμφωνα με τα πιο πάνω.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν ομιλητές. 



 

78 

 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των κανονισμών αυτών, πλην της πρόνοιας 
που αφορά στο εξηκοστό τρίτο, για την οποία ΑΚΕΛ, Ευρωπαϊκό Κόμμα και ο κ. 
Περδίκης έχουν διαφωνία; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται με την αναφορά που 
έκαμα σε ό,τι αφορά το εξηκοστό τρίτο. 

 Το υπ’ αριθμόν 28 θέμα είναι «Οι περί Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων 
Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για τους κανονισμούς 
«Οι περί Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Στέλλα Μισιαούλη ∆ημητρίου Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Χρίστος Μέσης Φειδίας Σαρίκας 

 Ανδρέας Κυπριανού  ∆ημήτρης Συλλούρης 

 Ιωνάς Νικολάου   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών μελέτησε τους πιο πάνω 
κανονισμούς σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 8 Ιουλίου 2011.  Στη 
συνεδρίαση αυτή κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Εσωτερικών, του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος, του Υπουργείου Οικονομικών, του Γραφείου του Γενικού 
Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, του Γραφείου Προγραμματισμού και του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων. 

 Με τους υπό αναφορά κανονισμούς, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 49 
του περί Αποχετευτικών Συστημάτων Νόμου, σκοπείται η θεσμοθέτηση της 
διαδικασίας διαχείρισης και λειτουργίας του αποχετευτικού συστήματος της περιοχής 
Κοκκινοχωρίων. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τους 
εκπρόσωπους του Υπουργείου Εσωτερικών, οι προτεινόμενοι κανονισμοί ρυθμίζουν 
μεταξύ άλλων θέματα που αφορούν τη λειτουργία στην υπό αναφορά περιοχή 
συστημάτων διάθεσης λυμάτων, την κατασκευή οχετών και υπονόμων οικοδομών και 
τις σχετικές για το σκοπό αυτό άδειες, την αποχέτευση βιομηχανικών απορριμμάτων, 
την επιβολή τελών στους ιδιοκτήτες ή κατόχους υποστατικών που βρίσκονται στην εν 
λόγω περιοχή αποχετεύσεων, καθώς και τη γενικότερη λειτουργία του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων.  Το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων 
καλύπτει το δήμο ∆ερύνειας και τα κοινοτικά συμβούλια Αυγόρου, Αχερίτου, Άχνας, 
Λιοπετρίου, Ξυλοτύμπου, Ξυλοφάγου, Ορμίδειας, Σωτήρας και Φρεννάρους.   

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, η κατάθεση των προτεινόμενων κανονισμών στη 
Βουλή κρίθηκε αναγκαία, για να καταστεί εφικτή και ευχερέστερη η ενάσκηση των 
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καθηκόντων του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων, όπως αυτά καθορίζονται 
στον περί Αποχετευτικών Συστημάτων Νόμο, και ειδικότερα σε σχέση με την επιβολή 
και είσπραξη από το συμβούλιο αυτό τελών και δικαιωμάτων, με τη σύναψη δανείων, 
με απαλλοτριώσεις και γενικά με τη ρύθμιση και τον έλεγχο της κατασκευής και 
λειτουργίας του υπό αναφορά αποχετευτικού συστήματος.   

 Η εκπρόσωπος του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων δήλωσε στην επιτροπή 
πως το κόστος κατασκευής του συστήματος αποχετεύσεων αυτού καταβάλλεται από 
το κράτος σε ποσοστό 80% και από τις κοινότητες σε ποσοστό 20%.  Περαιτέρω, η 
ίδια πρόσθεσε ότι το ύψος των τελών που θα δύναται να επιβάλλει το Συμβούλιο 
Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων στους ιδιοκτήτες ή κατόχους υποστατικών που 
βρίσκονται στην εν λόγω περιοχή αποχετεύσεων, σύμφωνα με τους κανονισμούς, 
καθορίστηκε λαμβάνοντας υπόψη τους όρους χρηματοδότησης του έργου από την 
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων.  Ειδικότερα, όπως δήλωσε περαιτέρω η ίδια 
εκπρόσωπος, σύμφωνα με τους εν λόγω όρους, το ύψος των τελών πρέπει να είναι 
τέτοιο, ώστε να παρέχεται η δυνατότητα στα συμβούλια αποχετεύσεων να ανακτούν 
το συνολικό κόστος κατασκευής και λειτουργίας των έργων στα οποία θα προβούν, 
ώστε να καταστούν βιώσιμα, ενώ παράλληλα να είναι αποτέλεσμα οικονομικής 
μελέτης που γίνεται για το σκοπό αυτό.  Όμως, όπως επεσήμανε η ίδια εκπρόσωπος, 
επειδή το ύψος των τελών που επιβάλλονται από τα συμβούλια αποχετεύσεων 
υπολογίζεται με βάση τις εκτιμημένες αξίες των ακινήτων εντός της περιοχής των 
συμβουλίων αποχετεύσεων, όπως αυτές είναι καταχωρισμένες από το 1980, τα 
ετήσια τέλη που εισπράττονται είναι τόσο χαμηλά που σε πολλές περιπτώσεις δεν 
καλύπτουν το κόστος χρηματοδότησης των έργων στα οποία προβαίνουν τα 
συμβούλια αυτά.   

 Οι εκπρόσωποι του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων συμφώνησαν 
με τις πρόνοιες των προτεινόμενων κανονισμών και παράλληλα τόνισαν την ανάγκη 
άμεσης επανεκτίμησης των αξιών των επηρεαζόμενων ακινήτων, ώστε τα τέλη που θα 
επιβάλλονται να ανταποκρίνονται στα πραγματικά δεδομένα.  Για το σκοπό αυτό, 
σύμφωνα με τους ίδιους εκπροσώπους, η ολοκλήρωση της διαδικασίας 
επανεκτίμησης των αξιών των ακινήτων εντός των ορίων του συμβουλίου αυτού 
μπορεί να επιταχυνθεί με την αγορά υπηρεσιών από τον ιδιωτικό τομέα, υπό την 
προϋπόθεση ότι κάτι τέτοιο είναι νομικά επιτρεπτό. 

 Στο στάδιο της εξέτασης των κανονισμών, ο πρόεδρος και τα μέλη της 
επιτροπής εξέφρασαν επιφυλάξεις σε σχέση με το προτεινόμενο σ’ αυτούς ύψος του 
δικαιώματος σύνδεσης υποστατικού με τη δημόσια υπόνομο οικοδομής ή τη δημόσια 
υπόνομο, το οποίο δε δύναται να υπερβαίνει τα πενήντα ευρώ, καθώς και με το 
προτεινόμενο ύψος του τέλους που επιβάλλεται σε κάθε ιδιοκτήτη ή κάτοχο 
υποστατικού που βρίσκεται μέσα στην περιοχή του συμβουλίου και εξυπηρετείται από 
το σύστημα αποχετεύσεων λυμάτων του συμβουλίου με βάση την κατανάλωση νερού, 
το οποίο δε δύναται να υπερβαίνει τα πενήντα οκτώ σεντ για κάθε κυβικό μέτρο νερού 
που καταναλώνεται, αφού, όπως επισήμαναν, το ύψος των εν λόγω τελών είναι 
αρκετά υψηλό σε σχέση με τα αντίστοιχα τέλη που επιβάλλονται από άλλα συμβούλια 
αποχετεύσεων.  Παράλληλα, η επιτροπή ζήτησε από τους εκπροσώπους του 
Υπουργείου Εσωτερικών και του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων την ετοιμασία 
συγκριτικού πίνακα με πρόσθετα στοιχεία σε σχέση με το ύψος των διαφόρων τελών 
που δύνανται να επιβάλλουν άλλα παρόμοια συμβούλια αποχετεύσεων. 
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 Στα πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης των κανονισμών αυτών, οι εκπρόσωποι 
του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων επισήμαναν στην επιτροπή την 
ανάγκη άμεσης προώθησης των κανονισμών για έγκριση, ώστε να καταστεί εφικτή η 
έγκαιρη κατασκευή και λειτουργία του αποχετευτικού συστήματος Κοκκινοχωρίων.  Το 
Υπουργείο Εσωτερικών και το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, ανταποκρινόμενα στο πιο 
πάνω αίτημα της επιτροπής, κατέθεσαν τα συγκριτικά στοιχεία σε σχέση με το ύψος 
των τελών που δύνανται να επιβάλλουν άλλα παρόμοια συμβούλια αποχετεύσεων.  

 Ο πρόεδρος και τα μέλη της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών, αφού 
έλαβαν υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν τους, δήλωσαν πως θα τοποθετηθούν επί 
των προνοιών των κανονισμών κατά τη συζήτησή τους στην ολομέλεια της Βουλής. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών 
υποβάλλει την παρούσα έκθεση στην ολομέλεια της Βουλής για λήψη τελικής 
απόφασης. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Παρακαλώ, κύριε Λαμάρη. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, βασικά υπάρχει το εξής ζήτημα:  Θα τοποθετηθούμε όλοι στην 
ολομέλεια.  Αυτό όμως, τουλάχιστον από ό,τι έχουμε υπόψη μας από την κατάληξη 
στην επιτροπή Εσωτερικών, με παράκληση του ίδιου του συμβουλίου των κοινοτήτων 
να ψηφιστεί σήμερα, για να μπορέσουν να εφαρμοστούν οι κανονισμοί, να 
προχωρήσουν, να μπαίνουν στη διαδικασία υλοποίησης του έργου, να 
διαφοροποιηθούν, εάν συμφωνούμε όλοι, τότε και εμείς ως ΑΚΕΛ θα το ψηφίσουμε.  
Να διαφοροποιηθούν από το τελικό κείμενο των κανονισμών που έχουμε μπροστά 
μας δύο τέλη.  Το ένα είναι το τέλος σύνδεσης, το οποίο είναι στα €50… 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Να τα βρίσκουμε, για να γίνεται σωστά. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Είναι στη σελίδα 27, ο Κανονισμός 31. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Παρακαλώ να γίνεται σημείωση. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Ναι, Κανονισμός 31, σελίδα 27, το τέλος σύνδεσης αντί €50 να γίνει €10, όπως 
είναι όλα τα συμβούλια αποχετεύσεων όλων των κοινοτήτων, και ο Κανονισμός 35(1), 
στη σελίδα 29, το τέλος εξυπηρέτησης από €0,58 ανά κυβικό μέτρο να γίνει €0,43, 
όπως επίσης γίνεται σε όλες τις κοινότητες, και, αν χρειαστεί, μετά να επανέλθουμε, 
για να δούμε την ιδιομορφία που πιθανόν να υπάρχει στο Συμβούλιο Αποχετεύσεων 
Κοκκινοχωρίων. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Ο κ. Χατζηγιάννης, ο κ. Κυπριανού και ο κ. Σαρίκας. 

Κ. ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, πολύ σωστά έχουν ειπωθεί από τον πρόεδρο της επιτροπής, 
ωστόσο να συμπληρώσω ότι στους δύο αυτούς αριθμούς-εισηγήσεις που κάνει ο 
πρόεδρος της επιτροπής υπήρξε στο τέλος της συνεδρίασης και η σύμφωνη γνώμη 
των υπηρεσιακών, προκειμένου να μην υπάρξει οποιαδήποτε καθυστέρηση στην 
υλοποίηση των έργων, τα οποία ήδη τρέχουν, είναι σε εξέλιξη.  Άρα λοιπόν και ο 
πρώτος αριθμός, που αφορά το δικαίωμα σύνδεσης, από €50 να μειωθεί στα €10, 
που αδικαιολόγητα έχει μπει ένας πενταπλασιασμός.  Μάλιστα, συγκριτικά με όλα τα 
άλλα αποχετευτικά από τα οποία κανένα δεν έχει οδηγηθεί σε πτώχευση, να υπάρχει 
εδώ €50!  Και στην περίπτωση του €0,58 να έρθει στο €0,43, όπου και εδώ πέρα δεν 
υπήρξε εκείνη η αιτιολογημένη διαφοροποίηση από πλευράς των υπηρεσιών.  Το 
αποδέχτηκαν, επαναλαμβάνω… 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ναι, το αποδέχτηκαν, αλλά θα παρακαλέσω σε παρόμοιες περιπτώσεις να 
ζητούμε από την εκτελεστική εξουσία να στέλνει μία επιστολή  εις την αρμόδια 
επιτροπή που να λέει ότι πράγματι συμφωνεί με τη μείωση, διότι μπορεί να προβληθεί 
ο ισχυρισμός -όχι ότι δεν έχει δικαίωμα η Βουλή, έχει δικαίωμα η Βουλή- απλά μπορεί 
να προβληθεί ο ισχυρισμός «ξέρετε, η Βουλή τα εμείωσε, για λόγους, για παράδειγμα, 
λαϊκίστικους κ.λπ.». 

 Ο κ. Κυπριανού, ο κ. Σαρίκας και ο κ. Περδίκης.   

 Ο κ. Νεόφυτος Κωνσταντίνου ως κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος έχει 
προτεραιότητα, αλλά, μιας και έδωσα στον κ. Κυπριανού…  

 Παρακαλώ, ο κ. Κυπριανού και μετά ο κ. Κωνσταντίνου.  

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ήταν ξεκάθαρο νομίζω στην επιτροπή ότι όλοι συμφώνησαν σε 
σχέση με το τέλος χρήσης από τα €0,58 να κατεβεί στα €0,43 και το δικαίωμα 
σύνδεσης από τα €50, που ήταν η εισήγηση, να κατεβεί στα €10, όπως είναι και σε 
άλλα συμβούλια αποχετεύσεων.  Είναι παράξενο πώς οι κανονισμοί οι οποίοι ήρθαν 
ενώπιόν μας δε συμπεριλαμβάνουν αυτή την αλλαγή.  Να γίνει η αλλαγή και είμαστε 
όλοι σύμφωνοι. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μάλιστα.   

 Ο κ. Κωνσταντίνου. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, συμφωνούμε για τα τέλη, διότι ήταν ολίγον τι παράλογο σε 
άλλες περιοχές να ίσχυε τούτο το οποίο ερχόμαστε σήμερα να εισηγηθούμε, και όλες 
οι υπηρεσίες είχαν συμφωνήσει όσον αφορά τη μείωση και, όταν λέμε μείωση, 
εννοούμε από αυτό που έχουν προτείνει.  ∆ιότι αυτό που είχαν προτείνει δεν ίσχυε 
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ούτε ισχύει σε καμία άλλη περιοχή, σε κανένα άλλο αποχετευτικό συμβούλιο.  Άρα 
λοιπόν και εμείς είμαστε σύμφωνοι με τα τέλη όπως έχουν καθοριστεί. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Ο κ. Σαρίκας. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, απλά να πούμε ότι και εμείς συμφωνούμε με την πρόταση του 
προέδρου της επιτροπής. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Περδίκης.   

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εγώ θα συμφωνήσω με την πρόταση του προέδρου της 
επιτροπής μας με μία μόνο επιφύλαξη, γιατί ακούεται συνέχεια ένα επιχείρημα στη 
Βουλή, το οποίο νομίζω ότι πρέπει να το δούμε με κάποιο σκεπτικισμό.  ∆ε σημαίνει 
ότι, επειδή ένα αποχετευτικό σύστημα εγίνηκε πριν είκοσι πέντε χρόνια και έχει κάποια 
τέλη τα οποία είναι ουσιαστικά ανταποδοτικά -δηλαδή πληρώνεις για τη λειτουργία του 
και την κατασκευή του με βάση εκείνες τις τιμές, πριν είκοσι πέντε χρόνια- θα 
πληρώνεις το ίδιο φέτος.  ∆ηλαδή υπάρχουν αλλαγές στις τιμές της κατασκευής ενός 
αποχετευτικού συστήματος.  Όσοι έχουν περάσει από την τοπική αυτοδιοίκηση το 
ξέρουν, άρα και οι τιμές θα τροποποιούνται.  Να μη θεωρηθεί ως επιχείρημα ότι, 
επειδή κάποιοι συμπατριώτες μας σε κάποιες πόλεις πληρώνουν κάποια τέλη 
καθορισμένα με άλλες πρακτικές και με άλλες φόρμες και με άλλες τιμές, ότι και οι 
μελλοντικοί θα πληρώνουν με εκείνες τις φόρμες.  Να μην περάσει αυτό το επιχείρημα 
ως θέσφατο και δεδομένο, έτσι;    

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, με την τροποποίηση που υπήρξε μετά από την παρέμβαση του κ. 
Λαμάρη και τη σύμφωνη γνώμη, αντιλαμβάνομαι, όλων των πτερύγων της Βουλής, δε 
φαίνεται να υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών.   

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ορίστε, ο κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 
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 Να επισημάνω κάτι.  Το πρωί, είπετε, έγινε δεχτό -και χαίρομαι, γιατί 
εφαρμόστηκε το απόγευμα- ότι, όταν ομοφωνούμε, δεν πρέπει να σηκωνόμαστε ο 
ένας μετά τον άλλο να λέμε ότι ομοφωνούμε για εκείνο που είπαμε να μείνει στην 
ολομέλεια τζιαι το εφαρμόσαμε ακριβώς! 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Νομίζω ότι είναι σύντομοι οι συνάδελφοι σήμερα.  ∆εν υπάρχει κατάχρηση του 
δικαιώματος ομιλίας.   

 Τα υπ’ αριθμόν 29, 30, 31 θέματα δεν είναι έτοιμα. 

 Για το υπ’ αριθμόν 32 θέμα, που είναι «Ο περί Συνεργατικών Εταιρειών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011», υπάρχει εισήγηση για αναβολή. 

 Ο κ. Λευτέρης Χριστοφόρου. 

Λ. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΥ: 

 Συζητήθηκε εκτεταμένα και σε βάθος, κύριε Πρόεδρε, αυτό το ζήτημα.  Εδόθηκε 
η εικόνα και η εντύπωση ότι υπήρξε πλήρης απάντηση στα οποιαδήποτε ερωτήματα 
ετέθησαν.  Όλες οι πλευρές συμφώνησαν γι’ αυτό το ζήτημα.  Είναι σημαντικά τα 
ζητήματα που διέπουν τη λειτουργία του συνεργατισμού.  Με αυτές τις τροποποιήσεις 
θα δοθεί ευελιξία στον εναρμονισμό του συνεργατισμού, θα δοθεί η δυνατότητα 
σύνδεσης του συνεργατισμού και με άλλα συστήματα, όπως είναι το σύστημα 
“Άρτεμις” των τραπεζών, θα δοθεί ακόμα η ευχέρεια και η δυνατότητα στο 
συνεργατισμό εκεί και όπου υπάρχουν στρεβλώσεις να ασκεί ένα πιο διασφαλισμένο 
σύστημα ελέγχου και εποπτείας.  Η οποιαδήποτε καθυστέρηση, νομίζω, θα 
δημιουργήσει σημαντικά προβλήματα.  Εάν όντως δεν υπάρχει, γιατί έχω την 
εντύπωση ότι... ή μάλλον δε μου δόθηκε η ευκαιρία να διαπιστώσω ότι υπάρχει από 
οποιονδήποτε πρόθεση αναβολής. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ωραία!  Θα το διαπιστώσουμε.  Το ερώτημά μου είναι...  Και ο κ. Βότσης 
ζήτησε, αλλά, επειδή ηγέρθη από πλευράς του κ. Κατσουρίδη, αν θυμούμαι καλά, ή 
κάμνω λάθος; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Εγώ δε θα πω τι έγινε στη σύσκεψη. 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτή) 

 Συγγνώμη!  Συγγνώμη!  ∆ιότι πρέπει να υπάρχει το θάρρος!  Εγώ εκουράστηκα 
να παίρνω μηνύματα μετά που τελειώνει η σύσκεψη «μα, έν’ εσείς που προτείνατε 
πρώτοι ή έν’ οι άλλοι;».  Η σύσκεψη το πρωί ομόφωνα είπε «αναβολή».  Λοιπόν, το 
μερίδιο που μου αναλογεί το παίρνω.  Οι άλλοι τωρά, μπροστά στους βουλευτές τους, 
αν θέλουν να τραβήσουν πίσω... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αυτό είχα πει, ότι πράγματι ετέθη θέμα αναβολής, γι’ αυτό είπα «υπάρχει 
πρόταση αναβολής». 
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 Ο κ. Βότσης. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Με επιφύλαξη των όσων ακούω τώρα από τον κοινοβουλευτικό εκπρόσωπο 
του ΑΚΕΛ, εμείς δεν έχουμε πρόβλημα να το ψηφίσουμε.  Αν όμως η σύσκεψη 
αποφάσισε διαφορετικά, θα σεβαστούμε την απόφαση.  Νομίζω θα πρέπει να 
ακούσουμε... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κοιτάχτε, η σύσκεψη... 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

  ...και τον εκπρόσωπο του ∆ημοκρατικού Συναγερμού, γιατί είναι... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Η σύσκεψη αποφάσισε αυτό, είναι γεγονός.  Βεβαίως, εδώ είμαστε στην 
ολομέλεια. 

 Ο κ. Περδίκης και ο κ. Λαμάρης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Εγώ, κύριε Πρόεδρε, δεν είμαι μέλος της επιτροπής.  Έχω κάποιες επιφυλάξεις, 
ακόμα και αντιρρήσεις.  ∆ηλαδή, αν πάει για ψηφοφορία, σας το είπα ήδη, εμείς θα 
ψηφίσουμε εναντίον, γιατί αυτές οι επιφυλάξεις εν μπορούν μέσα στην ολομέλεια να 
εξηγηθούν και να αρθούν.  Και είναι γεγονός ότι όλοι στη σύσκεψη είπαν ότι και λόγω 
αυτών των επιφυλάξεων, που φαίνεται ότι υπάρχουν και από άλλες πλευρές, 
ειπώθηκε ότι είναι καλά να αναβληθεί.  ∆εν αντιλαμβάνομαι να υπάρχει κάτι το επείγον 
διαβάζοντας το νομοσχέδιο.  Τώρα ο κ. πρόεδρος λέει ότι υπάρχει κάτι το επείγον...   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Να παρακαλέσω τον πρόεδρο της επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας, 
δεδομένου ότι υπάρχουν και αυτά τα ζητήματα, για τα οποία μπορεί πράγματι μετά 
από συζήτηση να υπάρξει άρση των επιφυλάξεων ή και των διαφωνιών, να μην 
επιμείνει εις την ψηφοφορία επί του θέματος της αναβολής.  Γι’ αυτό, αν υπάρχει 
κατανόηση, να προχωρήσω. 

Λ. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΥ: 

 Αν μπορώ και εγώ να συμβάλω εις την ευρυθμότερη λειτουργία της Βουλής, θα 
παρακαλέσω τους αγαπητούς συναδέλφους, όταν ένα θέμα τίθεται στην ημερήσια 
διάταξη της επιτροπής για δυο-τρεις συνεδριάσεις και έχουν τις οποιεσδήποτε 
ενστάσεις, εγκαίρως να τις καταθέτουν εις την επιτροπή, που συζητά όλα αυτά τα 
ζητήματα.  ∆εν μπορεί ούτε η σύσκεψη των αρχηγών ούτε και μεμονωμένα κάποιος εξ 
ημών -και εγώ μπορεί να είχα πολλές ενστάσεις για πολλά νομοθετήματα που 
εψήφισα προηγουμένως- να σταματά το έργο μιας συγκεκριμένης επιτροπής.   

 Εγώ κρίνω, ως πρόεδρος, ότι είναι σημαντικό νομοθέτημα για το συνεργατισμό.  
Η καθυστέρηση γνωρίζετε ότι είναι καθυστέρηση.  Εγώ θέλω να 
απογραφειοκρατικοποιήσω αυτή τη Βουλή.  Εάν δεν υπάρχει έντονη ένσταση από 
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τους συναδέλφους, να το ψηφίσουν.  Εάν υπάρχει έντονη ένσταση, δεν έχω κανένα 
πρόβλημα να πάει το Σεπτέμβρη.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Είναι λογική η παρατήρηση του προέδρου της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Εμπορίου και Βιομηχανίας, νομίζω όλοι να τη λάβουμε υπόψη.  Τούτου λεχθέντος -και 
αντιλαμβάνομαι ότι υπάρχει η κατανόηση από όλους- αλλά και με την κατανόηση τη 
δική σας, κύριε Χριστοφόρου, ότι υπάρχουν, φαίνεται, κάποιοι λόγοι για τους οποίους 
υπήρξε το αίτημα για την αναβολή, να προχωρήσουμε αναβάλλοντας το θέμα. 

 Τα υπ’ αριθμόν 33 και 34 θέματα έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Οι 
περί Μέτρων και Σταθμών (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» και «Οι περί 
Μέτρων και Σταθμών (∆ιακρίβωση των ∆εξαμενών Πλωτών Μέσων) (Καταργητικοί) 
Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εμπορίου και Βιομηχανίας για τους 
κανονισμούς «Οι περί Μέτρων και Σταθμών (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011» και «Oι περί Μέτρων και Σταθμών (∆ιακρίβωση των ∆εξαμενών Πλωτών 

Μέσων) (Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011. 

Παρόντες ׃ 

 Λευτέρης Χριστοφόρου, πρόεδρος Κώστας Κώστα 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης Άγγελος Βότσης 

 Γιαννάκης Γαβριήλ Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας εξέτασε τους πιο 
πάνω κανονισμούς σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 5 Ιουλίου 2011.  
Στα πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της 
επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού και 
του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας. 

 Σκοπός των πρώτων προς έγκριση κανονισμών είναι η τροποποίηση των περί 
Μέτρων και Σταθμών Κανονισμών για την εναρμόνιση του κυπριακού δικαίου με το 
άρθρο 16 της πράξης της Ευρωπαϊκής Κοινότητας με τίτλο «Οδηγία 2006/123/ΕΚ του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 12ης ∆εκεμβρίου 2006 σχετικά με 
τις υπηρεσίες στην εσωτερική αγορά».   

 Σημειώνεται ότι το μεγαλύτερο μέρος των προνοιών της Οδηγίας 2006/123/ΕΚ 
έχει μεταφερθεί στην κυπριακή έννομη τάξη με την ψήφιση του περί Ελευθερίας 
Εγκατάστασης Παρόχων Υπηρεσιών και της Ελεύθερης Κυκλοφορίας των Υπηρεσιών 
Νόμου [Ν. 76(I)/2010] στις 8 Ιουλίου 2010.  Σύμφωνα με την παράγραφο (β) του 
εδαφίου (4) του άρθρου 16 του πιο πάνω νόμου, οι αρμόδιες αρχές δεν μπορούν να 
περιορίζουν την ελεύθερη παροχή υπηρεσιών σε πάροχο ο οποίος είναι 
εγκατεστημένος σε άλλο κράτος μέλος, επιβάλλοντας την υποχρέωση στον πάροχο 
να εξασφαλίζει άδεια από τις αρμόδιες αρχές, συμπεριλαμβανομένης της εγγραφής σε 
μητρώο ή επαγγελματικό φορέα ή σύλλογο που λειτουργεί στη ∆ημοκρατία, εκτός από 
τις περιπτώσεις που καθορίζονται στον εν λόγω νόμο. 
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 Σύμφωνα με τα όσα ανέφερε ενώπιον της επιτροπής ο εκπρόσωπος του 
Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού και τα όσα αναφέρονται στη 
σχετική εισηγητική έκθεση που κατατέθηκε μαζί με τους εν λόγω κανονισμούς, οι 
τροποποιήσεις αφορούν την εισαγωγή προνοιών στους υφιστάμενους κανονισμούς, 
έτσι ώστε να περιληφθούν διατάξεις σύμφωνα με τις οποίες πάροχοι υπηρεσιών οι 
οποίοι είναι εγκατεστημένοι σε άλλο κράτος μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και 
προτίθενται να απασχοληθούν στην Κυπριακή ∆ημοκρατία ως ιδιοκτήτες εργασίας 
επιδιορθώσεων μέτρων και σταθμών που χρησιμοποιούνται ή προορίζονται για 
χρήση στο εμπόριο θα εξαιρούνται από την υποχρέωση για εγγραφή τους ως τέτοιων, 
με την προϋπόθεση όμως ότι είναι αδειοδοτημένοι για την παροχή τέτοιας υπηρεσίας 
από αρμόδια αρχή κράτους μέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

 Όπως αναφέρεται στην ίδια εισηγητική έκθεση, με την έγκριση των 
προτεινόμενων κανονισμών προσαρμόζεται η υφιστάμενη κυπριακή νομοθεσία σε ό,τι 
αφορά την ελεύθερη κυκλοφορία των υπηρεσιών στον τομέα των επιδιορθώσεων 
μέτρων και σταθμών που χρησιμοποιούνται ή προορίζονται για χρήση στο εμπόριο 
παρόχων εγκατεστημένων σε άλλα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

 Όπως αναφέρεται περαιτέρω στην ίδια εισηγητική έκθεση, με την εφαρμογή 
των προτεινόμενων κανονισμών δεν αναμένεται να υπάρξουν οποιεσδήποτε 
οικονομικές επιπτώσεις στους πολίτες, Αρχές, οργανώσεις ή οποιεσδήποτε ομάδες 
συμφερόντων της χώρας ούτε οποιεσδήποτε κοινωνικές ή άλλες επιπτώσεις.  Επίσης, 
αναφέρεται στο ίδιο έγγραφο ότι δεν κρίθηκαν σκόπιμες οποιεσδήποτε επαφές με 
πιθανές ενδιαφερόμενες οργανώσεις ή άλλες ομάδες επηρεαζομένων, αφού η 
συμμόρφωση με την Οδηγία 2006/123/ΕΚ είναι υποχρεωτική. 

 Σκοπός των δεύτερων προς έγκριση κανονισμών είναι η κατάργηση των περί 
Μέτρων και Σταθμών (∆ιακρίβωση των ∆εξαμενών Πλωτών Μέσων) Κανονισμών του 
2001, με ημερομηνία έναρξης κατάργησης την 1η Ιουλίου 2011, με στόχο την 
περαιτέρω εναρμόνιση του κυπριακού δικαίου με ορισμένα άρθρα της Οδηγίας 
2011/17/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 9ης Μαρτίου 2011 
για την κατάργηση των Οδηγιών του Συμβουλίου 71/317/ΕΟΚ, 71/347/ΕΟΚ, 
71/349/ΕΟΚ, 74/148/ΕΟΚ, 75/33/ΕΟΚ, 76/765/ΕΟΚ, 76/766/ΕΟΚ και 86/217/ΕΟΚ 
σχετικά με τη μετρολογία.   

 Σύμφωνα με τα όσα ανέφερε ενώπιον της επιτροπής ο εκπρόσωπος του 
Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού και τα όσα αναφέρονται στη 
σχετική εισηγητική έκθεση, με την εφαρμογή των προτεινόμενων κανονισμών δεν 
αναμένεται να υπάρξουν οποιεσδήποτε οικονομικές επιπτώσεις.  Όπως αναφέρεται 
στην ίδια εισηγητική έκθεση, δεν κρίθηκαν σκόπιμες οποιεσδήποτε επαφές με πιθανές 
ενδιαφερόμενες οργανώσεις ή άλλες ομάδες επηρεαζομένων, αφού από την 1η 
Ιανουαρίου 2003, ημερομηνία έναρξης ισχύος των υφιστάμενων κανονισμών, δεν 
υποβλήθηκε καμία αίτηση προς τον Κλάδο Μετρολογίας, την αρμόδια αρχή για 
διακρίβωση δεξαμενών πλωτών μέσων.  

 Στα πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης των δεύτερων υπό αναφορά κανονισμών, 
οι εκπρόσωποι του αρμόδιου υπουργείου εισηγήθηκαν τη διαγραφή της ημερομηνίας 
κατάργησης, αφού η 1η Ιουλίου 2011 έχει ήδη παρέλθει. 

 Σημειώνεται ότι οι πιο πάνω δεύτεροι κανονισμοί έπρεπε να είχαν τεθεί σε ισχύ 
από την 1η Ιουλίου 2011, ενώ κατατέθηκαν στη Βουλή στις 23 Ιουνίου 2011. 
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου και Βιομηχανίας, αφού έλαβε υπόψη 
της όλα τα πιο πάνω, αποφάσισε όπως τοποθετηθεί επί των πιο πάνω κανονισμών 
κατά τη συζήτησή τους στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 33 κανονισμών; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Αποχή. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχή από πλευράς ΑΚΕΛ. 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με την αποχή του ΑΚΕΛ και τη θετική ψήφο όλων των υπολοίπων, οι 
κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει οιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 34 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 35 θέμα είναι «Ο περί της Θέσπισης Συστήματος Εμπορίας 
∆ικαιωμάτων Εκπομπής Αερίων του Θερμοκηπίου Νόμος του 2011».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα.   

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Περιβάλλοντος για το νομοσχέδιο «Ο 
περί της Θέσπισης Συστήματος Εμπορίας ∆ικαιωμάτων Εκπομπής Αερίων του 

Θερμοκηπίου Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Αδάμος Αδάμου, πρόεδρος Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Γιώργος Περδίκης Γιώργος Γεωργίου 

 Νίκος Τορναρίτης  Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Ανδρέας Κυπριανού  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος μελέτησε το πιο πάνω 
νομοσχέδιο σε τρεις συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 24 Ιουνίου και την 
1η και 8 Ιουλίου 2011.  Στα πλαίσια των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Γεωργίας, 
Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος και του Τμήματος Περιβάλλοντος του ίδιου 
υπουργείου, του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, του Υπουργείου 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, του Υπουργείου Οικονομικών, του 
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Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων και του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας του 
ίδιου υπουργείου, του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης και ∆ημοσίας Τάξεως, του Γραφείου 
του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, της Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Κύπρου 
(ΡΑΕΚ), ο Επίτροπος Περιβάλλοντος, ο Έφορος Κρατικών Ενισχύσεων, εκπρόσωποι 
του ΚΕΒΕ, της ΟΕΒ, του ΕΤΕΚ, της ΑΗΚ, των Κυπριακών Αερογραμμών, του 
Συνδέσμου Κεραμοποιών Κύπρου, του Κυπριακού Συνδέσμου Καταναλωτών, της 
Παγκύπριας Ένωσης Καταναλωτών και Ποιότητας Ζωής, της Ομοσπονδίας 
Περιβαλλοντικών και Οικολογικών Οργανώσεων Κύπρου, του Κυπριακού Ιδρύματος 
Προστασίας του Περιβάλλοντος (Terra Cypria) και του Ενεργειακού Γραφείου 
Κυπρίων Πολιτών.      

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η αντικατάσταση της βασικής 
νομοθεσίας για τη θέσπιση συστήματος εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής αερίων του 
θερμοκηπίου με νέα νομοθεσία, ώστε να επιτευχθεί εναρμόνιση αυτής με την Οδηγία 
2003/87/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 13ης Οκτωβρίου 
2003 σχετικά με τη θέσπιση συστήματος εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής αερίων 
θερμοκηπίου εντός της Κοινότητας και την τροποποίηση της Οδηγίας 96/61/ΕΚ του 
Συμβουλίου, όπως αυτή τροποποιήθηκε από την Οδηγία 2004/101/ΕΚ του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 27ης Οκτωβρίου 2004, την Οδηγία 
2008/101/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 19ης Νοεμβρίου 
2008 και την Οδηγία 2009/29/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου 
της 23ης Απριλίου 2009. 

 Η Οδηγία 2003/87/ΕΚ στοχεύει στη βελτίωση και επέκταση της λειτουργίας του 
συστήματος εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου, ώστε να 
αποτελέσει ένα από τα σημαντικότερα και πιο οικονομικά μέσα επίτευξης του στόχου 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ) για τον περιορισμό των εκπομπών αερίων 
θερμοκηπίου.  Για το λόγο αυτό, προστίθενται στο σύστημα εκπομπής αερίων 
θερμοκηπίου οι εκπομπές διοξιδίου του άνθρακα που προέρχονται από τις 
αερομεταφορές, την παραγωγή πετροχημικών, αμμωνίας και αλουμινίου, οι εκπομπές 
υποξιδίου του αζώτου που προέρχονται από την παραγωγή νιτρικού, αδιπικού και 
γλυοξυλικού οξέος και οι εκπομπές υπερφθορανθράκων που προέρχονται από την 
παραγωγή αλουμινίου.   

 Συναφώς, με το νομοσχέδιο καθιερώνεται το σύστημα εμπορίας δικαιωμάτων 
εκπομπής αερίων θερμοκηπίου σε εθνικό επίπεδο, το οποίο για την Κύπρο 
περιλαμβάνει τις εκπομπές διοξιδίου του άνθρακα που προέρχονται από 
δραστηριότητες σταθερών εγκαταστάσεων για παραγωγή ηλεκτρικής ενέργειας, 
τσιμέντου και κεραμικών προϊόντων, καθώς και από δραστηριότητες αεροπορικών 
μεταφορών.   

 Ειδικότερα, με το νομοσχέδιο ρυθμίζονται μεταξύ άλλων τα ακόλουθα:  

1. Η κατανομή και εκχώρηση δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου στον 
τομέα των αεροπορικών μεταφορών. 

2. Οι απαιτήσεις για εξασφάλιση άδειας εκπομπής αερίων θερμοκηπίου από 
εγκαταστάσεις που εκπέμπουν διοξίδιο του άνθρακα κατά την παραγωγική 
τους δραστηριότητα, καθώς και η κατανομή και εκχώρηση δικαιωμάτων προς 
τις εν λόγω εγκαταστάσεις. 
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3. Η διαδικασία υποβολής δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου προς 
πλειστηριασμό. 

4. Ο τρόπος αξιοποίησης των εσόδων που προκύπτουν από τον εν λόγω 
πλειστηριασμό. 

5. Η δυνατότητα για μεταβατική δωρεάν κατανομή δικαιωμάτων σε εγκαταστάσεις 
παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας για εκσυγχρονισμό της παραγωγής 
ηλεκτρικής ενέργειας. 

6. Οι υποχρεώσεις της αρμόδιας αρχής για ενημέρωση της ΕΕ σχετικά με την 
εφαρμογή της εθνικής νομοθεσίας αναφορικά με το σύστημα εμπορίας 
δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου και άλλα σχετικά θέματα. 

7. Η επιβολή ποινών, προστίμων, καθώς και η υποχρέωση καταβολής τελών για 
την κάλυψη εξόδων που συνεπάγεται η εξέταση της αίτησης για χορήγηση 
άδειας εκπομπής αερίων θερμοκηπίου.   

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Περιβάλλοντος και το 
επεξηγηματικό σημείωμα που συνοδεύει το νομοσχέδιο, η υιοθέτηση της υπό 
αναφορά ευρωπαϊκής Οδηγίας θα επιφέρει τις ακόλουθες διαφοροποιήσεις στο 
υφιστάμενο σύστημα εκπομπής αερίων θερμοκηπίου εντός της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας: 

1.  Το ανώτατο εθνικό όριο δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου, το οποίο 
ίσχυε μέχρι σήμερα, αντικαθίσταται από ένα ενιαίο ανώτατο όριο για ολόκληρη 
την ΕΕ, το οποίο θα μειώνεται γραμμικά κάθε έτος, με αποτέλεσμα να 
μειώνεται ο αριθμός δικαιωμάτων που θα προορίζεται για κάθε κράτος μέλος. 

2. Μερίδιο των δικαιωμάτων που θα διαθέτει το κράτος θα τίθεται προς 
πλειστηριασμό αντί να κατανέμεται δωρεάν. 

3. Μέρος των δικαιωμάτων που θα τίθενται σε πλειστηριασμό θα αναδιανέμεται 
από τα κράτη μέλη με υψηλό κατά κεφαλή εισόδημα προς κράτη μέλη με 
χαμηλό κατά κεφαλή εισόδημα, με σκοπό την ενίσχυση της 
χρηματοοικονομικής ικανότητας των τελευταίων για επενδύσεις σε τεχνολογίες 
φιλικές προς το κλίμα. 

4. Η δωρεάν κατανομή δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου θα ρυθμιστεί 
με τη θέσπιση εναρμονισμένων κανόνων. 

5. Οι μικρές εγκαταστάσεις με χαμηλές εκπομπές διοξιδίου του άνθρακα θα έχουν 
τη δυνατότητα εξαίρεσης από το σύστημα εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπών 
αεριών θερμοκηπίου, όταν αυτές εφαρμόζουν ισοδύναμα μέτρα μείωσης των εν 
λόγω εκπομπών. 

6. Το σύνολο των δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου που προορίζεται 
για τον τομέα της ηλεκτρικής ενέργειας από το 2013 και μετά θα τίθεται σε 
πλειστηριασμό, με αποτέλεσμα κανένα δικαίωμα να μην παρέχεται δωρεάν 
στον τομέα αυτό, όπως εφαρμόζεται για την περίοδο 2008-2012, γεγονός το 
οποίο θα οδηγήσει σε αύξηση της τιμής του ηλεκτρικού ρεύματος. 
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7. Η δωρεάν κατανομή δικαιωμάτων προς άλλους τομείς παραγωγής θα 
μειώνεται σταδιακά, έτσι ώστε μέχρι το 2020 η δωρεάν κατανομή προς αυτούς 
να εξαλειφθεί. 

8. Οι αεροπορικές εταιρείες από το 2012 και μετά θα έχουν τη δυνατότητα 
υποβολής αίτησης για απόκτηση δικαιωμάτων που θα προορίζονται για 
δωρεάν κατανομή, ενώ για την απόκτηση οποιωνδήποτε πρόσθετων 
δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου θα πρέπει να προβαίνουν σε 
αγορά τους. 

 Ας σημειωθεί ότι η μέση ετήσια εκτίμηση των κρατικών εσόδων για την Κύπρο 
για την περίοδο 2013-2020 που θα προκύπτουν από τον πλειστηριασμό δικαιωμάτων 
εκπομπής αερίων θερμοκηπίου ανέρχεται στα €30 εκατομ., λαμβάνοντας υπόψη ότι η 
Κύπρος θα αποκτά περίπου 3 εκατομ. δικαιώματα εκπομπής αερίων θερμοκηπίου 
ετησίως με εκτιμώμενη μέση τιμή €15 το καθένα.    

 Κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου, όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με 
τους σκοπούς και τις επιδιώξεις αυτού και εξέφρασαν τις απόψεις και εισηγήσεις τους 
επί συγκεκριμένων διατάξεών του. 

 Η εκπρόσωπος του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού τόνισε 
την ανάγκη όπως μέρος των εσόδων από τον πλειστηριασμό των δικαιωμάτων 
διατίθεται προς ενίσχυση του Ειδικού Ταμείου Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας (ΑΠΕ) 
και Εξοικονόμησης Ενέργειας, ώστε να προωθηθεί η ανάπτυξη των ΑΠΕ και των 
άλλων τεχνολογιών που συμβάλλουν προς μια ασφαλή και βιώσιμη οικονομία 
χαμηλών εκπομπών διοξιδίου του άνθρακα, καθώς και για τη λήψη μέτρων για την 
ενίσχυση της ενεργειακής απόδοσης και της θερμομόνωσης και για την παροχή 
οικονομικής στήριξης σε νοικοκυριά με χαμηλά και μεσαία εισοδήματα. 

 Ο εκπρόσωπος του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας σημείωσε ότι με τις 
πρόνοιες του νομοσχεδίου για τον καθορισμό της χρήσης των εσόδων από τον 
πλειστηριασμό των δικαιωμάτων θα παρέχεται η δυνατότητα αναβάθμισης των 
υποδομών στον τομέα των αερομεταφορών, ώστε να επιτυγχάνεται η καλύτερη 
οικονομική και περιβαλλοντική απόδοση αυτών. 

 Ο εκπρόσωπος των Κυπριακών Αερογραμμών ενημέρωσε την επιτροπή ότι οι 
Κυπριακές Αερογραμμές είναι έτοιμες να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους 
έναντι του ευρωπαϊκού κεκτημένου που προκύπτουν με την προσθήκη των 
αερομεταφορών στο σύστημα εκπομπής αερίων θερμοκηπίου, παρ’ όλο που αυτό θα 
σημαίνει πρόσθετη οικονομική επιβάρυνσή τους.         

 Η εκπρόσωπος της ΑΗΚ ανέφερε μεταξύ άλλων ότι είναι απαραίτητο η ΑΗΚ να 
εκμεταλλευτεί κατά το μέγιστο τη δυνατότητα απόκτησης δωρεάν δικαιωμάτων μέχρι 
και το 2020, ώστε να περιοριστεί η αύξηση της τιμής του ηλεκτρικού ρεύματος στο 
ελάχιστο. 

 Οι εκπρόσωποι της ΟΕΒ, με υπόμνημα που κατέθεσαν στην επιτροπή, 
εκφράζοντας παράλληλα και τις θέσεις του ΚΕΒΕ και του Συνδέσμου Κεραμοποιών 
Κύπρου, εισηγήθηκαν όπως μέρος των εσόδων που θα λαμβάνει το κράτος από τον 
πλειστηριασμό των δικαιωμάτων διατίθεται προς τις επιχειρήσεις για σκοπούς 
αντιμετώπισης των υποχρεώσεών τους που θα προκύπτουν από την προτεινόμενη 
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νομοθεσία μέσω ειδικού σχεδίου χορηγιών ή για σκοπούς εγκατάστασης τεχνολογιών 
ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και εξοικονόμησης ενέργειας. 

 Ο εκπρόσωπος του ΕΤΕΚ ενημέρωσε την επιτροπή ότι η αναμενόμενη αύξηση 
στην τιμή του ηλεκτρικού ρεύματος θα επηρεάσει αρνητικά την ανταγωνιστικότητα 
τόσο της βιομηχανίας όσο και των επαγγελμάτων του κλάδου της μηχανικής και 
μηχανολογίας. 

 Ο εκπρόσωπος του Terra Cypria, εκφράζοντας τις ανησυχίες του σχετικά με 
την αναμενόμενη αύξηση του κόστους παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας και τη 
μετακύλιση αυτής στους καταναλωτές μέσω της αύξησης στην τιμή του ηλεκτρικού 
ρεύματος, εισηγήθηκε όπως τα έσοδα του κράτους από τον πλειστηριασμό των 
δικαιωμάτων χρησιμοποιούνται για την ενίσχυση του Ταμείου των ΑΠΕ και για την 
προστασία της κυπριακής βιοποικιλότητας και των οικοτύπων του νησιού. 

 Ο εκπρόσωπος της Παγκύπριας Ένωσης Καταναλωτών και Ποιότητας Ζωής, 
χωρίς να διαφωνεί με το βασικό στόχο της Οδηγίας για μείωση των εκπομπών αερίων 
θερμοκηπίου, διαφώνησε με την πρακτική που εφαρμόζει η ΕΕ για επιβολή 
προστίμων για τις εκπομπές αερίων θερμοκηπίου μέσω του συστήματος εμπορίας 
δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου.  Περαιτέρω, ο ίδιος εκπρόσωπος, με 
υπόμνημα που κατέθεσε στην επιτροπή, εισηγήθηκε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Οποιαδήποτε οικονομική επιβάρυνση προκύψει εις βάρος της ΑΗΚ από τη 
θέσπιση της προτεινόμενης νομοθεσίας να μη μετακυλιστεί στους καταναλωτές 
υπό μορφή αυξήσεων στην τιμή του ηλεκτρικού ρεύματος. 

2. Η ΑΗΚ να προβεί σε σχεδιασμό στρατηγικού προγράμματος για αντικατάσταση 
των παλιών μονάδων παραγωγής με νέες, αποδοτικότερες και με χαμηλότερες 
εκπομπές. 

3. Τα έσοδα από τον πλειστηριασμό των δικαιωμάτων να διατεθούν αποκλειστικά 
για επιχορηγήσεις προς τους καταναλωτές για εγκατάσταση συστημάτων 
εξοικονόμησης ενέργειας, καθώς και για τη χρήση συστημάτων ΑΠΕ. 

 Ο εκπρόσωπος του Κυπριακού Συνδέσμου Καταναλωτών εισηγήθηκε όπως 
μέρος των εσόδων από τον πλειστηριασμό διατίθεται για τη στήριξη των 
καταναλωτών, ιδιαίτερα των ευπαθών ομάδων, και για την ενίσχυση των ΑΠΕ με 
σκοπό τη μείωση των εκπομπών αερίων θερμοκηπίου και κατ’ επέκταση της τιμής του 
ηλεκτρικού ρεύματος. 

 Η εκπρόσωπος του Ενεργειακού Γραφείου Κυπρίων Πολιτών εισηγήθηκε όπως 
τα έσοδα από τον πλειστηριασμό των δικαιωμάτων χρησιμοποιηθούν για την 
προώθηση δράσεων μείωσης της κατανάλωσης ηλεκτρικής ενέργειας, οι οποίες θα 
αποτελέσουν μέρος του στόχου για μείωση των εκπομπών αερίων θερμοκηπίου. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης του νομοσχεδίου από την επιτροπή η τελευταία 
επικεντρώθηκε στη συζήτηση μεταξύ άλλων της επικείμενης αύξησης της τιμής του 
ηλεκτρικού ρεύματος, του τρόπου περιορισμού της αύξησης αυτής, της δυνατότητας 
οικονομικής ενίσχυσης των καταναλωτών ως αντιστάθμισμα για την αύξηση της τιμής 
του ηλεκτρικού ρεύματος και της ανάγκης ρύθμισης της αξιοποίησης των εσόδων από 
τον πλειστηριασμό των δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου μέσω 
κανονισμών.  Παράλληλα η επιτροπή εισηγήθηκε προς τους κυβερνητικούς αρμοδίους 
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αριθμό τροποποιήσεων, κυρίως νομοτεχνικής φύσεως, για σκοπούς βελτίωσης του 
κειμένου του νομοσχεδίου και ορθότερης εφαρμογής αυτού.       

 Αναφορικά με το πρώτο και δεύτερο θέμα, ο εκπρόσωπος της ΡΑΕΚ 
ενημέρωσε την επιτροπή ότι η Κύπρος έχει τη δυνατότητα υποβολής αίτησης μέχρι 
την 30ή  Σεπτεμβρίου 2011 προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή για προαιρετική και 
προσωρινή παρέκκλιση από την υποχρέωση απαγόρευσης δωρεάν κατανομής 
δικαιωμάτων σε εγκαταστάσεις παραγωγής ηλεκτρισμού.  Ο ίδιος εκπρόσωπος 
ανέφερε ότι, στα πλαίσια της εξέτασης της επιλογής για μεταβατική δωρεάν κατανομή 
σε επιλέξιμες εγκαταστάσεις της ΑΗΚ, η ad hoc τεχνική επιτροπή αποφάσισε κατά 
πλειοψηφία των μελών της να εισηγηθεί όπως η Κυπριακή ∆ημοκρατία προχωρήσει 
στην υποβολή αίτησης για πλήρη παρέκκλιση με παραχώρηση προς ορισμένες 
εγκαταστάσεις της ΑΗΚ της μέγιστης επιτρεπόμενης ποσότητας δωρεάν δικαιωμάτων 
για την περίοδο 2013-2020.  Η πρακτική αυτή σκοπό έχει τον περιορισμό της αύξησης 
στην τιμή του ηλεκτρικού ρεύματος για το 2013 και ακολούθως την ομαλή σταδιακή 
αύξηση αυτής μέχρι το 2020, έτος κατά το οποίο η δωρεάν κατανομή δικαιωμάτων 
εκπομπής αερίων θερμοκηπίου θα είναι μηδενική. 

 Ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών αναφερόμενος στα πιο πάνω 
θέματα ενημέρωσε την επιτροπή ότι η προτεινόμενη ποσότητα των δωρεάν 
εκχωρούμενων προς την ΑΗΚ δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου θα 
έπρεπε να είναι μικρότερη, ούτως ώστε η διαθέσιμη ποσότητα δικαιωμάτων προς 
πλειστηριασμό προς όφελος του κράτους να μη μειωθεί σημαντικά και κατ’ επέκταση 
να μη μειωθούν σε μεγάλο βαθμό τα έσοδα του κράτους από τον εν λόγω 
πλειστηριασμό. 

 Ο Έφορος Κρατικών Ενισχύσεων, αναφερόμενος στο ενδεχόμενο παροχής 
οικονομικών μέτρων ενίσχυσης προς τους καταναλωτές ως αντιστάθμισμα της 
αύξησης της τιμής του ηλεκτρικού ρεύματος, ενημέρωσε την επιτροπή ότι αυτό θα 
μπορούσε να γίνεται μόνο μέσω της άμεσης επιδότησης των καταναλωτών, και όχι 
μέσω της ΑΗΚ, υπό τη μορφή επιδότησης του τελικού ποσού στο λογαριασμό 
ηλεκτρικής ενέργειας των καταναλωτών. Οποιαδήποτε πρόθεση του κράτους για 
μεταβίβαση κονδυλίων από τα κρατικά ταμεία προς την ΑΗΚ, με στόχο τη συγκράτηση 
της τιμής του ηλεκτρικού ρεύματος, θα συνιστούσε κρατική ενίσχυση και σε μια τέτοια 
περίπτωση θα ήταν απαραίτητη η κοινοποίηση της εν λόγω πρόθεσης προς την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή και ακολούθως η εξασφάλιση έγκρισης από αυτή. 

  Όσον αφορά το θέμα του καθορισμού του τρόπου χρήσης των εσόδων από 
τον πλειστηριασμό των δικαιωμάτων μέσω κανονισμών, ο εκπρόσωπος του Τμήματος 
Περιβάλλοντος εξέφρασε την άποψη ότι η υφιστάμενη ρύθμιση, όπως προβλέπεται 
στο νομοσχέδιο, παρέχει τη δυνατότητα ευελιξίας στο κράτος για αξιοποίηση των εν 
λόγω εσόδων αναλόγως των συνθηκών που εκάστοτε επικρατούν στη ∆ημοκρατία και 
για το λόγο αυτό δεν υιοθέτησε την προτεινόμενη τροποποίηση. 

 Μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης του νομοσχεδίου από την επιτροπή, το 
αρμόδιο υπουργείο, ακολουθώντας τις οδηγίες που δόθηκαν από την επιτροπή για 
νομοτεχνικές και άλλες βελτιώσεις του κειμένου αυτού, προχώρησε, σε συνεργασία με 
το Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, στη διαμόρφωση αυτού και 
αναθεωρημένο κείμενο κατατέθηκε εκ νέου στην επιτροπή για λήψη τελικής 
απόφασης. 
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 Σημειώνεται ότι η Κυπριακή ∆ημοκρατία όφειλε να είχε ήδη εναρμονιστεί με τις 
εν λόγω απαιτήσεις του κοινοτικού κεκτημένου.  Συναφώς, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
στις 25 Μαρτίου 2010 απέστειλε προειδοποιητική επιστολή στην Κυπριακή 
∆ημοκρατία, καθώς και σε άλλα τρία κράτη μέλη (Εσθονία, Γερμανία, Πολωνία), ώστε 
να ενταχθούν οι αερομεταφορές στο σύστημα εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής 
αερίων θερμοκηπίου.  Η ίδια απέστειλε επίσης στις 6 Απριλίου 2011 τελική 
προειδοποιητική επιστολή στα πιο πάνω κράτη μέλη, ζητώντας από αυτά την 
επίσπευση των σχετικών διαδικασιών θέσπισης όλων των αναγκαίων εθνικών μέτρων 
εναρμόνισης.   

 Όλες οι πλευρές της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Περιβάλλοντος, αφού 
έλαβαν υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν τους, επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν επί 
των προνοιών του νομοσχεδίου κατά τη συζήτηση αυτού ενώπιον της ολομέλειας του 
σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Όλοι στην ολομέλεια.   

 Υπάρχουν τροπολογίες των Οικολόγων, υπάρχουν κοινές τροπολογίες ∆ΗΚΟ-
Ε∆ΕΚ-Οικολόγων Περιβαλλοντιστών. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ορίστε, ο κ. Αδάμου. 

Α. Α∆ΑΜΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, το νομοσχέδιο είναι εναρμονιστικό και πρέπει να ψηφιστεί 
σήμερα, γιατί ακούστηκαν και ορισμένες φωνές, για να παραπεμφθεί για αργότερα, 
πράγμα που δεν μπορεί να γίνει. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ∆εν υπάρχει τέτοιο αίτημα. 

Α. Α∆ΑΜΟΥ: 

 Όχι, δεν υπάρχει.   

 Έχουμε πάρει προειδοποιητικές επιστολές, με τελική επιστολή αρχές Απριλίου.  
Επειδή έχουν γίνει και ορισμένες εκκλήσεις από συναδέλφους ευρωβουλευτές στο 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, λόγω του τραγικού συμβάντος που είχαμε πρόσφατα, αυτό 
πρέπει να ψηφιστεί και οτιδήποτε κερδίσουμε από τις παρεμβάσεις των συναδέλφων 
ευρωβουλευτών θα είναι προς όφελος της Κύπρου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πολύ ωραία! 

Α. Α∆ΑΜΟΥ: 

 Γι’ αυτό πρέπει να το ψηφίσουμε σήμερα το εναρμονιστικό νομοσχέδιο.   

 Και όσον αφορά τις τροπολογίες... ∆εν ξέρω, θέλετε να τοποθετηθώ τώρα για 
τις τροπολογίες ή να τις ακούσουμε πρώτα; 
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Όχι, όχι.  Πρώτα θα τις διαβάσουμε. 

Α. Α∆ΑΜΟΥ: 

 Εντάξει, η τοποθέτηση η δική μας είναι αυτή, ότι πρέπει να ψηφιστεί σήμερα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, ερχόμαστε στις τροπολογίες των Οικολόγων, εάν δεν υπάρχουν 
ομιλητές άλλοι επί θέματος αρχής. 

 Ο κ. Κυπριανού. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

(Αστειευόμενος) 

 Κοιτάζετε και λίγο δεξιά! 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Κυπριανού.   

 Κοιτάζω παντού! 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, παρ’ όλο που με τη μεγάλη καταστροφή της ∆ευτέρας 
αντιλαμβάνεστε ότι όλα αλλάζουν και σε εκπομπές ρύπων, αλλά πιθανώς και στο 
δικαίωμα της Κύπρου μετά και από τες ενέργειες των ευρωβουλευτών μας να 
διεκδικήσουν κάποιες εξαιρέσεις, παρ’ όλα αυτά, επειδή όντως έχει ληφθεί δεύτερη 
προειδοποιητική επιστολή, θα προχωρήσουμε στην ψήφιση, θα συμφωνήσουμε με 
την ψήφιση του εναρμονιστικού αυτού νομοσχεδίου και θα αναμένουμε να δούμε αν 
καταφέρουμε να πετύχουμε κάτι.  Αντιλαμβάνεστε ότι αυτό το νομοσχέδιο εμπεριέχει 
αύξηση κατά πάσα πιθανότητα στην τιμή του ηλεκτρικού ρεύματος για τον Κύπριο 
πολίτη και με τες σημερινές συνθήκες που ζούμε και με τη μεγάλη καταστροφή ό,τι 
κερδίσουμε και ό,τι μπορέσουμε να κερδίσουμε όλοι μαζί θα είναι προς όφελος του 
Κύπριου πολίτη. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Κυπριανού. 

 Υπάρχει οποιοσδήποτε...   

 Ο κ. Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Είμαι αναγκασμένος, κύριε Πρόεδρε, να σχολιάσω και να πω το εξής:  
Υπάρχουν πάρα πολλές δυνατότητες σε πολλές άλλες Οδηγίες, όσον αφορά το φόρο 
κατανάλωσης και πολλά άλλα -να μην αναφερθώ τώρα- δυνατότητες για παρεκκλίσεις 
τζιαι εξαιρέσεις, θέτοντας υπόψη των Ευρωπαίων εταίρων μας τις τραγικές συνθήκες 
που περνούμε στον τομέα της ενέργειας, και εκεί πρέπει να διεκδικήσουμε 
χαλαρώσεις αντί σ’ αυτό το νομοσχέδιο.  Γιατί αυτό το νομοσχέδιο είναι εργαλείο το 
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οποίο μας βοηθά να βρούμε πόρους χρηματικούς, για να αποδεσμευτούμε κατά το 
δυνατό από το πετρέλαιο και να στραφούμε προς τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας.  
Αν είχαμε σήμερα 10% και 15% ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, όπως σ’ αυτή τη 
Βουλή σάς έλεγα το 2003, όταν ψηφίζαμε τη σχετική νομοθεσία, δε θα είχαμε σήμερα 
την ανάγκη να ψάχνουμε για ηλεκτροτουρμπίνες και ηλεκτρογεννήτριες στο εξωτερικό.  
Προς Θεού!   

 Αυτό το νομοσχέδιο, αν το χειριστεί σωστά η κυβέρνηση και η μελλοντική 
κυβέρνηση και η μελλοντική της μελλοντικής κυβέρνησης, θα μπορούμε το 2020 
τουλάχιστο να είμαστε σε μεγάλο βαθμό απεξαρτημένοι από το πετρέλαιο και τα 
παράγωγά του, το φυσικό αέριο, κατά την άποψή μας, ή άλλα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, να παρακαλέσω το γραμματέα να διαβάσει τις τροπολογίες των 
Οικολόγων πρώτα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενες τροπολογίες του κ. Γιώργου Περδίκη εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών  

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του υπό αναφορά νομοσχεδίου ως 
ακολούθως: 

1. Με την αντικατάσταση στο εδάφιο (3) του άρθρου 21 αυτού της φράσης 
«Τουλάχιστον 50%» (τρίτη γραμμή) με τη φράση «Το σύνολο». 

2. Με την προσθήκη αμέσως μετά την παράγραφο (β) του εδαφίου (3) του άρθρου 
21 αυτού της ακόλουθης επιφύλαξης: 

    «Νοείται ότι στα νοικοκυριά με χαμηλό και μεσαίο εισόδημα που 
προβαίνουν σε ενέργειες που προβλέπονται από την παρούσα 
παράγραφο δίνεται προτεραιότητα για οικονομική ενίσχυση από τις 
εισπράξεις που αναφέρονται στο εδάφιο (3) του παρόντος άρθρου.». 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της πρώτης τροπολογίας; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ένας, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ένας. 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχές; 
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Με σαράντα ψήφους εναντίον, μία ψήφο υπέρ και καμία αποχή, απορρίπτεται η 
πρώτη τροπολογία των Οικολόγων. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της δεύτερης τροπολογίας; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ένας, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Με σαράντα ψήφους εναντίον, μία ψήφο υπέρ και καμία αποχή, απορρίπτεται η 
δεύτερη τροπολογία των Οικολόγων. 

 Τώρα έχουμε τις κοινές τροπολογίες ∆ΗΚΟ-Ε∆ΕΚ-Οικολόγων.   

 Παρακαλώ το γραμματέα να τις διαβάσει. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενες τροπολογίες εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Κόμματος, του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ και του κ. 
Γιώργου Περδίκη εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών  

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του υπό αναφορά νομοσχεδίου ως 
ακολούθως: 

1. Με την αντικατάσταση της τελείας με άνω κάτω τελεία στο τέλος της 
παραγράφου (β) του εδαφίου (3) του άρθρου 8 αυτού και την προσθήκη 
αμέσως μετά των ακόλουθων επιφυλάξεων: 

  «Νοείται ότι η Αρμόδια Αρχή υποβάλλει γραπτώς στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κάθε έτος το σχεδιασμό του επόμενου έτους αναφορικά 
με τη χρήση των εσόδων που θα προκύψουν από τη δημοπράτηση των 
δικαιωμάτων, στον οποίο παρουσιάζεται η ποσοστιαία κατανομή των 
εσόδων προς κάθε σκοπό που αναφέρεται στο παρόν εδάφιο: 
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  Νοείται περαιτέρω ότι η Αρμόδια Αρχή υποβάλλει ετησίως στη 
Βουλή των Αντιπροσώπων αναλυτική κατάσταση στην οποία 
παρουσιάζεται η κατανομή του συνόλου των εσόδων που 
πραγματοποιήθηκαν από τον πλειστηριασμό των δικαιωμάτων του 
προηγούμενου έτους.». 

2. Με την αντικατάσταση της τελείας με άνω κάτω τελεία στο τέλος της 
παραγράφου (θ) του εδαφίου (3) του άρθρου 21 αυτού και την προσθήκη 
αμέσως μετά της ακόλουθης επιφύλαξης: 

  «Νοείται ότι η Αρμόδια Αρχή υποβάλλει γραπτώς στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κάθε έτος το σχεδιασμό του επόμενου έτους αναφορικά 
με τη χρήση των εσόδων που θα προκύψουν από τη δημοπράτηση των 
δικαιωμάτων, στον οποίο θα παρουσιάζεται η ποσοστιαία κατανομή των 
εσόδων προς κάθε σκοπό που αναφέρεται στο παρόν εδάφιο.». 

3. Με την αντικατάσταση της τελείας με άνω κάτω τελεία στο τέλος του εδαφίου (4) 
του άρθρου 21 αυτού και την προσθήκη αμέσως μετά της ακόλουθης 
επιφύλαξης: 

  «Νοείται ότι η Αρμόδια Αρχή υποβάλλει ετησίως στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναλυτική κατάσταση στην οποία παρουσιάζεται η 
κατανομή του συνόλου των εισπράξεων που πραγματοποιήθηκαν από 
τη δημοπράτηση των δικαιωμάτων του προηγούμενου έτους.». 

4. Με την τροποποίηση του άρθρου 36 αυτού με την προσθήκη αμέσως μετά: 

(α) τη λέξη «Επιτροπή» (πρώτη γραμμή) της φράσης «και στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων» και  

(β) τη λέξη «Επιτροπή» (δέκατη γραμμή) της φράσης «και στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων και αναρτάται στο διαδίκτυο».       

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Παρά το γεγονός ότι ο γραμματέας είναι ταχύτατος στην ανάγνωση, εάν 
συμφωνείτε, μελλοντικά, εφόσον έχουν κυκλοφορήσει οι τροπολογίες, να μην 
αναγιγνώσκονται.   

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Συμφωνούμε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εντάξει. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 ∆ε φταίει ο γραμματέας... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ∆εν είπα ότι φταίει, το αντίθετο είπα.  Ο γραμματέας είναι πρόθυμος και είναι 
και ταχύτατος εις την ανάγνωση. 
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Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Η κοινοβουλευτική ομάδα του όφειλε εδώ και βδομάδες να τον ενημερώσει. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Λοιπόν, πόσοι ψηφίζουν υπέρ της πρώτης τροπολογίας ∆ΗΚΟ-Ε∆ΕΚ-
Οικολόγων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είναι ομόφωνη. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Η πρώτη τροπολογία ομόφωνα εγκρίνεται. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της δεύτερης τροπολογίας ∆ΗΚΟ-Ε∆ΕΚ-Οικολόγων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είναι ομόφωνη. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Η δεύτερη τροπολογία ομόφωνα εγκρίνεται. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της τρίτης τροπολογίας ∆ΗΚΟ-Ε∆ΕΚ-Οικολόγων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είναι ομόφωνη. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Η τρίτη τροπολογία ομόφωνα εγκρίνεται. 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της τέταρτης τροπολογίας ∆ΗΚΟ-Ε∆ΕΚ-Οικολόγων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είναι ομόφωνη. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Η τέταρτη τροπολογία ομόφωνα εγκρίνεται. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Σκοπός και πεδίο εφαρμογής του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 3. 

 Άσκηση εξουσιών και εκτέλεση καθηκόντων κρατικών λειτουργών και 
αξιωματούχων.  Άρθρο 4. 

 Συντονισμός διαδικασιών.  Άρθρο 5. 
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 Πεδίο εφαρμογής του παρόντος Μέρους.  Άρθρο 6. 

 Συνολική ποσότητα δικαιωμάτων για τις αεροπορικές μεταφορές.  Άρθρο 7. 

 Μέθοδος κατανομής των δικαιωμάτων για τις αεροπορικές μεταφορές μέσω 
πλειστηριασμού.  Άρθρο 8. 

 Κατανομή και εκχώρηση δικαιωμάτων σε φορείς εκμετάλλευσης αεροσκαφών.  
Άρθρο 9. 

 Ειδικό αποθεματικό για ορισμένους φορείς εκμετάλλευσης αεροσκαφών.  
Άρθρο 10. 

 Σχέδια παρακολούθησης και υποβολής εκθέσεων.  Άρθρο 11. 

 Πεδίο εφαρμογής του παρόντος Μέρους.  Άρθρο 12. 

 Άδεια εκπομπής αερίων θερμοκηπίου.  Άρθρο 13. 

 Αιτήσεις, προϋποθέσεις και περιεχόμενο αδειών εκπομπής αερίων 
θερμοκηπίου.  Άρθρο 14. 

 Έκδοση άδειας.  Άρθρο 15. 

 Όροι άδειας εκπομπής αερίων θερμοκηπίου.  Άρθρο 16. 

 Αλλαγές που σχετίζονται με τις εγκαταστάσεις.  Άρθρο 17. 

 Ανάκληση ή τροποποίηση της άδειας.  Άρθρο 18. 

 Κοινοτική ποσότητα των εκχωρητέων κάθε χρόνο δικαιωμάτων.  Άρθρο 19. 

 Προσαρμογή της κοινοτικής ποσότητας δικαιωμάτων.  Άρθρο 20. 

 Πλειστηριασμός δικαιωμάτων.  Άρθρο 21. 

 Μεταβατικοί κοινοτικοί κανόνες για εναρμονισμένη δωρεάν κατανομή.  Άρθρο 
22. 

 Μητρώο.  Άρθρο 23. 

 Επιλογή της μεταβατικής δωρεάν κατανομής για εκσυγχρονισμό της 
παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας.  Άρθρο 24. 

 Εθνικά μέτρα εφαρμογής.  Άρθρο 25. 

 Χρήση CER και ΕRU που απορρέουν από δραστηριότητες έργων.  Άρθρο 26. 

 ∆ραστηριότητες έργων.  Άρθρο 27. 

 Μεταβίβαση, επιστροφή και ακύρωση δικαιωμάτων.  Άρθρο 28. 

 Μεταβατικές διατάξεις.  Άρθρο 29. 

 Παρακολούθηση.  Άρθρο 30. 

 Εξακρίβωση και διαπίστευση.  Άρθρο 31. 

 Αποκάλυψη πληροφοριών και επαγγελματικό απόρρητο.  Άρθρο 32. 
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 Πρόσβαση σε πληροφορίες.  Άρθρο 33. 

 Εντεταλμένο κράτος μέλος.  Άρθρο 34. 

 Βοήθεια από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό για την Ασφάλεια της Αεροναυτιλίας 
(Eurocontrol).  Άρθρο 35. 

 Υποβολή εκθέσεων από την Αρμόδια Αρχή.  Άρθρο 36. 

 Υποστήριξη δραστηριοτήτων ανάπτυξης υποδομής.  Άρθρο 37. 

 ∆ιαδικασίες για μονομερή ένταξη πρόσθετων δραστηριοτήτων και αερίων.  
Άρθρο 38. 

 Άρνηση Αρμόδιας Αρχής για εκχώρηση δικαιωμάτων ή πιστωτικών μορίων.  
Άρθρο 39. 

 Εξαίρεση μικρών εγκαταστάσεων υπό την επιφύλαξη ισοδύναμων μέτρων.  
Άρθρο 40. 

 Συμβουλευτική Επιτροπή.  Άρθρο 41. 

 Γνώμη κοινού.  Άρθρο 42. 

 Αρχιεπιθεωρητής και Επιθεωρητές.  Άρθρο 43. 

 Καθήκοντα και εξουσίες Αρχιεπιθεωρητών και Επιθεωρητών.  Άρθρο 44. 

 Ειδοποίηση βελτίωσης και απαγορευτικής ειδοποίησης.  Άρθρο 45. 

 Αδικήματα και ποινές.  Άρθρο 46. 

 Επιβολή διοικητικού προστίμου.  Άρθρο 47. 

 ∆ημοσίευση ονομάτων.  Άρθρο 48. 

 Επιβολή απαγόρευσης λειτουργίας φορέα εκμετάλλευσης αεροσκαφών από 
την Επιτροπή.  Άρθρο 49. 

 Αρχείο.  Άρθρο 50. 

 Τέλη.  Άρθρο 51. 

 Έκδοση κανονισμών.  Άρθρο 52. 

 Τροποποιήσεις Παραρτημάτων του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 53. 

 Εξουσία Υπουργού για εφαρμογή προτύπων.  Άρθρο 54. 

 Κατάργηση.  Άρθρο 55. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει οιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 μέχρι 55; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 μέχρι 55 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Θέσπισης Συστήματος Εμπορίας 
∆ικαιωμάτων Εκπομπής Αερίων του Θερμοκηπίου Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει οιαδήποτε ένσταση στην ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 36 θέμα είναι «Οι περί Προστασίας και ∆ιαχείρισης των Υδάτων 
(Τεχνικές Προδιαγραφές για τη Χημική Ανάλυση και Παρακολούθηση της Κατάστασης 
των Υδάτων) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Περιβάλλοντος για τους κανονισμούς 
«Οι περί Προστασίας και ∆ιαχείρισης των Υδάτων (Τεχνικές Προδιαγραφές για 

τη Χημική Ανάλυση και Παρακολούθηση της Κατάστασης των Υδάτων) 
Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Αδάμος Αδάμου, πρόεδρος Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Γιώργος Περδίκης Γιώργος Γεωργίου  

 Νίκος Τορναρίτης Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Ανδρέας Κυπριανού 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος μελέτησε τους πιο πάνω 
κανονισμούς σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 8 Ιουλίου 2011.  Στα 
πλαίσια της συνεδρίασης αυτής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν στην επιτροπή 
εκπρόσωποι του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων, του Τμήματος Γεωλογικής 
Επισκόπησης και του Τμήματος Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών του Υπουργείου 
Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, του Γενικού Χημείου του Κράτους του 
Υπουργείου Υγείας, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας και του 
Συνδέσμου Εργαστηρίων Κύπρου (Cyprus Lab).  

 Σκοπός των κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 32 του περί 
Προστασίας και ∆ιαχείρισης των Υδάτων Νόμου, είναι η θέσπιση δευτερογενούς 
νομοθεσίας για εναρμόνιση με το κοινοτικό κεκτημένο και ειδικότερα με την Οδηγία 
2009/90/ΕΚ της Επιτροπής της 31ης Ιουλίου 2009 για τη θέσπιση τεχνικών 
προδιαγραφών για τη χημική ανάλυση και παρακολούθηση της κατάστασης των 
υδάτων, σύμφωνα με την Οδηγία 2000/60/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του 
Συμβουλίου. 

 Κύριος σκοπός της Οδηγίας 2009/90/ΕΚ είναι η διασφάλιση της ποιότητας και 
της συγκρισιμότητας των αναλυτικών αποτελεσμάτων των εργαστηρίων στα οποία 
ανατίθεται η χημική παρακολούθηση των υδάτων σύμφωνα με την Οδηγία Πλαίσιο 
2000/60/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 23ης Οκτωβρίου 
2000 για τη θέσπιση πλαισίου κοινοτικής δράσης στον τομέα της πολιτικής των 
υδάτων.  
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 Ας σημειωθεί ότι η Κυπριακή ∆ημοκρατία οφείλει να εναρμονισθεί με την εν 
λόγω Οδηγία μέχρι την 20ή Αυγούστου 2011. 

 Ειδικότερα, με τους προτεινόμενους κανονισμούς καθορίζονται:  

1. οι τεχνικές προδιαγραφές που πρέπει να πληρούν τα εργαστήρια τα οποία 
προβαίνουν σε χημικές αναλύσεις και παρακολουθήσεις της κατάστασης των 
υδάτων, 

2. τα ελάχιστα κριτήρια επιδόσεων για τις αναλυτικές μεθόδους που πρέπει να 
εφαρμόζονται για την παρακολούθηση της κατάστασης των υδάτων, των 
ιζημάτων και των ζώντων οργανισμών και 

3. οι κανόνες για την απόδειξη της ποιότητας των αναλυτικών αποτελεσμάτων.    

 Σύμφωνα με την εκπρόσωπο του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων και το 
επεξηγηματικό σημείωμα που συνοδεύει τους κανονισμούς, τα κράτη μέλη οφείλουν 
να εξασφαλίζουν ότι όλες οι αναλυτικές μέθοδοι, συμπεριλαμβανομένων των 
εργαστηριακών, των επιτόπιων και των αυτόματων (on-line), που χρησιμοποιούνται 
για τη χημική παρακολούθηση των νερών επικυρώνονται και τεκμηριώνονται 
σύμφωνα με το πρότυπο EN ISO/IEC-17025, που αφορά τις γενικές απαιτήσεις για 
την ικανότητα των εργαστηριακών δοκιμών και διακριβώσεων και το οποίο περιέχει τις 
κατάλληλες διεθνείς προδιαγραφές για την επικύρωση των εν λόγω μεθόδων ή άλλο 
ισοδύναμο, διεθνώς αποδεκτό πρότυπο. 

 Η ίδια εκπρόσωπος πρόσθεσε ότι οι κανονισμοί αφορούν κυρίως τα 
κυβερνητικά χημικά εργαστήρια, του Γενικού Χημείου του Κράτους, του Τμήματος 
Αναπτύξεως Υδάτων, του Τμήματος Γεωλογικής Επισκόπησης και του Τμήματος 
Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών, τα οποία εμπλέκονται στη χημική παρακολούθηση 
των υδάτων, ενδέχεται όμως μελλοντικά να ανατεθούν ορισμένες χημικές αναλύσεις 
σε ιδιωτικά εργαστήρια μέσω της διαδικασίας σύναψης συμβάσεων.  Σε τέτοια 
περίπτωση πρέπει και τα ιδιωτικά εργαστήρια να εφαρμόζουν τις απαιτούμενες 
πρακτικές, σύμφωνα με την Οδηγία 2009/90/ΕΚ.     

 Η εκπρόσωπος του Γενικού Χημείου του Κράτους διευκρίνισε ότι τα εργαστήρια 
του Γενικού Χημείου του Κράτους στα οποία διεξάγονται αναλύσεις νερών είναι 
διαπιστευμένα και εφαρμόζουν τις πρόνοιες του προτύπου EN ISO/IEC-17025:2005 
και πρόσθεσε ότι τα εργαστήρια αυτά αποδεικνύουν την ικανότητα ανάλυσης των 
σχετικών παραμέτρων με τη συμμετοχή τους σε προγράμματα δοκιμών ικανότητας, 
καθώς επίσης με την ανάλυση διαθέσιμων υλικών αναφοράς, βάσει των απαιτήσεων 
της Οδηγίας 2009/90/ΕΚ. 

 Οι εκπρόσωποι του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων, του Τμήματος Γεωλογικής 
Επισκόπησης και του Τμήματος Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών ενημέρωσαν την 
επιτροπή ότι έχουν γίνει οι απαραίτητες προεργασίες στα χημικά εργαστήρια των 
τμημάτων, ώστε αυτά να είναι πλήρως εναρμονισμένα με τις απαιτήσεις που 
προκύπτουν από την Οδηγία 2009/90/ΕΚ.   

 Ο εκπρόσωπος του Συνδέσμου Εργαστηρίων Κύπρου (Cyprus Lab), χωρίς να 
διαφωνεί με τις προτεινόμενες διατάξεις, εξέφρασε τις επιφυλάξεις του σχετικά με την 
ετοιμότητα των ιδιωτικών εργαστηρίων να ανταποκριθούν έγκαιρα στις νέες 
απαιτήσεις, σύμφωνα με την εν λόγω Οδηγία, αφού ορισμένα από τα εργαστήρια 
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μελών του συνδέσμου δεν είναι διαπιστευμένα σύμφωνα με το πρότυπο EN ISO/IEC-
17025.    

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος, 
λαμβάνοντας υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή 
την έγκριση των κανονισμών όπως αυτοί κατατέθηκαν από την εκτελεστική εξουσία. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ομιλητές επί θέματος αρχής υπάρχουν; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 37 θέμα είναι «Ο περί της Σύστασης Ευρωπαϊκών Συμβουλίων 
Εργαζομένων Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

 Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων για το νομοσχέδιο «Ο περί της Σύστασης Ευρωπαϊκών 

Συμβουλίων Εργαζομένων Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Σκεύη Κούτρα Κουκουμά, αναπλ. πρόεδρος Ανδρέας Πιτσιλλίδης 

 Πανίκκος Σταυριανός Άγγελος Βότσης 

 Χρήστος Στυλιανίδης Αθηνά Κυριακίδου 

 Μάριος Μαυρίδης Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων εξέτασε 
το υπό αναφορά νομοσχέδιο σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 4  Ιουλίου 
2011.  Στη συνεδρία κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, του Γραφείου 
του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας, των συνδικαλιστικών οργανώσεων ΠΕΟ και 
ΣΕΚ και της εργοδοτικής οργάνωσης ΟΕΒ.  Οι εκπρόσωποι της συνδικαλιστικής 
οργάνωσης ∆ΕΟΚ και της εργοδοτικής οργάνωσης ΚΕΒΕ, παρ’ όλο που κλήθηκαν, 
δεν παρευρέθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός του νομοσχεδίου είναι η εναρμόνιση της κυπριακής νομοθεσίας με τις 
πρόνοιες της Οδηγίας 2009/38/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου 
της 6ης Μαΐου 2009 για τη θέσπιση ευρωπαϊκού συμβουλίου εργαζομένων ή 
διαδικασίας σε επιχειρήσεις και ομίλους επιχειρήσεων κοινοτικής κλίμακας, με σκοπό 
να ενημερώνονται οι εργαζόμενοι και να ζητείται η γνώμη τους.  Σημειώνεται ότι η εν 
λόγω Οδηγία αντικαθιστά την Οδηγία 94/45/ΕΚ του Συμβουλίου της 22ας Σεπτεμβρίου 
1994 για τη θέσπιση μίας ευρωπαϊκής επιτροπής επιχείρησης ή μίας διαδικασίας σε 
επιχειρήσεις και ομίλους επιχειρήσεων κοινοτικής κλίμακας, με σκοπό να 
ενημερώνονται οι εργαζόμενοι και να ζητείται η γνώμη τους, η οποία μεταφέρθηκε στο 
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κυπριακό δίκαιο με την ψήφιση του περί της Σύστασης Ευρωπαϊκών Επιτροπών 
Επιχειρήσεων Νόμου (Νόμος αριθμός 68 του 2002, όπως αυτός τροποποιήθηκε το 
2003 και το 2007).   

 Σημειώνεται ότι με βάση το άρθρο 16 της νέας Οδηγίας τα κράτη μέλη όφειλαν 
να θέσουν σε ισχύ τις αναγκαίες νομοθετικές διατάξεις, για να συμμορφωθούν με τις 
πρόνοιές της, το αργότερο μέχρι τις 6 Ιουνίου 2011.  Συναφώς, επισημαίνεται ότι το 
υπό εξέταση νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή των Αντιπροσώπων στις 9 Ιουνίου 
2011. 

 Σύμφωνα με την εκπρόσωπο του Τμήματος Εργασιακών Σχέσεων του 
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, με τον προτεινόμενο νόμο 
διασφαλίζεται και βελτιώνεται το δικαίωμα των εργαζομένων για ενημέρωση και 
διαβούλευση σε κοινοτικής κλίμακας επιχειρήσεις και ομίλους επιχειρήσεων.  
Ειδικότερα, η ίδια εκπρόσωπος επισήμανε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Ο όρος “επιχείρηση κοινοτικής κλίμακας” καλύπτει κάθε επιχείρηση που 
απασχολεί τουλάχιστον χίλιους εργαζομένους στα κράτη μέλη και τουλάχιστον 
εκατό πενήντα εργαζομένους σε καθένα από δύο τουλάχιστον διαφορετικά 
κράτη μέλη και ο όρος “κοινοτικής κλίμακας όμιλος επιχειρήσεων” καλύπτει 
κάθε όμιλο επιχειρήσεων που απασχολεί τουλάχιστον χίλιους εργαζομένους 
στα κράτη μέλη, έχει τουλάχιστον δύο επιχειρήσεις μέλη του σε διαφορετικά 
κράτη μέλη και μία επιχείρηση μέλος του ομίλου απασχολεί τουλάχιστον εκατό 
πενήντα εργαζομένους σε ένα κράτος μέλος και μία άλλη επιχείρηση μέλος του 
ομίλου απασχολεί τουλάχιστον εκατό πενήντα εργαζομένους σε άλλο κράτος 
μέλος.   

 ∆ιευκρινίζεται ότι με βάση σχετική πρόνοια του νομοσχεδίου ο πιο πάνω 
αναφερόμενος κατώτατος αριθμός εργαζομένων που απαιτείται να 
απασχολείται στην επιχείρηση ή στον όμιλο καθορίζεται με βάση το σύνολο 
των εργαζομένων υπό οποιοδήποτε καθεστώς, περιλαμβανομένης της μερικής 
απασχόλησης στην επιχείρηση τα τελευταία δύο χρόνια.   

2. Ο προτεινόμενος νόμος, όπως και ο υπό κατάργηση νόμος, εφαρμόζεται σε 
επιχειρήσεις κοινοτικής κλίμακας που είναι εγκατεστημένες στην Κυπριακή 
∆ημοκρατία και σε κοινοτικής κλίμακας ομίλους επιχειρήσεων των οποίων η 
ελέγχουσα ή η μητρική επιχείρηση είναι εγκατεστημένη στην Κυπριακή 
∆ημοκρατία.  Η εκπρόσωπος του Τμήματος Εργασιακών Σχέσεων διευκρίνισε 
ότι στην πράξη ο προτεινόμενος νόμος θα εφαρμόζεται σε πολύ περιορισμένο 
αριθμό επιχειρήσεων και κυρίως σε κυπριακές τράπεζες που διατηρούν 
παραρτήματα σε άλλα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.   

3. Με πρωτοβουλία της κεντρικής διεύθυνσης της επιχείρησης ή ύστερα από 
γραπτό αίτημα εκατό τουλάχιστον εργαζομένων συγκροτείται ειδική 
διαπραγματευτική ομάδα από τους εργαζομένους,  η οποία αναλαμβάνει τη 
διαπραγμάτευση με την κεντρική διεύθυνση της επιχείρησης ή του ομίλου 
επιχειρήσεων συμφωνίας που καθορίζει το πεδίο δράσης, τη σύνθεση, τα 
καθήκοντα και τη διάρκεια της θητείας του ευρωπαϊκού συμβουλίου 
εργαζομένων ή τις ρυθμίσεις της διαδικασίας για την ενημέρωση των 
εργαζομένων και τη διαβούλευση με αυτούς. 
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4. Η κεντρική διεύθυνση και η ειδική διαπραγματευτική ομάδα μπορούν, αντί να 
προχωρήσουν στη σύναψη της αναφερόμενης στο σημείο 3 συμφωνίας, να 
αποφασίσουν την εφαρμογή των επικουρικών υποχρεώσεων που 
περιλαμβάνονται στο Μέρος IV του νομοσχεδίου και λειτουργούν ως πρότυπο 
λειτουργίας του ευρωπαϊκού συμβουλίου εργαζομένων.  Οι επικουρικές 
υποχρεώσεις εφαρμόζονται και σε περίπτωση που η κεντρική διεύθυνση 
αρνηθεί την έναρξη διαπραγματεύσεων εντός εξαμήνου από την υποβολή του 
αιτήματος των εργαζομένων για σύσταση ευρωπαϊκού συμβουλίου 
εργαζομένων. 

5. Η αρμοδιότητα του ευρωπαϊκού συμβουλίου εργαζομένων και το πεδίο 
εφαρμογής της διαδικασίας ενημέρωσης των εργαζομένων και διαβούλευσης 
με αυτούς περιορίζονται σε “διακρατικά ζητήματα”.  Ως τέτοια ορίζονται τα 
ζητήματα που αφορούν το σύνολο της επιχείρησης ή του ομίλου επιχειρήσεων 
κοινοτικής κλίμακας ή τουλάχιστον δύο επιχειρήσεις ή εγκαταστάσεις της 
επιχείρησης ή του ομίλου που βρίσκονται σε δύο διαφορετικά κράτη μέλη. 

6. Τα θέματα για τα οποία γίνεται ενημέρωση του ευρωπαϊκού συμβουλίου 
εργαζομένων αφορούν κυρίως τη δομή, τη χρηματοοικονομική κατάσταση, την 
πιθανή εξέλιξη των δραστηριοτήτων, την παραγωγή και τις πωλήσεις της 
επιχείρησης ή του ομίλου επιχειρήσεων κοινοτικής κλίμακας.  Τα θέματα για τα 
οποία γίνεται διαβούλευση με το ευρωπαϊκό συμβούλιο εργαζομένων αφορούν 
κυρίως την κατάσταση και την πιθανή εξέλιξη της απασχόλησης, τις 
επενδύσεις, τις σημαντικές οργανωτικές αλλαγές, την εισαγωγή νέων μεθόδων 
εργασίας ή διαδικασιών παραγωγής, τις μεταφορές παραγωγής, τις 
συγχωνεύσεις, τη μείωση του μεγέθους ή την παύση λειτουργίας επιχειρήσεων, 
εγκαταστάσεων ή σημαντικών τμημάτων τους και τις ομαδικές απολύσεις. 

 Οι εκπρόσωποι των συνδικαλιστικών οργανώσεων ΠΕΟ και ΣΕΚ εξέφρασαν τη 
συμφωνία των οργανώσεών τους με τις πρόνοιες του νομοσχεδίου, παρ’ όλο που 
συγκεκριμένες εισηγήσεις που οι οργανώσεις κατέθεσαν στο στάδιο της ετοιμασίας 
του νομοσχεδίου δεν υιοθετήθηκαν πλήρως από το Υπουργείο Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων.   

 Ο εκπρόσωπος της εργοδοτικής οργάνωσης ΟΕΒ επίσης εξέφρασε τη 
συμφωνία της οργάνωσής του με τις πρόνοιες του νομοσχεδίου και ταυτόχρονα 
διαβίβασε στην επιτροπή και τη συμφωνία του ΚΕΒΕ, το οποίο δεν κατέστη δυνατόν 
να εκπροσωπηθεί στη συνεδρία της επιτροπής.   

 Στο στάδιο της διεξαγωγής της συζήτησης μέλη της επιτροπής ήγειραν το 
ζήτημα της πιθανής επικάλυψης υφιστάμενων αρμοδιοτήτων και της συνδικαλιστικής 
δράσης εκπροσώπων των εργαζομένων από τις πρόνοιες του νομοσχεδίου ή ακόμη 
της σύγκρουσης των προνοιών του νομοσχεδίου με την υφιστάμενη πρακτική 
διαπραγμάτευσης των όρων εργασίας.   

 Τοποθετούμενη στο πιο πάνω εγερθέν ζήτημα η εκπρόσωπος του Τμήματος 
Εργασιακών Σχέσεων επισήμανε ότι τα ευρωπαϊκά συμβούλια εργαζομένων δε 
διαπραγματεύονται όρους εργασίας, όπως είναι για παράδειγμα οι μισθοί ή το ωράριο 
εργασίας, αλλά έχουν συμβουλευτικό ρόλο όσον αφορά συγκεκριμένα θέματα που 
αφορούν την επιχείρηση, όπως είναι οι μέθοδοι εργασίας, οι συγχωνεύσεις και άλλα 
θέματα.  Περαιτέρω, η ίδια δήλωσε ότι, σύμφωνα με σχετική πρόνοια του 
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νομοσχεδίου, οι αντιπρόσωποι των εργαζομένων που συμμετέχουν στην ειδική 
διαπραγματευτική ομάδα εκλέγονται κατά προτεραιότητα από τις υπάρχουσες 
συνδικαλιστικές οργανώσεις και, όπου δεν υπάρχουν τέτοιες οργανώσεις, εκλέγονται 
απευθείας από τους εργαζομένους με άμεση εκλογή.   

 Συναφώς, διευκρινίζεται ότι με βάση το άρθρο 23(2) του υπό συζήτηση 
νομοσχεδίου ο προτεινόμενος νόμος «δε θίγει τα δικαιώματα των εργαζομένων τα 
σχετικά με την ενημέρωσή τους και με τις διαβουλεύσεις με αυτούς, τα οποία 
υφίστανται σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία και πρακτική».   

 Τα μέλη της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων, αφού έλαβαν υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν τους, επιφυλάχθηκαν να 
τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 ∆εύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Σκοπός και πεδίο εφαρμογής.  Άρθρο 3. 

 Σύσταση Ευρωπαϊκού Συμβουλίου.  Άρθρο 4. 

 Ελέγχουσα Επιχείρηση.  Άρθρο 5. 

 Τρόπος καθορισμού κατώτατου αριθμού εργαζομένων.  Άρθρο 6. 

 Ευθύνη για τη σύσταση ευρωπαϊκού συμβουλίου εργαζομένων ή την 
καθιέρωση διαδικασίας για την ενημέρωση των εργαζομένων και τη διαβούλευση με 
αυτούς.  Άρθρο 7. 

 Ειδική διαπραγματευτική ομάδα.  Άρθρο 8. 

 Σύσταση ειδικής διαπραγματευτικής ομάδας.  Άρθρο 9. 

 Καθήκοντα ειδικής διαπραγματευτικής ομάδας.  Άρθρο 10. 

 Περιεχόμενο της συμφωνίας.  Άρθρο 11. 

 Εφαρμογή επικουρικών υποχρεώσεων.  Άρθρο 12. 

 Σύσταση ευρωπαϊκού συμβουλίου εργαζομένων.  Άρθρο 13. 

 Σύνθεση ευρωπαϊκού συμβουλίου εργαζομένων.  Άρθρο 14. 

 Αρμοδιότητες ευρωπαϊκού συμβουλίου εργαζομένων.  Άρθρο 15. 

 Λειτουργίες ευρωπαϊκού συμβουλίου εργαζομένων.  Άρθρο 16. 

 Εμπιστευτικές πληροφορίες.  Άρθρο 17. 
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 Αρχές που διέπουν τις σχέσεις κεντρικής διεύθυνσης, ευρωπαϊκού συμβουλίου 
εργαζομένων και εκπροσώπων των εργαζομένων.  Άρθρο 18. 

 Ρόλος και προστασία των εκπροσώπων των εργαζομένων.  Άρθρο 19. 

 Προσαρμογή.  Άρθρο 20. 

 Ισχύουσες συμφωνίες.  Άρθρο 21. 

 Αδικήματα και ποινές.  Άρθρο 22. 

 Επιφυλάξεις.  Άρθρο 23. 

 Κατάργηση.  Άρθρο 24. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 24; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 24 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί της Σύστασης Ευρωπαϊκών 
Συμβουλίων Εργαζομένων Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα θέματα υπ’ αριθμόν 38 και 39 δεν είναι έτοιμα. 

 Το υπ’ αριθμόν 40 θέμα είναι «Ο περί Στρατιωτικού Ποινικού Κώδικα και 
∆ικονομίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Άμυνας για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Στρατιωτικού Ποινικού Κώδικα και ∆ικονομίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 

2011» 

Παρόντες: 

 Γιώργος Βαρνάβα, πρόεδρος Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Νίκος Κατσουρίδης Γεώργιος Προκοπίου 

 Σωτήρης Σαμψών Νίκος Κουτσού 

 Ανδρέας Πιτσιλλίδης Ζαχαρίας Κουλίας 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης Μη μέλη της επιτροπής: 

 Άριστος ∆αμιανού Κώστας Κωνσταντίνου 
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 Χρίστος Μέσης Ευθύμιος ∆ίπλαρος 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Άμυνας μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιηθήκαν στις 30 Ιουνίου και στις 7 Ιουλίου 2011.  
Στα πλαίσια των συνεδριάσεων της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ο 
Υπουργός Άμυνας, ο Αρχηγός της Εθνικής Φρουράς και ο Γενικός ∆ιευθυντής του 
Υπουργείου Άμυνας συνοδευόμενοι από υπηρεσιακούς παράγοντες και εκπρόσωπος 
του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Στρατιωτικού 
Ποινικού Κώδικα και ∆ικονομίας Νόμου, έτσι ώστε οι πρόνοιές του να συνάδουν με το 
νέο περί Εθνικής Φρουράς Νόμο του 2011 και επιπρόσθετα να ρυθμιστούν ορισμένα 
κενά και αντιφάσεις που παρατηρήθηκαν κατά την εφαρμογή του. 

 Ειδικότερα, με το νομοσχέδιο όπως αρχικά κατατέθηκε στη Βουλή προτείνονται 
μεταξύ άλλων οι ακόλουθες τροποποιήσεις της πιο πάνω αναφερόμενης βασικής 
νομοθεσίας:  

1. Αντικαθίσταται η ερμηνεία του όρου “οπλίτης” που περιλαμβάνεται σε αυτήν, 
έτσι ώστε να μη βρίσκεται σε αντίφαση με την ερμηνεία του όρου “αξιωματικός”. 

2. Αντικαθίσταται η ερμηνεία του όρου “στρατιωτικός” που περιλαμβάνεται σε 
αυτήν, έτσι ώστε να περιλαμβάνει κάθε πρόσωπο που υπηρετεί στο στρατό.  

3. Αντικαθίστανται οι διατάξεις της που αφορούν τη σύνθεση του Στρατιωτικού 
∆ικαστηρίου.   Με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις προβλέπονται τα ακόλουθα: 

 α. ∆ιασαφηνίζεται ότι ο πρόεδρός του φέρει το βαθμό του υποστράτηγου. 

 β.  Καθορίζεται ο βαθμός των στρατοδικών που θα συνθέτουν το 
Στρατιωτικό ∆ικαστήριο, ανάλογα με την ιδιότητα και το βαθμό που φέρει 
ο κατηγορούμενος. 

 γ. Εισάγεται πρόνοια με την οποία προβλέπεται ότι στη δικαιοδοσία του 
Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου θα υπάγονται και οι αξιωματικοί βαθμού 
συνταγματάρχη, οι οποίοι με βάση την υφιστάμενη νομοθεσία υπάγονται 
στη δικαιοδοσία του Κακουργιοδικείου.   

4. Τροποποιείται η διάταξή της που αφορά τη δικαιοδοσία του Στρατιωτικού 
∆ικαστηρίου με την εισαγωγή σε αυτήν πρόνοιας σύμφωνα με την οποία θα 
υπάγονται επιπρόσθετα σε αυτήν και οι στρατιωτικοί που για οποιοδήποτε 
λόγο παύουν να ανήκουν στις τάξεις του στρατού αναφορικά με αδικήματα που 
έχουν διαπράξει κατά τη διάρκεια της ενεργούς υπηρεσίας τους. 

5. Τροποποιούνται οι διατάξεις της που αφορούν τη διαδικασία διεξαγωγής 
ανάκρισης αυτεπάγγελτα είτε κατόπιν διαταγής των προσώπων που έχουν 
τέτοιο δικαίωμα, δυνάμει των διατάξεων της βασικής νομοθεσίας.   

6. Τροποποιούνται οι διατάξεις της που αφορούν την υποβολή του φακέλου της 
ανάκρισης. 

7. Τροποποιούνται ορισμένες διατάξεις της, για να συνάδουν με το νέο περί 
Εθνικής Φρουράς Νόμο του 2011. 
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 Σύμφωνα με τον Υπουργό Άμυνας, η κατάθεση του νομοσχεδίου στη Βουλή 
κρίθηκε αναγκαία, έτσι ώστε να τροποποιηθούν ορισμένες διατάξεις του περί 
Στρατιωτικού Ποινικού Κώδικα και ∆ικονομίας Νόμου, για να συνάδουν με τον περί 
Εθνικής Φρουράς Νόμο του 2011, ο οποίος ψηφίστηκε πρόσφατα από τη Βουλή, και 
επιπρόσθετα να ρυθμιστούν ορισμένα κενά που παρατηρήθηκαν κατά την εφαρμογή 
του και να διορθωθούν ορισμένες αντιφάσεις που παρατηρούνται συνεπεία 
ορισμένων τροποποιήσεων που επήλθαν σε αυτόν. 

 Περαιτέρω, στην πρώτη συνεδρία της επιτροπής ο Υπουργός Άμυνας 
ενημέρωσε την επιτροπή ότι το υπουργείο του, υπό το φως της απόφασης του 
Ανωτάτου ∆ικαστηρίου, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 2011, στην υπ’ αριθμόν 139/2011 
Πολιτική Αίτηση, που εκδόθηκε μετά την κατάθεση του νομοσχεδίου στη Βουλή, 
αναφορικά με τη δικαιοδοσία του Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου, έκρινε, έπειτα από 
σχετική μελέτη και συζήτηση του όλου θέματος τόσο με τη Νομική Υπηρεσία όσο και 
με τον πρόεδρο του Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου και το Στρατιωτικό Εισαγγελέα, ότι 
απαιτείται η τροποποίηση ορισμένων προνοιών του νομοσχεδίου  που αρχικά 
κατατέθηκε στη Βουλή, καθώς και η τροποποίηση των διατάξεων της βασικής 
νομοθεσίας που αφορούν τη δικαιοδοσία του Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου.   

 Ειδικότερα, όπως ανέφερε ο Υπουργός Άμυνας, το Ανώτατο ∆ικαστήριο με την 
απόφασή του απέρριψε αίτηση του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας για ακύρωση 
της απόφασης του Επαρχιακού ∆ικαστηρίου Πάφου με την οποία το εν λόγω 
δικαστήριο έκρινε πως δεν είχε αρμοδιότητα να εκδικάσει ποινική υπόθεση εναντίον 
στρατιωτικού που αφορούσε κατηγορίες για στρατιωτικά αδικήματα.  Αξίζει να 
σημειωθεί, όπως τόνισε ο ίδιος ο υπουργός, ότι μέχρι την ημερομηνία έκδοσης της 
απόφασης του Επαρχιακού ∆ικαστηρίου Πάφου οι υποθέσεις των στρατιωτικών που 
διέπρατταν αδικήματα που προβλέπονται στον ποινικό κώδικα ή σε οποιοδήποτε 
άλλο νόμο εκδικάζονταν από τα κοινά ποινικά δικαστήρια, εκτός από τις 
καθοριζόμενες στο Στρατιωτικό Ποινικό Κώδικα εξαιρέσεις.  Συναφώς, σημείωσε ο 
ίδιος ο υπουργός, στη βάση της συζήτησης που διεξήχθη με εκπροσώπους της 
Νομικής Υπηρεσίας και λαμβάνοντας υπόψη ότι τα ειδικά δικαστήρια δεν πρέπει να 
έχουν ευρεία γενική αρμοδιότητα αλλά ειδική αρμοδιότητα, το Υπουργείο Άμυνας 
κρίνει πως το Στρατιωτικό ∆ικαστήριο πρέπει να έχει δικαιοδοσία μόνο για τα 
στρατιωτικά αδικήματα και κατ’ εξαίρεση για άλλα αδικήματα υπό προϋποθέσεις.   

 Υπό το φως των πιο πάνω, όπως ανέφερε ο Υπουργός Άμυνας, το Υπουργείο 
Άμυνας σε συνεργασία με τη Νομική Υπηρεσία επεξεργάστηκε σχετικές 
τροποποιήσεις της βασικής νομοθεσίας που διέπει το στρατιωτικό ποινικό κώδικα, 
έτσι ώστε να επανακαθοριστεί η δικαιοδοσία του Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου με τρόπο 
που να μην υπάρχουν ασάφειες και παρερμηνείες σε σχέση με αυτήν, των οποίων η 
νομοτεχνική επεξεργασία από τη Νομική Υπηρεσία θα ολοκληρωθεί εντός ολίγων 
ημερών και θα κατατεθεί νέο διαμορφωμένο κείμενο στην επιτροπή. 

 Στο στάδιο της μελέτης του νομοσχεδίου μέλη της επιτροπής ζήτησαν 
πρόσθετα στοιχεία και επεξηγήσεις σε σχέση με τις πρόνοιές του από τον Υπουργό 
Άμυνας  και παράλληλα υπέβαλαν ορισμένες εισηγήσεις για τροποποίηση του 
κειμένου του. 

 Σε μεταγενέστερο στάδιο το Υπουργείο Άμυνας κατέθεσε διαμορφωμένο 
κείμενο του νομοσχεδίου στην επιτροπή, στο οποίο περιλήφθηκαν οι τροποποιήσεις 
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που κρίθηκε αναγκαίο να επέλθουν στην υπό τροποποίηση βασική νομοθεσία από το 
Υπουργείο Άμυνας, έπειτα από εισήγηση του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας 
υπό το φως της απόφασης του Ανωτάτου ∆ικαστηρίου, όπως ενημερώθηκε η 
επιτροπή σε προηγούμενο στάδιο της συζήτησης του νομοσχεδίου, καθώς και 
τροποποιήσεις στη βάση των εισηγήσεων που υπέβαλαν μέλη της επιτροπής για 
τροποποίηση του κειμένου του νομοσχεδίου. 

 Ειδικότερα, με το αναθεωρημένο κείμενο που κατατέθηκε στην επιτροπή από 
το Υπουργείο Άμυνας επήλθαν μεταξύ άλλων οι ακόλουθες τροποποιήσεις στο αρχικό 
κείμενο του νομοσχεδίου: 

1. Προστέθηκε σε αυτό σχετική πρόνοια με την οποία τροποποιείται η διάταξη της 
βασικής νομοθεσίας που καθορίζει την ευθύνη των στρατιωτικών επί κοινών 
αδικημάτων τα οποία θεωρούνται στρατιωτικά αδικήματα κατά τις διατάξεις του 
στρατιωτικού ποινικού κώδικα, έτσι ώστε να καθοριστεί πότε οι στρατιωτικοί θα 
υπάγονται στη δικαιοδοσία του Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου, όταν διαπράττουν 
αδικήματα που προβλέπονται στον ποινικό κώδικα ή οποιοδήποτε άλλο νόμο.      

2. Αντικαταστάθηκε η σχετική πρόνοιά του με την οποία τροποποιείται η 
δικαιοδοσία του Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου, έτσι ώστε να επανακαθοριστεί η 
δικαιοδοσία του.   

3. Προστέθηκε σε αυτό πρόνοια με την οποία τροποποιείται η σχετική πρόνοια 
της βασικής νομοθεσίας που ρυθμίζει τη συμμετοχή στρατιωτικών και ιδιωτών 
στη διάπραξη αδικήματος.  Ειδικότερα, με την πρόνοια αυτή προβλέπεται ότι, 
σε περίπτωση που υπάρχει συμμετοχή σε κακούργημα ή πλημμέλημα και 
ορισμένοι από τους συμμέτοχους υπάγονται στη δικαιοδοσία του Στρατιωτικού 
∆ικαστηρίου και ορισμένοι στη δικαιοδοσία των κοινών ποινικών δικαστηρίων, 
θα υπάγονται όλοι στη δικαιοδοσία των κοινών ποινικών δικαστηρίων.  
Περαιτέρω, προβλέπεται ότι σε κάθε περίπτωση οι δίκες θα μπορούν να 
χωρισθούν, αν από την ένωσή τους δυνατόν να προκύψει οποιαδήποτε βλάβη.   

4. Προστέθηκε πρόνοια στο νομοσχέδιο με την οποία ρυθμίζεται η συρροή 
αδικημάτων.  Με την πρόνοια αυτή προβλέπεται ότι, σε περίπτωση που 
οποιοσδήποτε διαπράττει περισσότερα από ένα αδικήματα που απορρέουν 
από τα ίδια ή συναφή πραγματικά γεγονότα, για ορισμένα από τα οποία 
δικαιοδοσία έχει το Στρατιωτικό ∆ικαστήριο και για ορισμένα άλλα τα κοινά 
ποινικά δικαστήρια, θα υπάγεται για όλα τα αδικήματα στη δικαιοδοσία: 

 α. του Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου, αν για το βαρύτερο από τα αδικήματα 
δικαιοδοσία έχει το Στρατιωτικό ∆ικαστήριο, ή 

 β. των κοινών ποινικών δικαστηρίων, αν για το βαρύτερο από τα αδικήματα 
δικαιοδοσία έχουν τα κοινά ποινικά δικαστήρια.   

5. Βελτιώθηκε η πρόνοιά του που ρυθμίζει τη διαδικασία διεξαγωγής ανάκρισης. 

6. ∆ιαμορφώθηκε η πρόνοιά του που αφορά την υποβολή του φακέλου της 
ανάκρισης και ειδικότερα οι ενέργειες στις οποίες προβαίνει ο Αρχηγός της 
Εθνικής Φρουράς, σε περίπτωση που κρίνει ότι από τα στοιχεία του φακέλου 
της ανάκρισης προκύπτει η διάπραξη πειθαρχικού παραπτώματος από 
οποιονδήποτε στρατιωτικό.      
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 Στα πλαίσια της μελέτης του αναθεωρημένου κειμένου του νομοσχεδίου από 
την επιτροπή μέλη της υπέβαλαν ορισμένες εισηγήσεις για περαιτέρω τροποποίησή 
του, στη βάση των οποίων κατατέθηκε από το Υπουργείο Άμυνας δεύτερο 
αναθεωρημένο κείμενο του νομοσχεδίου, με το οποίο επήλθαν οι ακόλουθες 
τροποποιήσεις στο αναθεωρημένο κείμενό του: 

1. Τροποποιήθηκε η πρόνοιά του που καθορίζει την ευθύνη των στρατιωτικών επί 
αδικημάτων που προβλέπονται στον ποινικό κώδικα ή σε οποιοδήποτε άλλο 
νόμο τα οποία στρέφονται εναντίον στρατιωτικών και σύμφωνα με την οποία θα 
εκδικάζονται από το Στρατιωτικό ∆ικαστήριο, έτσι ώστε τα εν λόγω αδικήματα 
να εκδικάζονται από το Στρατιωτικό ∆ικαστήριο, όταν διαπράττονται από 
στρατιωτικούς σε οποιοδήποτε στρατιωτικό χώρο ή κατά τη διάρκεια εκτέλεσης 
των καθηκόντων τους σε οποιοδήποτε χώρο. 

2. Προστέθηκε πρόνοια με την οποία διασαφηνίζεται ότι θα υπάγονται στη 
δικαιοδοσία του Στρατιωτικού ∆ικαστηρίου οι έφεδροι αναφορικά με 
στρατιωτικά αδικήματα που διαπράττουν κατά τη διάρκεια εκπλήρωσης 
εφεδρικής υπηρεσίας στην οποία έχουν κληθεί ή κατά τη διάρκεια της 
μετάβασης ή αναχώρησής τους προς ή από το χώρο εκπλήρωσης της εν λόγω 
υπηρεσίας.    

3. Βελτιώθηκαν γραμματικά και διασαφηνίστηκαν περαιτέρω ορισμένες πρόνοιές 
του. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Άμυνας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, υιοθετεί τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του δεύτερου αναθεωρημένου 
κειμένου του νομοσχεδίου και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφισή του σε νόμο.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής;   

 Ένας είναι ο ειδήμων εις αυτό το σώμα, ο κ. Προκοπίου, στον οποίο, εάν θέλει 
οτιδήποτε να πει, θα δώσω το λόγο, διότι έχει διατελέσει και στρατοδίκης για 
δεκαετίες! 

Γ. ΠΡΟΚΟΠΙΟΥ: 

 Το ελέγξαμε και στην επιτροπή Άμυνας και είναι εντάξει. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πολύ ωραία! 

 Λοιπόν, δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 5 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 107 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 
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 Αντικατάσταση του άρθρου 112 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Κατάργηση του άρθρου 113 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 114 του βασικού νόμου.  Άρθρο 7. 

 Προσθήκη νέου άρθρου 114Α στο βασικό νόμο.  Άρθρο 8. 

 Τροποποίηση του άρθρου 117 του βασικού νόμου.  Άρθρο 9. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 119 του βασικού νόμου.  Άρθρο 10. 

 Τροποποίηση του άρθρου 120 του βασικού νόμου.  Άρθρο 11. 

 Τροποποίηση του άρθρου 121 του βασικού νόμου.  Άρθρο 12. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 124 του βασικού νόμου.  Άρθρο 13. 

 Τροποποίηση του άρθρου 126 του βασικού νόμου.  Άρθρο 14. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 14; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένταση, τα άρθρα 1 έως 14 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Nόμος θα αναφέρεται ως ο περί Στρατιωτικού Ποινικού Κώδικα και 
∆ικονομίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 41 θέμα αφορά πρόβλεψη του συντάγματος.  Είναι απόφαση 
της Βουλής των Αντιπροσώπων για την έγκριση του τελικού απολογισμού για το έτος 
2010 σύμφωνα με το άρθρο 81(2) του Συντάγματος της Κυπριακής ∆ημοκρατίας.  Η 
έκθεση δεν είναι ομόφωνη και παρακαλώ τον πρόεδρο της αρμόδιας 
κοινοβουλευτικής επιτροπής...  Οικονομικών, αντιλαμβάνομαι;   

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

 Ελέγχου;  Ελέγχου.   

 Απόφαση της Βουλής των Αντιπροσώπων... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 ∆ε χρειάζεται. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Εάν το σώμα αποδέχεται να μην αναγνωσθεί, παρ’ όλο που δεν είναι 
ομόφωνη, και εφόσον την έχετε αναγνώσει, η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα.  
Προχωρούμε. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παρακολουθήσεως Σχεδίων 
Αναπτύξεως και Ελέγχου ∆ημόσιων ∆απανών για την απόφαση της Βουλής 

των Αντιπροσώπων για την έγκριση του τελικού απολογισμού για το έτος 2010 
σύμφωνα με το άρθρο 81(2) του Συντάγματος της Κυπριακής ∆ημοκρατίας 

Παρόντες: 

 Γεώργιος Γεωργίου, πρόεδρος Ειρήνη Χαραλαμπίδου 

 Σωτήρης Σαμψών Γεώργιος Προκοπίου 

 Χάρης Γεωργιάδης Άγγελος Βότσης 

 Πάμπος Παπαγεωργίου Φειδίας Σαρίκας 

 Άριστος ∆αμιανού  Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παρακολουθήσεως Σχεδίων Αναπτύξεως και 
Ελέγχου ∆ημόσιων ∆απανών μελέτησε την πιο πάνω απόφαση σε συνεδρία της, που 
πραγματοποιήθηκε στις 5 Ιουλίου 2011. 

 Με την εν λόγω απόφαση της Βουλής τίθεται προς έγκριση ο τελικός 
απολογισμός για το έτος 2010, όπως αυτός παρουσιάζεται στη δημοσιονομική έκθεση 
για το έτος 2010. 

 Όπως είναι γνωστό, σύμφωνα με το Σύνταγμα της Κυπριακής ∆ημοκρατίας, ο 
Γενικός Λογιστής της ∆ημοκρατίας ως ο καθ’ ύλην αρμόδιος διευθύνει και επιβλέπει 
κάθε λογιστική εργασία η οποία είναι σχετική με τα χρηματικά διαθέσιμα και το λοιπό 
ενεργητικό της ∆ημοκρατίας και επίσης αποδέχεται και διενεργεί κάθε πληρωμή 
χρημάτων που αφορά την Κυπριακή ∆ημοκρατία.  Επίσης, σύμφωνα με το άρθρο 
81(2) του συντάγματος, η δημοσιονομική έκθεση, που αποτελεί τον τελικό απολογισμό 
εκάστου οικονομικού έτους, κατατίθεται εντός τριών μηνών από τη λήξη του έτους 
αυτού στη Βουλή των Αντιπροσώπων για έγκριση.   

 Η Γενική Λογιστής της ∆ημοκρατίας, η οποία παρευρέθηκε στη συνεδρία της 
επιτροπής, ανέφερε ενώπιόν της ότι η δημοσιονομική έκθεση για το έτος 2010, η 
οποία κατατέθηκε ενώπιον της Βουλής των Αντιπροσώπων σύμφωνα με τα χρονικά 
πλαίσια που καθορίζει το Σύνταγμα της Κυπριακής ∆ημοκρατίας, αφορά τον τελικό 
απολογισμό των οικονομικών συναλλαγών του δημόσιου τομέα για το 2010 και 
ετοιμάστηκε στη βάση των εισπράξεων και πληρωμών, δηλαδή περιλαμβάνει όλα τα 
ποσά τα οποία εισπράχθηκαν και πληρώθηκαν κατά το υπό εξέταση έτος.  
Περαιτέρω, σύμφωνα και με τη σχετική εισηγητική έκθεση που συνοδεύει τη 
δημοσιονομική έκθεση για το 2010, αυτή αποτελείται από το μέρος Α´, που αφορά τις 
οικονομικές καταστάσεις που καλύπτουν τα υπουργεία και τις ανεξάρτητες υπηρεσίες 
του κράτους, και από το μέρος Β´, που αφορά την υλοποίηση του προϋπολογισμού 
και επίσης καλύπτει τα υπουργεία και τις ανεξάρτητες υπηρεσίες του κράτους.  
Ειδικότερα, σε αυτήν περιλαμβάνονται ο λογαριασμός εισπράξεων και πληρωμών, η 



 

114 

 

κατάσταση ενεργητικού και παθητικού, οι σημειώσεις στις οικονομικές καταστάσεις, 
καθώς και οι πίνακες που αφορούν την υλοποίηση του προϋπολογισμού. 

 Σύμφωνα με την εν λόγω δημοσιονομική έκθεση, καθώς και με τα 
συμπληρωματικά στοιχεία που τη συνοδεύουν, προκύπτουν τα ακόλουθα: 

1. Από τις οικονομικές πράξεις που έγιναν κατά τη διάρκεια του 2010 προέκυψε 
ταμειακό έλλειμμα στον προϋπολογισμό συνολικού ύψους €1.911,5 εκατομ. σε 
σύγκριση με έλλειμμα συνολικού ύψους €2.037,4 εκατομ. το 2009, ενώ είχε 
προϋπολογιστεί έλλειμμα ύψους €1.952,4 εκατομ.  Ως αποτέλεσμα, το 
συσσωρευμένο έλλειμμα στο λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου της ∆ημοκρατίας 
την 31η ∆εκεμβρίου 2010 ανήλθε σε €12.470,3 εκατομ. σε σύγκριση με 
έλλειμμα  €10.558,8 εκατομ. την 31η ∆εκεμβρίου 2009, δηλαδή σημείωσε 
αύξηση κατά 18%. 

 Η αύξηση του ταμειακού ελλείμματος του προϋπολογισμού του 2010 σε 
σύγκριση με το έλλειμμα για το έτος 2009 οφείλεται κυρίως στους πιο κάτω 
λόγους: 

α. Τη μείωση των αποπληρωμών δανείων εσωτερικού σε €520,4 εκατομ. 
το 2010 σε σύγκριση με €680,0 εκατομ. το 2009. 

β. Την αύξηση των ενοικίων, δικαιωμάτων και άλλων προσόδων σε €178,2 
εκατομ. το 2010 σε σύγκριση με €72,3 εκατομ. το 2009. 

γ. Την αύξηση των μεταβιβάσεων σε €226,7 εκατομ. το 2010 σε σύγκριση 
με €134,6 εκατομ. το 2009. 

δ. Τη μείωση των αναλήψεων δανείων εσωτερικού σε €116,4 εκατομ. το 
2010 σε σύγκριση με €315,2 εκατομ. το 2009. 

ε. Την αύξηση των δαπανών προσωπικού σε €2.500,4 εκατομ. το 2010 σε 
σύγκριση με €2.395,3 εκατομ. το 2009. 

2. Τα κρατικά έσοδα ανήλθαν σε €5.806,7 εκατομ. το 2010 σε σύγκριση με 
€5.709,5 εκατομ. το 2009, δηλαδή αυξήθηκαν κατά 1,7%, ενώ τα 
προϋπολογισθέντα ήταν  €6.877,7 εκατομ. το 2010 σε σύγκριση με €6.875,2 
εκατομ. το 2009, δηλαδή σημειώθηκε ποσοστό υλοποίησης των εσόδων 84% 
το 2010 σε σύγκριση με 83% το 2009.  Ειδικότερα, τα έσοδα/εισπράξεις του 
έτους 2010 προέρχονταν κυρίως από έμμεσους φόρους κατά 47%, όπως και το 
2009, και άμεσους φόρους κατά 33%, όπως και το 2009. 

3. Οι κρατικές δαπάνες, οι οποίες περιλαμβάνουν τις δαπάνες του Πάγιου 
Ταμείου, τις τακτικές και τις αναπτυξιακές δαπάνες, ανήλθαν σε €7.718,2 
εκατομ. το 2010 σε σύγκριση με €7.747,0 εκατομ. το 2009, δηλαδή μειώθηκαν 
κατά 0,4%, ενώ οι προϋπολογισθείσες ήταν €8.830,2 εκατομ. το 2010 σε 
σύγκριση με €8.833,9 εκατομ. το 2009, δηλαδή σημειώθηκε ποσοστό 
υλοποίησης των δαπανών 87% το 2010 σε σύγκριση με 88% το 2009.  
Ειδικότερα, οι δαπάνες/πληρωμές του έτους 2010 προέρχονταν κυρίως από 
δαπάνες προσωπικού κατά 32% σε σύγκριση με 31% το 2009, από 
μεταβιβάσεις κατά 30% σε σύγκριση με 29% το 2009, από λειτουργικές 
δαπάνες κατά 13% σε σύγκριση με 14% το 2009, από αποπληρωμές δανείων 
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κατά 8% σε σύγκριση με 10% το 2009 και από κεφαλαιουχικές δαπάνες  και 
έργα υπό κατασκευή κατά 7% σε σύγκριση με 8% το 2009. 

4. Ο προϋπολογισμός για το έτος 2010 προνοούσε δαπάνες συνολικού ύψους 
€8.626,8 εκατομ.  Κατά τη διάρκεια του έτους εγκρίθηκαν συμπληρωματικές 
πιστώσεις ύψους €203,4 εκατομ., που προήλθαν από συμπληρωματικούς 
προϋπολογισμούς ύψους €178,8 εκατομ., και πρόσθετες πιστώσεις από το 
Πάγιο Ταμείο της ∆ημοκρατίας ύψους €24,6 εκατομ., οι οποίες δεν απαιτούν 
κατάθεση συμπληρωματικών προϋπολογισμών.  Κατά συνέπεια, οι συνολικά 
εγκριθείσες δαπάνες ανήλθαν για το 2010 στα €8.830,2 εκατομ.  

5. Το συνολικό ύψος του δανεισμού την 31η ∆εκεμβρίου 2010 μειώθηκε σε 
€5.649,2 εκατομ. σε σύγκριση με €6.097,7 εκατομ. στο τέλος του 2009, 
σημειώνοντας μείωση κατά 7%, από τα οποία τα €822,4 εκατομ. αφορούν 
δάνεια εξωτερικού και τα €31,4 εκατομ. δάνεια σε ξένα νομίσματα. 

6. Τα καθυστερημένα έσοδα σημείωσαν αύξηση από €1.518,8 εκατομ. την 31η 

∆εκεμβρίου 2009 σε €1.547,7 εκατομ. στο τέλος του 2010 ή σε ποσοστό κατά 
2% και αφορούν κυρίως ποσό €1.027,9 εκατομ. στο Τμήμα Εσωτερικών 
Προσόδων σε σύγκριση με €1.034,4 εκατομ. το 2009, ποσό €228,7 εκατομ. στο 
Τμήμα Τελωνείων σε σύγκριση με €211,1 εκατομ. το 2009 και ποσό €125,9 
εκατομ. στο Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων σε σύγκριση με €116,5 εκατομ. το 
2009. 

7. Το συνολικό ύψος των γραμματίων δημοσίου την 31η ∆εκεμβρίου 2010 ανήλθε 
σε €5.194,3 εκατομ. σε σύγκριση με €10.555,8 εκατομ. στο τέλος του 2009, 
σημειώνοντας μείωση κατά 51%, από τα οποία τα €4.792,7 εκατομ. είναι 
γραμμάτια δημοσίου εξωτερικού σε ευρώ σε σύγκριση με €3.175,6 εκατομ. το 
2009. 

 Επιπρόσθετα και με αφορμή τον περαιτέρω εκσυγχρονισμό του δημόσιου 
τομέα σε σχέση με την οικονομική διαχείριση, το δημοσιονομικό έλεγχο και τη 
λογιστική πρακτική, η Γενική Λογιστής της ∆ημοκρατίας ανέφερε μεταξύ άλλων τα 
ακόλουθα: 

1. Η αποστολή του Γενικού Λογιστηρίου της ∆ημοκρατίας είναι η επίβλεψη και 
εποπτεία της συνταγματικής, νόμιμης και υπεύθυνης διαχείρισης των 
χρηματοοικονομικών λειτουργιών του δημοσίου για την υποστήριξη της 
διαδικασίας λήψης αποφάσεων, διασφαλίζοντας έτσι την αποτελεσματική 
εφαρμογή της οικονομικής και δημοσιονομικής πολιτικής. 

2. Στα πλαίσια της μεταφοράς των αρμοδιοτήτων διαχείρισης του δημόσιου 
χρέους από την 1η Αυγούστου 2010 από την Κεντρική Τράπεζα της Κύπρου 
στον Υπουργό Οικονομικών, μέρος των εργασιών εξυπηρέτησης του δημόσιου 
χρέους έχει ανατεθεί στο Γενικό Λογιστήριο.  Συγκεκριμένα, το Γενικό 
Λογιστήριο έχει αναλάβει την εξυπηρέτηση κοινού για τα πιστοποιητικά 
αποταμιεύσεως, τις ομολογίες αποταμιεύσεως, τα κρατικά ονομαστικά 
χρεόγραφα τριετούς διάρκειας και τα γραμμάτια δημοσίου που δεν είναι 
εισηγμένα στο Χρηματιστήριο Αξιών Κύπρου.  Επίσης, διεκπεραιώνονται όλες 
οι οδηγίες πληρωμής που αφορούν τόσο τα πιο πάνω αξιόγραφα όσο και 
άλλους τίτλους του δημοσίου. 
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3. Το Γενικό Λογιστήριο έχει ξεκινήσει την αναθεώρηση των υφιστάμενων 
κανονισμών, οδηγιών και διαδικασιών που αφορούν τη χρηματοοικονομική 
διαχείριση και έλεγχο.  Σκοπός της αναθεώρησης είναι ο εκσυγχρονισμός και η 
βελτίωση της δομής των κανονισμών/νομοθεσίας, όπως και η συμπερίληψη 
νέων προνοιών για εναρμόνιση με νέες ευρωπαϊκές Οδηγίες.   

4. Το Γενικό Λογιστήριο της ∆ημοκρατίας συνεχίζει τις εργασίες του για την 
ετοιμασία στρατηγικής μελέτης για τη μακροπρόθεσμη υιοθέτηση της βάσης 
των δεδουλευμένων ως βάσης ετοιμασίας των οικονομικών καταστάσεων της 
∆ημοκρατίας, έτσι ώστε να περιλαμβάνονται σε αυτές όλες οι υποχρεώσεις, 
δηλαδή εισπράξεις και πληρωμές του κράτους και ειδικότερα αυτές που 
αφορούν μεταξύ άλλων τις εγγυήσεις δανείων, τα καθυστερημένα έσοδα, το 
δημόσιο χρέος και το ύψος του συνταξιοδοτικού ελλείμματος του δημοσίου. 

5. Το Γενικό Λογιστήριο της ∆ημοκρατίας βρίσκεται στο στάδιο της διαδικασίας 
ανάπτυξης ενός πληροφοριακού Συστήματος ∆ιαχείρισης Επιχειρησιακών 
Πόρων (Enterprise Resource Planning System-ERP System), το οποίο θα 
υποβοηθήσει πολύ την οικονομική διαχείριση του κράτους.  Αυτή τη στιγμή 
μελετάται το ενδεχόμενο συνένωσης του συστήματος αυτού με το σύστημα 
διαχείρισης ανθρώπινου δυναμικού του Τμήματος ∆ημόσιας ∆ιοίκησης και 
Προσωπικού και της Επιτροπής ∆ημόσιας Υπηρεσίας, αφού φαίνεται ότι 
υπάρχει συνάφεια μεταξύ των δύο συστημάτων, καθώς και οικονομικά οφέλη.  
Στη συνέχεια το θέμα θα τεθεί στο Υπουργικό Συμβούλιο για έγκριση.   

Υπό το φως των πιο πάνω, ο πρόεδρος της επιτροπής και τα μέλη της 
βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων του ∆ημοκρατικού Συναγερμού, ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις, του ∆ημοκρατικού Κόμματος, καθώς και το μέλος της 
βουλευτής του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν 
αναφορικά με την έγκριση της απόφασης για τον τελικό απολογισμό, όπως αυτός 
παρουσιάζεται στη δημοσιονομική έκθεση για το έτος 2010, στην ολομέλεια του 
σώματος. 

Το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών τάσσεται κατά της έγκρισης της απόφασης για τον τελικό 
απολογισμό, όπως αυτός παρουσιάζεται στη δημοσιονομική έκθεση για το έτος 2010, 
αφού, όπως ο ίδιος ανέφερε, η διαχείριση των δημοσίων οικονομικών είναι κακή. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 ∆εν υπάρχουν. 

 Παρακαλώ το γραμματέα να διαβάσει την απόφαση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Απόφαση της Βουλής των Αντιπροσώπων για την έγκριση του τελικού 
απολογισμού για το έτος 2010 σύμφωνα με το άρθρο 81(2) του Συντάγματος της 

Κυπριακής ∆ημοκρατίας 
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 ΕΠΕΙ∆Η, σύμφωνα με το άρθρο 81(2) του Συντάγματος της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας, προνοείται ότι εντός τριών μηνών από της λήξεως του οικονομικού 
έτους κατατίθεται στη Βουλή των Αντιπροσώπων για έγκριση ο τελικός απολογισμός. 

 ΚΑΙ ΕΠΕΙ∆Η η δημοσιονομική έκθεση που αποτελεί τον τελικό απολογισμό για 
το έτος 2010 κατατέθηκε εντός των χρονικών πλαισίων που καθορίζει το Σύνταγμα 
της Κυπριακής ∆ημοκρατίας. 

 ΚΑΙ ΕΠΕΙ∆Η η δημοσιονομική έκθεση για το έτος 2010 αντικατοπτρίζει τα 
πραγματικά έσοδα και τις πραγματικές δαπάνες που αναφέρονται στο λογαριασμό 
εισπράξεων και πληρωμών που διενεργήθηκαν κατά τη διάρκεια του οικονομικού 
έτους 2010. 

 ΚΑΙ ΕΠΕΙ∆Η η δημοσιονομική έκθεση για το έτος 2010 παρουσιάζει τις 
πραγματικές οικονομικές καταστάσεις και τις καταστάσεις που αφορούν την 
υλοποίηση του προϋπολογισμού για το 2010. 

 ΚΑΙ ΕΠΕΙ∆Η, σύμφωνα με το άρθρο 81(2) του Συντάγματος της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας, ο υπό αναφορά τελικός απολογισμός πρέπει να υποβληθεί για έγκριση 
από τη Βουλή των Αντιπροσώπων.  

 Για όλους αυτούς τους λόγους η Βουλή των Αντιπροσώπων με την απόφασή 
της αυτή εγκρίνει τον τελικό απολογισμό για το έτος 2010 όπως αυτός παρουσιάζεται 
στη δημοσιονομική έκθεση για το έτος 2010. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της απόφασης; 

 Παρακαλώ να γίνει καταμέτρηση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα πέντε, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Πόσοι είναι εναντίον; 

 Ένας, ο κ. Περδίκης. 

 Με σαράντα πέντε ψήφους υπέρ και μια ψήφο εναντίον, η απόφαση της 
Βουλής των Αντιπροσώπων για την έγκριση του τελικού απολογισμού για το έτος 
2010 σύμφωνα με το άρθρο 81(2) του Συντάγματος της Κυπριακής ∆ημοκρατίας 
εγκρίνεται. 

 Το υπ’ αριθμόν 42 θέμα αναβάλλεται.   

 Τα θέματα από τον αριθμό 43 μέχρι και 87 αποσύρονται από την εκτελεστική 
εξουσία. 

 Επανερχόμαστε τώρα στην πρόταση νόμου που είχαμε κηρύξει στην αρχή 
αυτής της συνεδρίας ως επείγουσα και την είχαμε παραπέμψει στην αρμόδια 
κοινοβουλευτική επιτροπή, «Ο περί Καθιέρωσης Ημέρας Μνήμης και Απόδοσης Τιμής 
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σε Όσους Θυσιάστηκαν στις 11 Ιουλίου 2011 στη Ναυτική Βάση “Ευάγγελος 
Φλωράκης” Νόμος του 2011». 

 Η κ. Αθηνά Κυριακίδου, παρακαλώ. 

Α. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, επειδή ακριβώς το γεγονός είναι μια εθνική τραγωδία και μια 
εθνική οδύνη και δεν προσφέρεται για κομματική εκμετάλλευση -ήταν δημόσια 
παράκληση των οικογενειών των αδικοσκοτωμένων την ώρα των κηδειών- παρακαλώ 
όπως για αυτό το θέμα, το οποίο όλες οι ομάδες ομόφωνα το ψηφίζουμε, ας 
προχωρήσουμε να το ψηφίσουμε χωρίς να μπούμε σε συζήτηση. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Τορναρίτης, ο εισηγητής, και μετά ο κ. Περδίκης. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Είναι απόλυτα σεβαστή η πρόταση της συναδέλφου, με τη διαφορά ότι -έχω 
την εντύπωση- όποια τηλεόραση ανοίξουμε ή όποιο κανάλι ακούσουμε αναφέρεται 
στο συγκεκριμένο και θεωρώ ότι αποτελεί ελάχιστη τιμή και σεβασμό και προς τους 
νεκρούς μας, αλλά και προς τους συγγενείς τους να λάβουν γνώση της συγκεκριμένης 
πρότασης, που στο τέλος της ημέρας είναι η μόνη, είναι η πρώτη, αν θέλετε, ομόφωνη 
απόφαση που λαμβάνεται από τα κόμματα από το δευτερόλεπτο της τραγωδίας... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μισό λεπτό, συγγνώμη που σας διακόπτω.  Υπάρχει έκθεση; 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Ναι, υπάρχει. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Επειδή δε μας έχει δοθεί. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Έχει δοθεί, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εντάξει, να μας τη φέρουν. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Οπόταν, λέγοντας αυτά, κύριες και κύριοι, λέω ότι μετά το 1974 όλοι βιώνουμε 
αυτή τη στιγμή τη μεγαλύτερη εθνική ή, αν θέλετε, τη μεγαλύτερη τραγωδία... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Τώρα, κύριε Τορναρίτη, να παρακαλέσω κάτι. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 
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 Ναι. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Θα αποφασίσουμε πρώτα κατά πόσο θα προχωρήσουμε και, αν θα 
προχωρήσουμε, θα γίνουν και τοποθετήσεις, βεβαίως εάν δεν εισακουστεί η πρόταση 
ή η παράκληση ή η έκκληση της κυρίας Κυριακίδου... 

Α. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΟΥ: 

 Παράκληση είναι να διαβαστεί η πρόταση νόμου χωρίς να προχωρήσουμε σε 
συζητήσεις, για να μην τύχει κομματικής εκμετάλλευσης... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κατανοητό, θα ακούσουμε... 

Α. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΟΥ: 

 ...όπως είναι και η επιθυμία των οικογενειών. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Θα ακούσουμε και τους υπόλοιπους.   

 Έχουμε:  ο κ. Κατσουρίδης, ο κ. Βαρνάβα, ο κ. Κουτσού, ο κ. Περδίκης.  
Ακούσατε τη σειρά, παίρνετε το λόγο στη συνέχεια. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙ∆ΗΣ: 

 Εγώ δε θέλω να πάρω χρόνο.  Συμφωνώ με την πρόταση όπως 
διαμορφώθηκε.  Να διαβαστεί η έκθεση από τον πρόεδρο της επιτροπής τζιαι να 
ψηφίσουμε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ωραία! 

 Ο κ. Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, απλά παράκληση είναι...  Ήμουν παρών εδώ τζιαι είχα θέματα 
στα οποία έπρεπε να είμαι, δεν εβγήκα στη συνεδρία, όμως ετέθηκε το θέμα ότι θα 
έμπαινε απ’ όλα τα κόμματα.  Ε, ας συμπεριληφθώ τζιαι εγώ πάνω στην έκθεση. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Να συμπληρωθεί, εντάξει. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Να συμπληρωθεί η έκθεση, κύριε Πρόεδρε, και διανέμεται τώρα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ωραία!  ∆εν υπάρχει πρόβλημα, να συμπληρωθεί.  Έδωσα το λόγο εις τον κ. 
Κουτσού και μετά αμέσως εσείς, κύριε Περδίκη. 
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Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, χωρίς να συμφωνώ ή να διαφωνώ με την πρόταση που 
κατατέθηκε, νομίζω ότι η πρόταση που ετέθη εις την ολομέλεια θα πρέπει να μπει 
ακριβώς όπως εγκρίθηκε από την επιτροπή.  Και δεν είναι αυτή η πρότασή μας, της 
επιτροπής, διότι εδώ μιλά για θύματα της 11ης Ιουλίου.  Γνωρίζουμε δυστυχώς πάρα 
πολύ καλά ότι δεν έχουν όλοι αποθάνει ή και δεν αποκλείεται να αποθάνουν -μακάρι 
όχι- και εις το μέλλον τέτοια άτομα.  Άρα, εκ των πραγμάτων, επιβάλλεται να 
συζητήσουμε αυτό.  Τώρα, στο πού, σε ποια έκταση ο καθένας θα περιοριστεί ή όχι 
θα κριθεί από τον ίδιο το συγγενή ο οποίος έβαλε την πρόταση που λέει η κ. 
συνάδελφος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ο κ. Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, συμφωνώ απόλυτα με αυτό που εζήτησε η κ. Αθηνά 
Κυριακίδου.  Να μη συζητήσουμε την ουσία.  Υπάρχει ένα θέμα πάρα πολύ λεπτό, 
νομίζω ότι αυτό θέλει να πει τζιαι ο κ. Κουτσού.  Αν προσέξουμε λίγο τη φρασεολογία, 
αυτό το «θυσιάστηκαν στις 11 Ιουλίου» πρέπει να αλλάξει στο κείμενο.  ∆ε θέλω να 
επεκταθώ, νομίζω όλοι μπορούμε να κατανοήσουμε τι θέλω να πω.  Νομίζω χωρίς 
συζήτηση να γίνει μια μετατροπή φραστική. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αυτά διορθώνονται, δεν είναι αυτό το πρόβλημα.  Σας λέω ότι δεν υπάρχει 
καμιά δυσκολία να υπάρξει λεκτική διόρθωση την ώρα που πρέπει.  Εγώ θέλω να 
ερωτήσω, γιατί υπάρχει μία εισήγηση από την κ. Αθηνά Κυριακίδου, η οποία φαίνεται 
να συγκεντρώνει την πλειοψηφία των πτερύγων της Βουλής.  Ερωτώ τον κ. Νίκο 
Τορναρίτη...  

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Αποδέχεται να αναγνωσθεί η πρόταση νόμου... 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, με όλο το σέβας... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ...χωρίς καμιά άλλη συζήτηση; 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 ...με όλο το σέβας προς όλους εδώ πέρα τους συναδέλφους, θα πω ότι 
αποδέχομαι να διαβάσω την έκθεση όπως μου είπατε, αλλά είμαι υπόχρεος -και σας 
το δηλώνω- να εξηγήσω το λόγο που κατέθεσα την πρόταση, πρώτον, και να 
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εξηγήσω και τι λέει η πρόταση, δεύτερον.  ∆ε θα μου αφαιρεθεί προφανώς ο λόγος 
από κανέναν.  Αν θέλει η κ. Κυριακίδου να μην ομιλήσει, ας μην ομιλήσει.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κοιτάξτε... 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Εγώ θέλω... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ...τώρα, να εξηγούμαστε... 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 ...να πω αυτά που με οδήγησαν... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κύριε συνάδελφε... 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

  ...να καταθέσω την πρόταση νόμου... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κύριε συνάδελφε... 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 ...και με χαρά έδωσα το δικαίωμα και στην κ. Κυριακίδου... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κύριε συνάδελφε... 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 ...να το προσυπογράψει.  

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Κύριε συνάδελφε, να εξηγούμαστε, για να μην παρεξηγούμαστε.  Νομίζω ήμουν 
σαφής.  Υπάρχει, είπα, μία εισήγηση-πρόταση από πλευράς της κυρίας συναδέλφου, 
της Αθηνάς Κυριακίδου, την οποία φαίνεται να ενστερνίζεται η πλειοψηφία του 
σώματος.  Προκειμένου, λέω, να προχωρήσουμε μέσα σ’ ένα κλίμα ομοψυχίας, που 
επιβάλλεται και υπό τις περιστάσεις αυτής της κρίσης την οποία διερχόμαστε, θεωρώ 
ότι θα πρέπει να γίνει αποδεκτή.  Τώρα, εάν εσείς όμως θέλετε...  

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Το αποδέχομαι. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ...να μιλήσετε περαιτέρω, σημαίνει ότι παραβιάζεται αυτή η εισήγηση. 
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Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Όχι!  Κύριε Πρόεδρε, είπα ακριβώς το αντίθετο.  Είπα ότι αποδέχομαι πλήρως 
την εισήγηση, για να αναγνώσω... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ναι, ναι. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Αυτό είπα.  Αυτό είπα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μόνο; 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 ∆εν πρόκειται να μπω στην ουσία του θέματος. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Να αναγνώσετε.  Ορίστε. 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Αυτό είπα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Να αναγνώσετε την πρόταση νόμου. 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

   Συγγνώμη, την έκθεση. 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Ναι, αλλά υπάρχει ένα θέμα που έβαλε η κ. Κυριακίδου· εάν η έκθεση θα 
διαβαστεί υπό τον περιορισμό της εισήγησης που υπέβαλε ή όχι.  Νομίζω ότι είναι 
λάθος... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μα νομίζω ήμουν σαφής.  Θα διαβάσει την έκθεση ο κ. Τορναρίτης.  Τίποτε 
άλλο.  Ήμουν ξεκάθαρος. 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Αυτό σημαίνει υιοθέτηση της πρότασης της κυρίας Κυριακίδου χωρίς... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εντάξει, συνάδελφε.  Ναι, αυτό συμφωνήσαμε.  Για όνομα του Θεού! 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 ∆εν το συμφωνήσαμε!  Το εβγάλατε ως συμπέρασμα εσείς! 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 
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 Κοιτάξτε... 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Εγώ... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ...αν θέλετε το έβγαλα ως συμπέρασμα, αλλά αυτή είναι η απόφασή μου και... 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Εντάξει... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 ...θα εφαρμόσω την απόφασή μου. 

 Ορίστε, κύριε Τορναρίτη. 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Είναι απόφαση του Προέδρου της Βουλής... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Μάλιστα. 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 ...και όχι της ολομέλειας!  

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για  την πρόταση νόμου «Ο 
περί Καθιέρωσης Ημέρας Μνήμης και Απόδοσης Τιμής σε Όσους Θυσιάστηκαν 
στις 11  Ιουλίου 2011 στη Ναυτική Βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” Νόμος του 

2011» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος  Γεώργιος Προκοπίου 

 Ευθύμιος ∆ίπλαρος Γιώργος Βαρνάβα 

 Γιώργος Λουκαΐδης Νίκος Κουτσού 

 Γιώργος Γεωργίου Μη μέλη της επιτροπής: 

 Αντρέας Καυκαλιάς Νίκος Κατσουρίδης  

 Αθηνά Κυριακίδου   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας μελέτησε αυθημερόν την πιο πάνω 
πρόταση νόμου, η οποία κατατέθηκε στη σημερινή συνεδρία της ολομέλειας και 
κηρύχθηκε επείγουσα.  Η πρόταση νόμου κατατέθηκε από τον πρόεδρο της 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας κ. Νίκο Τορναρίτη εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και στη συνέχεια 
υιοθετήθηκε από τον κ. Γιώργο Λουκαΐδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας 
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ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέεες ∆υνάμεις, την κ. Αθηνά Κυριακίδου εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού Κόμματος, τον κ. Γιώργο Βαρνάβα εκ 
μέρους του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών Ε∆ΕΚ, τον κ. Νίκο Κουτσού εκ μέρους του 
Ευρωπαϊκού Κόμματος και τον κ. Γιώργο Περδίκη εκ μέρους του Κινήματος 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών.  

 Στη συνεδρία που πραγματοποιήθηκε για την εξέταση της πρότασης νόμου 
κλήθηκαν και παρευρέθηκαν η γενική διευθύντρια του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού και εκπρόσωπος της εκπαιδευτικής οργάνωσης ΟΕΛΜΕΚ.  Λόγω του 
εκτάκτου της συνεδρίας της επιτροπής δεν κατέστη δυνατό να παρευρεθούν 
εκπρόσωποι του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας και των 
υπόλοιπων εκπαιδευτικών οργανώσεων.  

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η θέσπιση ημέρας μνήμης και απόδοσης 
τιμής σε όσους θυσιάστηκαν και έχασαν άδικα τη ζωή τους στην τραγωδία της 11ης 
Ιουλίου 2011 στη ναυτική βάση “Ευάγγελος Φλωράκης”, στέλνοντας παράλληλα το 
μήνυμα στην κυπριακή κοινωνία και ειδικότερα στους μαθητές μας ότι η προσήλωση 
στην πατρίδα και το δημόσιο συμφέρον είναι το υπέρτατο αγαθό.  Παράλληλα, με την 
πρόταση νόμου στέλνεται το μήνυμα της ανάγκης για αποτροπή στο μέλλον 
παρόμοιων συμβάντων με τόσα αδικοχαμένα θύματα και υλικές καταστροφές. 

 Στα πλαίσια της συνεδρίας αυτής τόσο η γενική διευθύντρια του Υπουργείου 
Παιδείας και Πολιτισμού όσο και ο εκπρόσωπος της ΟΕΛΜΕΚ συμφώνησαν με την 
πρόταση νόμου. 

 Παράλληλα, σύμφωνα με όσα διεμήνυσε τηλεφωνικώς στην επιτροπή 
εκπρόσωπος της Νομικής Υπηρεσίας, η εν λόγω πρόταση νόμου δε φαίνεται να 
παρουσιάζει οποιοδήποτε πρόβλημα αντισυνταγματικότητας.   

 Με βάση τα πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας, αφού επέφερε 
στο κείμενο της πρότασης νόμου ορισμένες νομοτεχνικές βελτιώσεις που κρίθηκαν 
αναγκαίες, υιοθετεί το σκοπό και τις επιδιώξεις αυτής, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται 
στη Βουλή την ψήφισή της σε νόμο.   

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ πολύ τον πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας. 

 Παρακαλώ το γραμματέα... 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

   Ορίστε; 

 Ο κ. Γεωργίου. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, μετά την εύστοχη παρατήρηση του συνάδελφου κ. Κουτσού, 
εισηγούμαι όπως στην τελευταία γραμμή της εκθέσεως γίνει μία αλλαγή.  Η πρόταση 
«και έχασαν άδικα τη ζωή τους στην τραγωδία της 11ης Ιουλίου» να γίνει «και έχασαν 



 

125 

 

άδικα τη ζωή τους εξαιτίας της τραγωδίας της 11ης Ιουλίου», για τους λόγους τους 
οποίους ανέφερε ο κ. Κουτσού.  Και η ίδια αλλαγή και στην πρόταση νόμου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ναι.  Λοιπόν, να γίνει λεκτική διαφοροποίηση του κειμένου. 

 ∆εύτερη ανάγνωση της προτάσεως νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Καθιέρωση ημέρας μνήμης και απόδοσης τιμής.  Άρθρο 2.   

 Εκδηλώσεις μνήμης και τιμής.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 3; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 3 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Καθιέρωσης Ημέρας Μνήμης και 
Απόδοσης Τιμής σε Όσους Θυσιάστηκαν ως Αποτέλεσμα της Φονικής Έκρηξης της 
11ης Ιουλίου 2011 στη Ναυτική Βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως η πρόταση νόμου ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο. 

 Εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Κεφάλαιο ∆εύτερο, ήδη το έχουμε διεξέλθει.   

 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

 (Σημείωση:  Λόγω παράτασης της Έκτακτης Συνόδου της Θ΄ Βουλευτικής 
Περιόδου μέχρι και την 31η Ιουλίου 2011, ενσωματώνονται στο Κεφάλαιο Τρίτο της 
παρούσας συνεδρίας και οι ερωτήσεις και απαντήσεις μέχρι την εν λόγω ημερομηνία.) 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.064, ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου ∆ίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το θέμα που προέκυψε με την έναρξη της προπονητικής περιόδου 
της εθνικής ενόπλων πετόσφαιρας.  Υπάρχουν καταγγελίες που αναφέρουν ότι η 
εθνική ενόπλων πετόσφαιρας δεν απαρτίζεται μόνο από στρατιώτες που υπηρετούν 
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τη θητεία τους, αλλά και από πολίτες οι οποίοι, όπως φαίνεται, θα ακολουθήσουν την 
ομάδα στο ταξίδι της στη Βραζιλία. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως εξετάσει το ζήτημα και ενημερώσει 
τη Βουλή για το ποιοι έχουν δικαίωμα συμμετοχής στην εθνική ενόπλων πετόσφαιρας 
και κατά πόσο ευσταθούν οι πιο πάνω καταγγελίες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.065, ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο υιοθέτησε προτάσεις για 
αυστηρούς κανονισμούς σε σχέση με τη λειτουργία των σαρωτών σώματος στα 
αεροδρόμια της Ευρώπης.  Υπάρχουν σοβαρές ανησυχίες όσον αφορά τον αντίκτυπο 
των σαρωτών σώματος στην ανθρώπινη υγεία.  Η Επιτροπή Περιβάλλοντος, 
∆ημόσιας Υγείας και Ασφάλειας των Τροφίμων του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου ζήτησε 
τη διεξαγωγή έρευνας σχετικά με τον ενδεχόμενο αντίκτυπο αυτών των συσκευών 
στην υγεία των επιβατών και στα θεμελιώδη δικαιώματά τους. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί η έρευνα που ζήτησε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 
να διεξαχθεί και ποια είναι τα πορίσματα της έρευνας αυτής.  Παρακαλώ επίσης τον 
αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν 
χρησιμοποιούνται στα κυπριακά αεροδρόμια σαρωτές σώματος ή αν σχεδιάζεται να 
χρησιμοποιηθούν.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.066, ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναλυτικά για το θέμα της αξιοποίησης των δομών των ειδικών 
σχολείων και της ανάγκης επέκτασης του σχολικού ωραρίου (ολοήμερο), του θερινού 
σχολείου και των θεραπειών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.067, ημερομηνίας 8 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 

 «Ερωτάται ο αρμόδιος υπουργός, για να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με την ενδεχόμενη πρόθεση του Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως για την προτεινόμενη διαμόρφωση του οδικού δικτύου στην περιοχή 
υπόγειας διάβασης “Μαυρέλλη” στον παρακαμπτήριο δρόμο Λεμεσού-Πάφου, η 
οποία παραβιάζει το υφιστάμενο τοπικό πολεοδομικό σχέδιο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.068, ημερομηνίας 8 Ιουλίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου ∆ίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για την απόφαση του δήμου Γερμασόγειας να προχωρήσει στην 
ετοιμασία σχεδίων με τα οποία θα συνδεθεί η οδός ∆ωδεκανήσου με το βοηθητικό 
δρόμο που εφάπτεται βορείως του παρακαμπτηρίου και συνδέει οικιστικές περιοχές 
του δήμου Γερμασόγειας και του δήμου Αγίου Αθανασίου.  

 Οι κάτοικοι της περιοχής, από ανακοίνωση του δήμου και σχετική επιστολή, 
ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2011, του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως προς το 
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διευθυντή του Τμήματος ∆ημοσίων Έργων, έχουν ενημερωθεί ότι ο δήμος προχωρεί 
σε σχεδιασμό του έργου και προωθεί την απαλλοτρίωση των επηρεαζόμενων 
κτημάτων για επανακατασκευή των προσβάσεων.  Η σύνδεση του δρόμου αυτού είναι 
ανεπιθύμητη για τους κατοίκους της οδού ∆ωδεκανήσου λόγω της οχληρίας και της 
τροχαίας κίνησης που δημιουργείται από τις εκατοντάδες των αυτοκινήτων που 
διακινούνται καθημερινά διά της συγκεκριμένης οδού. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως εξετάσει το εν λόγω ζήτημα και 
ενημερώσει τη Βουλή κατά πόσο είναι απαραίτητη η υλοποίηση του πιο πάνω σχεδίου 
ή, εάν όχι, κατά πόσο θα μπορούσε να βρεθεί άλλη εναλλακτική λύση η οποία δε θα 
επηρέαζε το σύνολο των κατοίκων της περιοχής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.069, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι πρόσφατα οι ρωσικές τελωνειακές αρχές επέστρεψαν 
στην Ιαπωνία μία παρτίδα οχημάτων λόγω υψηλών επιπέδων ραδιενέργειας.  Ακόμα, 
πιο πρόσφατα εντοπίστηκε βοδινό κρέας στην Ιαπωνία με πολύ υψηλά ραδιενεργά 
κατάλοιπα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν γίνονται τέτοιου είδους έλεγχοι ραδιενέργειας στα εισαγόμενα 
προϊόντα από την Ιαπωνία και ποια είναι τα αποτελέσματα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.070, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση αποφάσισε να απαγορεύσει τις 
εισαγωγές σπόρων και φασολιών από την Αίγυπτο μέχρι την 31η Οκτωβρίου 2011, 
καθώς υπάρχουν υποψίες ότι σπόροι μοσχοσίταρου που εισήχθησαν από τη χώρα 
αυτή ευθύνονται για την πρόσφατη επιδημία του βακτηρίου “E.coli” στη Γερμανία και 
άλλες χώρες.  Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ανακοίνωσε επίσης ότι όλοι οι σπόροι 
μοσχοσίταρου που έχουν εισαχθεί στην Ευρώπη μετά το 2009 από την αιγυπτιακή 
εταιρεία η οποία φέρεται να είναι η πηγή της μόλυνσης πρέπει να αποσυρθούν και να 
εξεταστούν. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν η Κύπρος έχει σταματήσει τις εισαγωγές σπόρων μοσχοσίταρου 
και φασολιών από την Αίγυπτο μετά την ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και αν 
έχουν αποσυρθεί οι σπόροι μοσχοσίταρου που εισήχθησαν στην αγορά από την 
Αίγυπτο μετά το 2009.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.071, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι κατά τις εκσκαφές για την ανέγερση μεγάλου 
εμπορικού κέντρου στην Κάτω Πάφο, στην περιοχή των παλιών αποθηκών ΚΕΟ, 
εντοπίστηκαν αρχαιότητες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν ειδοποιήθηκαν οι αρμόδιες αρχές και αν έλαβαν μέτρα για την 
προστασία των αρχαιοτήτων.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.072, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι μη κυβερνητικοί οργανισμοί WWF και “Oceana” 
υποστηρίζουν, με επιστολή που απέστειλαν στις αρμόδιες κυπριακές και ευρωπαϊκές 
αρχές, ότι η περιοχή στην οποία θα πραγματοποιηθούν οι γεωτρήσεις για φυσικό 
αέριο στο οικόπεδο 12 της Αποκλειστικής Οικονομικής Ζώνης της Κύπρου εμπίπτει σε 
προστατευόμενη ζώνη, καθώς εκεί υπάρχει το μεγαλύτερο υποθαλάσσιο βουνό της 
Μεσογείου, ο “Ερατοσθένης”, όπως ονομάζεται. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν ευσταθούν οι ισχυρισμοί των μη κυβερνητικών οργανισμών ότι η 
περιοχή στην οποία θα πραγματοποιηθούν οι γεωτρήσεις για φυσικό αέριο εμπίπτει 
σε προστατευόμενη περιοχή.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να καταθέσει 
στη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει γίνει περιβαλλοντική μελέτη αναφορικά με τις 
γεωτρήσεις για φυσικό αέριο στο οικόπεδο 12 της Αποκλειστικής Οικονομικής Ζώνης 
της Κύπρου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.073, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στην Ελλάδα πρόσφατα έχει ψηφιστεί και έχει 
απαγορευτεί διά νόμου η συμμετοχή ζώων σε τσίρκο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν προτίθεται να καταθέσει νομοσχέδιο για την απαγόρευση της 
συμμετοχής ζώων σε τσίρκο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.074, ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στις 5 Ιουλίου το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ψήφισε 
νομοθετική τροποποίηση της Οδηγίας για τους γενετικά τροποποιημένους 
οργανισμούς, που δίνει τη δυνατότητα στα κράτη μέλη να εφαρμόζουν εθνικούς 
περιορισμούς στην καλλιέργεια γενετικά τροποποιημένων οργανισμών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει τεθεί υπόψη του η καινούρια απόφαση του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου και αν βάσει αυτής προτίθεται να προχωρήσει σε επιβολή προσωρινού 
εμπάργκο σε όλους τους γενετικά τροποποιημένους οργανισμούς κηρύσσοντας την 
Κύπρο ελεύθερη ζώνη από γενετικά τροποποιημένους οργανισμούς, μέχρι να 
ολοκληρωθεί η έρευνα που διεξάγεται από το Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.075, ημερομηνίας 14 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το ραντάρ της στρατιωτικής βάσης Τροόδους 
παρουσιάζει προβλήματα λειτουργίας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν προτίθεται να το αντικαταστήσει με καινούριο σύστημα ραντάρ.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.076, ημερομηνίας 14 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Χριστάκη Τζιοβάνη 

 «Παρακαλώ όπως ο αρμόδιος υπουργός ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τους λόγους για τους οποίους καθυστερεί η εγκατάσταση 
μαγνητικού τομογράφου στο Γενικό Νοσοκομείο Αμμοχώστου, καθώς επίσης αν 
υπάρχει δεσμευτικό χρονοδιάγραμμα εγκατάστασής του. 

 ∆εδομένου ότι στο νοσοκομείο υπάρχει το κατάλληλα εκπαιδευμένο ιατρικό 
προσωπικό, όπως επίσης και οι εγκαταστάσεις, η λειτουργία του τομογράφου 
καθίσταται πιο εύκολη. Παράλληλα, η ανάγκη για άμεση εγκατάσταση τομογράφου 
προκύπτει και από το γεγονός ότι κατά την καλοκαιρινή περίοδο υπάρχουν αυξημένες 
ανάγκες λόγω της κατακόρυφης αύξησης των περιστατικών που αντιμετωπίζει το 
νοσοκομείο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.077, ημερομηνίας 14 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τους λόγους για τους οποίους σημειώνεται καθυστέρηση στην 
κατασκευή του εγγεγραμμένου δρόμου που ενώνει το δρόμο Σωτήρας προς Αγία 
Παρασκευή με το δρόμο Σωτήρας προς Παραλίμνι και περνά διά μέσου των τεμαχίων 
266, 267, 268, 263, 181 182, 180, 183, 179, 178, 177, 188 της κοινότητας Σωτήρας 
(Κτηματολογικό Σχέδιο 2-287-377, Τμήμα 5), πότε  υπολογίζεται να υλοποιηθεί η 
κατασκευή του και αν υπάρχει σχετικό κονδύλι στον προϋπολογισμό του 2011 για το 
έργο αυτό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.078, ημερομηνίας 14 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τις συνθήκες φύλαξης των πυρομαχικών ή άλλων 
επικίνδυνων στρατιωτικών υλικών στα στρατόπεδα της Εθνικής Φρουράς στην 
ελεύθερη περιοχή Αμμοχώστου και να απαντήσει στα ακόλουθα ερωτήματα: 

1. Τηρούνται τα πρότυπα φύλαξης των επικίνδυνων υλικών με βάση τις οδηγίες 
του κατασκευαστή;  Εάν ναι, υπάρχει τεκμηρίωση των συνθηκών φύλαξης και 
μπορεί αυτή να δοθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων; 

2. Υπάρχει κίνδυνος για τις κατοικημένες περιοχές;  Πώς αυτός αντιμετωπίζεται; 

3. Ποια είναι η απόσταση από τις αποθήκες φύλαξης των εν λόγω υλικών σε κάθε 
στρατόπεδο μέχρι τα γειτνιάζοντα σπίτια, όσον αφορά κάθε κοινότητα της 
ελεύθερης περιοχής Αμμοχώστου;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.079, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι πολλοί αιτητές δανείων από τον Κυπριακό Οργανισμό 
Χρηματοδοτήσεως Στέγης, ενώ έχουν εγκριθεί, έχουν ειδοποιηθεί ότι δεν μπορούν να 
εισπράξουν τη χορηγία του στεγαστικού προγράμματος για τις κοινότητες που 
γειτνιάζουν με τη γραμμή αντιπαράταξης. Έχω γίνει αποδέκτης συγκεκριμένων 
παραπόνων από κατοίκους της περιοχής Τηλλυρίας. 
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων γιατί δεν καταβάλλονται οι χορηγίες του στεγαστικού προγράμματος 
για τις κοινότητες που γειτνιάζουν με τη γραμμή αντιπαράταξης, αν παρά το γεγονός 
αυτό πρόκειται να αρχίσει η καταβολή δόσεων για τα δάνεια και, εφόσον υπάρχουν 
όλες αυτές οι καθυστερήσεις, πώς επηρεάζεται η οικονομία της μικρής κλίμακας 
αυτών των κοινοτήτων, αφού περιορίζονται οι οικοδομικές εργασίες και μειώνονται οι 
διαθέσιμες θέσεις εργασίας όχι μόνο για το ανειδίκευτο προσωπικό που υπάρχει σε 
αυτές τις περιοχές, αλλά και για το εκπαιδευμένο προσωπικό των μικροβιοτεχνιών 
(π.χ. πελεκάνους, τεχνίτες, κτίστες κτλ.).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.080, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το κοινοτικό συμβούλιο Αγκλεισίδων στην επαρχία 
Λάρνακας προτίθεται να χρησιμοποιήσει για σκοπούς ύδρευσης ένα παλιό δίκτυο 
αμιαντοσωλήνων. Είναι γνωστό ότι σε τέτοιες περιπτώσεις, όπου δε 
χρησιμοποιούνται για πολύ καιρό οι αμιαντοσωλήνες, αποσπώνται ίνες αμιάντου. 
Σημειώνεται ότι πάντα το Τμήμα Υδάτων χρησιμοποιούσε τη συνεχή ροή σε 
αμιαντοσωλήνες ως επιχείρημα, για να διασκεδαστούν οι ανησυχίες για παρουσία 
αμιάντων σε πόσιμο νερό. Στην περίπτωση της χρήσης των πεπαλαιωμένων και σε 
πολύχρονη αχρηστία σωλήνων του δικτύου στις Αγκλεισίδες θα προκύψουν 
προφανώς κίνδυνοι για την υγεία των καταναλωτών.   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει ενημερωθεί η αρμόδια υπηρεσία για την απόφαση του 
κοινοτικού συμβουλίου να χρησιμοποιήσει έναν παλιό αγωγό από αμιαντοσωλήνες 
και ποια ήταν η αντίδρασή της.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.081, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κατά πόσο έχουν δικαιωθεί και έχουν πάρει σχετικές αποζημιώσεις οι 
συμπατριώτες μας οι οποίοι υπέστησαν τεράστιες ζημιές από την τουρκική εισβολή, 
αλλά, λόγω του ότι η περιουσία τους είναι στη Νεκρή Ζώνη, δε θεωρούνται 
πρόσφυγες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.082, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Όπως είναι γνωστό, το νομοσχέδιο που αφορά τη δημιουργία Συμβουλίου 
Περιβάλλοντος, που είχε κατατεθεί στις 12 Οκτωβρίου 2006 και συζητήθηκε σε 
δεκαπέντε συνεδρίες της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Περιβάλλοντος, αποσύρθηκε 
από την κυβέρνηση στις 29 Ιανουαρίου 2009 χωρίς να δοθεί ποτέ εξήγηση και 
αιτιολόγηση της απόσυρσης.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τους λόγους που κρίθηκε ότι απαιτείτο επανεξέταση του αρχικού 
νομοσχεδίου που κατατέθηκε, σε ποιο στάδιο βρίσκεται η εκ νέου επανεξέταση του 
νομοσχεδίου και πότε προγραμματίζεται να επανακατατεθεί στη Βουλή για συζήτηση 
και ψήφιση.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.083, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Ανώτατο ∆ικαστήριο δικαίωσε τον έπαρχο Πάφου, 
ο οποίος αρνήθηκε να συμμορφωθεί με εγκύκλιο του γενικού διευθυντή του 
Υπουργείου Εσωτερικών για μείωση τελών που επέβαλλε κατά περίπου €1 εκατομ. 
Με βάση την εγκύκλιο, η οποία εξυπηρετούσε επιχειρηματίες εις βάρος του δημόσιου 
συμφέροντος, οι έπαρχοι καλούνται να μη λαμβάνουν υπόψη στην επιβολή τελών 
άδειας οικοδομής την αξία των ανεμογεννητριών και των κινητών μερών τους, αλλά 
ουσιαστικά να λαμβάνουν μόνο υπόψη τις τσιμεντένιες βάσεις επί των οποίων θα 
τοποθετούνται οι ανεμογεννήτριες. Ο έπαρχος Πάφου επέμεινε στην επιβολή τέλους 
περίπου €1,4 εκατομ. και η εταιρεία που λειτούργησε το πάρκο στη Σουσκιού 
κατέβαλε μεν τα τέλη, αλλά προσέφυγε ενώπιον της δικαιοσύνης.    

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων τι θα απογίνουν οι άλλες αιτήσεις που αφορούν τη λειτουργία 
αιολικών πάρκων, αφού με βάση την απόφαση του Ανώτατου ∆ικαστηρίου το δημόσιο 
μπορεί να εισπράττει εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ από τους ιδιοκτήτες αιολικών 
πάρκων υπό μορφή τελών άδειας οικοδομής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.084, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Κερύνειας κ. Μάριου Μαυρίδη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποιο είναι το ποσό που αναμένεται να εισπράξει η Κυπριακή 
∆ημοκρατία από δάνεια ή άλλες οφειλές τρίτων προς το κράτος, π.χ. δάνεια προς 
τους δήμους, δάνεια προς τα συμβούλια αποχετεύσεων και προς τα συμβούλια 
υδατοπρομήθειας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.085, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Κερύνειας κ. Μάριου Μαυρίδη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποιες και πόσες υποχρεώσεις έχει η Κυπριακή ∆ημοκρατία προς 
τρίτους οι οποίες δεν περιλαμβάνονται στο επίσημο δημόσιο χρέος του κράτους (π.χ. 
οι εγγυήσεις που παρέχει για τα δάνεια των δήμων ή τα λεφτά που οφείλει για τις 
απαλλοτριώσεις).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.086, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 

 «Με επιστολή του, ημερομηνίας 22 Οκτωβρίου 2007 (Αρ. Φακ. 2.11.23.01), ο 
Υπουργός Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος ενημερώνει τον πρόεδρο 
και τα μέλη του κοινοτικού συμβουλίου Ακρωτηρίου ότι ο δρόμος που οδηγεί προς το 
χώρο που προγραμματίζεται να κατασκευαστεί η μονάδα αφαλάτωσης στην περιοχή 
της κοινότητας Ακρωτηρίου είναι εγγεγραμμένος και ότι η ασφαλτόστρωση του 
δρόμου θα προωθηθεί άμεσα. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων: 

1. για τους λόγους για τους οποίους καθυστερεί η υλοποίηση του έργου και 
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2. κατά πόσο προτίθεται η αρμόδια αρχή να προχωρήσει στην υλοποίηση του 
έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.087, ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου ∆ίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα μέτρα που δύναται να λάβει το υπουργείο του σχετικά με τα 
ακόλουθα προβλήματα που υπάρχουν στο στρατόπεδο της Παλόδειας στη Λεμεσό: 

1. Τα υπόστεγα των πυρομαχικών βρίσκονται πλησίον των εξεταστηρίων 
πυρομαχικών, όπου εργάζονται ωρομίσθιοι, και υπάρχει σοβαρός κίνδυνος 
ανάφλεξης. 

2. Κατά τη διάρκεια των ελέγχων των πυρομαχικών παράγονται αναθυμιάσεις 
χωρίς να υπάρχει κατάλληλο σύστημα απαγωγής καυσαερίων, με αποτέλεσμα 
η υγεία όλων όσοι εργάζονται εκεί να εκτίθεται σε σοβαρό κίνδυνο. 

3. ∆εν υπάρχει εξαερισμός του χώρου στα εξεταστήρια πυρομαχικών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.088, ημερομηνίας 20 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Έχω ενημερωθεί ότι διενεργούνται κατασκευαστικά έργα σε γέφυρες στους 
αυτοκινητόδρομους. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τα ακόλουθα: 

1. Ποιος είναι ο σκοπός των εν λόγω έργων;  Η συντήρηση ή η επιδιόρθωση των 
γεφυρών; 

2. Έχουν διαπιστωθεί κατασκευαστικά λάθη;  Εάν ναι, πόσο επικίνδυνα είναι και 
ποια μέτρα προτίθεται να λάβει το κράτος;  Αν αυτά έχουν ήδη ληφθεί, πόσο θα 
κοστίσουν στο δημόσιο; 

3. Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης των κατασκευαστικών έργων σε 
όλες τις γέφυρες; 

4. Σε ποιες γέφυρες θα διενεργηθούν επιδιορθώσεις;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.089, ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νικόλα Παπαδόπουλου 

 «Θα ήθελα να σας ενημερώσω ότι έχω γίνει δέκτης παραπόνων για την 
ακαταλληλότητα του κτιρίου του Γενικού Χημείου του Κράτους. 

 Στην ετήσια έκθεση της Γενικής Ελεγκτού για το 2009 αναφέρεται ξεκάθαρα ότι 
το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων έχει επισημάνει από το 2002 την επικινδυνότητα του 
κτιρίου.  Παρ’ όλα αυτά, τίποτα δεν έχει γίνει ως προς την κατασκευή νέου κτιρίου και 
ούτε έχει προχωρήσει η αρχιτεκτονική μελέτη για την οποία κονδύλι ύψους €500.000 
περιλαμβανόταν στον προϋπολογισμό του 2010. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων το συντομότερο δυνατό για τα εξής: 
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1. Γιατί παρατηρείται αυτή η καθυστέρηση; 

2. Πόσο επικίνδυνο είναι τελικά το κτίριο του Γενικού Χημείου του Κράτους; 

3. Τι κάνουν ή τι προτίθενται να κάνουν τα αρμόδια υπουργεία για επίλυση αυτού 
του σοβαρού προβλήματος; 

 Επιπρόσθετα και ανεξαρτήτως των όποιων ενεργειών και εργασιών 
προγραμματίζονται ή θα προγραμματιστούν, παρακαλώ όπως το αρμόδιο υπουργείο 
μεριμνήσει άμεσα για την ασφάλεια των εργαζομένων στο κτίριο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.090, ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες θα προβεί, για να επιλυθούν τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζουν νεοϊδρυθείσες σχολές τριτοβάθμιας εκπαίδευσης. 

 Οι νεοϊδρυθείσες σχολές, για να είναι σε θέση να εγγράψουν ξένους φοιτητές 
από Τρίτες Χώρες, πρέπει να διαθέτουν συγκεκριμένα αξιολογημένα προγράμματα 
σπουδών. Τα συγκεκριμένα προγράμματα, για να αξιολογηθούν, πρέπει να 
λειτουργούν εκ των προτέρων με τη συμμετοχή φοιτητών. Από την άλλη, οι Κύπριοι 
φοιτητές, για να δικαιούνται κρατική χορηγία, πρέπει να συμμετέχουν σε αξιολογημένα 
προγράμματα. Οι δε φοιτητές Τρίτων Χωρών δεν μπορούν να εγγραφούν στα 
συγκεκριμένα προγράμματα προ της αξιολόγησης, λόγω της νομοθεσίας που 
προωθείται από το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού και το Υπουργείο Εσωτερικών. 
Επομένως, οι σχολές αυτές στερούνται οριστικά του δικαιώματος λειτουργίας. 

 Επισυνάπτεται σχετική επιστολή και παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να 
τοποθετηθεί και να απαντήσει σε όλα τα σημεία.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.091, ημερομηνίας 22 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τα ακόλουθα: 

1. Εγκυμονεί οποιουσδήποτε κινδύνους, πιθανότατα και έκρηξης, η κατάσταση 
εντός του σιλό της Επιτροπής Σιτηρών Κύπρου στη Λεμεσό λόγω των υψηλών 
θερμοκρασιών που μπορεί να αναπτύσσονται εντός του σιλό;  

2. Έχουν αλλαχθεί τα ειδικά φίλτρα που βοηθούν την αποσυμπίεση εντός του 
χώρου και ποτέ έχει γίνει αυτό;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.092, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η αδειοδότηση του δεύτερου γηπέδου γκολφ στην 
επαρχία Αμμοχώστου; 
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2. Ποιοι οι λόγοι για τους οποίους έχει εξαγγελθεί η δημιουργία δεκατεσσάρων 
γηπέδων γκολφ στην υπόλοιπη Κύπρο και δεν έχει συμπεριληφθεί στο σχέδιο 
αυτό η ελεύθερη Αμμόχωστος; 

3. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διαδικασία εξασφάλισης πολεοδομικής άδειας του 
πρώτου γηπέδου γκολφ στην επαρχία Αμμοχώστου, το οποίο δεν εμπίπτει 
στην κατηγορία των δεκατεσσάρων γηπέδων γκολφ, αφού δεν υπάρχει 
οικιστική ανάπτυξη στην εν λόγω περιοχή;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.093, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκεται η υπογραφή των συμβολαίων για τη μαρίνα 
της Αγίας Νάπας, ποιο είναι το περιεχόμενο της συμφωνίας και το σχετικό 
χρονοδιάγραμμα της υλοποίησης του έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.094, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων πότε προτίθεται η κυβέρνηση να εφαρμόσει το σύστημα της 
ηλεκτρονικής βίζας στις υπόλοιπες ρωσόφωνες χώρες πέρα από τη Ρωσία και κυρίως 
για την Ουκρανία, λόγω της προοπτικής αύξησης του τουριστικού ρεύματος από αυτές 
τις χώρες, καθώς και για τους λόγους της καθυστέρησης και το ακριβές 
χρονοδιάγραμμα της εφαρμογής ανά χώρα με προτεραιότητα την Ουκρανία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.095, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κατά πόσο η κυβέρνηση έχει λάβει μέτρα για επίσπευση της 
δημιουργίας προξενείου στο Κίεβο, πότε προτίθεται να το κάνει, καθώς και πότε τελικά 
θα λειτουργήσει πλήρως το προξενείο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.096, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τα ακόλουθα: 

1. Ποιοι οι λόγοι για τους οποίους έχουν μειωθεί τα κονδύλια προβολής κατά 70% 
από το αρχικό ποσό των €170.000 προς την Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης 
και Προβολής Περιφέρειας Αμμοχώστου; 

2. Το κράτος προτίθεται να αυξήσει το ποσό αυτό ανάλογα με τη συνεισφορά της 
κάθε επαρχίας στο ακαθάριστο τουριστικό προϊόν; 

3. Ποιοι οι λόγοι για τους οποίους δεν έχουν τηρηθεί οι υποσχέσεις για αυξημένα 
κονδύλια; 

4. Προτίθεται και, αν ναι, πότε να επαναφέρει το αρχικό κονδύλι;» 



 

135 

 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.097, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η κατασκευή της μαρίνας στο Παραλίμνι; 

2. Έχουν συμπληρωθεί οι διαδικασίες; 

3. Ποιοι οι λόγοι της εξάμηνης καθυστέρησης από τις αρμόδιες αρχές; 

4. Ποιο είναι το επόμενο βήμα για το εν λόγω θέμα; 

5. Πότε θα υλοποιηθεί;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.098, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η αναβάθμιση του αθλητικού τουριστικού κέντρου 
στην Αγία Νάπα, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στα διεθνή πρότυπα; 

2. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται το πρόβλημα του ιδιοκτησιακού καθεστώτος της γης, 
που είναι προϋπόθεση για την επίλυση του θέματος της αναβάθμισης του 
αθλητικού κέντρου; 

3. Ποιο είναι το σχετικό χρονοδιάγραμμα των επόμενων βημάτων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.099, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «∆ιεξάγεται μελέτη σχετικά με την κατασκευή σιδηροδρόμου (τραμ) στην 
Κύπρο.  Η ελεύθερη περιοχή Αμμοχώστου έχει αδικαιολόγητα εξαιρεθεί από τη 
μελέτη. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κατά πόσο έχει προβεί στην αναγκαία διορθωτική κίνηση, ώστε η όλη 
μελέτη να είναι ολοκληρωμένη, και τους λόγους για τους οποίους έχει εξαιρεθεί η 
ελεύθερη περιοχή Αμμοχώστου από τους αρχικούς σχεδιασμούς.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.100, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Το πρόβλημα με τις ναυλωμένες πτήσεις από τη Μόσχα προς το αεροδρόμιο 
της Λάρνακας εξακολουθεί να υπάρχει.  Ο αριθμός των ναυλωμένων πτήσεων που 
πραγματοποιείται από τη Μόσχα προς τη Λάρνακα είναι πολύ μικρός, δεν ικανοποιεί 
τη ζήτηση και μάλιστα προκαλεί τις έντονες αντιδράσεις των τουριστικών πρακτόρων.   

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων πότε προτίθεται το κράτος να φιλελευθεροποιήσει τις αφίξεις 
ναυλωμένων πτήσεων από τη Ρωσία προς τη Λάρνακα, προκειμένου να καλύπτονται 
οι τουριστικές ανάγκες και να μην προκαλείται αυτή η ταλαιπωρία των τουριστών.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.101, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Οι Θαλασσινές Σπηλιές στο Κάβο Γκρέκο είναι από τους πιο αξιοθαύμαστους 
φυσικούς χώρους της Κύπρου.  Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να 
πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε και με ποιο τρόπο προτίθεται το 
αρμόδιο τμήμα να αναβαθμίσει το συγκεκριμένο χώρο, στο πλαίσιο ποιου 
προγράμματος προτίθεται να πετύχει την αναβάθμισή του, καθώς και ποιες υπηρεσίες 
εμπλέκονται στην αναβάθμιση αυτή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.102, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τα ακόλουθα: 

1. Το Τμήμα Αρχαιοτήτων έχει καταγράψει όλους τους αρχαιολογικούς χώρους 
της ελεύθερης περιοχής Αμμοχώστου;  Αν ναι, παρακαλούμε όπως μας 
αποσταλεί σχετικός κατάλογος. 

2. Έχει ετοιμάσει την κατάλληλη περιγραφή υπό μορφή οδηγού για ενημέρωση 
των τουριστών;  Αν δεν το έχει πράξει, πότε προτίθεται να το πράξει και πότε 
αυτός θα είναι έτοιμος; 

3. Πόσοι από αυτούς τους χώρους είναι προσβάσιμοι στο κοινό και ποιοι είναι 
αυτοί; 

4. Ποιοι είναι οι μη προσβάσιμοι χώροι και πότε θα δημιουργηθεί πρόσβαση για 
τον κάθε έναν ξεχωριστά;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.103, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το στάδιο στο οποίο βρίσκεται η ανέγερση αμφιθεάτρου στην 
περιοχή “Κάβο Γκρέκο” και ποιο είναι το σχετικό χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του 
έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.104, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποια μέτρα λαμβάνει η κυβέρνηση, προκειμένου να προωθήσει την 
αξιοποίηση του Πολιτιστικού Κέντρου Κατεχόμενης Αμμοχώστου στη ∆ερύνεια. Πόσα 
συνέδρια και παρόμοιες εκδηλώσεις διοργανώνει το κράτος σε ετήσια βάση; Πόσα 
από τα κυβερνητικά συνέδρια διεξάγονται στη Λευκωσία και πόσα στις άλλες επαρχίες 
και μεταξύ άλλων στο Πολιτιστικό Κέντρο Κατεχόμενης Αμμοχώστου;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.105, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκεται η ανέγερση του κολυμβητηρίου στη 
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∆ερύνεια, τους λόγους της καθυστέρησης και το σχετικό χρονοδιάγραμμα ανέγερσής 
του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.106, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκεται η υλοποίηση των υποσχέσεων για ανέγερση 
κλειστής αίθουσας αθλοπαιδιών στο Παραλίμνι, καθώς και ποιο είναι το σχετικό 
χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.107, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το στάδιο στο οποίο βρίσκεται το αίτημα του δήμου Παραλιμνίου 
για διάθεση κρατικής γης για τη δημιουργία αθλητικών γηπέδων στον Πρωταρά και 
ποιο είναι το σχετικό χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του αιτήματος, ώστε να 
ανταποκρίνεται θετικά ο δήμος Παραλιμνίου στην αυξημένη ζήτηση καθόδου 
αθλητικών ομάδων στην Κύπρο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.108, ημερομηνίας 26 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων το συντομότερο σε σχέση με το θέμα της διαδικασίας 
θεώρησης/άδειας εισόδου σε φοιτητές από τρίτες χώρες για ιδιωτικές σχολές 
τριτοβάθμιας εκπαίδευσης που δεν έχουν αξιολογημένα προγράμματα σπουδών, 
αλλά είναι νομίμως εγγεγραμμένες στο μητρώο του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού και επιθεωρούνται τακτικά από το υπουργείο, όπου και καταβάλλουν τέλη 
επιθεωρήσεως. 

 Επισυνάπτεται σχετική επιστολή και παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να 
τοποθετηθεί και να απαντήσει σε όλα τα σημεία.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.109, ημερομηνίας 26 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Σύμφωνα με Οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα πτηνοτροφεία μέχρι το 
τέλος του χρόνου υποχρεούνται να αντικαταστήσουν τις κλωβοστοιχίες τους.  

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για το στάδιο στο οποίο βρίσκεται η εναρμόνιση με την εν λόγω 
Οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και τι μέτρα λαμβάνει η αρμόδια αρχή σε 
συνεργασία με τους πτηνοτρόφους για την εφαρμογή της.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.110, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τους λόγους για τους οποίους δεν υπάρχει δυνατότητα λήψης του 
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σήματος των τηλεοπτικών καναλιών από τους εγκλωβισμένους μας στο Ριζοκάρπασο 
και Αγία Τριάδα, τι μέτρα λαμβάνει το κράτος και πότε θα αποκατασταθεί το 
πρόβλημα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.111, ημερομηνίας 26 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων τους λόγους για τους οποίους παρατηρείται καθυστέρηση στη 
διεκπεραίωση των αιτήσεων που υπέβαλαν εταιρείες στο σχέδιο προώθησης 
ηλεκτρονικού εμπορίου στην Κύπρο, πότε προβλέπεται να ξεκινήσουν και κατά πόσο 
υπάρχει ο κίνδυνος να μην αξιοποιηθεί το κονδύλι για το εν λόγω σχέδιο, γιατί βάσει 
του σχεδίου δίνονται τέσσερις μήνες για την υλοποίηση του προγράμματος από τις 
εταιρείες, επομένως, εάν θα αρχίσουν από το Σεπτέμβριο, δε θα προφτάσουν, αφού η 
τελευταία ημερομηνία για υποβολή τιμολογίων προς το Γενικό Λογιστήριο είναι η 10η 
∆εκεμβρίου 2011.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.112, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων μέχρι ποιο σημείο βρίσκεται η επανακατασκευή του χορτοτάπητα του 
Αθλητικού Κέντρου Παραλιμνίου, κατά πόσο υπάρχει σχετικό κονδύλι, πόσο είναι 
αυτό και πότε υπολογίζεται να γίνουν οι εν λόγω βελτιώσεις.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.113, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Κατά τη διεξαγωγή των γραπτών εξετάσεων για δόκιμους αξιωματικούς της 
Εθνικής Φρουράς την Τρίτη 19/7/11 στο Λύκειο Βεργίνας έχουν παρατηρηθεί 
ανεπίτρεπτα φαινόμενα. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τα ακόλουθα: 

1. Για ποιους λόγους εισήλθαν άτομα με πολιτική ενδυμασία στη συγκεκριμένη 
αίθουσα και κατά τη διάρκεια των εξετάσεων συνομίλησαν με κάποιους από 
τους υποψηφίους; 

2. Για ποιους λόγους διαχωρίστηκαν οι εξεταζόμενοι στρατιώτες και είκοσι τρεις 
από αυτούς μεταφέρθηκαν στην Αθαλάσσα, για να παρακαθίσουν εκεί στις εν 
λόγω εξετάσεις, και με ποιο τρόπο έγινε η επιλογή τους;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.114, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Το τελευταίο διάστημα γίνεται διάκριση σε βάρος του αεροδρομίου Λάρνακας 
σε σχέση με το αεροδρόμιο της Πάφου.  Το θέμα προέκυψε μετά από εξαγγελία 
σχεδίου κινήτρων από την κυβέρνηση και το διαχειριστή του αεροδρομίου για 
παραχώρηση πρόσθετης χορηγίας, της τάξης των είκοσι πέντε ευρώ ανά επιβάτη, σε 
αερογραμμές που καθιστούν το αεροδρόμιο της Πάφου ως βάση των αεροσκαφών 
τους. 
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 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τη νομική βάση αυτού του κινήτρου και τη νομική βάση της 
προνομιακής μεταχείρισης σε βάρος του αεροδρομίου της Λάρνακας και κατά πόσο 
μπορεί με αυτό τον παρεμβατισμό να επηρεάζεται η αρχή της ελεύθερης διακίνησης 
από και προς τα αεροδρόμια, ώστε οι αερογραμμές από μόνες τους να επιλέγουν τα 
αεροδρόμια.   

 Επιπλέον, να πληροφορήσει κατά πόσο θα εφαρμοσθούν τα ίδια ακριβώς 
μέτρα και στο αεροδρόμιο της Λάρνακας και, εάν ναι, πότε θα γίνει αυτό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.115, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκεται η εξαγγελθείσα ανάπτυξη της κυπριακής 
φιλοξενίας ως προτύπου με την ονομασία “Κυπριακό Φ”, για τις εργασίες που έχουν 
γίνει, καθώς και για το σχετικό χρονοδιάγραμμα υλοποίησης της εξαγγελίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.116, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με την πολιτική που ακολουθεί, ώστε να διαχειριστεί τις 
επιπτώσεις του τουριστικού πακέτου “all inclusive” στην τουριστική βιομηχανία και 
ποια μέτρα προτίθεται το κράτος να λάβει, προκειμένου να αντιμετωπίσει τις αρνητικές 
επιπτώσεις του. Στην περίπτωση που διαπιστώνονται θετικές προοπτικές, ποιες είναι 
αυτές και πώς τις αξιοποιεί, ως επίσης και κατά πόσο έχει διεξαχθεί σχετική μελέτη 
και, εάν ναι, ποια τα αποτελέσματά της.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.117, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, της 
βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Σε ποιες ενέργειες προβαίνει, ώστε οι πάροχοι υπηρεσιών οπτικοακουστικών 
μέσων να εφαρμόσουν πλήρως τις διατάξεις του εδαφίου (β)(1) του άρθρου 30, 
καταπολέμηση των διακρίσεων (προσβασιμότητα από άτομα με αναπηρίες) 
του περί Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών Σταθμών Νόμου του 2010 [Ν. 
118(1)2010], που προνοεί τη σταδιακή αύξηση των ποσοστών των 
προγραμμάτων τους τουλάχιστον κατά 5%, πέραν των δελτίων ειδήσεων, που 
θα καθίστανται προσβάσιμα σε άτομα με οπτική ή ακουστική αναπηρία; 

2. Πώς προσεγγίζονται από το υπουργείο και τις αρμόδιες αρχές που εποπτεύει 
οι εισηγήσεις της Παγκύπριας Οργάνωσης Τυφλών που αφορούν: 

 α. την προσβασιμότητα από άτομα με αναπηρία των διαδικτυακών χώρων 
και εφαρμογών που διατηρούν οι πάροχοι υπηρεσιών οπτικοακουστικών 
μέσων, σύμφωνα και με τις οδηγίες προσβασιμότητας περιεχομένου του 
παγκόσμιου ιστού (Web Content Accessibility Guidelines 2.0-WCAG 
2.0), στο επίπεδο προσβασιμότητας ΑΑΑ, όπως έγινε σε πολλές άλλες 
χώρες της Ευρώπης; 
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 β. την υιοθέτηση της μεθόδου “audio description” και την αξιοποίηση των 
δυνατοτήτων της ψηφιακής τηλεόρασης, για να διευρυνθεί η 
προσβασιμότητα των ατόμων με αναπηρία στα οπτικοακουστικά μέσα;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.118, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, της 
βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 «Έχω ενημερωθεί από φοιτητές και γονείς ότι παρατηρείται αύξηση των τιμών 
στα δίδακτρα των ιδιωτικών πανεπιστημίων της Κύπρου, η οποία ξεπερνά το 
επιτρεπόμενο όριο που προβλέπεται σε σχετικό διάταγμα που εξέδωσε ο Υπουργός 
Παιδείας και Πολιτισμού τον Ιούλιο του 2010.  

 Ως εκ τούτου, παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή 
των Αντιπροσώπων κατά πόσο υπάρχει παράβαση του διατάγματος, καθώς και για 
τον τρόπο που προτίθεται να δράσει το αρμόδιο υπουργείο, σε περίπτωση που 
διαφανεί πως υπάρχει παράβασή του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.119, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, της 
βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 «Οι διάφορες εκπαιδευτικές μεταρρυθμίσεις που προωθούνται στην Ελλάδα θα 
έχουν ως αποτέλεσμα, μεταξύ άλλων, τη μείωση των θέσεων στα ανώτατα 
εκπαιδευτικά ιδρύματα, καθώς και τη σύμπτυξη και κατάργηση τμημάτων.  Η εξέλιξη 
αυτή ίσως επηρεάσει μεγάλο αριθμό Ελληνοκυπρίων που εξασφάλισαν θέση σε αυτά 
τα εκπαιδευτικά ιδρύματα και τώρα υπηρετούν τη στρατιωτική τους θητεία. 

 Ως εκ τούτου, παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή 
των Αντιπροσώπων κατά πόσο υπάρχει περίπτωση τα άτομα αυτά να επηρεαστούν 
και, αν ναι, κατά πόσο έγιναν ή θα γίνουν διαβήματα, προκειμένου να αντιμετωπιστεί 
αυτό το πρόβλημα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.120, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τη δυνατότητα αλλαγής του τρόπου λειτουργίας του συστήματος 
κλιματισμού στα καινούρια κτίρια της Αστυνομικής ∆ιεύθυνσης Πόλης Χρυσοχούς και 
συγκεκριμένα για τη δυνατότητα αυτονόμησης του ενιαίου συστήματος κλιματισμού 
των 17 κελιών, έτσι ώστε να εξοικονομείται ενέργεια.  Αυτή τη στιγμή, αν η ανάγκη 
κλιματισμού/εξαερισμού υφίσταται σε ένα μόνο κελί, το σύστημα/ζώνη πρέπει να 
λειτουργεί και για τα 17 κελιά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.121, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντώνη Αντωνίου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν έχει γίνει κυκλοφοριακή μελέτη για την ασφάλεια εισόδου-εξόδου 
σε ανεγειρόμενο πρατήριο βενζίνης στη λεωφόρο Ευρώπης στην Πάφο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.122, ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι στις 6 Ιουλίου 2011 υιοθετήθηκαν από το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο νέοι κανόνες για τη σήμανση των τροφίμων.  Η ενεργειακή αξία, οι 
περιεχόμενες ποσότητες λιπαρών, κορεσμένων λιπαρών, υδατανθράκων, σακχάρων, 
πρωτεϊνών και αλατιού θα είναι ορατές και γραμμένες με σαφήνεια στις συσκευασίες 
των τροφίμων, ώστε να μπορούν να τις εντοπίζουν ευκολότερα οι καταναλωτές.  
Παράλληλα, οι νέοι κανόνες ορίζουν ότι οι πληροφορίες για ουσίες με αλλεργιογόνο 
δράση πρέπει να παρέχονται και για τα μη συσκευασμένα τρόφιμα, όπως για 
παράδειγμα για τα τρόφιμα που πωλούνται σε εστιατόρια ή καντίνες.  Τέλος, οι νέοι 
κανόνες θα διασφαλίσουν ότι οι καταναλωτές δε θα παραπλανώνται από την 
παρουσίαση της συσκευασίας των τροφίμων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ετοιμάζεται νομοσχέδιο που να καθιστά υποχρεωτική τη σήμανση των 
τροφίμων, σύμφωνα με τους νέους κανόνες που ψήφισε το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο; 

2. Ετοιμάζεται νομοσχέδιο που να καθορίζει τον τρόπο διάθεσης των 
πληροφοριών για ουσίες με αλλεργιογόνο δράση για τα τρόφιμα που 
πωλούνται σε εστιατόρια και καντίνες; 

3. Ετοιμάζεται νομοσχέδιο που να διασφαλίζει ότι οι καταναλωτές δε θα 
παραπλανώνται από την παρουσίαση της συσκευασίας των τροφίμων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.123, ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού σκοπεύει με 
την έναρξη της νέας σχολικής χρονιάς να εισαγάγει το μάθημα των αγγλικών από την 
Α΄ τάξη δημοτικού. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων ποιοι ήταν οι λόγοι της απόφασής του να εισαγάγει το μάθημα των 
αγγλικών από την Α΄ τάξη δημοτικού και αν έχει γίνει η απαραίτητη έρευνα που θα 
δικαιολογεί την απόφαση αυτή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.124, ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2011, του 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε απάντηση της ερώτησής μου με αριθμό 23.06.009.05.01.472, ημερομηνίας 
15 ∆εκεμβρίου, πληροφορήθηκα ότι το πρώτο κτίριο γραφείων της Μετεωρολογικής 
Υπηρεσίας Κύπρου, που αυτή τη στιγμή είναι εγκαταλελειμμένο στο χώρο του παλιού 
γενικού νοσοκομείου, δεν είναι κηρυγμένο από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως 
ως διατηρητέο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν προτίθεται να κηρύξει το πρώτο κτίριο γραφείων της 
Μετεωρολογικής Υπηρεσίας Κύπρου ως διατηρητέο, αφού έχει ενδιαφέροντα 
αρχιτεκτονικά χαρακτηριστικά και σημαντικό ιστορικό χαρακτήρα, αφού ήταν το πρώτο 
κτίριο μετεωρολογίας και στέγασε τον πρώτο σταθμό μετεωρολογικών μετρήσεων στο 
νησί μας.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.125, ημερομηνίας 29 Ιουλίου 2011, της 
βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων σχετικά με τις διαδικασίες που ακολουθούνται για την έκτακτη 
πρόσληψη χωρομετρών/σχεδιαστών και τεχνικών στη χωρομετρία και τη 
χαρτογραφία. Ποια είναι τα απαιτούμενα προσόντα που πρέπει να διαθέτει κάποιος, 
προκειμένου να ενταχθεί στον κατάλογο για έκτακτη πρόσληψη και βάσει ποιων 
κριτηρίων γίνεται η μοριοδότηση αυτών που βρίσκονται στον κατάλογο;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.126, ημερομηνίας 29 Ιουλίου 2011, της 
βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 «Την 21η Απριλίου 2011 η Επαρχιακή ∆ιοίκηση Λεμεσού με επιστολή της 
ενημέρωσε τον πρόεδρο και τα μέλη του κοινοτικού συμβουλίου Παλόδειας ότι δεν 
είναι δυνατό να προωθηθεί το αίτημα για επέκταση του κοιμητηρίου της κοινότητας, 
καθώς οι απόψεις του επαρχιακού λειτουργού του Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως Λεμεσού παραμένουν αρνητικές.  Σύμφωνα με την επιστολή, ο λόγος της 
αρνητικής απόφασης καταγράφεται σε άλλες σχετικές επιστολές και συνίσταται στο ότι 
το κοιμητήριο βρίσκεται σε πολεοδομική ζώνη με υψηλό συντελεστή δόμησης και η 
επέκτασή του θα επηρεάσει την ανάπτυξη των άλλων τεμαχίων.  Ωστόσο, σύμφωνα 
με πληροφορίες που έχω στη διάθεσή μου, φαίνεται ότι η απόφαση του επαρχιακού 
λειτουργού του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως Λεμεσού αλλάζει. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αν οι σχετικές πληροφορίες ανταποκρίνονται στην πραγματικότητα 
και, εάν ναι, για ποιους λόγους έχει αλλάξει το σκεπτικό της προηγούμενης 
απόφασης, καθώς οι λόγοι που οδήγησαν στην απόρριψη της αίτησης εξακολουθούν 
να υφίστανται.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.03.198, ημερομηνίας 21ης 
Νοεμβρίου 2008, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 

Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. φακ. 23.06.009.03.198 και ημερ. 16/09/10 και 
σας ενημερώνω με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού 
Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι για να επιχορηγηθεί μία ανάπτυξη πρέπει να υποβληθεί αίτημα 
από την ενδιαφερόμενη Κοινότητα. Τέτοιο αίτημα δε φαίνεται να έχει υποβληθεί 
πρόσφατα στον ΚΟΑ. 

2. Είμαστε στη διάθεση σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.854, ημερομηνίας 11 

Φεβρουαρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 
Περδίκη 
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 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. φακ. 23.06.009.04.854 και ημερ. 28/06/11 και 
σας πληροφορώ με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού 
Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι το θέμα που υφίσταται για πολλά χρόνια μεταξύ του ΚΣΑ (ΑΑ) 
και της Κυπριακής Ομοσπονδίας Αυτοκινήτου, έχει παραπεμφθεί από τον Υπουργό 
Παιδείας και Πολιτισμού στον Γενικό Εισαγγελέα της ∆ημοκρατίας για 
γνωμάτευση/τοποθέτηση. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εξωτερικών κ. 
Μάρκου Κυπριανού στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.862, ημερομηνίας 16 

Φεβρουαρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 
Περδίκη 

 «Αναφορικά με ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδική με Αρ. 
23.06.009.04.862 και ημερ. 16 Φεβ. 2010, πληροφορείσθε τα πιο κάτω: 

 Η δημιουργία ψηφιακής τράπεζας δεδομένων σχετικά με την ιστορία των 
απόδημων Κυπρίων παραμένει στόχος του Υπουργείου Εξωτερικών. Ως εκ τούτου θα 
πραγματοποιηθεί εν ευθέτω χρόνω, όταν οι συνθήκες το επιτρέψουν.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Οικονομικών κ. 
Χαρίλαου Σταυράκη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1012, ημερομηνίας 30 
Μαρτίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 

Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ.: Ερ. 23.06.009.04.1012 και ημερ. 
29 Ιουνίου 2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα, την οποία απευθύνατε και στον 
Υπουργό Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού. 

Αναγνωρίζοντας ότι, το Υπουργείο Εμπορίου Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι 
το πλέον αρμόδιο Υπουργείο για το θέμα, το Υπουργείο Οικονομικών θα περιορισθεί 
να αναφερθεί στην εισήγηση για μείωση του συντελεστή ΦΠΑ για τα κτίρια μηδενικής 
ενεργειακής κατανάλωσης. 

Με βάση τα πιο πάνω, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

Ο συντελεστής ΦΠΑ για θερμομονωτικά υλικά οικοδομής (διπλά τζάμια, 
θερμοσίφωνες, σωλήνες, κ.τ.λ.), ανέρχεται στο 15% και με βάση το κοινοτικό 
κεκτημένο δεν υπάρχει ευχέρεια για μείωση του συντελεστή. 

Παράλληλα σημειώνεται ότι, από το 2007 υπόκεινται στο μειωμένο συντελεστή 
ΦΠΑ 5%, οι υπηρεσίες ανακαίνισης και επισκευής ιδιωτικών κατοικιών, που 
πραγματοποιούνται από υποκείμενο στο φόρο πρόσωπο και συνίστανται σε εργασίες 
υδραυλικού, ηλεκτρολόγου, ξυλουργού, ελαιοχρωματιστή και οικοδομικές εργασίες, 
εξαιρουμένων των υλικών που αποτελούν πέραν του 50% της αξίας της παροχής της 
υπηρεσίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1012, 
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ημερομηνίας 30 Μαρτίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 
κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφορικά με την πιο πάνω ερώτηση, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Έχει ξεκινήσει από το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού σε 
συνεργασία με εμπειρογνώμονες μελέτη που σκοπό έχει τον καθορισμό των τεχνικών 
παραμέτρων για τρεις τύπους κατοικιών με σχεδόν μηδενική κατανάλωση ενέργειας. 
Στη μελέτη θα ληφθούν υπόψη τα κλιματολογικά δεδομένα της Κύπρου, οι 
ιδιαιτερότητες της Κυπριακής οικοδομικής βιομηχανίας και η ανάλυση της σχέσης 
κόστους-οφέλους από την εφαρμογή τέτοιων κτιρίων στην Κύπρο. Η μελέτη 
αναμένεται να ολοκληρωθεί το Φεβρουάριο του 2012. 

 Έχει συσταθεί ομάδα εργασίας από λειτουργούς του Υπουργείου και του 
Κυπριακού Οργανισμού Ανάπτυξης Γης (ΚΟΑΓ) με σκοπό την εξέταση και εφαρμογή 
μέτρων εξοικονόμησης ενέργειας σε νέα κτίρια του ΚΟΑΓ, που θα είναι πέραν των 
ελάχιστων απαιτήσεων ενεργειακής απόδοσης που απαιτούνται από την υφιστάμενη 
νομοθεσία. Στόχος είναι μερικά από τα νέα κτίρια του ΚΟΑΓ να χαρακτηριστούν ως 
κτίρια με σχεδόν μηδενική κατανάλωση ενέργειας. 

 Είμαστε πάντα στη διάθεσή σας για διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1035, ημερομηνίας 13 

Απριλίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου 
Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου με αρ. φακ. 23.06.009.04.1035 και ημερ. 26/04/10 
και σας ενημερώνω με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού 
Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι ο οργανισμός έχει μισθώσει υπηρεσίες Συμβούλων, οι οποίοι 
έχουν αποπερατώσει πρόταση για αναβάθμιση του Κοινοτικού Κέντρου Λάρνακας, 
έργο το οποίο περιλαμβάνει και τη μετακίνηση των εγκαταστάσεων του Ομίλου 
Αντισφαίρισης Λάρνακας. Εκτιμούμε ότι εντός Σεπτεμβρίου του τρέχοντος έτους η 
πρόταση θα κατατεθεί για εξασφάλιση πολεοδομικής άδειας. Επίσης και σύμφωνα με 
τις εκτιμήσεις του οργανισμού αναμένεται ότι περί τα μέσα του 2012 θα εγκριθεί η 
πρόταση του ΚΟΑ από το Υπουργικό Συμβούλιο, επειδή για την εξασφάλιση 
πολεοδομικής άδειας χρειάζεται παρέκκλιση. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1053, ημερομηνίας 21ης 
Απριλίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 

Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στις επιστολές σας με ημερ. 27/04/10 και 28/06/11 και σας 
ενημερώνω με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού 
(ΚΟΑ), ότι ο Οργανισμός δε γνωρίζει τα κριτήρια με τα οποία επιλέχθηκε η δασική γη 
για τη μετακίνηση των γηπέδων αντισφαίρισης του Ομίλου Αντισφαίρισης Λάρνακας. 
Προς τούτο ίσως να πρέπει να ρωτηθεί το Τμήμα ∆ασών. Εκείνο όμως που 
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γνωρίζουμε είναι ότι το συγκεκριμένο τεμάχιο γης συνορεύει με τη γη πάνω στην 
οποία έχει ανεγερθεί το Κοινοτικό Κέντρο Λάρνακας. Τα δύο τμήματα γης με σχετική 
απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου έχουν ενοποιηθεί. Ο ΚΟΑ έχει μισθώσει 
υπηρεσίες Συμβούλων, οι οποίοι έχουν αποπερατώσει πρόταση για αναβάθμιση του 
Κοινοτικού Κέντρου Λάρνακας, έργο το οποίο περιλαμβάνει και τη μετακίνηση των 
εγκαταστάσεων του Ομίλου Αντισφαίρισης Λάρνακας καθώς και την ανέγερση του 
Πολύκεντρου Νεολαίας που θα εξυπηρετήσει τις ανάγκες του σχετικού Οργανισμού. Η 
όλη σχεδίαση των εγκαταστάσεων γίνεται με την καθοδήγηση του Τμήματος ∆ασών 
ούτως ώστε να μην επηρεαστεί το υφιστάμενο Φοινικόδασος. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1214, ημερομηνίας 28 
Μαΐου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.04.1214 και ημερ. 
7/06/10 σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω με βάση τη σχετική 
συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι η χρηματοδότηση της 
δημιουργίας του Κέντρου Αντισφαίρισης Γεροσκήπου έχει εγκριθεί ως κατ’ αρχήν 
αίτημα από το ∆ιοικητικό Συμβούλιο του ΚΟΑ στις 27/1/2011. Ενόψει όμως και των 
σχετικών σοβαρών μειώσεων στον προϋπολογισμό του ΚΟΑ για τα έργα, δεν μπορεί 
να επιβεβαιωθεί προς το παρόν το έτος επιχορήγησης και κατ’ επέκταση η 
ημερομηνία έναρξης του έργου. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1235, ημερομηνίας 1ης 
Ιουνίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 

Περδίκη 

«Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. φακ.23.06.009.04.1235 και ημερ.09/06/10 και 
σας ενημερώνω με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού 
Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι σχετικά με το πρόβλημα αδειοδότησης που παρουσιάζει ο 
χώρος αγωνιστικής μοτοσυκλέτας στο χωριό Νικόκλεια, η Κυπριακή Ομοσπονδία 
Μοτοσυκλέτας με επιστολή της ημερ. 14/7/2011 ενημέρωσε τον οργανισμό τα εξής: 

 “Παρόλες τις προσπάθειες της Λέσχης Μοτοσικλετιστών Πάφου για να πάρουν 
σχετική άδεια χρήσης του τεμαχίου από το ∆ιαχειριστή Τουρκοκυπριακών περιουσιών 
της Επαρχίας Πάφου, το 2010 χωματουργικά μηχανήματα της Επαρχιακής ∆ιοίκησης 
Πάφου εισήλθαν στο τεμάχιο και ισοπέδωσαν τις εγκαταστάσεις και την πίστα που 
είχε δημιουργήσει η Λέσχη το 2007, με αποτέλεσμα να καταστεί ο χώρος επικίνδυνος 
και ακατάλληλος για χρήση από τους αθλητές. 

Αυτή τη στιγμή η Λέσχη Μοτοσικλετιστών Πάφου δεν διαθέτει κατάλληλο 
προπονητικό χώρο για τους αθλητές της με αποτέλεσμα οι αθλητές να αθλούνται σε 
ακατάλληλους χώρους που δεν παρέχουν ασφάλεια και προκαλούν οχληρία σε 
πολίτες”. 
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2. Είμαι στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαι για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1240, ημερομηνίας 2 
Ιουνίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 

Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. φακ. 23.06.009.04.1240 και ημερ. 07/06/10 και 
σας ενημερώνω με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού 
Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι η ΚΟΜΟΑΑ (Κυπριακή Ομοσπονδία Ορειβασίας και 
Αγωνιστικής Αναρρίχησης) είναι εγγεγραμμένη Ομοσπονδία στον ΚΟΑ καθώς και 
μέλος της ∆ιεθνούς Ομοσπονδίας UIAA και λειτουργεί με βάση καταστατικό αλλά και 
κανονισμούς που καθορίζουν για το περιβάλλον και την προστασία του. 

 Η ίδια η Ομοσπονδία είχε συνάντηση με το Τμήμα Περιβάλλοντος, το Τμήμα 
Θύρας όπως και το Κίνημα Περιβαλλοντιστών όπου και συζήτησαν πιθανά 
προβλήματα που υπάρχουν ή που θα υπάρξουν στο μέλλον με την αύξηση των 
αναρριχητών και πεζοπόρων. 

 Για καλύτερη αντίληψη του θέματος έγινε σε ειδικές τοποθεσίες αναρρίχησης 
επί τόπου έρευνα και συζήτηση με αποτέλεσμα σε συνεννόηση με το τμήμα 
περιβάλλοντος η Ομοσπονδία να προβεί σε ανακοίνωση προς τα μέλη της ώστε να 
προστατεύονται οι φωλιές των πουλιών και η πανίδα. Να σημειωθεί ότι όλοι οι βράχοι 
στην Κύπρο δεν είναι κατάλληλοι για αναρρίχηση διότι το πέτρωμα δεν πρέπει να είναι 
ασβεστόλιθος ή κρυσταλλωμένο πέτρωμα που κομματιάζεται κάτω από πίεση. Για 
αυτό και το πέτρωμα του Τροόδους δεν συστήνεται. Τα κατάλληλα πετρώματα 
βρίσκονται στις περιοχές Ίνιας, ∆ρούσιας, περιοχή ∆ιαρίζου και στην Οροσειρά του 
Πενταδακτύλου. 

 Επίσης άξιο αναφοράς είναι ότι οι αναρριχητές στην πλειοψηφία τους είναι 
ευαίσθητοι προς το περιβάλλον γι’ αυτό και ασχολούνται με αυτό το άθλημα και 
οπωσδήποτε προσέχουν τόσο το περιβάλλον όσο και την πανίδα ούτως ώστε κατά 
την εξάσκησή τους να μην επηρεάζουν με ανεπανόρθωτο τρόπο το περιβάλλον. Ο 
ΚΟΑ έχει βοηθήσει οικονομικά την Ομοσπονδία ούτως ώστε να αποκτήσει εσωτερικό 
τοίχο αναρρίχησης για προπονήσεις και αγώνες στο Λύκειο Ιδαλίου. 

2. Επίσης, ο Οργανισμός προσπαθεί να συμβάλει στην προώθηση του σχετικού 
αιτήματος, χωρίς να επηρεάζεται άμεσα το φυσικό περιβάλλον εντάσσοντας και 
κατασκευή τοίχων αναρρίχησης σε διάφορα έργα όπως: 

- ∆ημιουργία τοίχων αναρρίχησης σε αθλητικά πάρκα-εγκαταστάσεις Κοινωνικού 
Αθλητισμού. 

- ∆ημιουργία τοίχου αναρρίχησης στην πρόταση για αναβάθμιση του Κοινοτικού 
Κέντρου: ένα τμήμα επί τοίχου της αίθουσας και ένα τμήμα σε πάρκο που 
δημιουργείται για το Κοινοτικό Κέντρο. 

3. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 
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Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1248, ημερομηνίας 4 

Ιουνίου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς 
Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση της Βουλευτού της εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου με αρ. φακ.23.06.009.04.1248 και ημερ. 
09/06/10 και σας ενημερώνω με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού 
Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ) τα ακόλουθα: 

2. Το Αθλητικό Κέντρο “Γλαύκος Κληρίδης” στον Αγρό αξιοποιείται στους 
ακόλουθους τρείς (3) βασικούς τομείς: 

2.1  Αθλητικός Τουρισμός (Εσωτερικός και Εξωτερικός) 

2.2  Τοπικός Αθλητισμός (Μαζικός & Αγωνιστικός) 

2.3  Σχολικός Αθλητισμός. 

3. Ο ΚΟΑ για να επιτύχει τους Στόχους του αναπτύσσει Συνεργασίες με τους 
ακόλουθους Φορείς: 

3.1 Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού 

 3.2 Κυπριακό Οργανισμό Τουρισμού 

 3.3 Αθλητικούς Φορείς ( Ομοσπονδίες, Σωματεία, Όμιλοι) 

 3.4  Ιδιωτικούς Οργανισμούς 

 3.5  Τοπικούς Φορείς 

4. Προς πλήρη ενημέρωση σας επισυνάπτω δύο (2) Πίνακες (συν. αρ. 1&2). 

 4.1  Στον 1° πίνακα παρατίθενται οι χρήστες του Αθλητικού Κέντρου που 
αφορούν τον τομέα του Αθλητικού Τουρισμού (Εσωτερικού και 
Εξωτερικού) την περίοδο Ιανουάριος 2010-Μάρτιος 2011. 

 4.2 Στον 2° πίνακα παρατίθεται το Εβδομαδιαίο Πρόγραμμα Χρήσης του 
Αθλητικού Κέντρου, για την περίοδο Σεπτέμβριος 2010-Απρίλιος 2011, 
και αφορά τον τομέα του Τοπικού Αθλητισμού (Αγωνιστικού και 
Μαζικού) ως επίσης και τον Σχολικό Αθλητισμό. 

5.  Στον τομέα του Αθλητικού Τουρισμού (εσωτερικού και εξωτερικού) το Αθλητικό 
Κέντρο έχει ήδη αποκτήσει “πιστούς πελάτες” τόσο από το εξωτερικό όσο και 
από το εσωτερικό, ενώ παράλληλα αποκτά συνεχώς και νέους πελάτες. 

 5.1 Στο τομέα αυτό διοργανώνονται Αθλητικά κάμπιγκ τόσο στο επίπεδο του 
Αγωνιστικού Αθλητισμού όσο και στο επίπεδο του Αθλητισμού 
Ενασχόλησης ως επίσης και Επιμορφωτικά Προγράμματα Προπονητών. 

 5.2 Ενδεικτικά αναφέρω την Εθνική Ομάδα Κολύμβησης της Ρωσίας (23 
Κολυμβητές) η οποία τα τελευταία τρία (3) χρόνια προετοιμάζεται στο 
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Α.Κ. “Γλαύκος Κληρίδης”, την προετοιμασία το Σεπτέμβριο 2010, της 
Εθνικής Ομάδας Κολύμβησης της Κύπρου που έλαβε μέρος στους 
Κοινοπολιτειακούς Αγώνες του 2010, τη διεξαγωγή Παγκόσμιου 
Επιμορφωτικού Προπονητικού Σεμιναρίου Πολεμικών Τεχνών το οποίο 
διοργανώθηκε σε συνεργασία με τον ΚΟΤ τον Οκτώβριο 2010 και στο 
οποίο συμμετείχαν 100 προπονητές. 

6. Στον τομέα του Τοπικού Αθλητισμού ο Οργανισμός αναπτύσσει Προγράμματα 
Μαζικής Άθλησης και τούτο δεικνύει έμπρακτα το ενδιαφέρον του Οργανισμού 
να προσφέρει στους κατοίκους της Υπαίθρου “ίσες ευκαιρίες άθλησης” και 
ταυτόχρονα να καλλιεργήσει τη “δια βίου άθληση”. 

 6.1 Στον τομέα του Τοπικού Αγωνιστικού Αθλητισμού το Αθλητικό Κέντρο 
χρησιμοποιείται από την τοπική ομάδα Καλαθόσφαιρας και αναμένεται 
ότι με την ανάπτυξη αθλητικής “κουλτούρας” στις Κοινότητες της 
ευρύτερης περιοχής (μέσω των Προγραμμάτων Μαζικής Άθλησης) θα 
ακολουθήσει σύντομα και η ανάπτυξη του τοπικού Αγωνιστικού 
Αθλητισμού και σε άλλα αθλήματα πέραν της Καλαθόσφαιρας. 

7. Στον Τομέα του Σχολικού Αθλητισμού, από τον Σεπτέμβριο του 2008, το 
Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού διεξάγει στο Κολυμβητήριο του Αθλητικού 
Κέντρου “Γλαύκος Κληρίδης”, το πιλοτικό Πρόγραμμα Κολύμβησης στους 
μαθητές του Γυμνασίου Αγρού ενώ η συνεργασία με το Υπουργείο έχει 
επεκταθεί και στη διοργάνωση Σχολικών Πρωταθλημάτων στο Α.Κ. “Γλαύκος 
Κληρίδης” ως επίσης και στη διεξαγωγή του μαθήματος Φυσικής Αγωγής. 

8. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1299, ημερομηνίας 11 
Ιουνίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.04.1299 και ημερ. 
17/06/10 σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω με βάση τη σχετική 
συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι η επιχορήγηση για την 
κατασκευή του γηπέδου των Κουκλιών προκύπτει μέσα από τα ισχύοντα κριτήρια του 
ΚΟΑ και δυστυχώς δεν είναι εφικτή η οποιαδήποτε παρέκκλιση ενόψει και της 
οικονομικής κρίσης που αντιμετωπίζει η Κυπριακή ∆ημοκρατία. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση.  Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Χρίστου 
Πατσαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.1332, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νικόλα 
Παπαδόπουλου 

Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτικής φύσεως. 
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Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.269, ημερομηνίας 12 

Οκτωβρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. 
Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη με αρ. φακ. 23.06.009.05.01.269 και ημερ. 
15/10/10, και σας ενημερώνω με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού 
Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι στον προϋπολογισμό του 2011 είχε 
συμπεριληφθεί ποσό για το έργο για το οποίο πολύ πρόσφατα αποκτήθηκε η γη. 
Μέχρι σήμερα δεν έχουν μισθωθεί υπηρεσίες συμβούλων για την εκπόνηση μελέτης 
καθώς επίσης δεν λήφθηκε πολιτική απόφαση για το ποιος φορέας θα το υλοποιήσει. 
Παρόλο που έχει γίνει ονομαστικά πρόνοια στους προϋπολογισμούς του ΚΟΑ, ενόψει 
περικοπών, κατόπιν οδηγιών του Υπουργείου Οικονομικών δεν έχει προσδιοριστεί το 
έτος υλοποίησής του. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.319, ημερομηνίας 29 Οκτωβρίου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Ερώτηση σχετικά με την εκκοπή και το κλάδεμα δένδρων 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.319 και ημερ. 25 Νοεμβρίου 2010, 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι έχουν δοθεί οι απαιτούμενες 
οδηγίες σε όλους τους εμπλεκομένους που έχουν άμεση σχέση με τα έργα που 
εκτελούνται από τις Επαρχιακές ∆ιοικήσεις σχετικά με την τροποποίηση του άρθρου 
12 του περί ∆ασών Νόμου, σύμφωνα με την οποία έχει καθοριστεί σημαντικός 
αριθμός δένδρων για τα οποία απαγορεύεται όχι μόνο η εκκοπή, αλλά και το κλάδεμα 
ή και οι εργασίες που επηρεάζουν το ριζικό σύστημα των δένδρων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.354, ημερομηνίας 11 Νοεμβρίου 

2010, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.354 που υπέβαλε ο 
Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κ. Χατζηγιάννης, η οποία αποστάληκε με επιστολή σας 
ημερομηνίας 30/11/2010, και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα: 

(α) Σύμφωνα με την ισχύουσα πολιτική, η οποία δεν έχει τροποποιηθεί, ούτε 
υπάρχει πρόσθεση για τροποποίηση της, σε εγκλωβισμένους που 
επισκέπτονται τις ελεύθερες περιοχές για προσωπικούς λόγους ή για λόγους 
υγείας (ιατρική παρακολούθηση κ.ο.κ.), παραχωρείται μετά από 
έρευνα/εισήγηση του Επιτρόπου Προεδρίας για Ανθρωπιστικά Θέματα οικιστική 
μονάδα σε Οικισμό Στέγασης Εκτοπισθέντων. 
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(β) Για τις εν λόγω οικιστικές μονάδες που έχουν παραχωρηθεί στους 
εγκλωβισμένους για προσωρινή διαμονή/φιλοξενία όταν επισκέπτονται τις 
ελεύθερες περιοχές, δεν εκδίδεται τίτλος ιδιοκτησίας. 

(γ) Σύμφωνα με το άρθρο 2 των περί Ακίνητης Ιδιοκτησίας (Παραχώρηση Τίτλων 
Ιδιοκτησίας σε Εκτοπισθέντες και άλλα Πρόσωπα (Ειδικών) Κανονισμών) 
(Κ.∆.Π. 163/2006, 329/2007), «δικαιούχος» σημαίνει τον εκτοπισθέντα, τον 
παθόντα, ή τον τουρκόπληκτο, που κατά ή μετά την 07/04/2006, είναι νόμιμος 
κάτοχος οικιστικής μονάδας, την οποία χρησιμοποιεί ως μόνιμη κατοικία του, 
αλλά δεν περιλαμβάνει πρόσωπο, στο οποίο έχει επιτραπεί από τον Υπουργό 
να διαμένει προσωρινά σε αυτή, είτε με την καταβολή ενοικίου είτε μη.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.575, ημερομηνίας 1ης 

Φεβρουαρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας 
Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα, σε συνέχεια της επιστολής με αρ. φακ. Υ.Σ.Ε 
5.34.28/3 και ημερ. 20.4.2011, της Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α) Ο υπ’ αναφορά δρόμος, ο οποίος εμπίπτει στην αρμοδιότητα της Επαρχιακής 
∆ιοίκησης Λευκωσίας, έχει συνολικό μήκος 4,8 χλμ, εκ των οποίων τα 2,8 χλμ 
είναι ασφαλτοστρωμένα, ενώ το υπόλοιπο τμήμα παραμένει χωμάτινο. 

(β) Εντός του 2011 προγραμματίζεται η ασφαλτόστρωση και των υπολοίπων 2 χλμ 
με την τοποθέτηση πρώτης στρώσης ασφαλτικού σκυροδέματος και την 
τοποθέτηση στηθαίων ασφαλείας σε ολόκληρο το μήκος του δρόμου. 

(γ) Εντός του 2012, νοουμένου ότι θα εγκριθούν οι πιστώσεις που έχουν 
υποβληθεί στις προτάσεις για τον Προϋπολογισμό 2012, προγραμματίζεται η 
τοποθέτηση της δεύτερης στρώσης ασφάλτου και η ολοκλήρωση του έργου 
(ερείσματα, σηματοδότηση κλπ).» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.589, 

ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «∆ιάθεση κονδυλίου της ΑΗΚ στα πλαίσια μεταστέγασης της Κοινότητας Μαρί στο 
Ζύγι 

Αναφέρομαι στην επιστολή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 
21.2.2011 (αρ. φακ. 23.06.009.05.01.589) σχετικά με το πιο πάνω θέμα. 

Όπως έχει πληροφορήσει η Αρχή Ηλεκτρισμού, για το θέμα ακολουθήθηκε 
χωρίς καθυστέρηση η καθορισμένη διαδικασία παροχής βοήθειας στις κοινότητες που 
γειτνιάζουν με την περιοχή Βασιλικού. 

Για το σκοπό αυτό η Αρχή έχει εκδώσει επιταγή από τον Απρίλιο του 2011 
προς τον Έπαρχο Λάρνακας ύψους €919.062.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.600, ημερομηνίας 4 

Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία 
Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.600 και 
ημερ. 14/02/11 σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση, και σας ενημερώνω με βάση τη 
σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι ο οργανισμός 
έχει διερευνήσει το όλο θέμα και δεν εντόπισε οποιοδήποτε αίτημα από την Κοινότητα 
Καλλέπειας να εκκρεμεί ενώπιόν του. 

2. Είμαι στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαι για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.624, ημερομηνίας 11 
Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 

Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.624 και 
ημερ. 22/02/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας παραθέτω την απάντησή μου, 
η οποία ετοιμάστηκε με τη συνεισφορά του Γραφείου της Επιτροπής Εκπαιδευτικής 
Υπηρεσίας: 

α)  Κάθε χρόνο ετοιμάζεται Κατάλογος Αντικαταστατών Εκπαιδευτικών, σύμφωνα 
με τις δηλώσεις των ενδιαφερομένων και τη σειρά προτεραιότητάς τους στους 
Πίνακες ∆ιοριστέων. Οι ενδιαφερόμενοι καλούνται να δηλώσουν δύο επαρχίες, 
στις οποίες προτιμούν να εργαστούν ως αντικαταστάτες καθ’ όλη τη διάρκεια 
της σχολικής χρονιάς. Οι αντικαταστάσεις γίνονται πάντοτε με τη σειρά του 
οικείου Πίνακα ∆ιοριστέων και σύμφωνα με τις επιλογές (επαρχίες) του κάθε 
αντικαταστάτη. 

β)  Κάθε ημέρα, καθ’ όλη τη διάρκεια της ημέρας, παρουσιάζονται κενά για λόγους 
ασθενείας, μητρότητας ή άλλης απουσίας. Όσον αφορά το θέμα της 
μητρότητας, σχεδόν ποτέ δεν αρχίζει η άδεια μητρότητας σύμφωνα με την 
ημερομηνία αναμενόμενου τοκετού, διότι σχεδόν όλες οι γυναίκες εκπαιδευτικοί 
φεύγουν νωρίτερα με άδεια ασθενείας (προβλήματα εγκυμοσύνης). Άρα δεν 
υπάρχουν προγραμματισμένες άδειες μητρότητας ούτε και ενδείκνυται η 
δημοσιοποίηση της ημερομηνίας αναμενόμενου τοκετού κάθε γυναίκας 
εκπαιδευτικού, αφού πρόκειται για προσωπικό τους δεδομένο. 

γ) Όσον αφορά τις δύσκολες περιοχές, η Επιτροπή Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας 
προσπαθεί με κάθε τρόπο να διεκπεραιώνει τις αντικαταστάσεις αυτές με το 
διορισμό αντικαταστατών που κατοικούν στις περιοχές αυτές. Οι δε διορισμοί 
με σύμβαση δημοσιεύονται στις καθημερινές εφημερίδες καθώς και στην 
ιστοσελίδα της Επιτροπής Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας. Όμως για τις 
αντικαταστάσεις, λόγω του ότι αυτές γίνονται ασταμάτητα πάνω σε καθημερινή 
βάση και ο αγώνας που γίνεται είναι για την αντικατάσταση όσων απουσιάζουν 
(εάν είναι δυνατόν αυθημερόν) δεν είναι δυνατή η καθημερινή δημοσίευσή τους. 

2. Για όλους τους πιο πάνω λόγους δεν μπορεί να γίνει εισήγηση προς την 
Επιτροπή Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας για υιοθέτηση, με πιο διαφανή τρόπο, άλλης 
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διαδικασίας για την πλήρωση θέσεων αντικαταστατών που προκύπτουν λόγω 
απουσίας Εκπαιδευτικών. Ούτε επίσης μπορεί να γίνεται ανάρτηση καταλόγου με τις 
αντικαταστάσεις που αφορούν άδειες μητρότητας και δημιουργία καταλόγου 
ενδιαφερομένων για αντικαταστάσεις μικρής διάρκειας. Σας επισυνάπτεται σχετικό 
απόσπασμα από την Ετήσια Έκθεση 2010 της Επιτροπής Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας, 
όπου παρουσιάζονται τα προβλήματα που αντιμετωπίζει η ΕΕΥ κατά τους διορισμούς 
αντικαταστατών.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.644, 

ημερομηνίας 22 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

«Ηλεκτροδότηση σταθμού της ΑΤΗΚ στα Κλαυδιά 

Αναφέρομαι στην επιστολή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 
1.3.2011 (αρ. φακ. 23.06.009.05.01.644) σχετικά με το πιο πάνω θέμα. 

Όπως έχει πληροφορήσει η Αρχή Ηλεκτρισμού, η μοναδική αίτηση της ΑΤΗΚ 
στα Κλαυδιά αφορά υπόγεια παροχή σε υπαίθριο κατανεμητή της ΑΤΗΚ και έχει 
ηλεκτροδοτηθεί από τον Ιούνιο του 2010.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.658, ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2011, του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Σε πρόσφατη επικοινωνία που είχε ο Επαρχιακός Μηχανικός Λάρνακας του 
Τμήματος ∆ημοσίων Έργων με τον Πολιτικό ∆ιοικητή των Βάσεων μέσα στον Απρίλιο 
του 2011, ενημέρωσε το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων ότι δεν έχουν εξασφαλιστεί οι 
αναγκαίες πιστώσεις ακόμα. 

3. Το Τμήμα ∆ημοσίων Έργων έχει προχωρήσει ήδη στη χωρομετρική 
αποτύπωση του δρόμου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.708, ημερομηνίας 28 Μαρτίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Πάφου κ. Φειδίας 
Σαρίκας, με αρ. 23.06.009.05.01.708, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο 
Εσωτερικών με επιστολή σας ημερ. 11/4/2011 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα, 
όσον αφορά το διαχωρισμό οικοπέδων στην κοινότητα Αχέλειας και την παραχώρησή 
τους σε οικογένειες με χαμηλά εισοδήματα: 

(α)  Με απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου αρ. 67.874 ημερομηνίας 29/10/2008 
παραχωρήθηκε έκταση κρατικής γης στην Αχέλεια (τεμάχιο αρ. 18, Φ/Σχ. 
51/37) για δημιουργία του περιφερειακού κοιμητηρίου Πάφου. Μέρος της ίδιας 
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κρατικής ιδιοκτησίας παραχωρήθηκε για διαχωρισμό 53 οικοπέδων για 
αυτοστέγαση εκτοπισμένων και 14 οικοπέδων για τις ανάγκες οικογενειών με 
χαμηλά εισοδήματα. 

(β)  Η διαδικασία διαχωρισμού των 14 οικοπέδων για οικογένειες με χαμηλά 
εισοδήματα, είναι αλληλένδετη και προχωρά μαζί με το διαχωρισμό 53 
οικοπέδων για αυτοστέγαση εκτοπισμένων. 

(γ) Έχουν ζητηθεί και ληφθεί οι απόψεις των Τμημάτων και Υπηρεσιών που 
εμπλέκονται λόγω αρμοδιότητας (Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας, 
Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, Τμήμα ∆ημοσίων Έργων, Τμήμα Γεωλογικής 
Επισκόπησης, Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, ΑΗΚ, Πυροσβεστική 
Υπηρεσία), ενώ αναμένονται οι απόψεις της Αρχής Τηλεπικοινωνιών Κύπρου, 
σε σχέση με τον αναφερόμενο διαχωρισμό. 

(δ)  Οι τεχνικές Υπηρεσίες της Επαρχιακής ∆ιοίκησης Πάφου έχουν ετοιμάσει τους 
όρους και τεχνικές προδιαγραφές για τις κατασκευές του διαχωρισμού. Το 
κόστος του έργου εκτιμάται ότι θα ανέλθει στο ποσό των €1,7 εκ., και η 
υλοποίησή του θα αρχίσει όταν το ποσό διατεθεί από το Τμήμα Πολεοδομίας 
και Οικήσεως στον Έπαρχο Πάφου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.710, ημερομηνίας 28 
Μαρτίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

«Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.710 και 
ημερ. 11/04/11 σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση, και σας ενημερώνω με βάση τη 
σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ) ότι ο οργανισμός 
έχει διερευνήσει το όλο θέμα και δεν εντόπισε οποιοδήποτε αίτημα για την δημιουργία 
γηπέδου στην Κοινότητα Αναρίτας. 

2. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.717, ημερομηνίας 5 Απριλίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Παρουσία ποντίκας στα χωράφια στο χωριό Νατά 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.05.01.717 και ημερ. 14 Απριλίου 2011 
σχετικά με το πιο πάνω θέμα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι, η καθαριότητα 
και η υγιεινή της κοινότητας εμπίπτει στις αρμοδιότητες και καθήκοντα των Κοινοτικών 
Συμβουλίων, σύμφωνα με το άρθρο 82 (στ) του περί Κοινοτήτων Νόμου [Ν.86(Ι)/99]. 
Η επιτυχής αντιμετώπιση παρόμοιων προβλημάτων στις οικιστικές περιοχές 
επιτυγχάνεται μέσω της συνεργασίας των Τοπικών Αρχών με τα αρμόδια Τμήματα και 
Υπηρεσίες (Τμήμα Γεωργίας και Υγειονομικές Υπηρεσίες). 

2.  Όσον αφορά την Κοινότητα Νατάς, ο Πρόεδρος του Κοινοτικού Συμβουλίου 
ενημέρωσε το Υπουργείο Εσωτερικών ότι αντιμετώπισε το πρόβλημα εκεί όπου 
υπήρχε, με την τοποθέτηση ποντικοδολώματος, το οποίο προμηθεύτηκε από το 
Τμήμα Γεωργίας.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.718, ημερομηνίας 5 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 14 Απριλίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω 
Ερώτηση του κ. Περδίκη, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Μετά τη σχετική προκήρυξη προσφοράς και την ανάθεση περιβαλλοντικής 
Μελέτης, όπως προνοείται από το Νόμο 102(1) του 2005, σε ιδιώτη μελετητή, 
το Τμήμα Αναδασμού υπέβαλε στο Τμήμα Περιβάλλοντος στις 17 Μαΐου 2010, 
την τελική Έκθεση Μελέτης Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο Περιβάλλον 
(ΜΕΕΠ) από την εφαρμογή μέτρων αναδασμού σε τμήμα ξηρικής περιοχής 
στην κοινότητα Βουνί της επαρχίας Λεμεσού, για εξέτασή της από την αρμόδια 
Τεχνική Επιτροπή. 

 Στις 15 Ιουλίου 2010 και 4 Φεβρουαρίου 2011, αντίστοιχα, η υποβληθείσα 
Μελέτη εξετάστηκε σε συνεδρίες της αρμόδιας Τεχνικής Επιτροπής η οποία 
εξέδωσε αρνητική Γνωμάτευση στις 30 Μαΐου 2011. Σημειώνεται ότι η 
προτεινόμενη περιοχή αναδασμού στην κοινότητα Βουνί έχει πρόσφατα καεί 
ολοκληρωτικά. Σχετική είναι και η επιστολή του Κοινοτάρχη Βουνιού, με 
ημερομηνία 2 ∆εκεμβρίου 2010 (επισυνάπτεται αντίγραφο για ενημέρωσή σας). 

3. Με την ίδια διαδικασία που αναφέρεται στην προηγούμενη παράγραφο, το 
Τμήμα Αναδασμού υπέβαλε στο Τμήμα Περιβάλλοντος στις 11 Ιανουαρίου 
2010, την τελική Έκθεση Μελέτης Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο Περιβάλλον 
(ΜΕΕΠ) από την εφαρμογή μέτρων αναδασμού σε τμήμα ξηρικών περιοχών 
στην κοινότητα Κάτω Κουτραφά της επαρχίας Λευκωσίας, σύμφωνα με το 
Νόμο 102(1) του 2005, για εξέτασή της από την αρμόδια Τεχνική Επιτροπή. 

 Στις 15 Ιουλίου 2010 και 4 Φεβρουαρίου 2011, αντίστοιχα, η υποβληθείσα 
Μελέτη εξετάστηκε σε συνεδρίες της αρμόδιας Τεχνικής Επιτροπής και στις 30 
Μαρτίου 2011 εκδόθηκε η θετική Γνωμάτευση για την εφαρμογή του σχεδίου 
αναδασμού στην προτεινόμενη περιοχή Κάτω Κουτραφά. 

4. Σημειώνεται ότι, για όλα τα σχέδια αναδασμού, το Τμήμα Αναδασμού ετοιμάζει 
μελέτη σκοπιμότητας με βάση την οποία διαπιστώνεται η οικονομική 
βιωσιμότητα των σχεδίων και η ευρύτερη συνεισφορά τους στην αγροτική 
ανάπτυξη. 

5. Η πολιτική για οικιστική ανάπτυξη σε περιοχές αναδασμού, δεν εμπίπτει στις 
αρμοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, 
αλλά στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Εσωτερικών και συγκεκριμένα του 
Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.724, ημερομηνίας 7 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 18.4.2011, σε σχέση με την ερώτηση του βουλευτή κ. 
Περδίκη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Κατά τη ∆έκατη Σύνοδο των Συμβαλλομένων Μερών (COP10) για τη Σύμβαση 
για τη Βιολογική Ποικιλομορφία, που πραγματοποιήθηκε τον Οκτώβριο του 2010 στην 
Ιαπωνία, λήφθηκαν σημαντικές αποφάσεις σχετικά με την προστασία της βιολογικής 
ποικιλομορφίας και τον καθορισμό και επίτευξη νέων στόχων για την επόμενη 
δεκαετία. 

 Η Απόφαση με αριθμό Χ/33, που λήφθηκε κατά την πιο πάνω Σύνοδο, 
προωθεί την εφαρμογή της Αρχής της Προφύλαξης όσον αφορά τη γεωμηχανική και 
συγκεκριμένες μεθόδους που αναπτύχθηκαν για μετριασμό των κλιματικών αλλαγών. 
Στην Απόφαση αναφέρεται ότι, ελλείψει αποτελεσματικού ελέγχου των μηχανισμών 
της γεωμηχανικής, καμία γεωμηχανική δραστηριότητα που στοχεύει στο μετριασμό 
των κλιματικών αλλαγών και που μπορεί να έχει επιπτώσεις στη βιοποικιλότητα δεν 
πρέπει να πραγματοποιείται, τουλάχιστον μέχρι να υπάρξει επαρκής επιστημονική 
βάση που να δικαιολογεί τέτοιες δραστηριότητες. 

 Όσον αφορά τις ανησυχίες που έχουν εκφραστεί για την πιθανή διενέργεια 
χημικών αεροψεκασμών στον εναέριο χώρο της Κύπρου, έχει αποφασιστεί η 
διερεύνηση του θέματος από τις αρμόδιες υπηρεσίες. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού 
κ. Ανδρέα ∆ημητρίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.732, ημερομηνίας 15 

Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 
Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη με αρ. 23.06.009.05.01.732 και ημερ. 17.5.2011 και 
σας ενημερώνω με βάση τη σχετική συνεισφορά του Οργανισμού Νεολαίας Κύπρου 
ότι δεν μειώθηκε η χορηγία προς τον Κ.Ο.ΚΕ.Ν, πέραν της κατ’ αναλογία αποκοπής 
από το σχετικό κονδύλι, όπως προέκυψε για όλα τα κονδύλια του Προϋπολογισμού 
στα πλαίσια της συμμόρφωσης με τις οδηγίες του Υπουργείου Οικονομικών. 
∆ιευκρινίζεται ότι στα πλαίσια του Προϋπολογισμού 2011, ο Κ.Ο.ΚΕ.Ν. επιχορηγείται 
με κρατική χορηγία ύψους €200.000 και τα Κέντρα Νεότητας για σκοπούς 
διοργάνωσης δικών τους δραστηριοτήτων και εκδηλώσεων με άλλες €200.000. Κατ’ 
επέκταση το Κίνημα στο σύνολό του, θα επιχορηγηθεί με κονδύλι ύψους €400.000 για 
το τρέχον έτος. 

2. ∆ιευκρινίζεται ότι ο καθορισμός του ποσού της ετήσιας χορηγίας τόσο προς τον 
Κ.Ο.ΚΕ.Ν. όσο και προς το σύνολο των Κέντρων Νεότητας, συμφωνήθηκε σε κοινή 
συνάντηση του ∆ιοικητικού Συμβουλίου του ΟΝΕΚ με το ∆ιοικητικό Συμβούλιο του 
Κ.Ο.ΚΕ.Ν. κατά το 2011 (Συνεδρία ∆ιοικητικού Συμβουλίου με Α/Α 2/2011, 13/1/11). 

3. Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή 
διευκρίνιση. Απολογούμαστε για την καθυστέρηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.735, ημερομηνίας 19 Απριλίου 
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2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. 
Κυριάκος Χατζηγιάννη με αρ. 23.06.009.05.01.735, η οποία αποστάληκε με την 
επιστολή σας με ημερομηνία 02/05/2011 και σας ενημερώνω τα ακόλουθα: 

(α) Σε δικαιούχους εκτοπισθέντες που διαμένουν στον Οικισμό Αυτοστέγασης 
Αγίου Νικολάου στα Κάτω Πολεμίδια (Περιοχή Α), θα παραχωρηθούν 
Πιστοποιητικά Μίσθωσης, δεδομένου ότι πρόκειται για γη Τ/Κ ιδιοκτησίας που 
δεν έχει απαλλοτριωθεί. 

(β) Προγραμματίζεται όπως εντός του δεύτερου εξαμήνου του 2011 ολοκληρωθεί η 
διαδικασία παραχώρησης των Πιστοποιητικών Μίσθωσης στους δικαιούχους 
εκτοπισθέντες που διαμένουν στη συγκεκριμένη περιοχή. 

(γ) Το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας ενημερώνει ότι στην παρούσα 
φάση, δεν υπάρχει σε εξέλιξη οποιαδήποτε διαδικασία απαλλοτρίωσης της πιο 
πάνω περιοχής, ούτε υπάρχουν σε εξέλιξη διαδικασίες απόκτησης της εν λόγω 
περιοχής μέσω φιλικού διακανονισμού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος κ. ∆ημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.01.740, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
με αρ. 23.06.009.05.01.740 ημερομηνίας 20 Απριλίου 2001 η οποία διαβιβάστηκε με 
επιστολή του Γενικού ∆ιευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 27 
Μαΐου 2011, σχετικά με τις ανάγκες λατομικών υλικών για την κατασκευή μεγάλων 
αναπτυξιακών, έργων στην Κύπρο, π.χ. μαρίνες και επέκταση λιμανιών και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Οι τρέχουσες ανάγκες λατομικών υλικών για τα προαναφερόμενα έργα 
αντιμετωπίζονται ικανοποιητικά από τα υφιστάμενα λατομεία τα οποία 
βρίσκονται επαρκώς κατανεμημένα στις διάφορες επαρχίες. Κάποιο πρόβλημα 
ενδέχεται να παρουσιαστεί στο μέλλον στην προμήθεια ογκόλιθων για τα 
θαλάσσια έργα. Το πρόβλημα δεν εντοπίζεται στην έλλειψη ογκολίθων, αλλά 
στη μεταφορά τους από τα λατομεία τα οποία βρίσκονται μακριά από τα 
θαλάσσια έργα. 

2. Όσο αφορά τη παραχώρηση νέων αδειών για λατομεία, μελετάται κατά πόσο 
θα δημιουργηθεί νέα λατομική ζώνη στην επαρχία Πάφου, έτσι ώστε, με την 
εξάντληση των αποθεμάτων των υφιστάμενων λατομείων, να αντιμετωπιστεί η 
ζήτηση της επαρχίας αυτής σε λατομικά υλικά. 

3. Η αξιοποίηση του ανακυκλωμένου σκυροδέματος στην κατασκευή των εν λόγω 
έργων, εξαρτάται από την ποιότητα των πρώτων υλών που απαιτούνται για 
κάθε έργο, αλλά και κατά πόσο θα παραχωρηθούν οι σχετικές άδειες 
ανακύκλωσης του σκυροδέματος, θέμα που είναι αρμοδιότητα του Υπουργείου 
Εσωτερικών. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουλίου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.02.001, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Φακ. 23.06.009.05.02.001 και ημερ. 
22.6.2011, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το προσχέδιο της Άδειας Απόρριψης Αποβλήτων της εταιρείας “HERMES 
AIRPORTS LTD” για τον διεθνή αερολιμένα στη Λάρνακα εξετάστηκε από την Τεχνική 
Επιτροπή για την Προστασία του Περιβάλλοντος σε συνεδρία της στις 6.5.2011. Στην 
εν λόγω συνεδρία, στην οποία παρέστησαν και εκπρόσωποι του ∆ήμου και της 
Επαρχιακής ∆ιοίκησης Λάρνακας, η Επιτροπή ενέκρινε το εν λόγω προσχέδιο και 
αποφάσισε ομόφωνα όπως γίνει εισήγηση προς τον Υπουργό Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος να χορηγήσει την Άδεια Απόρριψης Αποβλήτων στην πιο 
πάνω εταιρεία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού κ. Αντώνη Πασχαλίδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.008, 
ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 

Γιώργου Περδίκη 

«ΘΕΜΑ: Υποχρεωτική αναγραφή της χώρας κατασκευής 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 16 Ιουνίου 2011 με την οποία 
υποβάλατε την πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ ότι δεν έχει σημειωθεί 
οποιαδήποτε πρόοδος από τα όσα αναφέρονται στην προηγούμενή μου επιστολή με 
ημερομηνία 29 Μαρτίου 2011. 

 Τα κράτη μέλη διατηρούν τις θέσεις τους και καταβάλλεται προσπάθεια 
εξεύρεσης συμβιβαστικής λύσης. 

 Ως εκ των ανωτέρω, η Κυπριακή ∆ημοκρατία θα αναμένει την ολοκλήρωση των 
διαβουλεύσεων και τη θέση που θα παρθεί στα αρμόδια όργανα της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης και θα πράξει ανάλογα. 

 Επισυνάπτεται αντίγραφο της προηγούμενής μου απάντησης με ημερομηνία 29 
Μαρτίου 2011 για εύκολη αναφορά.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  
Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Οικονομικών κ. 
Χαρίλαου Σταυράκη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.009, ημερομηνίας 7 
Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 

Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας, με αρ. 23.06.009.05.02.009 και ημερομηνία 
27.06.2011, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση, που αφορά την επέκταση του 
δικαιώματος για παραχώρηση οικονομικής βοήθειας για απόκτηση αναπηρικού 
αυτοκινήτου και στα κωφά άτομα. 
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2. Σας ενημερώνω ότι η αρμοδιότητα για την εφαρμογή του Σχεδίου Παροχής 
Οικονομικής Βοήθειας σε Άτομα με Αναπηρία, όπως επίσης του περί Παροχής 
Επιδόματος ∆ιακίνησης σε Αναπήρους Νόμου και του περί Παροχής Ειδικής Χορηγίας 
σε Τυφλούς Νόμου έχει ανατεθεί από την 31η Μαρτίου 2011 στο Τμήμα Κοινωνικής 
Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες, του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων. 

3. Η επιστολή σας διαβιβάζεται στο Γενικό ∆ιευθυντή του Υπουργείου Εργασίας 
για χειρισμό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Ιουλίου 2011 της Υπουργού Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.02.010, ημερομηνίας 7 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με Αρ. Φακ. 23.06.009.05.02.010 και ημερ. 
22.6.2011, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση, και σας πληροφορώ ότι αναφορικά με 
τις ποινικές υποθέσεις, οι οποίες αφορούσαν παραβάσεις των ορίων εκπομπής 
οξειδίων του αζώτου στις μονάδες 1 και 2 στις 14.10.2009 και στη μονάδα 3 στις 
21.10.2009 στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό ∆εκέλειας, το Επαρχιακό ∆ικαστήριο 
Λευκωσίας επέβαλε στην Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου συνολικό πρόστιμο €3000.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.014, ημερομηνίας 8 Ιουνίου 
2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και στο ερώτημα που καταθέτετε σχετικά με 
το θέμα των τελών που απαιτούνται από τους υπερήλικες για εργοδότηση οικιακών 
εργαζόμενων και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

(α) Σύμφωνα με απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου ημερ. 8/10/2011 (αρ. 
απόφασης 71.057) αποφασίστηκε “η αναθεώρηση των τελών υποβολής, 
εξέτασης και έκδοσης αδειών για όλες τις κατηγορίες απασχόλησης (...), έτσι 
ώστε να επιτευχθεί μια συνολική και ορθολογική πολιτική που να μειώνει όσο 
το δυνατό περισσότερο ή και να απαλλάσσει από την επιβάρυνση υποβολής 
τελών τα χαμηλότερα εισοδηματικά στρώματα, τους λήπτες δημοσίου 
βοηθήματος, τους ανάπηρους και τους ηλικιωμένους”. 

(β) Όσον αφορά το συγκεκριμένο ερώτημα, πληροφορείστε ότι με την ίδια 
απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου, αποφασίστηκε η μείωση των τελών 
(από €119,60 σε €100) για υποβολή αίτησης, εξέτασης και έκδοσης άδειας 
εισόδου, καθώς και για υποβολή αίτησης, εξέτασης και έκδοσης άδειας 
προσωρινής παραμονής/απασχόλησης για υπερήλικα άτομα άνω των 75 ετών, 
για ανάπηρα άτομα σε τροχοκάθισμα ή άτομα καθηλωμένα στο κρεβάτι και για 
άτομα που πάσχουν από σοβαρές ασθένειες. 

(γ) Πρόσθετα, αποφασίστηκε η κατάργηση της διαφοροποίησης των τελών για τις 
ανανεώσεις των προσωρινών αδειών παραμονής πέραν των 4 ετών, ώστε να 
ισχύουν στις ανανεώσεις τα τέλη που ισχύουν και για την υποβολή της πρώτης 
αίτησης. Συνεπώς, στην περίπτωση των υπερήλικων ατόμων αντί του ποσού 
των €205,03 για πέραν των τεσσάρων χρόνων και €290,46 για πέραν των έξι 
χρόνων αποφασίστηκε να ισχύει και στις ανανεώσεις το ποσό των €100. 
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(δ) Τέλος, πληροφορείστε ότι το Τμήμα Αρχείου Πληθυσμού και Μετανάστευσης 
βρίσκεται σε διαδικασία ετοιμασίας τροποιητικού νομοσχεδίου, όσον αφορά την 
αναθεώρηση των τελών, ώστε να εφαρμοστεί η εν λόγω απόφαση του 
Υπουργικού Συμβουλίου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2011 της Υπουργού Συγκοινωνιών και 
Έργων κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 

23.06.009.05.02.023, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2.  Σε σύσκεψη στη ∆εκέλεια στις 4 Ιουλίου 2011, στην παρουσία του Κοινοτάρχη 
Ξυλοτύμπου, εκπροσώπου του Επάρχου Λάρνακας και του Επαρχιακού Μηχανικού 
∆ημοσίων Έργων Λάρνακας, ο Πολιτικός ∆ιοικητής των Βάσεων ανάφερε ότι δεν 
μπορεί να εξασφαλίσει πιστώσεις για βελτίωση ολόκληρου του δρόμου. Στη συνέχεια 
ο Επαρχιακός Μηχανικός Λάρνακας πρότεινε όπως προχωρήσει σε ανάλυση κόστους 
με τοπική επιδιόρθωση του προβληματικού τμήματος που στην ουσία προκαλεί και το 
κλείσιμο του δρόμου, την όποια ανάλυση θα υποβάλει στον Πολιτικό ∆ιοικητή των 
Βάσεων το συντομότερο δυνατό. Ο Πολιτικός ∆ιοικητής των Βάσεων θα αναλάβει να 
προωθήσει άμεσα τη σχετική εκτίμηση του κόστους για εξασφάλιση των πιστώσεων, 
ώστε να είναι δυνατό το άνοιγμα του δρόμου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.035, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 
2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.035 που υποβλήθηκε από 
το Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με 
την επιστολή σας ημερομηνίας 14.7.2011 και σας πληροφορώ ότι τα Υπουργεία 
Εσωτερικών και Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος με την υποστήριξη του 
Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων του Τμήματος Περιβάλλοντος και της Επαρχιακής 
∆ιοίκησης Πάφου αξιολογούν το σύνολο των θεμάτων που άπτονται του ιδιωτικού 
φράγματος στην περιοχή Χα-Ποτάμι στα Κούκλια, ώστε να διασφαλισθεί η βέλτιστη 
ρύθμιση, λαμβάνοντας υπόψη και την εξυπηρέτηση του δημόσιου συμφέροντος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιουλίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή 
Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.042, ημερομηνίας 30 Ιουνίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.042 που υποβλήθηκε από 
το Βουλευτή Λεμεσού κ. Νίκο Νικολαΐδη, η οποία αποστάληκε με την επιστολή σας με 
ημερομηνία 14.7.2011 και σας πληροφορώ για τα ακόλουθα: 

(α) Το Υπουργείο Εσωτερικών έχει επεξεργαστεί μέτρα προς επίλυση του 
προβλήματος των περίκλειστων τεμαχίων, όπως είναι ο προωθούμενος 
σχεδιασμός οδικών δικτύων σε αρκετές αστικές περιοχές όπου εμφανίζονται 
πιέσεις ανάπτυξης και η νομοθεσία για τον Αστικό Αναδασμό που έχει 
κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων από τις 28.12.2009. 

(β) Με την εισαγωγή του θεσμού του αστικού αναδασμού και την εγκαθίδρυση και 
λειτουργία μηχανισμού και διαδικασίας για την ενοποίηση, διαχείριση και 
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αναδιανομή ακίνητης ιδιοκτησίας σε Ζώνες Ανάπτυξης, επιδιώκεται η 
ιδιοκτησιακή αναδιοργάνωση και με βάση ορθολογικά πολεοδομικά και 
οικονομικά κριτήρια η ενεργοποίηση γης ώριμης προς ανάπτυξη, με την 
αναλογική συνεισφορά ιδιωτικών ιδιοκτησιών για τη δημιουργία ή διαμόρφωση 
όλων των αναγκαίων υποδομών και κοινοτικών διευκολύνσεων (ιδιαίτερα του 
κυκλοφοριακού δικτύου, σχολικών χώρων, δημόσιων ανοικτών χώρων και 
πλατειών) και την εκ νέου παραχώρηση στους ιδιοκτήτες οικοδοποιημένων και 
άμεσα οικοδομήσιμων χώρων, οι οποίοι να εξυπηρετούν τις χρήσεις γης που 
προνοούνται στην εκάστοτε ισχύουσα Πολεοδομική Ζώνη. Τα προσδοκώμενα 
αποτελέσματα αναμένεται να ευεργετήσουν πολυάριθμους ιδιοκτήτες γης σε 
Ζώνες Ανάπτυξης, οι οποίοι μέχρι σήμερα αδυνατούν να αξιοποιήσουν τις 
ιδιοκτησίες τους, λόγω της αδυναμίας ή και καθυστέρησης κατασκευής των 
αναγκαίων υποδομών και ιδιαίτερα προσπέλασης.» 

 Κεφάλαιο Τέταρτο:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  ∆εν υπάρχουν σήμερα, 
όμως, πριν κλείσουμε, να σας πληροφορήσω ότι έχουμε εισηγήσεις για εγγραφή 
θεμάτων στο Κεφάλαιο Τέταρτο. 

 Η κ. Ρούλα Μαυρονικόλα ζητά εκ μέρους του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών 
Ε∆ΕΚ την εγγραφή του θέματος «Η μειωμένη συμμετοχή των γυναικών στα κέντρα 
λήψεως αποφάσεων και τρόποι αντιμετώπισης του φαινομένου». 

 Υπάρχει ένσταση για την εγγραφή του; 

 ∆εν υπάρχει ένσταση, εγγράφεται. 

 Ο κ. Λευτέρης Χριστοφόρου ζητά εκ μέρους του ∆ημοκρατικού Συναγερμού την 
εγγραφή του θέματος «Το δημογραφικό πρόβλημα στην Κύπρο και τρόποι 
αντιμετώπισής του». 

 Υπάρχει ένσταση για την εγγραφή του; 

 ∆εν υπάρχει, εγγράφεται. 

 Ο κ. Ανδρέας Κυπριανού ζητά εκ μέρους του ∆ημοκρατικού Συναγερμού την 
εγγραφή του θέματος «Εκσυγχρονισμός της δημόσιας υπηρεσίας». 

 Υπάρχει ένσταση για την εγγραφή του; 

 ∆εν υπάρχει, εγγράφεται. 

 Εγγράφονται λοιπόν τα τρία συγκεκριμένα θέματα. 

 Παράκλησή μου είναι, σε ό,τι αφορά την εγγραφή θεμάτων στο Κεφάλαιο 
Τέταρτο, όσο το δυνατό να είναι προσδιορισμένο το περιεχόμενο του θέματος που 
εγγράφεται. 

 Στο σημείο αυτό φθάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

 Η επόμενη συνεδρία θα πραγματοποιηθεί αύριο Παρασκευή, 15 Ιουλίου 2011.  
Προσέξετε:  Στις 12.00 το μεσημέρι, όχι στις 11.00.  Στις 12.00 το μεσημέρι, με 
μοναδικό θέμα  “Οι μαύρες επέτειοι του πραξικοπήματος και της τουρκικής εισβολής”. 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 
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(Ώρα λήξης: 5.15 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Μαυρίδης Μάριος 

Αντωνίου Αντώνης  Μαυρονικόλα Ρούλα 

Βαρνάβα Γιώργος Μέσης Χρίστος 

Βότσης Άγγελος Μητσόπουλος Τάσος  

Γαβριήλ Γιαννάκης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργιάδης Χάρης Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γεωργίου Γεώργιος Νικολαΐδης Νίκος 

Γεωργίου Γιώργος Νικολάου Ιωνάς 

∆ημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαγεωργίου Πάμπος  

∆ίπλαρος Ευθύμιος Παπαδόπουλος Νικόλας 

Ευαγόρου Σταύρος Περδίκης Γιώργος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Καρογιάν Μάριος Προκοπίου Γεώργιος 

Κατσουρίδης Νίκος Σαμψών Σωτήρης 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σαρίκας Φειδίας 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Σταυριανός Πανίκκος 

Κουλίας Ζαχαρίας Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουτσού Νίκος Συλλούρης ∆ημήτρης 

Κυπριανού Ανδρέας Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυριακίδου Αθηνά Τορναρίτης Νίκος 

Κυριακίδου Στέλλα Φακοντής Αντρέας 

Κωνσταντίνου Κώστας Φυττής Σοφοκλής 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κώστα Κώστας Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Λαμάρης Γιάννος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Λουκαΐδης Γιώργος  

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Χατζηρούσος Αντώνης 

Μαντοβάνη Μπενίτο 
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ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής στην καταστροφική έκρηξη της 11ης 
Ιουλίου 2011 στη ναυτική βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” και τήρηση μονόλεπτης 
σιγής στη μνήμη των θυμάτων. 

2. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

3. Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής 
Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και το νομοσχέδιο 
«Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011», η συζήτηση που ακολούθησε (Ν. 
Κατσουρίδης, Ι. Νικολάου, Ν. Παπαδόπουλος, ∆. Συλλούρης, Γ. Περδίκης) και 
ψήφισή τους σε ενιαίο κείμενο νόμου με τον τίτλο «Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων 
Παροχής Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011». 

4. Έκθεση για τα νομοσχέδια «Ο περί Προϋπολογισμού του 2011 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 4) Νόμος του 2011» και «Ο περί Αξιολόγησης 
Υποψηφίων για ∆ιορισμό στη ∆ημόσια Υπηρεσία (Προσωρινές ∆ιατάξεις) 
Νόμος του 2011», ψήφιση του πρώτου σε νόμο και αναβολή του δεύτερου 
νομοσχεδίου. 

5. Έκθεση για τα νομοσχέδια «Ο περί του Αμετάκλητου του ∆ιακανονισμού στα 
Συστήματα Πληρωμών και στα Συστήματα ∆ιακανονισμού Αξιογράφων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και «Ο περί των Συμφωνιών Παροχής 
Χρηματοοικονομικής Εξασφάλισης (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και 
ψήφισή τους σε νόμους. 

6. Έκθεση για τα νομοσχέδια «Ο περί Τραπεζικών Εργασιών (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 2) Νόμος του 2011» και «Ο περί της Μεταβίβασης Τραπεζικών Εργασιών 
και Εξασφαλίσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή τους σε 
νόμους. 

7. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Εγγυήσεως της Χρηματοδοτήσεως του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Αστρομερίτη-Περιστερώνας-Ακακίου (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

8. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Αναγνώρισης Τίτλων Σπουδών Ανώτερης 
και Ανώτατης Εκπαίδευσης και Παροχής Σχετικών Πληροφοριών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2010» και ψήφισή του σε νόμο.  

9. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Κοινών Ομάδων Έρευνας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

10. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Ευρωπαϊκής Αστυνομικής Υπηρεσίας 
(Ευρωπόλ) Νόμος του 2010», οι παρατηρήσεις του κ. Ιωνά Νικολάου, 
δικαιολόγηση της αρνητικής ψήφου του ΑΚΕΛ επί της τροπολογίας από τον κ. 
Νίκο Κατσουρίδη και ψήφισή του σε νόμο. 

11. Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί της Πρόληψης και της Καταστολής της 
Βίας στους Αθλητικούς Χώρους (Τροποποιητικός)  Νόμος του 2011», η 
συζήτηση που ακολούθησε (Ν. Παπαδόπουλος, Ν. Κατσουρίδης, ∆. 
Συλλούρης, Ι. Νικολάου, Γ. Περδίκης, Ν. Νικολαΐδης) και ψήφισή της σε νόμο. 
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12. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Ποινικής ∆ικονομίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011», οι παρατηρήσεις των κ. Ιωνά Νικολάου και Νίκου 
Κατσουρίδη και ψήφισή του σε νόμο. 

13. Έκθεση για τους κανονισμούς: 

 α.  «Οι περί Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού (∆ιοίκηση) - Υπηρεσία 
Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας - Θέσεις Ανώτερου Εκπαιδευτικού 
Ψυχολόγου,  Εκπαιδευτικού Ψυχολόγου Α΄ και Εκπαιδευτικού 
Ψυχολόγου  (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011», 

 β. «Οι περί Γενικού Λογιστηρίου - Θέσεις ∆ιευθυντή Λογιστικών Υπηρεσιών 
και Λογιστικού Λειτουργού 1ης Τάξεως (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2011», 

 γ. «Οι περί Γραφείου Τύπου και Πληροφοριών - Θέσεις Ανώτερου 
Φωτογράφου, Φωτογράφου, Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού 
Εργαστηρίου Α΄ και Βοηθού Ψηφιακού Φωτογραφικού Εργαστηρίου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011» 

και έγκρισή τους. 

14. Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων (Τεχνικός 
Έλεγχος και Κέντρα Τεχνικού Ελέγχου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011», οι 
παρατηρήσεις των κ. Αντρέα Φακοντή και Γιώργου Βαρνάβα και ψήφισή της σε 
νόμο. 

15. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας (Εποπτική Αρχή 
Αερολιμενικών Τελών) Κανονισμοί του 2011» και «Οι περί Αεροπλοΐας (Τέλη 
Αεροδρομίου) (Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή τους. 

16. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Βιοκτόνων (Επαγγελματική Χρήση 
Βιοκτόνων) Κανονισμοί του 2011», η συζήτηση που ακολούθησε (Γ. Περδίκης, 
Σ. Φυττής, Κ. Χατζηγιάννης, Ν. Νικολαΐδης, Γ. Γαβριήλ) και έγκρισή τους. 

17. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Συντάξεων και Φιλοδωρημάτων του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πόλης Χρυσοχούς Κανονισμοί του 2011» και 
έγκρισή τους. 

18. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Αποχετεύσεων Κοκκινοχωρίων 
Κανονισμοί του 2011», η συζήτηση που ακολούθησε (Γ. Λαμάρης, Κ. 
Χατζηγιάννης, Πρόεδρος, Ανδρέας Κυπριανού, Ν. Κωνσταντίνου, Φ. Σαρίκας, 
Γ. Περδίκης) και έγκρισή τους. 

19. Αναβολή του νομοσχεδίου «Ο περί Συνεργατικών Εταιρειών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011», έπειτα από συζήτηση (Λ. Χριστοφόρου, Ν. Κατσουρίδης, Ά. 
Βότσης, Γ. Περδίκης). 

20. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Μέτρων και Σταθμών (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011» και «Οι περί Μέτρων και Σταθμών (∆ιακρίβωση των 
∆εξαμενών Πλωτών Μέσων) (Καταργητικοί) Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή 
τους. 
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21. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί της Θέσπισης Συστήματος Εμπορίας 
∆ικαιωμάτων Εκπομπής Αερίων του Θερμοκηπίου Νόμος του 2011», η 
συζήτηση που ακολούθησε (Α. Αδάμου, Ανδρέας Κυπριανού, Γ. Περδίκης) και 
ψήφισή του σε νόμο. 

22. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Προστασίας και ∆ιαχείρισης των 
Υδάτων (Τεχνικές Προδιαγραφές για τη Χημική Ανάλυση και Παρακολούθηση 
της Κατάστασης των Υδάτων) Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή τους. 

23. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί της Σύστασης Ευρωπαϊκών Συμβουλίων 
Εργαζομένων Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

24. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Στρατιωτικού Ποινικού Κώδικα και 
∆ικονομίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

25. Έκθεση για την απόφαση της Βουλής των Αντιπροσώπων για την έγκριση του 
τελικού απολογισμού για το έτος 2010 σύμφωνα με το άρθρο 81(2) του 
Συντάγματος της Κυπριακής ∆ημοκρατίας, το κείμενο της απόφασης και 
έγκρισή της. 

26. Συζήτηση για την πρόταση νόμου «Ο περί Καθιέρωσης Ημέρας Μνήμης και 
Απόδοσης Τιμής σε Όσους Θυσιάστηκαν στις 11 Ιουλίου 2011 στη Ναυτική 
Βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” Νόμος του 2011» (Α. Κυριακίδου, Ν. Τορναρίτης, 
Ν. Κατσουρίδης, Γ. Βαρνάβα, Ν. Κουτσού, Γ. Περδίκης), η σχετική έκθεση, η 
σύντομη παρατήρηση του κ. Γεώργιου Γεωργίου και ψήφισή της σε νόμο με τον 
τίτλο «Ο περί Καθιέρωσης Ημέρας Μνήμης και Απόδοσης Τιμής σε Όσους 
Θυσιάστηκαν ως Αποτέλεσμα της Φονικής Έκρηξης της 11ης Ιουλίου 2011 στη 
Ναυτική Βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” Νόμος του 2011». 

27. Ερωτήσεις βουλευτών: 

 Καταγγελίες αναφορικά με τη σύνθεση της εθνικής ομάδας ενόπλων 
πετόσφαιρας - Σαρωτές σώματος στα ευρωπαϊκά αεροδρόμια - Αξιοποίηση 
των δομών των ειδικών σχολείων - ∆ιαμόρφωση του οδικού δικτύου στην 
περιοχή υπόγειας διάβασης “Μαυρέλλη” στον παρακαμπτήριο Λεμεσού-Πάφου 
- Αντιδράσεις για τα σχέδια σύνδεσης της οδού ∆ωδεκανήσου με δρόμο 
βορείως του παρακαμπτηρίου στη Λεμεσό - Έλεγχοι εντοπισμού ραδιενέργειας 
σε ιαπωνικά προϊόντα - Εισαγωγές σπόρων μοσχοσίταρου και φασολιών από 
την Αίγυπτο που ενδεχομένως να περιέχουν το βακτήριο “E.coli” - Μέτρα 
προστασίας αρχαιοτήτων που εντοπίστηκαν στην Κάτω Πάφο - Ισχυρισμοί 
ΜΚΟ σχετικά με την περιοχή γεωτρήσεων στην Αποκλειστική Οικονομική Ζώνη 
της Κύπρου - Η απαγόρευση της συμμετοχής ζώων σε τσίρκο - Εθνικοί 
περιορισμοί στην καλλιέργεια γενετικά τροποποιημένων οργανισμών - 
Αντικατάσταση του ραντάρ της στρατιωτικής βάσης Τροόδους - Καθυστέρηση 
στην εγκατάσταση μαγνητικού τομογράφου στο Γενικό Νοσοκομείο 
Αμμοχώστου - Καθυστέρηση στην κατασκευή δρόμου στη Σωτήρα - Συνθήκες 
φύλαξης στρατιωτικού υλικού στα στρατόπεδα της Εθνικής Φρουράς - Μη 
καταβολή χορηγιών προγράμματος του Κυπριακού Οργανισμού 
Χρηματοδοτήσεως Στέγης - Απόφαση του κοινοτικού συμβουλίου Αγκλεισίδων 
για χρήση πεπαλαιωμένων αμιαντοσωλήνων - Αποζημιώσεις σε ιδιοκτήτες 
περιουσιών στη Νεκρή Ζώνη - Η απόσυρση του νομοσχεδίου για τη δημιουργία 
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Συμβουλίου Περιβάλλοντος - Οι αιτήσεις για λειτουργία αιολικών πάρκων και τα 
κρατικά έσοδα από αυτές - ∆άνεια και οφειλές τρίτων προς το κράτος - 
Οικονομικές υποχρεώσεις Κυπριακής ∆ημοκρατίας προς τρίτους - 
Ασφαλτόστρωση δρόμου στο Ακρωτήρι - Η φύλαξη των πυρομαχικών στο 
στρατόπεδο της Παλόδειας - Κατασκευαστικά έργα σε γέφυρες στους 
αυτοκινητόδρομους - Ακαταλληλότητα του κτιρίου του Γενικού Χημείου του 
Κράτους - Προβλήματα στη λειτουργία προγραμμάτων σπουδών σε 
νεοϊδρυθείσες σχολές τριτοβάθμιας εκπαίδευσης - Πιθανοί κίνδυνοι λόγω 
υψηλών θερμοκρασιών εντός του σιλό της Επιτροπής Σιτηρών Κύπρου στη 
Λεμεσό - Αδειοδότηση γηπέδων γκολφ στην Αμμόχωστο - Η συμφωνία και το 
χρονοδιάγραμμα για τη μαρίνα Αγίας Νάπας - Εφαρμογή του συστήματος της 
ηλεκτρονικής βίζας - ∆ημιουργία προξενείου στο Κίεβο - Τα κονδύλια προβολής 
για την Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης και Προβολής Περιφέρειας 
Αμμοχώστου - Καθυστέρηση στην κατασκευή της μαρίνας στο Παραλίμνι - 
Αναβάθμιση του αθλητικού τουριστικού κέντρου στην Αγία Νάπα - Μελέτη για 
κατασκευή σιδηρoδρόμου στην Κύπρο - Φιλελευθεροποίηση ναυλωμένων 
πτήσεων από Ρωσία - Αναβάθμιση του χώρου των Θαλασσινών Σπηλιών στο 
Κάβο Γκρέκο - Ερωτήματα σχετικά με τους αρχαιολογικούς χώρους της 
ελεύθερης περιοχής Αμμοχώστου - Ανέγερση αμφιθεάτρου στην περιοχή 
“Κάβο Γκρέκο” - Αξιοποίηση του Πολιτιστικού Κέντρου Κατεχόμενης 
Αμμοχώστου - Ανέγερση κολυμβητηρίου στη ∆ερύνεια - Η ανέγερση αίθουσας 
αθλοπαιδιών στο Παραλίμνι - Αίτημα του δήμου Παραλιμνίου για διάθεση 
κρατικής γης για τη δημιουργία γηπέδων - Θεώρηση/άδεια εισόδου σε φοιτητές 
από τρίτες χώρες για ιδιωτικές σχολές τριτοβάθμιας εκπαίδευσης - Εναρμόνιση 
με Οδηγία της ΕΕ για απαγόρευση χρήσης κλωβοστοιχιών από πτηνοτρόφους 
- Προβλήματα στη λήψη του τηλεοπτικού σήματος από τους εγκλωβισμένους - 
Καθυστέρηση στο σχέδιο προώθησης του ηλεκτρονικού εμπορίου - 
Επανακατασκευή χορτοτάπητα στο Αθλητικό Κέντρο Παραλιμνίου - Ερωτήματα 
σχετικά με τη διεξαγωγή των εξετάσεων για δόκιμους αξιωματικούς της Εθνικής 
Φρουράς - ∆ιάκριση σε βάρος του αεροδρομίου Λάρνακας - Ανάπτυξη της 
κυπριακής φιλοξενίας ως προτύπου με την ονομασία “Κυπριακό Φ” - 
Επιπτώσεις και προοπτικές από τη χρήση του τουριστικού πακέτου “all 
inclusive” στην Κύπρο - Προσβασιμότητα ατόμων με αναπηρία στα 
οπτικοακουστικά μέσα - Αύξηση των τιμών στα δίδακτρα των ιδιωτικών 
πανεπιστημίων κατά παράβαση σχετικού διατάγματος - Η εκπαιδευτική 
μεταρρύθμιση στην Ελλάδα και οι θέσεις που έχουν εξασφαλίσει στα ελληνικά 
ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύματα Ελληνοκύπριοι - Ανάγκη εξοικονόμησης 
ενέργειας στο σύστημα κλιματισμού των νέων κτιρίων της Αστυνομικής 
∆ιεύθυνσης Πόλης Χρυσοχούς - Ασφάλεια εισόδου-εξόδου πρατηρίου βενζίνης 
στην Πάφο - Ετοιμασία νομοσχεδίων για σήμανση των τροφίμων σύμφωνα με 
τους νέους κανόνες του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου - Εισαγωγή των αγγλικών 
στα σχολεία από την Α΄ τάξη δημοτικού - Κήρυξη του πρώτου κτιρίου της 
Μετεωρολογικής Υπηρεσίας ως διατηρητέου - Κριτήρια πρόσληψης έκτακτων 
χωρομετρών/σχεδιαστών και τεχνικών στη χωρομετρία και τη χαρτογραφία - Το 
αίτημα επέκτασης του κοιμητηρίου της Παλόδειας. 

28. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 
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 Αίτημα του χωριού Αστρομερίτης για σύγχρονο αθλητικό κέντρο - Προβλήματα 
όσον αφορά τη διοργάνωση αγώνων αυτοκινήτου στην Κύπρο - ∆ημιουργία 
ψηφιακής τράπεζας δεδομένων για την ιστορία του απόδημου κυπριακού 
ελληνισμού - Ανάγκη προώθησης κατασκευής κτιρίων χαμηλής ή μηδενικής 
ενεργειακής κατανάλωσης - Μετακίνηση των γηπέδων αντισφαίρισης από το 
χώρο του αρχαίου λιμανιού Κιτίου - Ενοικίαση δασικής γης στον ΚΟΑ στη 
Λάρνακα - Χρηματοδότηση κέντρου αντισφαίρισης και χωροθέτηση αίθουσας 
αθλοπαιδιών στην Πάφο - Ανάγκη αδειοδότησης πίστας “μοτοκρός” στη 
Νικόκλεια - Ενίσχυση ορειβατικού και αναρριχητικού τουρισμού - Ενίσχυση και 
αξιοποίηση του αθλητικού κέντρου Αγρού - Η επιχορήγηση για την κατασκευή 
του κοινοτικού γηπέδου Κουκλιών - ΕΜΠΙΣΤΕΥΤΙΚΗ - Η ανέγερση του 
κολυμβητηρίου Αμμοχώστου - Τροποποίηση του άρθρου 12 του περί ∆ασών 
Νόμου - Παραχώρηση προσφυγικών κατοικιών στις ελεύθερες περιοχές στους 
εγκλωβισμένους - Έργα στους δρόμους Ακακίου-Ατσιάς και Παμπατσιάς-
Γαλάτας - Καθυστέρηση στη διάθεση κονδυλίου της ΑΗΚ προς δικαιούχους για 
μεταστέγασή τους από το Μαρί στο Ζύγι - Αίτημα της κοινότητας Καλλέπειας 
για δημιουργία αθλητικών εγκαταστάσεων - ∆ιαδικασία πλήρωσης θέσεων 
αντικαταστατών εκπαιδευτικών - Ηλεκτροδότηση του σταθμού της ΑΤΗΚ στην 
κοινότητα Κλαυδιών - Επισκευή δρόμου ∆εκέλειας-Ξυλοτύμπου - ∆ιαχωρισμός 
οικοπέδων για άπορες οικογένειες της κοινότητας Αχέλειας - Ανάγκη βελτίωσης 
του κοινοτικού γηπέδου Αναρίτας - Καταπολέμηση της ποντίκας σε χωριά της 
επαρχίας Πάφου - Μέτρα αναδασμού στις κοινότητες Βουνιού και Κάτω 
Κουτραφά - Μορατόριουμ ΟΗΕ για τη γεωμηχανική - Ενίσχυση του Κυπριακού 
Οργανισμού Κέντρων Νεότητας - Παραχώρηση τίτλων ιδιοκτησίας στους 
κατοίκους του συνοικισμού Αγίου Νικολάου στα Πολεμίδια - Οι αυξημένες 
ανάγκες για λατομικά υλικά - Η διαχείριση των ομβρίων υδάτων στο 
αεροδρόμιο Λάρνακας - Υποχρεωτική αναγραφή της χώρας προέλευσης στα 
προϊόντα - Αιτήματα των κωφών - Οι ποινές στην ΑΗΚ για τις υπερβάσεις των 
ορίων εκπομπής οξιδίων του αζώτου στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό 
∆εκέλειας - Τέλη εργοδότησης οικιακών βοηθών για συνταξιούχους - Ανάγκη 
επιδιόρθωσης δρόμου στη ∆εκέλεια από τις αρχές των βρετανικών βάσεων - Η 
κατεδάφιση του φράγματος στο Χαποτάμι - Το πρόβλημα του αστικού 
αναδασμού και των περίκλειστων οικοπέδων στις αστικές περιοχές. 

29. Εγγραφή στο Κεφάλαιο Τέταρτο των ακόλουθων θεμάτων: 

 α. «Η μειωμένη συμμετοχή των γυναικών στα κέντρα λήψεως αποφάσεων 
και τρόποι αντιμετώπισης του φαινομένου», έπειτα από εισήγηση της κ. 
Ρούλας Μαυρονικόλα εκ μέρους του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών 
Ε∆ΕΚ, 

 β. «Το δημογραφικό πρόβλημα στην Κύπρο και τρόποι αντιμετώπισής 
του», έπειτα από εισήγηση του κ. Λευτέρη Χριστοφόρου εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του ∆ημοκρατικού Συναγερμού και 

 γ. «Εκσυγχρονισμός της δημόσιας υπηρεσίας», έπειτα από εισήγηση του 
κ. Ανδρέα Κυπριανού εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
∆ημοκρατικού Συναγερμού. 
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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Θ΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ – ΕΚΤΑΚΤΗ ΣΥΝΟ∆ΟΣ  

Συνεδρίαση 15ης Ιουλίου 2011 

Ώρα έναρξης: 12.00 μ.μ. 

Αρ. 8 

 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής ειδικής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ 
το γραμματέα να διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙ∆ΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εξοχότατε κύριε Πρόεδρε της Κυπριακής ∆ημοκρατίας, 

 Έντιμοι κυρίες και κύριοι υπουργοί, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Το μόνο θέμα στη σημερινή ημερήσια διάταξη της ειδικής συνεδρίας της 
Βουλής των Αντιπροσώπων είναι «Οι Μαύρες επέτειοι του πραξικοπήματος και της 
τουρκικής εισβολής».   

 Προτού καταθέσω λίγα λόγια, καλώ όλους σας να τηρήσουμε μονόλεπτή σιγή 
στη μνήμη των ηρώων και μαρτύρων της δημοκρατίας και της ελευθερίας.  

(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

 Αιωνία τους η μνήμη! 

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 Αιωνία τους η μνήμη! 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Εξοχότατε κύριε Πρόεδρε, 

 Έντιμοι κυρίες και κύριοι υπουργοί, 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 
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 Για τριακοστή έβδομη χρονιά ο λαός μας με νωπές τις μνήμες και ανεπούλωτα 
τα τραύματα αποτίει φόρο τιμής και ευγνωμοσύνης στους υπέροχους αγωνιστές της 
αντίστασης που θυσίασαν τη ζωή τους για την ελευθερία και τη δημοκρατία και την 
υπεράσπιση του νόμιμου εκλεγμένου ηγέτη του λαού μας, του εθνάρχη Μακαρίου.   

 Τιμά ο λαός μας ακόμα τους μάρτυρες μαχητές που έδωσαν τη ζωή τους 
αγωνιζόμενοι εναντίον της τουρκικής εισβολής, που υπήρξε η δεύτερη φάση του 
δίδυμου εγκλήματος του 1974. 

 Τιμούμε όσους έδωσαν το “παρών” τους στον αντιστασιακό αγώνα για 
υπεράσπιση της δημοκρατίας, της νομιμότητας και του Προέδρου Μακαρίου ενάντια 
στη χούντα και την ΕΟΚΑ Β΄ και κλείνουμε ευλαβικά το γόνυ στις θυσίες και τα 
μαρτύρια του λαού μας ευγνωμονώντας για πάντα τους ηρωικούς μας νεκρούς.   

 Τιμούμε τους ηρωικούς μας εγκλωβισμένους, τους συγγενείς των αγνοουμένων 
μας και τον προσφυγικό μας κόσμο που για τριάντα εφτά ολόκληρα χρόνια σηκώνουν 
έναν αβάσταχτο σταυρό μαρτυρίου.   

 Τριάντα εφτά χρόνια από την προδοσία και το έγκλημα και οφείλουμε να 
συντηρούμε αλώβητη τη μνήμη.  Όχι για την αναβίωση ενός εφιαλτικού διχαστικού 
παρελθόντος, αλλά για τη μόνιμη ιστορική καταδίκη των ενόχων και για να φωτίζεται 
διδακτικά η σημερινή και η μελλοντική μας πορεία. 

 Στη φετινή θλιβερή επέτειο του δίδυμου εγκλήματος είμαστε δυστυχώς 
υποχρεωμένοι να τιμούμε τη μνήμη και να αποτίουμε φόρο ευγνωμοσύνης προς τους 
αδικοχαμένους αξιωματικούς, ναύτες και πυροσβέστες που έπεσαν ηρωικά και με 
αυτοθυσία κατά τη φονική έκρηξη στη ναυτική βάση “Αντιστράτηγος Ευάγγελος 
Φλωράκης”.  Θύματα μιας απίστευτης τραγωδίας που τη συνθέτουν πολλά και 
αμείλικτα ερωτήματα.  Θύματα εγκληματικής και ασυγχώρητης αμέλειας, για την οποία 
επιβάλλεται πλήρης, αντικειμενική και αδιάβλητη έρευνα και καταλογισμός ευθυνών.  
Μόνο έτσι θα ικανοποιηθεί το περί δικαίου αίσθημα του λαού μας και θα εμπεδωθεί το 
αίσθημα εμπιστοσύνης προς τους θεσμούς. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Η καταδίκη της προδοσίας του πραξικοπήματος και του εγκλήματος της 
εισβολής δεν πρέπει να μετατρέπεται σε μια απλή επετειακή εκπλήρωση χρέους και 
απόδοσης τιμών στους αγώνες και στους ηρωικούς μας νεκρούς. 

 Επετειακές εκδηλώσεις όπως η σημερινή πρέπει να χρησιμεύουν στην άντληση 
διδαγμάτων, στη συνέχιση και στη δικαίωση του αγώνα για την άρση των φοβερών 
συνεπειών της προδοσίας. 

 Τριάντα επτά χρόνια μετά η Τουρκία εξακολουθεί να επιμένει στην 
αναχρονιστική στρατιωτική κατοχή μιας ευρωπαϊκής χώρας, όπως είναι η Κύπρος, και 
να περιφρονεί σκαιότατα αρχές, ψηφίσματα και αποφάσεις της διεθνούς και της 
ευρωπαϊκής κοινότητας. 

 Ταυτόχρονα, ο παράνομος εποικισμός των κατεχομένων από την Τουρκία 
συνεχίζεται, προωθείται συστηματικά η καταλήστευση ελληνοκυπριακών περιουσιών 
και καταστρέφονται μνημεία ελληνικού και χριστιανικού πολιτισμού ανεκτίμητης αξίας, 
κτήματα της παγκόσμιας πολιτιστικής κληρονομιάς. 

 Η ευρισκόμενη σε εξέλιξη διαδικασία των απευθείας διαπραγματεύσεων είναι 
φανερό ότι δεν μπορεί να αφήνει περιθώρια αισιοδοξίας με δεδομένη την τουρκική 



3 

 

στρεψοδικία, κακοπιστία και αδιαλλαξία. 

 Αντίθετα, οι πρόσφατες εξελίξεις δημιουργούν κινδύνους για την εθνική μας 
υπόθεση.  Η δήλωση του γενικού γραμματέα του ΟΗΕ μετά την πρόσφατη συνάντηση 
της Γενεύης προαναγγέλλει προσπάθειες για αλλαγή της διαδικασίας, όπως αρχικά 
είχε συμφωνηθεί.  Παραπέμπει σε λογική χρονοδιαγράμματος με αναφορά σε 
δυνατότητα συμφωνίας λύσης μέχρι τον Οκτώβριο του 2011, ενώ αναφέρεται σε 
διεθνή διάσκεψη χωρίς προσδιορισμό της σύνθεσης και του αντικειμένου της. 

 Η θέση μας πρέπει να είναι απολύτως σαφής.  Μόνο όταν οι διαπραγματεύσεις 
φτάσουν σε απόσταση συμφωνίας και μόνο τότε, θα μπορεί να εξεταστεί και να 
συμφωνηθεί διεθνής διάσκεψη για συζήτηση μόνο της διεθνούς πτυχής του 
Κυπριακού.  Σε τέτοια περίπτωση, οι όροι σύγκλησής της δε θα πρέπει να 
υπονομεύουν το κύρος και τη μοναδική διεθνή νομική οντότητα της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας ούτε να προσδίδουν κύρος ούτε να υποβοηθούν την αποσχιστική 
οντότητα των κατεχομένων. 

 Τώρα όμως πρέπει να καταστεί σαφές σε όλους ότι δεν πρόκειται να 
αποδεχθούμε επιδιαιτησία με τη μορφή διεθνούς διάσκεψης, χρονοδιαγράμματα και 
εκβιασμούς. 

 Χρέος μας η αδιαπραγμάτευτη διεκδίκηση των στοιχειωδών δικαιωμάτων του 
λαού μας.  Η ανάδειξη της πραγματικής φύσης της κυπριακής κρίσης.  Η απαίτηση για 
εφαρμογή των αρχών του διεθνούς και του ευρωπαϊκού δικαίου.  Η απλή διακήρυξη 
και εμμονή χωρίς ταλαντεύσεις ότι το Κυπριακό είναι θέμα εισβολής και κατοχής ενός 
ανεξάρτητου κράτους από την Τουρκία.  Και η σαφής υπόδειξη πως όσοι 
ενδιαφέρονται πραγματικά για λύση δίκαιη και βιώσιμη θα πρέπει να στρέψουν το 
ενδιαφέρον, την επιρροή και τις πιέσεις τους προς την κατοχική δύναμη. 

 Τριάντα επτά χρόνια μετά την προδοσία και το έγκλημα σε βάρος της Κύπρου 
μνημονεύουμε και τιμούμε τους ηρωικούς μας νεκρούς.  Τιμούμε τους αγωνιστές της 
δημοκρατικής αντίστασης και όλους όσους έπεσαν αγωνιζόμενοι εναντίον της 
τουρκικής εισβολής. 

 Ξαναδίνουμε περιεχόμενο στη θυσία τους και επαναπροσδιορίζουμε το δικό 
μας καθήκον: να συνεχίσουμε τον αγώνα για ελευθερία και δικαίωση. 

 Τιμή και δόξα στους ήρωες της αντίστασης, της δημοκρατίας και της 
ελευθερίας.  Όλοι μαζί ενωμένοι για τη δικαίωση. 

 Θα παρακαλέσω τώρα να έρθει στο βήμα ο πρόεδρος του ∆ημοκρατικού 
Συναγερμού κ. Νίκος Αναστασιάδης. 

Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Η σημερινή επετειακή σύνοδος της Βουλής πραγματοποιείται σε μια ιδιαίτερα 
δύσκολη και οδυνηρή στιγμή για την πατρίδα μας.  

 Καλούμαστε και φέτος να αποτίσουμε φόρο τιμής στους αγωνιστές της 
ελευθερίας και της δημοκρατίας.  Το πράττουμε όμως δυστυχώς κάτω από τη βαριά 
σκιά της νέας τραγωδίας, μιας νέας τραγωδίας.  Το πράττουμε, ενώ κηδεύουμε ακόμα 
τα παλικάρια μας, τα ηρωικά μας παιδιά που τόσο άδικα χάθηκαν στη ναυτική βάση 
“Αντιστράτηγος Ευάγγελος Φλωράκης”. 
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 Οφείλουμε συνεπώς να βρούμε τη δύναμη να σταθούμε όρθιοι.  Οφείλουμε να 
συμπεριφερθούμε με τη μεγίστη σοβαρότητα και υπευθυνότητα.  Με τους λόγους και 
τις πράξεις μας να προσπαθήσουμε να επουλώσουμε πληγές, όχι να τις 
αναμοχλεύσουμε.  Μόνο έτσι θα μπορέσουμε να αντιμετωπίσουμε τις δυσκολίες και 
τις προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Τριάντα επτά χρόνια μετά καλούμαστε και φέτος να επιτελέσουμε ένα 
οφειλόμενο καθήκον.  

 Με τρόπο έντονο, κατηγορηματικό και απερίφραστο επαναλαμβάνουμε την 
καταδίκη του διπλού οργανωμένου εγκλήματος που διαπράχθηκε σε βάρος του 
κυπριακού λαού από ελληνόφωνες χουντικούς αξιωματικούς και ολοκληρώθηκε από 
τον τουρκικό Αττίλα. 

 Για άλλη μια φορά, με τον πιο επίσημο τρόπο αναγνωρίζουμε το μέγεθος της 
προσφοράς, αλλά και της θυσίας όλων όσων αντιστάθηκαν στα σχέδια της χούντας 
των Αθηνών και στον Τούρκο εισβολέα.  Και επαναλαμβάνουμε σήμερα την 
ενδυναμωμένη και ακλόνητη πίστη μας στην ελευθερία και τη δημοκρατία, αλλά και 
την πεποίθησή μας ότι η καλλιέργεια και η ανοχή του φασισμού, του μίσους, των 
ακροτήτων και του διχασμού αποτελούν δυναμίτη στα θεμέλια της δημοκρατίας.  Αυτό 
πρέπει να είναι το μεγάλο ιστορικό δίδαγμα από την τραγωδία του ’74 και την περίοδο 
που προηγήθηκε.  

 Αυτή είναι και η μεγάλη μας ή, αν θέλετε, και η δική μας ευθύνη σήμερα: να 
τονίσουμε την ανάγκη προσήλωσης όλων μας στις διαδικασίες εκείνες που προάγουν 
και στηρίζουν τη νηφάλια πολιτική σκέψη και τον αδογμάτιστο πολιτικό διάλογο.  Να 
αναγνωρίσουμε έμπρακτα το δικαίωμα σε όλους για έκφραση διαφορετικής ή ακόμα 
και κριτικής άποψης.  Να παραμείνουμε προσηλωμένοι σε μια πορεία που να οδηγεί 
τον τόπο μας μπροστά. 

 Μια πορεία για ένα κράτος ακόμη πιο δημοκρατικό.  Πολύ πιο σύγχρονο, αλλά 
και λειτουργικό.  Με θεσμούς αξιόπιστους.  Με διαδικασίες αδιάβλητες, αλλά και 
αποτελεσματικές.  Με εμπεδωμένη την αξιοκρατία και τη διαφάνεια.  Ένα κράτος 
ευθύνης που να σέβεται και να λογοδοτεί στην κοινωνία.  

 Αυτό θα αποτελούσε, κατά την άποψή μας, και την καλύτερη τιμή προς όσους 
θυσιάστηκαν για την πατρίδα, θυσιάστηκαν για την ελευθερία, αλλά και τη δημοκρατία.  
Αυτό που σήμερα επιβάλλεται είναι η αποφυγή της όποιας προσπάθειας πόλωσης και 
αναμόχλευσης των διχαστικών παθών σε μια προσπάθεια αποπροσανατολισμού από 
τα τραγικά γεγονότα των ημερών. 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Οι ώρες που έρχονται είναι ώρες ευθύνης για όλους μας.  Η εθνική μας 
υπόθεση βρίσκεται πλέον σε οριακό σημείο, αλλά και η οικονομία μας έχει οδηγηθεί 
στη μεγαλύτερη κρίση μετά την καταστροφή του ’74.  Αυτή είναι η διπλή πρόκληση 
που έχουμε μπροστά μας.  

 Οφείλουμε συνεπώς σήμερα να αρθούμε στο ύψος των περιστάσεων.  Να 
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βρούμε το σθένος και να λάβουμε τολμηρές και σωστές αποφάσεις.  Να ελέγξουμε και 
προλάβουμε τις εξελίξεις έστω και αυτή την υστάτη στιγμή.  Σε διαφορετική 
περίπτωση θα απειληθεί η ευημερία, θα απειληθεί η προοπτική και η ασφάλεια 
ολόκληρης της Κύπρου.  Θα διακυβευθούν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα όσα 
κατακτήσαμε στα χρόνια που πέρασαν.  

 Αυτή είναι η μεγάλη αγωνία που βιώνουν οι συμπολίτες μας.  Αυτή, θα πρέπει 
να πω, είναι και η μεγάλη αγωνία του ∆ημοκρατικού Συναγερμού.  Και είναι γι’ αυτό 
που θεωρούμε ότι αυτά που τώρα επιβάλλονται είναι επιτέλους η κοινή αντίληψη και η 
κοινή δράση, ώστε να αποτρέψουμε τους κινδύνους και να δημιουργήσουμε 
ρεαλιστικές προϋποθέσεις που θα μας οδηγήσουν σε έξοδο από τα εθνικά και 
οικονομικά αδιέξοδα.   

 Οι εμμονές και οι ιδεοληψίες, που τόσο μας στοίχισαν, δεν έχουν πλέον θέση.  
Θέση έχει η διαβουλευτική δημοκρατία.  Ο αδογμάτιστος διάλογος και η από κοινού 
λήψη αποφάσεων ποτέ δεν έβλαψαν καμιά πατρίδα. 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Καλούμε όλους να συνειδητοποιήσουν πως τα γεγονότα και ο χρόνος δεν 
επιτρέπουν σε κανένα μας ούτε εφησυχασμό ούτε επιλογές στη βάση άλλων 
σκοπιμοτήτων απ’ ό,τι το εθνικό συμφέρον υπαγορεύει. 

 Αυτό είναι το δικό μας χρέος στους αγωνιστές της ελευθερίας και της 
δημοκρατίας.  Αυτό οφείλουμε στην πατρίδα μας.  Αυτό οφείλουμε στις επερχόμενες 
γενιές. 

 Σας ευχαριστώ θερμά. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Θα παρακαλέσω τώρα το γενικό γραμματέα του ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
∆υνάμεις κ. Άντρο Κυπριανού να καταθέσει τη δική του ομιλία. 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Απλώς μια διόρθωση, αν μου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε.  Γενικός γραμματέας 
του ΑΚΕΛ.  Το ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες ∆υνάμεις είναι η κοινοβουλευτική μας ομάδα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Α, ωραία.  Ευχαριστώ πολύ. 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Εξοχότατε Πρόεδρε της Κυπριακής ∆ημοκρατίας, 

 Κύριε Πρόεδρε της Βουλής, 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, συναδέλφισσες, 

 Η ολομέλεια της Βουλής των Αντιπροσώπων συνέρχεται σήμερα, για να 
καταδικάσει το δίδυμο έγκλημα του προδοτικού πραξικοπήματος και της βάρβαρης 
τουρκικής εισβολής του Ιούλη του 1974.  Αυτό γίνεται υπό το βάρος της ανείπωτης 



6 

 

τραγωδίας που έπληξε τον τόπο μας την περασμένη ∆ευτέρα.  Από το βήμα της 
Βουλής εκφράζω ξανά τη βαθιά θλίψη και οδύνη του ΑΚΕΛ για τον αδόκητο χαμό 
συνανθρώπων μας και τα ειλικρινή μας συλλυπητήρια στις οικογένειές τους.  
Απαίτηση και στόχος μας είναι να διερευνηθούν όλες οι πτυχές του ζητήματος και να 
αποδοθούν ευθύνες εκεί και όπου ανήκουν.  Σ’ αυτό το θέμα είμαστε αμετακίνητοι και 
απαιτητικοί.  Μόνο με την αποκάλυψη της αλήθειας θα βρουν ανάπαυση οι ψυχές των 
αδικοχαμένων ηρώων.  Να ληφθούν μέτρα επίσης που θα εξασφαλίσουν ότι δε θα 
έχουμε επανάληψη τέτοιων φαινομένων.  

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Αγαπητοί συνάδελφοι,  

 Μήνας πένθους ήταν και ο Ιούλης του 1974 και μάλιστα πολύ μεγαλύτερου 
πένθους.  Τότε που αποφασίστηκε ότι η δημοκρατία στην Κύπρο έπρεπε να 
στραγγαλιστεί, γιατί η λειτουργία της ήταν εμπόδιο στα αντικυπριακά σχέδια των 
εχθρών της.  Τότε που αποφασίστηκε να σταλεί ο κυπριακός λαός στο εκτελεστικό 
απόσπασμα, γιατί ήθελε να ζήσει ενωμένος, κυρίαρχος και ελεύθερος.  Τότε που 
αποφασίστηκε ότι η Κύπρος έπρεπε να αλυσοδεθεί και να υποταχθεί στα ξένα 
συμφέροντα.  

 ∆ε φτάσαμε τυχαία στη συμφορά του Ιούλη του 1974.  Το πραξικόπημα που 
άνοιξε την πόρτα στον Τούρκο εισβολέα δεν ήταν μια αυθόρμητη ενέργεια ούτε μια 
άφρων πράξη, όπως κάποιοι αρέσκονται κάποιοι να λένε.  Ήταν το αποκορύφωμα 
συνωμοσίας που σχεδιαζόταν για καιρό εντός και εκτός της Κύπρου.  

 Η πολιτική, στρατιωτική, οργανωτική και ιδεολογική προετοιμασία του 
πραξικοπήματος είχε ξεκινήσει χρόνια πριν από το 1974.  Ο δημοκρατικά εκλεγμένος 
Αρχιεπίσκοπος Μακάριος και η αδέσμευτη πολιτική που ακολουθούσε ήταν σοβαρό 
εμπόδιο για επιβολή λύσης στο Κυπριακό, όπως επιθυμούσαν οι Ηνωμένες Πολιτείες 
και το ΝΑΤΟ.  Οι θέσεις και οι προθέσεις τους είχαν εκφραστεί μια δεκαετία πριν, όταν 
το 1964 ο Άτσεσον, εμπνευστής του περίφημου διχοτομικού σχεδίου, δήλωνε: «Η 
καλύτερη λύση για το πρόβλημα της Κύπρου είναι η διχοτόμηση.  Και σας λέγω πως, 
αν είχα στη διάθεσή μου τον έκτο στόλο, θα μπορούσα να το λύσω ακόμα και αύριο».  
Αυτή ήταν η καλύτερη λύση για τα μεγάλα συμφέροντα.  Και είναι τραγική ειρωνεία 
που σήμερα υπάρχουν φωνές, τάχατε πατριωτικές, που είτε υποβάλλουν με τις θέσεις 
τους είτε υπονοούν ότι η ιδανικότερη λύση είναι αυτό που επιθυμούσαν οι εχθροί από 
τότε της Κύπρου.  

 Όπως κατέδειξε και το πόρισμα για το Φάκελο της Κύπρου, τα ξένα κέντρα 
αναζητούσαν κάθε τρόπο, για να επιβάλουν τα συμφέροντά τους.  ∆ε θα κατάφερναν 
όμως να υποσκάψουν την Κυπριακή ∆ημοκρατία, αν δεν είχαν ως σύμμαχους και 
συνεργάτες την ελλαδική χούντα.  ∆ε θα τα κατάφερναν, αν δεν ενθαρρύνονταν οι 
επεκτατικές βλέψεις της Τουρκίας.  Κυρίως όμως κανένας απ’ όλους αυτούς δε θα 
μπορούσε να υλοποιούσε τα σχέδιά του, αν δεν υπήρχαν Κύπριοι έτοιμοι να τα 
εκτελέσουν.  

 Η χούντα των συνταγματαρχών, η δεξιά και η ακροδεξιά της Κύπρου, δρώντας 
με την υποστήριξη του παρακράτους τα χρόνια μετά την ανεξαρτησία, κατέτρωγαν 
σαν σαράκι την προοπτική του λαού μας να ζήσει μονιασμένος, ανεξάρτητος και 
κυρίαρχος.  Η διάβρωση του κράτους, η εθνικιστική προπαγάνδα σε στρατόπεδα και 
σε σχολεία, οι δολοφονίες, οι ανατινάξεις αστυνομικών σταθμών, οι ενέδρες, οι 
απαγωγές, οι κλοπές οπλισμού, τα εγκλήματα και οι παρανομίες που γίνονταν από 
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την ακροδεξιά προετοίμαζαν το έδαφος για την κορύφωση της προδοσίας.  Οι 
απόπειρες εναντίον της ζωής του Μακαρίου διαδέχονταν η μια την άλλη.  

 Όπως επιβεβαίωσαν οι καταθέσεις των πρωταγωνιστών των γεγονότων στην 
Επιτροπή για το Φάκελο της Κύπρου, ήταν όλες συντονισμένες από το χουντικό 
∆ημήτρη Παπαποστόλου, αλλά και τον ίδιο τον τέως Υπουργό Εσωτερικών 
Πολύκαρπο Γιωρκάτζη.  Τελικά, η ακροδεξιά έπαιξε το ρόλο που της έταξαν οι εχθροί 
της Κύπρου.  Τα πραξικοπηματικά σχέδια είχαν καταστρωθεί από καιρό.  Σχέδιο 
“Ερμής”, “Σφενδόνη”, “Απόλλων”, “Γρόνθος”, “Τυφών”, “Ανταπόδοσις”.  Τελευταίο το 
σχέδιο “Νίκη” που, όπως αναφέρει το πόρισμα για το Φάκελο της Κύπρου, εκπόνησε 
ο ίδιος ο Γρίβας.  Έτσι, οι δήθεν “υπερπατριώτες” προκάλεσαν τη μεγαλύτερη 
καταστροφή στον τόπο.  

 Το προδοτικό πραξικόπημα της χούντας των Αθηνών και της ΕΟΚΑ Β΄ άνοιξε 
το δρόμο για την εισβολή του 1974.  Η Τουρκία καταστρατηγώντας κάθε έννοια 
διεθνούς δικαίου εισέβαλε παράνομα στην Κύπρο.  Η χούντα των Αθηνών κατέρρευσε 
υπό το βάρος του εγκλήματος στην Κύπρο, αλλά το κακό για την πατρίδα μας είχε ήδη 
συντελεστεί.  Θάνατος, ξεριζωμός, προσφυγιά και κατοχή.  Εδώ και τριάντα επτά 
χρόνια ο τόπος μας στενάζει κάτω από τα κατοχικά συρματοπλέγματα.  Εδώ και 
τριάντα επτά χρόνια ο λαός μας ζει με την ελπίδα της λύτρωσης, της απαλλαγής από 
τα τουρκικά κατοχικά στρατεύματα, της απελευθέρωσης και της επανένωσης.  

 Για μια ακόμα φορά καταδικάζουμε με όλη τη δύναμη της ψυχής και της 
συνείδησής μας το φασιστικό πραξικόπημα και την τουρκική εισβολή.  Καταδικάζουμε 
και καταγγέλλουμε την κατοχή, τον ξεριζωμό, τον εποικισμό, την καταστροφή της 
πολιτιστικής μας κληρονομιάς, την άρνηση της Τουρκίας να συνεργαστεί για τη 
διακρίβωση της τύχης των αγνοουμένων και το σφετερισμό των περιουσιών των 
Ελληνοκυπρίων.   

 Ως ΑΚΕΛ δε θα κουραστούμε να επαναλαμβάνουμε ότι μόνο η λύση του 
Κυπριακού, μόνο η επανένωση του τόπου και του λαού μας θα δικαιώσει την ηρωική 
θυσία όσων υπερασπίστηκαν τη δημοκρατία και την εδαφική ακεραιότητα της 
Κύπρου.  Μόνο αυτή θα επιτρέψει στο λαό μας, στις επόμενες γενιές να έχουν μέλλον.  

 Ο Πρόεδρος Χριστόφιας εργάζεται αδιάκοπα, προκειμένου να πετύχει δίκαιη, 
βιώσιμη και λειτουργική λύση στο κυπριακό πρόβλημα.  Λύση διζωνικής, δικοινοτικής 
ομοσπονδίας με πολιτική ισότητα, όπως τη συμφώνησε ο Αρχιεπίσκοπος Μακάριος 
μετά τα τραγικά γεγονότα του πραξικοπήματος και της εισβολής.  Λύση που οδηγεί σε 
ενωμένο κράτος με μία κυριαρχία, διεθνή προσωπικότητα και ιθαγένεια.  Λύση που θα 
επανενώνει τον τόπο, το λαό, τους θεσμούς και την οικονομία.  Λύση που θα 
κατοχυρώνει τα ανθρώπινα δικαιώματα και τις βασικές ελευθερίες του συνόλου του 
κυπριακού λαού.  

 ∆υστυχώς, σήμερα οι διαπραγματεύσεις δεν έχουν την εξέλιξη που θα 
ευχόμασταν.  Αναμφισβήτητα, η ανάδειξη του κ. Έρογλου στην ηγεσία της 
τουρκοκυπριακής κοινότητας δυσκόλεψε τις προσπάθειες.  Η διχοτομική ρητορική και 
λογική που επικαλείται δεν επιτρέπουν στις συνομιλίες να προχωρήσουν 
εποικοδομητικά.  Παρ’ όλα αυτά, παραμένουμε δεσμευμένοι στη διαδικασία και στην 
ουσία της, γιατί είναι η μοναδικά σωστή επιλογή.  

 Ως ΑΚΕΛ στηρίζουμε τη συνεπή και πατριωτική πολιτική του Προέδρου 
Χριστόφια.  Είναι διαχρονική μας πεποίθηση ότι, μόνο αν στηριχτούμε στο δίκαιο της 
υπόθεσής μας και στα όσα διαχρονικά συμφωνήσαμε με τη διεθνή και την 
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τουρκοκυπριακή κοινότητα, θα μπορέσουμε να υπερκεράσουμε τις δυσκολίες και να 
πετύχουμε το ποθητό αποτέλεσμα.  Όλες οι πολιτικές δυνάμεις αυτό οφείλουμε να 
πράξουμε.  Να οικοδομήσουμε την ενότητα της πολιτικής ηγεσίας και του λαού στη 
βάση κοινών αρχών και στόχων.  

 Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Το τραγικό συμβάν της 11ης του Ιούλη έχει επιβαρύνει σημαντικά τα 
προβλήματα που υπήρχαν στην οικονομία του τόπου μας.  Πριν από αυτό, τα 
πολιτικά κόμματα καταβάλλαμε προσπάθεια για εξεύρεση συναινετικής λύσης.  
Εργαζόμασταν για τη διαμόρφωση κοινής συνισταμένης που θα βοηθούσε τη χώρα 
μας να αντιμετωπίσει αποτελεσματικά τις άμεσες, βραχυπρόθεσμες και 
μακροπρόθεσμες οικονομικές της ανάγκες.  

 Η έκρηξη και ο άδικος χαμός των ηρώων μας δεν πρέπει να αφεθούν να 
τορπιλίσουν την προσπάθεια για συναίνεση.  Αντιθέτως, χρειάζεται να την ενισχύσουν 
ακόμα περισσότερο.  Είναι χρέος μας και έναντί τους να λειτουργήσουμε όσο πιο 
συναινετικά και συλλογικά μπορούμε.  

 Ας μην επιτρέψουμε σε άλλες σκοπιμότητες να επικρατήσουν.  Ας θέσουμε το 
συμφέρον της Κύπρου πάνω από κάθε τι άλλο, ας δώσουμε τα χέρια και ας 
συνεργαστούμε για το ξεπέρασμα των οικονομικών δυσκολιών.  

 Το ίδιο συναινετικά και συλλογικά χρειάζεται να λειτουργήσουμε και σε ό,τι 
αφορά το ξεπέρασμα των άλλων δυσκολιών που έχουν προκύψει ως αποτέλεσμα της 
δολοφονικής έκρηξης των εμπορευματοκιβωτίων.  Απευθύνουμε έκκληση στην 
κυβέρνηση και στα πολιτικά κόμματα να εργαστούμε προς αυτή την κατεύθυνση.   

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, 

 Τέτοιες μέρες η αναφορά και μόνο στην ιστορική πραγματικότητα προκαλεί 
αντιδράσεις και κατηγορείται ότι πλήττει την ενότητα.  Η δική μας θέση είναι ότι η 
ενότητα δεν έρχεται με τη λήθη.  Αντιθέτως, η ενότητα έρχεται με την υπόμνηση των 
όσων έγιναν με στόχο την άντληση σωστών διδαγμάτων από τα γεγονότα.   

 Γι’ αυτό θα πρέπει η πολιτική ηγεσία του τόπου ενόψει των κρίσιμων εξελίξεων 
να επικεντρωθεί σε στόχους ρεαλιστικούς και υλοποιήσιμους, αλλιώς το μόνο που θα 
πετύχουμε θα ’ναι η οριστικοποίηση των δεδομένων της κατοχής.  Κάτι τέτοιο θα 
χαρίσει στο άδικο τους αγώνες μας και τις θυσίες του λαού μας.  ∆ε δικαιούμαστε να 
επιτρέψουμε κάτι τέτοιο.   

 Ως ΑΚΕΛ πιστεύουμε ότι σήμερα περισσότερο από ποτέ άλλοτε είναι αναγκαίο 
ένα αρραγές εσωτερικό μέτωπο.  Αναγκαίος είναι και ο κοινός μας αγώνας με την 
προοδευτική μερίδα των Τουρκοκυπρίων συμπατριωτών μας.  Αναγκαία είναι και η 
αξιοποίηση όλων των δυνατοτήτων που προσφέρει η διεθνοποίηση του κυπριακού 
εντός και εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης, ώστε να φτάσουμε σε λύση.  Αναγκαίο είναι να 
διασφαλίσουμε ότι το μέλλον των παιδιών μας δε θα υποθηκευτεί σε μόνιμους 
κινδύνους, αλλά θα χτιστεί στα γερά θεμέλια της ειρήνης και της αδελφοσύνης του 
λαού μας.   

 Σας ευχαριστώ. 
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Θα παρακαλέσω τώρα τον πρόεδρο του ∆ημοκρατικού Κόμματος, τον κ. Μάριο 
Καρογιάν, να έρθει στο βήμα για τη δική του ομιλία. 

Μ. ΚΑΡΟΓΙΑΝ: 

Κύριε Πρόεδρε της Κυπριακής ∆ημοκρατίας,  

Κύριε Πρόεδρε της Βουλής των Αντιπροσώπων, 

Κυρίες και κύριοι υπουργοί, 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

Για μια ακόμη φορά, για μια ακόμη χρονιά η Βουλή των Αντιπροσώπων 
συνέρχεται στην ιουλιανή ειδική συνεδρία της, για να καταδικάσει το δίδυμο έγκλημα 
του Ιούλη του 1974, το προδοτικό πραξικόπημα και την τουρκική εισβολή. 

Ο φετινός Ιούλης, που έγινε ακόμα πιο τραγικός, το συνεχιζόμενο για τριάντα 
επτά χρόνια δράμα μας και οι αυριανοί μας φόβοι υπομιμνήσκουν στο νου μας, στην 
καρδιά και στις συνειδήσεις μας την ανάγκη συνεχούς εγρήγορσης και αδιατάρακτης 
επιφυλακής.  Ο ελληνισμός δεν έχει ποτέ το δικαίωμα να λησμονεί.  Έχει διαρκές 
χρέος να τιμά τους ήρωες και τους μάρτυρές του και να αγωνίζεται για τη δικαίωση της 
θυσίας και του αγώνα τους.  

Καταδικάζοντας σήμερα για μια ακόμη φορά το προδοτικό πραξικόπημα και τη 
βάρβαρη τουρκική εισβολή, οφείλουμε παράλληλα να αποτίσουμε φόρο τιμής στους 
ήρωες και τους μάρτυρες του αγώνα για ελευθερία και δημοκρατία και σε όλους τους 
μάρτυρες και παθόντες της εθνικής μας τραγωδίας, τους τραγικούς αγνοούμενους και 
τους συγγενείς τους, τους πρόσφυγές μας και τους μαρτυρικούς εγκλωβισμένους και 
όσους η συνεχιζόμενη τουρκική κατοχή έχει επιβαρύνει τη ζωή τους και έχει ακυρώσει 
τα όνειρά τους.  

Αποτίουμε επίσης σήμερα φόρο τιμής στον αείμνηστο εθνάρχη Μακάριο, τον 
υπέρμαχο της ελευθερίας και της δημοκρατίας, που υπήρξε ο στόχος του προδοτικού 
πραξικοπήματος.  Τιμούμε επίσης τους μαχητές της αντίστασης και της δημοκρατίας, 
που υπερασπίστηκαν με σθένος και αυταπάρνηση τη δημοκρατία και τη νομιμότητα. 

Σήμερα, θλιβερή επέτειο του προδοτικού πραξικοπήματος, πρέπει να 
θυμηθούμε ξανά ότι τα αγαθά της δημοκρατίας και της ελευθερίας πρέπει να τα 
υπερασπιζόμαστε όλοι ενωμένοι την κρίσιμη στιγμή που κάποιοι επιχειρούν να τα 
πλήξουν.  Όταν διακυβεύονται ύψιστα εθνικά συμφέροντα και οι δημοκρατικοί θεσμοί, 
η αδιαφορία και η ανοχή συνιστούν ενοχή και συνενοχή.  Αλώβητη πρέπει να 
κρατήσουμε, να διαφυλάξουμε και να συντηρήσουμε την ιστορική αλήθεια για την 
τραγωδία του Ιούλη του ’74.  Ανόθευτη πρέπει να κρατήσουμε την αλήθεια για το 
παρελθόν, για να μπορούμε να στηρίξουμε το μέλλον σ’ ένα σταθερό βάθρο 
αυτογνωσίας, απαραίτητη προϋπόθεση για τη διαμόρφωση μιας ελπιδοφόρας 
πορείας προς το μέλλον. 

Σήμερα ένας αναδρομικός σκεπτικισμός είναι απαραίτητος.  Έχουμε μεγάλη 
ανάγκη μια άσκηση αυτοπροσανατολισμού.  Η ιστορία με τη δική της αδυσώπητη 
διαλεκτική δεν επιτρέπει  λάθη, ολιγωρία ή αστοχία.  Κανείς δεν είναι δυνατόν να είναι 
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ή να παραμείνει ελεύθερος με την ανοχή των άλλων.  Ούτε οι θεωρίες του τύπου «αν 
είμαστε πιο λογικοί, πιο εύκαμπτοι, πιο φρόνιμοι και πιο ευέλικτοι, θα φτάσουμε πιο 
γρήγορα στο τέρμα της προσμονής μιας δίκαιης, λειτουργικής και βιώσιμης λύσης» 
μπορούν να κάμψουν την αδιαλλαξία και τον ετσιθελισμό της Τουρκίας. 

∆εν εισηγούμαστε να καταληφθούμε από την αίσθηση της ματαιότητας.  Ούτε 
υποστηρίζουμε να ακολουθήσουμε μια πορεία εξαλλοσύνης και μαξιμαλισμού.  Να 
ανασυνταχθούμε πρέπει και να επανασυνταχθούμε στην πορεία του αγώνα, της τιμής 
και του καθήκοντος.  Να επιστρατεύσουμε κάθε απόθεμα σύνεσης, συλλογικής 
σοφίας, ήθους και αρετής.  Το ήθος των ανθρώπων, ας μην ξεχνάμε, κρατά το βάρος 
του αγώνα.  Του κάθε αγώνα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

Αλίμονο, αν επιτρέψουμε στη συνείδησή μας να αποκοιμηθεί τελεσίδικα.  
Αλίμονο, αν οι κρίσιμες ώρες που μας αναμένουν μας βρουν με κατεδαφισμένο το 
φρόνημα.  Αλίμονο, αν φτάσουμε σε ηθική και πολιτική ακύρωση των αγώνων και των 
θυσιών μας. ∆υστυχώς, στους πρόσφατους καιρούς  μια στάση αποπροσανατολισμού 
μάς οδηγεί σε επικίνδυνη εκτροπή. 

Πρώτο σημερινό καθήκον για όλους: να προσπαθήσουμε να κατανοήσουμε 
πώς φτάσαμε ως εδώ.  Να ξαναμελετήσουμε, να ξαναπροβληματιστούμε.  Για να 
μπορέσουμε να καθορίσουμε την πορεία μας από εδώ και πέρα και να 
ξαναζωντανέψουμε τις ελπίδες μας για ένα καλύτερο αύριο.  Γεωπολιτικά δεδομένα 
και η τυραννία της γεωγραφίας δεν είναι οι μοναδικοί παράγοντες που προσδιορίζουν  
την πορεία των πραγμάτων.  Ας πάψουμε με μια στατική απογραφή ενός πρόσκαιρου 
ισοζυγίου δυνάμεων και με απλές εξισώσεις ισχύος και στρατηγικής να ψάχνουμε τις 
συντεταγμένες της πορείας μας προς το αύριο.  Όραμα, πίστη, σθένος και διεκδικητική 
στρατηγική είναι που θα στηρίξουν τα βήματά μας και που θα μας οδηγήσουν με 
σταθερότητα στη διεκδίκηση και την υπεράσπιση των δικαίων και των δικαιωμάτων 
μας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

Βρισκόμαστε σήμερα εδώ, για να φέρουμε στη μνήμη τα τρομερά που μας 
συνέβησαν και να διακηρύξουμε ξανά ότι θα αγωνιστούμε, για να τα ανατρέψουμε.  Τι 
έχουμε απέναντί μας;  Έχουμε τα μόνιμα επεκτατικά σχέδια της Τουρκίας σε βάρος 
της Κύπρου, που θεωρεί το νησί μας γεωγραφική προέκταση της Ανατολίας και που 
επιδιώκει τον πλήρη έλεγχο της Κύπρου και την ολοκληρωτική και ανέκκλητη 
μεταβολή του δημογραφικού της χαρακτήρα.  Έχουμε απέναντί μας μια τουρκική 
ηγεσία που θεωρεί τον εαυτό της κληρονόμο της οθωμανικής αυτοκρατορίας και 
επιδιώκει την αναβίωσή της.  

Εμείς διεκδικούμε τα στοιχειώδη εκείνα δικαιώματα τα οποία είναι δεδομένα για 
όλους τους άλλους λαούς.  Ζητούμε τα ελάχιστα και θεωρούμαστε αδιάλλακτοι, 
ζητούμε τα θεμελιώδη δικαιώματα και τις βασικές ελευθερίες και θεωρούμαστε 
ανένδοτοι, ζητούμε να φύγουν τα τουρκικά κατοχικά στρατεύματα και οι έποικοι και 
θεωρούμαστε απορριπτικοί.  Και τελικά θεωρούμαστε υπεύθυνοι και ένοχοι για τη 
μοίρα μας!  

Ως αποτέλεσμα της τουρκικής εισβολής και κατοχής, δεχθήκαμε τη διζωνική 
δικοινοτική ομοσπονδία ως οδυνηρό συμβιβασμό.  Επαναλαμβάνουμε για μια ακόμη 
φορά ότι είμαστε έτοιμοι για έναν έντιμο και δίκαιο συμβιβασμό.  Είμαστε έτοιμοι για 
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μια λύση δικοινοτικής διζωνικής ομοσπονδίας, αλλά με το σωστό περιεχόμενο. 
Απορρίπτουμε λύση συνομοσπονδίας ή δύο κρατών. 

Σήμερα, τριάντα επτά χρόνια μετά την τουρκική εισβολή, το ∆ημοκρατικό 
Κόμμα επαναλαμβάνει προς κάθε κατεύθυνση τις ξεκάθαρες θέσεις του για το 
κυπριακό πρόβλημα και τη λύση του.  Για το ∆ημοκρατικό Κόμμα και γενικότερα για 
τον κυπριακό λαό το κυπριακό πρόβλημα ήταν και παραμένει ένα διεθνές πρόβλημα 
εισβολής και κατοχής, ένα πρόβλημα παραβίασης και καταπάτησης των αρχών του 
διεθνούς δικαίου, της διεθνούς νομιμότητας και των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. 

Στόχος μας είναι η επίτευξη συμφωνημένης λύσης μέσα από ειρηνικές 
διαδικασίες υπό την αιγίδα και τις καλές υπηρεσίες των Ηνωμένων Εθνών και στη 
βάση των αποφάσεων του Συμβουλίου Ασφαλείας χωρίς ασφυκτικά 
χρονοδιαγράμματα, χωρίς επιδιαιτησίες και χωρίς παγιδευτικές μεθοδεύσεις.  Μια 
συμφωνημένη λύση στη βάση των αρχών και των ψηφισμάτων του διεθνούς 
οργανισμού, των συμφωνιών υψηλού επιπέδου, των αρχών επί των οποίων εδράζεται 
η Ευρωπαϊκή Ένωση και των κανόνων της διεθνούς έννομης τάξης. 

∆ιεκδικούμε, ναι, την απελευθέρωση και την επανένωση της πατρίδας και του 
λαού μας.  Η λύση για την οποία παραμένει δεσμευμένο το ∆ημοκρατικό Κόμμα 
πρέπει να τερματίζει την τουρκική κατοχή, τις ξένες επεμβάσεις, τα εγγυητικά 
δικαιώματα της Τουρκίας και να θέτει τέρμα στον εποικισμό.  Πρέπει να διασφαλίζει 
και να κατοχυρώνει στην πράξη τις βασικές ελευθερίες και τα ανθρώπινα δικαιώματα 
όλων των νομίμων κατοίκων της Κύπρου, να αποκαθιστά την ενότητα του κράτους, 
του λαού, των θεσμών και της οικονομίας και να διασφαλίζει τη λειτουργικότητα και τη 
βιωσιμότητα της λύσης.  Στη βάση λοιπόν αυτών των αρχών και αυτών των θέσεων, 
το ∆ημοκρατικό Κόμμα θα στηρίζει κάθε προσπάθεια και κάθε διαδικασία υπό την 
αιγίδα των Ηνωμένων Εθνών και στη βάση των αποφάσεων του Συμβουλίου 
Ασφαλείας και θα διεκδικεί ρόλο συνδιαμορφωτή στρατηγικής και τακτικής στα 
πλαίσια του Εθνικού Συμβουλίου. 

Επειδή την τελευταία περίοδο πληθαίνουν οι ενδείξεις για την κορύφωση της 
τουρκικής αδιαλλαξίας και κάποιες κινήσεις παραγόντων των Ηνωμένων Εθνών και 
της διεθνούς κοινότητας μας προκαλούν αυξημένες δικαιολογημένες ανησυχίες, 
πιστεύουμε ότι είναι η ώρα που θα πρέπει να θέσουμε επί τάπητος τα πάντα.  Είναι η 
ώρα που με υψηλό αίσθημα ευθύνης η συλλογική ηγεσία του κυπριακού ελληνισμού 
πρέπει να αντιμετωπίσει, αλλά και να αναλάβει τις ιστορικές της ευθύνες. 

Παραμένουμε σταθεροί στις διαφωνίες μας για την εκ περιτροπής προεδρία, τη 
σταθμισμένη ψήφο και για την παραμονή πενήντα χιλιάδων εποίκων.  Παραμένουμε 
σταθεροί στις θέσεις μας για το περιουσιακό και στις αρχές μιας δίκαιης, λειτουργικής 
και βιώσιμης λύσης του Κυπριακού.  Παραμένουμε επίσης σταθεροί στη θέση ότι 
διεθνής διάσκεψη τότε και μόνο πρέπει να συγκληθεί, όταν διαπιστωθεί ότι 
βρισκόμαστε σε ακτίνα συμφωνίας σε όλα τα θέματα που αφορούν τις εσωτερικές 
πτυχές του Κυπριακού.  

Αυτές τις τόσο κρίσιμες ώρες για την πατρίδα και την εθνική μας υπόθεση και 
ενόψει ακόμα των πιο κρίσιμων εξελίξεων που μας αναμένουν, δεν έχουμε δικαίωμα 
να λαθέψουμε ούτε να αστοχήσουμε.  ∆εν έχουμε δικαίωμα να ολιγωρήσουμε.  Αυτές 
τις τόσο κρίσιμες ώρες δεν επιτρέπονται λάθη ή παραλείψεις.   

Η ευθύνη για τη διαχείριση του κυπριακού προβλήματος, για την 
αναζωογόνηση των ελπίδων και των προσδοκιών του κυπριακού λαού είναι 



12 

 

βαρύτατη.  Ούτε οι ώμοι του ενός ούτε οι ώμοι των ολίγων μπορούν να τη σηκώσουν.  
Χρειάζονται οι ώμοι όλων.  Η σοφία, η προσπάθεια και ο αγώνας όλων.  Όλοι μαζί 
πρέπει να προχωρήσουμε στο δρόμο της προάσπισης των συμφερόντων, των 
δικαίων και των δικαιωμάτων του τόπου και του λαού μας.  

Είμαστε εκ των πραγμάτων καταδικασμένοι από την ιστορία και εντεταλμένοι 
από τους προγόνους μας, αλλά και από αυτούς που θα ’ρθουν μετά από εμάς σ’ αυτή 
τη γη να συνεχίσουμε τον αγώνα για την απελευθέρωση και την επανένωση της 
πατρίδας  μέχρι την τελική δικαίωση.  Είμαστε χρεωμένοι από την ιστορία να 
παραδώσουμε στις επόμενες γενεές μια ελεύθερη, ενωμένη και δημοκρατική Κύπρο. 

Αυτό το χρέος δεν μπορούμε, δεν έχουμε το δικαίωμα και δε θα έχουμε καμιά 
δικαιολογία, αν όλοι εμείς το αφήσουμε ανεξόφλητο. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

Ευχαριστώ τον πρόεδρο του ∆ημοκρατικού Κόμματος. 

Καλώ τώρα εκ μέρους της Ε∆ΕΚ το βουλευτή του κινήματος κ. Γιώργο 
Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

Κύριε Πρόεδρε της ∆ημοκρατίας,  

Κύριε Πρόεδρε της Βουλής των Αντιπροσώπων, 

Κυρίες και κύριοι υπουργοί, 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Τριάντα επτά χρόνια από το επονείδιστο προδοτικό πραξικόπημα της 15ης 
Ιουλίου του 1974 και την τουρκική εισβολή που ακολούθησε, τιμούμε τους αγώνες και 
τους αγωνιστές.  Τιμούμε τους υπέροχους αγωνιστές της δημοκρατίας που χωρίς 
υπολογισμό θυσίας, αντιστάθηκαν στους ξενοκίνητους εγκάθετους της χούντας και της 
ΕΟΚΑ Β΄, που με το πραξικόπημα εναντίον του εθνάρχη Μακαρίου οδήγησαν τον 
τόπο στην εθνική τραγωδία.  ∆υστυχώς, είμαστε υποχρεωμένοι να θρηνούμε σε αυτή 
την τραγική επέτειο και το θάνατο των δεκατριών παλικαριών της τραγωδίας της 
ναυτικής βάσης “Αντιστράτηγος Ευάγγελος Φλωράκης” ως αποτέλεσμα εγκληματικής 
αμέλειας. Τιμούμε τη μνήμη τους και απαιτούμε την κάθαρση αυτής της τραγωδίας.  

 Τριάντα επτά χρόνια από τότε και οι σκηνές ολοζώντανες.  Να θυμίζουν το 
ξεσηκωμό του λαού μας εναντίον του πραξικοπήματος.  Με το εφεδρικό, τους 
νομιμόφρονες αστυνομικούς, την προεδρική φρουρά, τους αντιστασιακούς αγωνιστές 
σε ολόκληρη την Κύπρο.  Τριάντα επτά χρόνια από τότε και θυμόμαστε τον εθνάρχη 
Μακάριο να απευθύνει το ιστορικό του διάγγελμα από τον ελεύθερο ραδιοσταθμό της 
Πάφου και να αναχωρεί στο εξωτερικό, για να συνεχίσει τον αγώνα για τη σωτηρία της 
Κύπρου.  

Το προδοτικό πραξικόπημα έφερε ένα ακόμα μεγαλύτερο έγκλημα.  Άνοιξε την 
κερκόπορτα στην καραδοκούσα Τουρκία.  Μέσα από τις στάχτες και τα ερείπια που 
επισωρεύσαν οι άθλιοι προδότες του πραξικοπήματος και η επιδρομή των 
νεοσουλτάνων της Άγκυρας, ο λαός μας κατάφερε να σταθεί στα πόδια του, να 
δημιουργήσει μια αξιοζήλευτη οικονομία, να στηρίξει το κυπριακό κράτος ως το μόνο 
υποκείμενο διεθνούς δικαίου, να οργανώσει την άμυνα της χώρας μας με τη 
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συνδρομή της Ελλάδας και του ∆όγματος του Ενιαίου Αμυντικού Χώρου και να 
δρομολογήσει τη μεγάλη και δύσκολη πορεία που μας οδήγησε στο επίτευγμα της 
ένταξης της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Τριάντα επτά χρόνια μετά, οι τραγικές συνέπειες της προδοσίας και του 
εγκλήματος παραμένουν ωστόσο αναλλοίωτες.  Οι πρόσφυγες, οι αγνοούμενοι, οι 
εγκλωβισμένοι, η παραβίαση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και των θεμελιωδών 
ελευθεριών του κυπριακού λαού ως αποτέλεσμα της τουρκικής επιδρομής και της 
συνεχιζόμενης κατοχής αποτελούν τα αμάχητα τεκμήρια της κατ’ εξακολούθηση 
διεθνούς παρανομίας της Τουρκίας εις βάρος της Κύπρου.  Ο λαός μας ενδιαφέρεται 
για λύση το συντομότερο δυνατό.  Μα, λύση που θα τερματίζει την κατοχή, που θα 
προνοεί την απομάκρυνση των εποίκων, που θα διασφαλίζει τη μια και μόνη 
κυριαρχία, τη μια και μόνη διεθνή νομική προσωπικότητα, τη μια ιθαγένεια, την 
ενότητα του κράτους και του λαού, των θεσμών και της οικονομίας, την κατοχύρωση 
των θεμελιωδών ελευθεριών και των ανθρωπίνων δικαιωμάτων.  Μια λύση που θα 
στηρίζεται στις αρχές και στα ψηφίσματα των Ηνωμένων Εθνών και στο ευρωπαϊκό 
κεκτημένο.  Γι’ αυτή τη λύση θα αγωνιστούμε, γιατί μόνο μια τέτοια λύση μπορεί να 
αντέξει στη δοκιμασία του χρόνου, μόνο μια τέτοια λύση θα φέρει τη μόνιμη ειρήνη, 
την ασφάλεια, την ευημερία και την ανάπτυξη για όλους τους κατοίκους της Κύπρου, 
Ελληνοκυπρίους και Τουρκοκυπρίους. 

∆υστυχώς, η νέα προσπάθεια λύσης του Κυπριακού με τις απευθείας 
διαπραγματεύσεις προσέκρουσε και πάλι στην τουρκική αδιαλλαξία και στρεψοδικία.  
Η επιμονή σε δύο κρατικές οντότητες στα πλαίσια μιας χαλαρής συνομοσπονδίας, σε 
μόνιμες παραβιάσεις ανθρωπίνων δικαιωμάτων και ελευθεριών και σε διατήρηση των 
αναχρονιστικών εγγυήσεων του 1960 οδηγούν τις συνομιλίες σε αδιέξοδο και 
αποτυχία. Την ίδια στιγμή εξυφαίνονται σενάρια για επιδιαιτησία και 
χρονοδιαγράμματα με στόχο την επιβολή άδικης και ετεροβαρούς λύσης. 

∆υστυχώς, τα αποτελέσματα της συνάντησης της Γενεύης κινούνται σε αυτή τη 
λογική των ασφυκτικών χρονικών οροσήμων, των γεφυρωτικών προτάσεων από τη 
γραμματεία των Ηνωμένων Εθνών και του εκβιασμού λύσης πριν από την κυπριακή 
προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης.  Ταυτόχρονα επιχειρούνται κινήσεις για 
αναβάθμιση του παράνομου μορφώματος στα κατεχόμενα με νομιμοποίηση του 
εμπορίου με τις χώρες μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Το διακηρύσσουμε για μια ακόμα φορά: οι εκβιασμοί δε θα περάσουν!  ∆ε θα 
προσυπογράψουμε λύσεις διχοτομικές, λύσεις νεοανανικές, που θέτουν σε κίνδυνο τη 
φυσική και εθνική επιβίωση του κυπριακού ελληνισμού.  ∆ε θα δεχθούμε λύσεις που 
καταστρατηγούν τη δημοκρατική αρχή της πλειοψηφίας, εκ περιτροπής προεδρίες και 
σταθμισμένη ψήφο και τη φαλκίδευση των δημοκρατικών δικαιωμάτων του λαού μας.  
Αυτή είναι η επιταγή των υπέροχων ηρώων και μαχητών της αντίστασης κατά του 
πραξικοπήματος και της τουρκικής εισβολής. 

Κύριε Πρόεδρε,  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

Για άλλη μια φορά καταδικάζουμε την προδοσία και το έγκλημα.  
Μνημονεύουμε και τιμούμε τους ηρωικούς μας νεκρούς.  Τιμούμε τους αντιστασιακούς 
αγωνιστές.  Υποκλινόμαστε στην υπέροχη αντίσταση του λαού μας.  ∆ίνουμε 
περιεχόμενο στη θυσία τους και επαναπροσδιορίζουμε το δικό μας καθήκον.  
∆ιακηρύσσουμε πως θα συνεχίσουμε τον αγώνα για ελευθερία και δικαίωση.  Όσοι 
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αναμένουν  ότι ο λαός μας θα καμφθεί και θα γονατίσει ματαιοπονούν.  Η αντίσταση 
λαού και ηγεσίας θα συνεχιστεί.  Όπως μας το κληροδότησε επιτακτικά η φωνή του 
Μακαρίου στις 15 Ιουλίου 1974. 

Τιμή και δόξα στους αγωνιστές της αντίστασης.  Ο αγώνας συνεχίζεται.  Όλοι 
μαζί για τη σωτηρία της Κύπρου! 

Σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ τον κ. Βαρνάβα. 

 Παρακαλώ, ο πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Κόμματος, ο κ. ∆ημήτρης 
Συλλούρης, να καταθέσει την ομιλία του. 

∆. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ:  

 Κύριε Πρόεδρε της ∆ημοκρατίας,  

Κύριε Πρόεδρε της Βουλής, 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

Η σημερινή συνεδρίαση της ολομέλειας διεξάγεται μέσα σε μια ατμόσφαιρα 
καθολικού συγκλονισμού και οδύνης για την πρωτοφανή τραγωδία που έπληξε τα 
ξημερώματα της ∆ευτέρας την πατρίδα μας.  Η φετινή θλιβερή ανάμνηση του 
αδελφοκτόνου ξενοκίνητου πραξικοπήματος της 15ης Ιουλίου 1974 βρίσκει το λαό μας 
να θάβει τους ηρωικούς νεκρούς μιας άλλης συγκλονιστικής τραγωδίας.  

Η 11η Ιουλίου 2011 με την ανείπωτη τραγωδία στη ναυτική βάση στο Μαρί θα 
προστεθεί ως ακόμα μια αποφράδα μέρα στην ιστορία της Κυπριακής ∆ημοκρατίας 
κοντά στις μαύρες επετείους του Ιουλίου 1974.  Με αισθήματα λύπης και ελπίδας, ο 
λαός μας αποχαιρέτησε τα αδικοχαμένα παλικάρια της τραγωδίας.  Νιώσαμε λύπη, 
συγκλονισμό και οργή για την εγκληματική αμέλεια και την πρωτόγνωρη ανικανότητα.  
Την ίδια στιγμή νιώσαμε ελπίδα, γιατί αποδείχθηκε ότι στην εποχή της απαξίωσης και 
του “εγώ” στον τόπο μας γεννιούνται ακόμα αληθινά παλικάρια που δε διστάζουν να 
θυσιάσουν ακόμα και τη ζωή τους για την πατρίδα και το “εμείς”.   

Οι αδικοχαμένοι της ∆ευτέρας είναι γνήσιοι ήρωες, άξιοι απόγονοι των ηρώων 
του ελληνικού έθνους.  Ενώ διαπίστωσαν ότι η προσπάθειά τους ήταν προδομένη και 
η μάχη που έδιναν με την πύρινη λαίλαπα ήταν άνιση, ενώ κατάλαβαν ότι βρέθηκαν 
σε ένα ραντεβού θανάτου, έμειναν όρθιοι μέχρι το βασανιστικό τέλος. 

Η ελάχιστη υποχρέωση προς τους ηρωικούς νεκρούς επιβάλλει στην πολιτεία 
να αγκαλιάσει και να ενισχύσει με κάθε τρόπο τις οικογένειές τους, που τόσο 
αναπάντεχα ντύθηκαν στα μαύρα.   

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

∆ιερχόμαστε ήδη τον τριακοστό έβδομο Ιούλη από τότε που το αδελφοκτόνο 
ξενοκίνητο πραξικόπημα τραυμάτισε την πατρίδα μας.  Η σημερινή θλιβερή μέρα μας 
διδάσκει ότι η ελευθερία, η δημοκρατία και η αξιοπρέπεια είναι θεμελιώδη αγαθά που 
πρέπει να διαφυλάξουμε ως κόρη οφθαλμού. 

Η σημερινή θλιβερή επέτειος φανερώνει ότι η εκδούλευση στους ξένους, η 
διάσπαση και ο φανατισμός μόνο κακά φέρνουν στην πατρίδα μας.  Οι δόλιες 
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μεθοδεύσεις των ξένων εις βάρος του λαού μας συνεχίζονται και σήμερα.  
Συνεχίζονται με τους ίδιους πάντα στόχους.  Να εξυπηρετήσουν τα γεωπολιτικά τους 
συμφέροντα στην περιοχή, ανεξάρτητα από τα δίκαια του κυπριακού λαού.  Με τα όσα 
τεκταίνονται είναι φανερό ότι δεν εγκαταλείφθηκε η προσπάθεια διάλυσης της 
Κυπριακής ∆ημοκρατίας και ως εκ τούτου επιβάλλεται η στάση μας να συνεχίσει να 
είναι σθεναρή.   

Μνημονεύοντας τα θύματα της πιο μεγάλης και οδυνηρής τραγωδίας της 
πατρίδας μας, στέλνουμε το μήνυμα ότι δε θα ανεχθούμε την οπισθοδρόμηση σε 
επιλογές που θα μας φέρουν και πάλι στο χείλος της διάλυσης της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας. 

 Το Ευρωπαϊκό Κόμμα τιμά όσους έδωσαν τη ζωή τους, για να μπορούμε 
σήμερα εμείς να ζούμε ελεύθερα, έστω και σε μια ημικατεχόμενη πατρίδα. 

Κύριε Πρόεδρε, 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

Μετά τη Γενεύη, το Κυπριακό έχει εισέλθει σε μια από τις κρισιμότερες φάσεις 
της ιστορίας του.  Το αποτέλεσμα της Γενεύης είναι πλέον ένας συγκεκριμένος οδικός 
χάρτης με καθορισμένους σταθμούς, με διαφορετική διαδικασία και προκαθορισμένη 
κατάληξη για το Κυπριακό.  Είμαι σίγουρος ότι όλοι αντιλαμβάνεστε τους κινδύνους 
που ελλοχεύουν από μια τέτοια εξέλιξη στο Κυπριακό. 

Στη δήλωσή του ο γενικός γραμματέας μπορεί να μην κάνει αναφορά ότι το 
τέρμα της διαδικασίας θα είναι η ανάληψη της προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
από την Κυπριακή ∆ημοκρατία, αλλά είναι βέβαιο ότι επιχειρεί να ολοκληρώσει την 
όλη διαδικασία πριν από τον Ιούλιο του 2012. 

Απόδειξη προς τούτο είναι η προχθεσινή δήλωση της περασμένης Τετάρτης 
του Τούρκου Υπουργού Εξωτερικών Αχμέτ Νταβούτογλου, με την οποία απείλησε 
τους Ευρωπαίους πως θα “παγώσουν” οι σχέσεις Τουρκίας-Ευρωπαϊκής Ένωσης, σε 
περίπτωση που η Κύπρος αναλαμβάνει την προεδρία της ένωσης χωρίς πρώτα να 
λυθεί το Κυπριακό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, 

Το Κυπριακό δεν αντέχει άλλη αποτυχία.  Οι επιλογές μας έχουν εξαντληθεί 
επικίνδυνα.  Η εμμονή της Άγκυρας σε προκαθορισμένους στόχους και η αδιαλλαξία 
της τουρκοκυπριακής πλευράς δεν αφήνουν περιθώρια αισιοδοξίας.  Ως εκ τούτου, 
ακόμα και τώρα ο στόχος μας πρέπει να είναι να εξαναγκαστεί η Άγκυρα να 
συνεργαστεί.  Στην παρούσα φάση, έστω και τώρα αξίζει να ζητηθεί η συμμετοχή στη 
διαδικασία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία θα βοηθήσει τις δύο πλευρές, ώστε ό,τι 
συμφωνείται να συνάδει με το ευρωπαϊκό κεκτημένο, τις ευρωπαϊκές αρχές και τα 
ανθρώπινα δικαιώματα. 

Μπορούμε επίσης να αναλάβουμε πρωτοβουλίες που να αφορούν 
συγκεκριμένες πτυχές του Κυπριακού και θα μας δώσουν συγκριτικά πλεονεκτήματα 
έναντι της άλλης πλευράς.   

Κύριε Πρόεδρε, 

Η ενότητα και η συσπείρωση όλων μας γύρω από συντεταγμένους στόχους 
είναι η βάση της επιτυχίας της προσπάθειάς μας.  Ομόψυχοι και αδελφωμένοι πρέπει 
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να δώσουμε τη μάχη για μια τελική λύση που να ακυρώνει την κατοχή, να ανατρέπει 
τη διαίρεση και να επιτρέπει στους Κύπριους πολίτες να συμβιώνουν χωρίς 
φυλετικούς και ρατσιστικούς διαχωρισμούς υπό το καθεστώς ισοτιμίας.  

Το σταθερό θεμέλιο για την οικοδόμηση μιας ελεύθερης πατρίδας μπορεί να 
είναι το δημοκρατικό, λειτουργικό κράτος της Κύπρου το οποίο πρέπει να 
διαφυλάξουμε ως κόρη οφθαλμού και ιδιαίτερα σήμερα να το κρατήσουμε όσο εύπορο 
μπορούμε.  Η σταθερή εγγύηση για μια βιώσιμη και λειτουργική λύση πρέπει να είναι 
η απόλυτη εφαρμογή των ευρωπαϊκών αρχών και ο σεβασμός των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων του κυπριακού λαού.  Η ασφαλής βάση πάνω στην οποία μπορούμε να 
κτίσουμε το μέλλον και τη συνέχειά μας επιβάλλεται να είναι η απόδοση δικαιοσύνης 
και ο σεβασμός της αλήθειας.  Σε κάθε άλλη περίπτωση η αδικία, η καταπίεση, οι 
διακρίσεις, οι ξένες παρεμβάσεις και η καταπάτηση αρχών και δικαιωμάτων θα 
οδηγήσουν σε βία, δυστυχία, καταστροφή και χάος. 

Το Ευρωπαϊκό Κόμμα διατρανώνει ξανά την προσήλωσή του σε μια δίκαιη, 
βιώσιμη και ευρωπαϊκή λύση, η οποία μπορεί να επιτευχθεί μόνο με τη χάραξη μιας 
νέας στρατηγικής που θα ανταποκρίνεται στις τρέχουσες συνθήκες.  

Μνημονεύοντας τα θύματα της πιο μεγάλης και οδυνηρής τραγωδίας της 
πατρίδας μας, στέλνουμε το μήνυμα ότι δε θα δεχθούμε την οπισθοδρόμηση σε 
επιλογές που θα μας φέρουν και πάλι στο χείλος της διάλυσης της Κυπριακής 
∆ημοκρατίας. 

Σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Και τώρα το λόγο έχει εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών 
ο κ. Γιώργος Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡ∆ΙΚΗΣ: 

Εξοχότατε Πρόεδρε της Κυπριακής ∆ημοκρατίας,  

Εξοχότατε Πρόεδρε της Βουλής των Αντιπροσώπων, 

Κυρίες και κύριοι, 

 Το Κίνημα Οικολόγων Περιβαλλοντιστών καταδικάζει το προδοτικό 
πραξικόπημα και την τούρκικη εισβολή, που οδήγησαν το λαό μας στην πιο μεγάλη 
τραγωδία της σύγχρονης ιστορίας του.  Βιώνουμε από το 1974 τα τραγικά 
αποτελέσματα της προδοσίας.   

 Κυρίες και κύριοι,  

 Ο λαός μας το 1974 δεν υπέστη μια στρατιωτική ήττα, όπως θέλουν κάποιοι να 
μας πείσουν.  Επροδόθηκε!  Έχομεν την άποψη ότι όσοι προωθούν έκτοτε την 
ιδεολογία «λύση να ’ναι και ό,τι να ’ναι» στηρίζουν την επιχειρηματολογία τους πάνω 
στην αποδοχή της ήττας του ’74.  «Ηττηθήκαμε», μας λένε.  «Τι θέλετε τώρα;  Είμαστε 
οι αδύναμοι.  Τώρα τι;  Θα τα βάλουμε με την πανίσχυρη Τουρκία;», μας λένε.  
Ξεχνούν ότι ο λαός μας δεν ηττήθηκε το ’74.  Έπεσε θύμα προδοσίας.  Γι’ αυτό και 
δικαιολογημένα αναζητά από τότε μέσα από μια δίκαιη, βιώσιμη, λειτουργική λύση, 
δικαιοσύνη και δικαίωση.   
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  Εξοχότατε Πρόεδρε της Κυπριακής ∆ημοκρατίας,  

Εξοχότατε Πρόεδρε της Βουλής των Αντιπροσώπων, 

Κυρίες και κύριοι, 

Λυπούμαι πραγματικά που θα το πω, αλλά φαίνεται ότι και σήμερα ο λαός μας, 
καθώς βιώνει μια νέα τραγωδία, τη μεγαλύτερη εθνική τραγωδία μετά το 1974, νιώθει 
και πάλι προδομένος.  Γι’ αυτό δίκαια αναζητά τη δικαίωση και τη δικαιοσύνη.  Ιούλης 
1974, Ιούλης 2011.  Ένας λαός προδομένος, αλλά όχι νικημένος.  

Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ: 

  Έχουν ολοκληρωθεί οι τοποθετήσεις των κοινοβουλευτικών κομμάτων. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Σήμερα η Βουλή των Αντιπροσώπων δεν ολοκληρώνει τη σύνοδό της.  Θέλω 
να σας πληροφορήσω ότι παραμένει σε ετοιμότητα, για να επιληφθεί επειγόντων 
θεμάτων που σχετίζονται με την τραγωδία της 11ης Ιουλίου, αλλά και με τα θέματα της 
οικονομίας.   

 Στο σημείο αυτό φτάνουμε στο τέλος της συνεδρίας.  Θέλω όμως, προτού 
κηρύξω τη λήξη των εργασιών, να σας πληροφορήσω ότι στο αίθριο της Βουλής, 
υπάρχει έκθεση φωτογραφίας για τις μαύρες επετείους του πραξικοπήματος και της 
εισβολής και προσκαλώ όλους -και ασφαλώς τον Πρόεδρο της ∆ημοκρατίας και τους 
υπουργούς- να την επισκεφτούμε αμέσως τώρα. 

 Κηρύσσω τη λήξη των εργασιών της σημερινής συνεδρίας της Βουλής 

(Ώρα λήξης:  1.05 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Λαμάρης Γιάννος 

Αναστασιάδης Νίκος Λουκαΐδης Γιώργος 

Αντωνίου Αντώνης  Μαυρίδης Μάριος 

Βαρνάβα Γιώργος Μαυρονικόλα Ρούλα 

Βότσης Άγγελος Μέσης Χρίστος 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μητσόπουλος Τάσος  

Γεωργιάδης Χάρης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργίου Γεώργιος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Γεωργίου Γιώργος Νικολαΐδης Νίκος 

∆ημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Νικολάου Ιωνάς 

∆ίπλαρος Ευθύμιος Παπαγεωργίου Πάμπος  

Ευαγόρου Σταύρος Παπαδόπουλος Νικόλας 
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Ζαχαρίου Ζαχαρίας Περδίκης Γιώργος 

Καρογιάν Μάριος Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Κατσουρίδης Νίκος Προκοπίου Γεώργιος 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σαρίκας Φειδίας 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Σταυριανός Πανίκκος 

Κουλίας Ζαχαρίας Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουτσού Νίκος Συλλούρης ∆ημήτρης 

Κυπριανού Άντρος Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυριακίδου Αθηνά Τορναρίτης Νίκος 

Κυριακίδου Στέλλα Φακοντής Αντρέας 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Φυττής Σοφοκλής 

Κώστα Κώστας Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

Τήρηση μονόλεπτης σιγής στη μνήμη των ηρώων και των μαρτύρων της δημοκρατίας 
και της ελευθερίας και οι ομιλίες που ακολούθησαν (Πρόεδρος, Ν. Αναστασιάδης, 
Άντρος Κυπριανού, Μ. Καρογιάν, Γ. Βαρνάβα, ∆. Συλλούρης, Γ. Περδίκης) για τις 
μαύρες επετείους του πραξικοπήματος και της τουρκικής εισβολής. 

 (Στις 25 Αυγούστου 2011 κυκλοφόρησε η ημερήσια διάταξη έκτακτης 
συνεδρίασης του σώματος, η οποία έχει ως ακολούθως: 

 Ο Πρόεδρος της Βουλής των Αντιπροσώπων ανακοινώνει στα αξιότιμα μέλη ότι 
η ημερήσια διάταξη της έκτακτης συνεδρίας της Βουλής για την Παρασκευή, 26 
Αυγούστου 2011, στις 4.00 το απόγευμα, έχει ως ακολούθως:    

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆ΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.) 
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